
 
 
 
 
 
 
 
 
 

هشتم دي 1399



 
دوشنبه ۸ دی ۱۳۹۹

 
December 28, 2020

چهاردهم جمادی الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۸ دی دی به آذر روز، دومین جشن دیگان
[ January 1 ] ۱۲ دی جشن آغاز سال نو میلادی



 

1- حمایت از 1130 طرح اشتغال زا توسط صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی از ابتداي سال 99 - بانک امروز

2- خبري تلخ که پشت آدم را می لرزاند! - جنوب نیوز

3- کلنگ زنی اولین سرمایه گذاري شستا در گرمسار و آرادان کلید خورد - خانه ملت

4- طراحی و ساخت ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي به دست پژوهشگران دانشگاه یزد - دانشجو

5- درآمد ارزي صنعت پتروشیمی وضع مطلوبی دارد - ایران اکونومیست

6- میزان حقوق دریافتی رحیم پورازغدي چقدر است؟ - صبح قزوین

7- استخراج سالیانه بیش از 14 میلیون تن از معادن ایلام/ از معارضین محلی تا ماشین آلات فرسوده - دنیاي معدن

8- جزئیاتی از 30 طرح راهبردي شرکت ملی صنایع پتروشیمی/ ظرفیت تولید پروپیلن به 4.5 میلیون تن می رسد - نکو نیوز

9- اجراي تفاهم نامه همکاري بین وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و بسیج سازندگی در ابرکوه - برنا نیوز

10- 10 مرکز نوآوري دانشگاه شهید بهشتی فردا افتتاح می شود - ایسنا

11- حفظ و صیانت از منافع کارفرما و حقوق کارگران از وظایف ما است - برنا نیوز

12- وابستگی به واردات نهاده هاي دامی بی توجهی به امنیت غذایی است - میهن صنعت

13- اشتغالزایی براي 6هزار و 808 مددجوي آذربایجان شرقی - خبرگزاري صدا و سیما

14- تاکید استاندار تهران بر همکاري کامل فرمانداران شهرستان ها با حوزه جوانان - وزارت ورزش و جوانان

15- امنیت ملی و حفظ سرمایه هاي انسانی وابسته به قدرت اقتصادي است - فصل اقتصاد

16- 90 درصد تسهیلات بانکی در انحصار 10 درصد جامعه - فصل اقتصاد

17- مدیرکل صدا و سیماي گیلان در دیدار با مدیر عامل سازمان منطقه آزاد انزلی: افزایش همکاري هاي دو سویه و اعلام

آمادگی براي همراهی در مسیر توسعه منطقه آزاد انزلی/ تولید محتواهاي خبري،اطلاع رسانی و ... - جارستان

18- 50 درصد مردم سرپل ذهاب در بخش تجارت مشغول به کار هستند - روزنامه سپهر غرب

19- مرکز جامع درمان اعتیاد کرمانشاه به زودي افتتاح می شود - روزنامه سپهر غرب

20- بیمه 3600 فعال حوزه صنایع دستی در کردستان - روزنامه سپهر غرب

21- رشد 52 درصدي تولید لوازم خانگی با حذف برندهاي خارجی - روزنامه سپهر غرب

22- میزان تولید آبزیان کرمانشاه امسال به حدود 24 هزار تن رسید - روزنامه سپهر غرب

23- مدیریت زباله نیاز شهرهاي پایدار - روزنامه سپهر غرب

24- اجراي طرح «کشاورز کارت» در شهرستان فامنین - روزنامه سپهر غرب

25- اقدامات شهید سلیمانی در دفع اشرار سیستان و بلوچستان و کرمان بی نظیر بود/ روایتی از طرح اشتغالزایی حاج قاسم که

اشرار را کشاورز کرد - صبج زاگرس

26- رونمایی کتاب، فرصت معرفی نویسندگان استان سمنان به کشور است - برنا نیوز

27- اختصاص بالگرد به هلال احمر استان سمنان نیازمند آماده سازي آشیانه است - برنا نیوز

28- سازماندهی 930 تیم طرح شهید سلیمانی در استان سمنان - برنا نیوز

29- هشت مرکز نیکوکاري تخصصی، کارآفرینی در استان زنجان فعال هستند - شبستان



30- اصرار حاج قاسم بر ترویج فرهنگ بومی انگیزه کارآفرینی دختر شهید/هدفم احیاي صنایع دستی زنانه در رفسنجان است -
خبرگزاري فارس

31- کاهش تغییرات اقلیمی و نابرابري در شهرها - ایمنا

32- رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام در دیدار با مرتضی بانک : مناطق آزاد و ویژه کشور به کمک مناطق محروم همجوار

بیایند - روزنامه اقتصاد کیش

33- بررسی واگذاري استقلال و پرسپولیس با حضور سعید جلیلی - انصاف نیوز

34- تنظیم تمام سازوکار حوزه فناوري در دانشگاه آزاد بر پایه چهار آیین نامه - دانا

35- بررسی واگذاري استقلال و پرسپولیس در دولت سایه - بیتوته

36- رتبه بندي هاي آموزشی و پژوهشی دانشگاههاي علوم پزشکی از 1400 ادغام می شود - اخبار دانشگاهی

37- رو نمایی از کتاب مکتب سلیمانی - تابناك

38- برگزاري جلسه آینده اندیشی مشکلات متقاضیات تسهیلات اشتغال با فرماندار شهرستان میامی - صندوق کارآفرینی امید

39- «مس» به تنهایی جاي نفت را می گیرد؟/ می توانیم جزو 10کشور برتر مسی دنیا شویم/ آینده طلایی مس با سود 10هزار

میلیاردي تنها در 6ماه - دنیاي معدن

40- کمک هاي مستقیم مردمی به کودکان کار،بستر آسیب هاي خیلی جدي تر است - خبرگزاري مهر

41- 4 موج شکن سواحل گواتر تا زرآباد به شیلات واگذار شد - تین نیوز

42- دستمزد سال آینده کارگران فردا تعیین می شود - بازار نیوز

43- ضرورت ایجاد کنسرسیوم براي توسعه صنعت دارویی در کشور - خبرگزاري مهر

44- قرارداد ساخت کارخانه دوم کنسانتره سنگ آهن اُپال پارسیان امضا شد - ایسنا

45- 427 مجوز ایجاد مشاغل خانگی در همدان صادر شد - ایسنا

46- جزئیات وام جدید کرونا - آواي صنعت

47- حمایت مجلس از طرح هاي دارویی/رفع عقب ماندگی 40 ساله در برخی زمینه ها با فناوري پیچیده - ایسنا

48- حمایت مجلس از طرح هاي دارویی/عقب ماندگی 40 ساله در برخی زمینه ها با فناوري پیچیده - ایسنا

49- بررسی واگذاري استقلال و پرسپولیس در دولت سایه - روزنامه اعتماد

50- حفظ نیروي نخبه؛ مهم ترین چالش شرکت هاي دانش بنیان - روزنامه قدس

51- استارتاپ صنایع دستی و دوختنی هاي سنتی در ایلام برگزار شد + ایده هاي برتر - دانشگاه جامع علمی کاربردي

52- نحوه واگذاري پرسپولیس و استقلال در دفتر سعید جلیلی بررسی شد - خبرگزاري فارس

53- تامین معیشت و فراوانی کالا اولویت وزارت صمت - خبرگزاري صدا و سیما

54- خانه هاي کار و فرهنگ در روستاهاي مازندران تشکیل می شود - کتاب ایران

55- ضرورت تحقیق در زمینه تاثیر ورزش بر کووید 19 - ایسنا

56- بررسی واگذاري استقلال و پرسپولیس در دولت سایه - ایسنا

57- افزایش همکاري هاي دو سویه و اعلام آمادگی براي همراهی در مسیر توسعه منطقه آزاد انزلی - گیلان صدر

58- روستاي علوي به عنوان روستاي نمونه کسب و کار فرهنگی و هنري برگزیده شد - شبستان

59- اقدامات شهید سلیمانی در دفع اشرار سیستان و بلوچستان و کرمان بی نظیر بود/ روایتی از طرح اشتغالزایی حاج قاسم که

اشرار را کشاورز کرد - موج رسا



60- قوانین دست وپا گیر مشکل صنعت خودرو - مردم سالاري آنلاین

61- 17 واحد تولیدي راکد در اردبیل فعال شد - خبر فوري

62- واگذاري موج شکن هاي چندمنظوره به ساحل نشینان جنوب - همشهري

63- میزان حقوق دریافتی رحیم پورازغدي چقدر است؟ - هم اندیشی

64- احترام به عقاید و باورها موجب نزدیکی ما شده است - همشهري

65- افزایش صدور پروانه کسب به معناي رونق کسب و کار نیست - فصل اقتصاد

66- مشاغل شناسنامه دار نگران جبران درآمدهاي محقق نشده بودجه با مالیات هستند - فصل اقتصاد

67- امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است - فصل اقتصاد

68- افزایش همکاري هاي دو سویه صدا وسیما و منطقه آزاد انزلی در مسیر توسعه منطقه آزاد انزلی - ایلنا

69- فرآوري محصولات دامی ظرفیتی مغفول در بام ایران - خبرگزاري مهر

70- ایجاد اشتغال 1000 نفر با تکمیل مجتمع نگین شهرستان نور/ بارقه هاي امید در دل سرمایه گذار روشن شد - دانا

71- استخراج سالیانه بیش از 14 میلیون تن از معادن ایلام/ از معارضین محلی تا ماشین آلات فرسوده - ایسنا

72- رویکرد برنامه هاي دهه فجر امیدآفرین و کیفیت محور باشد - ایسنا

73- 90 درصد تسهیلات بانکی در انحصار 10 درصد جامعه - باشگاه خبرنگاران جوان

74- پیشنهاد هاي «دولت سایه» براي واگذاري سرخابی ها - فردا نیوز

75- رزم حسینی: امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است - ایران اکونومیست

76- توزیع ناعادلانه ثروت در حوزه اشتغال؛ سهم 6 درصدي بنگاه هاي کوچک از تسهیلات بانکی - میزان

77- بسترهاي کارآفرینی و اشتغال زایی باید در دانشگاه ایجاد شود - بازار کار

78- نخستن مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان افتتاح شد - بازار کار

79- امسال حدود 700 شغل در دامغان ایجاد شد - باشگاه خبرنگاران جوان

80- راه اندازي موسسه آموزشی و مهارتی براي دانش آموزان بی سرپرست در ایلام - باشگاه خبرنگاران جوان

81- طرح توسعه باغ و کشت گیاهان دارویی در 253 هکتار از اراضی قزوین اجرا شد - خبرگزاري صدا و سیما

82- حمایت از 53 درصد مددجویان قزوینی به دلیل فوت سرپرست - خبرگزاري صدا و سیما

83- صدور شناسنامه براي فرزندان اتباع خارجه و مادران ایرانی/ استرداد مهاجران غیرقانونی+فایل صوتی - رادیو تهران

84- 4 موج شکن سواحل گواتر تا زرآباد به شیلات واگذار شد - ایرنا

85- جزییاتی از تسهیلات جدید کرونایی - خبر داغ

86- فراز و نشیب سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در راه آهن گیلان - شبکه ایران

87- رونمایی از بازي حاج قاسم سلیمانی با عنوان «ژنرال در سایه» - برنا نیوز

88- آغاز نخستین پویش نذر فاطمیه همزمان با فرا رسیدن شهادت حضرت زهرا سلام االله علیها در کشور - برنا نیوز

89- 3.3 میلیارد ریال تسهیلات به هنرمندان صنایع دستی شیروان پرداخت شد - برنا نیوز

90- متاسفانه دو سوم بودجه به شرکت هاي دولتی و بانک ها تعلق دار - تابناك

91- دانشگاه قطر به رقابت "نوبل دانشجویی" می پیوندد - ایسنا

92- فراز و نشیب سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در راه آهن گیلان - جارستان



93- ضرورت ارتباط دانشگاه با صنعت/مدرسه کیف وکفش تبریز اشتغال محور است - آرا نیوز

94- امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است - ایرنا

95- امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است - درآمد نیوز

96- بررسی لزوم و نحوه واگذاري مالکیت دولتی استقلال و پرسپولیس با حضور کارشناسان - باشگاه خبرنگاران جوان

97- بررسی لزوم و نحوه واگذاري مالکیت دولتی استقلال و پرسپولیس با حضور کارشناسان اقتصادي، ورزشی و اساتید دانشگاه
- دانشجو

98- نشست «تولید قدرت در فضاي مجازي» - رسا

99- جلسه هماهنگی برپایی نمایشگاه زنان کارآفرین قرچک برگزار شد - شبستان

100- کمک یک میلیارد و 410 میلیون تومانی یکی از خیّران براي ساخت مسکن مددجویی - ایلنا

101- کارخانه تولید لوله پلی اتیلن فردوس بر مدار تولید - باشگاه خبرنگاران جوان

102- عملیات شناساسی پهنه هاي اکتشافی سراوان تکمیل شد - تسنیم

103- افزایش 20 درصدي استفاده از تلفن هاي همراه از زمان شیوع کرونا - روزنامه جام جم

104- کاهش بیکاري در صنعت لوازم خانگی با خروج خارجی ها از بازار - خبرگزاري صنایع

105- پیشرفت 90 درصدي احداث ایستگاه آتش نشانی شهرك صنعتی خلخال - باشگاه خبرنگاران جوان

106- افزایش صدور پروانه کسب به معناي رونق کسب و کار نیست - تسنیم

107- 9 واحد صنایع تبدیلی در خراسان شمالی ایجاد شد - ایرنا

108- سه پست اسکله جدید در بندر کاسپین احداث می شود - روزنامه شروع

109- مدیریت زباله نیاز شهرهاي پایدار - شهریار

110- لزوم شبیه سازي الگو هاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال - میزان

111- پاي سرمایه گذار مشکوك سینما به قمار هم باز شد/ سلطان بیت کوین ایران کیست؟ - دیده بان ایران

112- به دنبال بازبینی در تجارت خارجی کشور هستیم/ توسعه متوازن را با استفاده از توانمندي شرکت هاي بزرگ و برتر در

دستور کار داریم/ مدیریت راهبردي بازار از اهم برنامه هاست - برنا نیوز

113- چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟/ باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم - برنا نیوز

114- برنامه «بوم» زمانی الزام ایجاد می کند که در برنامه درسی مدارس گنجانده شود - پانا

115- تشریح جزئیات وام جدید کرونا / پرداخت تسهیلات به صورت بنگاه محور - دانشجو

116- وام جدید کرونا در راه است + جزئیات - رکنا

117- ایجاد کارخانه هاي فرآوري در سیستان و بلوچستان در دستور کار است - خبرگزاري مهر

118- عدم وجود برنامه مدون براي مهاجرت معکوس به روستاهاي استان سمنان - خبرگزاري مهر

119- سرآمدن صبر 14 ساله یک سرمایه گذار / دست نیاز سرمایه گذار با هدف اشتغال زایی براي هزار نفر در نور - خبرگزاري
فارس

120- 795 قاچاقچی در چهارمحال و بختیاري دستگیر شدند - آخرین خبر

121- وام جدید کرونایی +جزئیات - افکارنیوز

122- 17 واحد تولیدي راکد در اردبیل به چرخه تولید بازگشت - آخرین خبر

123- تحصیل و اشتغال ورزشکاران موردتوجه روساي هیئت هاي ورزشی استان باشد - برنا نیوز



124- تورم اردبیل بالاتر از میانگین کشوري است/ رتبه 9 اردبیل در تورم نقطه به نقطه کل خانوارها - خبرگزاري فارس

125- از توسعه شرکت هاي تعاون و گسترش مراکز نوآوري حمایت می شود - سیتنا

126- فرش قرمز محله ها براي جهانـدیدگان - همشهري

127- پرداخت تسهیلات به بیش از 3 هزار طرح روستایی و عشایر - ایلنا

128- نخستین مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان در رودان افتتاح شد - هرمز

129- شهرك هاي صنعتی آیینه دِق جوانان بیکار کهگیلویه و بویراحمد / 13 شهرکی که به انبار محصولات دیگر استان ها تبدیل

شده اند - تسنیم

130- مسابقه "لقمه مهارتی" با رویکرد مهارت، فن و تخصص با کاربرد عمومی در آذربایجان شرقی - ایسنا

131- هدف گذاري ایجاد 2000 شغل براي جوانان - روزنامه همدان پیام

132- حفظ و صیانت از منافع کارفرما و حقوق کارگران از وظایف ما است - خبر آنلاین

133- امضاي قرارداد ساخت کارخانه دوم کنسانتره سنگ آهن اُپال پارسیان - عصر معدن

134- شتاب نوآوري و هوش مصنوعی در گردشگري - ایرنا

135- شناسایی واحدهاي تولیدي و صنعتی راکد در اردبیل - موج

136- حوادث ناشی از کار در لرستان 67 درصد کاهش یافت - ایرنا

137- بانوي طلبه و کارآفرین رودسري مجتمع فرهنگی بوم گردي احداث کرد - حوزه نیوز

138- استودیو کشاورز در البرز گشایش یافت - ایرنا

139- موفقیت یک شرکت دانش بنیان در تولید دستگاه ساخت ماسک - تسنیم

140- 17 واحد تولیدي راکد در اردبیل فعال شد - تسنیم

141- تبعیض در پرداحت عیدي کارگران بازنشسته/ چرا مستمري بگیران تامین اجتماعی را موقع پرداخت عیدي کارمند دولت

حساب می کنند؟ - ایلنا

142- نیروگاه هاي گازي تهران با کمبود سوخت براي تولید برق مواجه هستند - خبر فوري

143- تشریح جزئیات وام جدید کرونا / تسهیلات به صورت بنگاه محور پرداخت می شود - دانشجو

144- جزئیات وام جدید کرونا - مشرق

145- طرح بهینه سازي موتورخانه ها در چهارمحال و بختیاري آغاز شد - ایرنا

146- نخستن مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان افتتاح شد - ایرنا

147- مراکز نوآوري و توسعه تعاون ایران گشایش یافت - تسنیم

148- تسهیلات کرونایی جدید بنگاه محور است - با اقتصاد

149- هشت حادثه پیش از آتشی که شعله گرفت - آخرین خبر

150- کمک هاي مستقیم مردمی به کودکان کار، بستر آسیب هاي خیلی جدي تر می کند - شبستان



 

حمایت از 1130 طرح اشتغال زا توسط صندوق کارآفرینی امید خراسان

جنوبی از ابتداي سال 99

منبع: بانک امروزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/10/08

زنگنه مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی با اشاره به قانون حمایت از اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري
گفت: ازابتداي سال تاکنون صندوق استان تعداد 1130 طرح اشتغال را به مبلغ 320 میلیارد ریال مورد حمایت قرار داده

است که توانسته زمینه اشتغال  1100  نفر در استان را فراهم نماید. به گزارش ...

زنگنه مدیر صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی با اشاره به قانون حمایت از اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري
گفت: ازابتداي سال تاکنون صندوق استان تعداد 1130 طرح اشتغال را به مبلغ 320 میلیارد ریال مورد حمایت قرار داده است که

توانسته زمینه اشتغال  1100  نفر در استان را فراهم نماید. به گزارش پایگاه […]

نوشته حمایت از 1130 طرح اشتغال زا توسط صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی از ابتداي سال 99 اولین بار در بانک امروز |
BankEmruz. پدیدار شد.

<[[

https://bankemruz.ir/%d8%ad%d9%85%d8%a7%db%8c%d8%aa-%d8%a7%d8%b2-1130-%d8%b7%d8%b1%d8%ad-%d8%a7%d8%b4%d8%aa%d8%ba%d8%a7%d9%84-%d8%b2%d8%a7-%d8%aa%d9%88%d8%b3%d8%b7-%d8%b5%d9%86%d8%af%d9%88%d9%82-%da%a9%d8%a7%d8%b1%d8%a2/
https://bankemruz.ir/


خبري تلخ که پشت آدم را می لرزاند!

منبع: جنوب نیوزشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/10/08

 
به گزارش جنوب نیوز، سارا هوشمندي، فعال رسانه اي درباره بیکاري زنان در ایام کرونا در توییتر نوشت: 

 
خبر تلخ بود! 

 
معاون اشتغال وزارت کار اعلام کرده70٪ بیکارشده هاي کرونا زنان هستند! 

 
تو این روزگار سخت، تصور بیکاري این همه زن بی پناه پشت آدمو میلرزونه 

به نظرم این روزا باید خودمونو ملزم کنیم حتما یه بخشی از خریدمونو از مشاغل خونگی و دستفروشا انجام بدیم و از صفحات

 
مجازیشون حمایت کنیم. 



کلنگ زنی اولین سرمایه گذاري شستا در گرمسار و آرادان کلید خورد

منبع: خانه ملتشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/10/08

نماینده مردم گرمسار در مجلس،گفت:کلنگ زنی اولین سرمایه گذاري شستا در گرمسار و آرادان کلید خورد.

به گزارش خبرگزاري خانه ملت، با حضور اردشیر مطهري نماینده مردم گرمسار و آرادان در مجلس شوراي اسلامی، رضوانی فر
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري شستا وجمعی از مقامات استان سمنان و شهرستان هاي گرمسار و آرادان کلنگ اولین پروژه از

 
مجموعه پروژه هاي سرمایه گذاري شرکت شستا در گرمسار به زمین زده شد. 

نماینده مردم گرمسار و آرادان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد :پروژه گاوداري 6000 راسی روستاي سرآبرود از شهرستان

 
آرادان با سرمایه گذاري 500 میلیارد تومانی شستا آغاز شده است و فاز اول آن ظرف یک سال آینده به بهره برداري می رسد. 

وي ادامه داد: در پروژه ي سرآبرود از 6هزار گاو شیري بهره برداري می شود که سبب ایجاد اشتغال مستقیم براي 400 نفر و اشتغال

 
غیر مستقیم براي 1200 نفر خواهد شد. 

به گزارش خبرگزاري خانه ملت،بودجه ي اولین پروژه ي شستا در گرمسار در حالی بالاي 500 میلیارد تومان است که بودجه ي
استانی استان سمنان در سال 1400 جمعا 618 میلیارد تومان است و پیش بینی می شود با شروع سایر پروژه هاي شستا، بودجه ي

طرح هاي توسعه اي گرمسار، آرادان و ایوانکی تا دو برابر کل بودجه ي استانی استان سمنان باشد.



طراحی و ساخت ربات گردگیر پنل هاي خورشیدي به دست پژوهشگران

دانشگاه یزد

منبع: دانشجوشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/10/08

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، گردگیري و تمیز کردن پنل هاي خورشیدي امري ضروري براي بازدهی بالا و
افزایش عمر آنهاست. پژوهشگران و فناوران دانشگاه یزد با بهره گیري از دستاورد هاي روز دنیا موفق به ساخت ربات گردگیر

پنل هاي خورشیدي شدند که عملیات مدنظر نظر را به صورت خودکار انجام می دهد. ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، گردگیري و تمیز
کردن پنل هاي خورشیدي امري ضروري براي بازدهی بالا و افزایش
عمر آنهاست. پژوهشگران و فناوران دانشگاه یزد با بهره گیري از
دستاورد هاي روز دنیا موفق به ساخت ربات گردگیر پنل هاي
خورشیدي شدند که عملیات مدنظر نظر را به صورت خودکار انجام

 
می دهد. 

روح االله عزیزي تفتی، عضو هیأت علمی دانشکده مهندسی مکانیک و مجري این طرح، با توجه به نیاز روزافزون استفاده از انرژي هاي
تجدیدپذیر مانند انرژي خورشیدي براي تولید انرژي، تولید برق فتوولتائیک توسط پنل هاي خورشیدي رو به گسترش است از طرف
دیگر در کنار توجه به بحث پدافند غیرعامل، توزیع مراکز تولید برق فتوولتائیک در پشت بام ها می تواند ضمن کمک به اقتصاد

 
خانواده، هزینه و استهلاك انتقال و توزیع برق در بین و داخل شهر ها را به میزان قابل توجهی کاهش دهد. 

وي افزود: از آن جا که آلودگی پنل هاي خورشیدي تأثیر بسزایی در کاهش بازدهی و طول عمر آن ها دارد، در حال حاضر، تمیزکاري
پنل ها با شستشو توسط نیروي انسانی انجام می شود که این امر با چالش هایی مانند فراموشی شستشو یا نیاز به شستشو بعد از هر
طوفان و گردوخاك همراه است. بنابراین، یک ربات گردگیر کم هزینه جهت پنل هاي خورشیدي پشت بامی طراحی و ساخته شد تا

 
عملیات تمیزکاري را به صورت خودکار انجام دهد. 

به گفته عزیزي تفتی این ربات که با همکاري حمیدرضا احمدي شاپورآبادي، دانشجوي کارشناسی مهندسی مکانیک، سیدامیرحسین
مشتاقیون، دانشجوي کارشناسی ارشد مهندسی کامپیوتر طراحی و ساخته شده براي انواع چیدمان هاي پنل هاي خورشیدي قابل
استفاده است به طوري که در زمان هاي از پیش تعیین شده به صورت خودکار فعال شده و عملیات تمیزکاري را به دو صورت خشک

 
یا تر انجام می دهد. 

عزیزي تفتی دستیابی به فناوري ساخت یک ربات بومی، سادگی استفاده از ربات، هزینه ي پایین آن، تمیزکاري خودکار پنل ها در
بازه هاي زمانی قابل برنامه ریزي و کاهش مصرف آب براي تمیزکاري پنل ها را از جمله دستاورد هاي این پروژه عنوان کرد و افزود:

 
این پروژه براي سه نفر به صورت مستقیم ایجاد اشتغال کرده و فرآیند ثبت اختراع این طرح در حال انجام است. 



وي در خاتمه گفت: افزایش سطح هوشمندي ربات براي فعال شدن بعد از هر طوفان یا گرد و خاك به روشی اقتصادي و بهینه سازي
ساختار مکانیکی به منظور کاهش بیش تر وزن و افزایش سهولت حرکت و کیفیت تمیزکاري از برنامه هاي آتی جهت توسعه طرح

است.



درآمد ارزي صنعت پتروشیمی وضع مطلوبی دارد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/10/08

ایران اکونومیست- معاون وزیر نفت در امور پتروشیمی از افتتاح هشت طرح این صنعت تا پایان سال خبر داد و گفت: درآمد
ارزي صنعت پتروشیمی همانند سال 98 با صادرات انجام شده، وضع بسیار مطلوبی را نشان می دهد و در 9 ماهه سال 99

هم عرضه ارز صنعت پتروشیمی به سامانه نیما فراتر از برنامه بوده است.

به نقل از شانا، بهزاد محمدي روز گذشته در نشست خبري
به مناسبت گرامیداشت روز صنعت پتروشیمی اظهار کرد:
پتروشیمی، به عنوان صنعت نخست کشور، روز به روز
جایگاه خود را در اقتصاد ملی مستحکم تر می کند و
دستاوردهاي ارزشمند این صنعت حاکی از کم اثر بودن
تحریم هاي ظالمانه اي است که علیه شرکت ها و مدیران

 
این صنعت اعمال شده است. 

وي با بیان اینکه قطار توسعه صنعت پتروشیمی در کشور با
شتاب لازم در حال حرکت است و هر چند مدت یک بار

شاهد بهره برداري از یک طرح عظیم پتروشیمی هستیم، یادآور شد: از ابتداي سال تاکنون 9 طرح پتروشیمی با دستور رئیس

 
جهموري به بهره برداري رسیده است. 

معاون وزیر نفت با استناد به آمارهاي بین المللی درباره رشد تقاضاي محصولات پتروشیمی اظهار کرد: آمارها نشان می دهد رشد
تقاضا در بخش محصولات پتروشیمی چهار تا پنج درصد است، این در حالی است که رشد تقاضا در بخش نفت و فرآورده هاي نفتی

 
در دنیا کمتر از یک درصد است، این موضوع مسئولیت ما را در توجه به این صنعت کلیدي دوچندان می کند. 

 
افزایش خیره کننده خوراك پتروشیمی تا 1406 

محمدي با اشاره به اینکه منابع غنی و در دسترس نفت و گاز به عنوان خوراك، نیاز متنوع صنایع داخلی و بازارهاي جذاب بین المللی
ایجاب می کند که توسعه صنعت پتروشیمی همواره یکی از محورهاي اصلی توسعه کشور باشد، ادامه داد: صنعت پتروشیمی پارسال
(98) 35 میلیون تن خوراك گاز طبیعی، اتان، میعانات گازي، مایعات گازي، نفتا و نفت سفید از صنعت نفت و گاز کشور دریافت

 
کرده که این میزان معادل 800 هزار بشکه در روز است. 

وي با بیان اینکه خوراك صنعت پتروشیمی در سال 1404 به معادل 2 میلیون بشکه نفت خام در روز می رسد، تصریح کرد: همچنین

 
تا سال 1406 با طرح هاي در حال اجرا این رقم به 2 میلیون و 200 هزار بشکه نفت خام در روز می رسد. 

 
مصرف 30 درصد محصولات پتروشیمی در داخل کشور 



معاون وزیر نفت در امور پتروشیمی تعداد مجتمع هاي تولیدي در سال 98 را 56 مجتمع عنوان کرد و با بیان اینکه این رقم هم
اکنون 64 مجتمع است، افزود: تا پایان سال با طرح هاي جدیدي که به مدار می آیند تعداد مجتمع هاي پتروشیمی به 70 خواهد

 
رسید. 

به گفته محمدي، حدود 30 درصد محصولات تولیدي صنعت پتروشیمی در صنایع داخلی به مصرف می رسد و 70 درصد آن به

 
کشورهاي مختلف صادر می شود. 

وي با بیان اینکه در صنعت پتروشیمی هم اکنون 90 نوع محصول تولید می شود که 18 نوع آن پلیمري است و در 333 گرید متنوع
عرضه می شود، افزود: تنوع محصولات به عنوان یکی از شاخصه هاي توسعه پایدار، در سال 1404 به 104 و تا سال 1406 با طرح

 
هاي در حال اجرا به 124 می رسد که حاکی از تنوع سبد، همگام با توسعه است. 

 
اشتغال زایی بی نظیر صنعت پتروشیمی 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره به اینکه در سال 98 حدود 8 میلیون تن محصول به صنایع پایین دستی عرضه شده

 
است، گفت: به جرأت می توان گفت هیچ صنعتی در کشور این میزان محصول به بخش پایین دستی عرضه نکرده است. 

وي ادامه داد: این حجم محصول منجر به رونق و اشتغال بی نظیري در 15 هزار بنگاه بزرگ و کوچک در پایین دست صنعت

 
پتروشیمی در قالب 33 انجمن و سندیکا می شود. 

محمدي سپس به درآمد ارزي پتروشیمی اشاره کرد و با بیان اینکه درآمد ارزي این صنعت همانند سال 98 در وضع بسیار مطلوبی
است، یادآور شد: در 9 ماه سال 99 عرضه ارز صنعت پتروشیمی به سامانه نیما فراتر از برنامه هماهنگ شده با بانک مرکزي بوده

 
است؛ این همان نقش مهم صنعت پتروشیمی در اقتصاد کلان کشور است. 

معاون وزیر نفت با بیان اینکه تا پایان سال 1400، 27 طرح در قالب جهش دوم صنعت پتروشیمی به بهره برداري می رسد، اظهار
کرد: ظرفیت تولید محصولات پتروشیمی با افزایش 50 درصدي از 66 میلیون تن در پایان سال 1398 به 100 میلیون تن در سال

 
1400 می رسد و این بدان معناست که اهداف برنامه ششم توسعه به صورت صددرصد محقق می شود. 

وي گفت: با بهره برداري از طرح هاي صنعت پتروشیمی درآمد این صنعت نیز از 15 میلیارد دلار پایان سال 98 به 25 میلیارد دلار

 
در سال 1400 می رسد. 

 
گام چهارم توسعه؛ تقویت پایداري 

محمدي با اشاره به اینکه 28 طرح تا پایان سال 1404 در قالب جهش سوم صنعت پتروشیمی به بهره برداري خواهد رسید، ادامه داد:
با بهره برداري از این طرح ها، ظرفیت این صنعت به سالانه 133 میلیون تن با درآمد 35 میلیارد دلار (برمبناي قیمت هاي سال 95)

 
خواهد رسید و رتبه ایران در تولید محصولات پایه در خاورمیانه به جایگاه نخست صعود خواهد کرد. 

به گفته وي، برنامه ریزي مطلوبی براي گام چهارم توسعه صنعت پتروشیمی با هدف تقویت پایداري صنعت در همه ابعاد با تعریف

 
طرح هاي راهبردي انجام شده است. 



معاون وزیر نفت با تأکید بر اینکه در گام چهارم توسعه، ریل گذاري توسعه صنعت پتروشیمی براساس موجودي خوراك تا 1406
انجام شده است، افزود: با بررسی خوراك هاي قابل دریافت از صنعت نفت در سال هاي آتی و استفاده از محصولات پایه به عنوان
خوراك و همین طور بررسی میزان واردات محصولات پتروشیمی و نیاز صنایع پایین دستی، 30 طرح راهبردي براي تحقق توسعه

 
پایدار و تعریف شده اند. 

 
طرح هاي راهبردي و افزایش 20 میلیون تنی ظرفیت 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با بیان اینکه 30 طرح راهبردي در این صنعت تعریف شده است، تصریح کرد: این طرح ها با

 
حجم سرمایه گذاري 16 میلیارد دلار، سالانه 20 میلیون تن به ظرفیت صنعت پتروشیمی می افزایند. 

محمدي، طرح هاي راهبردي را در سه گروه خوراك ترکیبی، تولید پروپیلن و طرح هاي پیشران عنوان کرد و گفت: سه طرح خوراك
ترکیبی با هدف استفاده بهینه از خوراك هاي در دسترس براي تولید محصولات متنوع تعریف و مجوزها صادر شده و مراحل اجرایی

 
دو طرح از آنها آغاز شده است. 

 
بهترین خبر صنعت پتروشیمی 

وي با تأکید بر اینکه طرح هاي تولید پروپیلن به منظور افزایش ظرفیت پروپیلن در کشور و توسعه زنجیره این محصول اجرا می
شوند، اظهار کرد: هم اکنون در بخش پالایشگاه و پتروشیمی 950 هزار تن پروپیلن تولید می شود و افزایش به حدود 4.5 میلیون تن

 
می تواند بهترین خبر براي صنعت پتروشیمی کشور باشد. 

MTP ،اسلام آباد GTPP ،سلمان فارسی به عنوان نخستین طرح تولید پروپیلن از پروپان در کشور PDH ،به گفته معاون وزیر نفت
بندر دیر، GTP بندر امیرآباد، GTPP بندر انزلی، سه طرح MTP در پارك پروپیلن عسلویه با استفاده از 5 میلیون تن متانول

 
تولیدي در منطقه و طرح PDH پارس در عسلویه، طرح هاي افزایش تولید پروپیلن هستند. 

محمدي با اشاره به اینکه طرح هاي پیشران در چهار زنجیره پروپیلن، متانول، اتیلن و بنزن (21 طرح) با هدف ایجاد تنوع در سبد
محصولات، توسعه زنجیره ارزش، کاهش واردات، تأمین خوراك صنایع پایین دستی و افزایش ارزش محصولات تعریف شده اند، تأکید
کرد: با توجه به حجم سرمایه گذاري پایین و مصرف کم آب، اجراي این طرح ها در مناطق مختلف کشور براي آمایش سرزمینی

 
امکان پذیر است. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی ادامه داد: تخفیف قیمت خوراك گاز، معافیت مالیاتی، ارائه دانش فنی، در اختیار گذاشتن

 
زیرساخت هاي مورد نیاز از مشوق هاي بهبود اقتصاد این طرح هاست که براي سرمایه گذاران در نظر گرفته شده است. 

 
سال آینده؛ سرمایه گذاري 80 میلیاردي در صنعت پتروشیمی 

وي با بیان اینکه با تکمیل طرح هاي جهش دوم، حجم سرمایه گذاري در این صنعت به 80 میلیارد دلار می رسد، ادامه داد: با تکمیل
طرح هاي جهش سوم این رقم به 92 میلیارد دلار و با تحقق طرح هاي سی گانه گام چهارم در سال 1406 به 108 میلیارد دلار می

 
رسد. 



معاون وزیر نفت تصریح کرد: ظرفیت صنعت پتروشیمی کشور با تکمیل طرح هاي جهش دوم، سوم و اجرایی شدن طرح هاي
راهبردي در پایان برنامه هفتم توسعه به سالانه 150 میلیون تن و درآمد حدود 44 میلیارد دلار خواهد رسید که این صنعت را به

 
صنعت برجسته داراي نقش ممتاز در اقتصاد کلان کشور تبدیل خواهد کرد. 

محمدي با اشاره به اینکه روند بومی سازي دانش فنی فرآیندهاي پتروشیمیایی در سایر محصولات به سرعت دنبال می شود، افزود:
تاکنون هفت فرآیند از جمله Methanol، Ammonia، PP، PVM، HDPE بومی سازي شده است و تا پایان 1400 این عدد به

 
10 فرآیند می رسد. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با بیان اینکه 85 نوع کاتالیست در صنعت پتروشیمی استفاده می شود، اظهار کرد: 20 نوع
آن داخلی سازي شده و 16 نوع تا پایان سال 1400 بومی سازي می شود.



میزان حقوق دریافتی رحیم پورازغدي چقدر است؟

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/10/08

میزان حقوق دریافتی رحیم پورازغدي چقدر است؟ حسن رحیم پورازغدي در صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی درباره

 
میزان حقوق و دریافتی اعضاي شورایعالی انقلاب فرهنگی پاسخ داده است. 

به گزارش سرویس اجتماعی صبح قزوین به نقل از جهان ؛حسن رحیم پور ازغدي در آخرین بخش از پاسخ به پرسش هاي ناظر به

 
شورایعالی انقلاب فرهنگی، به موانع دیگر شورا و نیز پاسخ پرسشی از میزان حقوق و دریافتی اعضا اشاره کرده است: 

 
شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

 
( بخش چهارم و آخر ) 

س) معیارهاي شوري در بودجه بندي فرهنگی و آموزشی کشور چیست و اساسا خود اعضاي شورا ازچندجا حقوق میگیرند؟

 
مثلاخودجنابعالی؟ 

ج) هیچ بودجه اي در اختیار شورا نبوده ونیست . بودجه ها تنها در کنترل دولت ومجلس است که البته خوددرراس شورایند و قانونا

 
باید سیاستهاي مصوب را رعایت کرده وپاسخگو باشند. 

راجع به حقوق هم ظاهرا بجزاعضاي دبیرخانه، کسی حقوق بگیر شورا نیست. بنده هم 27 سال است مشغول کار پژوهشی و آموزشی

 
تنهادر یک نهاد فرهنگی هستم و حقوق بگیر هیچ سازمان وتشکیلات دیگري نیستم. 

(توضیح : گرچه دروغ پردازي ، مالیات ندارد وهمواره شیوه آسان عوامفریبی بوده است اما ازباب وظیفه پاسخ به سوال، عرض میکنم نه
بابت کنفرانسهاي دانشگاهی ونه از صداوسیما که بخشی از این جلسات دانشگاهی را دراختیارعموم میگذارد، هیچ مطالبه مالی و
مابازائ حقوقی شخصی درکارنبوده و نیست. از یک شبکه ازسال 92 تاامروز پس از هفت سال ، یک ریال نیز حتی براي عوامل فنی

 
ضبط وتدوین ، دریافت نشده است. 

یک شبکه دیگر نیز آن هم صرفا به عوامل فنی ضبط و تدوین ، سالی یکبار و حدود یک تومان براي هربرنامه به آنان پرداخت شده

 
است. هر شایعه وگزارش دیگري درفضاي مجازي دراین باب، دروغ محض است . 

آماردروغی از مثلا حقوق و امکانات بیت المال نیز که مدتهاقبل،ظاهرا در صداي آمریکا وسپس فضاي مجازي، حقوق هشت ونیم

 
تومانی پس از 26 سال سابقه را بدروغ ،دهها بلکه صدهامیلیون اعلام کردند، نمونه دیگري از همین دروغ پردازیهاست.) 

 
س) چرا و چگونه میخواهند از شورا، انقلاب زدایی و خمینی زدایی کنند؟ 

ج) امام ، صریح بود وبدون حاشیه و کنایه ، در حکم شورا نوشت دانشگاه نباید حیاط خلوتی باشد براي استادنمایان متخصص تحقیر
ایرانی و پرستش ارباب غربی ، بشمول ساواکیها و ماسونی ها وکمونیستهاو آنان که هم امروز به جاي "تدریس" ،مشغول "تدلیس"، و



 
به جاي "آموزش تخصصی علمی"، مشغول "تخلیه عقده هاي شخصی" هستند. 

رسالت شورا از ابتدا این بود که دانشگاه، محیط سالمی براي تدریس وتحقیق درجهت اهداف جدید تعالی بخش و زمینه ساز شکوفایی
و خلاقیت انقلابی نسلهاي جدید باشد اماهمین امروز نیز جناح بندیهاي موذیانه و غیرشفاف حتی درون ساختار حاکمیت در جهت
تقویت سنگواره هاي پیشاانقلاب و ممانعت از هر تحول اصلاح طلبانه انقلابی درجریان است و تلاش در جهت ارتجاع به دانشگاه نیم

 
قرن قبل ادامه دارد . 

سنگ اندازي برسر راه نظام آموزش و پژوهش متناسب با عصر جدید در جهت تمدن سازي ایرانی و اسلامی متوقف نشده و بیت المال
، همچنان صرف بازتولید همان روشنفکرنمایی هاي قدیمی و کاسبکارانه و فسیل هاي چپ مادي و راست سلطنتی نیزمیشود. کاش
لیبرال بودند. دیکتاتور هاي لیبرال نما ، نشسته بر خوان خون شهداي انقلاب ، هر گاه کم آورده اند از سیستم رسمی آویزان شدند و

 
هرگاه احساس قدرت و امنیت کرده اند به همان سیستم ، بیرحمانه لگد پراندند . 

هرنوع تلاش اصلاح طلبانه و انتقادي در علوم اجتماعی در این 40 سال، گرفتار انواع سمپاشی هاي درون حکومتی اینان و وحشت
افکنی رسانه هاي دشمن بوده و فکر تکامل علوم انسانی دائما ازسوي صاحبان قدرت، ترور شده است. درهمه این سالها امکانات
سیستم را بلعیدند و حقوق نجومی گرفتند اما مانع تراشی شان در برابر نوآوري وتولیدفکر در دانشگاه ومراکز فرهنگی و هنري ایران

 
جوان بر بنیادهاي ملی و مستقل از غرب، چه وقت، کاستی گرفت؟ 

کدامیک رخصت میدهند تا زمینه براي تربیت هرچه کیفی تر متخصصان متعهد، مغزهاي متفکر وطن خواه، نیروهاي مجاهد ماهرو

 
استادان مومن به استقلال کشور نهادینه شود؟ این کلمات امام است و گویی ناظر به روزگار ماست. 

او به این شورا ماموریت داد که روح تفکررا تقویت کند، اراده تحقیق رابسط دهد ، مبارزه با تقلیدکوراز شرق و غرب را درعین استفاده
از دستاوردها و تجارب مفید دانش بشري یک لحظه تعطیل نکند. بارها شورا ونهادهاي علمی وحاکمیتی را به هدفگیري استقلال
فرهنگی از غرب و تمرکز بر جوشش ملی فراخوان داد، اما بپرسید چه کسانی درحاکمیت ، تاهم امروز با صد طعنه وتهمت، "استقلال"
را "انزوا" تفسیر کرده و مانع پیشرفت خواندند و "ارتباط" را زمینه "وابستگی" کردند و گفتگوي انتقادي با غرب وشرق را به گفتگوي
تمدنهاي فرح پهلوي، آنهم با رژیم سیاسی آمریکا و اتحادیه اروپا، ونیز آرمان جامعه انقلابی برادروار را به تفسیر لیبرالیستی "جامعه

 
مدنی" تبدیل کردند و آنرا بنام انقلاب خمینی ، سکه زدند ؟ 

چه کسانی، اقتصادوفرهنگ و همه چیز مردم را به 5+1 گره زدند و بالاخره هیچکس نفهمید حاصل این جمع چند شد؟ چه کسانی ،
همه این سالها ،همه قدرت وثروت کشور در دستشان بود و بازي "انتصابی،انتخابی" و "نظام _دولت"و "حاکمیت وحکومت" راه
انداخته وسیستم را مثله کرده و هویت چندپاره و خودمتناقض و آشفته خودرا به "نظام شکست خورده" مدیریت کشور، تاویل کردند

 
ونانش راخوردند. حال آنکه از منظر خلق، دلیل نابسامانی مهم نبودبلکه خودش مهم بود. مردم ، بهبوداوضاع میخواهند. 

اولویتشان این نیست که حق با کیست؟میپرسند تعارضهاي بیفایده و غیرپاسخگودر عرصه سیاستهاي فرهنگی وآموزشی چه وقت
وچگونه حل میشود؟ صورتبندي ژورنالیستی تعارضها ، خوب است اما راه حل چیست؟ مسئول سیاست گزاري کیست و چرا
"مهندسی فرهنگی" کشور و نسل نو در اتاقهاي فکروبرنامه ریزي درخارج از ایران صورتبندي شود و چه عناصري ، "فرهنگ

 
غیرانقلابی" و "انقلاب غیرفرهنگی" را جایگزین "انقلاب فرهنگی" کرده اند؟ 

 
ازاله غربزدگی از حاکمیت، هدف اصلی امام بود اما پس از او عمر حاکمیت ،سالهاي سال به اماله غربزدگی بجاي ازاله آن گذشت. 



پس ازسالها بحث در "نقشه جامع علمی" و هزاران برگ انشانویسی در باب پیشرفت ایرانی ، هیچکس در سه قوه نمیداند که هر سال
و بلکه هر ده سال ، چه تعداددانشجو در چه رشته ها ، در چه سطحی وچرا میگیریم؟ و با کدام نیاز کشور ؟ و باکدام امکان اشتغال؟ و
چرا بودجه و انرژي دانشگاههاي ما بجاي حل مشکلات این مردم، صرف مقاله نویسی براي چند مجله در اروپا وآمریکا میشود؟ وچرا

 
وچرا..؟ باورمیکنید هیچکس نمیداند؟ باورکنید. انتهاي پیام/1404 

 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



استخراج سالیانه بیش از 14 میلیون تن از معادن ایلام/ از معارضین محلی تا

ماشین آلات فرسوده

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/10/08

دنیاي معدن - معاون امور معادن وصنایع معدنی سازمان صمت ایلام گفت: ذخایر معادن استان حدود یک میلیارد تن و
میزان استخراج اسمی سالیانه این معادن حدود 14 میلیون و صد هزار تن است.

به گزارش دنیاي معدن، «نبی سماواتی»، اظهار کرد: از 68 نوع ماده معدنی شناسایی شده در کشور ، 15نوع آن شامل آلوویوم
آهکی، بیتومین ، خاك رس، سنگ آهک، سنگ گچ، شن وماسه سیلیسی ، شن وماسه کوهی ، شیل، کلسیت ، ماسه سنگ سیلیسی ،

 
لاشه و مالون ، مارن ، سلستین ، نمک سنگی و انیدریت در استان ایلام موجود است. 

وي با بیان اینکه ذخایر معادن استان حدود یک میلیارد تن و میزان استخراج اسمی سالیانه این معادن حدود 14 میلیون و صد هزار

 
تن است، گفت: مواد معدنی شاخص استان بیتومین ، سنگ گچ ، سنگ آهک ، شن وماسه و آلوویوم است. 

معاون امور معادن وصنایع معدنی سازمان صمت ایلام تصریح کرد: در حال حاضر تعداد 5فقره پروانه اکتشاف معتبر در حوزه معادن

 
استان با اشتغالزایی 20 نفر فعال است. 

سماواتی ادامه داد: در 9 ماه اول امسال تعداد 2 فقره گواهینامه اکتشاف معتبر در زمینه مواد معدنی شن وماسه ، سنگ آهک

 
دولومیتی صادر شده است. 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صمت ایلام درباره تعداد پروانه بهره برداري دائم، تصریح کرد: تا آذر امسال 6 فقره پروانه
بهره برداري صادر شده و در حال حاضرتعداد 54 فقره پروانه معتبر با ظرفیت اسمی استخراج حدود 9 میلیون تن و با سرمایه گذاري

 
740 میلیارد ریال و اشتغالزایی 470 نفر فعال است. 

سماواتی گفت: تاپایان آذرماه سال جاري تعداد 30 فقره مجوز برداشت موقت شن و ماسه رود خانه اي با ظرفیت اسمی سالیانه 1500

 
هزار تن و اشتغال زایی 180 نفر تمدید اعتبار شده است . 

وي ادامه داد: حقوق دولتی اخذ شده از بهره بردار معادن در بازه زمانی مذکور مبلغ 14میلیارد ریال و میزان تناژ استخراج واقعی

 
معادن استان طی نه ماهه اول سال جاري حدود 3.2 میلیون تن است. 

معاون امور معادن وصنایع معدنی سازمان صمت ایلام با بیان اینکه در سال جاري احیا یک معدن مارن و یک گواهی نامه کشف
بیتومین و یک پروانه بهره برداري بیتومین انجام شده است، گفت: از ابتداي امسال5 فقره پروانه بهره برداري صنایع معدنی از صادر

 
شده است. 

سماواتی تصریح کرد: تعداد پروانه هاي بهره برداري حوزه صنایع معدنی استان 228 پروانه و شامل واحد هاي تولید سیمان ، گچ ،
آجر ، شن وماسه ، آسفالت ، بتن سیال و قطعات بتنی ، پودر بیتومین بوده که از عمده ترین این واحدها می توان به سیمان ایلام،

 
سیمان دهلران، گچ جواهر جنوب،گچ ماربره، آجر نگارین و آجر نقشینه اشاره کرد. 

وي با بیان اینکه از مشکلات عمده بهره برداران معادن استان وجود معارضین محلی ، فرسودگی یا استیجاري بودن ماشین آلات حمل
و نقل و بارگیري معادن است، تصریح کرد: بهره برداران معادن انتظار دارند از سوي دولت حمایت هایی در قالب تسهیلات با سود

پایین براي تعویض و جایگزینی ماشین آلات حمل و نقل ارائه شود.



جزئیاتی از 30 طرح راهبردي شرکت ملی صنایع پتروشیمی/ ظرفیت تولید

پروپیلن به 4.5 میلیون تن می رسد

منبع: نکو نیوزشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی گفت: 30 طرح راهبردي براي توسعه صنعت پتروشیمی تدوین شده که هدف گذاري این
طرح ها بر احداث واحدهاي خوراك ترکیبی، واحدهاي تولید پروپیلن و طرح هاي پیشران براي تامین نیاز صنایع پایین

دستی متمرکز شده است.

به گزارش نکونیوز به نقل از خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، بهزاد محمدي معاون وزیر نفت و مدیرعامل شرکت ملی صنایع
پتروشیمی در نشستی به مناسبت روز ملی صنعت پتروشیمی با اشاره به برنامه ریزي هاي این شرکت براي توسعه هوشمند صنعت
پتروشیمی در کشور گفت: صنعت پتروشیمی به عنوان صنعت پیشران در کشور روز به روز جایگاه خودش را در اقتصاد ایران مستحکم
می کند که این موضوع حاکی از بی اثر بودن یا کم اثر بودن تحریم ها بر شرکت هاي پتروشیمی است. در 9 ماه اول سال جاري و در

 
اوج تحریم ها 9 طرح را به بهره برداري رساندیم که نشان از پویایی این صنعت است. 

محمدي گفت: رشد تقاضا در بخش نفت خام و فرآورده هاي نفتی تا افق 2050 کمتر از یک درصد است، ولی در بخش پتروشیمی 4
الی 5 درصد پیش بینی می شود. در نتیجه توسعه هوشمندانه صنعت پتروشیمی باید در اولویت قرار بگیرد. نیازهاي صنایع پایین

 
دست پتروشیمی و بازارهاي بین المللی ایجاب می کند که بیشتر بر این صنعت متمرکز شویم. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی اظهار داشت: سال 98 صنعت پتروشیمی 38 میلیون تن خوراك از شرکت ملی نفت و
شرکت ملی گاز دریافت کرد که این میزان معادل روزانه 800 هزار بشکه نفت خام است. تا سال 1404 مصرف شرکت هاي
پتروشیمی به معادل 2 میلیون بشکه نفت خام می رسد و تا سال 1406 و پایان برنامه توسعه هفتم، عدد مصرف از روزانه معادل 2.2

 
میلیون بشکه نفت عبور می کند که این موضوع مصداق رهایی از خام فروشی است. 

وي گفت: در سال 98 ما 56 مجتمع تولیدي پتروشیمی داشتیم که در حال حاضر به 64 مجتمع افزایش یافته است و تا پایان سال
این عدد به 70 مجتمع می رسد. 30 درصد از محصولات پتروشیمی در داخل کشور مصرف و 70 درصد آنها به کشورهاي مختلف

 
صادر می شود و نیاز ارزي کشور را در این بازه زمانی تأمین می کند. 

 
تنوع محصولات پتروشیمی تا افق 1404 به 104 نوع خواهد رسید 

محمدي گفت: در بخش تنوع محصولات در حال حاضر 90 نوع محصول از پتروشیمی ها تولید می شود که 18 نوع آنها پلیمر هستند
که به 333 گرید مختلف تقسیم می شود. طبق برنامه ریزي ها در سال 1404 تنوع محصولات پتروشیمی به 104 نوع محصول

 
افزایش یافته و در سال 1406 به 124 نوع محصول می رسد. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی تصریح کرد: در سال 98 در مجموع 8 میلیون تن محصولات پتروشیمی در بازار داخلی
عرضه شد که در ازاي این عرضه 15 هزار بنگاه کوچک و متوسط رونق پیدا کرده و اشتغال زایی می کنند. در بخش ارزآوري در سال

 
98 و نه ماهه ابتداي سال 99 درآمد ارزي پتروشیمی ها فراتر از تعهدات بانک مرکزي بوده است. 

وي گفت: در بخش توسعه نیز ما تا پایان سال 1400 با اتمام طرح هاي جهش دوم پتروشیمی به ظرفیت تولید 100 میلیون تن
دست پیدا خواهیم کرد و اهداف برنامه ششم توسعه به طور کامل محقق خواهد شد و درآمد ارزي صنعت پتروشیمی نیز از 15

 
میلیارد دلار به 25 میلیارد دلار افزایش پیدا می کند. 

محمدي افزود: در سال جاري 17 طرح در صنعت پتروشیمی به بهره برداري خواهد رسید که تاکنون 9 طرح به بهره برداري رسیده و
مابقی آنها نیز تا پایان سال جاري یا ماه هاي ابتدایی سال آینده به بهره برداري می رسد. با بهره برداري از این طرح ها ظرفیت تولید

 
محصولات پتروشیمی به 25 میلیون تن افزایش پیدا خواهد کرد. 



مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی اظهار داشت: در جهش سوم صنعت پتروشیمی تا سال 1404 ظرفیت تولید به 133 میلیون
تن افزایش پیدا خواهد کرد و درآمد ارزي این صنعت نیز به سالانه 35 میلیارد دلار می رسد. ما در پایان جهش سوم پتروشیمی به

 
رتبه اول تولید در خاورمیانه می رسیم. 

 
جزئیاتی از 30 طرح راهبردي شرکت ملی صنایع پتروشیمی 

وي اضافه کرد: همچنین ما 30 طرح راهبردي در قالب گام چهارم توسعه طراحی کردیم که تحول بزرگی در تنوع محصولات تولیدي
از شرکت هاي پتروشیمی ایجاد خواهد کرد. این 30 طرح راهبردي در سه دسته تقسیم می شود که بخش اول آن مربوط به طرح
هاي خوراك ترکیبی است. با توجه به نیازي که به محصولات آروماتیکی در کشور وجود دارد، این طرح ها در آستانه اجرایی شدن

 
هستند. 

محمدي افزود: بخش دوم طرح هاي راهبردي مربوط به تولید پروپیلن است. ما در کشور مجموعا 950 هزار تن پروپیلن از پتروشیمی
ها و پالایشگاه ها تولید می کنیم اما تقاضاي ما بیش از این مقدار است. در این راستا در طرح هاي تولید پروپیلن از طریق احداث

 
واحدهاي PDH و GTP و MTP ظرفیت تولید پروپیلن به 4.5 میلیون تن افزایش پیدا خواهد کرد. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی تصریح کرد: هم اکنون بهره برداري از طرح PDH سلمان فارسی در اولویت قرار دارد،
همچنین طرح GTP بندر امیرآباد، همچنین طرح GTPP اسلام آباد غرب نیز در دستورکار قرار گرفته است. توسعه طرح اسلام آباد
غرب به دلیل دانش فنی خاصی که مورد نیاز است، توسط شرکت ملی صنایع پتروشیمی انجام می شود. دانش فنی این طرح تماما

 
ایرانی خواهد بود. همچنین طرح GTP بندر انزلی را براي تولید پروپیلن تعریف کرده ایم. 

 
ظرفیت تولید پروپیلن تا سال 1404 به 4.5 میلیون تن خواهد رسید 

وي اضافه کرد: در راستاي تولید پروپیلن سه طرح MTP در عسلویه تعریف شده است که در این طرح ها از متانول مازاد براي تولید
پروپیلن استفاده می شود. اقتصاد طرح هاي MTP جذاب نیست به همین دلیل تخفیف در خوراك، معافیت مالیاتی و اعطاي زمین به
سرمایه گذاران توسط شرکت ملی صنایع پتروشیمی در دستور کار قرار گرفته است. در این سه طرح ما از 5 میلیون تن متانول 1.4
میلیون تن پروپیلن تولید می کنیم. اخیراً هم طرح PDH پتروشیمی پارس در عسلویه در دستورکار قرار گرفته که در مجموع با بهره
برداري از این طرح ها ظرفیت تولید پروپیلن در کشور به 4.5 میلیون تن در سال 1404 خواهد رسید و نیاز داخل به طور کامل

 
تأمین خواهد شد. 

محمدي اظهار داشت: بخش سوم طرح هاي راهبردي مربوط به طرح هاي پیشران است که با هدف ایجاد رونق در صنایع پایین دست
پتروشیمی اجرایی می شود. در حال حاضر تعداد زیادي از محصولات مورد نیاز براي صنایع پایین دستی از طریق واردات تأمین می
شود و هدف ما از اجراي طر ح هاي پیشران قطع واردات این محصولات است. در این راستا 21 طرح در چهار زنجیره بنزن، متانول،

 
پروپیلن و اتیلن تعریف شده است. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: در گام چهارم توسعه صنعت پتروشیمی ما مجموعا 30 طرح را به بهره برداري خواهیم
رساند که احداث این واحدها به 16 میلیارد دلار سرمایه گذاري نیاز دارد و 20 میلیون تن به ظرفیت تولید اضافه خواهد شد. تا پایان
سال 1400 مجموع حجم سرمایه گذاري در صنعت پتروشیمی به 80 میلیارد دلار می رسد و تا سال 1406 این رقم 108 میلیارد

 
دلار خواهد بود. 

وي افزود: در بخش پژوهش و فناوري 7 دانش فنی تاکنون توسعه پیدا کرده و سه دانش فنی نیز در حال پیگیري است و در بخش
کاتالیست نیز سبد محصولات کاتالیستی مجموعا 270 میلیون دلار ارزش دارد که تا به امروز 30 نوع کاتالیست را بومی سازي کردیم
و 16 کاتالیست دیگر نیز در مسیر تولید داخل هستند. طبق برنامه ریزي ها تا پایان سال 1404 مجموعا 70 درصد کاتالیست هاي

مورد نیاز صنایع پتروشیمی بومی سازي خواهد شد.



اجراي تفاهم نامه همکاري بین وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و بسیج

سازندگی در ابرکوه

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/10/08

رئیس اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی ابرکوه گفت: هدف ما این است که سرمایه هاي پاك و عظیم مردمی به سمت اشتغال و
تولید حرکت کند و شبکه عظیم نیروهاي انسانی را تا دل روستاها با بهره گیري از تمام ظرفیت ها به کار بگیریم.

اجراي تفاهم نامه همکاري بین وزارت تعاون کار و رفاه
اجتماعی و بسیج سازندگی در ابرکوه رئیس اداره تعاون کار
و رفاه اجتماعی ابرکوه گفت: هدف ما این است که سرمایه
هاي پاك و عظیم مردمی به سمت اشتغال و تولید حرکت
کند و شبکه عظیم نیروهاي انسانی را تا دل روستاها با

 
بهره گیري از تمام ظرفیت ها به کار بگیریم. 

به گزارش خبرگزاري برنا؛ اولین جلسه هماهنگی اجراي
تفاهم نامه مشترك فی مابین معاونت امور تعاون وزارت

تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان بسیج سازندگی کشور با حضور ""ناصر زارع"" رئیس اداره تعاون،کار و رفاه اجتماعی شهرستان
ابرکوه ، رضایی نماینده بسیج سازندگی و برخی از مسئولین صندوق هاي قرض الحسنه مردم یار در محل سالن جلسات سازمان بسیج

 
سازندگی ابرکوه برگزار شد. 

زارع در این جلسه گفت: امروزه توسعه تعاونیها به عنوان یکی از بخش هاي مهم اقتصادي در جهان مورد توجه جدي قرار گرفته است

 
و بررسی ها نشان می دهد توسعه تعاونی ها و رفع مشکالت آنها راه موثري براي ارتقاي فرهنگ کار جمعی در بخش اقتصاد است. 

این مقام مسئول ابراز داشت: در راستاي اجرایی کردن این تفاهم نامه در شهرستان ابرکوه اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بسیج
سازندگی به منظور توانمندسازي و ترویج بخش تعاون در بین مردم، اولویت کاري مشترك خود را ترویج فرهنگ کار تعاونی در میان
بسیجیان، ساماندهی کارآفرینان بسیجی در قالب کار جمعی و تعاونی، توسعه عدالت اجتماعی و ایجاد اشتغال پایدار در روستاها و نیز
تشکیل تعاونی هاي تامین نیاز و پشتیبان و همکاري و کمک در زمینه بازاریابی و فروش محصولات تولیدي با استفاده از قابلیتها

 
وظرفیتهاي بسیج سازندگی قرار داده است. 

وي با بیان اینکه بسیج سازندگی کارهاي خدماتی، عمرانی و زیربنایی بسیار خوبی در مناطق روستایی انجام داده است خاطرنشان
کرد: همکاري بین سازمان بسیج سازندگی و اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان دراین زمینه به نتایج خوبی منجر خواهد شد
و اجراي موفق این تفاهم نامه می تواند در تحقق موضوع اقتصاد مقاومتی وایجاد اشتغال و تولید در مناطق محروم و جلوگیري از

 
مهاجرت روستائیان به شهرها در سطح استان نقش زیادي ایفا کند. 

در ادامه رضایی نماینده سازمان بسیج سازندگی با بیان اینکه هدف بسیج امنیت آوري و پیوند میان ایجاد سرمایه هاي اجتماعی در

 
مردم است گفت: هرچه سرمایه اجتماعی و پیوند مردم در گروه هاي مختلف بیشتر شود امنیت کشور نیز بالاتر خواهد رفت. 

وي افزود: هدف ما این است که سرمایه هاي پاك و عظیم مردمی به سمت اشتغال و تولید حرکت کند و شبکه عظیم نیروهاي انسانی
را تا دل روستاها با بهره گیري از تمام ظرفیت ها به کار بگیریم.



10 مرکز نوآوري دانشگاه شهید بهشتی فردا افتتاح می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/10/08

طی مراسمی با حضور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور 10 مرکز نوآوري دانشگاه شهید بهشتی فردا سه شنبه 9 دي
افتتاح می شوند.

به گزارش ایسنا فردا سه شنبه 9 دي ماه طی مراسمی با
حضور دکتر سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس
جمهور و هیات همراه، دکتر سعداله نصیري قیداري رئیس
دانشگاه شهید بهشتی و دکتر کوروش پرند رئیس پارك
علم و فناوري دانشگاه شهید بهشتی 10 مرکز نوآوري

 
دانشگاه شهید بهشتی، افتتاح می شود. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور، پیش از آیین افتتاح
مراکز نوآوري دانشکده ها و پژوهشکده ها، از ساختمان در

دست احداث برج نوآوري دانشگاه، پروژه هاي فناوري در حوزه لیزر، فتونیک، شتابدهنده و گیاهان دارویی، مرکز نوآوري علوم انسانی
و اجتماعی، مرکز نوآوري پارك علم و فناوري و دستاوردهاي واحدهاي فناور و نمایشگاه فناوري دانشگاه شهید بهشتی بازدید خواهد

 
داشت. 

پارك دانشگاه شهید بهشتی به عنوان یک پارك جامع دانشگاهی از سال 1394فعالیت خود را آغاز کرده و در حال حاضر بیش از

 
4270 متر مربع از فضاي مرکز رشد و پارك به استقرار واحدهاي فناور اختصاص داده شده است. 

17 شرکت پیش رشد و 31 شرکت رشدي در مرکز رشد، 4 شتابدهنده و 15 شرکت در پارك علم و فناوري دانشگاه شهید بهشتی
مستقر هستند که از این تعداد 17 شرکت دانش بنیان در مرکز رشد و 7 شرکت دانش بنیان در پارك حضور دارند و به این ترتیب
زمینه 243 اشتغال در پارك علم و فناوري و 200 اشتغال در مرکز رشد فراهم شده است. همچنین 60 تیم نوآوري در مراکز نوآوري

 
دانشکده ها و پژوهشکده هاي دانشگاه شهید بهشتی استقرار دارند. 

بر اساس کارکردها و مأموریت هاي اصلی پارك، محور برنامه هاي پارك و مرکز رشد در سال 1399 و 1400 شامل فرهنگ سازي و
ترویج نوآوري در دانشگاه، آموزش و توانمند سازي اعضاي هیات علمی، دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه و ایجاد، توسعه و

 
پایدارسازي کسب و کارهاي دانش بنیان و خلاق است. 

انتهاي پیام



حفظ و صیانت از منافع کارفرما و حقوق کارگران از وظایف ما است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/10/08

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان گفت: اجراي تفاهم نامه همکاري بین وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و بسیج
سازندگی در ابرکوه

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان: حفظ و صیانت
از منافع کارفرما و حقوق کارگران از وظایف ما است
سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان گفت: اجراي
تفاهم نامه همکاري بین وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و

 
بسیج سازندگی در ابرکوه 

به گزارش خبرگزاري برنا؛ ""عماد تشکري"" سرپرست
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در جمع اعضاء هیئت
هاي تشخیص و حل اختلاف که به صورت ویدئوکنفرانسی

برگزار شد گفت: خروجی اداره تعاون، کا ر و رفاه اجتماعی در حوزه روابط کار و مسائل کارگري عملکرد شوراي هاي حل اختلاف و

 
هیئت هاي تشخیص است. 

وي گفت: این مجموعه ها ماهیت قضائی و شبه قضایی داشته و جایگاه مهم و تاثیرگذاري دارند. افراد عضو هیئت هاي تشخیص و حل
اختلاف به قضاوت و تشخیص اختلاف و صدور راي می پردازند. دو طرف دعوي عموما بر سر معیشت با هم اختلاف دارند. در نتیجه

 
عملکرد این دو مجموعه به رضایت مردم از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دولت و نظام برمی گردد. 

تشکري ادامه داد: حفظ و صیانت از منافع کارفرما و سرمایه گذار از وظایف و اولویت هاي ما است. باید از سرمایه گذاري که براي

 
ایجاد اشتغال قدم برداشته است حمایت کرد. 

این مقام مسئول با اشاره به اینکه مهمترین منابع یک کارفرما و سرمایه گذار در بخش اشتغال، نیروي انسانی است تصریح کرد:
مجموعه اقتصادي ایی موفق است که بتواند رضایت کارگر و زیردستان خود را به همراه داشته باشد و مطابق قانون و شرع، حقوق،
مطالبات و مواردي که قانون مشخص کرده را به کارگران پرداخت کند. حفظ و صیانت از حقوق کارگران نیز یکی از مهمترین وظایف

 
ما به شمار می رود. 

باید حلقه اتصال حفظ منافع کارفرما و کارگر باشیم سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد تاکید کرد: ما وظیفه داریم به
عنوان اداره کار، ابزارهاي نظارتی بیشتري اعمال کنیم و حلقه اتصال حفظ منافع کارفرما و کارگر باشیم و در این راه هیچ گرایشی به

 
هر دو سمت نداشته باشیم. 

وي شوراهاي حل اختلاف را مجموعه اي دموکراسی خواه و پیشرفته در کشور عنوان کرد و افزود: اگر نگاهی به ترکیب حاضران در
این شورا داشته باشیم مشاهده می کنیم که قاضی به عنوان نماینده دستگاه قضایی و مجري عدالت، نمایندگان تخصصی از اداره کار
که نماینده دولت محسوب می شوند براي نظارت بر اجراي قوانین، نماینده فرمانداري به عنوان فردي که بر مشکلات حاکم بر اوضاع
سیاسی، اجتماعی منطقه و کشور واقف است، نماینده کارفرما و کارگر که هر گروه براي اینکه حقی از این دو ضایع نشود حاضر



 
هستند. 

تشکري اضافه نمود: نگاه ما این نیست که مراجع حل اختلاف و هیئت تشخیص هاي به جاي مردم تصمیم بگیرند و براي مردم
انتخاب کنید که چه چیزي درست است یا غلط. قرار است براساس قوانین موجود و اتفاقاتی که روي داده و البته براساس مستندات و

 
قوانین آراء صادر شود. 

قوانین باید براي کارگر و کارفرما اجرا شود سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با بیان اینکه قوانین باید براي کارگر و کارفرما
اجرا شود گفت: در این مجموعه ها همه یک شخصیت داریم. چه نماینده کارفرما و چه نماینده کارگر. وقتی حق با کارگر است

 
ضرورتی ندارد که نماینده کارفرما حتما راي را به نفع کارگر بدهد و بالعکس. بلکه باید مطابق قوانین و حق نظر بدهیم. 

وي تاکید کرد: در صدد تشکیل شورایی هستیم تا بر آراء نظارت داشته باشد و آنها را بررسی کند با علم اینکه هیئت ها در صدور آراء

 
مستقل هستند. آراء را با حضور کارشناسان بررسی و ارزیابی می کنیم که در صدور آراء روال به درستی پیموده شده یا نه. 

تشکري تصریح کرد: تمام تلاشمان را باید انجام دهیم تا ادعا کنیم که شوراهاي حل اختلاف و هیئت هاي تشخیص در مقایسه با
دادگاه و سایر نهادهاي شبه قضایی سالمترین و موثق ترین مراجع قضایی به لحاظ اجراي قانون هستند و بی طرفانه ترین آرا از اینجا

 
صادر می شود. 

وحدت رویه در صدور آرا وي با اشاره به اینکه در صدور آراء باید یک وحدت رویه را حاکم کنیم بیان کرد: تلاش می کنیم تا
ساماندهی بخش صدور آرا را انجام دهیم تا در موارد مشابه وحدت رویه اي در هیئت هاي تشخیص با مراجعه به بایگانی آراء صادره به

 
وجود بیاید. اگر سندي در یک پرونده ملاك صدور راي قرار می گیرد در پرونده هاي دیگر نیز همین مسئله رعایت شود. 

کاهش زمان رسیدگی به درخواست هاي مراجعین سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر کاهش زمان رسیدگی به
درخواست ها گفت: اگر پرونده اي زمان می برد دلیل متقنی داشته باشیم که چرا راي صادر نمی شود. جامعه مطمئن باشد که هیچ

 
ضرورتی براي رسیدگی در شوراي هاي حل اختلاف و تشخیص براي سفارش کردن نیست. 

وي خاطرنشان کرد: باید در مرحله تشخیص وقت گذاشته شود و رسیدگی ها براساس ارزیابی و تشخیص درست انجام شود. چرا که
هیئت هاي حل اختلاف باید براساس شواهد و مدارك موجود تکمیل شده در هیئت هاي تشخیص باید راي بدهند، گرچه قانون گذار

 
دست را باز گذاشته است که اعضاء دقیق تر به پرونده نگاه کنند. 

این مقام مسئول از مامورین تحقیق خواست گزارشی هایی که می نویسند، موشکافانه بوده و در حد توان مستندات لازم را به دست

 
آورده و ضمیمه پرونده نمایند. 

وي در پایان تاکید کرد: تلاش مجموعه تعاون، کار و رفاه اجتماعی این است که روابط کار سالم تري داشته باشیم تا نیروي کار
احساس کند آینده و سابقه اش حفظ می شود و سرمایه گذار نیز با خیال راحت و مطمئن در استان سرمایه گذاري کند. این اداره کل

حامی و طرفدار کارآفرینی است که به دنبال سود و بهره بردن از سرمایه اش باشد و در کنار آن منافع کارگر را نیز پرداخت کند.



وابستگی به واردات نهاده هاي دامی بی توجهی به امنیت غذایی است

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/10/08

وزیر صمت گفت: وقتی زنجیره تامین نهاده هاي دامی وابستگی به خارج دارد، یعنی امنیت غذایی به عنوان یکی از شاخص
هاي مهم ما مورد بی توجهی قرار گرفته است.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، علیرضا رزم حسینی امروز در پنجمین کنفرانس بین المللی مدیریت صنعتی،
اظهار داشت: نرخ تورم، تولید سرانه کشور و تجارت از مهمترین شاخص هاي رشد اقتصادي محسوب می شوند.توزیع عادلانه درآمد
بین مردم نه به معناي پخش پول بلکه ایجاد فرصت هاي یکسان براي خلق ثروت و کارآفرینی، یکی از شاخصه هاي قدرت اقتصادي

 
است. 

وزیر صمت افزود: در نظام بانکی کشور سال گذشته از 947 هزار میلیارد تومان، تسهیلات بنگاه هاي کوچک و خرد کمتر از 6 درصد
بوده و 90 درصد تسهیلات به 10 درصد افراد جامعه اختصاص پیدا کرده است که نشان می دهد توزیع عادلانه ثروت صورت نگرفته و

 
فرصت هاي مساوي براي همگان فراهم نشده است. 

وي تصریح کرد: دسترسی به نظام هاي آموزشی، بهداشتی، امید به زندگی، میزان تولیدات فرهنگی، زیرساخت هاي شبکه هاي حمل

 
و نقلی، امنیت غذایی و تأمین زندگی بازنشستگان از دیگر شاخصه هاي قدرت اقتصادي محسوب می شود. 

رزم حسینی گفت: نمی خواهم در اینجا نکات مثبت را در نظر نگیرم اما وقتی زنجیره تأمین نهاده هاي دامی وابستگی به خارج دارد،

 
یعنی امنیت غذایی به عنوان یکی از شاخص هاي مهم ما مورد بی توجهی قرار گرفته است. 

وزیر صمت افزود: ما می توانیم قدرت اقتصادي باشیم و پیشرفت ایجاد کنیم و ثمره آن، عزت، قدرت فرهنگی، داشتن نقش فعال در

 
منطقه، حفظ سرمایه اجتماعی و انسانی، حفظ نخبگان و دانشمندان و رضایتمندي مردم و انقلاب خواهد بود. 

وي ادامه داد: حتی براي داشتن قدرت دفاعی، باید قدرت اقتصادي داشته باشیم؛ بدون قدرت اقتصادي نمی توانیم قدرت دفاعی

 
داشته باشیم. فرهنگ دینی و اسلامی ما را مکلف به خلق ثروت کرده است. 

رزم حسینی گفت: اگر 160 کشور را بررسی کنیم می بینیم که تورم بالغ بر 150 کشور کمتر از 7 درصد است؛ پس چرا ما باید در
این شرایط این گونه حرکت کنیم؟ چه اشکالی در کار ماست که نمی توانیم از قدرت مردم و سرمایه اجتماعی خود حداکثر استفاده را
کنیم. نظام اسلامی ما موفق به تأمین زیرساخت ها شد و حال در کمتر روستایی می بینیم که گاز، برق، اینترنت و ... وجود نداشته
باشد اما چرا اقتصاد مردم و خانوار قوي نشد؟ چرا شغل هایی همچون صنعت فرش که روزي آوازه داشت و مردم را در روستا نگه

 
داشته بود و از مهاجرت معکوس جلوگیري کرده بود امروز از بین رفته است؟ 

تکمیل می شود.../مهر



اشتغالزایی براي 6هزار و 808 مددجوي آذربایجان شرقی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد آذربایجان شرقی گفت: در 9 ماه گذشته، براي 6 هزار و 808 مددجوي تحت حمایت
این نهاد، اشتغالزایی شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز آذربایجان شرقی،
کریم پرویزي افزود: در این مدت براي 11 هزار و 353 نفر
از مددجویان تحت حمایت آموزش هاي شغلی لازم براي
ورود به بازار کسب و کار ارائه شده که به طور متوسط

 
روزانه 42 نفر را شامل می شود. 

وي به میزان وام هاي اشتغال پرداختی در سالجاري اشاره
کرد و گفت: بیش از 181 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال
براي 4 هزار و 856 مددجوي زیر حمایت پرداخت شده که
با کارآفرینی صورت گرفته از این طریق، 5 هزار و 439 نفر

 
صاحب شغل شده اند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی استان اضافه کرد: همچنین براي یک هزار و 369 مددجوي تحت حمایت نیز از

 
طریق کاریابی ها، شغل فراهم شده است. 

پرویزي خاطرنشان کرد: در مجموع در 9 ماه گذشته 6 هزار و 808 مددجو صاحب شغل شده اند که به طور متوسط روزانه 25 نفر را

 
شامل می شود. 

وي ادامه داد: بعد از فراهم شدن شغل براي مددجویان، تا ثبات کامل شغلی، از آن ها حمایت می شود تا در نهایت به خودکفایی

 
برسند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی آذربایجان شرقی ادامه داد: با خودکفایی کامل 2 هزار و 163 مددجو در استان،
به طور متوسط روزانه 8 نفر از چرخه مددجویی خارج شده اند.



تاکید استاندار تهران بر همکاري کامل فرمانداران شهرستان ها با حوزه

جوانان

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/10/08

 
 

استاندار تهران در سی و هفتمین جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان استان تاکید کرد: از فرمانداران شهرستان هاي استان تهران می

 
خواهم با حوزه جوانان همکاري کامل داشته واز همه ظرفیت ها براي ارتقا جایگاه این حوزه استفاده کنند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان تهران، انوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران در این جلسه که با حضور
"نصراالله پریچهره" مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران برگزار شد، گفت: واقعیت اینکه، آنچه در همه جاي مدیریت کشور مطرح
است، این است که ما به امور پیشگیري بپردازیم. در مسائل اجتماعی نیز توجه به آینده جوانان می تواند کشور را در ابعاد مختلف

 
ایمن کند. 

وي با اشاره به مسائل جوانان طبق فرمایشات مقام معظم رهبري، عنوان کرد: در اعتیاد، طلاق، حاشیه نشینی، مفاسد اخلاقی و

 
کودکان کار، همه باید به عنوان یک ابراز کارشناسی و علمی به سراغ حل آنها برویم. 

استاندار ادامه داد: در این زمینه با توجه به آمار و ارقامی که فراروي ماست و برنامه ریزي هایی که داشته ایم، موفق نبوده ایم، اما

 
دولت در زمینه کنترل و مهار اجتماعی تلاش بسیاري داشته است. 

وي گفت: در برنامه ششم، نمادي براي آموزش و پرورش طراحی شده و نظام مراقبت اجتماعی دانش آموزان نیزدر همان راستاست که

 
ما بتوانیم توانمند سازي را در دانش آموزان تقویت کنیم. 

استاندار تهران تصریح کرد: اداره کل ورزش و جوانان و آموزش پرورش می توانند در زمینه توانمند سازي، آموزش زندگی خانوادگی،

 
فرزندپروري و تحمل نقدپذیري، رشد همه جانبه داشته و کمک حال باشند. 

محسنی بندپی با اشاره به فرهنگ کارآفرینی گفت: ما شاهد یک فقدان فرهنگ کارآفرینی در جامعه هستیم، لذا باید آموزش هاي
لازم را به افرادي که داراي کمترین سواد فنی هستند، بدهیم و باعث رشد و تقویت آنها شویم. در زمینه فرهنگ کارآفرینی نیز بهره
گیري از ظرفیت جوانان باید مورد توجه قرار گیرد، چرا که با اتکا به دانش و تلاش جوانان می توانیم به وضعیت بهتري در عرصه

 
کارآفرینی دست یابیم. 

وي تاکید کرد: امروزه روانشناسان اعتقاد دارند مسائلی که در 25 و 30 سالگی به بالا در رابطه با ناهنجاري هاي روحی و روانی بروز
پیدا می کند، پایه گذاري آن در سنین 10 تا 12 سالگیست، بنابراین باید استرس و فشارها را در سنین پایه دور کنیم و امید به آینده

 
را در این سنین تقویت کنیم. 

استاندار تهران با اشاره به شرایط جمعیتی استان تهران افزود: سهم 27 صدم درصد از مالیات بر ارزش افزوده براي توسعه ورزش



مدارس، ورزش همگانی، فدراسیون بین المللی ورزش زورخانه اي و کشتی پهلوانی، ورزش روستایی و عشایري، ورزش بانوان و

 
زیرساخت هاي ورزشی متناسب با شرایط جمعیتی استان تهران نیست و نیاز به بازنگري دارد. 

وي از لزوم برنامه ریزي براي جوانان گفت و تاکید کرد: در زمینه تاسیس خانه جوان نیز استان تهران نیازمند نگاه ویژه و مساعدت

 
خاص است. از این رو در نامه به وزیر ورزش و جوانان مطالبات استان تهران در این زمینه ها مورد تاکید قرار می گیرد. 

استاندار تهران، تحرك و تحول در امور جوانان را ضروري دانست و گفت: این بخش در اداره کل ورزش و جوانان، نیازمند تحرك

 
بیشتري است و در این زمینه استانداري تهران حمایت لازم را به عمل می آورد. 

 
گالري 

 
  -

 
  -

 
  -

 
  -

 
  -

 
  -

 
  -

  -
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امنیت ملی و حفظ سرمایه هاي انسانی وابسته به قدرت اقتصادي است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/10/08

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت امنیت ملی را درگرو قدرت اقتصادي دانست و آمادگی این وزارتخانه را براي ورود
شرکت هاي بزرگ و توانمند به حوزه مسئولیت هاي اجتماعی اعلام کرد.

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت امنیت ملی را
درگرو قدرت اقتصادي دانست و آمادگی این وزارتخانه را
براي ورود شرکت هاي بزرگ و توانمند به حوزه مسئولیت

 
هاي اجتماعی اعلام کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از شاتا، علیرضا رزم حسینی
در پنجمین کنفرانس بین المللی مدیریت صنعتی با اشاره

به موضوع ریشه اي فرهنگ توسعه، بیان کرد: نوع نگاه کارگزاران و مسئولین کشور به موضوع توسعه و آبادانی در رشد همه جانبه

 
کشور تأثیر گذار است. 

وي با تاکید بر ضرورت توجه به شاخص هاي روز دنیا در حوزه توسعه، تصریح کرد: نگاه کارگزاران باید براي نیل به توسعه، پیشرفت و

 
آبادانی متحول شود، تأکیدات دین مبین اسلام نیز در حوزه توسعه مؤید همین موضوع می باشد. 

 
امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است 

وزیر صمت امنیت ملی را در گرو قدرت اقتصادي دانست و گفت: قدرت اقتصادي بستگی به نرخ تورم، رشد تولید سرانه، توزیع عادلانه

 
ثروت میان مردم دارد که توزیع عادلانه ثروت در واقع مؤید فرصت هاي مساوي براي کارآفرینی و تولید ثروت است. 

رزم حسینی همچنین شاخص هاي امید به زندگی، میزان تولیدات فرهنگی، تامین اجتماعی، تامین زیرساخت ها، ارتباطات و شبکه

 
هاي ارتباطی و امنیت غذایی را از دیگر پارامترهاي رسیدن به قدرت اقتصادي دانست. 

 
حفظ سرمایه هاي اجتماعی و انسانی با رسیدن به قدرت اقتصادي 

وي همچنین رسیدن به قدرت اقتصادي را سبب حفظ سرمایه هاي اجتماعی و انسانی، حفظ نخبگان، رضایتمندي مردم و نقش

 
آفرینی بیشتر در منطقه و جهان توصیف کرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: سلطه ناپذیري با رسیدن به قدرت اقتصادي میسر خواهد شد و بدون قدرت اقتصادي نمی توان

 
قدرت دفاعی نیز داشت. 

رزم حسینی همچنین یادآوري کرد که فرهنگ دینی و اسلامی ما نیز به تغییر نگاه و تولید فرهنگی براي ریشه کنی فقر، خلق ثروت و

 
کارآفرینی در جهت نیل به اهداف توسعه تاکید دارند. 

وي با بیان اینکه زیرساخت ها در کشور به خوبی مهیا شده است، گفت: در این راستا باید از سرمایه هاي انسانی و اجتماعی حداکثر

 
استفاده را برد و رشد اقتصادي باید پویا باشد که رسیدن به این هدف به تغییر نگاه وابسته است. 

وزیر صمت همچنین یادآوري کرد: رهبر معظم انقلاب نقطه قوت و عامل مهم سلطه و نفوذ ناپذیري را همین اقتصاد قوي توصیف

 
کرده است که تمسک به این فرهنگ سبب ترویج فرهنگ کارآفرینی خواهد شد. 

 
رزم حسینی همچنین از مسئولین همایش خواست که در نشست بعدي بیانیه گام دوم انقلاب را در دستور کار خود قرار دهند. 



 
استفاده از توانمندي 200 شرکت نامدار و موفق براي توسعه متوازن در کشور 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به پیاده سازي مدل توسعه قلعه گنج در خراسان رضوي که مورد تقدیر رهبري نیز قرار
گرفت از آمادگی وزارت صنعت، معدن و تجارت براي پیاده سازي این الگو با استفاده از ورود شرکت هاي بزرگ و توانمند به حوزه

 
مسئولیت هاي اجتماعی خبر داد. 

رزم حسینی تاکید کرد: از ظرفیت ها و توانمندي هاي 200 شرکت نامدار و موفق براي توسعه متوازن در کشور استفاده خواهیم کرد

 
و این موضوع را در دستور کار داریم. 

وي اولویت این وزارتخانه را معیشت مردم دانست و گفت: در راستاي عرضه و فراوانی کالا تلاش می کنیم که ابلاغیه هاي جدید ستاد

 
اقتصادي دولت این بستر را نیز فراهم آورده است. 

وزیر صمت همچنین بیان کرد: در چند ماه اخیر در حوزه تولید در اقلام و کالاهاي منتخب با افزایش روبرو بوده ایم که افزایش تولید
در خودرو و لوازم خانگی از آن جمله است.



90 درصد تسهیلات بانکی در انحصار 10 درصد جامعه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/10/08

فصل اقتصاد - وزیر صمت گفت: 90 درصد تسهیلات پرداخت شده در نظام بانکی به 10درصد افراد جامعه داده شده است.

فصل اقتصاد - وزیر صمت گفت: 90 درصد تسهیلات
پرداخت شده در نظام بانکی به 10درصد افراد جامعه داده

 
شده است. 

به گزارش فصل اقتصاد ، علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت،
معدن و تجارت در همایش بین المللی مدیریت صنعتی
اظهار کرد: کسانی که کارگزاران نظام هستند چه نگاهی

باید براي پیشرفت و آبادانی کشور داشته باشند؟ اگر ارزیابی درباره کشورها داشته باشیم و آنها را از نظر اقتصادي و فرهنگی بررسی
کنیم، به چه شاخص هایی توجه می کنیم؟ خواهیم دید که جایگاه ایران در میان شاخص هاچگونه بوده و اگر نتوانستیم در حد و

 
اندازه کشور ي مانند ایران به جایگاه مناسبی دست یابیم شاید به نوع نگاه مدیران برمی گردد که باید تحولی صورت گیرد. 

او ادامه داد: اگر امروز بخواهیم بقا خود و کشور را داشته باشیم باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم. امروز امنیت ملی ما در گرو

 
قدرت اقتصاي ماست. 

 
بیشتر بخوانید 

سیاست وزارت صمت عرضه و فراوانی کالاست/ نظارت ها در بازار رسانه اي شوند وزیر صمت با اشاره به شاخصه هاي قدرت اقتصادي
گفت: اول باید به نرخ تورم توجه کنیم و دوم رشد تولید سرانه کشور را در نظر بگیریم. وقتی میزان واردات مان بیش از هزار میلیارد

 
دلار است، اما میزان ارزش افزوده صادراتی ما بین 200 تا 250 دلار است باید این موضوع بررسی شود. 

او تصریح کرد: توزیع عادلانه درآمد یا ثروت بین جامعه به این مفهوم است که نباید تنها در بخش پول بررسی کنیم، بلکه به فرصت

 
هاي مساوي براي بخش ثروت و کارآفرینی هم باید توجه شود.  

رزم حسینی ادامه داد: وقتی تسهیلات پرداخت شده در نظام بانکی ما از 947 هزار میلیارد دلار در سال گذشته سهم بنگاه هاي
کوچک و اشتغال خرد کمتر از شش درصد است و اینکه 90 درصد تسهیلات به 10 درصد افراد جامعه داده شده به این معناست که
توزیع عادلانه ثروت انجام نشده و فرصت هاي مساوي براي همگان فراهم نشده است. مانند دسترسی به نظام هاي آموزشی و
بهداشتی شاخص هاي امید به زندگی میزان تولیدات فرهنگی و تامین اجتماعی و بازنشستگانی که از کار طولانی بازنشسته شدند

 
وضعیت تامین زندگی شان به چه صورت است. 

وزیر صمت تاکید کرد: زیرساخت هاي هر کشور اعم از راه آهن و شبکه هاي حمل و نقلی که هر کشوري به آن نیازمند است، چگونه
است؟ 10ها شرکت در دنیا هستند که به اندازه چندین کشور تولید ثروت می کنند. وقتی زنجیره تامین نهاده هاي دامی وابسته به

 
خارج از کشور است، امنیت غذایی هم می تواند یکی از شاخص هاي مهم باشد. 

رزم حسینی گفت: اگر 160 کشور را بررسی کنیم بالغ بر 150 کشور تورم آن ها زیر 8درصد است. ما از ذخیره اي که در سرمایه
اجتماعی است حداکثر استفاده را نمی کنیم. روستاهاي کمی را می بینید که زیرساخت مناسب نداشته باشند، اما چرا اقتصاد خانواده



 
ها تقویت نشده، صنعت فرش کشور چرا شکوفا نشده است؟ 

انتهاي پیام/



مدیرکل صدا و سیماي گیلان در دیدار با مدیر عامل سازمان منطقه آزاد

انزلی: افزایش همکاري هاي دو سویه و اعلام آمادگی براي همراهی در مسیر

توسعه منطقه آزاد انزلی/ تولید محتواهاي خبري،اطلاع رسانی و ...

منبع: جارستانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/10/08

جارستان: به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی به منظور افزایش همکاري هاي دو
سویه و تولید برنامه هاي فاخر تلویزیونی،مدیرکل صدا و سیماي گیلان به همراه جمعی از معاونین این سازمان با رئیس

هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی دیدار و گفتگو کردند. بنا براین ...

 جارستان: به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین
الملل سازمان منطقه آزاد انزلی به منظور افزایش همکاري هاي دو سویه و تولید برنامه هاي فاخر تلویزیونی،مدیرکل صدا و سیماي
گیلان به همراه جمعی از معاونین این سازمان با رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی دیدار و گفتگو کردند. بنا

 
براین گزارش (...) 

جارستان: به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی به منظور افزایش همکاري هاي دو سویه و
تولید برنامه هاي فاخر تلویزیونی،مدیرکل صدا و سیماي گیلان به همراه جمعی از معاونین این سازمان با رئیس هیئت مدیره و

 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی دیدار و گفتگو کردند. 

بنا براین گزارش دکتر روزبهان در این نشست به نقش مهم صدا و سیما به منظور آگاهی بخشی در جامعه اشاره و بیان کرد: موقعیت
استراتژیک منطقه آزاد انزلی قرار گیري آن در مسیر کریدورهاي تجاري بین المللی این منطقه را به شاهراه ترانزیت کالا به کشورهاي
مختلف تبدیل کرده است و بستر سرمایه گذاري لازم به منظور افزایش سهم کشورمان در بازارهاي جهانی و افزایش فرصت هاي
شغلی با توسعه زیر ساخت هاي سرمایه گذاري از قبیل ایجاد شهرك صنعتی شماره 3 فراهم بوده و می توان ظرفیت ها و زیرساخت

 
هاي موجود را با هم افزایی پتانسیل ها و تولیدات مشترك جهت حضور سرمایه گذاران داخلی و خارجی معرفی کرد. 



 وي در ادامه نقش منطقه آزاد انزلی در حوزه اقتصادي و
فرهنگی را ملی و بین المللی عنوان کرد و افزود: همراهی صدا وسیما می تواند روند رسیدن به اهداف منطقه آزاد انزلی را تسهیل
کرده تا در مدت زمان مشخص شده به اهداف خود دست یافته که ثمره آن مسلماً براي استان گیلان و کشور خواهد بود و جهت
همکاري هاي لازم در زمینه ساخت مستندهاي فاخر و آثاري که ظرفیت هاي منطقه و گیلان را در حوزه هاي اقتصادي ،فرهنگی و

 
گردشگري معرفی میکنند استقبال می کنیم. 

دکتر روزبهان در ادامه به شرح برنامه ها و طرح هاي در دست اجرا و رشد شاخص هاي اقتصادي،کارآفرینی پرداخت و خاطرنشان
کرد: مزیت هاي قانونی و پتانسیل هاي موجود در منطقه موجب شد تا در 6 ماه نخست سال جاري رکورد سرمایه گذاري در تاریخ
منطقه آزاد انزلی شکسته شود و در هفته هاي آتی تعداد زیادي از پروژه هاي سرمایه گذاري به ارزش بیش از 840 میلیارد تومان

 
توسط دکتر روحانی ریاست محترم جمهور افتتاح و به بهره برداري خواهد رسید. 

در ادامه دکتر باقرزاده مدیر کل صدا و سیماي مرکز گیلان نیز با تقدیر از اقدامات صورت گرفته، منطقه آزاد انزلی را کانون توسعه
گیلان دانست و بیان کرد : منطقه آزاد انزلی فرصتی بی بدیل و مزیت نسبی براي استان بوده و اهمیت استراتژیک براي گیلان دارد و
بستر لازم به منظور ایجاد پیوست رسانه اي ، هم افزایی در تولیدات مشترك براي جذب سرمایه گذار و همچنین همکاري براي

 
پیشبرد مباحث فرهنگی وجود دارد. 

 وي با بیان اینکه براي همراهی در مسیر توسعه منطقه آزاد
انزلی، صدا و سیماي گیلان نیز آمادگی همکاري هاي لازم را دارد افزود : با به کار گیري توان رسانه اي میتوان توان تجاري، اقتصادي
و سیاسی منطقه را افزایش داد و استان گیلان و منطقه آزاد انزلی را به عنوان یک برند خاص معرفی کرد و صدا و سیماي مراکز
استان یک پتانسیل مناسب به منظور معرفی استان و مجموعه هاي فعال در آن بوده و بهره گرفتن از این ظرفیت به عنوان یکی از

 
موفق ترین شبکه هاي استانی یک فرصت مناسب براي سازمان منطقه آزاد انزلی محسوب می گردد. 



مدیر کل صدا و سیماي گیلان با اشاره به گسترش فعالیت ها و ماموریت سازمان منطقه آزاد انزلی خاطرنشان کرد : راه اندازي دفتر
خبري،استودیوي تلویزیونی و رادیویی در منطقه آزاد انزلی زمینه هاي توسعه همکاري هاي همه جانبه را فراهم خواهد کرد و میتوان

 
برنامه هاي مختلف در حوزه فعالیت هاي منطقه آزاد انزلی را در همین منطقه تولید و در شبکه هاي ملی و بین المللی منعکس کرد. 

در ادامه این نشست معاون فرهنگی سازمان و مدیر روابط عمومی و امور بین الملل به لزوم برنامه سازي و تولید محتوا و پرداختن به

 
مزیت هاي سرمایه گذاري و فرهنگ سازي اشاره و خواستار افزایش همکاري ها در این حوز شدند. 

گفتنی است هر یک از معاونین صدا و سیماي مرکز گیلان نیز پیشنهادات و راهکارهاي مناسب را به منظور افزایش همکاري ها و
تولید برنامه هتی فاخر رادیویی و تلویزیونی ارائه دادند.



50 درصد مردم سرپل ذهاب در بخش تجارت مشغول به کار هستند

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/10/08

تلاش براي بازگشایی مرز تیله کوه 50 درصد مردم سرپل ذهاب در بخش تجارت مشغول به کار هستند >

 
تلاش براي بازگشایی مرز تیله کوه 

 
50 درصد مردم سرپل ذهاب در بخش تجارت مشغول به کار هستند 

سپهرغرب، گروه خبر: فرماندار سرپل ذهاب بازگشایی مرز تیله
کوه را از انتظارات به حق مردم خواند و گفت: 49.5 درصد از
مردم شهرستان در بخش تجارت و بازرگانی مشغول به کار

 
هستند. 

نورالدین فرزادي پور امروز در جمع اصحاب رسانه در خصوص
اقدامات صورت گرفته در خصوص مرز تیله کوه شهرستان سرپل ذهاب، اظهار کرد: در این شهرستان 48 کیلومتر مرز مشترك با اقلیم

 
کردستان داریم. 

وي ادامه داد: بازارچه تیله کوه در جدار مرز واقع شده و به عنوان یکی از فرصت هاي ارزشمند شهرستان محسوب می شود، چرا که

 
موقعیت تجاري و بازرگانی در سرپل ذهاب یک موقعیت ویژه است. 

فرماندار سرپل ذهاب بازگشایی این مرز را از انتظارات به حق مردم دانست و گفت: 49.5 درصد از مردم شهرستان در بخش تجارت و

 
بازرگانی مشغول به کار هستند. 

فرزادي پور اضافه کرد: با جدیت تمام با بازدید میدانی، شناسایی نیازمندي ها و پایش مشکلات، از سوي استاندار و نماینده مردم
سرپل ذهاب در مجلس پیگیر بازگشایی مرز تیله کوه هستیم تا در کوتاه ترین زمان ممکن بازارچه فعال و فرصتی براي تبادل کالا به

 
وجود آید. 

وي ادامه داد: علاوه بر بازگشایی مرز می توانیم یک بازارچه داخلی هم در داخل شهر در یک منطقه خاص ایجاد کنیم که خود به

 
عنوان تبادل کالا مورد گردش کالا قرار گیرد و در راستاي ایجاد اشتغال از مزیت هاي آن بهره مند شویم. 

فرماندار سرپل ذهاب تصریح کرد: بحث اشتغال جوانان الان بیش از هر چیز دیگري در سرپل ذهاب اولویت دارد که این فرصت بی
نظیري است و قطعاً از آن استفاده خواهیم کرد.



مرکز جامع درمان اعتیاد کرمانشاه به زودي افتتاح می شود

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه خبر داد؛ مرکز جامع درمان اعتیاد کرمانشاه به زودي افتتاح می شود افتتاح ساختمان
جدید مرکز ماده 16 در آینده نزدیک>

 
مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه خبر داد؛ 

 
مرکز جامع درمان اعتیاد کرمانشاه به زودي افتتاح می شود افتتاح ساختمان جدید مرکز ماده 16 در آینده نزدیک 

 
 

سپهرغرب، گروه - آذین رضایی : سپهرغرب، گروه خبر - آذین رضایی: مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه از افتتاح مرکز درمان جامع

 
اعتیاد کرمانشاه و ساختمان جدید مرکز ماده 16 استان با افزایش ظرفیت پذیرش در آینده نزدیک و تا قبل از پایان سال خبر داد. 

مشاهده معتادان متجاهر در سطح کوچه ها و خیابان هاي شهرها چند سالی است که به دغدغه مردم و مسئولان تبدیل شده و
پاکسازي شهرها از وجود معتادان متجاهر یک مطالبه عمومی است که در برخی شهرها و استان ها با ورود درست و برنامه ریزي شده

 
ارگان هاي مرتبط به خوبی انجام شده و در برخی استان ها و شهرها نیز ضعف هایی را در این خصوص شاهد هستیم. 

فعالیت مراکز ماده 16 و جمع آوري معتادان متجاهر در زنجیره متصل به یکدیگر است که نمی توان از هیچ یک چشم پوشی کرد و

 
ناخواسته با پرداختن به هر یک از این دو موضوع باید به مورد دیگر نیز پرداخت. 

تمام استان هاي کشور به نوعی با بحث اعتیاد و معتادان متجاهر مواجه بوده و به جرأت می توان گفت آمار استان هاي درگیر در این
بحث به حدي است که پرداختن به آن امري ضروري است و استان کرمانشاه نیز از این موضوع مستثنی نبوده و با توجه به اینکه گاه
شاهد آمارهاي بیش از ظرفیت مرکز ماده 16 را در جمع آوري معتادان این استان شاهد هستیم، بر آن شدیم وضعیت این استان را به

 
لحاظ جمع آوري معتادان متجاهر و مرکز ماده 16 در گفت و گو با مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه بررسی کنیم. 



فرحناز محمدي در گفت و گو با خبرنگار ما با اشاره به فعالیت یک مرکز ماده 16 در استان کرمانشاه، اظهار کرد: این مرکز قبل از

 
واگذاري به بهزیستی توسط شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان اداره می شد. 

وي با بیان اینکه تابستان سال 96 مدیریت این مرکز به بهزیستی واگذار شد، گفت: حدود سه ماه توسط بخش دولتی اداره شد و با

 
توجه به برون سپاري بیش از 95 درصد فعالیت هاي بهزیستی استان این مرکز نیز برون سپاري شد. 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه بیان کرد: از شهریورماه سال 96 این مرکز به بخش خصوصی واگذار و در ابتدا حدود 1.5 سال

 
توسط یک موسسه مدیریت شد و سپس با انصراف این موسسه، موسسه دومی توسط فراخوان براي اداره مرکز وارد کار شد. 

وي با بیان اینکه ظرفیت اسمی مرکز ماده 16 در حال حاضر 250 نفر است، افزود: گاهی با توجه به ضرورت، 300 تا 350 نفر نیز در

 
مرکز نگهداري می شوند. 

محمدي با اشاره به ممنوعیت پذیرش و ترخیص هاي مرکز در اسفندماه سال گذشته به دلیل شیوع کرونا، تصریح کرد: آن تاریخ 200

 
مددجو در مرکز موجود بود و تا خردادماه هیچ گونه پذیرش و ترخیصی انجام نشد. 

وي با تأکید بر اینکه با توجه به شیوع کرونا طرح جمع آوري که نوروز هر سال انجام می شد، نوروز 99 انجام نشد، ادامه داد: مصوبه

 
اي مبنی بر ممنوعیت جمع آوري معتادان با توجه به این امر داشتیم و خردادماه مکاتبه اي در خصوص عدم ممنوعیت ارائه شد. 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه خاطرنشان کرد: بعد از انجام آن مکاتبه در خردادماه و طی سه مرحله جمع آوري انجام و در
مجموع 706 معتاد جمع آوري شد که تعدادي از معتادان شرایط نگهداري در مرکز ماده 16 را نداشته و در نهایت 605 نفر پذیرش

 
نهایی در این مراحل داشتیم. 

وي با بیان اینکه از 605 معتاد متجاهر پذیرش شده در مرکز ماده 16 از خردادماه 324 نفر ترخیص شدند، یادآور شد: این مرکز

 
اکنون 281 نفر مقیم دارد. 

محمدي با اشاره به دستگاه هاي همکار در بحث جمع آوري معتادان متجاهر، اظهار کرد: دبیرخانه شوراي هماهنگی مبارزه با مواد
مخدر، نیروي انتظامی، دادستانی، دادگستري، دانشگاه علوم پزشکی و شهرداري دستگاه هاي همکار در این خصوص هستند و تعامل

 
خوبی با بهزیستی دارند. 

وي با تأکید بر اینکه البته مشکلاتی نیز در این خصوص وجود دارد، گفت: معتاد متجاهر خانواده و حمایتی ندارد و باید در مرکز ماده

 
16 پذیرش شود اما در کرمانشاه ممکن است این شرایط لحاظ نشده و ناچار شویم معتاد غیرمتجاهر نیز در این مرکز پذیرش کنیم. 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه با بیان اینکه هر چه به سمت پذیرش دقیق تر معتادان متجاهر در مرکز ماده 16 برویم ارائه

 
خدمات نیز مطلوب تر خواهد شد، تصریح کرد: در این صورت سرانه هزینه شده به حق و عادلانه تر خواهد بود. 

وي با بیان اینکه در صورت عدم ارجاع افراد معتاد شاکی خانواده به مرکز ماده 16 خدمات بهتري ارائه خواهد شد، افزود: در این راستا

 
جلسات متعددي نیز با دادستانی برگزار و همکاري خوبی شکل گرفته است. 



محمدي با تأکید بر اینکه در صورت نزدیک شدن آمار پذیرش مرکز ماده 16 به آمار اسمی خدمات مطلوب تري خواهیم داشت، بیان
کرد: مراکز ماده 15 خودمعرف هستند و در بسیاري از موارد فرد معتاد تمایلی به مراجعه به این مراکز نداشته و خانواده ها با شرایط

 
این فرد به سیستم قضایی روي آورده و به منظور ارجاع فرد به مرکز ماده 16 دستور قضایی اخذ می کنند. 

وي با بیان اینکه تمام پذیرش ها و ترخیص هاي مرکز ماده 16 با دستور قضایی انجام می شود، ادامه داد: با وجود دستور قضایی انجام

 
کار حالت اجباري به خود گرفته و فرد با خانواده شاکی داراي حکم قضایی را نمی شود به مرکز ماده 15 ارجاع داد. 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه خاطرنشان کرد: در سطح شهر شاهد حضور متکدیان و افراد زباله گرد و همپوشانی این موضوع با
بحث اعتیاد هستیم؛ در مواردي متکدي و یا زباله گرد معتاد داریم و این موضوع باعث شده مقداري وظایف دستگاه هاي مختلف

 
نادیده گرفته شده و متأسفانه به این برمی گردد که باید بهزیستی این افراد را در مرکز ماده 16 پذیرش کند. 

وي با تأکید بر اینکه بهزیستی تا حد ممکن وظایف خود را در این خصوص انجام می دهد، یادآور شد: اما مسئله محدودیت مرکز ماده
16 است که با اعتبارات ارائه شده دو سال گذشته به بهزیستی ساختمان جدیدي به این منظور ساخته شده و تقریباً 98 درصد کار

 
انجام شده و مشکل سیستم گرمایشی بود که با گازکشی آماده بهره برداري می شود. 

محمدي با بیان اینکه با راه اندازي این ساختمان افزایش 200 نفري پذیرش را خواهیم داشت، اظهار کرد: این ساختمان قطعاً تا پایان

 
سال و در صورت امکان بهمن ماه آماده بهره برداري خواهد شد. 

وي با تأکید بر اینکه شاید در مواردي جمع آوري معتادان درست و مطابق دستورالعمل ها نباشد، گفت: گاهی جمع آوري تا یک هزار

 
نفر نیز انجام می شود که در آن صورت از ظرفیت شهرداري نیز استفاده خواهد شد. 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه بیان کرد: در مواردي با توجه به افزایش آمار جمع آوري معتادان از ظرفیت مراکز ماده 15 نیز به
اجبار استفاده کرده ایم که علاقمند به این موضوع نیستیم چراکه از لحاظ کنترل، امنیت و حضور نیروي انتظامی، متمرکز در ماده 16

 
باشند بهتر است. 

وي با بیان اینکه هر استان یک مرکز ماده 16 دارد و درصدد هستیم که الگوي درمان را تغییر دهیم، افزود: قرار است در استان ها
یک مرکز جامع درمان اعتیاد تشکیل شود که مقدمات و مکان آن فراهم شده و منتظر افتتاحیه کشوري هستیم که به احتمال زیاد

 
دهه فجر افتتاح خواهد شد. 

محمدي با تأکید بر اینکه الگوي جدید الگوي جامعی در درمان اعتیاد است، تصریح کرد: علاوه بر سم زدایی و مقیم شدن سه ماهه

 
فرد در مرکز و در مجموع چهار ماه مستقر بوده و هشت ماه نیز پیگیري هاي مشاوره اي و مددکاري به معنی استمرار دارند. 

وي با بیان اینکه بحث اشتغال بهبودیافتگان در مرکز جامع درمان نیز پیش بینی شده است، ادامه داد: زمینه اشتغال و ارائه مهارت

 
هاي زندگی نیز در این مرکز به صورت مراجعه فرد بهبودیافته و یا خانواده هاي این افراد انجام می شود. 

TC مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه خاطرنشان کرد: مرکز صیانت نیز شبیه به مرکز جامع درمان در این حوزه فعال است و مرکز

 
روزانه نیز به این منظور فعالیت دارد. 



وي با بیان اینکه باید در کنار مرکز ماده 16 یک مرکز غربالگري نیز باشد، یادآور شد: با راه اندازي این مرکز غربالگري مشکل پذیرش

 
معتادان متجاهر حل شده و موارد مرتبط به این مرکز ارجاع شوند. 

بر اساس اظهارات مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه شاید یکی از مشکلات فعلی در بحث جمع آوري معتادان شاید جمع آوري با
تعداد بالا و ارجاع بیش از ظرفیت به مرکز ماده 16 باشد که دلیل این موضوع نیز بحث در نظر نگرفتن ارجاع معتادان متجاهر و نه
غیر از آن به این مرکز است که این امر نیز به دنبال شاکی بودن برخی خانواده هاي معتادان و اخذ دستور قضایی است که باید این

 
موضوع در نظر گرفته شود که مرکز ماده 16 تنها براي معتادان بدون خانواده و حمایت پیش بینی شده است. 

البته با وجود ظرفیت پایین مرکز ماده 16 کرمانشاه ساختمانی به این منظور ایجاد شده است که در آینده نزدیک به بهره برداري
خواهد رسید و علاوه بر آن مرکز جامع درمان اعتیاد نیز با توجه به انجام مقدمات کار و پیش بینی مکان آن تا قبل از پایان سال

 
افتتاح می شود. 

 آذین رضایی
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بیمه 3600 فعال حوزه صنایع دستی در کردستان 

سپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی کردستان از بهره مندي سه هزار و 600 فعال حوزه

 
صنایع دستی استان از خدمات بیمه تامین اجتماعی خبر داد. 

یعقوب گویلیان در این باره اظهار کرد: کردستان یکی از استان
هاي غنی کشور از لحاظ فرهنگی و هنري هاي بومی است و در
این راستا نیز شاهد خلق آثاري فاخر و ماندگار توسط هنرمندان

 
این دیار در طول تاریخ بوده ایم. 

وي افزود: هنرمندان عرصه صنایع دستی کردستان شهره جهانی داشته و دستان هنرمندان آنان آثاري را خلق می کنند که مایه

 
مباهات هر ایرانی است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کردستان خاطرنشان کرد: در حال حاضر بیش از 40 هزار نفر در 50 رشته

 
صنایع دستی در استان مشغول به فعالیت هستند و این عرصه نقش مهمی را در اشتغال زایی کردستانی ها داشته و دارد. 

گویلیان افزود: از مجموع 50 رشته صنایع دستی فعال 21 رشته بومی استان بوده و صنعتگران این عرصه با تولیدات خود هم در

 
عرصه اقتصادي و اشتغال زایی نقش آفرینی دارند و هم به حفاظت و حراست از ارزش هاي فرهنگی و هویتی منطقه کمک می کنند. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کردستان اعلام کرد: از تعداد 40 هزار فعال حوزه صنایع دستی در استان
تاکنون 14 هزار و 500 نفر از طریق سامانه معاونت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري شناسه فعالیت دریافت کرده اند و از

 
این تعداد نیز سه هزار و 600 نفر موفق به بهره مندي از خدمات بیمه تأمین اجتماعی شده اند. 

گویلیان خاطرنشان کرد: ساماندهی تخصصی فعالان این عرصه، افزایش پوشش بیمه اي، فراهم کردن زمینه هاي لازم براي افزایش
صادرات و رفع موانع تولید و صادرات صنایع دستی در استان از جمله اولویت هایی است که با تعامل با فعالان این عرصه پیگیري می

کنیم.
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رشد 52 درصدي تولید لوازم خانگی با حذف برندهاي خارجی بوروکراسی هاي زائد باید حذف شود 

عضو انجمن لوازم خانگی با اشاره به افزایش 52 درصدي تولید
لوازم خانگی با حذف شرکت هاي خارجی، گفت: براي تحق

 
جهش تولید باید بروکراسی زائد در بخش تولید حذف شود. 

مهدي حاجی یوسفی با بیان اینکه صنعت لوازم خانگی یکی از
مهم ترین صنایع غیر نفتی در کشور محسوب می شود و بعد از

صنعت خودرو بزرگترین صنعت کالاي مصرفی در کشور به شمار می رود، اظهار داشت: تشدید تحریم ها و خروج برندهاي خارجی از
ایران باعث شد که طی سال جاري شاهد رشد 52 درصدي تولید لوازم خانگی در کشور نسبت به مدت مشابه سال قبل باشیم به
طوري که طی 6 ماهه اول امسال حدود یک میلیون و 264 هزار قلم لوازم خانگی در کشور تولید شده و تقریباً در همه محصولات

 
شاهد رشد تولید بوده ایم. 

حاجی یوسفی با اشاره به سهم 1.5 درصدي صنعت لوازم خانگی از تولید ناخالص داخلی، گفت: با خروج شرکت هاي خارجی از
صنعت لوازم خانگی ایران که زمانی حدود 70 درصد در بازار کشورمان سهم داشتند، پتانسیل قابل توجهی براي رشد صنعت لوازم

 
خانگی کشور ایجاد شده است. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر با خروج برندهاي خارجی از کشور، فرصت توسعه براي کارخانه هاي ایرانی فراهم شده است، ادامه
داد: تحریم ها براي تولیدکنندگان مشکلاتی را در تأمین مواد اولیه و انتقال دانش فنی و تجربه به کشور ایجاد کرده اما از سوي دیگر،
فضاي خالی بزرگی براي فعالیت تولیدکنندگان داخلی به وجود آمده که با حمایت دولت و تلاش بخش خصوصی می تواند زمینه ساز

 
سرمایه گذاري هاي جدید و توسعه باشد. 

وي در پاسخ به این سؤال که طی ماه هاي اخیر بحث هایی در مورد تعطیلی برخی کارخانه هاي لوازم خانگی از جمله آزمایش مطرح
شده است، این اتفاقات چقدر با رشد صنعت همخوانی دارد؟ گفت: کارخانه آزمایش نه تنها تعطیل نشده بلکه طی دهه گذشته شاهد
شروع جدیدي در این شرکت صنعتی بوده ایم به طوري که تولید محصول آبگرمکن در این کارخانه با جهش 1200 درصدي همراه
بوده است. در عین حال باید به ایجاد کارخانه اي مجهز در سمنان براي تولید نسل جدید کولرهاي آبی اشاره کنیم که تحول مهمی

 
در این صنعت به حساب می آید. 

حاجی یوسفی تصریح کرد: در سال جهش تولید، میزان تولید برخی محصولات داخلی رشد قابل توجهی داشته که می توان به 3 برابر



شدن تولید آبگرمکن اشاره کرد. در این شرایط انتظار ما از مسئولان و به ویژه مدیران بانکی این است که در مسئله تولید با حذف

 
بروکراسی زائد، همسو با جهش تولید حرکت کنند. 

عضو انجمن لوازم خانگی با اشاره به نامگذاري امسال با عنوان جهش تولید، گفت: این رویکرد با حمایت عملی از تولیدکنندگان می

 
تواند گامی در جهت تولید ثروت ملی، ایجاد اشتغال و رهایی از اثرات تحریم ها محسوب شود. 

منبع: خبرگزاري فارس
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میزان تولید آبزیان کرمانشاه امسال به حدود 24 هزار تن رسید 

سپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل شیلات استان کرمانشاه با بیان
اینکه میزان تولیدات آبزیان استان در سال جاري به 23 تن و
605 کیلوگرم رسیده است، گفت: تلاش می کنیم باتوجه به
برنامه ریزي هاي انجام شده این میزان در سال آینده به 28 هزار

 
تن برسد. 

سیدفرزاد افضلی اظهار کرد: یکی از آبزیان تولیدي استان ماهیان
گرمابی است که هم اکنون رتبه اول کشور در میان استان هاي

 
غیرساحلی را دارا هستیم. 

وي با بیان اینکه میزان تولیدات این محصول در 9 ماه سپري شده از سال جاري به پنج هزار و 560 تن رسیده است، افزود: تلاش می

 
کنیم در صورت راه اندازي مرحله دوم مجتمع شهداي قصرشیرین تولیدات آن در سال آینده به 6 هزار و 825 تن برسد. 

مدیرکل شیلات استان کرمانشاه همچنین با اشاره به اینکه کرمانشاه در زمینه تولید ماهیان سردابی نیز رتبه چهارم استان هاي
غیرساحلی کشور را داراست، میزان تولیدات این محصول را در سال جاري 13 هزار و 950 تن عنوان کرد و گفت: تلاش می کنیم این

 
میزان تولیدات را براي سال آینده به بیش از 16 هزار و 370 تن برسانیم. 

افضلی در خصوص تولید ماهی در منابع آب طبیعی نیز گفت: امسال به دو هزار و 500 تن رسیده ایم و براي سال آینده تولید سه

 
هزار تن را هدف گذاري کرده ایم. 

وي در ادامه به پرورش ماهی در قفس نیز اشاره کرد و گفت: این کار هم اکنون در دریاچه سدهاي مخزنی شهداي گمنام، زاگرس،
جامیشان و بیستون پارس انجام و تولیدات سال جاري نیز به هزار و 500 تن رسیده است که در نظر داریم آن را به هزار و 800 تن

 
در سال آینده برسانیم. 

این مقام مسئول ادامه داد: یکی دیگر از محصولات تولیدي در حوزه آبزیان، تولید ماهیان خاویاري است که تولیدات آن در سال



 
جاري به 70 تن رسیده و پیش بینی می شود براي 1400 به 80 تن افزایش یابد. 

 
تولید 25 تن میگو در استان 

افضلی در بخش دیگري از سخنانش به تولید میگوي آب شیرین نیز اشاره کرد و با بیان اینکه امسال 25 تن از این محصول در کارگاه

 
تکثیر میگوي قصرشیرین تولید شده است، گفت: براي سال آینده برنامه ریزي شده تا میزان تولیدات به 45 تن برسد. 

وي همچنین با بیان اینکه هم اکنون بیش از 50 مرکز تکثیر و پرورش ماهیان زینتی در استان فعال است، میزان تولید این محصول
در استان را 4.5 میلیون قطعه عنوان کرد و گفت: براي سال 1400 این مقدار به چهار میلیون و 600 هزار قطعه افزایش پیدا می کند.

مدیرکل شیلات استان کرمانشاه در گفتگو با ایرنا اشاره اي هم به مصرف سرانه آبزیان در استان داشت و گفت: مصرف سرانه از 9.5

 
کیلوگرم در سال 98 به 9.7 کیلوگرم در سال 99 رسیده و تلاش می کنیم براي سال آینده به 10 کیلوگرم برسد. 

افضلی در پایان سخنان خود اشتغالزایی بخش آبزیان استان در سال گذشته را سه هزار و 794 نفر و امسال را حدود چهار هزار و 100
نفر عنوان و تصریح کرد: تلاش می کنیم با تسهیلات درنظر گرفته شده میزان اشتغال این بخش را براي سال 1400 به بیش از چهار

هزار و 800 نفر برسانیم.



مدیریت زباله نیاز شهرهاي پایدار

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیریت زباله نیاز شهرهاي پایدار >

 
مدیریت زباله نیاز شهرهاي پایدار 

سپهرغرب، گروه زیست بوم: افرادي که از طریق جمع آوري
پسماندها کسب درآمد می کنند، نه تنها طی شیوع بیماري
کووید-19 دست از فعالیت برنداشتند، بلکه بسیار بیشتر از قبل
به انجام این کار مشغول شده اند. اگرچه ادامه فعالیت آن ها براي
شهرها در این دوران بسیار مفید واقع شده است، بااین حال، زیان

 
هاي جانی زیادي نیز در پی داشته است. 

وضعیت کاري افرادي که در بخش جمع آوري مواد زائد فعالیت
داشته اند همیشه چالش برانگیز بوده که در دوران کرونا از قوت بیشتري نیز برخوردار شده است. هر ساله بیش از دو میلیارد تن
پسماند جامد در سراسر دنیا جمع آوري می شود که بیش از 85 درصد کارکنان در این زمینه، به صورت غیررسمی و بدون نظارت

 
دولت فعالیت می کنند. 

متأسفانه شیوع بیماري کووید -19 سلامت این افراد را بسیار تحت تأثیر قرار داده و این در حالی است که اغلب آن ها از دید و
حمایت مقامات رسمی خود پنهان مانده اند. از سوي دیگر، بسته شدن مرزها و کاهش چشمگیر مواد پلاستیکی و نفت، معیشت

 
کارکنان بخش مدیریت پسماند را تحت تأثیر قرار داده و اغلب آن ها را به وضعیت فقر مطلق کشانده است. 

مدیریت درست مواد زائد در شهرهاي جهان، به خصوص در دوران کرونا، نباید از دید مقامات ارشد کشورها پنهان بماند چراکه علاوه
بر پاك سازي هوا، مزایاي اقتصادي و غیراقتصادي زیادي در پی دارد. در ادامه به بعضی از مهم ترین فواید جمع آوري پسماندها

 
پرداخته می شود. 

 
کارآفرینی 

اکوسیستم مدیریت پسماند جامد، از قابلیت بسیار بالایی براي ایجاد مشاغل سبز برخوردار است. از بهترین و موفق ترین کشورهاي
جهان در زمینه ي کارآفرینی از طریق مدیریت مواد زائد می توان به برزیل و هند اشاره کرد که در آن ها، افراد بسیاري به این شیوه
کسب درآمد می کنند. بسیاري از کارکنان این بخش، حتی از طریق جمع آوري مواد زائد بسیار کوچک و سبک وزن، ماهانه
درآمدهاي زیادي به دست می آورند به طوري که می توانند تمام نیازهاي خود و اعضا خانواده را تأمین کنند. ایستگاه هاي تحویل
ضایعات در جوامع کم درآمد امکان ترکیب مواد را فراهم می آورد، تسهیل جمع آوري مواد قابل بازیافت حجم آن ها را بهینه می کند



 
و توجه ویژه به کارکنان این بخش، بر انگیزه آن ها براي کار بهتر می افزاید. 

 
پایداري و حفاظت از محیط زیست 

بیش از 90 درصد ضایعات در کشورهاي کم درآمد یا سوزانده می شود یا اینکه به دفن گاه هاي زباله انتقال می یابد. چنانچه مدیریت
ضایعات به درستی انجام نگیرد، آنگاه بخش اعظمی از این مواد به رودخانه ها، کانال هاي آب، مرداب ها و چاله هاي شهري راه پیدا
می کند که این امر، خطر وقوع سیل را در شهرها به طور چشمگیري افزایش می دهد. جمع آوري زباله ها در دفن گاه ها از سایر
مکان ها رایج تر است که همین باعث جمع شدن پشه ها، موش ها و سایر جانداران بیماري زا می شود. به عنوان مثال، در کشورهاي

 
آمریکاي لاتین و کارائیب، منشأ بسیاري از بیماري ها مربوط به انتقال ویروس از جانداران نزدیک به مواد زائد به ساکنان اطراف است. 

فجایع اقلیمی نظیر طوفان ها، سیل ها و گردبادها هر روز نسبت به قبل افزایش می یابد که همین امر سیستم هاي مدیریت ضایعات
را با چالش هاي بسیاري مواجه کرده است. اگرچه شیوع بیماري کووید -19 از یک سو و تغییرات اقلیمی از سوي دیگر منجر به
کاهش بودجه ها در سراسر جهان شده است، بااین حال، مقامات می توانند مدبرانه استراتژي هایی براي کاهش اثرات جزایر گرمایی و

 
آلودگی هوا به کارگیرند تا اثرات ناشی از زیان هاي اقتصادي دو پاندمی فوق را به حداقل برسانند. 

 
کاهش نابرابري 

به گزارش ایمنا شیوع همه گیري ویروس کرونا نابرابري هاي موجود در جهان را چند برابر کرده و شکاف طبقاتی بین مردم را به طور
قابل توجهی افزایش داده است. این در حالی است که بهبود سیستم هاي مدیریت پسماندها می تواند شرایط را تغییر دهد و باعث
رشد اقتصادي و درآمد افراد فقیر شود. به عنوان مثال، برنامه هاي بهبود نه تنها به ایجاد مشاغل پایدار منجر می شود بلکه می تواند
ایجاد و توسعه بنگاه هاي کوچک و متوسط را در پی داشته باشد که این مؤسسات اغلب توسط زنان، ساکنان مناطق کم درآمد،

 
جوانان محروم، افراد داري معلولیت جسمی و سایر افراد نیازمند اداره می شود. 

بنابراین، مدیریت درست مواد زائد می تواند یکی از بهترین استراتژي ها براي کسب درآمد افراد فقیر به شمار رود و نابرابري هاي
اجتماعی را به طور چشمگیري تحت تأثیر قرار دهد. بدیهی است که اگر تمام افراد جامعه، به روش هاي درست مشغول به کار شوند،
آنگاه نابرابري ها و شکاف طبقاتی به حداقل می رسد. از بهترین نمونه هاي جهان که با مدیریت موفق مواد زائد، نابرابري ها را به

حداقل رسانده اند می توان به کشور یمن اشاره کرد.



اجراي طرح «کشاورز کارت» در شهرستان فامنین

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین خبر داد: اجراي طرح «کشاورز کارت» در شهرستان فامنین افتتاح 11 پروژه کشاورزي
در دهه فجر>

 
مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین خبر داد: 

 
اجراي طرح «کشاورز کارت» در شهرستان فامنین افتتاح 11 پروژه کشاورزي در دهه فجر 

 
 

سپهرغرب، گروه کشاورزي - شکیبا کولیوند: مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین با بیان اینکه به منظور تامین به موقع منابع مالی
لازم براي خرید کود و سم مورد نیاز تولید محصولات راهبردي بخش کشاورزي طرح «کشاورز کارت» در اختیار متقاضیان این بخش

 
قرار می گیرد، گفت: در این راستا، بالغ بر 11 میلیارد و 783 میلیون تومان اعتبار براي این طرح درنظر گرفته شده است. 

جعفر کاویانی دلشاد روز گذشته در جمع خبرنگاران با بیان اینکه شهرستان فامنین، 6.6 درصد از سطح استان همدان را به خود
اختصاص داده است، عنوان کرد: سطح اراضی در این شهرستان برابر 57 هزار و 142 هکتار است که 6 درصد از مراتع استان همدان را

 
تشکیل می دهد. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین با اشاره به اینکه سطح زیرکشت در این شهرستان برابر 53 هزار هکتار برابر 7 درصد سطح
زیرکشت در استان همدان است، خاطرنشان کرد: شهرستان فامنین، 2.4 درصد از جمعیت استان و 4.4 درصد از تولیدات کشاورزي

 
استان همدان را به خود اختصاص داده است. 

وي، جمعیت روستایی این شهرستان را حدود 28 هزار و جمعیت شهري آن را حدود 14 هزار نفر عنوان کرد و گفت: در شهرستان

 
فامنین تعداد 6 هزار و 325 بهره بردار در حوزه کشاورزي فعالیت دارند. 



کاویانی دلشاد با اشاره به اینکه میزان بارش هاي سال جاري در این شهرستان نسبت به سال گذشته کاهشی 10 درصدي داشته
است، افزود: در سال هاي گذشته افت آب هاي زیرزمینی را در شهرستان فامنین شاهد بودیم بدین ترتیب، پیگیري چاه هاي غیرمجاز

 
در این شهرستان آغاز شد. 

وي در این راستا خاطرنشان کرد: جمع ورودي و خروجی آب در این شهرستان در طول روز اختلاف دارد به نوعی که میزان ورودي

 
آب برابر 295 مترمکعب و میزان خروجی آب در این شهرستان برابر 365 مترمکعب در روز است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین در ادامه صحبت هاي خود، میزان کل اراضی سطح زیرکشت زراعی در این شهرستان را برابر

 
35 هزار هکتار عنوان کرد و افزود: میزان تولید محصولات از این اراضی به 176 هزار تن می رسد. 

کاویانی دلشاد با بیان اینکه در این شهرستان 642 هکتار باغ وجود دارد، اظهار کرد: سطح زیرکشت گندم دیم در فامنین 35 هزار

 
هکتار و سطح زیرکشت گندم آبی برابر 3 هزار و 450 هکتار است. 

به گفته وي؛ میزان تولید گندم در سال جاري در شهرستان فامنین برابر 55 هزار تن بوده است، خاطرنشان کرد: از این میزان 20

 
هزار تن تحویل مراکز شده است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین در ادامه این موضوع سطح زیر کشت جو دیم در این شهرستان را برابر 4 هزار و 500 هکتار و
سطح زیرکشت جو آبی را برابر 3 هزار و 600 هکتار برشمرد و ادامه داد: میزان تولید جو در فامنین در سال جاري برابر 21 هزار و 60

 
تن بوده است. 

 
کاهش سطح زیرکشت چغندرقند در شهرستان فامنین 

کاویانی دلشاد با اشاره به وضعیت کم آبی و لزوم کاهش روند کشت محصولات پرآب بر، خاطرنشان کرد: سطح زیرکشت چغندرقند در

 
شهرستان فامنین در سال گذشته بالاي یک هزار هکتار بود که این میزان در سال جاري به 560 هکتار کاهش یافته است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین در پایان این نشست با اشاره به اینکه کشت نشاي چغندرقند را چندین سال است که در پیش
گرفته ایم، مطرح کرد: هم اکنون تولید محصول چغندرقند در این شهرستان به 31 هزار تن و با عیار 17.7 رسیده که تحویل کارخانه

 
قند همدان شده است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین درخصوص وضعیت کشت یونجه در این شهرستان نیز گفت: هم اکنون سطح زیرکشت یونجه

 
در فامنین به 3 هزار و 240 هکتار و تولید این محصول به 38 هزار و 400 تن رسیده است. 

این مسئول ادامه داد: کشت حبوبات در سطح 2 هزار هکتاري را در پیش گرفته ایم و با توجه به تاکید دولت مبنی بر لزوم خودکفایی
در تولید روغن، 214 هکتار از اراضی کشاورزي در فامنین را زیر کشت کلزا درآمده است و برآورد می شود که تولید 500 تنی را در

 
این محصول رقم بزنیم. 

کاویانی دلشاد با اشاره به اینکه مبارزه با سن گندم در 28 هزار و 343 هکتار از اراضی گندم و مبارزه علف هرز در 10 هزار هکتار از

 
اراضی این شهرستان انجام شده است، از وضعیت کشت گل محمدي در این شهرستان سخن گفت. 



وي در تشریح وضعیت کشت این محصول مطرح کرد: در سال جاري، باغ گل محمدي 2.5 هکتاري در فامنین احداث شد و تعدادي

 
باغ دیگر در این زمینه براي استفاده از تسهیلات به صندوق کارآفرینی امید معرفی شده اند. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین با بیان اینکه به منظور جلوگیري از قاچاق سوخت، در سامانه اینترنتی موارد به ثبت رسیده،

 
خاطرنشان کرد: تاکنون 3 هزار و 300 تن کود اوره، 53 تن کود فسفاته و 5 تن کود پتاسه در این شهرستان توزیع شده است. 

وي در ادامه افزود: با توجه به محدودیت هاي منابع، در طرح زراعت شهرستان فامنین توجه ویژه اي به بحث بهره وري شده و در
راستاي طرح مهم امنیت غذایی که به مدت دو سال است که در شهرستان هاي فامنین و کبودراهنگ آغاز شده است، طرح هایی را

 
پیش برده ایم. 

کاویانی دلشاد در این راستا تشریح کرد: این طرح در 13 هکتار از اراضی شهرستان فامنین در حال انجام است و در آن بذور مختلفی

 
کاشته می شود. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین با بیان اینکه از جمله نتایج این طرح، اجرایی شدن آن در یک هزار و 760 هکتار از اراضی دیم
توسط کشاورزان است، اضافه کرد: در سال جاري، دو طرح در راستاي جهش تولید داشتیم که در سطح 11 هزار و 740 هکتاري به
انجام رسیده است تا بتوان در راستاي طرح امنیت غذایی، افزایش 5 درصدي تولیدات محصولات در اراضی دیم و جهش تولید پیش

 
رفت. 

 
اجراي طرح نظام زراعی گندم بنیان در فامنین 

وي یادآور شد: طرح نظام زراعی گندم بنیان در سطح 6 هزار و 160 هکتاري در فامنین در حال اجرا است، و در قالب طرح افزایش
25 درصدي تولیدات محصولات در اراضی دیم، 16 مورد آزمون خاك، توزیع 616 تن کود ازته و مشاوره با کارشناسان را در پیش

 
گرفته ایم. 

کاویانی دلشاد با بیان اینکه سعی داریم تا محصولاتی چون ماشک و گیاهانی را در اراضی آیش بکاریم، افزود: با این روند علاوه بر

 
تقویت خاك، می توان محصولات تولیدي را براي دامداري ها به کار برد و سطح زمین هاي آیش را کاهش داد. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین به خسارت هاي وارد شده به بدنه کشاورزي این شهرستان بر اثر سیل اشاره کرد و افزود: در

 
این زمینه امهال وام هاي کشاورزي براي 850 پرونده و در حدود 6 میلیارد تومان به انجام رسیده است. 

به گفته وي؛ در راستاي خسارت هاي سیل در سال گذشته، 3 میلیارد تومان کمک بلاعوض، 3 میلیارد و 800 میلیون تومان در قالب
وام هاي 4 درصدي به بانک هاي عامل معرفی شده و کشاورزان به صورت زنجیره اي ضامن یکدیگر شده اند. همچنین بالغ بر یک

 
میلیارد و 700 میلیون تومان در قالب اعتبارات عمرانی به بخش کشاورزي این شهرستان اختصاص یافته است. 

 
11 پروژه کشاورزي دهه فجر در فامنین افتتاح می شود 

این مسئول با اشاره به اینکه طرح هاي مختلف کشاورزي از محل توسعه روستایی به بانک هاي مربوطه معرفی شده اند، اضافه کرد:



 
در سال جاري تعداد 11 پروژه با اشتغالزایی 41 نفر و با اعتباري بالغ بر 23 میلیارد تومان در دهه فجر به بهره برداري خواهند رسید. 

کاویانی دلشاد با تصریح بر اینکه در خصوص تامین خوراك دام در شهرستان فامنین مشکلاتی وجود داشت، گفت: این مشکل با

 
افتتاح واحد مربوطه در ایام دهه فجر سال جاري مرتفع خواهد شد. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین در ادامه صحبت هاي خود به اجراي طرح «کشاورز کارت» در این شهرستان اشاره کرد و افزود:
به منظور تامین به موقع منابع مالی لازم براي خرید کود و سم مورد نیاز تولید محصولات راهبردي بخش کشاورزي طرح «کشاورز
کارت» در اختیار متقاضیان این بخش قرار می گیرد، بدین ترتیب بالغ بر 11 میلیارد و 783 میلیون تومان اعتبار براي این طرح

 
درنظر گرفته شده است. 

وي در خصوص وضعیت جذب تسهیلات مکانیزاسیون در این شهرستان نیز مطرح کرد: سال گذشته در این زمینه 7 میلیارد تومان و

 
در سال جاري، از تخصیص 6 میلیارد و 800 میلیون تومانی تاکنون 11 میلیارد تومان جذب شده است. 

کاویانی دلشاد ادامه داد: با این روند، ضریب مکانیزاسیون در شهرستان فامنین به 1.83 رسیده و به سطح استاندارد نزدیک می شود

 
که با این روند، می توان گفت که می توانیم در این شهرستان کشاورزي مدرنی را در پیش بگیریم. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین با تاکید بر لزوم شماره گذاري ماشین آلات کشاورزي در این شهرستان، مطرح کرد: در حال
حاضر، تنها 220 دستگاه شماره گذاري نشده اند، در حالی که براي دریافت سوخت هاي یارانه اي نیاز به شماره گذاري آن ها وجود

 
دارد. 

کاویانی دلشاد با بیان اینکه سطح گلخانه هاي در فامنین یک هکتار بوده است، افزود: با توجه به ضعیت منابع آبی در فامنین کشت

 
گلخانه اي را در پیش گرفتیم و در حال حاضر، 1.5 هکتار گلخانه در مراحل نهایی راه اندازي خود قرار دارند. 

این مسئول با تصریح به اینکه 25 هکتار پروانه تاسیس گلخانه اي در فامنین صادر شه و عمده آن ها به بانک ها معرفی شده اند،

 
گفت: سه مورد دیگر نیز در مرحله عقد قرارداد است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین با بیان اینکه در طرح همگام با کشاورز نیز 5 فارغ التحصیل کشاورزي در بحث مبارزه با سن
همکاري داشتند، ادامه داد: با توجه به اینکه 9 درصد کمباین ها و 6 درصد تراکتورهاي فعال در سطح استان همدان در شهرستان

 
فامنین هستند، در مسیر اعطاي وام هاي مکانیزاسیون نیز ورود پیدا کردیم. 

کاویانی دلشاد با اشاره به 7 شاخصه اصلی در نظر گرفته شده براي شهرستان فامینن در سند راهبردي و عملیاتی سه ساله استان
همدان، مطرح کرد: در این سند اجراي طرح سرشاخه کاري گردو در قالب 500 پیوندك براي سال جاري در نظر گرفته شده بود که

 
تاکنون 715 پیوندك به انجام رسیده است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین با بیان اینکه در این سند، میزان تولید گوشت قرمز تولید 139 تن اضافه بر تولیدات سال هاي
قبل در نظر گرفته شده بود، افزود: با توجه به طرح هاي اجرایی و احیاي دامداري هاي راکد در این شهرستان افزایش 110 تنی تولید

 
گوشت قرمز را در این شهرستان شاهد بودیم. 



وي در خصوص تعهد درنظر گرفته شده براي کشت گلخانه اي نیز گفت: طبق این سند براي شهرستان فامنین، 3 هکتار کشت گلخانه

 
اي در نظر گرفته شده بود که در حال حاضر 1.5 هکتار آن محقق شده است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین ادامه داد: از تعهد 350 هکتاري کشت کلزا در فامنین نیز تاکنون 214 هکتار آن محقق شده

 
است. 

کاویانی دلشاد با بیان اینکه از تعهد 2.5 کیلومتري لایروبی و احیاي قنوات فامنین، تمامی آن محقق شده است، خاطرنشان کرد: در

 
زمینه اجراي سامانه هاي نوین بارانی نیز از تعهد 300 هکتاري در نظر گرفته شده، 220 هکتار آن به انجام رسیده است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین یادآور شد: در زمینه ذخیره سازي انبارها نیز از تعهد 3 هزار تنی، 700 تن انبار تاکنون احداث

 
شده و براي احداث یک مورد دیگر نیز سرمایه گذاري پاي کارآمده و درخواست احداث سردخانه 10 هزار تنی داشته است. 

این مسئول در خصوص وضعیت تولیدات دامی نیز مطرح کرد: عمده فعالیت هاي کشاورزي در شهرستان فامنین در قالب طرح هاي
کشاورزي و دامداري است بدین ترتیب، 61 واحد صنعتی دام و طیور و پرورش گاو شیري، شترمرغ، زالو، بلدرچین، بوقلمون و غیره را

 
در این شهرستان به صورت فعال داریم. 

کاویانی دلشاد با تصریح بر اینکه طرح هایی چون پرورش اسب و بوقلمون نیز در سال جاري و سال آینده در این شهرستان اجراي
خواهند شد، اظهار کرد: در این شهرستان، 154 هزار راس دام سبک و 7 هزار راس دام سنگین وجود دارد که در جهت جلوگیري از

 
قاچاق دام، 45 هزار راس دام تاکنون هویت گذاري و در سامانه به ثبت رسیده است. 

وي با اشاره به اینکه تعداد 52 زنبوردار در شهرستان فامنین فعالیت دارند، از تولید 53 تنی عسل در این شهرستان یاد کرد و افزود:

 
یک واحد پرورش ملکه با ظرفیت 2 هزار قطعه اي در این شهرستان فعال است. 

کاویانی دلشاد، میزان تولید گوشت قرمز در این شهرستان را بالغ بر 2 هزار و 35 تن اعلام کرد و گفت: در فامنین، میزان تولید شیر،

 
بالغ بر 21 هزار تن و میزان تولید تخم مرغ بالغ بر یک هزار و 800 تن است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین ادامه داد: در مجموع، میزان تولیدات دام و طیور در فامنین به 46 هزار و 592 تن می رسد که

 
با طرح هاي جدید صنعتی، این میزان رو به افزایش است. 

 
تولید 487 تن گوشت ماهی در شهرستان فامنین 

این مسئول در ادامه این نشست، اظهار کرد: در استخرهاي ذخیره آب کشاورزي از سال 1392 شروع به پرورش ماهی قزل آلا شده
است که این میزان از 5 هزار قطعه در سال 1392 به 380 هزار قطعه بچه ماهی توسط 37 واحد پرورشی در حال حاضر افزایش یافته

 
است. 

مدیر جهادکشاورزي شهرستان فامنین در بخش پایانی صحبت هاي خود با تصریح بر اینکه در این شهرستان 487 تن گوشت ماهی
تولید شده است، مطرح کرد: در زمینه تنظیم بازار و توزیع نهاده ها نیز در فامنین، توزیع یک هزار و 222 تن نهاده جو، 650 تن نهاده

 
ذرت، 377 تن کنجاله سویا را در پیش گرفتیم. 



 شکیبا کولیوند



اقدامات شهید سلیمانی در دفع اشرار سیستان و بلوچستان و کرمان بی نظیر

بود/ روایتی از طرح اشتغالزایی حاج قاسم که اشرار را کشاورز کرد

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون قرارگاه مرکزي خاتم الانبیاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: سردار سلیمانی اقدامات بی نظیري در دفع شر اشرار
از مناطق جنوب کرمان، سیستان و بلوچستان و بخش هایی از هرمزگان داشت.

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس سردار عبدالمحمد رئوفی نژاد با تسلیت سالروز شهادت سردار حاج قاسم

 
سلیمانی، اظهار داشت: پس از شهادت سردار شهید سلیمانی پیرامون شخصیت، روحیات و اخلاقیات ایشان بسیار پرداخته شده است. 

وي ادامه داد: سردار سلیمانی قبل از شهادت بسیاري از مسائل و ویژگی هاي شخصیتی خود را عیان نمی کرد و همه تلاشش این بود
که آنچه دارد براي خود بماند و شخصیت این شهید گرانقدر نظام اسلامی تا قبل از شهادت یک شخصیت کلی و ناشناخته براي مردم
بود اما پس از شهادت از زوایاي مختلف خاطرات، سوابق، عملکرد، سخنرانی ها و دیدگاه ها و تحلیل هاي ایشان از طریق صدا و سیما،

 
اشخاص، افراد و برگزاري یادواره ها و میزگردها بیان شد. 

 
آشنایی با سردار سلیمانی 

معاون قرارگاه مرکزي خاتم الانبیاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به آشنایی خود با سردار سلیمانی از دي ماه سال 1360،
بیان داشت: سابقه آشنایی من با ایشان به سه ماه قبل از عملیات فتح المبین زمانی که قرار شد براي برگزاري عملیات فرماندهان،
تیپ ها و یگان هاي شرکت کننده در این عملیات مشخص شوند، برمی گردد اگر چه قبل از آن فرمانده سپاه کرمان در جبهه هاي

 
پدافندي دزفول را برعهده داشتم و سردار سلیمانی در جنوب دزفول در سوسنگرد و اهواز خدمات رسانی می کردند. 

سردار رئوفی نژاد گفت: حاج قاسم از دي ماه سال 1360 براي تشکیل تیپ ثاراالله براي شرکت در عملیات فتح المبین در غرب دزفول

 
با محوریت ذرفول، شوش و اندیمشک که مسئولیت این جبهه با ما بود، در سپاه دزفول حضور داشت. 

وي با بیان اینکه در دوران دفاع مقدس ایشان فرمانده لشکر ثار االله بود و به همین دلیل ارتباط تنگاتگی با ایشان به عنوان فرمانده
یگان در صحنه و پشت خاکریزها، در شرایط سخت عملیات والفجر 8 در عبور از اروند رود، در عملیات کربلاي 5 و کربلاي 4 داشتم از

 
نزدیک شاهد روحیه و جسارت، درایت و ظرفیت فرماندهی سردار سلیمانی بودم. 

همرزم شهید سلیمانی ادامه داد: لشکر ثاراالله از لشکرهاي خط شکن بود و عملکرد بسیجیان کرمان، نیروهاي سیستان و بلوچستان و
نیروهاي بسیجی هرمزگان مدیون سازمان و ساختار لشکر ثاراالله به فرماندهی حاج قاسم است که هنوز هم آثار اقدامات ماندگار ایشان

 
بر هیچ کس پوشیده نیست . 

وي با اشاره به اینکه شخصیت سردار سلیمانی در دو مقطع قابل تحلیل و بررسی است، افزود: در بعد اول باید به ویژگی هاي
شخصیتی و اخلاقی ایشان از نظر معنوي، عبادي، ولایت پذیري و ولایت مداري توجه شده و در بعد دیگر به شخصیت و روحیه

 
جهادي و دفاعی ایشان در دوران دفاع مقدس و جبهه مقاومت پرداخت. 



 
جنگ دیگر سردار سلیمانی پس از دوران دفاع مقدس 

معاون قرارگاه مرکزي خاتم الانبیاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به نقش سردار سلیمانی در دفع شر اشرار از جنوب کرمان،
سیستان و بلوچستان و بخش هایی از هرمزگان، ادامه داد: پس از دوران دفاع مقدس، سردار سلیمانی جنگ دیگري را در شرق کشور
در استان هاي کرمان، سیستان و بلوچستان و بخش هاي از هرمزگان برعهده داشت که در آنزمان به جولانگاه گروه هاي شرور مواد

 
مخدر درآمده و منطقه بسیار ناامن شده بود. 

سردار رئوفی نژاد بیان داشت: در دوران دفاع مقدس این گروه ها به دلیل درگیري کشور با جنگ هشت ساله براي خود حاکمیت
هایی را در جنوب کرمان و سیستان و بلوچستان ایجاد کرده بودند که حاج قاسم با 5 سال مبارزه بی امان شر اشرار را کم کرده و

 
امنیتی در منطقه ایجاد کرد که هنوز هم آثار آن در این مناطق وجود دارد. 

وي با بیان اینکه فعالیت ها و اقدامات اشرار و قاچاقچیان مواد مخدر زندگی و عرصه را به مردم این مناطق تنگ و مشکلات امنیتی
ایجاد کرده بود که اقدامات ماندگار سردار سلیمانی در دفع اشرار و به اسارت درآوردن و ریشه کن کردن گروه هاي حمل مواد مخدر

 
امنیت را در این منطقه پایدار کرد. 

همرزم سردار سلیمانی ادامه داد: سردار سلیمانی با دفع شر اشرار بزرگترین طرح اشتغالزایی را با نام طرح احرار در جنوب کرمان براي
افرادي که تسلیم شده و از اقدامات خود پشیمان شده بودند، در یک هزار هکتار زمین با 700 حلقه چاه راه اندازي کرد که این اقدام
سردار موجب شد تا قبایل و طوایف با یکدیگر متحد شده و معضل اشتغال آنها نیز با تشکیل تعاونی با حضور این افراد حل شود که

 
این اقدام سردار سلیمانی بازتاب خوبی در سطح سپاه و کشور داشت. 

معاون قرارگاه مرکزي خاتم الانبیاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه سردار سلیمانی از خرداد سال 76 به فرماندهی نیروي
قدس کشور درآمد و در این مقطع هم افتخارات و تاثیرات شگرفی را بر جاي گذاشت، افزود: شکل گیري جبهه مقاومت در چارچوب

 
نیروي قدس اقدامی تاثیرگذار از سوي حاج قاسم سلیمانی بود که امروز هم نتایج آن براي همگان روشن است. 

سردار رئوفی نژاد گفت: 12 سال در کرمان با ایشان بودم و ارتباط تنگاتنگی همچون دوران دفاع مقدس داشتم، حتی در زمان حضورم

 
در استانداري کرمان و زنجان ارتباطم با ایشان قطع نشد و ایشان را در این دوران هم ملاقات می کردم. 

وي با اشاره به تواضع شهید سلیمانی تصریح کرد: در چندین نوبت زمانی که ساعت 6.30 صبح با ایشان در دفترش براي صرف
صبحانه ملاقات داشتم و مشاوره هاي خوبی از ایشان می گرفتم و هنگام بدرقه این شهید گرانقدر 30 پله را پایین آمد تا مرا بدرقه

 
کند. 

این فرمانده دوران دفاع مقدس خاطرنشان کرد: شخصیت ایشان از نظر معنوي و اخلاقی براي همه و من جذبه داشت و همانطور که
یک دوست، رفیق و همرزم براي من بودم مشاور خوبی هم براي تصمیم گیري در مسائل شخصی و خانوادگی من بود و من به او

 
اعتقاد و باور داشتم. 

سردار رئوفی نژاد گفت: سردار سلیمانی داراي اخلاق، رفتار و طینت پاکی بود که شخصیت معنوي، عبادي، ولایت پذیر، ولایت مدار،
وفادار، مرم دار، بسیار دوست داشتنی، با جاذبه اخلاقی بسیار بالا و صبر عجیب در برخورد با مسائل و مشکلات از او یک چهره بین



 
المللی ساخته بود. 

همرزم شهید سلیمانی با بیان اینکه سردار سلیمانی صداقت و تواضع عجیبی داشت و بسیار اهل مطالعه بود، افزود: سردار سلیمانی از
حق مظلوم به شدت دفاع می کرد و براي کسی که در حق او ظلم شده بود وارد عمل می شد و براي حل مشکلات مردم از شخصیت،

 
توان و ظرفیت خود مایه می گذاشت. 

سردار رئوفی نژاد ادامه داد: وي در نیروي قدس با فکر و انیشه و آینده نگري جبهه مقاومت را سازمان و شکل داد که قبل از آن

 
اقدامات محدودي انجام می شد اما او سازماندهی و هدفمند کرد و عرصه جهادي را دنبال کرد و امروز آثار آن دیده می شود. 

وي گفت: ارتش جهادي امروز در جبهه مقاومت با حضور نیروهاي حزب االله، انصاراالله، زینبیون، فاطمیون، حشد العشبی و نیروهاي
مختلف مدیون اقدامات سردار سلیمانی است که یکی آثار و نتایج سازماندهی و فرماندهی مقتدرانه این سردار بزرگ اسلام شکست

 
مفتضحانه آمریکا، صهیونیست ها و ائتلاف آمریکایی، عبري و عربی در عراق،سوریه و منطقه است. 

فرمانده دوران دفاع مقدس خاطرنشان کرد: با وجود اینکه آمریکا و ایادي استکبار از همه توان و با صرف دلارهاي و ریال هاي عربی به

 
جنگ با نیروي مقاومت آمدند، اما با وجود درایت بالاي سردار سلیمانی امروز اذعان می کنند که دستشان خالی است. 

وي گفت: امیدواریم جبهه مقاومت و روند آن با اقتدار و طراحی و پیش بینی سردار سلیمانی در راستاي سیاست هاي راهبردي و

 
منویات مقام معظم رهبري به برکت خون این شهید هر روز سربلندتر باشد. 

انتهاي پیام/



رونمایی کتاب، فرصت معرفی نویسندگان استان سمنان به کشور است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان سمنان گفت: برگزاري آیین هاي فرهنگی مانند رونمایی کتاب فرصت معرفی
نویسندگان بومی استان به کشور است.

مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان سمنان: رونمایی
کتاب، فرصت معرفی نویسندگان استان سمنان به کشور
است مدیرکل کتابخانه هاي عمومی استان سمنان گفت:
برگزاري آیین هاي فرهنگی مانند رونمایی کتاب فرصت

 
معرفی نویسندگان بومی استان به کشور است. 

به گزارش خبرگزاري برنا از سمنان؛ محمد طاهریان روز
دوشنبه در آیین رونمایی از کتاب «شاو نوشتان (قصه هاي
عامیانه سرخه) » نوشته مرضیه چتري در شهرستان سرخه

 
افزود: برگزاري چنین برنامه هایی موجب ترویج فرهنگ مطالعه و معرفی نویسندگان می شود. 

 
وي گفت:برگزاري رونمایی کتاب در اولویت کاري اداره کل کتابخانه هاي عمومی این استان است. 

وي با اشاره به فعالیت محفل ادبی در استان سمنان بیان کرد: آشنایی شاعران و نویسندگان جوانان با پیشکسوتان دراین عرصه از

 
مهترین اهداف راه اندازي محافل ادبی است. 

طاهریان با اشاره به اینکه شهرستان سرخه داراي فرهنگ غنی است بیان داشت: امیدواریم با پیگیري هاي صورت گرفته و حمایت

 
مسئولان هرچه سریع تر کتابخانه عمومی آیت اله فیض سرخه اي بازگشایی شود. 

امام جمعه سرخه نیز در این آیین با قدردانی از نویسنده کتاب «شاو نوشتان» گفت: برگزاري آیین رونمایی کتاب از فعالیت مهم

 
فرهنگی محسوب می شود. 

حجت الاسلام مصطفی فاطمی بصیر با اشاره به این که وجود کتابخانه در شهر بسیار مهم است، پیگیري براي بازگشایی کتابخانه

 
عمومی آیت اله فیض سرخه اي را خواستار شد. 

نسرین قلی بیک رئیس اداره کتابخانه هاي عمومی شهرستان سرخه نیز گفت: هرشب یک داستان صوتی از این کتاب در اینستاگرام

 
کتابخانه عمومی آیت اله فیض سرخه اي و سایر کانال هاي کتاب خوانی این شهرستان پخش می شود. 

مرضیه چتري، نویسنده کتاب «شاو نوشتان» از همراهی محمدرضا اسلامی، حسن یعقوبی، فخرو و خدیجه ادهم در نگارش و چاپ
این کتاب قدردانی کرد و گفت: این کتاب با موضوع قصه هاي عامیانه سرخه در 280 صفحه توسط انتشارات حبله رود به چاپ رسید.

 
در این آیین مسوولان شهر و چهره هاي فرهنگی شهر سرخه حضور داشتند. 

 
57 هزار نفر از شهروندان استان 702 هزارنفري سمنان در 72 باب کتابخانه عضویت دارند. 



 
رونمایی کتاب، فرصت معرفی نویسندگان استان سمنان به کشور است 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/10/08 11:47 دولت آینده باید در اتاق خود را باز بگذارد و پیشنهادات را بشنود/ اسم اصولگرا و اصلاح طلب دکور

 
است 

1 1399/10/08 11:32 چرا نمایندگان سن چهل سال را براي ریاست جمهوري انتخاب کردند/ فراکسیون زنان مجلس یازدهم در

 
طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري کم لطفی کرد 

 
2 1399/10/08 11:11 اشتغال زایی مراکز اندیشکده تعاونی ها براي جوانان+فیلم 

 
3 1399/10/08 10:51 قیمت طلا و دلار امروز 8 دي 99 

 
4 1399/10/08 10:37 چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟/ باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم 

 
5 1399/10/08 10:00 سامانه جدید بجاي بازارگاه! 

 
6 1399/10/08 09:33 استقلال با خودش بازي می کند! 

 
7 1399/10/08 09:21 دور بودن از حاشیه از نقاط قوت تیم مان است/ فقط براي قهرمانی تلاش می کنیم 

8 1399/10/08 09:09 آغاز اجراي طرح جایگزین توقیف موتورسیکلت ها در تهران/ثبت تخلفات موتورسواران در بانک اطلاعاتی/

 
پلیس مسئول قطع و وصل کردن برق بزرگراه ها نیست 

 
9 1399/10/08 09:07 بررسی روند اقدامات فرهنگی دانشگاه ها در ایام کرونا 

 
10 1399/10/08 09:00 نرخ بیکاري کم شد؟ +جدول 

 
11 1399/10/08 08:41 پازل تیم یحیی بدون ستاره اش چگونه تکمیل می شود؟ 
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اختصاص بالگرد به هلال احمر استان سمنان نیازمند آماده سازي آشیانه است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان سمنان گفت: اختصاص دائمی بالگرد به جمعیت هلال احمر استان سمنان نیازمند
اعتبار براي آماده سازي آشیانه سایت امداد هوایی استان است.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان سمنان : اختصاص
بالگرد به هلال احمر استان سمنان نیازمند آماده سازي
آشیانه است مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان سمنان
گفت: اختصاص دائمی بالگرد به جمعیت هلال احمر استان
سمنان نیازمند اعتبار براي آماده سازي آشیانه سایت امداد

 
هوایی استان است. 

به گزارش خبرگزاري برنا از سمنان؛ مظفر محمدخانی ابراز
داشت: بالگردي که تاکنون هر 15 روز به صورت مشترك با

 
استان خراسان شمالی استفاده می شد، به صورت دائمی به استان سمنان اختصاص می یابد. 

وي افزود: تا پیش از آماده سازي آشیانه موجود در سایت امداد و نجات هوایی سرخه، امنیت لازم براي حفاظت از این بالگرد تامین

 
نیست بنابراین باید ابتدا عملیات تکمیل و آماده سازي آشیانه انجام شود. 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان سمنان بیان کرد: آماده سازي آشیانه، 4 میلیارد ریال اعتبار لازم دارد و به محض دریافت اعتبار

 
و تکمیل آن، بالگرد وارد استان می شود. 

 
محمدخانی گفت: تاکنون در 15 روزي که بالگرد در استان سمنان بود، به طور ویژه از آن نگهبانی می شد. 

 
وي ابراز داشت: ارزش ریالی این بالگرد حدود 80 میلیارد ریال است. 

جمعیت هلال احمر استان سمنان در حال حاضر چهار سازمان فعال در زمینه هاي مختلف امداد و نجات، جوانان، داوطلبان، تدارکات

 
پزشکی، یک معاونت در زمینه خدمات درمانی و توانبخشی و یک موسسه علمی کاربردي را زیرمجموعه خود دارد. 

 
اختصاص بالگرد به هلال احمر استان سمنان نیازمند آماده سازي آشیانه 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 



 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/10/08 11:47 دولت آینده باید در اتاق خود را باز بگذارد و پیشنهادات را بشنود/ اسم اصولگرا و اصلاح طلب دکور

 
است 

1 1399/10/08 11:32 چرا نمایندگان سن چهل سال را براي ریاست جمهوري انتخاب کردند/ فراکسیون زنان مجلس یازدهم در

 
طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري کم لطفی کرد 

 
2 1399/10/08 11:11 اشتغال زایی مراکز اندیشکده تعاونی ها براي جوانان+فیلم 

 
3 1399/10/08 10:51 قیمت طلا و دلار امروز 8 دي 99 

 
4 1399/10/08 10:37 چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟/ باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم 

 
5 1399/10/08 10:00 سامانه جدید بجاي بازارگاه! 

 
6 1399/10/08 09:33 استقلال با خودش بازي می کند! 

 
7 1399/10/08 09:21 دور بودن از حاشیه از نقاط قوت تیم مان است/ فقط براي قهرمانی تلاش می کنیم 

8 1399/10/08 09:09 آغاز اجراي طرح جایگزین توقیف موتورسیکلت ها در تهران/ثبت تخلفات موتورسواران در بانک اطلاعاتی/

 
پلیس مسئول قطع و وصل کردن برق بزرگراه ها نیست 

 
9 1399/10/08 09:07 بررسی روند اقدامات فرهنگی دانشگاه ها در ایام کرونا 

 
10 1399/10/08 09:00 نرخ بیکاري کم شد؟ +جدول 

 
11 1399/10/08 08:41 پازل تیم یحیی بدون ستاره اش چگونه تکمیل می شود؟ 
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سازماندهی 930 تیم طرح شهید سلیمانی در استان سمنان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/10/08

فرمانده سپاه قائم آل محمد (عج) استان سمنان گفت: 930 تیم براي مقابله با کرونا در طرح شهید سلیمانی در این استان
سازماندهی شده اند.

فرمانده سپاه قائم آل محمد (عج) استان سمنان گفت:
سازماندهی 930 تیم طرح شهید سلیمانی در استان
سمنان فرمانده سپاه قائم آل محمد (عج) استان سمنان
گفت: 930 تیم براي مقابله با کرونا در طرح شهید

 
سلیمانی در این استان سازماندهی شده اند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از سمنان؛ سردار حمید دامغانی
پیش از ظهر امروز در جلسه هماهنگی طرح شهید
سلیمانی استان سمنان اظهار کرد: گام چهارم بسیج ملی

 
مقابله با کرونا تحت عنوان طرح شهید سلیمانی از ابتداي آذرماه آغاز شد که نتایج خوبی داشته است. 

وي افزود: در قالب چهار دسته تیم اقدامات محله محور مقابله با کرونا در قالب این طرح سازماندهی شد و در استان سمنان درمجموع

 
بیش از پنج هزار نفر و 930 تیم سازماندهی شدند. 

فرمانده سپاه قائم آل محمد (عج) استان سمنان ادامه داد: تیم غربالگري ابتداي کار را با تماس تلفنی و حضوري پالایش و رصد افراد

 
مشکوك را انجام می دادند و تیم هاي حمایتی در توزیع بسته هاي معیشتی و مایحتاج خانواده هاي بیمار فعالیت می کنند. 

دامغانی تصریح کرد: نتیجه تمام تلاش هاي انجام شده در این طرح تاکنون وضعیت خوبی براي نزول بیماري در استان سمنان ایجاد

 
شده و تعداد افراد بستري تقریباً 80 درصد کاهش یافته و تعداد افراد فوتی نیز کاهش چشمگیري داشته است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار سمنان نیز با ابراز خرسندي از نتایج اجراي طرح شهید سلیمانی در این استان گفت: روند

 
نزولی خوبی در ابتلا به کرونا در استان سمنان و کشور شاهد هستیم که حاکی از مشارکت خوب مردم، بسیج و کادر درمانی است. 

فاطمه منصوري افزود: امیدواریم با روند نزولی در آینده نزدیک شاهد وضعیت سفید استان سمنان باشیم که نقش همکاري مردم

 
بسیار مهم است. 

 
وي ادامه داد: در خصوص بیماریابی و شناسایی افراد درگیر با بیماران کرونایی اجراي طرح شهید سلیمانی بسیار مؤثر بوده است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار سمنان تصریح کرد: تمامی دستگاه هاي اجرایی استان آمادگی تداوم اجراي این طرح را دارند



 
تا بتوانیم به نتایج بهتر دست پیدا کنیم. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی سمنان نیز با اشاره به اجراي طرح شهید سلیمانی در استان سمنان گفت: در
استان همراهی خوبی بین مردم و مسؤولان وجود دارد و در طرح شهید سلیمانی که به صورت محله محور انجام می شود، مردم

 
همراهی بسیار خوبی داشته اند. 

نوید دانایی افزود: امروز نتایج همراهی مردم و مسؤولان باعث شده تا نتایج خوبی در کاهش کرونا در استان سمنان شاهد باشیم و

 
همچنان باید این همکاري بین سپاه، بسیج و مردم تداوم داشته باشد. 

وي تصریح کرد: مهم ترین نکته در کنترل کرونا شناسایی بیماران و قرنطینه کردن افراد است که این هدف در اجراي طرح شهید

 
سلیمانی دنبال می شود و تداوم آن سبب کاهش بیشتر بیماري خواهد شد. 

 
سازماندهی 930 تیم طرح شهید سلیمانی در استان سمنان 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/10/08 11:47 دولت آینده باید در اتاق خود را باز بگذارد و پیشنهادات را بشنود/ اسم اصولگرا و اصلاح طلب دکور

 
است 

1 1399/10/08 11:32 چرا نمایندگان سن چهل سال را براي ریاست جمهوري انتخاب کردند/ فراکسیون زنان مجلس یازدهم در

 
طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري کم لطفی کرد 

 
2 1399/10/08 11:11 اشتغال زایی مراکز اندیشکده تعاونی ها براي جوانان+فیلم 

 
3 1399/10/08 10:51 قیمت طلا و دلار امروز 8 دي 99 

 
4 1399/10/08 10:37 چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟/ باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم 

 
5 1399/10/08 10:00 سامانه جدید بجاي بازارگاه! 

 
6 1399/10/08 09:33 استقلال با خودش بازي می کند! 

 
7 1399/10/08 09:21 دور بودن از حاشیه از نقاط قوت تیم مان است/ فقط براي قهرمانی تلاش می کنیم 

8 1399/10/08 09:09 آغاز اجراي طرح جایگزین توقیف موتورسیکلت ها در تهران/ثبت تخلفات موتورسواران در بانک اطلاعاتی/

 
پلیس مسئول قطع و وصل کردن برق بزرگراه ها نیست 

 
9 1399/10/08 09:07 بررسی روند اقدامات فرهنگی دانشگاه ها در ایام کرونا 

 
10 1399/10/08 09:00 نرخ بیکاري کم شد؟ +جدول 

 
11 1399/10/08 08:41 پازل تیم یحیی بدون ستاره اش چگونه تکمیل می شود؟ 
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هشت مرکز نیکوکاري تخصصی، کارآفرینی در استان زنجان فعال هستند

منبع: شبستانشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/10/08

صفري گفت: 123 مرکز نیکوکاري در استان زنجان فعالیت می کنند که هشت مرکز نیکوکاري تخصصی خدمات گوناگونی
در حوزه اشتغال، فرهنگی وایجاد مسکن و سرپناه به نیازمندان ارائه می دهند.

صفري گفت: 123 مرکز نیکوکاري در استان زنجان فعالیت می کنند که هشت مرکز نیکوکاري تخصصی خدمات گوناگونی در

 
حوزه اشتغال، فرهنگی وایجاد مسکن و سرپناه به نیازمندان ارائه می دهند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از زنجان، مدیرکل کمیته امداد
استان زنجان در جمع خبرنگاران با بیان اینکه 123 مرکز
نیکوکاري در استان زنجان ایجاد شده است، گفت: در 9 ماهه
سال جاري بیش از 37میلیارد تومان از طریق این مراکز کمک
هاي مردمی جمع آوري ودر قالب بسته هاي معیشتی وبهداشتی

 
در بین مددجویان واقشار آسیب پذیر توزیع شده است. 

هدایت صفري با بیان اینکه هشت مرکز از این مراکز با عنوان
مراکز نیکوکاري تخصصی فعالیت می کنند، گفت: این مراکز خدماتی همچون ایجاد اشتغال کسب وکار، تامین اقلام فرهنگی براي

 
دانش آموزان و دانشجویان و تامین مسکن و سرپناه براي ایتام و مددجویان تحت حمایت ارائه می کنند. 

مدیرکل کمیته امداد استان افزود: مراکز نیکوکاري تخصصی خدماتی همچون خدمات مشاوره اي و فرهنگی، فروش محصولات،

 
آموزش هاي کسب وکار و کاریابی ارائه خواهند کرد . 

صفري به واگذاري 4 هزار و 153 پرونده سالمندان نیز به مراکز نیکوکاري اشاره کرد و افزود: به منظور رسیدگی بهتر و بیشتر به
سالمندان تحت حمایت بخشی از پرونده هاي مددجویان سالمند نیز در قالب طرح برون سپاري با نظارت کمیته امداد به مراکز

 
نیکوکاري فعال واگذار شده است. 

مدیر کل کمیته امداد استان تصریح کرد: تقویت و گسترش مشارکت آگاهانه و مؤثر همه مردم به ویژه خیران ونیکوکاران، ارتقاي
سرمایه هاي اجتماعی، توسعه شبکه هاي مردمی و تعامل با مؤسسات عام المنفعه از سازوکار هاي جدي و مؤثر کمیته امداد براي
دستیابی به عدالت اجتماعی است که از طریق استقرار شبکه هاي نیکوکاري مردمی و استفاده از منابع و ظرفیت خیران و تشکل هاي

مردمی میسر می شود.



اصرار حاج قاسم بر ترویج فرهنگ بومی انگیزه کارآفرینی دختر شهید/هدفم

احیاي صنایع دستی زنانه در رفسنجان است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/10/08

 گروه خانواده؛ مینا فرقانی: چند ماه قبل بین مقالات و
خاطراتی که از حاج قاسم نقل شده، به خاطره اي برخوردم که سردار در زمان حیات توصیه کرده بودند بازي هاي بومی کودکان
کرمانی در قالب کتابی ثبت و معرفی شود. این خاطره گوشه ذهنم مانده بود تا اینکه مدتی پیش که کتاب «فرهنگ شفاهی کودکان

 
رفسنجان» به دستم رسید، به ناگاه یاد آن خاطره افتادم. 

نویسنده کتاب، خانم دکتر زینب کبیریان، قبل از اینکه این توصیه و تأکید سردار را شنیده باشد، ضرورت پرداختن به این موضوع را

 
درك و طرحی پر و پیمان برایش دست و پا کرده بود. 

زینب کبیریان، متولد سال 1363، دانش آموخته ي ادبیات فارسی و از کارآفرینان حوزه علوم انسانی است که با استفاده از نتایج تز
دکتري اش مؤسسه ي پژوهشی و شرکت فناوري تأسیس کرده و به احیاي فرهنگ و ادبیات عامه و هنرهاي دستی زنانه در

 
زادگاهش، رفسنجان می پردازد.  

زینب روحیه ي کارآفرینی، هوش کارگروهی و انگیزه ي خدمت رسانی را از پدر جانبازش به ارث برده که سال ها در جبهه هاي

 
مختلف، از سپاه کرمان تا مبارزه با اشرار در منطقه ي زاهدان و نیز در سپاه قدس، دوست و هم رزم سردار سلیمانی بوده است. 

زینب کبیریان، فرزند مردي چون «حاج حسن» بودن را بزرگ ترین افتخار زندگی اش می داند و با وجود تدریس پاره وقت در
دانشگاه، پژوهشگري، کارآفرینی و نویسندگی، در پروفایل صفحات مجازي اش خود را تنها با عنوان «مامان براي حسین و فارِس»

 
معرفی می کند، چرا که مادري مهم ترین و محبوب ترین بخش زندگی اش است. 

او در یک سال فعالیت به عنوان کارآفرین در پروژه هاي مختلف فرهنگی و هنري، حدود پنجاه نفر را مشغول به کار کرده است. از
جمله آثار منتشرشده و در دست انتشار این پژوهشگر می توان «بافه»، «فرهنگ شفاهی کودکان رفسنجان»، «قصه هاي مردم

 
رفسنجان»، «فرهنگ شفاهی زنان رفسنجان»، «اصطلاحات مردم رفسنجان» و «مجموعه داستان کوتاه سکوت ضروري» را نام برد. 

 
طرح کارآفرینیِ فرهنگی دکتر کبیریان، بهانه اي شد تا با ایشان به گفت وگو بپردازیم... 



 
 

 
  

 
1) از خودتان بگویید و اینکه چطور فکر کردید که به کارآفرینی رسیدید؟ 

دکتري زبان و ادبیات فارسی دارم. از سال 90 در دانشگاه تدریس می کنم. سال 92 دکتري قبول شدم. آن زمان براي سرگرمی،
دوبیتی هاي محلی را جمع می کردم و دلم می خواست چاپ شان کنم. بعد از مدتی به این نتیجه رسیدم که حوزه ي مناسبی براي
پژوهش است. چون هیچ کس در مورد فرهنگ عامیانه ي رفسنجان کار نکرده بود و حوزه اي کاملا بکر بود. پایان نامه ام گردآوري
دوبیتی هاي محلی رفسنجان بود. بعد از بیش از دو سال جست وجو توانستم حدود 700 دوبیتی محلی جمع کنم. در حاشیه ي این
پژوهش در مورد موسیقی محلی، پوشش، معیارهاي زیبایی، زیورآلات، آرایش، اخلاقیات مردم، معماري خانه ها، سبک زندگی و... نیز
تحقیق کردم که مستندات خاصی نداشتند و از متن دوبیتی ها، مصاحبه با راویان و مطالعه ي بعضی کتب ایران شناسی استنباط

 
شدند. 

 
  

 
2) موضوع کارآفرینی تان از کجا شروع شد؟ 

بر اساس پایان نامه ام، چند طرح پژوهشی و کارآفرینی در بخش فرهنگ نوشتم. یکی از آنها، طرح «گردآوري فرهنگ عامیانه ي مردم

 
رفسنجان» بود؛ به نظرم ضروري بود که هر چه سریع تر گردآوري شود، وگرنه بخش هاي مهمی از آن را از دست می دادیم. 

نتوانستم حمایت خاصی براي پروژه هایم جذب کنم. پروژه اي تعریف کردم که باید 30 نفر به مدت 2 سال در آن کار می کردند تا به



نتیجه برسد. مدت زیادي پیگیر جذب بودجه براي این طرح بودم، اما بودجه اش تصویب نشد. تصمیم گرفتم یک مؤسسه ي فرهنگی
تأسیس کنم و خودم کار را شروع کنم. الان در پروژه هاي مختلف بین 5 تا 8 نفر با ما کار می کنند. چون سرمایه و بودجه اي نداریم
که به گردآورها حقوق بدهیم، طی یک قرارداد محکم، آنها را در سود هر پروژه شریک کردیم. یعنی بعد از اتمام کار، حق مادي و

 
معنوي دوستان از پروژه مشخص است. 

 
3) طرح تان شامل چه فعالیت هایی است؟ 

اسم مؤسسه ي ما «مرکز مطالعات فرهنگی رفسنجان» است. تا کنون دو کتاب منتشر کرده ایم و سه پروژه ي مفصل درباره ي زنان،

 
ادبیات مردم و قصه هاي مردم رفسنجان داریم که تقریبا آماده ي چاپ هستند. روي ادبیات کودکان هم کار می کنیم. 

یکی از کتاب هاي من «فرهنگ شفاهی کودکان رفسنجان» است که در آن لالایی ها، ترانه نوازش ها، قصه ها، هنجارهاي مادرانگی،
رسوم مربوط به کودك، پوشش کودکان و بازي ها گردآوري شده اند. قصه هاي این کتاب به ترتیب، بازآفرینی و تصویرسازي می شود،

 
که یکی از آنها آماده ي چاپ است. 

مجموعه ي داستان هاي کوتاهم نیز با نام «سکوت ضروري» به زودي توسط نشر اریش چاپ خواهد شد؛ این کتاب درباره ي دختران
دهه ي شصتی است که درس خواندند و کار کردند، اما مستقل نشدند. فرهنگ مردم کرمان، مادري، کارآفرینی و استقلال مادي از

 
درون مایه هاي این کتاب است. 

طرح کارآفرینی دیگرم مربوط به صنایع دستی است. ما در حال احیاي دو صنعت دستی زنانه ي مهم رفسنجان هستیم که منسوخ
شده اند؛ هنر خط دوزي و هنر قالی بافی. از روستاهاي مختلف نمونه جمع می کنیم و آنها را ثبت شناسنامه دار می کنیم. یعنی با
اسم هنرمند، منطقه ي جغرافیایی و سال تقریبی تولید اثر، در فایل هاي منظمی ثبت و ضبط می کنیم. بعد از پژوهش هاي مربوط
به تصاویر، تکنیک هاي خلق اثر را یاد می گیریم، آن را به روزرسانی می کنیم، هنرور تربیت می کنیم و از آن هنر، استفاده هاي

 
مدرن می کنیم. 



 
 

 
  

 
 

 
  



 
 

 
  

4) می دانستید حاج قاسم در زمان حیات توصیه کرده بودند بازي هاي محلی و بومی کرمان ثبت و معرفی شود؟ یعنی تقریبا بخشی

 
از همین طرح شما. 

پدرم و حاج قاسم هم رزم و رفیق قدیمی بودند و افکارشان به هم شبیه بود. پدرم به فرهنگ بومی و محلی احترام زیادي می
گذاشتند و اشعار، اصطلاحات و بازي هاي محلی بسیاري را بلد بودند. در مسیر این کار همیشه تشویقم می کردند و در بخش هاي
زیادي هم کمکم کردند. بعدا از طریق دوستی فهمیدم که سردار سلیمانی هم به فرهنگ بومی علاقه ي زیادي داشتند و اصرار به
حفظ آن داشته اند. این نشان دهنده ي درك بالاي آنها در جامعه اي است که بسیاري از روشنفکرانش دست به دامان فولکلور غرب

 
شده اند. تأکیدي که این شهداي عزیز بر فرهنگ بومی داشتند، سرلوحه ي کار من است. 

به نظرم بنیادي مثل «مرکز مطالعات رفسنجان» که یک مؤسسه ي پژوهشی است یا شرکت هاي خلاقی مثل «تن گل» باید در هر
شهري باشند و مردم به پژوهش در حوزه ي سنت ها و تمام جنبه هاي فرهنگ عامیانه ي شهر خود اهتمام کنند. اینها گنج هاي

 
ارزشمندي است که باید از آن براي زندگی مدرن، کسب محتوا کنیم. 



 
 

 
  

 
 مادري را چطور با درس خواندن و کارآفرینی جمع کردید؟ 

وقتی ازدواج کردم، سال اول کارشناسی ارشد بودم. وقتی دکتري قبول شدم، پسرم سه ماهه بود. دکتري ام را مدیون والدینم و به
خصوص پدرم هستم. زمانی که پسرم خیلی کوچک بود، پدرم همراهم به تهران می آمدند و پسرم را نگه می داشتند تا به کلاس بروم.
وقتی پسرم بزرگتر شد، پدرم او را در شهر خودمان نگه می داشتند و من هفته اي یک روز به تهران می رفتم تا در کلاس ها شرکت
کنم. عشق به تمام کردن درسم، این کارهاي فشرده را برایم ساده می کرد. پسر دومم شیرخواره بود که دفاع کردم. اتفاقا وجود بچه

 
ها باعث شد زمینه ي پژوهشی ام عوض شود و به سمت کار فعلی بروم. 

تصمیم داشتم روي ادبیات کودکان خیلی جدي کار کنم. اما زمان نوشتن پایان نامه، فرزند دومم را باردار بودم و منابع موردنیاز در
دسترسم نبود. با یک بچه ي دو سال و نیمه و بارداري، خیلی سخت بود که براي دسترسی به منابع به تهران بیایم. با موافقت استادم
موضوع پایان نامه ام را عوض کردم. موضوع جدید، گردآوري و تحلیل دوبیتی هاي محلی رفسنجان بود. در این زمینه پدرم خیلی
کمکم کردند. ایشان بین افراد محلی، آشنایان زیادي داشتند و برایم آوازخوانان محلی و راوي هاي خیلی خوبی پیدا کردند. پایان نامه
ام درجه ي عالی گرفت. موضوع کارهاي بعدي من دقیقا از همین پایان نامه اي استخراج شد که خیلی از کارهاي گردآوري اش را به

 
کمک پدرم انجام داده بودم. 

وقتی علیرغم رزومه ي خوبم، دیدم بازار کار براي رشته ام نیست و بعد از این همه سال درس و تلاش با بچه ي کوچک قرار نیست در

 
دانشگاه جذب شوم، تصمیم گرفتم بعضی از پروژه هایم را خودم دنبال کنم و به فضاي آکادمیک محدود نشوم. 



 
  

 
 ادبیات عامیانه ي رفسنجان چه نقشی در طرح کارآفرینی شما داشته؟ 

طرح من دو بخش دارد؛ اول) کار پژوهشی در مؤسسه ي فرهنگی مان، و دوم) احیاي یک سري صنایع دستی و پوشاك سنتی که
محتوایش را از ادبیات عامیانه گرفتیم. این هنرها در ارتباط تنگاتنگ با محتواي ادبیات عامیانه هستند. اگر شما در شعر یا قصه ي
رفسنجان توصیفی از طبیعت می بینید، آن را با رنگ هاي زنده و شکل هاي ابتدایی اما اصیل در هنرهاي دستی می بینید. ما از این
هنرهاي دستی بهره گرفتیم، تکنیک و نقش هاي خط دوزي را زنده کردیم و محصولات زیادي تولید کردیم؛ از وسایل یک منزل
مدرن (مثل روتختی، رانر، رومیزي، کوسن و تابلوي گلدوزي) تا پوشاك. بعضی از این محصولات به مرحله ي تولید پایلوت رسیده اند،
بعضی نمونه ي اولیه هستند یا ایده هایی که دارند تبدیل به نمونه ي اولیه می شوند. براي نمونه هاي اولیه اي که داریم سفارش می

 
گیریم و خدا را شکر مشتریان مان تا کنون از ما راضی بوده اند. 

ما قصه هاي عامیانه ي کودکانه را بازآفرینی، تصویرسازي و منتشر می کنیم. گرافیست، کارکترهاي قصه ها را طبق مختصات پوشش

 
مردم، طبیعت و اقلیم رفسنجان طراحی می کند. از این کارکترها براي تولید لباس بچگانه، لوازم التحریر و... استفاده می کنیم. 

 
  

 شنیدیم پدرتان، سردار حسن کبیریان، بعد از سال ها تحمل رنج جانبازي، فروردین 98 شهید شده اند. از پدرتان هم برایمان بگویید.

پدرم، پدربزرگی پهلوان و عارف داشتند؛ پدرشان هم عارف و کتاب خوان بوده اند. پدرم کوچک ترین فرزند خانواده و بسیار باهوش
بودند. در 5 سالگی با اصرار خودشان به مدرسه رفتند. بعد از 2-3 ماه معلم، پدرم را به آموزش و پرورش معرفی کرد و تا خرداد همان

 
سال مدرك کلاس اول، دوم و سوم را گرفتند. 

در 15 سالگی به دانشگاه رفتند و رشته معدن خواندند. در مبارزات زمان شاه بسیار فعال بودند. بعد از انقلاب، رشته ي دانشگاهی
شان را ادامه ندادند و در بخش گزینش سپاه پاسداران مشغول خدمت شدند. ایشان در شهرهاي مختلف سخنرانی و مردم را به سپاه

 
دعوت می کردند. یکی از دوستان پدرم می گفت در یکی از این دعوت ها حاج قاسم سلیمانی وارد سپاه شدند. 

بعد از اتمام جنگ، پدرم در کنکور پزشکی قبول شدند. می خواستند مرخصی بگیرند تا درس بخوانند. آن زمان سیستان و بلوچستان

 
ناامن بود. حاج قاسم به پدرم گفتند «الان ما به شما احتیاج داریم.» و پدرم براي مبارزه با اشرار به سیستان و بلوچستان رفتند. 

حدودا دو سال بعد از خروج حاج قاسم از سپاه کرمان و ایجاد سپاه قدس، در دانشگاه تهران قبول شدم. همین بهانه اي شد تا پدرم به

 
تهران بیایند و وارد سپاه قدس شوند. حالا مأموریت هاي برون مرزي هم به کارهایشان اضافه شده بود و آرامش کمتري داشتند. 

بعد از بازنشستگی باز هم با سپاه قدس همکاري داشتند. عبارت «ما زنده به آنیم که آرام نگیریم» دقیقا وصف حال ایشان بود. همیشه

 
در تلاش بودند که مشکلی را از کسی حل کنند. 

9-8 سال آخر زندگی، مجروحیت ها خیلی آزارشان داد. البته هرگز از سهمیه هاي جانبازي شان استفاده نکردند و از ما هم می
خواستند که استفاده نکنیم. می گفتند خون شان را با خدا معامله کرده اند. اما سهمیه ي جانبازي خیلی از رزمندگانی را که پرونده



 
نداشتند، درست کردند. 

 
  

انتهاي پیام/



کاهش تغییرات اقلیمی و نابرابري در شهرها

منبع: ایمناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/10/08

نابرابري بین مردم پیش از شیوع بیماري کووید -19 نیز بحران شهري بزرگی به شمار می رفت که با آغاز قرنطینه ها از
شدت بیشتري نیز برخوردار شده است.

 
کاهش تغییرات اقلیمی و نابرابري در شهرها 

 نابرابري بین مردم پیش از شیوع بیماري کووید -19 نیز بحران

 
شهري بزرگی به شمار می رفت که با آغاز قرنطینه ها از شدت بیشتري نیز برخوردار شده است. 

به گزارش سرویس ترجمه ایمنا، بیماري کووید -19 افراد فقیر و غنی را به طور نابرابر تحت تأثیر قرار داده، با این حال، نابرابري بین
آن ها را بیش از پیش افزایش داده است. مردم طبقات مختلف در واکنش به این بیماري، چه از نظر جسمی و چه توانایی مالی و انجام
کار، بسیار متفاوت با هم عمل کرده اند که همین امر به افزایش فاصله طبقاتی بیشتر بین آن ها منجر شده است. در این بین، گروه
هاي آسیب پذیر، نژادهاي غیر سفیدپوست و مهاجران بیشترین لطمه را متحمل شده اند و نرخ فقر در سراسر دنیا به طور چشمگیري
افزایش یافته است. چیزي که در این زمان، نگرانی همگان را بیشتر کرده، افزایش تغییرات اقلیمی و وقوع حوادثی نظیر سیل است که

 
البته چنین وقایعی، فقرا را بیشتر تحت تأثیر قرار خواهد داد. 

البته خبر خوب اینکه بسیاري از شهرهاي جهان در واکنش به این رویدادها، بسیار خلاقانه و موفق عمل کرده و به طور مداوم در حال
ایده پردازي براي تغییرات شرایط ناگوار بوده اند. در ادامه به معرفی و شرح بهترین ایده ها از سوي نقاط مختلف دنیا پرداخته می

 
شود. 



 
 

مدیریت اجتماعی فضاهاي عمومی در نایروبی، کنیا کیبرا بزرگترین زاغه نشین در نایروبی، پایتخت کنیا و بزرگترین زاغه نشین
شهري آفریقا، در امتداد رودخانه نایروبی در جنوب کنیا، واقع شده است. این منطقه میزبان بیش از 300 هزار نفر است که مردم آن از
نظر بهداشت، سیستم آب و فاضلاب، دسترسی به فضاهاي عمومی و مسکن مناسب در وضعیتی بسیار بحرانی به سر می برند. هنگام
وقوع حوادثی نظیر سیل، تغییرات آب و هوایی، بالا آمدن آب فاضلاب ها و گلرود، مردم کیبرا بیش از هر نقطه دیگر در کشور کنیا
تحت تأثیر قرار می گیرند و لطمه می بینند. با وقوع هر گونه سیلی در منطقه، چه شدید یا خفیف، بیش از 40 درصد منازل منطقه با

 
زیان واقعی مواجه می شوند. 

 
 

در سال 2006، کارکنان یکی از مؤسسات خیریه نایروبی تصمیم گرفتند با همکاري ساکنان منطقه و به صورت گام به گام، سیستم
بهداشت و آب و فاضلاب کیبرا را از طریق ایجاد تغییر در زیرساخت ها، بهبود بخشند. جالب است بدانید که مردم کیبرا با اشتیاق
تمام از ایده فوق استقبال کردند و با مشارکت فعال خود توانستند زیرساخت هاي طبیعی نظیر سواحل و فضاهاي عمومی را به طور

 
چشمگیري بهبود بخشند که همین امر به افزایش مقاومت منطقه در مقابل حوادثی مانند سیل، کمک زیادي کرد. 



 
 

بزرگترین نقطه پاك جهان در لندن، بریتانیا آلودگی هوا، که اغلب ناشی از ترافیک خودور است، یکی از بزرگترین مشکلات پایتخت
انگلستان به شمار می رود که نابرابري اجتماعی و افزایش اثرات جزایر گرمایی را نیز در پیش دارد. مردم ساکن در مناطق محروم و
کم درآمد بیش از سایرین در معرض استنشاق هواي آلوده قرار دارند با این حال، از خودروهاي شخصی کمتري برخوردار هستند.
اگرچه بیش از 95 درصد ساکنان لندن در معرض آلودگی هواي ناعادلانه قرار دارند، اما در این بین، کودکان، مهاجران و مردم غیر

 
سفیدپوست، 16 درصد هواي به مراتب آلوده تري تنفس می کنند. 

 
 

تلاش هاي پایتخت انگلستان براي مبارزه با آلودگی هوا به سال 2003 برمی گردد، زمانی که مقامات ارشد لندن قانون قیمت گذاري
ازدحام را معرفی کردند که طی آن خودروهایی که در مرکز شهر تردد می کردند، مشمول مالیات می شدند. در سال 2019، شهردار
لندن این ایده را با جدیت بیشتري دنبال و طراحی اولین منطقه انتشار پایین کربن در جهان را پایه ریزي کرد. در حال حاضر، حدود
21 کیلومتر مربع از خیابان هاي مرکز لندن جز منطقه پاك جهان به شمار می رود که خودروهاي آن یا باید به استانداردهاي کاهش

 
انتشار کربن مجهز باشند یا اینکه مالیات کلانی به دولت پرداخت کنند. 



 
 

کشاورزي شهري براي پایداري هوا در روساریو، آرژانتین مردم ساکن در کلانشهر روساریو، واقع در کشور آرژانتین، در پی تغییرات آب
و هوایی، با مشکلات زیادي نظیر افزایش چشمگیر دما و وقوع سیل دست و پنجه نرم کرده اند. این مشکلات اغلب در نتیجه بحران
اقتصادي سال 2001 آرژانتین، که منجر به افزایش قابل توجه نابرابري میان مردم شد و بیش از یک چهارم مردم روساریو را بیکار
کرد، شکل گرفت و هر روز بر شدت آن افزوده شد. اما در سال 2014، مقامات رسمی شهر طرح ها و استراتژي هاي خود براي مقابله

 
با تغییرات اقلیمی را آغاز و تلاش کردند از طریق گسترش کشاورزي شهري، به کاهش هرچه بیشتر مشکلات موجود کمک کنند. 

 
 

هنگام پیاده سازي طرح فوق، به ساکنان بیکار یا کم درآمد زمین هاي بدون استفاده واگذار و از آن ها خواسته شد به کشت
محصولات کشاورزي بپردازند. بیش از 75 هکتار زمین به باغ هایی سبز براي پرورش میوه، سبزیجات و غلات اختصاص داده شد که
این امر نه تنها کاهش آلودگی هوا و تغییرات اقلیمی را در بر داشت، بلکه، به واسطه کارآفرینی، به افزایش برابري میان مردم منجر

 
شد. 





رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام در دیدار با مرتضی بانک : مناطق آزاد و

ویژه کشور به کمک مناطق محروم همجوار بیایند

منبع: روزنامه اقتصاد کیششماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/10/08

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام توجه به مناطق محروم و کم برخوردار از جمله استان سیستان و بلوچستان را خواستار
شد و گفت: مناطق آزاد و ویژه کشور به کمک مناطق محروم بیایند.

آیت االله آملی لاریجانی در دیدار دبیر شوراي عالی مناطق
آزاد، استاندار سیستان و بلوچستان و نماینده زاهدان
محرومیت این استان مهم و تاثیر گذار کشور را "عمیق و
انباشته شده و موجب تاسف " دانست و گفت: ضروري
است از ظرفیت همه بخش هاي کشور بویژه بخش
خصوصی و سرمایه گذاران و کارآفرینان واقعی در کاهش

مشکلات و تنگناهاي مردم این استان و سایر مناطق محروم کشور استفاده شود و یکی از مهمترین ظرفیت هاي کاهش مشکلات

 
مردم در چنین مناطقی استفاده از توان و ظرفیت مناطق آزاد است. 

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تاکید بر اینکه جذب سرمایه و سرمایه گذار در مناطق محرومی مانند سیستان و بلوچستان
نیازمند افزایش انگیزه ها و راهکارهاي حمایتی است، افزود: همه ارکان و مسئولان کشور به سهم خود باید کمک کنند تا مردم
سیستان و بلوچستان و سایر مناطق محروم کشور در استان ها و مناطق خود به آینده روشن و زندگی بهتر امیدوار شوند و حتی افراد

 
توانمند و دلسوز چنین مناطقی با اشتیاق و انگیزه لازم براي سرمایه گذاري در منطقه و استان خود پیش قدم شوند. 

آیت االله آملی لاریجانی یکی از مهمترین اهداف مناطق آزاد را حمایت از تولید، کارآفرینی و به ویژه صادرات غیر نفتی بیان کرد و
افزود: مجمع تشخیص مصلحت نظام رویکرد مثبت و در راستاي بهبود شرایط اقتصادي و اجتماعی سیستان و بلوچستان را در

 
تصمیمات خود مورد ملاحظه قرار خواهد داد. 

وي مشکلات و محرومیت هاي استان سیستان و بلوچستان را بعضا تکان دهنده دانست و گفت: از استاندار محترم می خواهم گزارشی
دقیق، مستدل و مستند درباره مشکلات استان و اینکه ایجاد منطقه آزاد و ویژه اقتصادي در سیستان و بلوچستان چه مقدار در توسعه
استان اثرگذار خواهد بود را تهیه و تدوین کنند تا مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز بتواند در چارچوب وظایف خود آن را مورد

 
رسیدگی قرار دهد. 

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به فعالیت مناطق آزاد در نقاط مختلف کشور و با تاکید بر اینکه نظر کلی اینجانب
درخصوص فعالیت مناطق آزاد و ویژه مثبت و توام با نگاه حمایتی است به انتقاد نسبت به افزایش ناموزون این مناطق و دور شدن از
وظیفه ذاتی و قانونی خود در مقوله تولید و صادرات پرداخت و گفت: بحث نظارت بر عملکرد مناطق آزاد و ویژه در کشور و جلوگیري

 
از سوء استفاده هاي احتمالی باید به طور جدي تقویت شود. 



آیت االله آملی لاریجانی تصریح کرد: در صورت تصمیم گیري در خصوص مناطق آزاد جدید باید با بهره گیري از تجربه مناطق ایجاد
شده قبلی، ممانعت از تغییر کاربري هاي خلاف قانون اراضی و زیر ساخت هاي آن به ویژه در بخش کشاورزي و حمایت از اقتصاد

 
خرد مدنظر قرار گیرد. 

در این دیدار مرتضی بانک دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه با ارائه گزارشی از وضعیت مناطق آزاد و ویژه کشور گفت: مجمع
تشخیص مصلحت نظام تاکنون همراهی موثري در تثبیت شرایط و رفع مشکلات مناطق آزاد داشته و امیدواریم در روند اصلاح قانون

 
مناطق آزاد نیز شاهد بهره مندي از نظرات موثر مجمع باشیم. 

استاندار سیستان و بلوچستان هم در این دیدار با ارائه گزارشی از روند فعالیت هاي اجرایی و اقتصادي در این استان گفت: توسعه و
افزایش سرمایه گذاري ها در این استان بسیار لازم و ضروري و موجب افزایش انگیزه هاي مردم و حتی بازگشت خانوارهاي مهاجري

است که به دلیل کمبودها و مشکلات فراوان به امید زندگی بهتر راهی سایر مناطق شده اند اما شوق بازگشت دارند.



بررسی واگذاري استقلال و پرسپولیس با حضور سعید جلیلی

منبع: انصاف نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/10/08

کارگروه ورزش دولت سایه با حضور سعید جلیلی و با دعوت جمعی از کارشناسان اقتصادي، صاحب نظران ورزشی و
کارشناسانی از شرکت فرابورس، پیشنهادهایی درباره چرایی و نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي ورزشی دولتی، به ویژه

استقلال و پرسپولیس را نقد و بررسی کرد. به گزارش ایسنا، سعید جلیلی در این نشست اظهار کرد: ...

کارگروه ورزش دولت سایه با حضور سعید جلیلی و با
دعوت جمعی از کارشناسان اقتصادي، صاحب نظران
ورزشی و کارشناسانی از شرکت فرابورس، پیشنهادهایی
درباره چرایی و نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي ورزشی

 
دولتی، به ویژه استقلال و پرسپولیس را نقد و بررسی کرد. 

به گزارش ایسنا، سعید جلیلی در این نشست اظهار کرد: از
دهه هشتاد تاکنون مسئله واگذاري باشگاه هاي ورزشی در کشور مطرح است اما هنوز به نتیجه نرسیده است. طبیعی است که نگاه
هاي متفاوتی در این زمینه وجود دارد اما در نهایت کشور باید در این رابطه به تصمیم صحیح برسد و آن تصمیم را به خوبی اجرا کند.

وي شبیه سازي اجراي الگوهاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال را گام اول براي مشورت به حاکمیت
جهت رسیدن به شرایط مطلوب برشمرد و تصریح کرد: با شبیه سازي مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، می توان به ابعاد آنها

 
پی برد و به تصمیم قاطع رسید. 

رییس دولت سایه افزود: بررسی مدل ها در چگونگی واگذاري ها به همراه نقاط قوت و ضعف هریک از آنها، قدم اولی است که می
تواند پیش روي تصمیم گیران این موضوع قرار گیرد. در این بررسی باید به ابعاد مختلف اجرایی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی نیز

 
پرداخته شود. 

در این نشست غلامحسین حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران،سید محمدکاظم اولیایی مدیرعامل اسبق باشگاه
فوتبال استقلال ، ماشاءاالله عظیمی نایب رئیس اتاق تعاون ایران و  عضو شورایعالی بورس، رضا محمدکاظمی استاد دانشگاه تهران،
پندار توفیقی قائم مقام سابق باشگاه استقلال، مهدي حاجی وند محقق و کارشناس حوزه خصوصی سازي و خاتونی کارشناس حوزه

 
جامعه شناسی ورزشی نظرات خود را بیان کردند. 

انتهاي پیام



تنظیم تمام سازوکار حوزه فناوري در دانشگاه آزاد بر پایه چهار آیین نامه

منبع: داناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد مطرح کرد: اگر دانشگاه آزاد به یک دانشگاه کارآفرین و فناور تبدیل شود،
مردم براي حضور فرزندانشان در این دانشگاه با میل و انگیزه بیشتري اقدام خواهند کرد.

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد مطرح کرد:
اگر دانشگاه آزاد به یک دانشگاه کارآفرین و فناور تبدیل
شود، مردم براي حضور فرزندانشان در این دانشگاه با میل

 
و انگیزه بیشتري اقدام خواهند کرد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ روح االله دهقانی
فیروزآبادي در گفتگوي آنلاین با دکتر حسن خیري؛ رئیس
دانشگاه قم و غلامرضا نجفی؛ معاون پژوهشی و فناوري این
دانشگاه با عرض تسلیت ایام دهه فاطمیه عنوان کرد:
حضور دکتر خیري در دانشگاه قم باعث تحول و پیشرفت
در این دانشگاه خواهد شد و اگر یک رئیس خوب، آگاه و
دلسوز در هر استانی حضور داشته باشد، مسیر براي

 
دستیابی به اهداف عالیه دانشگاه بسیار هموارتر خواهد شد. 

وي در ادامه افزود: یکی از نکات اساسی در حوزه فناوري و نوآوري عبور از قالب هاي دست و پاگیر است. از قالب ها و تشریفاتی که
قبلا در کشور داشتیم باید یک پا را فراتر گذاشت. فناوري و بازار ارتباط تنگاتنگی باهم دارند. زمانیکه از فناوري صحبت می شود،
حتما منظور یک محصول فناورانه نیست بلکه می تواند یک سرویس اینترنتی، یک ماده، یک کلینیک و ... باشد. هرچیزي که با دانش
به عمل آمده و مشتري داشته باشد، مرتبط با فناوري است. ابزار شمارش فناوري و نوآوري، عدد و رقم است؛ اینکه چقدر مشتري،

 
بازار، اشتغال، مشتري، فروش و ... به همراه دارد. دیگر تعداد مقالات ملاك نیست. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه عنوان کرد: ما به دنبال آن نیستیم تا دانشگاه را به کارخانه، دامداري،
مزرعه کشاورزي و یا خط تولید محصول خاصی تبدیل کنیم بلکه همانگونه که رهبر کبیر انقلاب اسلامی فرمودند، دانشگاه، کارخانه

 
انسان سازي است. وقتی از دانشگاه حرف می زنیم بایستی فناور و کارآفرین تربیت کنیم و هدف نهایی پرورش انسان است. 

دکتر دهقانی فیروزآبادي خاطرنشان ساخت: شهریه گرفتن باید همچنان باشد و کسی نمی خواهد خللی در آن ایجاد کند بلکه درآمد
غیرشهریه اي براي دانشگاه آزاد را یک راه میانبر می دانم. اگر دانشگاه آزاد به یک دانشگاه کارآفرین و فناور تبدیل شود، مردم براي
حضور فرزندانشان در این دانشگاه با میل و انگیزه بیشتري اقدام خواهند کرد. باید بسترهاي کارآفرینی و اشتغال زایی و تبدیل
دانشجو به یک کارآفرین و شرکت موفق در دانشگاه ایجاد شود. اگر مزرعه، مرکز رشد یا سراي نوآوري ایجاد می شود، هدف آشنایی

 
دانشجویان، اعضاي هیات علمی و کارمندان با چنین مقوله هایی آشنا شوند و آن را به کار گیرن. 

وي با بیان اینکه اساس بازار و فناوري منفعت و مالکیت افراد است، گفت: شکست حوزه بازار در کشور به خاطر دولتی کردن آن است.



مالیکت و حاکمیت می بایست مجزا در نظر گرفته شوند. حاکمیت نباید با مالکیت توسعه پیدا کند. وقتی دانشگاهی هم می خواهد
حاکمیت کند و هم می خواهد مالکیت داشته باشد و ارزش و شانی براي مالکیت بخش خصوصی و افراد قائل نیست، هرگز به جایی
نخواهد رسید. باید فضاي جذاب و همراه با منفعت ایجاد کنیم تا اعضاي هیات علمی، کارمندان و دانشجویان انگیزه براي حضور در

 
چنین فضایی و کار داشته باشد. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اظهار داشت: منافع براي اکثر انسان ها در اولویت است و می بایست کانال هایی ایجاد
کنیم که دانشگاه تنها نقش نظارتی و کنترلی داشته باشد و مالکیت براي افراد و بخش خصوصی باشد. بدون شک در این مسیر
دانشگاه هم خیر و برکت نصیبش خواهد شد. ما در معاونت فناوري و نوآوري سعی کردین سه اصل را رعایت کنیم. اولین اصل ایجاد
سیستمی چابک بود. این معاونت تنها با بیست نیرو فعالیت می کند. موضوع بعدي پرهیز از تصدي گري است و چارت سازمانی بسیار

 
کوچکی داریم. 

وي در ادامه عنوان کرد: از آیین نامه هاي پیچیده و عجیب و غریب دوري کردیم و در حوزه پژوهشی و فناوري تنها چهار آیین نامه
وجود دارد. آیین نامه بازار فناوري و سراي نوآوري اولین آیین نامه است که زیرساخت شرکت داري را مدنظر قرار داده است. آیین نامه
قرارداد با صنعت، دومین آیین نامه است. آیین نامه آزمایشگاه مرکزي و کارگاه هاي دانشگاه آزاد که اجازه می دهده مدیریت این
بخش ها را به بخش خصوصی بسپاریم. آیین نامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیات علمی، چهارمین آیین نامه است. کل
سازوکار و اساس حوزه فناوري در دانشگاه آزاد بر پایه چهار آیین نامه تنظیم شده است. این آیین نامه ها کامل و جامع هستند و
آزادي عملی که در آنها مدنظر قرار گرفته در هیچ جاي دانشگاه وجود ندارد. براساس این آیین نامه ها و براي توسعه فناورانه و

 
عملیاتی کردن دانشگاه کارآفرین، اختیارات بسیاري به رئیس استان و واحدها داده ایم. 

دهقانی فیروزآبادي در پایان با اشاره به اهمیت اهمیت اصل ترویج براي آشنایی و آگاهی کادرهاي مختلف دانشگاهی و دانشجویی با
بازار، فناوري، صنعت، اشتغال زایی، شرکت داري و ... بیان داشت: موفق ترین معاون پژوهشی و فناوري کسی است که کار چندانی
انجام ندهد و کار را باید به دیگران بسپارد. اگر موتور پیشران و براي کارها باشیم، به خاطر منابع محدود با چالش روبه روي خواهیم

 
شد. 

نقش نظارت، کنترل و راهبري باید در حوزه فناوري و پژوهشی تعریف شود و مابقی کارها به مردم سپرده شود. تمامی موفقیت هاي
انقلاب اسلامی به خاطر مدیریت مردمی بود و حتی در جنگ تحمیلی این حضور مردم و نقش آفرینی آنها در کارها بود که باعث
پیروزي شد. در این موارد حاکمیت تنها نقش کنترل کننده را برعهده داشت. سازوکارها و آیین نامه هاي مرتبط با پژوهش و فناوري
نباید در یک حلقه بسته تعریف شود و اعضاي هیات علمی، کارکنان و دانشجویان می بایست از آنها و منفعتی که اجرایی شدن شان

 
به دنبال دارد، آگاه شوند. 

انتهاي پیام/



بررسی واگذاري استقلال و پرسپولیس در دولت سایه

منبع: بیتوتهشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/10/08

کارگروه ورزش دولت سایه با دعوت جمعی از کارشناسان
اقتصادي، صاحب نظران ورزشی و کارشناسانی از شرکت
فرابورس، پیشنهادهایی درباره چرایی و نحوه واگذاري
مالکیت باشگاه هاي ورزشی دولتی، به ویژه استقلال و

 
پرسپولیس را نقد و بررسی کرد. 

به گزارش ایسنا، سعید جلیلی در این نشست اظهار کرد: از
دهه هشتاد تاکنون مسئله واگذاري باشگاه هاي ورزشی در
کشور مطرح است اما هنوز به نتیجه نرسیده است. طبیعی

است که نگاه هاي متفاوتی در این زمینه وجود دارد اما در نهایت کشور باید در این رابطه به تصمیم صحیح برسد و آن تصمیم را به

 
خوبی اجرا کند. 

وي شبیه سازي اجراي الگوهاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال را گام اول براي مشورت به حاکمیت
جهت رسیدن به شرایط مطلوب برشمرد و تصریح کرد: با شبیه سازي مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، می توان به ابعاد آنها

 
پی برد و به تصمیم قاطع رسید. 

رییس دولت سایه افزود: بررسی مدل ها در چگونگی واگذاري ها به همراه نقاط قوت و ضعف هریک از آنها، قدم اولی است که می
تواند پیش روي تصمیم گیران این موضوع قرار گیرد. در این بررسی باید به ابعاد مختلف اجرایی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی نیز

 
پرداخته شود. 

در این نشست غلامحسین حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران،سید محمدکاظم اولیایی مدیرعامل اسبق باشگاه
فوتبال استقلال ، ماشاءاالله عظیمی نایب رئیس اتاق تعاون ایران و عضو شورایعالی بورس، رضا محمدکاظمی استاد دانشگاه تهران،
پندار توفیقی قائم مقام سابق باشگاه استقلال، مهدي حاجی وند محقق و کارشناس حوزه خصوصی سازي و خاتونی کارشناس حوزه

جامعه شناسی ورزشی نظرات خود را بیان کردند.



رتبه بندي هاي آموزشی و پژوهشی دانشگاههاي علوم پزشکی از 1400 ادغام

می شود

منبع: اخبار دانشگاهیشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون آموزشی وزارت بهداشت از ادغام رتبه بندي هاي
آموزشی، علمی و پژوهشی دانشگاه هاي علوم پزشکی

 
کشور از سال 1400 خبر داد. 

به گزارش پرتال دانشگاهی و به نقل از خبرگزاري مهر به
نقل از وزارت بهداشت، دکتر علی اکبر حق دوست در
جلسه پاسخگویی اجتماعی گفت: طبق توافق به عمل آمده

میان معاونت آموزشی، معاونت دانشجویی و معاونت تحقیقات و فناوري وزارت بهداشت، از سال 1400 رتبه بندي هاي آموزشی، علمی

 
و پژوهشی دانشگاه هاي علوم پزشکی در هم ادغام خواهند شد. 

معاون آموزشی وزارت بهداشت افزود: محورهاي شش گانه مرجعیت، همگرایی، پاسخگویی، آمایش سرزمینی، بین المللی سازي و

 
مفهوم خردورزي و حکمت، محورهاي اصلی این رتبه بندي خواهند بود. 

وي با اشاره به رتبه بندي آموزشی دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور (راد 3) افزود: در رتبه بندي منتشر شده، مفهوم پاسخگویی از دو
منظر، بررسی شد و دانشگاه ها بر اساس آن طبقه بندي شدند. بسته پاسخگویی از مجموعه بسته هاي تحول و نوآوري در آموزش

 
است و کسب رتبه هاي اول توسط دانشگاه هاي کوچکتر در این رتبه بندي، بسیار قابل توجه است. 

حق دوست خاطرنشان کرد: دانشگاه هاي تهران، زاهدان، کاشان، اصفهان، شهید بهشتی، شهرکرد، ایران و تبریز موفق به کسب رتبه
در بسته پاسخگویی شدند. همچنین دانشگاه هاي علوم پزشکی جیرفت، فسا، لارستان و بیرجندش نیز توانستند در رتبه بندي بسته

 
پاسخگویی، پیشرفت خوبی از خود نشان بدهند. 

وي تاکید کرد: بر اساس شاخص هاي ترکیبی در مفهوم پاسخگویی نیز دانشگاه هاي علوم پزشکی تهران، اصفهان، مشهد، شهید

 
بهشتی، تبریز، شیراز، کرمان، همدان و کرمانشاه موفق شدند رتبه هاي برتر را از آن خود کنند. 

 
معاون آموزشی وزارت بهداشت یادآور شد باید تلاش کنیم تا تربیت و آموزش به سمت و سوي پاسخگویی حرکت کند. 

وي گفت: تفکیک برخی رشته هاي علوم پزشکی و تبدیل آنها به رشته هایی که نمی توانند نیازهاي جامعه را به تنهایی مرتفع کنند و
یا راه اندازي رشته هایی که آموزش هاي لازم و مورد نیاز در جامعه را به دانشجویان نمی دهند بیانگر ضرورت توجه به آموزش
پاسخگوست و باید فکري کنیم تا بحث پاسخگویی اجتماعی، خیلی وسیع و بر اساس نیازسنجی اجتماعی انجام شود لذا اینکه براي

 
چه کاري، چه تعدادي نیروي انسانی مورد نیاز است از موضوعات مهم حوزه پاسخگویی اجتماعی است. 



در ادامه این جلسه دکتر ابوالفضل صلواتی زاده عضو کارگروه پاسخگویی اجتماعی ضمن بررسی تاثیر اجبار یا داوطلبانه بودن فعالیت
هاي مرتبط با پاسخگویی اجتماعی گفت: طبق بررسی هاي انجام شده 90 درصد دانشجویانی که در فعالیت هاي داوطلبانه شرکت
داشته اند، حاصل آموزش هاي قبلی بوده و با توجه به عدم وجود حوزه پاسخگویی اجتماعی در گذشته این افراد داوطلب در زمینه

 
المپیاد کارآفرینی و توانمندسازي انجمن هاي علمی و یا امتیازهاي Edc دانشگاه فعالیت داشته اند. 

صلواتی زاده گفت: طبق تحقیقات انجام شده از دانشجویان، تاثیر گذارترین مباحث آموزشی عبارتند از: هوش هیجانی، تاب آوري در
شرایط بحرانی، هدف گذاري و زندگی هدفمند، مهارت هاي ارتباطات کلامی و غیرکلامی، اصول و مبانی تیم سازي و کار تیمی، تفکر

 
نقادانه، منتورینگ یا رهبري سازمانی و مسئولیت اجتماعی فردي و سازمانی. 

وي افزود: از دیدگاه دانشجویان جذاب ترین شیوه هاي آموزشی نیز عبارتند از: بازدیدهاي میدانی، پخش فیلم هاي سینمایی
بیوگرافی افراد موفق و شاخص، سخنرانی هاي برگزیده TED و مطرح کردن چالش هاي زندگی افراد مختلف و سخنرانی افراد موفق
در فعالیت هاي داوطلبانه و قرار دادن دانشجو در جایگاه افرادي که با مشکلات بزرگ روبرو شده اند و درخواست بداهه پردازي از

 
دانشجو. 

عضو کارگروه پاسخگویی اجتماعی تاکید کرد: اگر قرار باشد پاسخگویی اجتماعی به عنوان یک درس دو واحدي در دانشگاه هاي علوم
پزشکی مطرح شود باید به سراغ تاثیرگذارترین مباحث و جذاب ترین روش هاي آموزش به صورت علمی و عملی برویم و به دانشجو
بیاموزیم که امکان ندارد چراغی براي کسی روشن کنید و خودتان در تاریکی بمانید لذا لازم است این درس یک بار به صورت پایلوت

 
در کنار توانمندسازي اساتید انجام شود. 

دکتر نیکو یمانی استاد دانشگاه علوم پزشکی اصفهان از آموزش پاسخگو با عنوان روح حاکم بر دانشگاه هاي علوم پزشکی یاد کرد و
اظهار داشت: محدود کردن آموزش پاسخگو در قالب یک درس صحیح نیست و باید روش هاي مورد نیاز آموزش پاسخگو در همه
کارهاي آموزشی اعم از برنامه ریزي، اجرا و ارزشیابی لحاظ شود لذا بسط آموزش پاسخگو در کوریکولوم ها و اجراي آموزش در

 
راستاي توانمندسازي افراد، منجر به هدایت کوریکولوم ها به سمت و سوي پاسخگویی خواهد شد. 

در ادامه این نشست امینی استاد دانشگاه علوم پزشکی شیراز نیز با تاکید بر دروس انتخابی مورد نیاز جامعه در حوزه پاسخگویی

 
اجتماعی، پیشنهاد ارائه این درس به عنوان یک درس یک واحدي در چهار ترم را مطرح کرد. 

در ادامه دکتر سیدحسن امامی رضوي دبیر شوراي عالی برنامه ریزي علوم پزشکی با اشاره به برنامه عملیاتی تدوین شده گفت: در

 
برنامه ریزي برنامه عملیاتی، موضوع ارتقاء دانشگاه هاي علوم پزشکی در حوزه پاسخ ویی اجتماعی مدنظر بوده است. 

وي افزود: لذا گنجاندن مفاهیم پاسخگویی اجتماعی در برنامه هاي آموزشی (و نه به عنوان یک درس) و برگزاري کارگاه هاي آموزشی
براي افزایش توانمندي دانشجویان، می تواند موثر باشد و لازم است در این راستا روش هاي آموزشی مورد نیاز حوزه آموزش پاسخگو

 
به دانشگاه ها ارائه شود تا در کل، برنامه هاي آموزشی به صورت هماهنگ اعمال شود. 

امامی رضویی تاکید کرد: برنامه تحول آموزش پزشکی نیز در حال بازنگري است و بسته آموزش پاسخگو در این برنامه با همان نام،

 
ادامه خواهد یافت. 



دکتر مصري زاده نیز فراهم سازي بستر پاسخگویی اجتماعی و آموزش گام به گام این حوزه را مورد بررسی قرار داد و تاکید کرد در
صورت عدم تایید واحد درسی، تدوین درسنامه در راستاي ارائه برنامه یکسان و صحیح به دانشگاه ها در حوزه پاسخ گویی اجتماعی

 
مفید و موثر خواهد بود. 

وي گفت: تدوین درسنامه پاسخگویی در فرهنگستان علوم پزشکی در دست اجراست و اگر در قالب دوره هاي حرفه اي، مهارتی و
توانمندسازي، دوره هاي کوتاه مدت پاسخگویی اجتماعی توسط مرکز ملی آموزش هاي مهارتی تعریف شود تا هر دانشگاهی که تمایل

 
دارد از آن استفاده کند بسیار مفید خواهد بود. 

سپس دکتر امیرعلی سهراب پور معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی تهران یادآور شد: در آموزه هایی مانند اخلاق پزشکی و آموزش
پاسخگو که باید مانند چتري همه موارد را پوشش بدهند کوریکولوم هاي اصلی موضوع مهمی هستند و مدیریت آنها است که در

 
شکل دادن رفتار و فرهنگ جامعه نقش اساسی دارد و برنامه ریزي ویژه اي می طلبد. 

دکتر پروین پاسالار مدیر امور نخبگان و دانشجویان استعداد درخشان وزارت بهداشت نیز به تحلیل و بررسی آمار دانشجویان دانشگاه
هاي علوم پزشکی پرداخت و تاکید کرد: با توجه به اینکه فقط 20 درصد دانشجویان دانشگاه هاي علوم پزشکی را دانشجویان پزشکی
تشکیل می دهند و 80 درصد دانشجویان این دانشگاه ها دانشجویان سایر رشته ها هستند، این موضوع توجه بسیاري را در برنامه

 
ریزي براي حوزه پاسخگویی و سایر حوزه ها می طلبد. 

در ادامه سلام زاده رئیس گروه تحول و تعالی سازمانی از معاونت توسعه و برنامه ریزي وزارت بهداشت، گفت: یکی از مشکلاتی که در
نتیجه عدم ارتباط بین معاونت توسعه و معاونت آموزشی وجود داشت، تدوین واحدهاي درسی یا تربیت دانش آموختگانی بود که جاي
کار نداشتند زیرا در مدارك و مشاغل معاونت توسعه، مدارك تحصیلی جدید وجود نداشت. لذا هماهنگی معاونت آموزشی در زمان

 
تدوین رشته هاي جدید با معاونت توسعه باعث تعریف جایگاه سازمانی در بخش بهداشت و درمان خواهد شد. 

وي گفت شاخص پاسخگویی اجتماعی براي سال آینده به مجموعه شاخص هاي معاونت آموزشی جهت شرکت در جشنواره شهید
رجایی افزوده شده است و این مهم، تأثیر بسزایی در راستاي ارائه خدمت به مردم در حوزه بهداشت و درمان ایفا خواهد کرد و

 
همچنین در ارزیابی عملکرد سازمان، نقش اساسی خواهد داشت. 

در همین زمینه دکتر شریعتی گفت: باید پاسخگویی اجتماعی در کلیه افعال دانشگاه ها ادغام شود اما داشتن کلاس ها و کارگاه براي
درك بهتر پاسخگویی اجتماعی مفید است و بهتر است که این کلاس ها و کارگاه ها اختیاري باشد تا به مرور زمان، گفتمان

 
پاسخگویی اجتماعی در دانشجویان و دانشگاه ها نهادینه شود. 

 
منبع 

 
جدیدترین اخبار دانشگاهی - استخدامی و کنفرانس هاي علمی را در پرتال دانشگاهی مشاهده کنید. 

 
با عضویت در خبرنامه هاي تخصصی ، اخبار را در ایمیل خود دریافت کنید . 

کانال تلگرام پرتال دانشگاهی را به نشانی https://telegram.me/unpir دنبال کنید.



رو نمایی از کتاب مکتب سلیمانی

منبع: تابناكشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/10/08

 
رو نمایی از کتاب مکتب سلیمانی 

در پایان مراسم نشست سراسري و مجازي مدیران استانی و ستادي، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از کتاب مکتب سلیمانی رو

 
نمایی کرد. 

در پایان مراسم نشست سراسري و مجازي مدیران استانی و
ستادي، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از کتاب مکتب

 
سلیمانی رو نمایی کرد. 

به گزارش تابناك همدان؛ در این مراسم نوراله زاده با تاکید
براینکه امنیت امروز ملت ایران مرهون سلیمانی و یارانش است،

 
گفت: سردار سلیمانی برگردن تک تک ما ایرانیان حق دارد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: با بودن شهید سردار
سلیمانی و یارانش هست که ما امروز بر سرکار، پست ها و

 
فعالیت هاي خود هستیم. 

در پایان نوراله زاده به تمام حاضرین جلسه نشست سراسري مدیران استانی و ستادي صندوق کارآفرینی امید یک جلد از کتاب مکتب
سلیمانی اهدا نمود.



برگزاري جلسه آینده اندیشی مشکلات متقاضیات تسهیلات اشتغال با فرماندار

شهرستان میامی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/10/08

به منظور ارائه گزارش اقدامات صورت گرفته توسط صندوق
کارآفرینی امید در شهرستان میامی و همچنین بیان
مشکلات متقاضیان تسهیلات در روستاها، جلسه اي با
حضور شهرکی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان
سمنان، ملایري فرماندار شهرستان میامی و حافظی معاون

 
صندوق استان در محل سرپرستی صندوق کارآفرینی امید برگزار گردید. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان سمنان مطالبی را در خصوص ارائه تسهیلات روستایی در قالب اشتغال روستایی پرداخت شده در
سطح استان بیان نمود و خواستار هماهنگی و همکاري بیشتر دستگاه ها و دهیاران پیرامون برطرف نمودن مشکلات متقاضیان

 
تسهیلات اشتغال شد. 

شهرکی گفت: با توجه به پتانسیل خوب منطقه میامی در راستاي بومگردي و گردشگري و قرار گرفتن در مسیر پر رفت و آمد استان،
براي روستائیان در سال هاي آینده برنامه هاي خوبی داریم، و همواره بر ایجاد اشتغال پایدار، اتخاذ تصمیمات اثر گذار و نتیجه بخش

 
که مردم آن را ببینند و لمس کنند تاکید داشته ایم. 

فرماندار شهرستان میامی در این جلسه گفت: بنده نسبت به عملکرد و نوع خدمت مجموعه صندوق کارآفرینی امید کاملا اشراف دارم،
فلذا پیگیر تمامی مشکلات متقاضیان تسهیلات اشتغال روستایی و هرآنچه که از ما خواسته اند خواهم بود و یقین دارم در خصوص

توسعه بوم گردي ها و هماهنگی دهیاران در سطح روستاهاي بخش تابعه مساعدت لازم صورت میپذیرد.



«مس» به تنهایی جاي نفت را می گیرد؟/ می توانیم جزو 10کشور برتر مسی

دنیا شویم/ آینده طلایی مس با سود 10هزار میلیاردي تنها در 6ماه

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/10/08

دنیاي معدن - مدیرعامل شرکت ملی مس با برشمردن ظرفیت هاي بی نظیر حوزه معدن به ویژه مس که شاید روزي به
تنهایی بتواند جاي درآمد نفت را بگیرد، آینده طلایی براي مس در جهان و ایران پیش بینی کرد و گفت: برنامه داریم طی 4

سال جزو 10 کشور برتر مسی دنیا شویم و می شویم.

به گزارش دنیاي معدن به نقل از تسنیم، اقتصاد ایران به لحاظ ظرفیت هاي فعال نشده شاید بتوان گفت در صدر کشورهاي
جهان قرار دارد و بر همین اساس ادعا می شود که اقتصاد کشور ما حتی در شدیدترین تحریم ها اگر بتواند به خودش متکی باشد، نه

 
تنها هیچ تحریمی کارساز نیست بلکه شاید بتواند تحریم کننده هاي خود را تحریم کند. 

قوي شدن اقتصاد با تکیه بر توان داخلی مهمترین راهبرد اقتصاد ایران براي مقابله با تحریم ها و بی اثر کردن تحریم است که در این
باب، فعال سازي ظرفیت هاي بالقوه اقتصاد حیاتی است. معدن یکی از بخش هاي اقتصادي کشور ماست که طی سالیان متمادي
گذشته چندان مورد توجه دولت ها نبوده و بر همین اساس، چندان توسعه پیدا نکرده است. بسیاري از کارشناسان حوزه اقتصاد و
معدن معتقدند که این بخش به تنهایی می تواند جور همه بخش هاي دیگر درآمدزاي کشور حتی نفت را بکشد و اگر دولت زودتر از

 
این به فکر معدن می افتاد، شاید امروز ما مشکلی به نام کاهش درآمدهاي نفتی نداشتیم. 

خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم این بار سراغ یکی از ارزشمندترین ذخایر معدنی کشور به نام «مس» رفت تا ظرفیت هاي کشور
در حوزه معدن بیش از این شناخته شود، براي همین با دکتر اردشیر سعدمحمدي مدیرعامل شرکت ملی مس گفتگو کردیم تا علاوه
بر بررسی کلی حوزه معدن، مشخصاً درباره معادن مس در کشور و مجموعه اقداماتی که تاکنون در این حوزه به ویژه در شرکت ملی

 
مس شده و کارهایی که روي زمین مانده است، بپرسیم و بشنویم. 

 
مشروح گفتگوي گروه اقتصادي خبرگزاري تسنیم با سعدمحمدي مدیرعامل شرکت ملی مس به شرح زیر است: 

 
سهم نفت در انرژي مصرفی دنیا سال 2050 به 13درصد کاهش می یابد 

تسنیم: اقتصاد ما در سالهاي اخیر و بعد از تشدید تحریم ها، درگیر یک نقصان مهم در حوزه درآمدي شده است که به نظر می رسد
براي جبران این نقصان نیازمند استفاده از بخش هاي دیگر درآمدي در کشور باشیم. بررسی ها نشان می دهد در این زمینه بخش
معدن پتانسیل بسیار بالایی براي جبران کسري درآمد دولت از فروش نفت دارد، شما به عنوان کسی که سال هاي سال در معدن و

 
صنایع معدنی کار کرده اید آیا به نظرتان جایگزینی معدن با درآمدهاي نفتی قابل تحقق است؟ 

سعدمحمدي: من تقریباً 30 سال است که در بخش صنعت و معدن کار کرده ام و هیچ سابقه بیرونی ندارم، به عبارتی تمام سابقه

 
30ساله من در بخش صنعت و معدن بوده است. 

این که بخش صنعت و معدن می تواند جایگاهش بالاتر از جایگاه فعلی باشد، به عنوان کارشناس عرض می کنم قطعاً می تواند اما



براي پاسخ بهتر باید بگویم اولاً در زمان حاضر 39 درصد مصرف انرژي در دنیا از نفت تأمین می شود و کمتر از 30 سال آینده یعنی

 
در سال 2050، سهم نفت در تأمین انرژي دنیا به 13 درصد کاهش پیدا می کند. 

 
 

 
توسعه معدن به یک برنامه کلان استراتژیک مکتوب نیاز دارد 

براي تحقق این هدف در دنیا یک استراتژي تدوین شده است، لذا ما باید خودمان را با این واقعیت تطبیق دهیم و یک مسیر مکتوب
مشخص کنیم. من اعتقاد دارم ما می توانیم اقدامات بسیار مهمی در افزایش سهم صنعت و معدن در درآمدهاي کشور انجام دهیم این
کار از لحاظ دانش و پتانسیل در کشور امکان پذیر است اما همان طور که گفتم ما نیازمند برنامه ریزي مکتوب هستیم تا طبق آن در

 
همه سطوح فنی و اقتصادي مسیر مشخص باشد. 

ولی این نکته را هم باید مورد توجه قرار داد که معادن ما در نقاط ضعیف به لحاظ اقتصادي واقع شده اند، لذا یکی از روش هاي
محرومیت زدایی، می تواند توجه بیشتر به این بخش باشد، زیرا مناطقی که در واقع امکان استحصال و استخراج مواد معدنی دارند دور
از شهرهاي بزرگ است و اگر این امکان فراهم شود که گردش مالی در این مناطق انجام شود قطعاً جذابیت اجتماعی و هم اقتصادي

 
را ایجاد کرده ایم. بحث محرومیت زدایی به اعتقاد من می تواند جدي در این حوزه پیگیري شود. 

باید توجه داشته باشید که ما در یک دهکده جهانی زندگی می کنیم که براي ارتقا باید شرایط کیفی و کمی را به لحاظ استراتژي
تأمین کنیم. باید بدانیم که؛ کشورهاي اطرافمان چه می خواهند؟ چه وارد می کنند؟ ما چه امکاناتی داریم؟ اولویت هایمان به لحاظ
اقتصادي کجاست؟ و چگونه می توانیم وارد این قضیه شویم؟ ما جهت ارتقا در بخش معدن نیازمند سرعت، دقت و برنامه ریزي

 
هستیم. 

 
برنامه کلان منسجم با نگاه بین المللی براي معدن تعریف نکردیم 

من به واسطه اینکه سالها در سیستم هاي آموزشی فعالیت کرده ام به جرئت می گویم بچه هاي ما به لحاظ دانش اصلاً کم ندارند. این
که ما بتوانیم از نخبگانمان، از افراد باهوش، باذکاوت و معتقد، آن هم در چارچوب هایی که در کشور تعریف شده استفاده کنیم یک
امتیاز بسیار بالاست. من مطمئن هستم قابلیت تحقق دارد و بدون هیچ گونه تعصبی می توانیم با صنعت و معدن ارتقاي اقتصادي را

 
براي تولید ناخالص ملی کشور به ارمغان بیاوریم. 



 
تسنیم: در زمان حاضر آیا یک برنامه مکتوب براي تحقق افق هاي پیشِ روي بخش معدن کشور تعریف شده است؟ 

 
سعدمحمدي: ببینید! شاید به صورت بخشی در هر قسمتی کارهایی انجام شده اما به صورت کلی برنامه جامعی تعریف نشده است. 

 
تسنیم: بیشتر بخشی نگري شده است! 

سعدمحمدي:ما هنوز در کلان کشور اولویت ها را بر اساس نگاه بین المللی و نیاز جامعه امروز به بخش معدن تدوین نکرده ایم. ما

 
نیازمند تدوین چنین برنامه اي جهت تلفیق داده هاي فعلی هستیم. 

 
 

 
مس اولین عنصر استراتژیک جهانی براي سرمایه گذاري در زمان حاضر/ دنیا به سمت مسی شدن می رود 

 
تسنیم: مشخصاً در حوزه معادن مس این ظرفیت به چه صورت است؟ 

سعدمحمدي: اولاً مس اولین عنصر استراتژیک بین المللی جهت سرمایه گذاري در دنیا و به خصوص اتحادیه اروپا است،شاید سؤال
شما باشد؛ چرا مس؟ 3 دلیل عمده دارد؛ نخست آنکه، تا سال 2017 در دنیا، سالی 4 تریلیون دلار سرمایه گذاري در زیرساخت ها
صورت می گیرد. حدود 1.1 تریلیون دلار سرمایه گذاري در دنیا براي تولید برق است و سالی 1.3 تریلیون دلار براي جاده ها، حمل
ونقل دریایی و ریلی و ایجاد اسکله هاي جدید و ایجاد فرودگاه هاي جدید برنامه ریزي انجام شده است، اینها عواملی هستند که در

 
آنها مس به کار می رود و حدود 35 تا 40 درصد مصرف مس دنیا در زیرساخت ها است. 

نکته دوم، مصرف سرانه است، مصرف سرانه مس امروز در دنیا 3.2 کیلوگرم به ازاي هر نفر است، البته این رقم در کشورهاي مختلف
متفاوت است مثلاً بلژیک و آلمان، بین 18 تا 22 کیلو، چین به خاطر وسعت جمعیتش تقریباً 8 تا 9 کیلو و ما 1.1 کیلو مصرف داریم،
به عبارتی مصرف ما زیر متوسط جهانی است اما یک نکته را باید مورد توجه قرار داد که ما باید میزان مصارف خود را تعریف اقتصادي
کنیم، چرا چین 8 کیلو اما ما 1.1 کیلو مصرف داریم؟ این فاصله چگونه می تواند کاهش یابد؟ براي اینکه به متوسط جهانی نزدیک

 
شویم باید میزان مصرف را به 3.2 کیلوگرم برسانیم. 

نکته بعدي جمعیت جهان است. جمعیت جهان در زمان حاضر 7میلیارد و 700 میلیون نفر است، در صورتی که تا سال 2035 یعنی
کمتر از 15، 16 سال آینده جمعیت جهان به 9 میلیارد نفر ارتقا پیدا می کند، اگر هیچ رشدي در تقاضا صورت نگیرد افزایش



 
جمعیت، افزایش تقاضا براي مس را در بازار ایجاد خواهد کرد. 

علاوه بر این خودروهاي جهان ظرف 10 سال آینده، 35 درصد برقی می شود. در همان راستاي مصرف انرژي که گفتیم انرژي نفت
کاهش پیدا می کند، روشن است که در این رابطه یک استراتژيِ مناسب در بخش صنعت به وجود آمده است. ما باید نسبت به
تصمیمات و اتفاقات دنیا آگاه باشیم و براساس ارزیابی ها مشخص کنیم می خواهیم با این برنامه از کجا به کجا برسیم. ما به استناد

 
مطالعه بیرونی و درونی می توانیم برنامه تدوین کنیم تنهایی نمی توانید بازي را بچینید. 

خودروهاي معمولی امروز هر کدام حدود 4 کیلوگرم مصرف مس دارند در صورتی که در خودروهاي برقی، 89 کیلو مس مصرف می

 
شود، این موضوع نشان می دهد در آینده میزان مصرف مس در دنیا افزایش خواهد یافت. 

در زمان حاضر که با شما صحبت می کنم در دنیا،حدود 23 میلیون و 300 هزار تن مس تولید می شود. حدود 12 میلیون تن آن در
چین مصرف می شود، این عدد جالب است، یعنی از 23 میلیون تن، 11 میلیون و 900 هزار تن در چین مصرف می شود. 9 میلیون و
600 هزار تن آن را چین تولید می کند، مابه التفاوت نیازش تا 12 میلیون تن را وارد می کند یعنی نه تنها 9 میلیون و 600 هزار تن

 
از 23 میلیون تن را چین تولید می کند بلکه واردکننده هم هست. 

 
سهم 1.1درصدي ایران در تولید مس علی رغم ظرفیت 4.5درصدي ذخایر مس دنیا 

پس تقاضاي مس در حال افزایش است، این ماده عنصر استراتژیک و در مسیر اقتصاد بین المللی است. حالا بیاییم داخل کشور، ما
کجاییم؟ ما تولیدمان،امسال که قرار است ایران رکورد 280 هزار تن را بزند سهم ما در بخش تولید مس 1.1 تا 1.2 درصد در جهان
است اما حدود 4.5 درصد ذخایر دنیا را داریم. ما 4.5 درصد ذخایر دنیا را داریم اما 1.1 درصد تولید دنیا را داریم، این عدد نشان می
دهد که ما در این فضا عقب هستیم،می توانیم ایجاد اشتغال کنیم و این نیاز جامعه است، می توانیم درآمد ارزي کشور را در تولید

 
ناخالص کشور افزایش دهیم اما با استراتژي مناسب. 

قطعاً به من می گویید که؛ برنامه چیست؟ می گویم برنامه اش در شرکت ملی مس مدون شده است، مهم نیست چه کسی اینجا
باشد، من یا هر فرد دیگري با هر اسمی، این برنامه براي کشور مهم است، این برنامه آماده است، در این برنامه چرخش مواد، شرایط،

 
نقطه ضعف، نقطه قوت و ارزیابی ها انجام شده است. 

 
هدف گذاري درآمد 4.5میلیارددلاري کشور از مس طی 4 سال 

شاید شما سؤال کنید که؛ تدوین برنامه یعنی چه؟ مس ارزش درآمدي اش امروز براي کشور حدود 2 میلیارد دلار است. اگر این

 
برنامه اجرا شود ما به 4.5 میلیارد دلار می رسیم. ما استراتژي را عددي کرده ایم یعنی از 2 می خواهم به 4.5 برسیم. 

 
تسنیم: اجراي این برنامه در طول چه مدتی است؟ 

سعدمحمدي: ظرف 4 سال. شاید از من یکی سؤال کند که؛ شما که این برنامه را شروع کردید دیگر چه می خواهید؟ می گویم هیچ!

 
نه پول می خواهم، نه وام می خواهم، نه صندوق توسعه ملی می خواهم، هیچ نمی خواهم. 

بدانید اقتصاد مسیر خودش را می رود کاري ندارد شما چه کار می کنید؛ ایستادید یا نایستادید، کاري ندارد که شما با هم دعوا دارید



یا ندارید، مسیرش را طی می کند، یک تقاضایی دارد شکل می گیرد شما اگر در آن تاریخ تقاضا را پاسخگو باشید، سوار شدید اگر
نکردید، فرصت را از دست دادید و از شما سبقت می گیرند و تقاضا را جواب می دهند و شما مانده اید و این فرصتی را که از دست

 
داده اید، لذا زمان طلاست، هیچ وقت به آن دقت نکردیم بقیه از آن استفاده می کنند ما فقط لفظش را به کار می بریم. 

زمان یک اتفاق است، یک مقوله است که باید به آن حس اقتصادي داشته باشیم، این یک واقعیت است، چون ما این نوع فرصت ها را

 
از دست داده ایم. 

براي فعالیت مناسب نباید تولیدات بدون منطق انجام شود من نباید بگویم این قدر پهنه می خواهم اکتشاف کنم، من همیشه خروجی

 
مدنظرم است یعنی اعتقادم به خروجی کار است. 

 
 

 
افزایش 5هزارمیلیارد تومانی ذخایر مس تنها در یک سال 

سال گذشته 528 میلیون تن ذخیره جدید مس به کشور اضافه کردیم. شاید شما بگویید یعنی چه؟ تعریفش از لحاظ اقتصادي
چیست؟ هر یک میلیون تن ذخیره جدید با عیار 0.4 درصد، ارزش درجاي آن 10 میلیارد تومان است، حالا شما حساب کنید 528
میلیون تن با عیار نیم یعنی 20 درصد هم بیشتر از عیار 0.4 درصد، یعنی 528 تا 10 میلیارد تومان به ارزش دارایی ها اضافه شده

 
است که می شود عددي بالاي 5هزار میلیارد تومان. 

خوشحالم بگویم سال گذشته 70 هزار متر حفاري عمق انجام شده است. امروز که با شما صحبت می کنم تا پایان آذرماه، 70 هزار
متر و تا پایان امسال 100 هزار متر حفاري می کنیم. من به شما این قول را می دهم که مس تا پایان امسال ذخایر میلیاردي به
کشور اضافه می کند، در چند نقطه کرمان و آذربایجان ذخایر میلیاردي اضافه می کنیم، در جاهاي دیگر هم چنین اقداماتی در

 
دستور کار است. 

 
29 پروژه جدید در قالب 2.5میلیارد یورو در معادن مس تعریف شد 

 
تسنیم: این کارها چرا قبلاً انجام نشده بود؟ 

سعدمحمدي:من می گویم هر کسی را باید در جایش قرار داد اگر این کار صورت گیرد اجراي برنامه ها به آسانی انجام خواهد شد،



مثل جریان آب خودش مسیرش را پیدا می کند. به اعتقاد من اگر در صنعت و معدن هم آدم هایی خاك خورده، سیلی خورده، بحران

 
دیده و کاربلد به کار گرفته شوند مطمئن باشید حجم زیادي از مشکلات برطرف خواهد شد. 

 
تسنیم: در 4 یا 5 سال آینده ارزآوري بخش معدن افزایش بیشتري هم خواهد یافت؟ 

سعدمحمدي:اصلاً شک نکنید، از نظر من پاسخ به سؤال شما مثبت است ما جایگاهمان خیلی می تواند بزرگتر از جایگاه فعلی مان
باشد، اما نیازمند آن آیتم هایی است که خدمت شما عرض کردم. ما ذخایر بسیار خوبی در بخش مس داریم که اگر اکتشاف کنیم به
ارزش دارایی هاي کشور اضافه می شود. این که بتوانم ذخایر را بالفعل و از آنها درآمدزایی کنیم مهم است. ما در این بخش 29 پروژه

 
در قالب 2.5 میلیارد یورو تعریف کرده ایم. 

 
آینده مس طلاست 

 
تسنیم: این پروژه ها در کرمان هست؟ 

سعدمحمدي: تعدادي در کرمان، آذربایجان و سونگون در سیستان و بلوچستان است. اما شاید شما سؤال کنید؛ فقط در این استانها؟
می گویم نه، در خراسان رضوي، یزد، آذربایجان غربی و احتمالاً در اردبیل ورود پیدا خواهیم کرد، این کشور پتانسیل دارد، بعد هم
مس اقتصادي است و اصلاً نیاز به فکر کردن ندارد. شما می گویید؛ چرا این حرف را می زنید؟ می گویم سالهاي گذشته مس زمانی

 
که قیمتش 4 هزار دلار بود هم سودده بود، الآن چقدر است؟ 7 هزار و 700 دلار، آینده هم که شرایط مناسب است. 

این که ما بتوانیم به فعالیت سرعت دهیم و از زمان استفاده کنیم بسیار مهم است. با انتقال منابع درآمدي حاصل از فروش مواد
معدنی گرفتاري هایمان را پوشش می دهیم. ان شاءاالله سال آینده از صد هزار متر برویم روي 120 هزار متر حفاري تا بتوانیم
پتانسیل هاي بیشتري را در کشور اکتشاف کنیم و به درآمد ملی کشور و دارایی کشور اضافه کنیم، ضمن اینکه در این بخش ایجاد

 
اشتغال می شود و حتی به لحاظ فنی سیستم هایمان فعال خواهند شد. 

 
ماجراي سربارهاي ذوب 50ساله که روي زمین مانده بود 

ما در قالب 29 پروژه، سال آینده به احتمال زیاد معدن دره آلو و کارخانه کنسانتره دره آلو را افتتاح می کنیم. اوایل سال 1401 نیز

 
معدن و کارخانه دره زا را افتتاح می کنیم، در سرچشمه و خاتون آباد هم به زودي فعالیت هایی را آغاز خواهیم کرد. 

50 سال سربارهاي ذوب در کشور روي زمین مانده است، این سربازهاي ذوب 4 درصد مس دارند، معدن ما 0.6 درصد مس دارد، اینها
ثروت است ولی این ثروت را گذاشتیم، نگاهش می کنیم، سود بسیار سرشاري دارد، چرا؟ چون عیار 4 درصد دارد، هزینه استخراج هم

 
ندارد، ضمناً حقوق دولتی اش هم پرداخت گردیده و تبدیل شده به آن سرباره و روي زمین مانده است. 



 
 

 
سود 10هزارمیلیاردتومانی مس تنها در 6 ماه 

 
تسنیم: سال 98 میزان تولید شرکت مس چه میزان بود؟ 

سعدمحمدي: 250 هزار تن که اما امسال به 280 خواهیم رسید، مطمئناً سال آینده براي اولین بار از 300 هزار تن عبور خواهیم کرد.
شما اگر روي کدال بررسی کنید ارزش بازار مس در بورس 30 هزار میلیارد تومان بود و امروز که با شما صحبت می کنم ارزش سهم

 
ما بیش از 320 هزار میلیارد تومان است. 

سود مس در پایان سال 97، 4 هزار و 900 میلیارد تومان بود، در پایان سال 98، سود مس 12 هزار و 150 میلیارد شد. در 6ماهه 99

 
ما از 10 هزار و 200 عبور کرده ایم و تا پایان سال هم این رقم به طور حتم افزایش خواهد یافت. 

 
جزو 10 شرکت برتر مسی دنیا می شویم 

 
تسنیم: در دنیا شرکت ملی مس چه جایگاهی در بخش تولید مس دارد؟ 

سعدمحمدي: در آسیا رتبه ما تقریباً بین چهارم تا هفتم است، در دنیا نیز ما بین پانزدهم تا بیستم تولیدکننده مس هستیم (منظور
در تولید معدن، ذوب و پالایش است). قصد من این است که جزو 10 شرکت برتر دنیا قرار بگیریم. امکانات تحقق این هدف وجود

 
دارد و حتی برنامه آن را هم تدوین کرده ایم. 

شاید بزرگترین شرکت دنیا در بحث معدنی گلنکور است که گلنکور حدوداً درآمد فروش مواد معدنی اش حدود 9 میلیارد دلار است،

 
این 9 میلیارد دلار 70درصدش براي مس است که 70 درصد 9 میلیارد می شود تقریباً 6 میلیارد دلار. 

درآمد شرکت فري پورت مک موران استرالیا تقریباً حدود 6 میلیارد است آن هم 69درصدش از مس است، یعنی 4.2 میلیارد دلارش
مال مس است. این که می گویم می خواهیم برسیم به 4.5 میلیارد دلار می خواهیم نزدیک به 10 شرکت معتبر دنیا شویم، از نظر

 
شرکتی، کشوري نه، کشوري چین با 9 میلیون و 800 هزار تن تولید، فاصله بسیار زیادي با ما دارد. 

مجموعاً هدفمان این است که خودمان را به 10 شرکت بزرگ دنیا نزدیک بکنیم تا این افتخار به وجود بیاید و این شکل بگیرد براي



ایران و نکته اي که مهم است در این راستا الآن باید کارخانه کنسانتره زده بشود که داریم اجرا کنیم باید معادنمان با تکنیک هاي روز

 
دنیا تطبیق داشته باشد این کار را انجام خواهیم داد. 

 
برنامه تولید 550هزارتنی مس تا سال 1403 

براي معدن داریم با تکنیک هاي روز در طراحی هاي روز کار می کنیم و سیستم آي پی سی سی را ان شاءاالله به زودي طرحش را

 
می گذاریم براي سرچشمه به عنوان معدن بزرگ کشور که خودمان را بتوانیم تطبیق بدهیم با جریان هاي فنی روز دنیا. 

در برنامه مکتوبی که تهیه کردیم، من اعتقاد دارم شما وقتی می خواهید بزرگ بشوید این توازن از اکتشاف معدن، کنسانتره، ذوب و
پالایش در این خط باید شکل بگیرد، به همین دلیل در واقع در تمام سطوح این برنامه ریزي ها شکل داده شده است که اتفاق بیفتد.
درست است که روي این برنامه مکتوب نوشته شده تا 1410 ولی اکثر 550هزار تنی که ما پیش بینی کردیم تا سال 1403 اتفاق می

 
افتد. ما یک سري پلن هاي دیگري داریم که طولانی مدتش کردیم. 

تا 1403 این اتفاق می افتد و ما به آن 10 شرکت خودمان را نزدیک می کنیم و مفهومش به لحاظ اقتصادي این است که درآمد را به

 
4 و نیم میلیارد دلار برسانیم. 

در بحث زیرساخت ها مشکل نداریم ما خدا را شکر براي این برنامه ها میزان آب مورد نیازمان حدود 52، 53 میلیون مترمکعب است
در سال و با توجه به اینکه شراکت داریم در انتقال آب خلیج فارس که افتتاح شد تا گل گهر تقریباً می توانم بگویم که 25 میلیون

 
مترمکعب تا اسفندماه به سرچشمه می رسد. 

 
مس حتی می تواند محرومیت را رفع کند 

تسنیم: بحث محرومیت زدایی را اول صحبت هایتان فرمودید، برخی از صنایع کشور مانند نفت یا پتروشیمی در شهرهایی که مستقر
هستند که بومی آن منطقه و شهر به لحاظ معیشت به شدت در مضیقه و بعضاً فقر مطلق هستند و سهمی از توسعه صنعتی در آن

 
شهر به مردمش نرسیده است، شرکت مس در شهرهایی که مشغول فعالیت است آیا در این حوزه کاري کرده است؟ 

سعدمحمدي: من فکر می کنم که تولید مس یا فولاد هدف نیست، اینها یک نعمت خدادادي است یک ابزار است براي ارتزاق بندگان

 
خدا و استفاده بهینه از این ابزار یک بحث مهم است. 

اما شرکت مس در این مدت سعی کرده است کنار مردم باشد. ما در بحث کرونا یک بیمارستان 50تختخوابی با تمام امکانات پزشکی
در رفسنجان زدیم که ان شاءاالله به زودي افتتاح خواهد شد البته الآن دارند استفاده می کنند. حدود 25 تخت با تمام امکانات پزشکی
در شهربابک گذاشتیم، فکر می کنم در دانشگاه علوم پزشکی کرمان و در نقاط و اکناف حتی در جنوب کرمان که یک مقدار فقیر
هستند آنجا کمک نقدي صورت گرفت، در آذربایجان کمک نقدي صورت گرفت به دانشگاه علوم پزشکی که بتوانند کمک بکنند
ضمن اینکه براي خود کشور هم اوایل سال کمک صورت گرفت براي خرید تجهیزات هم ماسک و هم مواد ضدعفونی کننده، لذا

 
احساس ما این است که حتماً کنار مردم، با مردم براي مردم داریم این کارها را می کنیم. 

در استان کرمان فکر می کنم ما سال گذشته 70 زمین چمن مصنوعی فقط در روستاها زدیم که جوان ها بروند از آن استفاده بکنند.
سه تا ورزشگاه داریم می زنیم الآن در کرمان، یک ورزشگاه 30هزارنفره که از شیک ترین، مدرن ترین ورزشگاه ها است، یک ورزشگاه



15هزارنفره در رفسنجان، یک ورزشگاه 15هزارنفره در شهربابک، یک کمپ ورزشی شیک در سونگون، ورزقان، به زودي شروع می
کنیم، داریم برنامه ریزي می کنیم طرح هایش هم آمده است ضمن اینکه در حوادثی که گاهی اوقات اتفاق می افتد ما کنار مردم در
جنوب کرمان در بلایا و حوادثی که اتفاق می افتد سعی کردیم به صورت نقدي به مردم کمک کنیم تا حدي که واقعاً شرایطمان اجازه

 
بدهد کنار مردم سعی کردم بایستم و از صمیم قلبم این کمک را به آنها می کنیم. 

 
 

 
30هزار خانواده مستقیم از مس روزي می خورند 

 
تسنیم: در بحث اشتغال زایی براي مردم بومی آن مناطق شما چقدر در واقع کار کردید؟ 

سعدمحمدي: ما با شرکت اقماري خودمان 20 هزار نفر هستیم. بازنشسته هایی که شرکت مس دارد خودشان در واقع مستقیم از ما
حقوق می گیرند حدود 4700 نفر هستند، حدود سه هزار نفر هم بازنشسته هاي تأمین اجتماعی داریم که به آنها هم کمک معیشتی

 
صورت می گیرد، مجموعاً شاید خانواده مس یک چیزي حدود 30 هزار نفر است. 

اما در سال گذشته یعنی 98 ما یک امتحان برگزار کردیم 500 نفر را در کرمان گرفتیم که امسال مصاحبه هایشان انجام شد و 500
نفر جذب شدند. 400 نفر دیگر را می خواهیم امتحان برگزار بکنیم و مجدداً بگیریم. یک تفاهم نامه با بنیاد شهید در استان کرمان
امضا کردیم که تمام فرزندان شهید استان کرمان را استخدام کنیم. 4 پروژه در خاتون آباد تا دو ماه دیگر شروع می شود و شهربابک،
سه تا پروژه هم در رفسنجان شروع می شود، فکر می کنم یک چیزي حول وحوش 1500 نفر نیرو براي پیمانکارانمان براي اجراي
این پروژه ها به کار بگیریم که این اتفاق میمونی است. در آذربایجان شرقی نیز 300 نفر از طریق برگزاري آزمون نیروي جدید به

 
کارگیري می شود. 

 
تسنیم: نیروي انسانی را از مردم آن منطقه می گیرید؟ 

سعدمحمدي: از منطقه بومی می گیریم مگر اینکه نخبه نیاز داشته باشیم، الآن یک مرکز نوآوري در رفسنجان ایجاد گردیده است که
در این مرکز نوآوري قصدم بر این است که نخبگان کشور را در رشته هایی که ما می خواهیم بگیریم در آنجا به کار بگیریم و اینها
روي صنایع هاي تک در مس براي ما ایده هاي جدید بدهند که در دنیا استفاده می شود و این نخبگان را اعلام کردیم که با رزومه
نخبگی که از نهاد می گیرند، در رشته هایی که ما می خواهیم ان شاءاالله به زودي به کارگیري خواهیم کرد تا بتوانیم در مرکز نوآوري

 
مان در واقع طرح ها و ایده هاي جدید را براي سرمایه گذاري در این سیستم هاي تک در واقع براي کشور طراحی بکنیم. 



 
بومی سازي 6500 قطعه در شرکت ملی مس 

 
تسنیم: در خصوص اقدامات انجام شده در بخش بومی سازي هم توضیح دهید. 

سعدمحمدي: خوشبختانه در شرکت مس ما یک قسمتی داریم به اسم بومی سازي، یک ساختاري داریم در بخش بازرگانی به نام
بومی سازي که الآن یک برنامه داریم تا مستقلش بکنیم و یک شرکت براي بومی سازي داشته باشیم. بیش از 6500 قطعه را بومی
سازي کردیم در سال 98 و حدود تقریباً هزار قطعه در آذربایجان با 10 شرکت دانش بنیان قرارداد بستیم، و خوشحالم بگویم تا الآن
هفتصد قطعه بومی سازي شده است و حمایت صددرصد و کامل می کنیم از این قضیه. در کرمان هم به همین ترتیب اما براي اینکه
یک برنامه مدون و مشخصی داشته باشیم یک نمایشگاه دائمی داریم در رفسنجان 12ماهه که تمام قطعات مورد نیاز را می گذارم که
صنعتگران در هر برهه اي در طول سال برنامه داشتند بیایند مهندسی اش را ببینند من هم قطعاً چه به لحاظ مالی و... کمک خواهم

 
کرد که این بومی سازي شکل بگیرد در کشور و این گردش پولی انجام بشود. 

ما در سال گذشته 13 اردوي جهادي داشتیم این 13 اردوي جهادي هر اردو 5روزه بود و در مناطق مختلف رفتیم و 25 پزشک
متخصص را در تخصص هاي متفاوت در روستاها بردیم که مردم را کاملاً معالجه بکنند به صورت مجانی. 10 تا از این 25 نفر
دندانپزشک بودند که با یونیت هاي دندانپزشکی که تمام امکانات عصب کشی، پر کردن و همه کار را برایشان انجام می دادند. چشم
پزشک، اورتوپد، پزشک زنان، پزشک حلق، گوش و بینی، در تمام تخصص ها تمام داروها هم مجانی به مردم ارائه می شود، کار
قشنگی بود که امسال به خاطر کرونا مجوز باید بگیریم. دو اردو انجام شده است الآن داریم مجوز می گیریم براي جنوب کرمان به
خاطر هجمه اي که می آید و مردم جمع می شوند ولی این کار قشنگی بود که بالاخره بچه هاي ما در مس قسمت بسیج انجام داد و

 
مورد استقبال خیلی خوبی از مردم قرار گرفت در نقاط محروم و سعی می کنم این کار را حتماً بیشتر از گذشته انجام بدهیم. 

 
تسنیم: بومی سازي که فرمودید میزان ارزبري تان چقدر بوده و الآن به چه میزان رسیده است؟ 

سعدمحمدي: من اولاً خوشحالم که ما میزان ارزبري مان در بخش تولید را کاهش خواهیم داد، مثلاً نسبت به سال گذشته تقریباً 30
درصد سال قبلش داریم انجام می دهیم، داریم حمایت می کنیم که بتوانیم واقعاً خودمان را جایگزین بکنیم ولی گفتم سمت وسو به
سمتی است که واقعاً بتوانیم در کارخانه کنسانتره ابتدا به عنوان یک بیس بتوانیم کارخانه هاي 150هزارتنی ورود و ایجاد بکنیم و

 
برایش تعریف داخلی ایجاد بکنیم. 

 
همه گره ها به سیاست گذار ربط دارد؛ تا سیاست گذار نخواهد برنامه ها مسکوت می ماند 

تسنیم: آقاي مهندس! این برنامه اي که فرمودید تهیه کردید فقط متولی اجرایش شما هستید یا حمایت وزارتخانه را هم براي

 
اجرایش می خواهید؟ 

سعدمحمدي: ببینید! قطعاً دستگاه هاي بالادستی ما نیاز به حمایت دارد که کمک بکنند براي اجرا، من یک عدد بگویم که ببینید
دنیا حقوق دولتی اش از معادن دولتی مس بیشترینشان 4 درصد است و کشورهایی که در حال توسعه هستند و توسعه یافته هستند
این عدد دوروبر یک درصد است، ولی در مس 14 درصد قیمت تمام شده حقوق دولتی است، یعنی چند برابر دنیا؟ 3.5 برابر 4 برابر.
این پول را به من بگویید "فلانی! اگر سال آینده این کارخانه با این حجم اشتغال ایجاد کردید این قدر تخفیف می دهیم، اگر نکردي

 
به جاي این 4 درصد می کنیمش 18 درصد". 



جهت دهی پول براي اقتصاد، براي اشتغال براي ارز براي تولید ناخالص ملی کشور باید انگیزه هم ایجاد بشود، این از آن نکاتی است
که من می گویم می تواند بالادستی کمک بسزایی بکند یا مثلاً تجهیزاتی که ما می خواهیم سریع بتوانیم وارد بکنیم یا مثلاً بتوانیم

 
کارهایمان را سرعت بدهیم اینها نیاز به حمایت هاي بالادستی دارد. 

 
تسنیم: ولی باز حمایت می خواهد اجرا شدن این برنامه. 

سعدمحمدي: قطعاً. ببینید! اولاً باید بپذیریم که سیستم کار می کند، فرد نیست سیستم کار را همیشه می برد جلو فرد نیست و این
سیستم تعریفش یعنی بالادستی از شخص وزیر و وزارتخانه گرفته، ایمیدرو و مسائل مختلف این هماهنگی قطعاً در سرعت و اجراي

 
پروژه ها در کشور واقعاً کمک بکند. 

تسنیم: از این جهت می گویم خدمت شما که باز ما همه گره هایمان به آن سیاست گذار ربط دارد و تا سیاست گذار نخواهد همچنان

 
مسکوت می ماند یا اینکه قابلیت اجرایی پیدا نمی کند. 

سعدمحمدي: بدیهی است.



کمک هاي مستقیم مردمی به کودکان کار،بستر آسیب هاي خیلی جدي تر است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرکل بهزیستی فارس، گفت: کمک هاي مستقیم مردمی به کودکان کار، بستر آسیب هاي خیلی جدي تر است.

مدیرکل بهزیستی فارس، گفت: کمک هاي مستقیم مردمی

 
به کودکان کار، بستر آسیب هاي خیلی جدي تر است. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمدصادق کشفی نژاد ظهر
دوشنبه با حضور در جمع خبرنگاران از آثار حمایت هاي
مستقیم مردم به کودکان کار خبر داد و گفت: حمایت از
کودکان کار و خیابانی تشویق کسانی است که از آنها بهره

 
کشی اقتصادي می کنند. 

وي با اشاره به اهمیت مسئله حضور کودکان کار و خیابانی
در سطح جامعه بیان داشت: با آموزش و فرهنگ سازي از
طریق رسانه هاي جمعی به منظور سوق دادن کمک هاي

مردمی به مؤسسات مرتبط به جاي پرداخت مستقیم به کودکان خیابانی و تعیین تکلیف کودکان مهاجر غیر قانونی و الزام به رعایت
قوانین دولت جمهوري اسلامی ایران توسط مهاجرین قانونی و داراي کارت اقامت و همچنین تأمین نیروي متخصص و اعتبارات لازم

 
به منظور ساماندهی و اشتغال خانواده کودکان کار و خیابانی می توان هر چه بیشتر به این چالش بزرگ سراسري رسیدگی کرد. 

کشفی نژاد با اظهار نگرانی از این موضوع گفت: خرید و یا کمک مردم به این کودکان در حقیقت کمک به حضور هر چه بیشتر آنها در

 
خیابان است که می تواند بستر آسیب هاي خیلی جدي تر باشد. 

کشفی نژاد همچنین بازمانده شدن از تحصیل و دیگر نیازهاي اساسی از جمله بازي و تفریح کودکان کار و خیابانی را نتیجه دلسوزي

 
هاي عموم و خرید مردم از آنها دانست. 

وي ادامه داد: حمایت مستقیم مردم از کودکان کار و خیابانی نه تنها موجب کمک به آنها نمی شود، بلکه تشویق کسانی که از این

 
کودکان بهره کشی اقتصادي می کنند را به همراه دارد. 

مدیرکل بهزیستی فارس حضور و فعالیت کودکان خیابانی را عامل گسترش بیشتر کرونا ویروس دانست و شدیداً خواستار ارجاع این

 
کودکان به مراکز روزانه و شبانه روزي خدمت رسانی به کودکان کار و خیابانی سازمان بهزیستی شد. 

او همچنین نحوه ارجاع این کودکان را از طریق اورژانس اجتماعی، سامانه هاي مربوطه، شناسایی توسط تیم مددکاري و یا به صورت
خود معرف دانست.



4 موج شکن سواحل گواتر تا زرآباد به شیلات واگذار شد

منبع: تین نیوزشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیر کل اداره بنادر و دریانوردي سیستان وبلوچستان گفت: چهار موج شکن چندمنظوره (اسکله هاي مردمی) در سواحل
گواتر تا زرآباد کنارك در جهت منافع عامه و اشتغال پایدار ساحل نشینان به اداره کل شیلات واگذار شد.

تین نیوز مدیر کل اداره بنادر و دریانوردي سیستان وبلوچستان گفت: چهار موج شکن چندمنظوره (اسکله هاي مردمی) در

 
سواحل گواتر تا زرآباد کنارك در جهت منافع عامه و اشتغال پایدار ساحل نشینان به اداره کل شیلات واگذار شد. 

به گزارش تین نیوز، بهروز آقایی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: 6 موج شکن چندمنظوره مردمی از سال 87
در سواحل استان آغاز شد و تعداد 4 باب از این سازه ها پس از اتمام و طی کردن دوران تضمین سازه اي مطابق تشریفات کمیسیون

 
تحویل و در راستاي اجراي مصوبه هیأت دولت به اداره کل شیلات استان سیستان و بلوچستان واگذار شد. 

وي افزود: این اقدام در راستاي مسوولیت هاي اجتماعی سازمان بنادر و دریانوردي، حفظ حقوق عامه در سواحل استان، محرومیت
زدایی و اشتغال پایدار صورت گرفت و بر همین اساس؛ موج شکن هاي رودیک در سواحل شهرستان دشتیاري، گوردیم، بیردف و جد

 
در سواحل شهرستان کنارك براي بهره برداري به اداره کل شیلات استان واگذار شد. 

مدیر کل بنادر و دریانوردي و دبیر کمیته ساماندهی و مدیریت سواحل استان (ICZM) تصریح کرد: با تصویب واگذاري موج شکن
هاي سواحل جنوب کشور توسط هیات دولت؛ استان سیستان و بلوچستان بعنوان نخستین استان و پیشرو در این زمینه در جهت

 
اجراي مصوبات دولت گام برداشته تا ضمن مدیریت زمان، فرصت هاي اشتغال براي مردم ساحل نشین نیز فراهم شود. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



دستمزد سال آینده کارگران فردا تعیین می شود

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/10/08

نماینده کارگري شوراي عالی کار با بیان یانکه مذاکرات دستمزد 1400 کارگران از فردا کلید می خورد، گفت: طبق بررسی
نمایندگان کارگري، رقم سبد معیشت سال آینده 9.5 تا 10 میلیون تومان است.

نماینده کارگري شوراي عالی کار با بیان یانکه مذاکرات دستمزد 1400 کارگران از فردا کلید می خورد، گفت: طبق بررسی

 
نمایندگان کارگري، رقم سبد معیشت سال آینده 9.5 تا 10 میلیون تومان است. 

گروه کار و تعاون بازارنیوز: محمدرضا تاجیک در مورد برگزاري جلسه شوراي عالی کار، اظهار داشت: طبق دعوت نامه ارسالی از سوي
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اولین جلسه کمیته مزد براي بررسی معیشت کارگران جهت تعیین دستمزد سال 1400 فردا برگزار

 
می شود. 

نماینده کارگران در شوراي عالی کار افزود: محور جلسه فردا، تعیین هزینه سبد معیشت کارگران در سال 1400 است؛ وضعیت
معیشت کارگران در سال 99 را در چارچوب هاي مشخص بررسی می کنیم و سپس هزینه زندگی کارگران را در اقلام خوراکی و غیر

 
خوراکی تعیین می کنیم. 

وي در خصوص معیارهاي تعیین هزینه سبد معیشت، ادامه داد: وضعیت تورم دو سبد معیشت سال 99 و 1400 براي تعیین دستمزد
ملاك است؛ تبصره 2 ماده 41 قانون کار مشخص کرده است که باید حداقل دستمزد به اندازه اي باشد که هزینه معیشت یک کارگر
ساده را تأمین کند. طبق آمار مرکز آمار ایران بعد خانوار کارگران 3.3 نفر است؛ بنابراین وضعیت اقلام خوراکی و غیرخوراکی در سال
گذشته و سال جاري را بررسی و بروز رسانی می کنیم و در نهایت اختلاف این اعداد به عنوان رقم سبد معیشت سال آینده مشخص

 
می شود. 

تاجیک گفت: منتهی ما می گوئیم که تورم واقعی براي کارگران، تورمی است که روي هزینه زندگی شأن تأثیر داشته باشد؛ بسیاري از
مولفه هایی که مرکز آمار و بانک مرکزي براي تورم اعلام می کنند، روي زندگی و هزینه هاي کارگران تأثیري ندارد. تورمی که باید
براي حقوق ملاك قرار بگیرد، باید تورمی باشد که روي اقلام خوراکی و غیرخوراکی کارگران از سال گذشته تا امسال تأثیر داشته

 
است. 

نماینده کارگران در شوراي عالی کار افزود: طبق بررسی هاي صورت گرفته از سوي نمایندگان کارگران، رقم سبد معیشت سال آینده
9.5 تا 10 میلیون تومان است. همواره نماینده هاي دولت و کارفرمایی به دنبال کوچک کردن این عدد و نماینده هاي کارگران به

 
دنبال واقعی تر کردن این عدد هستیم. 

وي گفت: طبق اعلام دولتی ها، دلیل دولت براي کوچک کردن این عدد، این است که مدعی هستند اگر عدد سبد معیشت بالا باشد و
بر مبناي آن دستمزد کارگران بالا برود، تبعات تورمی براي کشور دارد که ما این موضوع را قبول نداریم؛ علاوه بر دولت، کارفرمایان

 
هم براي کاستن از بار هزینه هاي خود، به دنبال کوچک کردن این عدد هستند. 



 
مهر/ 

برچسب ها: دستمزد کارگران ، کارگر ، دستمزد ، اشتغال ، بازارنیوز



ضرورت ایجاد کنسرسیوم براي توسعه صنعت دارویی در کشور

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/10/08

رئیس کمیته غذا و داروي کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی گفت: شرکت هاي بزرگ باید براي حمایت از
صنعت دارویی به میان بیایند و کنسرسیوم هایی را تشکیل دهند.

رئیس کمیته غذا و داروي کمیسیون بهداشت و درمان
مجلس شوراي اسلامی گفت: شرکت هاي بزرگ باید براي
حمایت از صنعت دارویی به میان بیایند و کنسرسیوم هایی

 
را تشکیل دهند. 

به گزارش خبرنگار مهر، عبدالحسین روح الامینی امروز در
مراسم «دوشنبه هاي استارت آپی» با محوریت فرآورده
هاي دارویی که در محل صندوق نوآوري و شکوفایی به
صورت آنلاین برگزار شد، با اشاره به وضعیت اقتصادي
کشور گفت: کشور دچار یک ناهنجاري یا ساختاري در

 
بودجه و اقتصاد است. 

وي افزود: از یکسو، بسیاري از منابع درآمدي ما همچون نفت، مالیات استقراض و ... و از سوي دیگر، خرج ها به صورت دقیق دیده

 
نشده است. 

رئیس کمیته غذا و داروي کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: راه نجات کشور توجه ویژه به حوزه هایی

 
است که در آنها برتري دانشی، مهارتی و فناوري داریم. 

روح الامینی خاطرنشان کرد: درواقع راه نجات از برون رفت این بن بست ها که به معضلات ریشه دار و مزمن شده اقتصادي ختم می
شود این است که بتوانیم با تمرکز بر کشورهاي منطقه بخصوص آسیاي جنوب غربی موضوع اشتغال و درآمدزایی، توسعه صادرات و
تامین نیاز مردم در نظر بگیریم، زیرا ما در میان این کشورهاي همسایه برتري داریم و اینها علاوه بر جمعیت داخل کشور یک بازار

 
براي ما محسوب می شود. 

 
وي تاکید کرد: یکی از قسمت هاي دانش بنیان مربوط به فناوري هاي متوسط مربوط به بحث فراورده هاي دارویی می شود. 

رئیس کمیته غذا و داروي کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی با اشاره به این فرآورده هاي دارویی گفت: داروهاي
گیاهی، داروهاي نوترکیب، سیستم هاي جدید دارورسانی، سامانه هاي دارویی، ملزومات دارویی و تجهیزات پزشکی مانند سلول

 
بنیادي از بخش هاي دارویی محسوب می شوند. 

وي با تاکید بر اینکه عرصه هاي اقتصادي این بخش ها می تواند خیلی بزرگ باشد، ادامه داد: در ادامه علاوه بر دارو، غذا و ملزومات،



 
تجهیزات پزشکی از بخش هاي مهم هستند. 

روح الامینی ادامه داد: اخیراً حوزه هاي نرم افزاري براي ارائه خدمات دارویی در کشور توسعه پیدا کردند که علاوه بر داشتن فرصت ها

 
و تهدید ها می توانند آینده خوبی داشته باشند. 

وي گفت: ما در بعضی از این بخشها 40 سال عقب ماندگی داریم که براي رفع این عقب ماندگی نیاز است که کنسرسیوم هاي بزرگ

 
اقتصادي به میان آیند تا استعدادها و فناوري هاي موجود در کشور را به فعلیت تبدیل کنند. 

رئیس کمیته غذا و داروي کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه بنگاه هاي ما کوچک هستند، عنوان کرد:
در40سال گذشته دنیا به صورت عام، اروپا به صورت خاص و هند و چین کارهاي بزرگی را با استارت آپ ها، مراکز رشد و... شروع

 
کردند به طوریکه در حال حاضر شرکتهاي بزرگی با سرمایه هاي چند ده میلیاردي دارند. 

روح الامینی اضافه کرد: سرمایه داران بزرگ کشور، شرکتهاي بزرگ، بازیگران بخش خصوصی، خودروسازهاي داخلی باید به میدان

 
بیایند و با ایجاد کنسرسیوم ها و اتحادیه ها روي پروژه هاي مهم هدف گذاري کنند. 

رییس کمیته غذا و داروي کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه 30 درصد صنعت دارویی در آمریکا است،

 
گفت: 30درصد اروپا و از 40درصد باقیمانده، 21درصد ژاپن و سایر جهان 19درصد از تولید دارو سهم دارند. 

روح الامینی تاکید کرد: بازار ما نسبت به کشورهاي چین، هند، ویتنام، تایلند،تایوان و...کوچک است و براي بزرگ شدن این بازار باید

 
از سرمایه هاي انسانی خود بهره ببریم. 

وي گفت: مزیت نسبی ما تسلط بر فناوري و معجزه داشتن نیروهاي انسانی متخصص است که براي رسیدن به هدف بزرگ می توانند

 
کمک کننده باشند. 

رئیس کمیته غذا و داروي کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی افزود: حوزه سلامت و دارویی ارزش افزوده بالایی دارند
و میزان سرمایه گذاري در این حوزه در حد میلیون دلار است در حالی که سرمایه گذاري در حوزه هاي نفت و پتروشیمی در حد

 
میلیارد دلار است و این بد است. 

روح الامینی با تاکید بر اینکه باید میزان سرمایه گذاري صندوق نوآوري و شکوفایی افزایش یابد، گفت: از هر اقدامی که در راستاي
تقویت صندوق از جهت معافیت ها و ...باشد حمایت می کنیم و اگر منابعی آزاد شود مطمئنا به سمت صندوق سوق داده می شود.



قرارداد ساخت کارخانه دوم کنسانتره سنگ آهن اُپال پارسیان امضا شد

منبع: ایسناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/10/08

رئیس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) و مدیر عامل بانک پارسیان، قرارداد
ساخت کارخانه دوم تولید کنسانتره سنگ آهن اپُال پارسیان را امضا و مبادله کردند.

به گزارش ایسنا، وجیه اله جعفري صبح امروز در مراسمی که با حضور سهامداران،
کارفرمایان و پیمانکار طرح برگزار شد، با بیان اینکه احداث دومین کارخانه تولید
کنسانتره سنگ آهن اپال پارسیان، گام مهمی در جهت کاهش محرومیت، توسعه
صنایع معدنی، افزایش اشتغال و درآمدزایی در منطقه سنگان است، گفت: این
طرح زمینه سرعت گرفتن فعالیت هاي معدنی و مشارکت بخش خصوصی را فراهم
می کند. اجراي این پروژه یکی از روش هایی است که به هدایت نقدینگی جامعه

 
به سمت فعالیت هاي تولیدي و مولد، کمک شایانی خواهد کرد. 

کوروش پرویزیان -مدیر عامل بانک پارسیان نیز در این مراسم تاکید کرد: بانک پارسیان، توسعه مناطق مرزي و کم برخوردار از جمله

 
سنگان را همواره مد نظر داشته و سرمایه گذاري در این طرح نیز در همین راستا انجام می شود. 

 
پیش بینی راه اندازي زودتر از موعد مقرر 

مسعود سمیعی نژاد -مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري پارسیان- نیز با بیان اینکه با اجراي این طرح، کارخانه دوم کنسانتره سنگ
آهن اپال پارسیان با ظرفیت تولید 2.4 میلیون تن ساخته خواهد شد، اظهار کرد: میزان سرمایه گذاري طرح معادل 145 میلیون یورو

 
است که حدود 80 درصد طراحی کارخانه دوم، مشابه کارخانه نخست اپال پارسیان در سنگان است. 

وي افزود: به سبب آماده بودن شرایط و مقدمات، بخشی از امور طرح انجام شده و پیش بینی می شود زودتر از موعد مقرر راه اندازي

 
صورت گیرد. طبق قرارداد طرح فوق در مدت 29 ماه ساخته خواهد شد. 

شایان ذکر است که نخستین کارخانه تولید کنسانتره سنگ آهن از مجتمع معدنی سنگان، در سال 1392 با ظرفیت تولید 2.6
میلیون تن از سوي ایمیدرو راه اندازي و دو سال بعد، به شرکت اپال پارسیان (وابسته به سرمایه گذاري بانک پارسیان) واگذار شد.
اکنون کارخانه دوم با ظرفیت تولید 2.4 میلیون تن، با مشارکت 60 درصدي سرمایه گذاري پارسیان و 40 درصدي ایمیدرو، در آستانه

 
عملیات اجرایی قرار دارد. 

انتهاي پیام



427 مجوز ایجاد مشاغل خانگی در همدان صادر شد

منبع: ایسناشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان از صدور 427 مجوز ایجاد مشاغل
خانگی در همدان خبر داد و گفت: تعهد ایجاد مشاغل خانگی 110 مورد بود اما در نهایت 427 مجوز صادر شد که همگی وام

اشتغال دریافت کردند.

مظاهري در گفت وگو با ایسنا، ادامه داد: صادرات صنایع دستی با کاهش
20 درصدي مواجه شده اما تولید و فروش در بازارهاي داخلی همچنان ادامه

 
دارد اگرچه نسبت به قبل از شیوع کرونا محدود شده است. 

وي با بیان اینکه در این مدت صادرات غیررسمی صنایع دستی یا صادرات
چمدانی از صادرات رسمی پیش افتاده است، تصریح کرد: در مدت یاد شده

 
صادرات رسمی صنایع دستی چشمگیر نبوده است . 

مظاهري با اشاره به اینکه مواد اولیه این حوزه در داخل کشور تأمین می شود، گفت: به همین علت تولیدات دچار مشکل زیادي نشد

 
اما فروش محصولات تحت تأثیر ویروس کرونا قرار گرفت. 

وي در ادامه از ثبت نام 260 نفر از هنرمندان صنایع دستی سراسر کشور براي حضور در نمایشگاه مجازي صنایع دستی خبر داد و

 
اظهار کرد: 30 نفر از صنعتگران و هنرمندان صنایع دستی همدان نیز در این نمایشگاه مجازي حضور خواهند داشت. 

به گزارش ایسنا، استان همدان با دو برند جهانی و یک برند ملی از استان هاي فعال در حوزه صنایع دستی کشور است به طوري که
لالجین همدان بالاترین حجم صادرات سفال کشور را به خود اختصاص داده و بیشترین حجم تولید منبت کشور نیز مربوط به

 
شهرستان ملایر است. 

انتهاي پیام



جزئیات وام جدید کرونا

منبع: آواي صنعتشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت: تسهیلات کرونایی
جدید ویژه

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت: تسهیلات کرونایی جدید

 
ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

به گزارش” آواي صنعت ”، چند هفته گذشته بود که حسین محمودي سفید کوهی، مدیرکل دفتر هدایت نیروي کار و کاریابی هاي
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره کسب و کارهایی که تسهیلات کرونا دریافت کردند گفت:آن دسته از افرادي که جاماندگان

 
دریافت تسهیلات کرونایی هستند امکان ثبت نام جدید برایشان وجود ندارد. 

محمودي اظهار داشت:براي یک سري از حوزه ها با توجه به میزان آسیبی که از کرونا دیده اند نیز شرایطی تعریف شده است. حوزه
گردشگري, وزشی و فرهنگی از جمله این کسب و کارها هستند، که پرداخت تسهیلات کرونایی به آنها از سوي ستاد ملی کرونا
تصویب شده است. در حوزه گردشگري وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی,با همکاري وزارت کار و معاونت اقتصادي در ستاد ملی
کرونا پیشنهاد داده شد, بر اساس لیستی که وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی در اختیار وزارت کار قرار داده است, اجازه ثبت نام
وجود دارد و تا پایان آذر ماه مشاغل متقاضی می توانند بر اساس مبلغی که وزارت گردشگري پیشنهاد داده است می توانند از

 
تسهیلات بهره مند شوند. 

وي با توجه به اینکه تعدادي از باشگاه هاي ورزشی به خاطر شرایط کرونایی مجبور به تعطیل شدن کردند گفت:در ستاد ملی کرونا،
مصوب شد این دسته از باشگاه ها هم در صورتی که متقاضی دریافت وام کرونا هستند می توانند اقدام کنند. یکی از مصوبات ستاد
براي سه گروه گردشگري, ورزشی و فرهنگی این بود که اسمهال تسهیلات تا پایان اردیبهشت ماه باشد. یعنی اگر پیش از این

 
تسهیلاتی دریافت کرده اند و اکنون قرار است تسهیلات جدید دریافت کنند, مدت بازپرداخت آن تا پایان اردیبهشت ماه باشد. 

محمودي گفت:براي وزارت فرهنگ هم در ستاد ملی کرونا مصوب شد,کسب وکارهاي حوزه وزارت ارشاد هم فرصت جدیدي ایجاد

 
شد تا با ثبت نام در سامانه کارا از دریافت تسهیلات بهره مند شوند. 

وي اظهار داشت: افراد و بنگاه هایی در این سه حوزه می توانند در سامانه کارا ثبت نام کنند که اطلاعات آنها را نهادهاي بخشی
مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار سامانه کارا قرار داده باشد. در حال حاضر امکان ثبت نام براي افراد عادي در سامانه کارا وجود
ندارد, تنها افرادي می توانند ثبت نام کنند که نهاد مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار وزارت کار قرارداده باشد و از سوي وزارت کار در

 
سامانه کارا بارگذاري شده باشد. 

اکنون علاالدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت:

 
تسهیلات کرونایی جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 



وي ادامه داد: به بخش حمل و نقل که از گذشته این تسهیلات پرداخت می شد و اکنون براي پرونده هاي باقی مانده ادامه دارد. مبلغ

 
مد نظر براي بخش حمل و نقل 3هزار و 500میلیارد تومان پیش بینی از قبل بود که درحال پرداخت است. 

ازوجی با بیان اینکه چارچوب پرداخت تسهیلات مانند اعطاي تسهیلات قبلی است گفت: تفاوت در حال حاضر این است که چگونگی
پرداخت را خود بخش اجرایی مربوطه تعیین کرده است.بر اساس لیستی از بنگاه ها و واحدهاي تولیدي که دستگاه هاي مربوطه از

 
بنگاه ها مشخص می کنند, تسهیلات از سوي بانک ها پرداخت می شود. 

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار ادامه داد:این تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده در سه بخش
گردشگري، ورزش و فرهنگ، هنر و رسانه تعلق می گیرد. بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش ورزش 800 میلیارد تومان و

بخش فرهنگ و رسانه 1700 میلیارد تومان دریافت می کنند.



حمایت مجلس از طرح هاي دارویی/رفع عقب ماندگی 40 ساله در برخی

زمینه ها با فناوري پیچیده

منبع: ایسناشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/10/08

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه 30 درصد صنعت دارویی دنیا متعلق به کشور آمریکا
است، یادآور شد: 30 درصد دیگر این صنعت مربوط به اروپا و از 40 درصد باقیمانده 21 درصد این صنعت در اختیار کشور

ژاپن است و سایر جهان در 19 درصد از تولید دارو سهم دارند و ایران نسبت به برخی از ...

به گزارش ایسنا محسن روح الامینی امروز در مراسم
"دوشنبه هاي استارتاپی با محوریت فرآورده هاي دارویی"
که در محل صندوق نوآوري و شکوفایی به صورت آنلاین
برگزار شد، با اشاره به وضعیت اقتصادي کشور با بیان اینکه
کشور با یک ناهنجاري ساختاري در بودجه و اقتصاد مواجه
است، افزود: بسیاري از منابع درآمدي ما همچون نفت،
مالیات، استقراض و غیره و از سوي دیگر خرج ها به صورت
دقیق دیده نشده است و تنها راه نجات کشور توجه ویژه به
حوزه هایی است که در آنها برتري دانشی، مهارتی و

 
فناوري داریم. 

وي خاطرنشان کرد: راه نجات برون رفت از این بن بست ها که به معضلات ریشه دار و مزمن اقتصادي ختم می شود و براي رفع
معضلاتی چون درآمدزایی، اشتغال زایی، توسعه فناوري و صادرات و توسعه بازار این است که به سمت کسب بازارهاي منطقه حرکت
کنیم و در این زمینه با تمرکز بر کشورهاي منطقه خصوصاً کشورهاي آسیاي جنوب شرقی با جمعیت 500 میلیون نفري به فعالیت

 
خود ادامه دهیم؛ چرا که در میان این کشورها برتري داریم و اینها علاوه بر جمعیت داخل کشور یک بازار براي ما محسوب می شوند. 

روح الامینی حوزه دارویی و فرآورده هاي دارویی را یکی از حوزه هاي دانشی دانست و یادآور شد: داروهاي گیاهی، داروهاي نوترکیب،
سیستم هاي جدید دارورسانی، سامانه هاي دارویی، ملزومات دارویی و تجهیزات پزشکی مانند سلول بنیادي از دیگر بخش هاي

 
دارویی محسوب می شوند. 

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی، با تاکید بر اینکه عرصه هاي اقتصادي این بخش ها می تواند خیلی بزرگ
باشد، افزود: در ادامه علاوه بر دارو، غذا و ملزومات، تجهیزات پزشکی از بخش هاي مهم دانشی به شمار می روند، ضمن آنکه اخیراً
حوزه هاي نرم افزاري براي ارائه خدمات دارویی، درمانی، پرستاري، تله مدیسین، داروسازي از راه دور و شبکه توزیع دارو در کشور

 
توسعه پیدا کردند که علاوه بر داشتن فرصت ها و تهدیدها می توانند آینده خوبی داشته باشند. 

روح الامینی با تاکید بر اینکه ما در بعضی از این بخش ها 40 سال عقب ماندگی داریم که براي رفع این عقب ماندگی نیاز به ایجاد
کنسرسیوم هاي بزرگ اقتصادي داریم، اظهار کرد: این عقب ماندگی ها در حوزه هایی مانند "خون " و "پلاسما" که داراي پیچیدگی

 
هستند، است که عقب ماندگی حوزه فناوري را می توان برطرف کرد. 



به گفته وي، در برخی موارد به دلیل بازار کوچک یا فناوري پیچیده دست به واردات می زنیم که در این مسیر فناوري پیچیده را می

 
توان برطرف کرد؛ اما اگر بازار ایجاد شود صرفه و صلاح اقتصادي آن هم پیدا خواهد شد. 

روح الامینی با بیان اینکه بنگاه هاي ما کوچک هستند، خاطر نشان کرد: در 40سال گذشته دنیا به صورت عام، اروپا به صورت خاص
و کشورهاي هند و چین به طور اخص کارهاي بزرگی را با استارتاپ ها و مراکز رشد شروع کردند، به طوري که در حال حاضر شرکت
هاي بزرگی با سرمایه هاي چند 10 میلیاردي دارند، از این رو نیاز است سرمایه داران بزرگ کشور، شرکت هاي بزرگ، بازیگران بخش
خصوصی، خودروسازهاي داخلی به میدان بیایند و ایجاد کنسرسیوم ها و اتحادیه هایی را بر مبناي پروژه هاي مهم هدف گذاري

 
کنند. 

این نماینده مجلس ادامه داد: این شرکت هاي بزرگ می توانند به کمک استارتاپ ها بیایند تا چشم انداز خوبی در این زمینه داشته

 
باشیم. 

وي با بیان اینکه 30 درصد صنعت دارویی دنیا متعلق به کشور آمریکا است، یادآور شد: 30 درصد دیگر این صنعت مربوط به اروپا و از

 
40 درصد باقیمانده 21 درصد این صنعت در اختیار کشور ژاپن اشت و سایر جهان 19 درصد از تولید دارو سهم دارند. 

روح الامینی تاکید کرد: بازار ما نسبت به کشورهاي چین، هند، ویتنام، تایلند، تایوان و...کوچک است و براي بزرگ شدن این بازار باید
از سرمایه هاي انسانی خود بهره ببریم. مزیت نسبی ما تسلط بر فناوري و معجزه داشتن نیروهاي انسانی متخصص است که براي

 
رسیدن به هدف بزرگ می توانند کمک کننده باشند. 

روح الامینی حوزه سلامت و دارویی را داراي ارزش افزوده بالایی دانست که سرمایه گذاري در آن در حد میلیون دلار است، در

 
صورتی که سرمایه گذاري در حوزه هاي نفت و پتروشیمی در حد میلیارد دلار است و این بد است. 

وي با تاکید بر اینکه باید میزان سرمایه گذاري صندوق نوآوري و شکوفایی افزایش یابد، گفت: از هر اقدامی که در راستاي تقویت

 
صندوق از جهت معافیت ها و ...باشد، حمایت می کنیم و اگر منابعی آزاد شود، مطمئنا به سمت صندوق سوق داده خواهد شد. 

انتهاي پیام



حمایت مجلس از طرح هاي دارویی/عقب ماندگی 40 ساله در برخی زمینه ها

با فناوري پیچیده

منبع: ایسناشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/10/08

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه 30 درصد صنعت دارویی دنیا متعلق به کشور آمریکا
است، یادآور شد: 30 درصد دیگر این صنعت مربوط به اروپا و از 40 درصد باقیمانده 21 درصد این صنعت در اختیار کشور

ژاپن است و سایر جهان در 19 درصد از تولید دارو سهم دارند و ایران نسبت به برخی از ...

به گزارش ایسنا محسن روح الامینی امروز در مراسم
"دوشنبه هاي استارتاپی با محوریت فرآورده هاي دارویی"
که در محل صندوق نوآوري و شکوفایی به صورت آنلاین
برگزار شد، با اشاره به وضعیت اقتصادي کشور با بیان اینکه
کشور با یک ناهنجاري ساختاري در بودجه و اقتصاد مواجه
است، افزود: بسیاري از منابع درآمدي ما همچون نفت،
مالیات، استقراض و غیره و از سوي دیگر خرج ها به صورت
دقیق دیده نشده است و تنها راه نجات کشور توجه ویژه به
حوزه هایی است که در آنها برتري دانشی، مهارتی و

 
فناوري داریم. 

وي خاطرنشان کرد: راه نجات برون رفت از این بن بست ها که به معضلات ریشه دار و مزمن اقتصادي ختم می شود و براي رفع
معضلاتی چون درآمدزایی، اشتغال زایی، توسعه فناوري و صادرات و توسعه بازار این است که به سمت کسب بازارهاي منطقه حرکت
کنیم و در این زمینه با تمرکز بر کشورهاي منطقه خصوصاً کشورهاي آسیاي جنوب شرقی با جمعیت 500 میلیون نفري به فعالیت

 
خود ادامه دهیم؛ چرا که در میان این کشورها برتري داریم و اینها علاوه بر جمعیت داخل کشور یک بازار براي ما محسوب می شوند. 

روح الامینی حوزه دارویی و فرآورده هاي دارویی را یکی از حوزه هاي دانشی دانست و یادآور شد: داروهاي گیاهی، داروهاي نوترکیب،
سیستم هاي جدید دارورسانی، سامانه هاي دارویی، ملزومات دارویی و تجهیزات پزشکی مانند سلول بنیادي از دیگر بخش هاي

 
دارویی محسوب می شوند. 

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی، با تاکید بر اینکه عرصه هاي اقتصادي این بخش ها می تواند خیلی بزرگ
باشد، افزود: در ادامه علاوه بر دارو، غذا و ملزومات، تجهیزات پزشکی از بخش هاي مهم دانشی به شمار می روند، ضمن آنکه اخیراً
حوزه هاي نرم افزاري براي ارائه خدمات دارویی، درمانی، پرستاري، تله مدیسین، داروسازي از راه دور و شبکه توزیع دارو در کشور

 
توسعه پیدا کردند که علاوه بر داشتن فرصت ها و تهدیدها می توانند آینده خوبی داشته باشند. 

روح الامینی با تاکید بر اینکه ما در بعضی از این بخش ها 40 سال عقب ماندگی داریم که براي رفع این عقب ماندگی نیاز به ایجاد
کنسرسیوم هاي بزرگ اقتصادي داریم، اظهار کرد: این عقب ماندگی ها در حوزه هایی مانند "خون " و "پلاسما" که داراي پیچیدگی

 
هستند، است که عقب ماندگی حوزه فناوري را می توان برطرف کرد. 



به گفته وي، در برخی موارد به دلیل بازار کوچک یا فناوري پیچیده دست به واردات می زنیم که در این مسیر فناوري پیچیده را می

 
توان برطرف کرد؛ اما اگر بازار ایجاد شود صرفه و صلاح اقتصادي آن هم پیدا خواهد شد. 

روح الامینی با بیان اینکه بنگاه هاي ما کوچک هستند، خاطر نشان کرد: در 40سال گذشته دنیا به صورت عام، اروپا به صورت خاص
و کشورهاي هند و چین به طور اخص کارهاي بزرگی را با استارتاپ ها و مراکز رشد شروع کردند، به طوري که در حال حاضر شرکت
هاي بزرگی با سرمایه هاي چند 10 میلیاردي دارند، از این رو نیاز است سرمایه داران بزرگ کشور، شرکت هاي بزرگ، بازیگران بخش
خصوصی، خودروسازهاي داخلی به میدان بیایند و ایجاد کنسرسیوم ها و اتحادیه هایی را بر مبناي پروژه هاي مهم هدف گذاري

 
کنند. 

این نماینده مجلس ادامه داد: این شرکت هاي بزرگ می توانند به کمک استارتاپ ها بیایند تا چشم انداز خوبی در این زمینه داشته

 
باشیم. 

وي با بیان اینکه 30 درصد صنعت دارویی دنیا متعلق به کشور آمریکا است، یادآور شد: 30 درصد دیگر این صنعت مربوط به اروپا و از

 
40 درصد باقیمانده 21 درصد این صنعت در اختیار کشور ژاپن اشت و سایر جهان 19 درصد از تولید دارو سهم دارند. 

روح الامینی تاکید کرد: بازار ما نسبت به کشورهاي چین، هند، ویتنام، تایلند، تایوان و...کوچک است و براي بزرگ شدن این بازار باید
از سرمایه هاي انسانی خود بهره ببریم. مزیت نسبی ما تسلط بر فناوري و معجزه داشتن نیروهاي انسانی متخصص است که براي

 
رسیدن به هدف بزرگ می توانند کمک کننده باشند. 

روح الامینی حوزه سلامت و دارویی را داراي ارزش افزوده بالایی دانست که سرمایه گذاري در آن در حد میلیون دلار است، در

 
صورتی که سرمایه گذاري در حوزه هاي نفت و پتروشیمی در حد میلیارد دلار است و این بد است. 

وي با تاکید بر اینکه باید میزان سرمایه گذاري صندوق نوآوري و شکوفایی افزایش یابد، گفت: از هر اقدامی که در راستاي تقویت

 
صندوق از جهت معافیت ها و ...باشد، حمایت می کنیم و اگر منابعی آزاد شود، مطمئنا به سمت صندوق سوق داده خواهد شد. 

انتهاي پیام



بررسی واگذاري استقلال و پرسپولیس در دولت سایه

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/10/08

بررسی واگذاري استقلال و پرسپولیس در دولت سایه
کارگروه ورزش دولت سایه با دعوت جمعی از کارشناسان
اقتصادي، صاحب نظران ورزشی و کارشناسانی از شرکت
فرابورس، پیشنهادهایی درباره چرایی و نحوه واگذاري
مالکیت باشگاه هاي ورزشی دولتی، به ویژه استقلال و

 
پرسپولیس را نقد و بررسی کرد. 

اعتمادآنلاین| کارگروه ورزش دولت سایه با دعوت جمعی از کارشناسان اقتصادي، صاحب نظران ورزشی و کارشناسانی از شرکت
فرابورس، پیشنهادهایی درباره چرایی و نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي ورزشی دولتی، به ویژه استقلال و پرسپولیس را نقد و

 
بررسی کرد. 

سعید جلیلی در این نشست اظهار کرد: از دهه هشتاد تاکنون مسئله واگذاري باشگاه هاي ورزشی در کشور مطرح است اما هنوز به
نتیجه نرسیده است. طبیعی است که نگاه هاي متفاوتی در این زمینه وجود دارد اما در نهایت کشور باید در این رابطه به تصمیم

 
صحیح برسد و آن تصمیم را به خوبی اجرا کند. 

وي شبیه سازي اجراي الگوهاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال را گام اول براي مشورت به حاکمیت
جهت رسیدن به شرایط مطلوب برشمرد و تصریح کرد: با شبیه سازي مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، می توان به ابعاد آنها

 
پی برد و به تصمیم قاطع رسید. 

رییس دولت سایه افزود: بررسی مدل ها در چگونگی واگذاري ها به همراه نقاط قوت و ضعف هریک از آنها، قدم اولی است که می
تواند پیش روي تصمیم گیران این موضوع قرار گیرد. در این بررسی باید به ابعاد مختلف اجرایی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی نیز

 
پرداخته شود. 

در این نشست غلامحسین حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران،سید محمدکاظم اولیایی مدیرعامل اسبق باشگاه
فوتبال استقلال ، ماشاءاالله عظیمی نایب رئیس اتاق تعاون ایران و عضو شورایعالی بورس، رضا محمدکاظمی استاد دانشگاه تهران،
پندار توفیقی قائم مقام سابق باشگاه استقلال، مهدي حاجی وند محقق و کارشناس حوزه خصوصی سازي و خاتونی کارشناس حوزه

 
جامعه شناسی ورزشی نظرات خود را بیان کردند. 

منبع: ایسنا



حفظ نیروي نخبه؛ مهم ترین چالش شرکت هاي دانش بنیان

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/10/08

حتماً بارها شنیده اید که ایده هاي خلاقانه مقدمه شروع نوآوري و کارآفرینی هستند و یکی از ویژگی هاي مهم شرکت هاي
دانش بنیان ارائه ایده هاي جدید در کسب و کار است، زیرا این شرکت ها با استفاده از ظرفیت دانش موجود، سهم مهمی در

خلق ایده هاي نو و تجاري سازي آن ها دارند.

حتماً بارها شنیده اید که ایده هاي خلاقانه مقدمه شروع
نوآوري و کارآفرینی هستند و یکی از ویژگی هاي مهم
شرکت هاي دانش بنیان ارائه ایده هاي جدید در کسب و
کار است، زیرا این شرکت ها با استفاده از ظرفیت دانش
موجود، سهم مهمی در خلق ایده هاي نو و تجاري سازي

 
آن ها دارند. 

همین امر موجب شد با دکتر امیرحسین مقصودي، مدیر
عامل شرکت دانش بنیان سامان داروي هشتم به گفت وگو
بنشینیم تا از وضعیت شرکت و داروي فاکتور8 انسانی

نوترکیب که با نام تجاري سافاکتو به بازار عرضه می شود مطلع شویم. او در گفت وگوي خود به مسئله مهمی اشاره می کند: «از سال
98 هنوز مطالباتمان از سازمان غذا و دارو وصول نشده و باید با دریافت تسهیلات گران قیمت بانکی به تولید ادامه دهیم. در کنار این
مشکلات باید با واردات هم مبارزه کنیم. ما و سازمان غذا و دارو در حال کنترل واردات داروي مشابه داخلی هستیم. اما مشخص
نیست چطور و چگونه واردکنندگان ارز دولتی دریافت می کنند، داروي مشابه وارد گمرك می کنند، با حداقل اسناد ترخیص می
کنند و بعد به بهانه نزدیک بودن تاریخ انقضا شروع به فشار به سازمان غذا و دارو می کنند» در ادامه گفت وگوي ما با او را می

 
خوانید. 

نحوه شکل گیري شرکت سامان داروي هشتم و روندي که تاکنون طی کرده براي ما حتماً می تواند جذاب باشد. چه راهی را طی

 
کردید و اکنون کجا ایستاده اید؟ 

در سال 1389 عملیات ساخت سایت کارخانه تولید محصولات بیوتکنولوژي در مشهد کلید خورد، این مجموعه در پایان سال 1396
آماده بهره برداري شد و امکان تولید محصولات متنوع بیوتکنولوژي را دارد، همزمان با شروع عملیات ساخت کارخانه در مشهد، سایت

 
تحقیقات را در مرکز رشد دانشگاه تهران راه اندازي کردیم. 

 
شرکت سامان داروي هشتم تاکنون چه داروهایی را به بازار عرضه کرده و توانایی تولید چه داروهایی را دارد؟ 

شرکت سامان داروي هشتم یکی از تولیدکنندگان محصولات بیوتکنولوژي یا به عبارتی زیست فناوري در کشور است که در زمینه
تولید دارو فعالیت می کند. تاکنون توانسته ایم با بهره گیري و ترکیب دانشگاه و صنعت، داروي فاکتور8 انسانی نوترکیب با نام تجاري

سافاکتو را به بازار عرضه کنیم. 



کیفیت بالاي محصول تولیدي پس از رضایت خاطر مصرف کنندگان داخلی، تقاضا براي خرید این محصول از خارج از کشور را به
وجود آورده است. خوشبختانه چندي پیش نخستین محموله صادراتی سافاکتو به خارج از کشور ارسال شد. جا دارد اعلام کنم با
تلاش این شرکت دانش بنیان، موفقیت و دستاوردهاي بسیار زیادي براي کشور به وجود آمده و در حال حاضر توانایی تأمین کل نیاز

 
کشور به داروي باکیفیت و هم تراز با باکیفیت ترین محصول جهانی را در طی دو ماه داریم. 

 
داروهاي دیگري که دارید هم بازاري می شوند؟ 

به امید خدا چند داروي مهم دیگر در دست تولید است که به زودي و به مرور زمان وارد بازار خواهند شد. هر یک از این داروها که در
حال حاضر به صورت ارزي و با قیمت بسیار زیاد و به سختی براي بیماران تأمین می شود در صورت حمایت مناسب سازمان هاي

 
بیمه گر و پرداخت به موقع مطالبات به زودي وارد بازار می شوند. 

 
اساساً دانش بنیان ها چرا این قدر سخت کار می کنند و عرصه برایشان فراهم نیست؟ 

روند تجاري سازي یک محصول از علم و دانش تئوریک به یک محصولی که در بازار حرفی براي گفتن داشته باشد شامل دو مرحله
سخت است؛ در مرحله اول باید به علم و دانش یک محصول برسیم که خود این کار فوق العاده تخصصی و نیازمند دانش روز جهانی
است و در مرحله دوم تولید و تجاري سازي به گونه اي که توجیه پذیري اقتصادي آن حفظ شود. ما در کشور شرکت هایی داریم که
در این زمینه فوق العاده اند و رقابت با آن ها نیازمند تلاش همه جانبه در به روز نگهداري فناوري و یافتن بهترین راه براي تجاري

 
ساختن محصولات است. 

 
شرکت هاي دانش بنیان همیشه از وجود مافیاي بازار گفته اند. به نظر شما راه غلبه بر مافیاي حاکم بر بازار چیست؟ 

این ظرفیت در شرکت هاي دانش بنیان وجود دارد که بتوانند در عرصه هاي جهانی حرف هایی براي گفتن داشته باشند، مشروط به

 
اینکه در زمان و شرایط مناسب از آن ها حمایت شود. 

 
از نظر شما دستگاه ها و نهادهاي نظارتی چه حمایت هایی را باید از شرکت هاي دانش بنیان انجام دهند؟ 

در حال حاضر در جهان شرکت هایی که بر پایه علم و فناوري فعالیت می کنند جزو موفق ترین شرکت ها هستند. خوشبختانه ما از
نظر علمی در جایگاه خوبی در جهان هستیم. اگر حمایت مناسب از شرکت هاي دانش بنیان صورت پذیرد بدون شک در پیشرفت

 
کشور، سطح کیفیت زندگی جامعه، اشتغال زایی، ارزآوري و... تأثیر بسزایی دارند. 

حمایت از شرکت هاي دانش بنیان باید به صورت هماهنگ و توسط همه دستگاه ها صورت پذیرد. طوري نباشد که یک دستگاه اقدام
هاي حمایتی انجام دهد اما دستگاه دیگر بی تفاوت بوده و برخورد متفاوتی با شرکت هاي دانش بنیان داشته باشد. حمایت از شرکت

 
هاي دانش بنیان باید بخشی از رویکرد جاري سازمان ها و دستگاه هاي دولتی باشد. 

شرکت دانش بنیان سامان داروي هشتم توانسته طی دو سال پشت سر هم از خروج 120 میلیون یورو ارز از کشور جلوگیري کند.
رضایت خاطر و آسودگی خیال بیماران هموفیلی از اینکه همیشه دارو در دسترس است و تحریم ها اثري بر تأمین دارو نداشته از
نتایج سرمایه گذاري مناسب در یک شرکت دانش بنیان است. کاهش قیمت محصول مشابه خارجی که در گذشته حتی حاضر به



فروش این دارو به کشور ما نبودند یک دستاورد مهم دیگر است. علاوه بر این صرفه جویی بیمه اي که براي نظام سلامت کشور

 
داشته، حفظ نیروهاي نخبه و متخصص در کشور و همه و همه نتیجه یک سرمایه گذاري درست و حمایت به موقع است. 

 
ظاهراً شما هیچ مشکلی ندارید؟(خنده) 

با وجود همه محاسنی که ذکر شد، در حال حاضر براي بازپرداخت تسهیلات ارزي به نرخ ارز آزاد، فشار مضاعفی روي شرکت است،
در این خصوص سه مسئله مهم قابل تأمل است؛ نخست اینکه قیمت گذاري ما توسط سازمان غذا و دارو و بر مبناي نرخ ارز یارانه اي

 
تعیین می شود که مکلف به تبعیت هستیم. 

مسئله بعدي، موضوع وصول مطالبات است، از سال 98 هنوز مطالباتمان از سازمان غذا و دارو وصول نشده و باید با دریافت تسهیلات
گران قیمت بانکی به تولید ادامه دهیم. در کنار این مشکلات باید با واردات هم مبارزه کنیم. ما و سازمان غذا و دارو در حال کنترل
واردات داروي مشابه داخلی هستیم. اما مشخص نیست چطور و چگونه واردکنندگان ارز دولتی دریافت می کنند، داروي مشابه وارد
گمرك می کنند، با حداقل اسناد ترخیص می کنند و بعد به بهانه نزدیک بودن تاریخ انقضا شروع به فشار به سازمان غذا و دارو می

 
کنند. 

 
چشم انداز شما براي فعالیت هاي شرکت سامان داروي هشتم چیست؟ 

خوشبختانه توانستیم در سال گذشته GMP وزارت بهداشت را دریافت کنیم. تولید داروي فاکتور8 یکی از مشکل ترین و پیچیده
ترین داروهاي دنیاست که تولید آن در کشور سبب شده در چانه زنی هاي بین المللی دستمان پر باشد. اما به دنبال دریافت
گواهینامه GMP اروپا هستیم که ما را قادر می سازد تا محصولاتمان را به تمام نقاط جهان صادر کنیم که در این صورت نخستین

 
شرکتی خواهیم بود که در داخل کشور موفق به دریافت GMP اروپا براي خط تولید API شده ایم. 

 
بزرگ ترین و مهم ترین چالش هاي پیش روي شرکت شما براي 5 یا 10 سال آینده چیست؟ 

یکی از مهم ترین چالش هاي شرکت هاي دانش بنیان، حفظ نیروهاي نخبه است. در حقیقت توانسته ایم نیروهاي متخصص و
دانشمندان ایرانی را از نقاط مختلف کشور و جهان، دور هم جمع کنیم. با انگیزه و پشتکار آن ها توانسته ایم داروي با کیفیت جهانی

 
تولید کنیم. اما نگرانیم شرایط طوري پیش رود که احساس یأس بر آن ها حاکم شود. 

 
براي حوزه تخصصی شما که داروسازي است چه راه حل و راهکارهایی را پیشنهاد می کنید؟ 

جلوگیري از واردات داروي مشابه، پرداخت به موقع مطالبات و قیمت گذاري مناسب از راهکارهایی است که می تواند موجب
سودآوري قابل توجه براي کشور باشد.



استارتاپ صنایع دستی و دوختنی هاي سنتی در ایلام برگزار شد + ایده هاي

برتر

شماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/10/08
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان ایلام -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان ایلام، استارتاپ صنایع دستی و دوختنی هاي سنتی در حوزه
هاي لباس محلی، سوزن دوزي، لباس با هویت ایرانی و صنایع دستی با حضور 28 تیم در مرکز آموزش علمی کاربردي

 
جهاددانشگاهی ایلام در فضاي مجازي برگزار شد. 

رویداد شتاب صنایع دستی و دوخت هاي سنتی با توجه به پتانسیل و ظرفیت استان که براي اولین بار در مرکز آموزش علمی
کاربردي جهاددانشگاهی ایلام اجرا می شود قصد دارد در حوزه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی براي استان ارزش آفرین باشد و

 
گامی براي حرکت به سمت ایجاد اشتغال هاي نوآورانه در زمینه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی بردارد. 

معرفی روشهاي تامین سرمایه در حوزه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی،  شناسایی و معرفی نوآوري ها در حوزه صنایع دستی و
دوخت هاي سنتی، بومی سازي ایده هاي اجرا شده و خلق ارزشی نو ، ایجاد امکان مذاکره رو در رو و جسورانه و تعامل موثر و کارامد
صاحبان ایده با سرمایه گذاران  و ارتقا توانمندي فعالان حوزه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی در استان در استفاده از روش هاي

 
نوین از هداف دیگر این رویداد بوده است. 

شهریار رستمی رئیس مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی ایلام اظهار کرد : معرفی ظرفیت هاي حوزه صنایع دستی و دوخت هاي
سنتی در ایجاد کسب و کارهاي نوپا، تجاري نمودن فرآورده هاي جدید حوزه صنایع دستی و دوخت هاي سنتی، شناسایی فعالان و
صنعتگران حوزه هاي مرتبط با صنایع دستی و دوخت هاي سنتی و ترویج فرهنگ کارآفرینی را از دیگر اهداف این استارتاپ عنوان

 
کرد. 

وي با قدردانی از آقایان«محمدي»  «شنبه زاده» ، «اسماعیلی» و «علیشائی  »    رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان
ایلام و مدیران کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان و شرکت شهرك هاي صنعتی استان ایلام و  ورزش و جوانان

 
استان  به خاطر حمایت از این  رویداد قدردانی کرد. 

در این رویداد ، ایده پردازان به به مدت 5 دقیقه ارائه کردند و  و پس از آن به مدت 3 دقیقه داوران پرسش و پاسخ داشتند و در

 
نهایت ارائه دهنده در  2 دقیقه به سوالات داوران پاسخ داد. 

در پایان این استارتاپ  ایده زینب یاري با عنوان مانتو طرح خاتون اول شد و ایده هاي فاطمه مرادي با موضوع کیف و کفش سنتی  و

 
زهرا تباشیر با موضوع مانتو طرج مسجد جامع یزد رتبه هاي دوم  و سوم را به دست آوردند. 



این تیم ها در مرکز نوآوري صنایع دستی مرکز آموزش علمی کاربردي جهاددانشگاهی ایلام مستقر شده و با تهیه بوم مدل کسب و
کار، توسعه بازار ، سرمایه گذاري و اتصال به شبکه سرمایه گذاران ، در زمینه توسعه کسب و کار یاري می شوند.



نحوه واگذاري پرسپولیس و استقلال در دفتر سعید جلیلی بررسی شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/10/08

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري فارس، کارگروه ورزش
دولت سایه با دعوت جمعی از کارشناسان اقتصادي، صاحب
نظران ورزشی و کارشناسانی از شرکت فرابورس، پیشنهاد
هایی درباره چرایی و نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي
ورزشی دولتی، به ویژه استقلال و پرسپولیس را نقد و

 
بررسی کرد. 

سعید جلیلی، عضو شوراي عالی امنیت ملی در این نشست
گفت: از دهه هشتاد تاکنون مسئله واگذاري باشگاه هاي ورزشی در کشور مطرح است اما هنوز به نتیجه نرسیده است؛ طبیعی است
که نگاه هاي متفاوتی در این زمینه وجود دارد اما در نهایت کشور باید در این رابطه به تصمیم صحیح برسد و آن تصمیم را به خوبی

 
اجرا کند. 

جلیلی، شبیه سازي اجراي الگوهاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال را گام اول براي مشورت به حاکمیت
براي رسیدن به شرایط مطلوب برشمرد و تصریح کرد: با شبیه سازي مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، می توان به ابعاد آنها

 
پی برد و به تصمیم قاطع رسید. 

وي افزود: بررسی مدل ها در چگونگی واگذاري ها به همراه نقاط قوت و ضعف هریک از آنها، قدم اولی است که می تواند پیش روي

 
تصمیم گیران این موضوع قرار گیرد؛ در این بررسی باید به ابعاد مختلف اجرایی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی نیز پرداخته شود. 

در ابتداي این نشست غلامحسین حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران به ارائه مطالبی درباره سابقه واگذاري باشگاه

 
هاي دولتی فوتبال در کشورهاي دیگر پرداخت. 

وي با اشاره به مدلهایی از مالکیت و اداره باشگاه ها نظیر مالکیت خصوصی، سهامی، کنسرسیومی و .. گفت: امروز مالکیت دولتی

 
باشگاه هاي حرفه اي یک امر غیر معمول و در برخی موارد مانند انگلیس و آلمان، غیرقانونی تلقی می شود. 

حسینی نیا، باشگاه هاي حرفه اي در فوتبال ایران را به چهار گروه باشگاه هاي وابسته به صنایع نظیر فولاد خوزستان و ..، وابسته به
نیروهاي نظامی و انتظامی نظیر پاس و...، وابسته به سازمان تربیت بدنی نظیر استقلال و پرسپولیس و بخش خصوصی نظیر نساجی
مازندران و .. تقسیم کرد و اظهار داشت: این تقسیم بندي نشانگر آنست که باشگاه داري در ایران توسط بخش دولتی ایجاد شده و

 
دولت هزینه هاي این ورزش را تقبل میکند. 



وي در ادامه توجه به نقش هواداران در باشگاه هاي فوتبال و لزوم فراهم کردن امکان سرمایه گذاري کارآفرینان در این عرصه را یک
لازمه مهم در تعیین نوع مالکیت باشگاه ها برشمرد و تصریح کرد: امروزه انواع تعاونی هاي جدید براساس سیاست هاي کلی اصل 44
قانون اساسی فراهم آمده است که تعاونی سهام عام یکی از آنهاست؛ از نظر ما شرکت هاي تعاونی سهام عام بیشترین مزایا را در
مقایسه با شرکت هاي دیگر دارا هستند و علاوه بر اینکه میتوانند از مزایاي قانون تجارت استفاده نمایند، از مزایاي مربوط به شرکت

 
هاي تعاونی نیز بهره منده خواهند شد. 

حسینی نیا افزود: مدل پیشنهادي ما براي واگذاري دو باشگاه استقلال و پرسپولیس، تبدیل آنها به شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
است. 

وي محدویت تملک سهام و برخورداري از حمایت و نظارت وزارت کار را از جمله تفاوت هاي تعاونی هاي سهام عام با شرکت هاي
سهامی عام برشمرد و خاطرنشان کرد: تامین بخشی از سرمایه از طریق پذیره نویسی، شرایط آزاد عضویت، اعمال راي و نظر براساس
میزان دارایی سهم و .. از جمله ویژگی هاي تعاونی سهام عام است که میتوان آن را مدل مناسب جهت واگذاري باشگاه هاي فوتبال

 
معرفی کرد. 

حسینی نیا تاکید کرد: در این مدل طبق قانون، حداکثر سهم هر شخص حقیقی، 5 درصد خواهد بود و اشخاص حقوقی نیز حداکثر

 
می توانند 10 درصد سهام شرکت تعاونی را داشته باشند و این محدودیت تملک سهام از تجمیع ثروت جلوگیري می کند. 

سید محمدکاظم اولیایی مدیرعامل اسبق باشگاه فوتبال استقلال تهران نیز استفاده از ظرفیت نهادهایی چون شرکت هاي پیشکسوت
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس و کانون هاي هواداري دو باشگاه را بازو هاي مهمی براي شروع تاسیس شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
دانست. 

در ادامه ماشاءاالله عظیمی نایب رئیس اتاق تعاون ایران، عضو شورایعالی بورس و هیئت اهلیت سازمان خصوصی سازي، ظرفیت شرکت
هاي تعاونی سهامی عام را بهترین فرصت براي تامین مالی در واگذاري باشگاه هاي فوتبال دانست و خاطرنشان کرد: سهامدار کردن
مردم از طریق شرکت هاي تعاونی، انگیزه هاي منفی براي سرمایه داري از این طریق را محدود می کند و به همین خاطر ما بر تعاونی

 
بودن مدل واگذاري استقلال و پرسپولیس تاکید داریم. 

وي سیاست هاي متناقض مسئولان دولت در زمینه واگذاري استقلال و پرسپولیس را یک مشکل بزرگ در شروع کار دانست و
اظهارداشت: مدل پیشنهادي اتاق تعاون، قالب شرکت هاي تعاونی توسعه و عمران شهرستانی است که این قابلیت را دارند تا ضمن در

 
نظر گرفتن جایگاه پیشکسوتان، طرفداران و مدیران باشگاه هاي ورزشی، واگذاري ها را در خود جاي بدهند. 

در ادامه احسان اصولی رئیس هیئت فوتبال استان خراسان رضوي و عضو مجمع فدراسیون این رشته نیز در توضیحات خود به

 
مخالفت با پیشنهاد عظیمی پرداخت. 

 وي اتاق تعاون ایران را فاقد امکانات و شرایط کافی براي کارفرمایی واگذاري ها دانست و افزود: بدنه اجتماعی بزرگی پشتوانه فوتبال
است و این ورزش داراي سابقه 80 ساله اي است که ابعاد گوناگونی دارد؛ اگرچه بحث واگذاري یک مقوله اقتصادي است اما نمیتوان

 
صرفا با اتکا به ساختارهاي اقتصادي به بررسی آن پرداخت. 

همچنین مهدي حاجی وند، محقق و کارشناس حوزه خصوصی سازي به ارائه گزارشی درباره لزوم اجراي سیاست خصوصی سازي در



 
فوتبال و مزایاي روش پیمان مدیریت پرداخت. 

حاجی وند درخصوص مزایاي روش پیمان مدیریت نسبت به سایر روش ها گفت: در این روش، مالکیت باشگاه ها همچنان به عهده

 
دولت است اما مدیریت آن به صورت زماندار به متقاضیان داراي اهلیت واگذار می گردد. 

وي افزود: اگر مدیریت، مورد تایید مالک بود، روند همکاري ادامه خواهد داشت و در غیر اینصورت، پیمان مدیریت با فرد دیگري بسته

 
خواهد شد. 

حاجی وند در ادامه، وضع موجود ورزش را ناشی از دخالت نادرست دولت در این حوزه دانست و خاطرنشان کرد: امروز فوتبال به یک
صنعت درآمدزا تبدیل شده که البته هزینه هاي آن نیز به دوش دولت است. متاسفانه جذب سرمایه از طریق مشارکت مردمی تقریبا

 
جایی در فوتبال ندارد؛ درحالیکه تجربه سایر کشورها نشان داده که مدیریت و مالکیت بخش خصوصی در این زمینه بهتر بوده است. 

حاجی وند بهره گیري اندك از منابع انسانی متخصص و فقدان مدیریت مناسب جهت توسعه سرمایه هاي هواداري در فوتبال را از
جمله اثرات منفی مدیریت دولتی باشگاه ها دانست و تصریح کرد: حمایت ناعادلانه از تیم هاي خاص و طرد بخش دولتی، عدم امکان

 
مطلوب نظارت و ارزیابی مالی و ایجاد پدیده هاي مانند دلالی در فوتبال از دیگر اثرات مدیریت فعلی دولتی در این ورزش است. 

وي با اشاره به تجربه مدل هاي استاندارد مالکیت باشگاه هاي ورزشی در سایر کشوررها در مقایسه با ایران، خصوصی سازي فوتبال را
داراي یک فرایند گام به گام دانست و افزود: اصلاح ساختار بنگاه ها، ارزش گذاري عادلانه سهام و روش صحیح واگذاري، توجه به
اهلیت خریداران و نظارت پس از واگذاري به همراه توانمندسازي بخش خصوصی از طریق حمایت دولت فرایندي است که فوتبال

 
ایران براي رسیدن به جایگاه بهتر باید طی کند. 

حاجی وند خصوصی سازي یک شبه باشگاه هایی نظیر راه آهن، سیاه جامگان، برق شیراز و .. را نمونه هایی از عدم طی فرایند

 
استاندارد خصوصی سازي دانست که منجر به بدترشدن وضعیت این باشگاه ها و از دست رفتن جایگاه قبلی آنها شد. 

نگرانی نابجا از تبعات خصوصی سازي، تعدد مراکز تصمیم گیر، کمبود قوانین حمایتی دولت از بخش خصوصی براي حضور از فوتبال،
فراهم نبودن زیرساخت هاي درآمدزایی، عدم امکان حضور سرمایه گذاران خارجی، عدم اصلاح ساختار باشگاه ها پیش از واگذاري و ..

 
از جمله موانع پیش روي خصوصی سازي باشگاه هاي فوتبال در ایران بود که حاجی وند به آنها اشاره کرد. 

وي زیانده بودن باشگاه ها و شفاف نبودن صورت هاي مالی آنها را از جمله موانع ارزشگذاري دانست  و گفت: در مزایده هاي سال 93
و 94، اهلیت هاي در نظر گرفته شده براي سرخابی ها عبارت بود از: نداشتن بدهی معوقه بانکی، عدم سابقه محکومیت موثر کیفري و
عدم سوء سابقه امنیتی ثبت شده اما باید در کنار این موارد، اهلیت توانایی تجاري و شناخت ورزشی نظیر برنامه مدیریتی و

 
درآمدزایی نیز از سوي خریداران احراز گردد. 

نحوه درآمدزایی چند باشگاه برتر فوتبال جهان در سالهاي اخیر، بخش دیگري از ارائه حاجی وند بود که حق بخش تلویزیونی،

 
درآمدزایی از طریق تبلیغات از جمله مهمترین محورهاي آن محسوب میشد. 

همچنین خاتونی، کارشناس حوزه جامعه شناسی ورزشی، واگذاري مالکیت سرخابی ها را نیازمند طی یک دوران گذار میان مدت
دانست و اظهار داشت: اجتماعی شدن باشگاه ها، امروز دیگر یک پدیده ساده نیست؛ براي اینکه هوادار فوتبال وارد عرصه سرمایه



 
گذاري شود و جهت ورود به مدیریت هاي غیر دولتی نیازمند یک دوران گذار 5 تا 10 ساله هستیم. 

وي افزود: اصرار بر طی یک شبه فرایند واگذاري، یک اشتباه از سوي دولت است؛ اگر فرایند طی نشود و روند با شکست مواجه گردد،

 
بی اعتمادي نسبت به  اصل واگذاري پدیده آمده و این اتفاق مشکلات بزرگی را رقم خواهد زد. 

رضا محمدکاظمی، استاد دانشگاه تهران نیز واگذاري مالکیت باشگاه هاي فوتبال به شیوه خصوصی سازي واحد هاي صنعتی را یک
مدل مردود اقتصادي عنوان کرد و افزود: شیوه پیشنهادي از راه تعاونی یا همان جمع سپاري به مردم داراي سه ویژگی به روز بودن،

 
کارآمد بودن و داراي مطابقت با اسناد بالا دستی است و با خصوصی سازي معمول تفاوت هاي آشکاري دارد. 

وي افزود: این مدل از جانب کارشناسان حاضر در نشست که در اتاق تعاون ایران، دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران و مجموعه اي از

 
مدیران سابق که در فوتبال حضور داشتند، پیشنهاد می گردد. 

سید پندار توفیقی قائم مقام سابق باشگاه فوتبال استقلال تهران، مهمترین عامل براي شروع فرایند واگذاري استقلال و پرسپولیس را

 
تفاهم کارشناسان بر سر مدل کارآمد درآمدزایی این باشگاه ها در دوران پس از واگذاري عنوان کرد. 

توفیقی همچنین حمایت قانونی از حقوق باشگاه هاي ورزشی پس از واگذاري را پیش شرط مباحث صورت گرفته برشمرد و افزود: در
اولین گام براي تعیین نحوه درآمدزایی این باشگاه ها، باید تکلیف حق پخش تلویزیونی تعیین گردد؛ در خارج از کشور حداقل

 
35درصد درآمد باشگاه ها از طریق همین حق پخش است که در داخل کشور اینگونه نیست. 

 
گفتنی است مقرر شد تا در نشست آتی کارگروه ورزش، کارشناسان به ارائه شبیه سازي مدل هاي اجرایی بپردازند. 

انتهاي پیام/



تامین معیشت و فراوانی کالا اولویت وزارت صمت

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/10/08

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اولویت این وزارتخانه و دولت، تامین معیشت، فراوانی و عرضه مناسب کالاست.

به گزارش خبرنگار گروه اقتصادي خبرگزاري صدا و سیما،
آقاي علیرضا رزم حسینی در پنجمین کنفرانس بین المللی
مدیریت صنعتی که به صورت وبیناري برگزار شد افزود:
اولویت دیگر وزارت صمت، جهش تولید و افزایش اشتغال
است که با افزایش تولید در گروه هاي مختلف صنعتی به
ویژه رشد 50 درصدي در تولید خودرو و رشد تولید لوازم

 
خانگی، این حرکت آغاز شده است. 

وي اضافه کرد: با وجود تحریم هاي ظالمانه و مشکلات
ناشی از تحریم، فراوانی این کالا در بازار وجود دارد که

 
البته براي قدرت خرید مردم، باید راهکار هایی مانند توزیع عادلانه ثروت را مدنظر قرار دهیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اگر می خواهیم توزیع عادلانه ثروت صورت گیرد این کار از محل کارآفرینی و توسعه اشتغال با

 
استفاده از ظرفیت واحد هاي تولیدي امکانپذیر است. 

 
وزارت صمت پیشگام در توزیع عادلانه ثروت 

رزم حسینی افزود: وزارت صمت تصمیم گرفته است در توزیع عادلانه ثروت، پیشگام باشد از این رو دنبال این هستیم تا 200 شرکت
نامدار را به منظور توسعه متوازن کشور درگیر کنیم و به کمک این شرکت ها، الگویی از توازن توسعه اي را در مناطق مختلف کشور

 
بوجود بیاوریم. 

وزیر صمت ادامه داد: توزیع عادلانه ثروت میان مردم، فقط پخش پول نیست بلکه ایجاد فرصت هاي مساوي براي خلق ثروت و

 
کارآفرینی است. 

وي گفت: ریشه این که نتوانستیم به جایگاه رفیع خود در اقتصاد دنیا برسیم شاید نوع نگاه مدیران ما باشد که باید در آن تحول

 
صورت پذیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: نکته مهم در رشد اقتصادي، توجه به نرخ تورم و رشد سرانه تولید کشور است وقتی ارزش میزان
هر تن واردات، هزار دلار و ارزش هر تن ارزش افزوده در کشور 200 دلار است یعنی کالا هاي وارداتی با ارزش افزوده بالاتر و کالا
هاي صادراتی ما بیشتر به صورت خام است از این رو باید اصلاح این روند در دستور کار ما قرار گیرد و کالا ها به جاي خام فروشی با



 
ارزش افزوده بالاتر صادر شود. 

 
90 درصد تسهیلات به 10 درصد افراد می رسد 

آقاي رزم حسینی گفت: تسهیلات بانکی و تامین مالی، یکی از ابزار ها براي حمایت از تولید است، اما وقتی از 947 هزار میلیارد تومان
از تسهیلات بانکی کمتر از شش درصد آن به صنعت و اشتغال اختصاص پیدا می کند و 90 درصد تسهیلات به 10 درصد افراد می

 
رسد، صنعت و تولید رمقی براي توسعه نخواهند داشت. 

وي اضافه کرد: وقتی در زنجیره تامین نهاده هاي دامی، وابستگی شدید به خارج از کشور داریم امنیت غذایی از شاخصه هاي مهم

 
محسوب می شود و باید تامین این امنیت همیشه مدنظر باشد. 

وزیر صمت گفت: حتی براي قدرت دفاعی نیز باید قدرت اقتصادي داشته باشیم و اگر بتوانیم مولفه هاي اصلی قدرت اقتصادي را
محقق کنیم خواهیم دید که چگونه خلق ثروت در جایگاه کشور اتفاق خواهد افتاد و سرمایه هاي اجتماعی از جمله نخبگان حفظ

 
خواهند شد. 

 
150 کشور در دنیا تورم زیر هفت درصد دارند 

رزم حسینی افزود: در حالی که 150 کشور در دنیا تورم زیر هفت درصد دارند باید دید چرا کشور ما که در آن زیرساخت هایی مانند

 
آب، برق، گاز و اینترنت در سراسر کشور مهیا شده است در مهار تورم توفیق نداشت؟ 

وي با بیان اینکه در این باره دشمنی دشمنان را نمی توان نادیده گفت: باید با کمک هم، در حوزه اقتصاد به توفیق برسیم همچنان

 
که با همه دشمنی ها، در حوزه زیرساخت ها توفیقات خوبی در کشور داشتیم. 

وزیر صمت اضافه کرد: اگر در حوزه هایی که فرصت هاي اقتصادي به ما اجازه می دهد امکانات خوبی را فراهم کنیم و اقدامات خوبی
انجام دهیم این امر از دخالت بیگانگان در امور اقتصادي ما، جلوگیري خواهد کرد.



خانه هاي کار و فرهنگ در روستاهاي مازندران تشکیل می شود

منبع: کتاب ایرانشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران از تشکیل خانه هاي کار و فرهنگ در روستاها خبر داد.

به گزارش خبرگزاري کتاب ایران(ایبنا)، به نقل از روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران، عباس زارع با بیان
این خبر گفت: نشست توجیهی و گفت وگو مسئولان روستاهاي منتخب مازندران درباره کسب و کارهاي فرهنگی و هنري در روستاها

 
به صورت وبینار در قائمشهر برگزار می شود. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران افزود: در این نشست که با حضور ابراهیم حیدري، مدیر کل دفتر مطالعات و برنامه ریزي
فرهنگی و کتابخوانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و دبیر طرح؛ علی اصغر سید آبادي، مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی؛ رضا
برزگر، مدیرکل دفتر مطالعات برنامه ریزي شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور؛ اسماعیل زیارتی،
رئیس مرکز مطالعات برنامه ریزي شهري و روستایی سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي وزارت کشور؛ رضا یوسفیان، مدیرعامل
تحقیقات بازار و ساماندهی صندوق کارآفرینی امید کشور؛ عباسی، معاون فرماندار شهرستان قائمشهر، رحیمی، بخشدار بخش مرکزي
شهرستان قائمشهر، مدانلو رئیس اراده فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان منتخب قائمشهر، دهیار و رئیس شوراي اسلامی روستاهاي

 
خرماکلا، قادیکلاي بزرگ و قراخیل برگزار شد، هر یک از حاضران درباره طرح خانه هاي کار و فرهنگ به تبادل نظر پرداختند. 

وي افزود: این وبینار در قالب گفت وگو و پرسش و پاسخ برگزار و در پایان مقرر شد تا تشکیل خانه هاي کار و فرهنگ در روستاها با
ایجاد بسترهاي مناسب، به زودي آغاز شود.



ضرورت تحقیق در زمینه تاثیر ورزش بر کووید 19

منبع: ایسناشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/10/08

پژوهشگر منتخب دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، مهم ترین تأثیر پژوهش را برقراري ارتباط با دنیاي ناشناخته پیرامون
بیان کرد و گفت: پژوهش، فن آوري و کارآفرینی سه محور اصلی رشد و تعالی هر کشور است و تأثیرگذاري آن در جهان

کنونی و آینده، بسیار روشن است.

به گزارش ایسنا، دکتر محمد رستمی نژاد، دکتراي
تخصصی ایمونولوژي و عضو هیأت علمی پژوهشکده ي
گوارش دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان اینکه
نخبگان باید پاسخ تمامی پرسش هاي خود را از راه
پژوهش بیابند، گفت: نتایج حاصل از تحقیق همواره قابل

 
استناد است و خللی در آن وارد نمی شود. 

وي به پژوهشگران جوان توصیه کرد: از آنجاکه مقالات
منتخب از طرح هاي تحقیقاتی در رزومه ي افراد براي همیشه باقی می ماند، پیش از موافقت همکاري در هر طرح پژوهشی، درباره ي

 
چگونگی انجام کار تحقیق و تفحص کنید. 

رستمی نژاد با بیان اینکه دستیابی به هر هدفی، نیازمند برنامه ریزي، آینده نگري، پشتکار و در نهایت توکل به خداي بزرگ است، با
اشاره به سیر پیشرفت خود، عنوان کرد: با انجام هر طرح پژوهشی علاقه ام به ارایه طرح جدید و مطالعه ي موضوع جدید بیش تر می
شد؛ به طوري که در سال 1392 و 1398 در جایگاه پژوهشگر غیر هیأت علمی، برگزیده ي دانشگاه شدم و تاکنون بیش از 200 مقاله

 
و هفت جلد کتاب و سه ثبت اختراع در کارنامه ي خود دارم. 

وي با تاکید بر اهمیت هدفمند بودن در کارهاي پژوهشی، گفت: در طول دوره فعالیت پژوهشی بر روي یک موضوع تمرکز کرده و

 
تمام تلاشم را در جهت ارایه راه کارهاي مناسب به منظور پیشگیري و درمان بیماري سلیاك در ایران به کار گرفتم. 

وي شرکت در کنگره هاي علمی و بین المللی را موثر دانست و ادامه داد: از این طریق می توان ضمن برقراري ارتباط با اساتید

 
برجسته، پروژه هاي مناسب و موثر طراحی و اجرا کرد.با همین روش حداقل پنج مقاله با ایمپکت بالاي 10 منتشر کردم. 

وي در این رابطه به تاسیس نخستین دپارتمان تحقیقاتی بیماري سلیاك در پژوهشکده گوارش و کبد کشور اشاره کرد و گفت: در این

 
دپارتمان سعی شده تا دانشجویان براي انجام طرح هاي تحقیقاتی مرتبط با این رشته جذب شوند. 

این عضو هیات علمی دانشگاه مهم ترین تأثیر پژوهش را برقراري ارتباط با دنیاي ناشناخته ي پیرامون بیان کرد و گفت: پژوهش، فن

 
آوري و کارآفرینی سه محور اصلی رشد و تعالی هر کشوري ست و تأثیرگذاري آن در جهان کنونی و آینده، بسیار روشن است. 



رستمی نژاد همچنین با بیان اینکه رکن اصلی تمامی تصمیمات در سطح کلان براي پیشگیري، درمان و حتی ساخت واکسن کرونا،
انجام پژوهش هاي کاربردي است، گفت: ورزش و فعالیت هاي بدنی نقش کلیدي در بالا بردن سطح ایمنی بدن در مقابله با عفونت ها
دارد. به طور حتم انجام پروژه اي تحقیقاتی در حیطه ي ورزش و انتشار یافته هاي آن ها در وضعیت کنونی می تواند راه گشاي

 
بازگشت سلامت و امید به خانواده هاي ایرانی باشد. 

وي خطاب به دانشجویان بهشتی توصیه کرد: بی تردید کسانی که در این دانشگاه پذیرفته شده اند و در حال تحصیل هستند، از
نخبگان کشورند و در طول تحصیل پرسش هاي فراوانی در ذهن شان ایجاد می شود. توصیه ي من این است که پاسخ تمامی پرسش

 
هاي خود را از راه پژوهش بیابند. نتایج حاصله از تحقیق همواره قابل استناد است و خللی در آن وارد نمی شود. 

به گزارش مفدا دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، دکتر محمد رستمی نژاد در بیست و یکمین دوره از جشنواره ي پژوهشی
ابوریحان بیرونی که روز سه شنبه دوم دي ماه سال جاري در دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی برگزار شد، موفق به کسب جایگاه

 
پژوهشگر منتخب در رتبه ي استادیار پایه شد. 

انتهاي پیام



بررسی واگذاري استقلال و پرسپولیس در دولت سایه

منبع: ایسناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/10/08

کارگروه ورزش دولت سایه با دعوت جمعی از کارشناسان اقتصادي، صاحب نظران ورزشی و کارشناسانی از شرکت فرابورس،
پیشنهادهایی درباره چرایی و نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي ورزشی دولتی، به ویژه استقلال و پرسپولیس را نقد و بررسی

کرد.

به گزارش ایسنا، سعید جلیلی در این نشست اظهار کرد: از
دهه هشتاد تاکنون مسئله واگذاري باشگاه هاي ورزشی در
کشور مطرح است اما هنوز به نتیجه نرسیده است. طبیعی
است که نگاه هاي متفاوتی در این زمینه وجود دارد اما در
نهایت کشور باید در این رابطه به تصمیم صحیح برسد و

 
آن تصمیم را به خوبی اجرا کند. 

وي شبیه سازي اجراي الگوهاي پیشنهادي در نحوه
واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال را گام اول براي
مشورت به حاکمیت جهت رسیدن به شرایط مطلوب

 
برشمرد و تصریح کرد: با شبیه سازي مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، می توان به ابعاد آنها پی برد و به تصمیم قاطع رسید. 

رییس دولت سایه افزود: بررسی مدل ها در چگونگی واگذاري ها به همراه نقاط قوت و ضعف هریک از آنها، قدم اولی است که می
تواند پیش روي تصمیم گیران این موضوع قرار گیرد. در این بررسی باید به ابعاد مختلف اجرایی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی نیز

 
پرداخته شود. 

در این نشست غلامحسین حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران،سید محمدکاظم اولیایی مدیرعامل اسبق باشگاه
فوتبال استقلال ، ماشاءاالله عظیمی نایب رئیس اتاق تعاون ایران و عضو شورایعالی بورس، رضا محمدکاظمی استاد دانشگاه تهران،
پندار توفیقی قائم مقام سابق باشگاه استقلال، مهدي حاجی وند محقق و کارشناس حوزه خصوصی سازي و خاتونی کارشناس حوزه

 
جامعه شناسی ورزشی نظرات خود را بیان کردند. 

انتهاي پیام



افزایش همکاري هاي دو سویه و اعلام آمادگی براي همراهی در مسیر توسعه

منطقه آزاد انزلی

منبع: گیلان صدرشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرکل صدا و سیماي گیلان در دیدار با مدیر عامل سازمان منطقه آزاد انزلی: The post افزایش همکاري هاي دو سویه و
اعلام آمادگی براي همراهی در مسیر توسعه منطقه آزاد انزلی appeared first on گیلان صدر.

 
 

افزایش همکاري هاي دو سویه و اعلام آمادگی براي همراهی در مسیر توسعه منطقه آزاد انزلی/ تولید محتواهاي خبري،اطلاع رسانی و

 
تبلیغی براي معرفی ظرفیت ها و فرصت هاي سرمایه گذاري منطقه آزاد انزلی 

گیلان صدر: به منظور افزایش همکاري هاي دو سویه و تولید برنامه هاي فاخر تلویزیونی،مدیرکل صدا و سیماي گیلان به همراه

 
جمعی از معاونین این سازمان با رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی دیدار و گفتگو کردند. 

بنا براین گزارش دکتر روزبهان در این نشست به نقش مهم صدا و سیما به منظور آگاهی بخشی در جامعه اشاره و بیان کرد: موقعیت
استراتژیک منطقه آزاد انزلی قرار گیري آن در مسیر کریدورهاي تجاري بین المللی این منطقه را به شاهراه ترانزیت کالا به کشورهاي
مختلف تبدیل کرده است و بستر سرمایه گذاري لازم به منظور افزایش سهم کشورمان در بازارهاي جهانی و افزایش فرصت هاي
شغلی با توسعه زیر ساخت هاي سرمایه گذاري از قبیل ایجاد شهرك صنعتی شماره 3 فراهم بوده و می توان ظرفیت ها و زیرساخت

 
هاي موجود را با هم افزایی پتانسیل ها و تولیدات مشترك جهت حضور سرمایه گذاران داخلی و خارجی معرفی کرد. 



 وي در ادامه نقش منطقه آزاد انزلی در حوزه اقتصادي و
فرهنگی را ملی و بین المللی عنوان کرد و افزود: همراهی صدا وسیما می تواند روند رسیدن به اهداف منطقه آزاد انزلی را تسهیل
کرده تا در مدت زمان مشخص شده به اهداف خود دست یافته که ثمره آن مسلماً براي استان گیلان و کشور خواهد بود و جهت
همکاري هاي لازم در زمینه ساخت مستندهاي فاخر و آثاري که ظرفیت هاي منطقه و گیلان را در حوزه هاي اقتصادي ،فرهنگی و

 
گردشگري معرفی میکنند استقبال می کنیم. 

دکتر روزبهان در ادامه به شرح برنامه ها و طرح هاي در دست اجرا و رشد شاخص هاي اقتصادي،کارآفرینی پرداخت و خاطرنشان
کرد: مزیت هاي قانونی و پتانسیل هاي موجود در منطقه موجب شد تا در 6 ماه نخست سال جاري رکورد سرمایه گذاري در تاریخ
منطقه آزاد انزلی شکسته شود و در هفته هاي آتی تعداد زیادي از پروژه هاي سرمایه گذاري به ارزش بیش از 840 میلیارد تومان

 
توسط دکتر روحانی ریاست محترم جمهور افتتاح و به بهره برداري خواهد رسید. 

در ادامه دکتر باقرزاده مدیر کل صدا و سیماي مرکز گیلان نیز با تقدیر از اقدامات صورت گرفته، منطقه آزاد انزلی را کانون توسعه
گیلان دانست و بیان کرد : منطقه آزاد انزلی فرصتی بی بدیل و مزیت نسبی براي استان بوده و اهمیت استراتژیک براي گیلان دارد و
بستر لازم به منظور ایجاد پیوست رسانه اي ، هم افزایی در تولیدات مشترك براي جذب سرمایه گذار و همچنین همکاري براي

 
پیشبرد مباحث فرهنگی وجود دارد. 

 وي با بیان اینکه براي همراهی در مسیر توسعه منطقه آزاد
انزلی، صدا و سیماي گیلان نیز آمادگی همکاري هاي لازم را دارد افزود : با به کار گیري توان رسانه اي میتوان توان تجاري، اقتصادي
و سیاسی منطقه را افزایش داد و استان گیلان و منطقه آزاد انزلی را به عنوان یک برند خاص معرفی کرد و صدا و سیماي مراکز
استان یک پتانسیل مناسب به منظور معرفی استان و مجموعه هاي فعال در آن بوده و بهره گرفتن از این ظرفیت به عنوان یکی از

 
موفق ترین شبکه هاي استانی یک فرصت مناسب براي سازمان منطقه آزاد انزلی محسوب می گردد. 



مدیر کل صدا و سیماي گیلان با اشاره به گسترش فعالیت ها و ماموریت سازمان منطقه آزاد انزلی خاطرنشان کرد : راه اندازي دفتر
خبري،استودیوي تلویزیونی و رادیویی در منطقه آزاد انزلی زمینه هاي توسعه همکاري هاي همه جانبه را فراهم خواهد کرد و میتوان

 
برنامه هاي مختلف در حوزه فعالیت هاي منطقه آزاد انزلی را در همین منطقه تولید و در شبکه هاي ملی و بین المللی منعکس کرد. 

در ادامه این نشست معاون فرهنگی سازمان و مدیر روابط عمومی و امور بین الملل به لزوم برنامه سازي و تولید محتوا و پرداختن به

 
مزیت هاي سرمایه گذاري و فرهنگ سازي اشاره و خواستار افزایش همکاري ها در این حوز شدند. 

گفتنی است هر یک از معاونین صدا و سیماي مرکز گیلان نیز پیشنهادات و راهکارهاي مناسب را به منظور افزایش همکاري ها و
تولید برنامه هتی فاخر رادیویی و تلویزیونی ارائه دادند.



روستاي علوي به عنوان روستاي نمونه کسب و کار فرهنگی و هنري برگزیده

شد

منبع: شبستانشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/10/08

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی کاشان گفت: روستاي علوي از توابع شهرستان کاشان به دلیل پیشینه فعالیت هاي
فرهنگی به عنوان یکی از روستاهاي نمونه در اجراي طرح کسب و کارهاي فرهنگی روستاها برگزیده شده است.

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی کاشان گفت: روستاي علوي از توابع شهرستان کاشان به دلیل پیشینه فعالیت هاي فرهنگی

 
به عنوان یکی از روستاهاي نمونه در اجراي طرح کسب و کارهاي فرهنگی روستاها برگزیده شده است. 

میثم نمکی در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در شمال استان اصفهان
گفت: نشست توجیهی کسب و کارهاي فرهنگی هنري در روستاها با حضور مدیر کل
دفتر مطالعات و برنامه ریزي فرهنگی و کتابخوانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی،
مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، مدیران فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان هاي

 
منتخب طرح به صورت مجازي برگزار شد. 

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی کاشان افزود: این نشست با توجه به انعقاد تفاهم
نامه مشترك معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، معاونت توسعه روستایی

و مناطق محروم ریاست جمهوري، سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور و صندوق کارآفرینی امید و به منظور تشریح مراحل

 
طرح به صورت وبینار برگزار شد. 

نمکی در ادامه بیان داشت: بررسی اهداف، محورهاي همکاري، نحوه حمایت از طرح ها و شیوه نامه اجرایی طرح از دیگر محورهاي

 
این نشست توجیهی بوده است. 

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی کاشان افزود: روستاي علوي از توابع کاشان به دلیل پیشینه فعالیت هاي فرهنگی به عنوان یکی از

 
روستاهاي نمونه در اجراي این طرح برگزیده شده است. 

نمکی خاطر نشان کرد: استفاده از ظرفیت هاي داخلی کشور و برنامه ریزي در این زمینه از طریق کسب کارهاي فرهنگی و هنري می
تواند ضمن کارآفرینی و اشتغال زایی، گامی در جهت رونق اقتصاد فرهنگ کشور باشد./



اقدامات شهید سلیمانی در دفع اشرار سیستان و بلوچستان و کرمان بی نظیر

بود/ روایتی از طرح اشتغالزایی حاج قاسم که اشرار را کشاورز کرد

منبع: موج رساشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون قرارگاه مرکزي خاتم الانبیاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: سردار سلیمانی اقدامات بی نظیري در دفع شر اشرار
از مناطق جنوب کرمان، سیستان و بلوچستان و بخش هایی از هرمزگان داشت.

 
 

معاون قرارگاه مرکزي خاتم الانبیاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: سردار سلیمانی اقدامات بی نظیري در دفع شر اشرار از

 
مناطق جنوب کرمان، سیستان و بلوچستان و بخش هایی از هرمزگان داشت. 

سردار عبدالمحمد رئوفی نژاد امروز در گفت و گو با خبرنگار موج رسا; با تسلیت سالروز شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی، اظهار

 
داشت: پس از شهادت سردار شهید سلیمانی پیرامون شخصیت، روحیات و اخلاقیات ایشان بسیار پرداخته شده است. 

وي ادامه داد: سردار سلیمانی قبل از شهادت بسیاري از مسائل و ویژگی هاي شخصیتی خود را عیان نمی کرد و همه تلاشش این بود
که آنچه دارد براي خود بماند و شخصیت این شهید گرانقدر نظام اسلامی تا قبل از شهادت یک شخصیت کلی و ناشناخته براي مردم
بود اما پس از شهادت از زوایاي مختلف خاطرات، سوابق، عملکرد، سخنرانی ها و دیدگاه ها و تحلیل هاي ایشان از طریق صدا و سیما،

 
اشخاص، افراد و برگزاري یادواره ها و میزگردها بیان شد. 

 
آشنایی با سردار سلیمانی 

معاون قرارگاه مرکزي خاتم الانبیاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به آشنایی خود با سردار سلیمانی از دي ماه سال 1360،
بیان داشت: سابقه آشنایی من با ایشان به سه ماه قبل از عملیات فتح المبین زمانی که قرار شد براي برگزاري عملیات فرماندهان،
تیپ ها و یگان هاي شرکت کننده در این عملیات مشخص شوند، برمی گردد اگر چه قبل از آن فرمانده سپاه کرمان در جبهه هاي

 
پدافندي دزفول را برعهده داشتم و سردار سلیمانی در جنوب دزفول در سوسنگرد و اهواز خدمات رسانی می کردند. 

سردار رئوفی نژاد گفت: حاج قاسم از دي ماه سال 1360 براي تشکیل تیپ ثاراالله براي شرکت در عملیات فتح المبین در غرب دزفول
با محوریت ذرفول، شوش و اندیمشک که مسئولیت این جبهه با ما بود، در سپاه دزفول حضور داشت. 



وي با بیان اینکه در دوران دفاع مقدس ایشان فرمانده لشکر ثار االله بود و به همین دلیل ارتباط تنگاتگی با ایشان به عنوان فرمانده
یگان در صحنه و پشت خاکریزها، در شرایط سخت عملیات والفجر 8 در عبور از اروند رود، در عملیات کربلاي 5 و کربلاي 4 داشتم از

 
نزدیک شاهد روحیه و جسارت، درایت و ظرفیت فرماندهی سردار سلیمانی بودم. 

همرزم شهید سلیمانی ادامه داد: لشکر ثاراالله از لشکرهاي خط شکن بود و عملکرد بسیجیان کرمان، نیروهاي سیستان و بلوچستان و
نیروهاي بسیجی هرمزگان مدیون سازمان و ساختار لشکر ثاراالله به فرماندهی حاج قاسم است که هنوز هم آثار اقدامات ماندگار ایشان

 
بر هیچ کس پوشیده نیست . 

وي با اشاره به اینکه شخصیت سردار سلیمانی در دو مقطع قابل تحلیل و بررسی است، افزود: در بعد اول باید به ویژگی هاي
شخصیتی و اخلاقی ایشان از نظر معنوي، عبادي، ولایت پذیري و ولایت مداري توجه شده و در بعد دیگر به شخصیت و روحیه

 
جهادي و دفاعی ایشان در دوران دفاع مقدس و جبهه مقاومت پرداخت. 

 
جنگ دیگر سردار سلیمانی پس از دوران دفاع مقدس 

معاون قرارگاه مرکزي خاتم الانبیاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به نقش سردار سلیمانی در دفع شر اشرار از جنوب کرمان،
سیستان و بلوچستان و بخش هایی از هرمزگان، ادامه داد: پس از دوران دفاع مقدس، سردار سلیمانی جنگ دیگري را در شرق کشور
در استان هاي کرمان، سیستان و بلوچستان و بخش هاي از هرمزگان برعهده داشت که در آنزمان به جولانگاه گروه هاي شرور مواد

 
مخدر درآمده و منطقه بسیار ناامن شده بود. 

سردار رئوفی نژاد بیان داشت: در دوران دفاع مقدس این گروه ها به دلیل درگیري کشور با جنگ هشت ساله براي خود حاکمیت
هایی را در جنوب کرمان و سیستان و بلوچستان ایجاد کرده بودند که حاج قاسم با 5 سال مبارزه بی امان شر اشرار را کم کرده و

 
امنیتی در منطقه ایجاد کرد که هنوز هم آثار آن در این مناطق وجود دارد. 

وي با بیان اینکه فعالیت ها و اقدامات اشرار و قاچاقچیان مواد مخدر زندگی و عرصه را به مردم این مناطق تنگ و مشکلات امنیتی
ایجاد کرده بود که اقدامات ماندگار سردار سلیمانی در دفع اشرار و به اسارت درآوردن و ریشه کن کردن گروه هاي حمل مواد مخدر

 
امنیت را در این منطقه پایدار کرد. 

همرزم سردار سلیمانی ادامه داد: سردار سلیمانی با دفع شر اشرار بزرگترین طرح اشتغالزایی را با نام طرح احرار در جنوب کرمان براي
افرادي که تسلیم شده و از اقدامات خود پشیمان شده بودند، در یک هزار هکتار زمین با 700 حلقه چاه راه اندازي کرد که این اقدام
سردار موجب شد تا قبایل و طوایف با یکدیگر متحد شده و معضل اشتغال آنها نیز با تشکیل تعاونی با حضور این افراد حل شود که

 
این اقدام سردار سلیمانی بازتاب خوبی در سطح سپاه و کشور داشت. 

معاون قرارگاه مرکزي خاتم الانبیاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه سردار سلیمانی از خرداد سال 76 به فرماندهی نیروي
قدس کشور درآمد و در این مقطع هم افتخارات و تاثیرات شگرفی را بر جاي گذاشت، افزود: شکل گیري جبهه مقاومت در چارچوب

 
نیروي قدس اقدامی تاثیرگذار از سوي حاج قاسم سلیمانی بود که امروز هم نتایج آن براي همگان روشن است. 

سردار رئوفی نژاد گفت: 12 سال در کرمان با ایشان بودم و ارتباط تنگاتنگی همچون دوران دفاع مقدس داشتم، حتی در زمان حضورم



 
در استانداري کرمان و زنجان ارتباطم با ایشان قطع نشد و ایشان را در این دوران هم ملاقات می کردم. 

وي با اشاره به تواضع شهید سلیمانی تصریح کرد: در چندین نوبت زمانی که ساعت 6.30 صبح با ایشان در دفترش براي صرف
صبحانه ملاقات داشتم و مشاوره هاي خوبی از ایشان می گرفتم و هنگام بدرقه این شهید گرانقدر 30 پله را پایین آمد تا مرا بدرقه

 
کند. 

 
 

این فرمانده دوران دفاع مقدس خاطرنشان کرد: شخصیت ایشان از نظر معنوي و اخلاقی براي همه و من جذبه داشت و همانطور که
یک دوست، رفیق و همرزم براي من بودم مشاور خوبی هم براي تصمیم گیري در مسائل شخصی و خانوادگی من بود و من به او

 
اعتقاد و باور داشتم. 

سردار رئوفی نژاد گفت: سردار سلیمانی داراي اخلاق، رفتار و طینت پاکی بود که شخصیت معنوي، عبادي، ولایت پذیر، ولایت مدار،
وفادار، مرم دار، بسیار دوست داشتنی، با جاذبه اخلاقی بسیار بالا و صبر عجیب در برخورد با مسائل و مشکلات از او یک چهره بین

 
المللی ساخته بود. 

همرزم شهید سلیمانی با بیان اینکه سردار سلیمانی صداقت و تواضع عجیبی داشت و بسیار اهل مطالعه بود، افزود: سردار سلیمانی از
حق مظلوم به شدت دفاع می کرد و براي کسی که در حق او ظلم شده بود وارد عمل می شد و براي حل مشکلات مردم از شخصیت،

 
توان و ظرفیت خود مایه می گذاشت. 

سردار رئوفی نژاد ادامه داد: وي در نیروي قدس با فکر و انیشه و آینده نگري جبهه مقاومت را سازمان و شکل داد که قبل از آن

 
اقدامات محدودي انجام می شد اما او سازماندهی و هدفمند کرد و عرصه جهادي را دنبال کرد و امروز آثار آن دیده می شود. 

وي گفت: ارتش جهادي امروز در جبهه مقاومت با حضور نیروهاي حزب االله، انصاراالله، زینبیون، فاطمیون، حشد العشبی و نیروهاي
مختلف مدیون اقدامات سردار سلیمانی است که یکی آثار و نتایج سازماندهی و فرماندهی مقتدرانه این سردار بزرگ اسلام شکست

 
مفتضحانه آمریکا، صهیونیست ها و ائتلاف آمریکایی، عبري و عربی در عراق،سوریه و منطقه است. 

فرمانده دوران دفاع مقدس خاطرنشان کرد: با وجود اینکه آمریکا و ایادي استکبار از همه توان و با صرف دلارهاي و ریال هاي عربی به



 
جنگ با نیروي مقاومت آمدند، اما با وجود درایت بالاي سردار سلیمانی امروز اذعان می کنند که دستشان خالی است. 

وي گفت: امیدواریم جبهه مقاومت و روند آن با اقتدار و طراحی و پیش بینی سردار سلیمانی در راستاي سیاست هاي راهبردي و

 
منویات مقام معظم رهبري به برکت خون این شهید هر روز سربلندتر باشد.//ن 

انتهاي پیام/



قوانین دست وپا گیر مشکل صنعت خودرو

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/10/08

طبق بررسی ها تولید خودرو و قطعات در مهرماه امسال و نسبت به مهر 98 بیش از 20 درصد رشد کرده است. همچنین در
شهریور امسال و نسبت به ماه مشابه سال گذشته نیز

 
 

طبق بررسی ها تولید خودرو و قطعات در مهرماه امسال و نسبت به مهر 98 بیش از 20 درصد رشد کرده است. همچنین در شهریور

 
امسال و نسبت به ماه مشابه سال گذشته نیز تولید خودرو و قطعات حدود 19 درصد رشد را نشان می دهد. 

هنوز آمار و ارقام تولید خودرو و قطعات در آبان منتشر نشده است، اما با توجه به روند صعودي رشد تیراژ، به نظر می رسد در این ماه
نیز بخش خودرو و قطعات با رشد تولید مواجه باشند. این روند ممکن است در سه ماه پایانی سال نیز ادامه یابد و در مجموع نیمه
دوم سال، روزهاي بهتري براي صنعت خودرو و قطعه رقم بخورد. از جمله فاکتورهایی که به نظر می رسد بر تداوم روند بهبود تولید
خودروهاي داخلی اثرگذار باشد، می توان به تسریع ترخیص قطعات و مواد اولیه از گمرك، رشد قیمت کارخانه اي خودروها، طرح
وزارت صنعت، معدن و تجارت براي آزادسازي قیمت بخشی از خودروها و همچنین سیگنال هاي مثبت احتمالی از احیاي توافق

 
هسته اي برجام اشاره کرد. 

این آمارها در حالی بیان شده که به گفته علی چنگی، مدیرعامل گروه پژوهش صنعت مدرن کشور ما ظرفیت بیشتري نسبت به آمار

 
ارائه شده در تولید خودروي داخلی دارد. 

وي معتقد است: در حال حاضر براي رسیدن به ظرفیت ایده آل در تولید خودرو با دو مشکل اساسی یعنی قوانین دست وپا گیر و بی

 
ثباتی صنایع بزرگ به عنوان تامین کننده مواد اولیه روبه رو هستیم. 

متن زیر ماحصل گفت وگوي ما با علی چنگی، مدیرعامل گروه پژوهش صنعت مدرن حول محور موفقیت هاي این شرکت در 9 ماه

 
اخیر و همچنین مشکلات پیش روي توسعه خودروسازي داخلی است. 



 
 

 
آیا عملکرد گروه پژوهش صنعت مدرن کشور در 9 ماهه اخیر مطلوب بوده است؟ 

با توجه به اینکه ایران خودرو تا پایان آذرماه توانسته رکورد تولید سال گذشته را به ثبت برساند و میزان تولیدات خود را 25 درصد
افزایش دهد ما نیز به عنوان تامین کننده چراغ هاي خودرو براي محصولات ایران خودرو در این رشد سهیم بوده ایم؛ اما اینکه آیا

 
شرکت ما توانایی و ظرفیت تولید بیشتر را دارد نیازمند توجه به ظرفیت تولید خودروي داخلی است. 

اگر شرکتی مانند ایران خودرو توانسته به رغم مشکلات ارزي، تحریم ها و سنگ اندازي هاي فراوان به تولید 25 درصدي برسد یعنی
توانایی افزایش این میزان تولید را دارد و باید ببینیم چه علی چنگی،از دیگر معضلات اقتصادي ایران می توان به شبکه بانکی و
سیاست هاي پولی در ایجاد نقدینگی هاي بدون پشتوانه اشاره کرد و تا زمانی که این معضلات اصلاح نشود حتی اگر تحریم ها

 
برداشته شود مشکلات اقتصادي حل نمی شود 

 
موانعی موجب شده به رغم ظرفیت بالا این رشد بالاتر از میزان ذکرشده نباشد؟ 

 
شما دلیل این موضوع را در چه می دانید؟ 

به طورکلی در اقتصاد ایران، فضاي کسب وکار یک فضاي کسب وکار دوگانه است که می توان به آن دوگانگی انگیزشی اقتصاد ایران
گفت، اگر اقتصاد ایران را به 2 دسته فعالیت تقسیم کنیم یک دسته از فعالیت ها، فعالیت هایی که مولد هستند و ارزش افزوده ایجاد
می کنند و اشتغال زا هستند که شامل فعالیت هاي تولیدي در حوزه صنعت، کشاورزي و... است. دسته دیگر فعالیت ها، فعالیت هاي
غیر مولد است که این فعالیت ها اشتغال زایی ندارند و ارزش افزوده اي ایجاد نمی کنند که فعالیت هاي دلالی یا رانتی را شامل می

 
شود. 

قوانین و مقررات و شرایط کسب وکار اقتصاد ایران به صورتی است که همیشه براي بخش مولد مانع ایجاد می کند، یعنی اگر بخش
مولد بخواهد به دنبال فعالیت باشد با هزار مشکل، مانع و قانون مواجه می شود، مجوزهاي مختلف نیاز دارد و با محدودیت هاي

 
مختلف مواجه است و عوارض و مالیات هاي مختلفی باید پرداخت کند و دست وپاي این بخش بسته است. 

در مقابل بخش غیر مولد، آزاد است و قوانین و مقررات و سیستم مالیاتی مانعی براي بخش غیر مولد ایجاد نمی کند، درصورتی که در
یک کشور توسعه یافته عکس این اتفاق می افتد و بخش هاي غیرمولد با محدودیت هاي زیادي مواجه هستند و بخش هاي مولد آزاد

 
هستند، اما راه فعالیت بخش مولد را بسته ایم و فضا را براي فعالیت بخش غیرمولد فراهم کرده ایم. 

بنابراین مشکل اساسی در بخش مولد مربوط به قوانین دست وپا گیر است. باید توجه داشته باشیم در جهت تحقق جهش تولید، نیاز
است تا دولت و حاکمیت نیز گام هایی بردارند که مهم ترین آنها حذف قوانین دست وپا گیر فرا روي تولید است که باید یک بار براي

 
همیشه این مشکل حل شود، قوانین کار، تامین اجتماعی و مالیات مخل تولید هستند و این قوانین مانع جهش تولید می شوند. 

اما در خصوص مشکل دوم باید بگوییم این مشکل ناشی از عدم ثبات کاري و عملکردي صنایع مادر است متاسفانه این صنایع نگاه

 
ثابت براي صنایع کوچک و خرد ندارند حتی این عدم ثبات را می توان به صورت ماهانه در عملکرد این شرکت ها دید. 

مشکلاتی ازجمله عدم ارائه به موقع مواد اولیه، مشکلاتی ازجمله عدم ارائه به موقع مواد اولیه، افزایش قیمت روزانه و نبود برنامه جامع



 
سه مشکل کنونی صنایع کوچک است که از رفتار بی ثبات صنایع مادر نشات می گیرد 

 
افزایش قیمت روزانه و نبود برنامه جامع سه مشکل کنونی صنایع کوچک است که از رفتار بی ثبات صنایع مادر نشات می گیرد. 

البته از دیگر معضلات اقتصادي ایران می توان به شبکه بانکی و سیاست هاي پولی در ایجاد نقدینگی هاي بدون پشتوانه اشاره کرد و

 
تا زمانی که این معضلات اصلاح نشود حتی اگر تحریم ها برداشته شود مشکلات اقتصادي حل نمی شود. 

 
 

 
صادرات شما در 9 ماه اخیر به چه میزان بوده است؟ 

ما در بخش صادرات مشکل چندانی نداشتیم و توانسته ایم به رغم مشکلات متعدد بازارهاي خود را حفظ کنیم. به طورکلی یکی از
مسائل مهم در بازار صادراتی حفظ کیفیت محصولات و مولفه هاي رقابتی آن است که ما توانسته ایم به تعهدات خود در این 9 ماه
اخیر عمل کنیم. البته از آنجا که نرخ ارز از ابتداي سال جاري با رشد مطلوبی روبه رو شده نرخ حاصل از صادرات کالا براي شرکت

 
رقم قابل توجهی بوده است. 

 
آیا کشورهاي واردکننده قطعات خودرو از کیفیت محصولات ایرانی راضی هستند؟ 

در ابتداي امر باید بدانیم دست کشورهاي واردکننده در انتخاب مبدأ واردات بسیار باز است و آنها می توانند به راحتی از هر کشوري
که مایل هستند کالا وارد کنند. اگر این کشورها کالاي ایرانی را انتخاب می کنند دلیلی جز کیفیت و قیمت مطلوب ندارد. به هرحال
ایران براي انجام مبادلات و تامین واردات متنوع خود به مقدار معتنابهی ارز نیازمند است که براي کسب این درآمد ارزي راهی به جز
صادرات وجود ندارد. به همین دلیل در هر راهبرد بلندمدت توسعه اي، توجه به گسترش صادرات لازم است؛ صادراتی که می تواند به
عنوان رشد و محرك توسعه صنایع کشور عمل کند. ازاین رو توجه به بازار کشورهاي دیگر براي صادرات محصولات ایرانی امري

 
ضروري به نظر می رسد و باید مسوولان در هموارسازي امر صادرات تلاش بیشتري داشته باشند. 

 
آیا امسال نیز به امر نوآوري توجه داشته اید؟ 

در حال حاضر بومی سازي خط تولید و طراحی نسل جدید چراغ ها را در داخل شرکت انجام داده ایم. در برخی از حوزه هاي طراحی
نیز پیشرفت مناسبی داشته ایم که طراحی چراغ خودرو K132 نیز بر عهده گروه پژوهش صنعت مدرن بوده؛ اما با توجه به اینکه
صنعت چراغ خودرو پویا و همچنان در حال توسعه است، ما باید تمام تلاش خود را براي پیشرفت و توسعه به کار بگیریم. مشکل
اساسی در بخش مولد مربوط به قوانین دست وپا گیر است. باید توجه داشته باشیم در جهت تحقق جهش تولید، نیاز است تا دولت و
حاکمیت نیز گام هایی بردارند که مهم ترین آنها حذف قوانین دست وپا گیر فرا روي تولید است که باید یک بار براي همیشه این

 
مشکل حل شود، قوانین کار، تامین اجتماعی و مالیات مخل تولید هستند و این قوانین مانع جهش تولید می شوند 

بیشترین مشکلی که براي تولید چراغ خودرو داریم به داشتن دسترسی به نرم افزارهاي پیشرفته طراحی برمی گردد. متاسفانه چنین
نرم افزارهاي کاربردي و پیشرفته را به ایران نمی دهند و اگر هم بدهند قیمت بسیار بالایی براي آن در نظر می گیرند. البته بازهم
خرید آن نرم افزارها براي افزایش عمق داخلی سازي محصولات ارزشمند است و حاضر هستیم زیر بار قیمت بالایی که می گویند



برویم، اما مشکل دیگر این است که پشتیبانی فنی از نرم افزار انجام نمی دهند. دلیل این ماجرا هم این است که در دنیا منابع محدود
و معدودي این نرم افزارها را تولید می کنند. جبر تحریم ها منجر به این شده که از فروش نرم افزارهاي اصلی به تولیدکنندگان ایرانی
خودداري کنند. همین موضوع منجر به افزایش مشکلاتی شده که براي ادامه تولید باید با آن دست وپنجه نرم کرد؛ اما با تمامی این

 
اوصاف در امر نوآوري همچنان پیشتاز هستیم. 

اگر شرکت تولیدکننده اي قصد داشته باشد توان دانشی و فنی خود را در جهت تولید چراغ افزایش دهد، نخستین بخشی که باید به

 
آن توجه کند چیست؟ خودروسازان چقدر در این هدف می توانند موثر باشند؟ 

در پاسخ به قسمت اول سوال شما باید گفت، توان مهندسی را افزایش دهند، سپس از نیروهاي متخصص و نرم افزارهاي پیشرفته
استفاده کنند. در پاسخ به قسمت دوم سوال شما باید گفت نقش محوري در رشد و توسعه قطعه سازان را خودروسازان دارند. حتی
خودروساز تعیین می کند که قطعه ساز در چه رده اي صعود یا تنزل داشته باشد. خودروساز به کمک تکنولوژي روز می تواند قطعه

 
سازان را مجبور به افزایش توان فنی و کیفی خود کند. 

بارها انتقاد شده که کیفیت خودروها طی دو سال اخیر با کاهش روبه رو بوده است، این مساله در مورد تولید چراغ خودروها هم

 
صادق است؟ 

به طور حتم پاسخ منفی است. خودروسازان کیفیت قطعات را به شدت کنترل کرده و در بحث کیفیت هیچ گونه کم کاري نمی کنند.
با وجود همه مشکلات اعم از تحریم ها و چالش هاي تولیدي و صنعتی، خودروسازان در بحث کیفیت کوتاه نیامده اند. قطعه سازان
باید چابکی و کارآمدي خود را در کنار منابع تامین مواد حفظ کنند تا کیفیت کاهش نیابد. باید اشاره داشت که در سال جاري بررسی

 
کیفیت بیش از گذشته از سوي خودروسازان با سختگیري همراه است. 

منبع دنیاي اقتصاد



17 واحد تولیدي راکد در اردبیل فعال شد

منبع: خبر فوريشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/10/08

فرماندار اردبیل گفت: امسال با حمایت دولت 17 واحد تولیدي راکد در این شهرستان فعال شد و با فعال سازي این واحدها
براي 170 نفر زمینه اشتغال ایجاد شده است.

فرماندار اردبیل گفت: امسال با حمایت دولت 17 واحد تولیدي
راکد در این شهرستان فعال شد و با فعال سازي این واحدها

 
براي 170 نفر زمینه اشتغال ایجاد شده است. 

مسعود امامی یگانه صبح امروز در بازدید از واحدهاي تولیدي
شهرك صنعتی شماره یک اردبیل اظهار داشت: حمایت از
واحدهاي تولیدي، تامین زیرساخت هاي لازم واحدها و احیاي
واحدهاي راکد ضروري است که به همین منظور امسال با

حمایت دولت 17 واحد تولیدي راکد در این شهرستان فعال شد و با فعال سازي این واحدها براي 170 نفر زمینه اشتغال ایجاد شده

 
است. 

وي با اشاره به ایجاد اشتغال در واحدهاي تولیدي کوچک گفت: حمایت ها از این واحدها مورد توجه قرار گرفته و اقدامات خوبی هم

 
در شهرستان از قبیل ارائه تسهیلات و تامین زیرساخت ها براي واحدهاي کوچک انجام شده است. 

فرماندار اردبیل گفت: واحدهاي تولیدي و صنعتی راکد و نیمه فعال در این شهرستان شناسایی شده و تلاش بر این است مشکلات

 
این واحدها برطرف شود. 

امامی یگانه بیان کرد: ایجاد اشتغال پایدار در مناطق محروم از اولویت اساسی مسئولان استان است و برنامه ریزي شده امسال با

 
اجراي طرح هاي اشتغال زا زمینه رونق اقتصادي در این شهرستان فراهم شود. 

وي درباره اعطاي تسهیلات مشاغل خانگی افزود:یکی ازاولویت هاي توسعه اشتغال، اعطاي تسهیلات مشاغل خانگی است که با ارایه

 
تسهیلات به مشاغل خانگی براي 211 نفر شغل ایجاد شده است. 

فرماندار اردبیل حمایت از واحدهاي تولیدي، تامین زیرساخت هاي لازم واحدها و احیاي واحدهاي راکد را اولویت مهم عنوان کرد و

 
افزود: دراین زمینه اقدامات عملی مبناي کار است. 

وي گفت: امروز از دو مجموعه موفق تولید مبل و تولید انواع سازه هاي فلزي و سوله بازدید داشتیم که دو مجموعه موفق بوده و
تولیداتشان به استان ها و کشورهاي همجوار صادر می شود و همچنین در این مجموعه ها براي 100 نفر اشتغال مستقیم ایجاد شده

است.



واگذاري موج شکن هاي چندمنظوره به ساحل نشینان جنوب

منبع: همشهريشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/10/08

چهار موج شکن چندمنظوره در سواحل سیستان و بلوچستان براي منافع عامه و اشتغال پایدار ساحل نشینان به اداره کل
شیلات استان واگذار شد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از تسنیم، از سال 87
احداث 6 باب موج شکن چندمنظوره در سواحل استان
آغاز و تعداد چهار باب از این سازه ها پس از اتمام و طی
کردن دوران تضمین سازه اي مطابق تشریفات کمیسیون
تحویل و در راستاي اجراي مصوبه هیأت دولت به اداره کل

 
شیلات استان سیستان و بلوچستان واگذار شد. 

این اقدام در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی سازمان بنادر
و دریانوردي، حفظ حقوق عامه در سواحل استان،
محرومیت زدایی و اشتغال پایدار انجام و بر همین اساس

موج شکن هاي «رودیک» در سواحل شهرستان دشتیاري و گوردیم، بیردف و جد در سواحل شهرستان کنارك براي بهره برداري به

 
اداره کل شیلات استان واگذار شد. 

با تصویب واگذاري موج شکن هاي سواحل جنوب ایران؛ استان سیستان و بلوچستان به عنوان اولین استان و پیشرو در این زمینه
براي اجراي مصوبات دولت گام برداشته تا ضمن مدیریت زمان، فرصت هاي اشتغال براي مردم ساحل نشین نیز فراهم شود.



میزان حقوق دریافتی رحیم پورازغدي چقدر است؟

منبع: هم اندیشیشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/10/08

حسن رحیم پورازغدي در صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی درباره میزان حقوق و دریافتی اعضاي شورایعالی انقلاب
فرهنگی پاسخ داده است.

پایگاه تحلیلی خبري هم اندیشی: حسن رحیم پور ازغدي در آخرین بخش از پاسخ به پرسش هاي ناظر به شورایعالی انقلاب

 
فرهنگی، به موانع دیگر شورا و نیز پاسخ پرسشی از میزان حقوق و دریافتی اعضا اشاره کرده است: 

 
شوراي عالی انقلاب فرهنگی 

 
( بخش چهارم و آخر ) 

س) معیارهاي شوري در بودجه بندي فرهنگی و آموزشی کشور چیست و اساسا خود اعضاي شورا ازچندجا حقوق میگیرند؟

 
مثلاخودجنابعالی؟ 

ج) هیچ بودجه اي در اختیار شورا نبوده ونیست . بودجه ها تنها در کنترل دولت ومجلس است که البته خوددرراس شورایند و قانونا

 
باید سیاستهاي مصوب را رعایت کرده وپاسخگو باشند. 

راجع به حقوق هم ظاهرا بجزاعضاي دبیرخانه، کسی حقوق بگیر شورا نیست. بنده هم 27 سال است مشغول کار پژوهشی و آموزشی

 
تنهادر یک نهاد فرهنگی هستم و حقوق بگیر هیچ سازمان وتشکیلات دیگري نیستم. 

(توضیح : گرچه دروغ پردازي ، مالیات ندارد وهمواره شیوه آسان عوامفریبی بوده است اما ازباب وظیفه پاسخ به سوال، عرض میکنم نه
بابت کنفرانسهاي دانشگاهی ونه از صداوسیما که بخشی از این جلسات دانشگاهی را دراختیارعموم میگذارد، هیچ مطالبه مالی و
مابازائ حقوقی شخصی درکارنبوده و نیست. از یک شبکه ازسال 92 تاامروز پس از هفت سال ، یک ریال نیز حتی براي عوامل فنی

 
ضبط وتدوین ، دریافت نشده است. 

یک شبکه دیگر نیز آن هم صرفا به عوامل فنی ضبط و تدوین ، سالی یکبار و حدود یک تومان براي هربرنامه به آنان پرداخت شده

 
است. هر شایعه وگزارش دیگري درفضاي مجازي دراین باب، دروغ محض است . 

آماردروغی از مثلا حقوق و امکانات بیت المال نیز که مدتهاقبل،ظاهرا در صداي آمریکا وسپس فضاي مجازي، حقوق هشت ونیم

 
تومانی پس از 26 سال سابقه را بدروغ ،دهها بلکه صدهامیلیون اعلام کردند، نمونه دیگري از همین دروغ پردازیهاست.) 

 
س) چرا و چگونه میخواهند از شورا، انقلاب زدایی و خمینی زدایی کنند؟ 

ج) امام ، صریح بود وبدون حاشیه و کنایه ، در حکم شورا نوشت دانشگاه نباید حیاط خلوتی باشد براي استادنمایان متخصص تحقیر
ایرانی و پرستش ارباب غربی ، بشمول ساواکیها و ماسونی ها وکمونیستهاو آنان که هم امروز به جاي ""تدریس"" ،مشغول

 
""تدلیس""، و به جاي ""آموزش تخصصی علمی""، مشغول ""تخلیه عقده هاي شخصی"" هستند. 



رسالت شورا از ابتدا این بود که دانشگاه، محیط سالمی براي تدریس وتحقیق درجهت اهداف جدید تعالی بخش و زمینه ساز شکوفایی
و خلاقیت انقلابی نسلهاي جدید باشد اماهمین امروز نیز جناح بندیهاي موذیانه و غیرشفاف حتی درون ساختار حاکمیت در جهت
تقویت سنگواره هاي پیشاانقلاب و ممانعت از هر تحول اصلاح طلبانه انقلابی درجریان است و تلاش در جهت ارتجاع به دانشگاه نیم

 
قرن قبل ادامه دارد . 

سنگ اندازي برسر راه نظام آموزش و پژوهش متناسب با عصر جدید در جهت تمدن سازي ایرانی و اسلامی متوقف نشده و بیت المال
، همچنان صرف بازتولید همان روشنفکرنمایی هاي قدیمی و کاسبکارانه و فسیل هاي چپ مادي و راست سلطنتی نیزمیشود. کاش
لیبرال بودند. دیکتاتور هاي لیبرال نما ، نشسته بر خوان خون شهداي انقلاب ، هر گاه کم آورده اند از سیستم رسمی آویزان شدند و

 
هرگاه احساس قدرت و امنیت کرده اند به همان سیستم ، بیرحمانه لگد پراندند . 

هرنوع تلاش اصلاح طلبانه و انتقادي در علوم اجتماعی در این 40 سال، گرفتار انواع سمپاشی هاي درون حکومتی اینان و وحشت
افکنی رسانه هاي دشمن بوده و فکر تکامل علوم انسانی دائما ازسوي صاحبان قدرت، ترور شده است. درهمه این سالها امکانات
سیستم را بلعیدند و حقوق نجومی گرفتند اما مانع تراشی شان در برابر نوآوري وتولیدفکر در دانشگاه ومراکز فرهنگی و هنري ایران

 
جوان بر بنیادهاي ملی و مستقل از غرب، چه وقت، کاستی گرفت؟ 

کدامیک رخصت میدهند تا زمینه براي تربیت هرچه کیفی تر متخصصان متعهد، مغزهاي متفکر وطن خواه، نیروهاي مجاهد ماهرو

 
استادان مومن به استقلال کشور نهادینه شود؟ این کلمات امام است و گویی ناظر به روزگار ماست. 

او به این شورا ماموریت داد که روح تفکررا تقویت کند، اراده تحقیق رابسط دهد ، مبارزه با تقلیدکوراز شرق و غرب را درعین استفاده
از دستاوردها و تجارب مفید دانش بشري یک لحظه تعطیل نکند. بارها شورا ونهادهاي علمی وحاکمیتی را به هدفگیري استقلال
فرهنگی از غرب و تمرکز بر جوشش ملی فراخوان داد، اما بپرسید چه کسانی درحاکمیت ، تاهم امروز با صد طعنه وتهمت،
""استقلال"" را ""انزوا"" تفسیر کرده و مانع پیشرفت خواندند و ""ارتباط"" را زمینه ""وابستگی"" کردند و گفتگوي انتقادي با
غرب وشرق را به گفتگوي تمدنهاي فرح پهلوي، آنهم با رژیم سیاسی آمریکا و اتحادیه اروپا، ونیز آرمان جامعه انقلابی برادروار را به

 
تفسیر لیبرالیستی ""جامعه مدنی"" تبدیل کردند و آنرا بنام انقلاب خمینی ، سکه زدند ؟ 

چه کسانی، اقتصادوفرهنگ و همه چیز مردم را به 5+1 گره زدند و بالاخره هیچکس نفهمید حاصل این جمع چند شد؟ چه کسانی ،
همه این سالها ،همه قدرت وثروت کشور در دستشان بود و بازي ""انتصابی،انتخابی"" و ""نظام _دولت""و ""حاکمیت وحکومت""
راه انداخته وسیستم را مثله کرده و هویت چندپاره و خودمتناقض و آشفته خودرا به ""نظام شکست خورده"" مدیریت کشور، تاویل

 
کردند ونانش راخوردند. حال آنکه از منظر خلق، دلیل نابسامانی مهم نبودبلکه خودش مهم بود. مردم ، بهبوداوضاع میخواهند. 

اولویتشان این نیست که حق با کیست؟میپرسند تعارضهاي بیفایده و غیرپاسخگودر عرصه سیاستهاي فرهنگی وآموزشی چه وقت
وچگونه حل میشود؟ صورتبندي ژورنالیستی تعارضها ، خوب است اما راه حل چیست؟ مسئول سیاست گزاري کیست و چرا
""مهندسی فرهنگی"" کشور و نسل نو در اتاقهاي فکروبرنامه ریزي درخارج از ایران صورتبندي شود و چه عناصري ، ""فرهنگ

 
غیرانقلابی"" و ""انقلاب غیرفرهنگی"" را جایگزین ""انقلاب فرهنگی"" کرده اند؟ 

 
ازاله غربزدگی از حاکمیت، هدف اصلی امام بود اما پس از او عمر حاکمیت ،سالهاي سال به اماله غربزدگی بجاي ازاله آن گذشت. 



پس ازسالها بحث در ""نقشه جامع علمی"" و هزاران برگ انشانویسی در باب پیشرفت ایرانی ، هیچکس در سه قوه نمیداند که هر
سال و بلکه هر ده سال ، چه تعداددانشجو در چه رشته ها ، در چه سطحی وچرا میگیریم؟ و با کدام نیاز کشور ؟ و باکدام امکان
اشتغال؟ و چرا بودجه و انرژي دانشگاههاي ما بجاي حل مشکلات این مردم، صرف مقاله نویسی براي چند مجله در اروپا وآمریکا

 
میشود؟ وچرا وچرا..؟ باورمیکنید هیچکس نمیداند؟ باورکنید. 

 
م 

کد مطلب: 418554



احترام به عقاید و باورها موجب نزدیکی ما شده است

منبع: همشهريشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/10/08

سال نو میلادي در حالی آغاز می شود که تاختن «کرونا» اجراي مراسم مختلف جهانی از جمله برگزاري جشن «کریسمس»
را با محدودیت هایی روبه رو کرده است.

 همشهري آنلاین _ سحر جعفریان: اما دیدن کاج هاي
تزیین شده و المان هاي سال نو میلادي در گوشه و کنار شهر از جمله منطقه 9 این امید را می دهد که به زودي با برچیده شدن
بساط کرونا، جشنی بزرگ در راه است. اینها را «روبن اسحاق» هم محله اي «مسیحی – آشوري» 69 ساله، ساکن محله
«مهرآبادجنوبی» می گوید که به سبب فراهم آوردن بستر آموزش هاي رایگان ویژه مشاغل صنعتی و اشتغالزایی براي مددجویان به
عنوان «کارآفرین برتر» منطقه معرفی شده است. به بهانه آغاز سال 2021، درباره سایر مذاهب ها، محله و کارآفرینی با او به گفت وگو

 
پرداختیم. 

گوشه اي از کارگاه تقریباً بزرگش را میز و صندلی هاي راحتی براي اوقات فراغت کارگران چیده است. به نشستن بر روي یکی از

 
همان صندلی ها دعوتم می کند و می گوید: «به قول معروف، مهمان حبیب خداست، بفرمایید». 

مهربان است و خوش صحبت. به نخستین پرسش من این گونه پاسخ می دهد: «مسیحی ـ آشوري از فرقه «ارتودوکس» هستم. در
«همدان» متولد شدم. 6 سالم بود که با خانواده راهی «تهران» شدیم. حوالی محله مهرآبادجنوبی کنونی که آن روزها بیشتر باغ بود و
زمین خالی، یک خانه براي خودمان درست کردیم. پدرم اصرار داشت که من، خواهر و برادرهایم فقط درس بخوانیم. براي همین تا
دیپلم ادامه دادیم. آن سال ها دیپلم معادل فوق لیسانس امروزي ها بود. سال 1361 زمان کسب و کارمان که رسید با کمی پرس
وجو، تجربه و علاقه، سراغ تولید لوازم و ابزار آزمایشگاهی مرتبط با زمین شناسی و ژئوتکنیک رفتم که البته بخشی از این انتخاب،

 
اجبار هم بود. 

چراکه کاریابی و به ویژه استخدام در اداره هاي دولتی و نیمه دولتی براي اقلیت هاي مذهبی چندان ساده نبود. خلاصه از همان ابتدا،
کارگاهمان را در خیابان «فتح 13» راه اندازي کردیم و ابزار تولیدي مان را براي فروش بیشتر به دانشگاه هاي «زمین شناسی» می
بردیم. به مرور زمان، کارمان را گسترش دادیم و نیروهاي زیادي را به کار گرفتیم که البته در یکی دو سال اخیر، به سبب شرایط
اقتصادي دشوار، تعداد قابل توجهی از آنها از کارگاه رفتند. گاهی نیز به واسطه دوستان، افرادي به ما معرفی می شوند که نیازمند

 
آموزش یک تخصص هستند. 



همراه پسرم که پس از فارغ التحصیلی به کارگاه آمده است، به آنها آموزش رایگان می دهیم؛ یک دوره یک ماهه تا حسابی کار را یاد
بگیرند. گاهی اگر شرایط مهیا باشد، برایشان کار هم فراهم می کنیم. به سبب فعالیت هاي این چنینی به عنوان کارآفرین برتر منطقه
برگزیده شدم.» او ادامه می دهد: «نقطه اشتراك بسیاري از ادیان و مذاهب، «خیرخواهی» است که براي ما با کارآفرینی گره خورده
است. بسیاري از افرادي که اینجا آموزش دیده اند، اکنون براي خودشان کسب و کار خوبی راه انداخته اند. آنها نیز به دیگرانی که
بضاعت پرداخت شهریه دوره هاي آموزشی مشاغل صنعتی را ندارند، آموزش رایگان ارائه می دهند و به این ترتیب زنجیره خیرخواهی

 
و کارآفرینی به وجود می آید.» 

 
 

- همه ما ایرانی هستیم درخت کوچک کاج تزیین شده اي کنار میز کار آقاي اسحاق قرار دارد که می توان المان هاي کریسمس را بر
روي آن دید. او می گوید: «در همه ادیان آسمانی، مناسبت هایی وجود دارد که براي پیروان آنها مقدس و ارزشمند هستند. کریسمس
در آیین مسیحی ـ آشوري ما نیز جایگاه والایی دارد. خوشحال هستم که هم محله اي هایمان به آیین هاي مختلف احترام می
گذارند. شاید یک دهه پیش حتی براي خرید لوازم کریسمس از جمله همین درخت کاج به دشواري می افتادیم، اما اکنون به فراوانی
همه جا یافت می شود. یادم هست سال هاي خیلی دور، مغازه داري در همسایگی ما بود که پارچه فروشی داشت. همیشه می گفت:
«براي شما سخت است در این شلوغی شهر به بازار بزرگ تهران بروید و تزیینات کریسمس بخرید. من آنجا براي مغازه خود
خریدهایی دارم و احتیاجات شما را هم تهیه می کنم.» خدا رحمتش کند. یا همسایه دیگري داشتیم که دخترش با پارچه و چوب

 
آثار هنري درست می کرد. 

هر سال نزدیک جشن سال نو برایمان «بابانوئل» هاي کوچک، جعبه هاي رنگی و گوي هاي پیچیده در روبان، ستاره، فرشته و پاپیون
می آورد و حسابی شرمنده مان می کرد. با اینکه هم آیین و هم مذهب با آنها نبوده و نیستیم، اما احترام به عقاید و باورهایمان موجب
نزدیکی مان می شود. آنقدر که همراه خانواده ام در ایام «محرم» و روزهاي «تاسوعا» و «عاشوراي حسینی» در نذري ها و عزاداري
هاي آنها شرکت می کنیم. خدا را شکر، همسایه هاي خوبی داریم و بین آنها هرگز احساس جدایی و تفاوت نمی کنیم. حتی تبریک
هاي ساده آنها براي سال نو میلادي هم دوستداشتنی است.» صحبت هایش به اینجا که می رسد، می خندد و ادامه می دهد: «البته
گاهی پیش می آید که بعضی از آنها بسیار بهتر از ما، کریسمس را در خانه هایشان جشن می گیرند که به گمانم خیلی جالب است.



 
مانند ما که شب «یلدا» و «نوروز» را با تدارکات ویژه خود جشن می گیریم. چراکه ایرانی هستیم.» 

 
 

- هدیه از طرف اهالی و مسجد محله شیوع کرونا ویروس، دید و بازدیدهاي سال نو میلادي خانواده این هم محله اي مسیحی را
محدود کرده است. او می گوید: «در آغاز سال نو میلادي، خانواده ها کنار هم جمع می شوند و بزرگ ترها به کوچک ترها از طرف
بابانوئل، عیدي و هدیه می دهند. سپس به دید و بازدید سایر اقوام می روند. اما امسال کرونا بر این رسم و رسوم سایه انداخته است و
خبري از دورهمی ها وجود ندارد. ما هم در خانه همراه همسر، پسر و دخترم به تدارك درخت کریسمس بسنده کرده ایم. آرزویم در
سال جدید این است که بیماري شوم «کووید 19» از زمین محو شود و دوباره کنار هم جمع شویم و قدر با هم بودن هاي ساده را

 
بدانیم.» 

روبن اسحاق می افزاید: «کلیساي محل عبادت ما در خیابان «کارگر جنوبی» قرار دارد که این روزها تقریباً نیمه تعطیل است و تجمع
هاي مذهبی مانند سال هاي گذشته برگزار نمی شود. شاید به همین دلیل است که از سوي مسجد محله، مسجد «امام جعفر صادق»
(ع) و اهالی به مناسبت آغاز سال نو، هدایایی به من و خانواده ام داده اند که واقعاً غافلگیر شدیم. البته این مهرورزي دو سویه است و
ما نیز طی سال، در پویش هاي خیرخواهانه مسجد شرکت می کنیم. این همان مسئولیت اجتماعی و همگرایی مذهبی است که نباید
مورد غفلت قرار گیرد.» خاطره شیرین کریسمس سال گذشته، مطلب پایانی این هم محله اي مسیحی است: «سال گذشته به
درخواست اهالی و نوه هایم، لباس بابانوئل پوشیدم و همه با هم عکس هاي یادگاري گرفتیم و بسیار خوش گذشت. امیدوارم دوباره

جمع مان، جمع شود.»



افزایش صدور پروانه کسب به معناي رونق کسب و کار نیست

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/10/08

فصل اقتصاد - عضو هیات رئیسه اتاق اصناف ایران گفت: در دوره اپیدمی کرونا، برخی از اصناف با وجود مشکلات مالی
شدید، تا به امروز توانسته اند که کسب و کار خود را حفظ کنند اما سر پا ماندن واحدهاي صنفی تا پایان این اپیدمی بسیار

اهمیت دارد.

فصل اقتصاد - عضو هیات رئیسه اتاق اصناف ایران گفت:
در دوره اپیدمی کرونا، برخی از اصناف با وجود مشکلات
مالی شدید، تا به امروز توانسته اند که کسب و کار خود را
حفظ کنند اما سر پا ماندن واحدهاي صنفی تا پایان این

 
اپیدمی بسیار اهمیت دارد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از اتاق اصناف ایران، محمود
بنانژاد، اظهار کرد: با توجه به این که طی ماه هاي گذشته شاهد بوده ایم حتی کمک دولت در حفظ مشاغل صنفی چندان کارساز
نبوده، نگرانی از آینده واحدهاي صنفی جدي است. در صورت ورشکستگی واحدهاي صنفی و چنانچه بخواهیم دوباره آن ها را پس از
کرونا ایجاد کنیم نیازمند هزینه هاي بیشتر و صرف زمان و انرژي زیادي خواهیم بود و حتی ممکن است اجراي این کار در بسیاري از

 
موارد ممکن هم نباشد. 

وي به این پرسش که آیا مشاوران کسب و کار می توانند مانع از ورشکستی اصناف شوند این چنین پاسخ داد: براي حفظ این مشاغل،
نیاز به سرمایه داریم و دولت باید با ارائه تسهیلات مناسب به حفظ مشاغل صنفی کمک کند. مشاوران کسب و کار هم نمی توانند یک
شبه کاري کنند. چراکه تغییر روش هاي کسب و کار، امري دراز مدت است. بنابراین تزریق سرمایه به واحدهاي صنفی در این برهه

 
زمانی اهمیت بسیار بالایی دارد تا این واحدها حفظ شوند. 

عضو هیئت رئیسه اتاق اصناف ایران اظهار کرد: حفظ واحدهاي صنفی هزینه هاي بسیاري دارد که در حال حاضر به هیچ عنوان
متناسب با درآمد آن ها نیست. با این حال، واحدهاي صنفی در تلاشند تا با سرمایه هاي پیشین خود، کسب و کارشان را حفظ کنند
چرا که چنانچه واحدي ورشکسته شد، هم صاحب آن کسب و کار و هم نیروهاي متخصص و شرکاي تجاري آن واحد صنفی و خانواده

 
هاي ایشان با مشکلات جدي مواجه خواهند شد. 

وي ادامه داد: از سوي دیگر، اگر به عنوان مثال یک هتل، کارمندان ماهر خود را که در زمان هاي مختلف آموزش دیده و تجربه کار
دارند را از دست بدهد، پس از کرونا، جایگزینی این افراد، به هیچ عنوان ساده نخواهد بود. ضمن این که هزینه هاي تاسیساتی راه

 
اندازي مجدد واحدهاي صنفی نیز بسیار بالا خواهد بود. 

خزانه دار اتاق اصناف ایران با اشاره به اعلام رشد 49٫4 درصدي صدور یا تمدید جواز صنفی در 8 ماهه ابتدایی سال 99 نسبت به
مدت مشابه سال از سوي معاون طرح و برنامه وزارت صمت، نیز این چنین گفت: همواره موانعی براي صدور پروانه کسب وجود داشته
است و ما انتقادهایی داشته ایم مبنی بر این که اگر می خواهیم نظارتی داشته باشیم، بهتر است این نظارت ها پس از صدور پروانه

 
بیشتر باشد و نه این که پیش از آن و در مرحله صدور پروانه کسب به استعلام هاي متعدد و زمان بر بپردازیم. 

بنانژاد افزود: اما با شیوع ویروس کرونا برخی از مراحل فرایند صدور و تمدید پروانه کسب تسهیل شد. به عنوان نمونه، استعلام



سازمان امور مالیاتی و تمدید کارت هاي بهداشت به تعویق افتاد. علاوه بر این، آموزش ها به صورت مجازي انجام شد و در برخی از

 
شهرستان ها و در ماه هاي ابتدایی اپیدمی کرونا، از کسبه تعهد گرفتند که بعدا در دوره هاي آموزشی شرکت کنند. 

رئیس اتاق اصناف استان خراسان رضوي تصریح کرد: بنابراین، شرایط تسهیل شده موجب شد که برخی از افراد که پیش تر پروانه
کسب نگرفته بودند در این مدت اقدام کنند. ضمن این که برخی براي اخذ پروانه هاي کسب پیش از کرونا اقدام کرده بودند و این
پرونده ها در این مدت به نتیجه رسیده است. به این ترتیب، افزایش صدور پروانه هاي کسب به معناي رونق کسب و کار نیست و

 
افرادي که بدون پروانه کسب، اشتغال داشتند، راحت تر این مجوز را دریافت کرده اند. 

انتهاي پیام/



مشاغل شناسنامه دار نگران جبران درآمدهاي محقق نشده بودجه با مالیات

هستند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/10/08

فصل اقتصاد - سیدکمال حسینی، رئیس اتاق سنندج در نشست شوراي گفت وگوي کردستان، کسري بودجه 1400 را یکی
از نگرانی هاي فعالان بخش خصوصی دانست و گفت: بارها تجربه شده که در صورت محقق نشدن درآمدهاي نفتی بودجه،

دولت به کسب درآمدهاي غیرنفتی ازجمله مالیات روي می آورد که در این صورت بیشترین فشار بر روي کسب ...

فصل اقتصاد - سیدکمال حسینی، رئیس اتاق سنندج در
نشست شوراي گفت وگوي کردستان، کسري بودجه 1400
را یکی از نگرانی هاي فعالان بخش خصوصی دانست و
گفت: بارها تجربه شده که در صورت محقق نشدن
درآمدهاي نفتی بودجه، دولت به کسب درآمدهاي غیرنفتی
ازجمله مالیات روي می آورد که در این صورت بیشترین
فشار بر روي کسب وکارهاي واقعی و شناسنامه دار وارد

 
خواهد شد. 

سی و نهمین نشست شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصی استان کردستان با هدف بررسی مشکلات و پیگیري مطالبات شرکت

 
هاي پخش و پیمانکاران عمرانی استان برگزار شد. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي سنندج در این نشست با اشاره به تقدیم بودجه سال 1400 کشور به مجلس، گفت:
بخش خصوصی نگران بروز کسري بودجه سال آینده به سبب احتمال عدم تحقق درآمدهاي نفتی، جهش نرخ ارز و رشد فزاینده تورم

 
است زیرا اگر این احتمال تحقق یابد بخش خصوصی با مشکلات و تنگناهاي بزرگی مواجه می شود. 

سید کمال حسینی افزود: بر اساس تجارب سالیان گذشته در صورت تحقق نیافتن درآمدهاي نفتی دولت براي جبران کسري بودجه
به کسب درآمدهاي غیرنفتی ازجمله مالیات روي می آورد که در این صورت بیشترین فشار بر روي کسب وکارهاي واقعی و شناسنامه

 
دار وارد می شود. 

او تصریح کرد: بنابراین ضرورت دارد دولت و مجلس نظرات و پیشنهاد هاي بخش خصوصی را در روند نهایی کردن قانون بودجه

 
اعمال کنند تا با مسائل پیش بینی نشده روبرو نشوند. 

حسینی توجه به صنعت پخش را ضروري دانست و اظهار کرد: در عصر جدید صنعت پخش یکی از محورهاي کلیدي و استراتژیک

 
توسعه و تولید است و ضعف این حوزه باعث تضعیف سایر حوزه هاي دیگر می شود. 

 
85 درصد پخش کالا در استان به صورت زیرزمینی است 

نماینده هیئت مدیره انجمن صنعت پخش کردستان با انتقاد از بی توجهی تمام ارگان ها به جایگاه این صنعت گفت: در روند توسعه

 
جدید صنعت پخش مهم تر از تولید است زیرا اگر در این زمینه ضعفی وجود داشته باشد روند تولید هم به چالش کشیده می شود. 

محمد عزیزیان افزود: در کشور ما تاکنون پی به جایگاه صنعت پخش برده نشده و برخی از ارگان ها با ساده انگاري با این موضوع

 
برخورد می کنند که رویکرد مذکور سبب آسیب رسیدن به تولید، تجارت و اشتغال شده است. 



او خاطرنشان کرد: نهادهاي دولتی و ارگان هاي حاکمیتی باید نگرش خود به این حوزه را تغییر داده و فصل نوینی از ارتباط با آن را

 
بگشایند. 

عزیزیان فعالیت افراد و شرکت هاي فاقد صلاحیت را یکی از مشکلات عمده این حوزه ذکر کرد و گفت: بسیارند افراد فاقد اهلیت
حرفه اي که با امکانات غیراستاندارد در این حوزه فعالیت کرده و بدون اطلاع از موازین بهداشتی، روش هاي حمل و مدل هاي
بازاریابی مدرن کالاها را جابه جا می کنند که این رفتار باعث کاهش کیفیت کالاها و به هم ریختن انضباط بازار می شود. این را
بدانید که 85 درصد پخش کالا در استان به صورت زیرزمینی بوده و بارها انجمن لیست آن را به نهادهاي مرتبط داده اما تاکنون هیچ

 
اقدامی صورت نگرفته است. 

این فعال حوزه پخش در ادامه افزود: نبود تعامل پلیس راهنمایی و رانندگی با ماشین هاي حمل یکی دیگر از مشکلات ماست به
طوري که در ایام روز به کرات این ماشین ها به بهانه زیر پا گذاشتن ضوابط تردد جریمه می شوند و در مواردي هم از ورود آنها به

 
نقاط مرکزي شهر جلوگیري می شود که این امر موجب اختلال در پخش کالا در زمان هاي مقرر می شود. 

او خواستار مشارکت دادن انجمن صنعت پخش در جلسات تصمیم گیري در این حوزه شد و گفت: ما از تمام نهادهاي مرتبط
خواستاریم تا در جلسات سازمان هاي مالیاتی، تأمین اجتماعی، ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، دانشگاه علوم پزشکی، سازمان صمت

 
و شرکت توزیع فرآورده هاي نفتی از این انجمن دعوت کنند. 

 
با فعالیت شرکت هاي زیرزمینی در شهرك هاي صنعتی برخورد می کنیم 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کردستان تأمین مکان مناسب براي صنعت پخش را ضروري دانست و اعلام کرد: شرکت
شهرك هاي صنعتی در زمینه تأمین مکان مناسب براي شرکت هاي پخش آماده همکاري است و ما در شهرك شماره 4 سنندج

 
زمین براي واگذاري داریم. 

 
احمد خسروي افزود: ما با هر نوع فعالیت شرکت هاي زیرزمینی در شهرك هاي صنعتی برخورد می کنیم. 

 
سازمان صمت آماده برخورد قاطع با فعالیت هاي غیرقانونی است 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت کردستان با تأکید بر برخورد با فعالیت غیرقانونی شرکت ها و افراد در این حوزه گفت: سازمان
صنعت، معدن و تجارت آماده برخورد قاطع با این نوع فعالیت هاست اما در حال حاضر اطلاعات دقیقی از این افراد نداریم و براي

 
جلوگیري از فعالیت این ها نیاز به همکاري تشکیلات صنفی داریم. 

محمد دره وزمی افزود: هم اکنون 29 شرکت پخش، 17 شعبه شرکت هاي کشوري و 15 واحد کنندگی فعال در استان داریم که این

 
سازمان تعامل مناسبی با آنها داشته و آماده ارتقاء سطح همکاري هستیم. 

او اظهار کرد: در زمینه همکاري سازمان صمت با نهادهاي صنفی در زمینه صدور مجوز براي متقاضیان ایجاد شرکت هاي پخش ما

 
تابع موازین و آیین نامه هاي ابلاغی هستیم. 

 
راهنمایی و رانندگی آماده همکاري با شرکت هاي پخش است 

نماینده پلیس راهنمایی و رانندگی کردستان هم در پاسخ به مطالبات مطرح شده گفت: کامیون هایی که براي شرکت هاي رسمی کار
می کنند هیچ مشکلی در تردد درون شهري ندارند و اگر شرکتی مدعی جلوگیري از تردد کامیون هایش است درخواست صدور مجوز

 
تردد کند و ما در اسرع وقت خواسته مذکور را تأمین می کنیم. 

سرهنگ خسروي افزود: انجمن شرکت هاي پخش تعامل و همکاري خود با پلیس راهنمایی و رانندگی را افزایش دهد و ما حاضر به

 
همکاري با این نهاد صنفی هستیم. 

 
باید رویکردها را تغییر دهید 

دبیر کانون انجمن هاي شرکت هاي پیمانکاري عمرانی کردستان سخنان خود را انتقاد از رویکرد دولت در توزیع منابع حمایتی در
زمان تحریم و کرونا شروع کرد و اظهار کرد: کرونا ضربات سنگینی بر اقتصاد دنیا گذاشت و کشور ما هم از این زیان ها مصون نبود اما
تفاوت ما با سایر کشور در این بود که تحریم زمینه آسیب پذیري را به شدت افزایش داده بود و باید مدیریت ارشد ایران با نگاه و

 
رویکردي مجزا با دنیا وارد میدان می شد که متأسفانه چنین نبود. 

آرام فاتحی افزود: کانون انجمن هاي شرکت هاي پیمانکاري عمرانی استان از 8 انجمن در زمینه آب، راه، شن و ماسه، برق، بتن و



آسفالت تشکیل شده و اولین کانون ثبت شده ایران است و سایر استان ها به تأسی از کردستان اقدام به تشکیل کانون کردند و این را
بگویم که این نهاد ازنظر ارائه راهکارهاي برون رفت از مشکلات غنی است اما تاکنون ارگان هاي مدیریتی از این پتانسیل بزرگ

 
استفاده نکرده اند. 

او خاطرنشان کرد: مدت هاست که این نهاد فریاد می زند که باید رویکردها را تغییر دهید و حاضر است با تمام قدرت دولت را در

 
عبور از شرایط جنگ اقتصادي و کرونا یاري دهد اما تاکنون پاسخ درخور را دریافت نکرده است. 

فاتحی، معاونت عمرانی استانداري کردستان، سازمان مدیریت و برنامه ریزي، سازمان هاي مالیاتی و تأمین اجتماعی را به سبب

 
نداشتن ارتباط با کانون مذکور را مورد انتقاد قرار داد. 

رئیس هیئت مدیره کانون انجمن هاي شرکت هاي پیمانکاري کردستان روند اجراي قانون تهاتر بدهی و مطالبات پیمانکاران را داراي
ایرادات جدي دانست و گفت: در جلسه مورخه 20 خرداد امسال کمیته وصول مطالبات مصوب شد که مشکلات موجود را برطرف
کرده و پیمانکاران را در تسویه بدهی هاي مالیاتی و بیمه اي با مطالباتشان از دولت را یاري دهند اما به علت عدم جدیت متولی اصلی

 
نظام پیمانکاري یعنی معاونت عمرانی استانداري این مصوبه اجرا نشد و سبب وارد شدن زیان مالی به تعداد زیادي از شرکت ها شد. 

محمد آوات محمدي افزود: ما هم قبول داریم که تحریم هستیم و آماده همکاري با دولت در این راستا هستیم اما این را بدانید که

 
شرکت هاي پیمانکاري هیچ گناهی در تحمیل تحریم ها ندارند تا به این علت تمام تاوان را از آنها گرفت. 

او اعلام کرد: تأخیر در رسیدگی به صورت وضعیت، برخورد سلیقه اي با ارقام مندرج در کارکردها، تعویق پرداخت کارکرد، افزایش
مداوم قیمت مصالح، دستمزد و تعجیل سازمان هاي مالیاتی و تأمین اجتماعی براي وصول مطالبات کمر تمام پیمانکاران شکسته و
اگر دولت تمهیدات لازم براي همکاري با پیمانکاران را اجرا نکند در آینده نزدیک شاهد ورشکست شدن تعداد زیادي از این شرکت ها

 
خواهیم بود. 

محمدي تصریح کرد: بیشترین طلب بانکی از پیمانکاران متعلق به پست بانک است اما بر اساس قانون این نهاد نمی تواند طلب خود را

 
با مطالبات پیمانکاران از دولت تهاتر کند و این تبدیل به معضلی بزرگ شده است. 

او در ادامه اظهار کرد: تأخیر در تهاتر سبب برگشت خوردن چک بسیاري از پیمانکاران شده که بر اساس ضوابط موجود این افراد

 
اخبار 

 
شرایط فعالیت عمرانی براي پیمانکاران استان فراهم است 

استاندار کردستان با اشاره به حجم بالاي پروژه هاي عمرانی در استان به ویژه در حوزه هاي راه و آب خاطرنشان کرد: چرا باید

 
پیمانکاران استان را ترك کنند در شرایطی که زمینه فعالیت عمرانی براي آنها فراهم است. 

بهمن مرادنیا خاطرنشان کرد: زمینه فعالیت براي شرکت هاي عمرانی استان فراهم و به جز چند پروژه محدود ازجمله راه آهن، حضور

 
پیمانکاران غیربومی در استان بسیار کم است. 

او ضمن تأکید بر لزوم همکاري دستگاه هاي اجرایی و پیمانکاران، اظهار داشت: نمی توانیم کاستی ها را به همه نسبت دهیم اما برخی

 
پیمانکاران به تعهدات خود عمل نمی کنند و در خصوص زمان تحویل پروژه ها با مشکل مواجهیم. 

مرادنیا در خصوص گله مندي کانون انجمن هاي عمرانی استان نسبت به عدم تحقق تهاتر بدهی و طلب پیمانکاران با دولت، گفت: در
بحث تهاتر بدهی هاي بانکی، خود پیمانکاران قدري سستی و یا دلسردي نشان داده اند اما همه ما چه دستگاه هاي اجرایی و بانک ها

 
و چه پیمانکاران باید تلاش کنیم تا از این فرصت به نفع استان استفاده کنیم. 

استاندار کردستان به اخبار منتشر شده مبنی بر هزینه کرد 100 میلیارد تومان در احداث پیاده راه فردوسی اشاره کرد و گفت: براي
ساخت پیاده راه فردوسی شهرداري 30 میلیارد تومان، راه و شهرسازي 10 میلیارد تومان، شرکت هاي خدمات رسان 10 میلیارد
تومان هزینه کرده اند و 50 میلیارد تومان هم براي بحث تملک ساختمان آموزش وپرورش و چند مغازه در مقابل مسجد والی

 
تخصیص یافته است. 

مرادنیا در پایان صحبت هاي خود یادآوري کرد: هرکدام از مطالبات و مشکلات مطرح شده از سوي کانون انجمن هاي عمرانی استان

 
ازجمله مالیات، بیمه و تهاتر نیازمند بررسی در جلسات کارشناسی جداگانه است تا منتج به نتیجه شود. 

مدیرکل دفتر فنی استانداري کردستان ضمن رد انتقاد از بی توجهی معاونت عمرانی به مشکلات پیمانکاران گفت: در اتاق تمام



مسئولان و کارشناسان معاونت عمرانی استانداري همواره بر روي پیمانکاران باز بوده و ارتباط مستمر با شرکت هاي استان داشته دو

 
مدام پیگیر حل مشکلاتشان هستیم. 

 
فرزاد حسنی افزود: انتقادات پیمانکاران از روند تهاتر مطلبات با بدهی هایشان است که ما هم پیگیر حل موانع موجود هستیم. 

معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزي کردستان آمادگی این سازمان براي تسریع در تهاتر را اعلام کرد و گفت: برنامه تهاتر هیچ
مشکلی ندارد و سازمان مدیریت و برنامه ریزي کردستان زمینه هاي ویژه براي تسریع در استفاده پیمانکاران کردستان از این قانون را

 
فراهم کرده است. 

همت پور افزود: هر زمان که ادارات و ذي حسابان پروند مطالبات پیمانکاران را ثبت کرده و به ما ارائه دهند ما فوري پرونده را به

 
تهران ارجاع داده و خود نیز پیگیر اخذ نتیجه می شویم. 

 
او در ادامه اظهار کرد: تاکنون 70 درصد از پرونده هاي ارسالی مراحل پرداخت خود را طی کرده است. 

مدیرکل سازمان دارایی و امور اقتصادي کردستان با اشاره تخصیص اعتبارات عمرانی گفت: سال گذشته 1470 میلیارد تومان اعتبارات
عمرانی کردستان جذب شد و ما برگشت بودجه به خزانه را نداشتیم و این بدین معنی است که مدیران و کارشناسان استان پاي کار

 
هستند. 

محمد عظیم ملک افزود: در بحث عملکرد دولت در زمینه تهاتر هم سال 96 در حدود 9 میلیارد و 400 میلیون داشتیم، سال 97 این

 
رقم به 101 میلیارد رسید و سال 98 توانستیم 206 میلیارد تومان تهاتر انجام دهیم. 

او در ادامه خاطرنشان کرد: من از پیمانکاران و تشکل هاي مربوطه می خواهم تا به جاي گلایه و انتقاد سطح همکاري براي جذب

 
بیشتر افزایش دهند. 

رئیس کمیسیون هماهنگی بانک هاي کردستان رویکرد نظام بانکی به تعامل با پیمانکاران را تشریح کرد و گفت: هنوز آمار دقیقی از

 
بدهی پیمانکاران به نظام بانکی را نداریم اما بانک هاي استان تصمیم گرفته اند که امسال براي هیچ شرکتی اجرائیه صادر نکنند. 

 
علی اشرف یوسفی افزود: بانک ها تمام بدهی پیمانکاران تمدید می کنند تا بتوانند از قانون تهاتر استفاده کنند. 

او اعلام کرد: بانک ها علاقه ویژه اي به همکاري با پیمانکاران دارند و در راستاي تأمین خواسته هاي آنها هر آنچه را که قانون اجازه

 
دهد به کار می گیرند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کردستان حمایت از شرکت هاي پیمانکاري عمرانی و پخش محصولات را ضرورت پیشبرد
توسعه نامید و اظهار کرد: تشکل هاي صنفی به ویژه کانون انجمن هاي شرکت هاي پیمانکاري ارقام واقعی مطالبات پیمانکاران را به

 
ادارات اعلام کنند تا بتوان با برنامه ریزي دقیق در راستاي پرداخت این مطالبات اقدام کرد. 

خالد جعفري افزود: باید ادارات علاوه بر حل مشکلات مالیاتی و بیمه اي شرکت هاي پیمانکاري در قالب تهاتر افراد متمایل به دریافت

 
تسهیلات را به بانک ها معرفی کرده و پیگیر کارشان باشند. 

او از اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي کردستان خواست تا با جدیت پیگیر مطالبات شرکت هاي پخش و پیمانکاري باشد و

 
اعلام کرد: باید هر دو هفته یک جلسه براي رسیدگی به مطالبات این شرکت ها و ارزیابی روند اجراي جلسات قبلی تشکیل دهیم. 

او افزود: مدیران استان یا باید خود در این جلسات شرکت کنند و یا افراد داراي اختیارات را معرفی کنند تا بتوانیم در زمینه تحقق
مصوبات موفق عمل کنیم.



امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/10/08

فصل اقتصاد - تهران- ایرنا- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ایران باید تبدیل به قدرت اقتصادي در منطقه شود زیرا
امنیت ملی در گرو این شاخص قرار دارد.

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ایران
باید تبدیل به قدرت اقتصادي در منطقه شود زیرا امنیت

 
ملی در گرو این شاخص قرار دارد. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا، «علیرضا رزم حسینی» در
همایش بین المللی مدیریت صنعتی اظهار داشت: اگر
تاکنون نتوانسته ایم در حد و اندازه نام کشوري مانند ایران
به جایگاه رفیع خود دست یابیم به نوع نگاه مدیران مربوط

 
می شود و براي دستیابی به اهداف مهم باید تحولی در این نگاه صورت بگیرد. 

وي افزود: نرخ تورم، تولید سرانه کشور و تجارت از مهمترین شاخص هاي رشد اقتصادي محسوب می شود. توزیع عادلانه درآمد بین

 
مردم نه به معناي پخش پول بلکه ایجاد فرصت هاي یکسان براي خلق ثروت و کارآفرینی، یکی از شاخصه هاي قدرت اقتصادي است. 
رزم حسینی خاطرنشان کرد: در نظام بانکی کشور سال گذشته از 947 هزار میلیارد تومان، تسهیلات بنگاه هاي کوچک و خرد کمتر
از 6 درصد بوده و 90 درصد تسهیلات به 10 درصد افراد جامعه اختصاص پیدا کرده است که نشان می دهد توزیع عادلانه ثروت

 
صورت نگرفته و فرصت هاي مساوي براي همگان فراهم نشده است. 

به گفته وي، دسترسی به نظام هاي آموزشی، بهداشتی، امید به زندگی، میزان تولیدات فرهنگی، زیرساخت هاي شبکه هاي حمل و

 
نقلی، امنیت غذایی و تامین زندگی بازنشستگان از دیگر شاخصه هاي قدرت اقتصادي محسوب می شود. 

وي افزود: این درحالی است که زنجیره تامین نهاده هاي دامی ایران وابستگی بسیاري به خارج از کشور دارد که یکی از موانع رشد

 
محسوب می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اگر تبدیل به قدرت اقتصادي شویم و شاخص هاي پیشرفت و آبادانی افزایش پیدا کند ثمره آن
عزت و قدرت در منطقه خواهد بود و حفظ سرمایه هاي اجتماعی، انسانی، نخبگان و رضایت مندي روز افزون مردم از نظام را در پی

 
خواهد داشت. 

وي تاکید کرد: اگر خواستار قدرت دفاعی هستیم باید قدرت اقتصادي داشته باشیم زیرا بدون آن نمی توان قدرت دفاعی داشت.



افزایش همکاري هاي دو سویه صدا وسیما و منطقه آزاد انزلی در مسیر توسعه

منطقه آزاد انزلی

منبع: ایلناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/10/08

به منظور افزایش همکاري هاي دو سویه و تولید برنامه هاي فاخر تلویزیونی، مدیرکل صدا و سیماي گیلان به همراه جمعی از
معاونین این سازمان با رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی دیدار و گفتگو کردند.

به منظور افزایش همکاري هاي دو سویه و تولید برنامه
هاي فاخر تلویزیونی، مدیرکل صدا و سیماي گیلان به
همراه جمعی از معاونین این سازمان با رئیس هیات مدیره
و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی دیدار و گفتگو

 
کردند. 

به گزارش ایلنا از بندر انزلی، روزبهان در این نشست به
نقش مهم صدا وسیما به منظور آگاهی بخشی در جامعه اشاره و بیان کرد: موقعیت استراتژیک منطقه آزاد انزلی قرار گیري آن در
مسیر کریدورهاي تجاري بین المللی این منطقه را به شاهراه ترانزیت کالا به کشورهاي مختلف تبدیل کرده است و بستر سرمایه
گذاري لازم به منظور افزایش سهم کشورمان در بازارهاي جهانی و افزایش فرصت هاي شغلی با توسعه زیرساخت هاي سرمایه گذاري
از قبیل ایجاد شهرك صنعتی شماره 3 فراهم بوده و می توان ظرفیت ها و زیرساخت هاي موجود را با هم افزایی پتانسیل ها و

 
تولیدات مشترك جهت حضور سرمایه گذاران داخلی و خارجی معرفی کرد. 

وي در ادامه نقش منطقه آزاد انزلی در حوزه اقتصادي و فرهنگی را ملی و بین المللی عنوان کرد و افزود: همراهی صدا وسیما می
تواند روند رسیدن به اهداف منطقه آزاد انزلی را تسهیل کرده تا در مدت زمان مشخص شده به اهداف خود دست یافته که ثمره آن
مسلماً براي استان گیلان و کشور خواهد بود و جهت همکاري هاي لازم در زمینه ساخت مستندهاي فاخر و آثاري که ظرفیت هاي

 
منطقه و گیلان را در حوزه هاي اقتصادي ، فرهنگی و گردشگري معرفی میکنند استقبال می کنیم. 

روزبهان در ادامه به شرح برنامه ها و طرح هاي در دست اجرا و رشد شاخص هاي اقتصادي،کارآفرینی پرداخت و خاطرنشان کرد:
مزیت هاي قانونی و پتانسیل هاي موجود در منطقه موجب شد تا در 6 ماه نخست سال جاري رکورد سرمایه گذاري در تاریخ منطقه
آزاد انزلی شکسته شود و در هفته هاي آتی تعداد زیادي از پروژه هاي سرمایه گذاري به ارزش بیش از 840 میلیارد تومان توسط

 
دکتر روحانی ریاست محترم جمهور افتتاح و به بهره برداري خواهد رسید. 

در ادامه باقرزاده مدیر کل صدا و سیماي مرکز گیلان نیز با تقدیر از اقدامات صورت گرفته، منطقه آزاد انزلی را کانون توسعه گیلان
دانست و بیان کرد : منطقه آزاد انزلی فرصتی بی بدیل و مزیت نسبی براي استان بوده و اهمیت استراتژیک براي گیلان دارد و بستر
لازم به منظور ایجاد پیوست رسانه اي ، هم افزایی در تولیدات مشترك براي جذب سرمایه گذار و همچنین همکاري براي پیشبرد

 
مباحث فرهنگی وجود دارد. 



وي با بیان اینکه براي همراهی در مسیر توسعه منطقه آزاد انزلی، صدا و سیماي گیلان نیز آمادگی همکاري هاي لازم را دارد افزود :
با به کار گیري توان رسانه اي میتوان توان تجاري، اقتصادي و سیاسی منطقه را افزایش داد و استان گیلان و منطقه آزاد انزلی را به
عنوان یک برند خاص معرفی کرد و صدا و سیماي مراکز استان یک پتانسیل مناسب به منظور معرفی استان و مجموعه هاي فعال در
آن بوده و بهره گرفتن از این ظرفیت به عنوان یکی از موفق ترین شبکه هاي استانی یک فرصت مناسب براي سازمان منطقه آزادانزلی

 
محسوب می شود. 

مدیر کل صدا و سیماي گیلان با اشاره به گسترش فعالیت ها و ماموریت سازمان منطقه آزاد انزلی خاطرنشان کرد: راه اندازي دفتر
خبري، استودیوي تلویزیونی و رادیویی در منطقه آزاد انزلی زمینه هاي توسعه همکاري هاي همه جانبه را فراهم خواهد کرد و می
توان برنامه هاي مختلف در حوزه فعالیت هاي منطقه آزاد انزلی را در همین منطقه تولید و در شبکه هاي ملی و بین المللی منعکس

کرد.



فرآوري محصولات دامی ظرفیتی مغفول در بام ایران

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/10/08

چهارمحال و بختیاري یکی از استان هاي برتر کشور در تولید محصولات خام حوزه دام پروري است و این امر زمینه را براي
ورود سرمایه گذاران در بخش فرآوري محصولات دامی فراهم کرده است.

 چهارمحال و بختیاري یکی از استان هاي برتر کشور در
تولید محصولات خام حوزه دام پروري است و این امر زمینه را براي ورود سرمایه گذاران در بخش فرآوري محصولات دامی فراهم

 
کرده است. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها: استان چهارمحال و بختیاري از دیرباز به واسطه شرایط توپوگرافی و خاص یکی از استان هاي

 
توانمند در صنعت دام پروري کشور به شمار می رود. 

طی سال هاي اخیر توسعه شهرك هاي دام پروري در این استان موجب افزایش تولید شیر و گوشت شده است. در حال حاضر 16

 
مجتمع دامداري درزمینهٔ پرورش دام هاي سنگین و سبک در این استان فعال است. 

چهارمحال و بختیاري توانسته است در بخش تولید مواد خام دام پروري رشد داشته باشد اما در بخش فرآوري آن گونه که باید رشد
نکرده است. با نگاهی به ویترین یخچال ها در فروشگاه ها متوجه می شویم که بسیاري از کالاهاي فرآوري شده محصولات لبنی
تولیدشده در کشور ازجمله انواع پنیر، کره، دوغ و… متعلق به تولید کارخانه ها و برندهایی است که در استان هایی غیر از چهارمحال

 
و بختیاري فعال هستند. 



 
 

بررسی ها نشان می دهد که بسیاري از مواد خام دامی تولیدي استان ازجمله شیر از استان خارج و در سایر کارخانه هاي کشور

 
فرآوري می شود و ارزش افزوده اي و اشتغالی که باید در استان ایجاد می شد، در استان هاي دیگر کشور ایجاد می شود. 

بسیاري از دامداران به علت نبود مشتري، شیر را با قیمت بسیار پایین در اختیار ماست بندي ها ي سنتی می گذارند و به همین

 
خاطر از درآمد بسیار پایینی برخوردار هستند 

یکی از دامداران فعال در چهارمحال و بختیاري که درزمینهٔ پرورش گاو شیري فعالیت می کند به خبرنگار مهر گفت: تولید شیر به
همت دامداران در چهارمحال و بختیاري افزایش یافته است و باوجوداینکه شیر باکیفیت تولید می شود اما به علت قیمت پایین خرید،

 
دامداران درآمد بسیار پایینی دارند. 

مسعود حسینی بیان کرد: بسیاري از دامداران به علت نبود مشتري، شیر را با قیمت بسیار پایین در اختیار ماست بندي هاي سنتی

 
می گذارند و به همین خاطر از درآمد بسیار پایینی برخوردار هستند. 

وي بیان کرد: فعال شدن واحدهاي صنعتی فرآوري شیر و گوشت موجب افزایش رقابت در استان می شود و این امر افزایش بهره

 
وري، ارزش افزوده و درآمد دام پروران را سبب می شود. 

این دامدار چهارمحالی تأکید کرد: فعال شدن واحدهاي فرآوري صنعت شیر و گوشت در استان به صورت مستقیم در بخش هاي

 
زیرمجموعه تأثیرگذاري بالایی دارد و موجب ارتقاي این بخش می شود. 

در همین ارتباط، کارشناس ارشد علوم دام در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: استان چهارمحال و بختیاري یکی از استان هاي

 
برتر کشور در تولید محصولات دامی است که هنوز به جایگاه اصلی خود در بخش فرآوري محصولات دامی دست پیدا نکرده است. 



 
 

بهنام امینی بیان کرد: تولید مواد خام دامی ازجمله شیر و گوشت از مهم ترین ظرفیت هاي استان است که توجه به این مهم می

 
تواند این استان را در این بخش در سطح کشور و حتی جهان نمونه و برتر کند. 

سودآوري براي سرمایه گذاران در بخش دامپروري استان بسیار بالا است چرا که هزینه هاي تولید و تهیه مواد خام دامی در این

 
استان بسیار پایین است 

وي بیان کرد: راه اندازي کارخانه هاي مدرن فرآوري در صنعت شیر و گوشت استان و تولید محصولات باکیفیت زمینه ساز اشتغال و

 
رفع مشکلات بیکاري در این استان است. 

امینی تأکید کرد: جذب سرمایه گذاران براي سرمایه گذاري در بخش صنعت شیر و گوشت استان ضروري است و این استان قابلیت
راه اندازي کارخانجات مختلف ازجمله کارخانه تولید سوسیس، کالباس، کارخانجات تولید انواع پنیر، کارخانجات فرآوري پوست و

 
تولید چرم و… را دارد. 

وي تأکید کرد: سودآوري براي سرمایه گذاران در این بخش در استان بسیار بالا است چراکه هزینه هاي تولید و تهیه مواد خام دامی

 
در این استان بسیار پایین است. 

 
سالانه 253 هزار تن شیر در چهارمحال و بختیاري تولید می شود 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري نیز در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه سالانه
253 هزار تن شیر در استان تولید می شود، گفت: تعداد حدود 186 هزار قطعه دام سنگین و دو میلیون رأس دام سبک در استان

 
وجود دارد. 

سام مردانی بیان کرد: حدود 27 هزار تن گوشت قرمز سالانه در استان تولید می شود که سرانه مصرف حدود 18 کیلوگرم بوده و

 
حدود هشت تا 9 هزار تن از آن مازاد بر نیاز است. 

وي گفت: مازاد بر نیاز گوشت قرمز عمدتاً از استان خارج می شود و رتبه سوم ازنظر سرانه تولید کشور به استان اختصاص یافته است.

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي استان عنوان کرد: چهارمحال و بختیاري در حوزه شیر با تولید 253 هزار تن با



احتساب مصرف سرانه حدود 190 کیلوگرم، رتبه دوم سرانه تولید در کشور را دارد که 60 تا 70 هزار تن مازاد بر نیاز است و به شکل

 
هاي مختلف از استان خارج می شود. 

 
وي تأکید کرد: بخش کشاورزي درمجموع بیش از 25 درصد اشتغال استان را به خود اختصاص داده است. 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري عنوان کرد: اگر شرایط فراهم شود، افزایش تولید و

 
اشتغال در حوزه هایی مثل گوشت قرمز وجود دارد. 

 
 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري ادامه داد: پتانسیل ها براي تولید در این استان وجود

 
دارد اما افزایش هزینه تولید و وابستگی به نهاده هاي دام و طیور در این موضوع تأثیرگذار است. 

وي در ادامه تأکید کرد: بهره گیري از ظرفیت سرمایه گذاران براي ارتقاي بخش صنایع تبدیلی و فرآوري در چهارمحال و بختیاري

 
ضروري است. 

مردانی گفت: مواد اولیه در بخش دام پروري ازجمله شیر، گوشت و… در این استان در حال تولید است و زیرساخت ها در شهرك
هاي صنعتی براي راه اندازي کارخانه هاي فرآوري محصولات دامی فراهم است و تنها ورود سرمایه گذاران براي سرمایه گذاري در این

 
بخش نیاز است. 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي استان چهارمحال و بختیاري تأکید کرد: حمایت لازم از سرمایه گذاران براي

 
ارتقاي بخش فرآوري محصولات دامی در این استان انجام می شود. 

سالانه در چهارمحال و بختیاري یک میلیون و 450 هزار تن محصولات کشاورزي تولید می شود که از این میزان حدود 900 هزار تن

 
فرآوري می شود 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري نیز به خبرنگار مهر گفت: صنایع تبدیلی فرآوري شامل
بسته بندي و انجام تغییرات فیزیکی و شیمیایی روي محصولات زراعی دامی، باغی، شیلاتی و منابع طبیعی براي عرضه به بازار،

 
ارتقاي کیفیت، بهداشتی شدن و ماندگاري بالا است. 



طهمورث فتاحی افزود: در استان سالانه یک میلیون و 450 هزار تن محصولات کشاورزي تولید می شود که از این میزان حدود 900

 
هزار تن فرآوري می شود. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري بیان کرد: حدود 200 کارخانه یا کارگاه متوسط، کوچک و

 
بزرگ وجود دارد که این محصولات را فرآوري و براي استان، سایر استان ها و کشور آماده می کند. 

فتاحی ادامه داد: نوسازي و بازسازي واحدهاي فرسوده، تکمیل پروژه هاي رو به اتمام و تکمیل زنجیره ارزش افزوده از دیگر اهداف

 
است به نحوي که نخستین استان کشور هستیم که بخش فرآوري آبزیان از صفر تا صد در چهارمحال و بختیاري صورت می گیرد. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري تأکید کرد: یکی از پتانسیل هاي استان علاوه بر تأمین

 
نیاز مزارع پرورش ماهی در بخش خوراك آبزیان است که 26 استان کشور را تأمین می کند و به چند کشور صادر می شود. 

وي ادامه داد: همچنین در سایر محصولات هم فرآوري انجام می شود و محصولی نیست که در آن مشکل داشته باشیم اما شدت و

 
ضعف وجود دارد. 

 
 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري ادامه داد: حدود 90 درصد امنیت غذایی مردم استان در
استان تأمین می شود و این ظرفیت براي چهار هزار نفر به شکل مستقیم در کارخانجات و واحدهاي تولیدي و به همین مقدار هم به

 
شکل غیرمستقیم اشتغال ایجاد کرده است. 

وي بیان کرد: قیمت گوشت همواره نسبت ها به شهرهاي بزرگ مثل تهران، در استان چهارمحال و بختیاري کمتر است البته کنترل

 
قیمت بحث تخصصی خود را دارد که مربوط به واحد تخصصی آن است. 

 
500 میلیارد توسط بخش خصوصی در صنایع تبدیلی سرمایه گذاري شد 

وي ادامه داد: استان چهارمحال و بختیاري متأثر از استان هاي بزرگ هم جوار بوده، پس طبیعی است که شرایط اقتصادي، فرهنگی و
… آن استان ها تأثیر خود را در استان بگذارد اما عدم مدیریت کار را به جایی می رساند که گاهی کمبود یا افزایش قیمت ها را شاهد

 
هستیم. 



مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري ادامه داد: در تأمین غذا و نهاده ها و سایر نیازمندي هاي

 
مردم باید وظیفه و مسئولیت و اعتبار مشخص باشد. یک بخشی از آشفتگی کار به این دلیل است که چند دستگاه پاسخ می دهند. 

 
 

وي تصریح کرد: طی دو سال گذشته بیش از 500 میلیارد تومان توسط بخش خصوصی در صنایع تبدیلی استان سرمایه گذاري شده

 
البته باید توجه داشت که بخش خصوصی به دنبال سود در کار است. 

فتاحی ادامه داد: استان ظرفیت سرمایه گذاري در صنایع تبدیلی را دارد و از سرمایه گذاران دعوت می شود در این حوزه سرمایه

 
گذاري کنند. 

به گزارش خبرنگار مهر، محصولات فرآوري شده در حوزه شیر و گوشت هر روز متنوع تر از گذشته با ایده هاي جدید تولید و روانه
بازار می شوند و این در حالی است که چهارمحال و بختیاري هنوز نتوانسته در تولید این محصولات جایگاهی کسب کند و از ارزش

 
افزوده حاصل از آن بی نصیب است. 

دعوت از سرمایه گذاران به استان و معرفی ظرفیت هاي سرمایه گذاري در بخش فرآوري محصولات دامی و انجام حمایت هاي لازم
می تواند به عنوان راهکاري مؤثر براي توسعه این بخش به شمار رود.



ایجاد اشتغال 1000 نفر با تکمیل مجتمع نگین شهرستان نور/ بارقه هاي امید در

دل سرمایه گذار روشن شد

منبع: داناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/10/08

حسین نوروزي، سرمایه گذار مجتمع تجاري-تفریحی ''نگین شمال نور'' گفت: انتظار دارم بعد از 14 سال، مسئولان استان
مازندران من را به عنوان شریک بپذیرند و مشکلاتم را درك کنند تا بتوانم با تکمیل این مجتمع هزار شغل ایجاد کنم.

حسین نوروزي، سرمایه گذار مجتمع تجاري-تفریحی
""نگین شمال نور"" گفت: انتظار دارم بعد از 14 سال،
مسئولان استان مازندران من را به عنوان شریک بپذیرند و
مشکلاتم را درك کنند تا بتوانم با تکمیل این مجتمع هزار

 
شغل ایجاد کنم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از بلاغ،
حسین نوروزي، سرمایه گذار مجتمع تجاري-تفریحی
""نگین شمال نور"" صبح امروز در گفت وگو با خبرنگاران
اظهارکرد: فاکتورها کمرشکن است، براي اتفاقاتی که تا
کنون افتاد، همه چیزم را دادم، از 17 هزار متر مربع
مجتمع که 50 درصد آن مال من بود اکنون فقط چهارهزار

متر مربع براي من مانده است، چگونه باید 17 هزار متر را تکمیل کنم، هزینه فاکتورها، خرید امتیازات و ... را پرداخت کنم، منزلم را

 
فروختم تا بدهی ها را بدهم. 

وي گفت: البته انتشار خبر قبلی تاثیر به سزایی داشت و شهرداري، نظام مهندسی و اداره برق توافقاتی کردند و قرار شد تا 14 هزار
متر خروجی نظام به عهده شهرداري و مابقی به عهده سرمایه گذار باشد که حدود سه هزار متر سهم من می شد و پذیرفتم، اما دوباره

 
نقشه اصلاح و براي همین فاکتور جدید صادر شد که علاوه بر مبالغ قبلی هزینه جدیدي اضافه شد. 

این سرمایه گذار با اشاره به یک طبقه اضافه که در نقشه بود ولی وجود خارجی نداشت اما سال ها به عنوان یک مشکل اصلی مطرح و
مانع پیشرفت کار شد، اشاره و بیان کرد: این طبقه در واقع پشت بام مجتمع است که شهردار وقت آن را نپذیرفتند و احدي از اعضاي
شوراي وقت هم درخواست غیرمعقول داشتند ولی در دادگاه با اعتراف به بهتان و عذرخواهی وي، بنده تبرئه شدم اما پس از آن سنگ
اندازي و مانع تراشی اضافه شد البته قبلا هم تهدید کرده بودند که اجازه نمی دهند کار پیش برود با این مانع تراشی هفت میلیارد وام

 
من برگشت خورد، سند ندادند و بدهکارم کردند. 

وي گفت: اصلاح نقشه و حذف یک طبقه اضافه که نمیدانم از کجا آمده بود از ثمرات انتشار خبر قبلی بود اما براي همین اصلاح

 
مجددا فاکتور جدید صادر کردند در صورتی که می توانستند کمک کنند و این مبلغ را نگیرند. 

نوروزي از دیگر مشکلات را فروش واحدهاي تجاري سهم شهرداري با دادن حق مالکیت به خریداران عنوان کرد و افزود: در قرارداد
مشارکت مقرر بود که همسو و سرقفلی فروخته شود که علاوه بر اینکه به نفع شهرداري بود چون شهرداري با این نحوه فروش همه



حقوق را از خود سلب کرده و دیگر منافعی ندارد در حالیکه می توانست درآمد پایدار براي خود ایجاد کند؛ از طرفی برابر اساسنامه
طبقات و واحدها براي مشاغل خاص تعیین که کاملا نظام مند و شکیل بود، فروش سرقفلی ضمن نظم دادن به بازار، محل قرار گرفتن

 
مشاغل را نظام مند می کرد که با فروش مالکیت حقوق دیگران ضایع شد. 

وي با اشاره سابقه تصمیم گیري و مذاکره با شهرداري در احداث این مجتمع، بیان کرد: مردم نور می دانند که زمین مجتمع متعلق
به کشتارگاه سنتی بوده که علاوه بر بوي بد، فاضلاب آن وارد رودخانه می شد و به محیط زیست لطمه شدید می زد، وقتی باي
مذاکره به شهرداري رفتم، در همان زمان به من پیشنهاد شد که زمین را خریداري کنم که اگر اینکار را می کردم در مجموع براي

 
خرید زمین و گرفتن پروانه باید هفت میلیارد هزینه میکردم اما اکنون 70 میلیارد هزینه کردم و هنوز به نتیجه نرسیدم. 

سرمایه گذار مجتمع تجاري-تفریحی نگین شمال نور در بخش دیگري از سخنان خود به مزایاي این بازار اشاره کرد و افزود: اینجا
بازار سنتی است، بازارهاي دیگر و مجموعه اي ممکن است شکست بخورد که تجربه هم این موضوع را ثابت کرد ولی سراغ نداریم که
بازار سنتی شکست خورده باشد زیرا با 50، 60 میلیون سرمایه می توان در این بازار شروع به کار کرد و خریدار هم حق چانه زدن

 
دارد و با کمی بالاتر یا پائین تر خرید می کند. 

نوروزي با بیان اینکه اگر شهرداري و نظام مهندسی کمک کنند تا دهه فجر این مجتمع تکمیل و حدود هزار نفر مشغول به کار می
شوند، خاطرنشان کرد: نظام مهندسی و شهرداري باید با تعامل بیشتر من را به عنوان یک شریک بپذیرند و مشکلاتم را درك کنند، به
ضرر و زیان شریک هم فکر کنند، 14 سال هزینه کردم، با همه مشکلات مجتمع را نگهداري کردم در قرارداد شهرداري تعهد کرده
بود در صورت پیشرفت فیزیکی 50 درصدي پروژه، سند تحویل دهد و موارد متعدد که الان به آنها استناد می شود بنابراین انتظار

 
دارم در این مورد هم به قرارداد استناد کنند و شراکت داشته باشند. 

وي در پایان بار دیگر با درخواست از نظام مهندسی براي کمک به تکمیل و راه اندازي پروژه، گفت: اگر همکاري و تعامل بیشتر شود
با سرعت کنتور برق همه واحدها هم وصل می شود، واحدهایی که به تناسب شغل نیاز به گاز و آب دارند نیز انشعابات آنها متصل و

 
پروژه فعال می شود. 

انتهاي پیام/



استخراج سالیانه بیش از 14 میلیون تن از معادن ایلام/ از معارضین محلی تا

ماشین آلات فرسوده

منبع: ایسناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون امور معادن وصنایع معدنی سازمان صمت ایلام گفت: ذخایر معادن استان حدود یک میلیارد تن و میزان استخراج
اسمی سالیانه این معادن حدود 14 میلیون و صد هزار تن است.

«نبی سماواتی» در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: از 68
نوع ماده معدنی شناسایی شده در کشور ، 15نوع آن شامل
آلوویوم آهکی، بیتومین ، خاك رس، سنگ آهک، سنگ
گچ، شن وماسه سیلیسی ، شن وماسه کوهی ، شیل،
کلسیت ، ماسه سنگ سیلیسی ، لاشه و مالون ، مارن ،
سلستین ، نمک سنگی و انیدریت در استان ایلام موجود

 
است. 

وي با بیان اینکه ذخایر معادن استان حدود یک میلیارد تن
و میزان استخراج اسمی سالیانه این معادن حدود 14
میلیون و صد هزار تن است، گفت: مواد معدنی شاخص

 
استان بیتومین ، سنگ گچ ، سنگ آهک ، شن وماسه و آلوویوم است. 

معاون امور معادن وصنایع معدنی سازمان صمت ایلام تصریح کرد: در حال حاضر تعداد 5فقره پروانه اکتشاف معتبر در حوزه معادن

 
استان با اشتغالزایی 20 نفر فعال است. 

سماواتی ادامه داد: در 9 ماه اول امسال تعداد 2 فقره گواهینامه اکتشاف معتبر در زمینه مواد معدنی شن وماسه ، سنگ آهک

 
دولومیتی صادر شده است. 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صمت ایلام درباره تعداد پروانه بهره برداري دائم، تصریح کرد: تا آذر امسال 6 فقره پروانه
بهره برداري صادر شده و در حال حاضرتعداد 54 فقره پروانه معتبر با ظرفیت اسمی استخراج حدود 9 میلیون تن و با سرمایه گذاري

 
740 میلیارد ریال و اشتغالزایی 470 نفر فعال است. 

سماواتی گفت: تاپایان آذرماه سال جاري تعداد 30 فقره مجوز برداشت موقت شن و ماسه رود خانه اي با ظرفیت اسمی سالیانه 1500

 
هزار تن و اشتغال زایی 180 نفر تمدید اعتبار شده است . 

وي ادامه داد: حقوق دولتی اخذ شده از بهره بردار معادن در بازه زمانی مذکور مبلغ 14میلیارد ریال و میزان تناژ استخراج واقعی

 
معادن استان طی نه ماهه اول سال جاري حدود 3.2 میلیون تن است. 

معاون امور معادن وصنایع معدنی سازمان صمت ایلام با بیان اینکه در سال جاري احیا یک معدن مارن و یک گواهی نامه کشف
بیتومین و یک پروانه بهره برداري بیتومین انجام شده است، گفت: از ابتداي امسال5 فقره پروانه بهره برداري صنایع معدنی از صادر

 
شده است. 

سماواتی تصریح کرد: تعداد پروانه هاي بهره برداري حوزه صنایع معدنی استان 228 پروانه و شامل واحد هاي تولید سیمان ، گچ ،
آجر ، شن وماسه ، آسفالت ، بتن سیال و قطعات بتنی ، پودر بیتومین بوده که از عمده ترین این واحدها می توان به سیمان ایلام،

 
سیمان دهلران، گچ جواهر جنوب،گچ ماربره، آجر نگارین و آجر نقشینه اشاره کرد. 

وي با بیان اینکه از مشکلات عمده بهره برداران معادن استان وجود معارضین محلی ، فرسودگی یا استیجاري بودن ماشین آلات حمل



و نقل و بارگیري معادن است، تصریح کرد: بهره برداران معادن انتظار دارند از سوي دولت حمایت هایی در قالب تسهیلات با سود

 
پایین براي تعویض و جایگزینی ماشین آلات حمل و نقل ارائه شود. 

انتهاي پیام



رویکرد برنامه هاي دهه فجر امیدآفرین و کیفیت محور باشد

منبع: ایسناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار مرکزي گفت: دشمنان این سرزمین، امید مردم را هدف گرفته اند، در نتیجه
رویکرد برنامه هاي دهه فجر باید امیدآفرین باشد.

بهروز اکرمی روز دوشنبه 8 دي ماه در جلسه ستاد استانی
بزرگداشت دهه فجر، اظهار کرد: انقلاب اسلامی یک انقلاب
بزرگ مردمی است که در سال 57 به پیروزي رسید و
مردم ایران هرسال در بهمن ماه این حرکت باشکوه و اقدام
بزرگ و حماسی را گرامی می دارند و به خود و دیگران و
نسل هاي آینده عظمت یک ملت و بزرگی کاري که انجام

 
دادند را یادآوري می کنند. 

وي با بیان اینکه مردم ایران در سال 57 کاري کردند
کارستان، افزود: مردم در آن روزها شعار استقلال، آزادي و

جمهوري اسلامی را سر داده و این شعار را تحقق بخشیدند. دهه فجر فرصتی دوباره براي یادآوري این شعار کلیدي انقلاب است و
نباید اجازه داد هیچ کدام از این محورهاي اصلی انقلاب در طول تاریخ کمرنگ شود، رویکرد تصمیمات باید رویکرد استقلال طلبانه

 
باشد چراکه شعار انقلاب نیز بر این محور بوده است. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار مرکزي با بیان اینکه برنامه هاي امسال به سبب شرایط کنونی وجه تمایزاتی با برنامه هاي
سال هاي گذشته دارد، اضافه کرد: رویکرد برنامه هاي دهه فجر امسال باید یادآوري شعارهاي اول انقلاب و حرکت عمومی مردم باشد،
سال 57 تمامی مردم ایران با هر سلیقه و گرایش و تفکر و اندیشه اي، یکصدا "جمهوري اسلامی " را فریاد می زدند و امسال هم باید

 
همه مردم با هر گرایش و سلیقه اي در کنار یکدیگر " جمهوري اسلامی" را فریاد بزنند. 

اکرمی ادامه داد: مردم ایران در سال 57 با یک وحدت بی نظیر در کنار یکدگیر بودند که امسال نیز باید با همین وحدت، آرمان ها و
شعارهاي انقلاب پیگیري شود. دستاوردهاي انقلاب نباید کم رمق نشان داده شود چراکه انقلاب اسلامی دستاوردهاي بزرگ و

 
ارزشمندي داشته است که باید به نمایش گذاشته شود. 

وي بیان کرد: دشمنان این سرزمین، امید مردم را هدف گرفته اند و بارها مقام معظم رهبري نیز به این نکته اشاره کرده اند که
دشمنان در تلاش هستند امید را از مردم سلب کنند، در نتیجه رویکرد برنامه هاي دهه فجر باید امیدآفرین باشد. همچنین باید تلاش

 
کرد به جاي کمیت به کیفیت بیشتر توجه شود و ارزیابی از برنامه ها و فعالیت کمیته ها نیز باید کیفی باشد. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار مرکزي گفت: باید به جاي برنامه هاي روتین، برنامه هاي خلاقانه در دهه فجر به نمایش

 
گذاشته شود تا بتوان در تبیین و یادآوري آن روزها بهتر عمل کرد. 



اکرمی با اشاره به شیوع ویروس کرونا افزود: با توجه به شیوع ویروس کرونا در سراسر جهان و همچنین ایران، برنامه هاي دهه فجر
باید مجازي محور باشد، چراکه قطعا تا بهمن ماه حتما با این بیماري درگیر خواهیم بود. دستگاه ها و کمیته ها تا 25 دي ماه باید

 
برنامه هاي خود را براي دهه فجر اعلام کنند. 

حجت الاسلام عباس دانشی سرپرست شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی استان مرکزي نیز اظهار کرد: اگرچه شرایط کنونی شیوع
ویروس کرونا اجازه برگزاري و برپایی مراسماتی که هرساله در دي ماه برگزار می شد را نمی دهد اما شور و هیجانات انقلابی در کشور
در این روزها وجود دارد و علاقه مندان به انقلاب اسلامی در هر عرصه اي که می توانند در فضاهاي اینترنتی و مجازي و مطبوعات و

 
رسانه ها در سراسر کشور حتی روستاها فعال هستند. 

وي افزود: دهه فجر انقلاب اسلامی امسال به چهل و دو سالگی می رسد و فصلی براي گرامیداشت روزهاي خاطره انگیز انقلاب است

 
که امیدواریم تا آن روز شرایط بهداشتی جامعه به گونه اي باشد که مراسم مانند هرساله برگزار شود. 

سرپرست شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی استان مرکزي تصریح کرد: سال گذشته چهل و یکمین سالگرد انقلاب در استان مرکزي

 
بسیار باشکوه برگزار شد به گونه اي که تصاویر راهپیمایی اراك در روز 22 بهمن از شبکه هاي سراسري صدا و سیما پخش می شد. 

دانشی اضافه کرد: سال گذشته 6500 برنامه فرهنگی و هنري از جمله نواختن زنگ انقلاب، دیدار و سرکشی از هزار خانواده شهید،
برگزاري مسابقات و محافل انس با قرآن، جشنواره موسیقی، 12 جشن انقلاب در 12 شهرستان، اجراي بیش از 200 برنامه تخصصی
در حوزه بانوان و خانواده، اجراي سرود 1357 نفري، رونمایی از تمبر یادبود و...در دهه فجر برگزار شد. امسال هم امیدواریم متناسب با

 
شرایط روز و دستورالعمل ستاد کرونا بتوانیم برگزاري مراسم ویژه این ایام را به خوبی شاهد باشیم. 

وي با اشاره به تشکیل 20 کمیته در ستاد دهه فجر ادامه داد: کارگروه افتتاح پروژه هاي عمرانی، کارگروه قرآن، انجمن ها و هیئات
مذهبی، کارگروه روستایی و عشایري، کارگروه زنان و خانواده، کارگروه ایثارگران، کارگروه کارآفرینی، کارگروه اصناف و بازاریان،
کارگروه بسیج و نیروهاي مسلح، کارگروه حوزه و روحانیت، کارگروه مساجد، کارگروه ارتباطات و اطلاع رسانی و فضاي مجازي،
همیاري و تشکل هاي مردمی، کارگروه فرهنگیان و دانش آموزان، کارگروه قضایی، کارگروه فرهنگی و هنري، کارگروه مدیریت شهري
و فضاسازي، کارگروه دانشجویی و دانشگاهیان، کارگروه ورزش و... از جمله کارگروه هاي ستاد دهه فجر هستند که در سطح استان

 
مرکزي به منظور هماهنگی جهت اجراي برنامه هاي دهه فجر تشکیل می شود. 

انتهاي پیام



90 درصد تسهیلات بانکی در انحصار 10 درصد جامعه

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/10/08

وزیر صمت گفت: 90 درصد تسهیلات پرداخت شده در نظام بانکی به 10درصد افراد جامعه داده شده است.

به گزارش خبرنگار اقتصاد و انرژي گروه اقتصادي باشگاه
خبرنگاران جوان، علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و
تجارت در همایش بین المللی مدیریت صنعتی اظهار کرد:
کسانی که کارگزاران نظام هستند چه نگاهی باید براي
پیشرفت و آبادانی کشور داشته باشند؟ اگر ارزیابی درباره
کشورها داشته باشیم و آنها را از نظر اقتصادي و فرهنگی

بررسی کنیم، به چه شاخص هایی توجه می کنیم؟ خواهیم دید که جایگاه ایران در میان شاخص هاچگونه بوده و اگر نتوانستیم در

 
حد و اندازه کشور ي مانند ایران به جایگاه مناسبی دست یابیم شاید به نوع نگاه مدیران برمی گردد که باید تحولی صورت گیرد. 

او ادامه داد: اگر امروز بخواهیم بقا خود و کشور را داشته باشیم باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم. امروز امنیت ملی ما در گرو

 
قدرت اقتصاي ماست. 

 
بیشتر بخوانید 

- سیاست وزارت صمت عرضه و فراوانی کالاست/ نظارت ها در بازار رسانه اي شوند وزیر صمت با اشاره به شاخصه هاي قدرت
اقتصادي گفت: اول باید به نرخ تورم توجه کنیم و دوم رشد تولید سرانه کشور را در نظر بگیریم. وقتی میزان واردات مان بیش از هزار

 
میلیارد دلار است، اما میزان ارزش افزوده صادراتی ما بین 200 تا 250 دلار است باید این موضوع بررسی شود. 

او تصریح کرد: توزیع عادلانه درآمد یا ثروت بین جامعه به این مفهوم است که نباید تنها در بخش پول بررسی کنیم، بلکه به فرصت

 
هاي مساوي براي بخش ثروت و کارآفرینی هم باید توجه شود. 

رزم حسینی ادامه داد: وقتی تسهیلات پرداخت شده در نظام بانکی ما از 947 هزار میلیارد دلار در سال گذشته سهم بنگاه هاي
کوچک و اشتغال خرد کمتر از شش درصد است و اینکه 90 درصد تسهیلات به 10 درصد افراد جامعه داده شده به این معناست که
توزیع عادلانه ثروت انجام نشده و فرصت هاي مساوي براي همگان فراهم نشده است. مانند دسترسی به نظام هاي آموزشی و
بهداشتی شاخص هاي امید به زندگی میزان تولیدات فرهنگی و تامین اجتماعی و بازنشستگانی که از کار طولانی بازنشسته شدند

 
وضعیت تامین زندگی شان به چه صورت است. 



وزیر صمت تاکید کرد: زیرساخت هاي هر کشور اعم از راه آهن و شبکه هاي حمل و نقلی که هر کشوري به آن نیازمند است، چگونه
است؟ 10ها شرکت در دنیا هستند که به اندازه چندین کشور تولید ثروت می کنند. وقتی زنجیره تامین نهاده هاي دامی وابسته به

 
خارج از کشور است، امنیت غذایی هم می تواند یکی از شاخص هاي مهم باشد. 

رزم حسینی گفت: اگر 160 کشور را بررسی کنیم بالغ بر 150 کشور تورم آن ها زیر 8درصد است. ما از ذخیره اي که در سرمایه
اجتماعی است حداکثر استفاده را نمی کنیم. روستاهاي کمی را می بینید که زیرساخت مناسب نداشته باشند، اما چرا اقتصاد خانواده

ها تقویت نشده، صنعت فرش کشور چرا شکوفا نشده است؟



پیشنهاد هاي «دولت سایه» براي واگذاري سرخابی ها

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/10/08

پیشنهاد هاي مختلف درباره نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي ورزشی به ویژه استقلال و پرسپولیس بررسی شد.

 
08 دي 1399 - 11:36 

 
سیاست / داخلی 

 
پیشنهاد هاي مختلف درباره نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي ورزشی به ویژه استقلال و پرسپولیس بررسی شد. 

باشگاه خبرنگاران: کارگروه ورزش دولت سایه با دعوت جمعی از
کارشناسان اقتصادي، صاحب نظران ورزشی و کارشناسانی از
شرکت فرابورس، پیشنهاد هایی درباره چرایی و نحوه واگذاري
مالکیت باشگاه هاي ورزشی دولتی، به ویژه استقلال و

 
پرسپولیس را نقد و بررسی کرد. 

جلیلی در این نشست خاطرنشان کرد: از دهه هشتاد تاکنون مسئله واگذاري باشگاه هاي ورزشی در کشور مطرح است، اما هنوز به
نتیجه نرسیده است؛ طبیعی است که نگاه هاي متفاوتی در این زمینه وجود دارد، اما در نهایت کشور باید در این رابطه به تصمیم

 
صحیح برسد و آن تصمیم را به خوبی اجرا کند. 

جلیلی شبیه سازي اجراي الگو هاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال را گام اول براي مشورت به حاکمیت
جهت رسیدن به شرایط مطلوب برشمرد و تصریح کرد: با شبیه سازي مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، می توان به ابعاد آن ها

 
پی برد و به تصمیم قاطع رسید. 

وي افزود: بررسی مدل ها در چگونگی واگذاري ها به همراه نقاط قوت و ضعف هریک از آنها، قدم اولی است که می تواند پیش روي

 
تصمیم گیران این موضوع قرار گیرد؛ در این بررسی باید به ابعاد مختلف اجرایی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی نیز پرداخته شود. 

در ابتداي این نشست غلامحسین حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران به ارائه مطالبی درباره سابقه واگذاري باشگاه
هاي دولتی فوتبال در کشور هاي دیگر پرداخت. وي با اشاره به مدل هایی از مالکیت و اداره باشگاه ها نظیر مالکیت خصوصی،
سهامی، کنسرسیومی و .. گفت: امروز مالکیت دولتی باشگاه هاي حرفه اي یک امر غیر معمول و در برخی موارد مانند انگلیس و

 
آلمان، غیرقانونی تلقی می شود. 

حسینی نیا، باشگاه هاي حرفه اي در فوتبال ایران را به چهار گروه باشگاه هاي وابسته به صنایع نظیر فولاد خوزستان و ..، وابسته به



نیرو هاي نظامی و انتظامی نظیر پاس و...، وابسته به سازمان تربیت بدنی نظیر استقلال و پرسپولیس و بخش خصوصی نظیر نساجی
مازندران و .. تقسیم کرد و افزود: این تقسیم بندي نشانگر آن است که باشگاه داري در ایران توسط بخش دولتی ایجاد شده و دولت

 
هزینه هاي این ورزش را تقبل می کند. 

وي در ادامه توجه به نقش هواداران در باشگاه هاي فوتبال و لزوم فراهم کردن امکان سرمایه گذاري کارآفرینان در این عرصه را یک
لازمه مهم در تعیین نوع مالکیت باشگاه ها برشمرد و تصریح کرد: امروزه انواع تعاونی هاي جدید براساس سیاست هاي کلی اصل 44
قانون اساسی فراهم آمده است که تعاونی سهام عام یکی از آنهاست؛ از نظر ما شرکت هاي تعاونی سهام عام بیشترین مزایا را در
مقایسه با شرکت هاي دیگر دارا هستند و علاوه بر اینکه می توانند از مزایاي قانون تجارت استفاده کنند، از مزایاي مربوط به شرکت

 
هاي تعاونی نیز بهره منده خواهند شد. 

حسینی نیا افزود: مدل پیشنهادي ما براي واگذاري دو باشگاه استقلال و پرسپولیس، تبدیل آن ها به شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
است. 

وي محدودیت تملک سهام و برخورداري از حمایت و نظارت وزارت کار را از جمله تفاوت هاي تعاونی هاي سهام عام با شرکت هاي
سهامی عام برشمرد و خاطرنشان کرد: تامین بخشی از سرمایه از طریق پذیره نویسی، شرایط آزاد عضویت، اعمال راي و نظر براساس
میزان دارایی سهم و .. از جمله ویژگی هاي تعاونی سهام عام است که میتوان آن را مدل مناسب جهت واگذاري باشگاه هاي فوتبال

 
معرفی کرد. 

 
بررسی لزوم و نحوه واگذاري مالکیت دولتی استقلال و پرسپولیس با حضور کارشناسان 

حسینی نیا تاکید کرد: در این مدل طبق قانون، حداکثر سهم هر شخص حقیقی، 5 درصد خواهد بود و اشخاص حقوقی نیز حداکثر

 
می توانند 10 درصد سهام شرکت تعاونی را داشته باشند و این محدودیت تملک سهام از تجمیع ثروت جلوگیري می کند. 

سید محمدکاظم اولیایی مدیرعامل اسبق باشگاه فوتبال استقلال تهران نیز استفاده از ظرفیت نهادهایی، چون شرکت هاي پیشکسوت
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس و کانون هاي هواداري دو باشگاه را بازو هاي مهمی براي شروع تاسیس شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
دانست. 

در ادامه، ماشاءاالله عظیمی نایب رئیس اتاق تعاون ایران، عضو شوراي عالی بورس و هیئت اهلیت سازمان خصوصی سازي، ظرفیت
شرکت هاي تعاونی سهامی عام را بهترین فرصت براي تامین مالی در واگذاري باشگاه هاي فوتبال دانست و خاطرنشان کرد: سهامدار
کردن مردم از طریق شرکت هاي تعاونی، انگیزه هاي منفی براي سرمایه داري از این طریق را محدود می کند و به همین خاطر ما بر

 
تعاونی بودن مدل واگذاري استقلال و پرسپولیس تاکید داریم. 

وي سیاست هاي متناقض مسئولان دولت در زمینه واگذاري استقلال و پرسپولیس را یک مشکل بزرگ در شروع کار دانست و
اظهارداشت: مدل پیشنهادي اتاق تعاون، قالب شرکت هاي تعاونی توسعه و عمران شهرستانی است که این قابلیت را دارند تا ضمن در

 
نظر گرفتن جایگاه پیشکسوتان، طرفداران و مدیران باشگاه هاي ورزشی، واگذاري ها را در خود جاي بدهند. 

در ادامه احسان اصولی رئیس هیئت فوتبال استان خراسان رضوي و عضو مجمع فدراسیون این رشته نیز در توضیحات خود به

 
مخالفت با پیشنهاد عظیمی پرداخت. 



وي اتاق تعاون ایران را فاقد امکانات و شرایط کافی براي کارفرمایی واگذاري ها دانست و افزود: بدنه اجتماعی بزرگی پشتوانه فوتبال
است و این ورزش داراي سابقه 80 ساله اي است که ابعاد گوناگونی دارد؛ اگرچه بحث واگذاري یک مقوله اقتصادي است، اما نمیتوان

 
صرفا با اتکا به ساختار هاي اقتصادي به بررسی آن پرداخت. 

همچنین مهدي حاجی وند، محقق و کارشناس حوزه خصوصی سازي به ارائه گزارشی درباره لزوم اجراي سیاست خصوصی سازي در

 
فوتبال و مزایاي روش پیمان مدیریت پرداخت. 

حاجی وند درخصوص مزایاي روش پیمان مدیریت نسبت به سایر روش ها گفت: در این روش، مالکیت باشگاه ها همچنان به عهده
دولت است، اما مدیریت آن به صورت زماندار به متقاضیان داراي اهلیت واگذار می شود. اگر مدیریت، مورد تایید مالک بود، روند

 
همکاري ادامه خواهد داشت و در غیر اینصورت، پیمان مدیریت با فرد دیگري بسته خواهد شد. 

حاجی وند در ادامه، وضع موجود ورزش را ناشی از دخالت نادرست دولت در این حوزه دانست و خاطرنشان کرد: امروز فوتبال به یک
صنعت درآمدزا تبدیل شده که البته هزینه هاي آن نیز به دوش دولت است. متاسفانه جذب سرمایه از طریق مشارکت مردمی تقریبا
جایی در فوتبال ندارد؛ در حالیکه تجربه سایر کشور ها نشان داده که مدیریت و مالکیت بخش خصوصی در این زمینه بهتر بوده است.

حاجی وند بهره گیري اندك از منابع انسانی متخصص و فقدان مدیریت مناسب جهت توسعه سرمایه هاي هواداري در فوتبال را از
جمله اثرات منفی مدیریت دولتی باشگاه ها دانست و تصریح کرد: حمایت ناعادلانه از تیم هاي خاص و طرد بخش دولتی، عدم امکان

 
مطلوب نظارت و ارزیابی مالی و ایجاد پدیده هاي مانند دلالی در فوتبال از دیگر اثرات مدیریت فعلی دولتی در این ورزش است. 

وي با اشاره به تجربه مدل هاي استاندارد مالکیت باشگاه هاي ورزشی در سایر کشورر ها در مقایسه با ایران، خصوصی سازي فوتبال را
داراي یک فرآیند گام به گام دانست و افزود: اصلاح ساختار بنگاه ها، ارزش گذاري عادلانه سهام و روش صحیح واگذاري، توجه به
اهلیت خریداران و نظارت پس از واگذاري به همراه توانمندسازي بخش خصوصی از طریق حمایت دولت فرآیندي است که فوتبال

 
ایران براي رسیدن به جایگاه بهتر باید طی کند. 

حاجی وند خصوصی سازي یک شبه باشگاه هایی نظیر راه آهن، سیاه جامگان، برق شیراز و .. را نمونه هایی از عدم طی فرآیند

 
استاندارد خصوصی سازي دانست که منجر به بدترشدن وضعیت این باشگاه ها و از دست رفتن جایگاه قبلی آن ها شد. 

نگرانی نابجا از تبعات خصوصی سازي، تعدد مراکز تصمیم گیر، کمبود قوانین حمایتی دولت از بخش خصوصی براي حضور از فوتبال،
فراهم نبودن زیرساخت هاي درآمدزایی، عدم امکان حضور سرمایه گذاران خارجی، عدم اصلاح ساختار باشگاه ها پیش از واگذاري و ..

 
از جمله موانع پیش روي خصوصی سازي باشگاه هاي فوتبال در ایران بود که حاجی وند به آن ها اشاره کرد. 

وي زیان ده بودن باشگاه ها و شفاف نبودن صورت هاي مالی آن ها را از جمله موانع ارزش گذاري دانست و گفت: در مزایده هاي سال
93 و 94، اهلیت هاي در نظر گرفته شده براي سرخابی ها عبارت بود از: نداشتن بدهی معوقه بانکی، عدم سابقه محکومیت موثر
کیفري و عدم سوء سابقه امنیتی ثبت شده، اما باید در کنار این موارد، اهلیت توانایی تجاري و شناخت ورزشی نظیر برنامه مدیریتی و

 
درآمدزایی نیز از سوي خریداران احراز شود. 

نحوه درآمدزایی چند باشگاه برتر فوتبال جهان در سال هاي اخیر، بخش دیگري از ارائه حاجی وند بود که حق بخش تلویزیونی،



 
درآمدزایی از طریق تبلیغات از جمله مهم ترین محور هاي آن محسوب می شد. 

 
بررسی لزوم و نحوه واگذاري مالکیت دولتی استقلال و پرسپولیس با حضور کارشناسان 

همچنین خاتونی، کارشناس حوزه جامعه شناسی ورزشی، واگذاري مالکیت سرخابی ها را نیازمند طی یک دوران گذار میان مدت
دانست و اظهار کرد: اجتماعی شدن باشگاه ها، امروز دیگر یک پدیده ساده نیست؛ براي اینکه هوادار فوتبال وارد عرصه سرمایه گذاري
شود و جهت ورود به مدیریت هاي غیر دولتی نیازمند یک دوران گذار 5 تا 10 ساله هستیم. اصرار بر طی یک شبه فرآیند واگذاري،
یک اشتباه از سوي دولت است؛ اگر فرآیند طی نشود و روند با شکست مواجه شود، بی اعتمادي نسبت به اصل واگذاري پدیده آمده و

 
این اتفاق مشکلات بزرگی را رقم خواهد زد. 

رضا محمدکاظمی، استاد دانشگاه تهران نیز واگذاري مالکیت باشگاه هاي فوتبال به شیوه خصوصی سازي واحد هاي صنعتی را یک
مدل مردود اقتصادي عنوان کرد و افزود: شیوه پیشنهادي از راه تعاونی یا همان جمع سپاري به مردم داراي سه ویژگی به روز بودن،
کارآمد بودن و داراي مطابقت با اسناد بالا دستی است و با خصوصی سازي معمول تفاوت هاي آشکاري دارد. این مدل از جانب
کارشناسان حاضر در نشست که در اتاق تعاون ایران، دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران و مجموعه اي از مدیران سابق که در فوتبال

 
حضور داشتند، پیشنهاد می شود. 

سید پندار توفیقی قائم مقام سابق باشگاه فوتبال استقلال تهران، مهم ترین عامل براي شروع فرآیند واگذاري استقلال و پرسپولیس را

 
تفاهم کارشناسان بر سر مدل کارآمد درآمدزایی این باشگاه ها در دوران پس از واگذاري عنوان کرد. 

توفیقی همچنین حمایت قانونی از حقوق باشگاه هاي ورزشی پس از واگذاري را پیش شرط مباحث صورت گرفته برشمرد و افزود: در
اولین گام براي تعیین نحوه درآمدزایی این باشگاه ها، باید تکلیف حق پخش تلویزیونی تعیین شود؛ در خارج از کشور حداقل 35

 
درصد درآمد باشگاه ها از طریق همین حق پخش است که در داخل کشور اینگونه نیست. 

گفتنی است مقرر شد تا در نشست آتی کارگروه ورزش، کارشناسان به ارائه شبیه سازي مدل هاي اجرایی بپردازند.



رزم حسینی: امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/10/08

ایران اکونومیست- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ایران باید تبدیل به قدرت اقتصادي در منطقه شود زیرا امنیت ملی در
گرو این شاخص قرار دارد.

«علیرضا رزم حسینی» در همایش بین المللی مدیریت
صنعتی اظهار داشت: اگر تاکنون نتوانسته ایم در حد و
اندازه نام کشوري مانند ایران به جایگاه رفیع خود دست
یابیم به نوع نگاه مدیران مربوط می شود و براي دستیابی

 
به اهداف مهم باید تحولی در این نگاه صورت بگیرد. 

وي افزود: نرخ تورم، تولید سرانه کشور و تجارت از
مهمترین شاخص هاي رشد اقتصادي محسوب می شود.
توزیع عادلانه درآمد بین مردم نه به معناي پخش پول بلکه
ایجاد فرصت هاي یکسان براي خلق ثروت و کارآفرینی،

 
یکی از شاخصه هاي قدرت اقتصادي است. 

رزم حسینی خاطرنشان کرد: در نظام بانکی کشور سال گذشته از 947 هزار میلیارد تومان، تسهیلات بنگاه هاي کوچک و خرد کمتر
از 6 درصد بوده و 90 درصد تسهیلات به 10 درصد افراد جامعه اختصاص پیدا کرده است که نشان می دهد توزیع عادلانه ثروت

 
صورت نگرفته و فرصت هاي مساوي براي همگان فراهم نشده است. 

به گفته وي، دسترسی به نظام هاي آموزشی، بهداشتی، امید به زندگی، میزان تولیدات فرهنگی، زیرساخت هاي شبکه هاي حمل و

 
نقلی، امنیت غذایی و تامین زندگی بازنشستگان از دیگر شاخصه هاي قدرت اقتصادي محسوب می شود. 

وي افزود: این درحالی است که زنجیره تامین نهاده هاي دامی ایران وابستگی بسیاري به خارج از کشور دارد که یکی از موانع رشد

 
محسوب می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اگر تبدیل به قدرت اقتصادي شویم و شاخص هاي پیشرفت و آبادانی افزایش پیدا کند ثمره آن
عزت و قدرت در منطقه خواهد بود و حفظ سرمایه هاي اجتماعی، انسانی، نخبگان و رضایت مندي روز افزون مردم از نظام را در پی

 
خواهد داشت. 

 
وي تاکید کرد: اگر خواستار قدرت دفاعی هستیم باید قدرت اقتصادي داشته باشیم زیرا بدون آن نمی توان قدرت دفاعی داشت. 

ایرنا



توزیع ناعادلانه ثروت در حوزه اشتغال؛ سهم 6 درصدي بنگاه هاي کوچک از

تسهیلات بانکی

منبع: میزانشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/10/08

وزیر صنعت معدن و تجارت با اشاره به اهمیت ایجاد فرصت مساوي براي خلق ثروت و کارآفرینی در جامعه به عنوان یکی از
شاخص هاي تفسیر ثروت اقتصادي، سهم بنگاه هاي کوچک و اشتغال هاي خُرد از تسهیلات بانکی را تنها 6 درصد اعلام

کرد.

خبرگزاري میزان - علیرضا رزم حسینی در همایش بین المللی مدیریت صنعتی، با اشاره به نوع نگاه مسئولین به توسعه و
آبادانی کشور و شاخص هاي ارزیابی اقتصادي گفت: شاید دلیل اینکه نتوانستیم در این حوزه به جایگاهی که متناسب با کشورمان

 
است برسیم به نوعی نگاهی است که برخی از ما مدیران به این مسئله داریم و لازم است تحولی در این نگاه صورت بگیرد. 

وزیر صنعت معدن و تجارت، با تاکید بر اینکه بقاء کشور در گرو قدرت اقتصادي است افزود: امروز قدرت امنیت ملی ما در گرو قدرت

 
اقتصادي است. 

وي عواملی مانند نرخ تورم، رشد تولید سرانه کشور را ازشاخص هاي تفسیر قدرت اقتصادي برشمرد و تصریح کرد: وقتی میزان واردات

 
کشور بیش از هزار دلار است اما میزان ارزش افزوده صادرات 200 دلار است ، این موضوع باید مورد توجه قرار گیرد. 

رزم حسینی توزیع عادلانه ثروت به مفهوم فرصت هاي مساوي براي خلق ثروت و کارآفرینی را متذکر شد و گفت: وقتی سهم بنگاه
هاي کوچک و اشتغال هاي خرد از تسهیلات 947هزار میلیارد تومانی نظام بانکی تنها 6 درصد است و 90 درصد تسهیلات به 10

 
درصد افراد پرداخت شده یعنی توزیع عادلانه ثروت صورت نگرفته است. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
بازبینی در تجارت خارجی کشور؛ تسهیل در صدور کارت بازرگانی 

وزیر صمت در ادامه به اهمیت زیرساخت ها و سرعت در ارتباطات اشاره کرد و افزود: اگر بتوانیم در همه شاخص هاي اقتصادي
پیشرفت کنیم و به یک قدرت اقتصادي تبدیل شویم، ثمره آن عزت و قدرت فرهنگی و قدرت درمنطقه، و حفظ سرمایه هاي انسانی و

 
نخبگان و رضایتمندي مردم خواهد بود. 

وي داشتن قدرت اقتصادي را لازمه داشتن قدرت نظامی دانست و بیان داشت: نگاه مسئولان باید تغییر کند و با این اتفاق، خلق ثروت

 
در کشور اتفاق می افتد. 

انتهاي پیام/



بسترهاي کارآفرینی و اشتغال زایی باید در دانشگاه ایجاد شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: اگر به سمت کارآفرین و فناور شدن برویم مردم براي حضور
فرزندانشان در این دانشگاه با میل بیشتري اقدام خواهند کرد.

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: اگر به سمت کارآفرین و فناور شدن برویم مردم براي حضور

 
فرزندانشان در این دانشگاه با میل بیشتري اقدام خواهند کرد. 

به گزارش روز یکشنبه بازارکار از دانشگاه آزاد، جلسه آنلاین روح االله دهقانی فیروزآبادي معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه
آزاد اسلامی با حجت الاسلام والمسلمین حسن خیري سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی استان قم و معاون پژوهشی و فناوري این واحد

 
دانشگاهی برگزار شد. 

دهقانی فیروزآبادي گفت: عبور از قوانین دست و پاگیر از نکات اساسی در حوزه فناوري و نوآوري است. فناوري و بازار ارتباط
تنگاتنگی باهم دارند. زمانی که از فناوري صحبت می شود، منظور تنها محصول فناورانه نیست، بلکه هرچیزي که با دانش به عمل

 
آمده و مشتري داشته باشد، مرتبط با فناوري است. 

وي افزود: اگر دانشگاه آزاد اسلامی به یک دانشگاه کارآفرین و فناور تبدیل شود، مردم براي حضور فرزندانشان در این دانشگاه با میل
و انگیزه بیشتري اقدام خواهند کرد. باید بسترهاي کارآفرینی و اشتغال زایی و تبدیل دانشجو به یک کارآفرین و شرکت موفق در
دانشگاه ایجاد شود. اگر مزرعه، مرکز رشد یا سراي نوآوري ایجاد می شود، هدف آشنایی دانشجویان، اعضاي هیات علمی و کارمندان

 
با چنین مقوله هایی است. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه اساس بازار و فناوري منفعت و مالکیت افراد است، گفت: شکست
حوزه بازار در کشور به خاطر دولتی کردن آن است. مالکیت و حاکمیت باید مجزا در نظر گرفته شوند. حاکمیت نباید با مالکیت
توسعه پیدا کند. وقتی دانشگاهی می خواهد همزمان حاکمیت کند و مالکیت داشته باشد و ارزش و شأنی براي مالکیت بخش
خصوصی و افراد قائل نیست، هرگز به جایی نخواهد رسید. باید فضاي جذاب و همراه با منفعت ایجاد کنیم تا اعضاي هیات علمی،

 
کارمندان و دانشجویان انگیزه براي حضور در چنین فضاي کاري را داشته باشد. 

دهقانی فیروزآبادي خاطرنشان کرد: منافع براي بیشتر انسان ها در اولویت است و باید کانال هایی ایجاد کنیم که دانشگاه تنها نقش

 
نظارتی و کنترلی داشته باشد و مالکیت براي افراد و بخش خصوصی باشد. بدون شک در این مسیر دانشگاه هم سود خواهد برد. 

وي بر رعایت سه اصل در معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري تأکید کرد و افزود: نخستین اصل ایجاد سیستمی چابک بود و موضوع

 
بعدي پرهیز از تصدي گري است به همین خاطر چارت سازمانی بسیار کوچکی داریم. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: در حوزه پژوهشی و فناوري تنها چهار آیین نامه بازار فناوري و
سراي نوآوري، قرارداد با صنعت، آزمایشگاه مرکزي و کارگاه ها و حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیأت علمی وجود دارد. کل
سازوکار و اساس حوزه فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی بر پایه این چهار آیین نامه تنظیم شده است. این آیین نامه ها کامل و جامع
هستند و آزادي عملی که در آنها مدنظر قرار گرفته در هیچ جاي دانشگاه وجود ندارد. براساس این آیین نامه ها و براي توسعه فناورانه



 
و عملیاتی کردن دانشگاه کارآفرین، اختیارات بسیاري به رئیس استان و واحدها داده ایم. 

دهقانی فیروزآبادي در تشریح آیین نامه ها گفت: آیین نامه بازار فناوري و سراي نوآوري زیرساخت شرکت داري را مدنظر قرار داده

 
است و آیین نامه آزمایشگاه مرکزي و کارگاه ها اجازه می دهد مدیریت این بخش ها را به بخش خصوصی بسپاریم. 

وي با اشاره به اهمیت اصل ترویج براي آشنایی و آگاهی کادرهاي مختلف دانشگاهی و دانشجویی با بازار، فناوري، صنعت، اشتغال
زایی، شرکت داري و ... افزود: موفق ترین معاون پژوهشی و فناوري کسی است که کار را به دیگران بسپارد. اگر موتور پیشران براي
کارها باشیم، به خاطر منابع محدود با چالش روبروي خواهیم شد. نقش نظارت، کنترل و راهبري باید در حوزه فناوري و پژوهشی

 
تعریف شود و سایر کارها به مردم سپرده شود. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی تأکید کرد: تمامی موفقیت هاي انقلاب اسلامی به خاطر مدیریت مردمی بود و
حتی در جنگ تحمیلی این حضور مردم و نقش آفرینی آنها در کارها بود که باعث پیروزي شد. در این موارد حاکمیت تنها نقش

کنترل کننده را برعهده داشت. سازوکارها و آیین نامه هاي مرتبط با پژوهش و فناوري نباید در یک حلقه بسته تعریف شود.



نخستن مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان افتتاح شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/10/08

اولین مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان با حضور ویدیو کنفرانسی معاون علمی و فناوري رییس جمهور، وزیر تعاون، کار و
رفاه اجتماعی، رییس کمیسیون اقتصادي مجلس، رییس کمیسیون اجتماعی مجلس و مدیرکل تعاون و کار هرمزگان در

شهرستان رودان آغاز بکار کرد.

اولین مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان با حضور ویدیو کنفرانسی معاون علمی و فناوري رییس جمهور، وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، رییس کمیسیون اقتصادي مجلس، رییس کمیسیون اجتماعی مجلس و مدیرکل تعاون و کار هرمزگان در شهرستان رودان

 
آغاز بکار کرد. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی هرمزگان روز دوشنبه در حاشیه افتتاح مرکز نوآوري بخش تعاون در شهرستان رودان اظهار داشت:
این مرکز به منظور اهدافی از جمله تبدیل شدن تعاونی ها به واحدهاي خلاق و نوآور و بستري براي رشد و پرورش ایده هاي نو بر
مبناي دانش، حمایت از طرح هاي پژوهشگران، محققان، دانشجویان و کمک به شکل گیري و حیات شرکت هاي دانش بنیان، ایجاد

 
بستر مناسب براي کارآفرینی، اشتغال و انتقال فناوري در استان بویژه در حوزه تعاون آغاز بکار کرده است. 

هادي ابراهیمی ادامه داد: همچنین تجاري سازي محصولات، ارائه خدمات حمایتی و پشتیبانی از ساخت و توسعه محصولات مبتنی بر

 
فناوري و نوآوري و یا انتقال دانش فنی توسط صاحبان ایده ها در بخش تعاون نیز از اهداف این مرکز است. 

وي اضافه کرد: تعاون به عنوان یکی از بخش هاي بزرگ اقتصادي، نقش مهمی در تولید و اشتغال دارد و در هرمزگان افزون بر سه

 
هزار تعاونی در بخش هاي مختلف فعالیت دارند و خلاقیت و نوآوري اکنون یک ضرورت براي تعاونی هاست. 

به گفته وي، درحال حاضر حمایت از اقتصادي دانش بنیان و علم و عمل، محور فضاي حرکت بخش تعاون را به سوي فعالیت هاي
اقتصادي دانش پایه و نوبنیان فراهم کرده که ایجاد مراکز نوآوري بخش تعاون به عنوان هسته محرك و پیش برنده الگوي دانش محور

 
تعاونی، تاثیر بسزایی در ایجاد و شکل گیري تیم هاي کاري و دانش بنیان در بخش تعاون خواهد داشت. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی هرمزگان افزود: در این راستا و بمنظور حمایت از استارت آپ ها و استفاده از ایده هاي برتر و به
روز شدن فعالیتها، ایجاد مراکز توسعه و نوآوري تعاون می تواند به این امر کمک کند که با راه اندازي این مرکز، شرکت هاي تعاونی

 
داراي ایده هاي خلاقانه و نوآور و دانش بنیان مورد حمایت قرار می گیرند تا ایده ها تبدیل به تجاري سازي شوند. 

مرکز نوآوري و توسعه تعاون هرمزگان با همت شرکت تعاونی کشاورزي تاك سبز طبیعت رودان و با پیش بینی اشتغال20 نفر، در
مجموعه اي چند منظوره به وسعت هشت هکتار با سرمایه گذاري60 میلیارد ریال که 20 میلیارد از طریق تسهیلات بانکی و مابقی
سهم آورده، تاسیس و در حوزه هاي مختلف کشاورزي و شیلاتی از جمله گیاهاي دارویی ، کشاورزي ، باغ مرکبات و نخیلات، پرورش

ماهی و میگو و تولید انرژي سبز فعالیت دارد.



امسال حدود 700 شغل در دامغان ایجاد شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون برنامه ریزي و توسعه فرمانداري دامغان گفت: تعهد اشتغال دستگاه هاي اجرایی این شهرستان براي امسال یک هزار و
288 فقره است که تاکنون ایجاد حدود 700 شغل محقق شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان، حمیده خورزانی معاون برنامه ریزي و توسعه
فرمانداري دامغان گفت: تعهد اشتغال همه ساله از طریق
ادارات کل در سامانه رصد اشتغال ثبت می شود که در
طول سال در چندین نوبت توسط اداره تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی استان سمنان رصد می شود. 

او به پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی اشاره کرد و گفت:
امسال 50 میلیارد ریال به منظور تسهیلات مشاغل خانگی استان سمنان درنظر گرفته شد که از این سهمیه 10 درصد براي

 
شهرستان دامغان درنظر گرفته شده است. 

خورزانی افزود: مهم ترین معیار تخصیص تسهیلات، براساس سرانه جمعیت هر شهرستان است که امسال سهم دامغان پنج میلیارد و

 
630 میلیون ریال لحاظ شد. 

او ادامه داد: سال گذشته نیز 11 درصد از کل اعتبار هاي مشاغل خانگی استان سمنان به ارزش 6 میلیارد و 300 میلیون ریال به

 
دامغان اختصاص یافت. 

خورزانی ادامه داد: تسهیلات مشاغل خانگی به منظور ایجاد اشتغال هاي خرد و خانگی به دستگاه هاي اجرایی شامل صنعت، معدن و
تجارت، جهاد کشاورزي، میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، بنیاد شهید و امور ایثارگران و اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی

 
پرداخت می شود. 

معاون برنامه ریزي و توسعه فرمانداري دامغان گفت: افراد متقاضی دریافت تسهیلات در این طرح، پس از تشکیل پرونده، تکمیل

 
مدارك و تایید نهاد هاي مربوط، براي دریافت وام به بانک هاي عامل معرفی می شوند. 

انتهاي پیام / گ



راه اندازي موسسه آموزشی و مهارتی براي دانش آموزان بی سرپرست در

ایلام

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/10/08

سلیمانی دشتکی از راه اندازي موسسه آموزشی و مهارتی براي دانش آموزان بی سرپرست در استان ایلام به منظور آموزش
شبانه روزي درسی و مهارتی خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ایلام ؛ قاسم سلیمانی دشتکی استاندار ایلام در
حاشیه دیدار با موسسان خیریه مولانا ، از احداث مرکز
آموزشی و مهارتی براي دانش آموزان بی سرپرست در
استان ایلام خبر داد و گفت: در دیدار با این خیران مقرر
شد که این موسسه براي دانش آموزان بی سرپرست
مستعد استان جهت آموزش شبانه روزي درسی و مهارتی
در زمینه شغلی و کارآفرینی در ایلام پس از طی مراحل

 
اداري موسسه اي به طور ویژه دایر نماید. 

او با عنوان این مطلب که جامعه هدف براي ایجاد چنین موسساتی اقشار ضعیف و بی بضاعت جامعه هستند، بیان کرد: ایجاد چنین
موسسات خیریه اي در استان براي استفاده از ظرفیت و توانمندي افرادي که به جهت فقر و ضعف مالی توان بالفعل کردن استعداد

 
خود را ندارند ، بسیار مهم و حائز اهمیت است. 

استاندار ایلام اظهار کرد: در این مدت تلاش داشته ایم که گروه هاي خیر را در حوزه هاي مختلف به استان دعوت کنیم و در این
زمینه از کمک و همراهی خیران و نیکوکارن استقبال می کنیم.



طرح توسعه باغ و کشت گیاهان دارویی در 253 هکتار از اراضی قزوین اجرا

شد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/10/08

طرح توسعه باغ و کشت گیاهان دارویی طی یک سال گذشته در سطح 253 هکتار از اراضی شیب دار استان قزوین اجرایی
شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قزوین، علی اکبري، مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین تصریح کرد: در
راستاي اجراي این طرح بیش از 170 هکتار از این اراضی به

 
کشت گیاهان دارویی اختصاص پیدا کرده است. 

به گفته وي، از میزان سطح کشت گیاهان دارویی، 145 هکتار به
کشت زیره سبز دیم، 23 هکتار کشت گل محمدي و 2 هکتار

 
کشت گل گاو زبان رفته است. 

وي اظهار داشت: همچنین طرح احداث و توسعه باغات در سطح
83 هکتار اراضی شیب دار اجرا شد که این طرح شامل 21 هکتار
باغ دیم بادام،42 هکتار باغ فندق و 20 هکتار باغ انگور بوده

 
است. 

اکبري ادامه داد: استان قزوین بستر مناسبی را براي توسعه کشت گیاهان دارویی و احداث باغ در اراضی شیب دار دارد و از این رو
احداث باغات بادام، انگور، فندق، گل محمدي، گل گاو زبان، سماق، زرشک و زیره (آبی و دیم) در مناطق مستعد در دستور کار

 
اجرایی قرار گرفته است. 

وي ایجاد اشتغال، درآمدزایی براي بهره برداران، جلوگیري از فرسایش خاك و ذخیره روان آب ها و سیلاب، کمک به پایداري محیط
زیست، جلوگیري از تولید ریزگردها، تغییر آب و هوایی منطقه اي براساس استعداد هر منطقه و جلوگیري از مهاجرت روستاییان را از

مهمترین مزایاي اجراي طرح احداث باغ در اراضی شیب دار عنوان کرد.



حمایت از 53 درصد مددجویان قزوینی به دلیل فوت سرپرست

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/10/08

بر اساس آخرین ارزیابی ها 53 درصد از افراد تحت حمایت به دلیل فوت سرپرست تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی
(ره) استان قزوین هستند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قزوین، مهرعلی حق گویان، مدیرکل کمیته امداد استان قزوین گفت: کمیته امداد تنها
نهادي است که اجازه یافت نام بنیانگذار جمهوري اسلامی را بر

 
عنوان خود داشته باشد. 

وي ادامه داد: در حال حاضر قریب 62 هزار نفر به طور مستمر
خدمات و یارانه ماهانه دریافت می کنند که به این تعداد حدود

 
30 هزار نفر مددجوي غیرمستمر را هم می توان اضافه کرد. 

مدیرکل کمیته امداد استان قزوین اضافه کرد: براساس آخرین
ارزیابی ها 53 درصد از افراد تحت حمایت به دلیل فوت
سرپرست، 29 درصد افراد سالمند، 11 درصد به دلیل متارکه و

 
قریب یک درصد از خانواده هاي زندانی و چهار درصد را سایر افراد نیازمند تشکیل می دهند. 

وي افزود: هم اکنون قریب چهار هزار دانش آموز تحت حمایت داریم که حدود دو هزار نفر هنوز فاقد تبلت و گوشی هوشمند براي
استفاده از فضاي مجازي هستند که اگر امروز به این دانش آموزان خدمات ارائه نکنیم، در آینده شاهد استمرار فقر در جامعه خواهیم

 
بود. 

حق گویان خاطرنشان کرد: در روز هاي اخیر با هم افزایی انجمن حمایت از زندانیان استان براي 51 نفر از دانش آموزان تبلت تهیه
کردیم که در همان نشست تأمین تبلت سایر دانش آموزان تحت حمایت انجمن با هم افزایی کمیته امداد امام خمینی (ره) استان

 
قزوین با مساعدت استاندار، انجمن و خیران میسبر شد. 

وي تصریح کرد: در حال حاضر خرید نزدیک به 800 گوشی یا تبلت در دستور کار است البته این آمادگی را داریم تا هر کسی که
بخواهد به دانش آموزان تبلت اهدا کند، اگر تنها نیمی از هزینه را بپردازد ما نیز 50 درصد دیگر را هم افزایی می کنیم تا تبلت آن ها

 
را تأمین کنیم. 

مدیرکل کمیته امداد استان قزوین تأکید کرد: امروز دیگر، چون نمی توان تنها به نیاز معیشتی نیازمندان توجه کرد بلکه باید زنجیره

 
فقر را قطع کنیم که چنین رویکردي مستلزم ایجاد و سازوکار هایی براي سرمایه گذاري اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي است. 

وي گفت: با ایجاد بستر ادامه تحصیل براي دانش آموزان تحت حمایت سرمایه گذاري فرهنگی و اجتماعی رقم خورده و تأمین مسکن
و اشتغال نیز بستر سرمایه گذاري اجتماعی و اقتصادي فراهم شده است. 



حق گویان عنوان کرد: براي تحقق چنین برنامه اي کمیته امداد فاقد ابزار هاي قانونی و قدرت مالی و اقتصادي است بلکه همه

 
پشتوانه اقدامات این نهاد کمک هاي مردمی و حمایت هاي گروه هاي مردم نهاد است. 

وي یادآورشد: از نمایندگان مجلس انتظار داریم در فضاي قانونگذاري و تعامل با دولت به نیاز محرومان و لزوم ارائه خدمات براي
پایدارسازي برنامه هاي اشتغال و توانمندسازي مددجویان توجه شود.



صدور شناسنامه براي فرزندان اتباع خارجه و مادران ایرانی/ استرداد

مهاجران غیرقانونی+فایل صوتی

منبع: رادیو تهرانشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/10/08

مهدي محمودي مدیر کل اتباع خارجی وزارت کشور و محمدرضا اسماعیلی رئیس انجمن دوستی ایران و افغانستان با حضور
در میزگرد سعادت آباد شرایط حضور اتباع خارجی به ویژه اتباع افغانی در کشورمان را بررسی کردند.

 
صدور شناسنامه براي فرزندان اتباع خارجه و مادران ایرانی/ استرداد مهاجران غیرقانونی+فایل صوتی 

مهدي محمودي مدیر کل اتباع خارجی وزارت کشور و محمدرضا اسماعیلی رئیس انجمن دوستی ایران و افغانستان با حضور در

 
میزگرد سعادت آباد شرایط حضور اتباع خارجی به ویژه اتباع افغانی در کشورمان را بررسی کردند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی رادیو تهران، مهدي محمودي مدیر کل اتباع خارجی وزارت کشور در گفتگو با امیرحسین راسخ، مجري
بخش میزگرد سعادت آباد با اشاره به قانون جدید مبنی بر ازدواج اتباع خارجه با زنان ایرانی و اخذ تابعیت ایرانی براي فرزندان آنها
گفت: این قانون در سال 98 تصویب و ابلاغ شد و پس از آن می بایست آیین نامه اجرایی آن تهیه می شد که معاونت حقوقی ریاست
جمهوري این آیین نامه را تدوین و در خردادماه 99 به دستگاه هاي مختلف ابلاغ کردند. ابهاماتی در اجراي این آیین نامه براي
هماهنگی بهتر دستگاه هاي مختلف وجود داشت. شیوه نامه هماهنگی بین دستگاه ها توسط اداره کل اتباع خارجی وزارت کشور

 
تنظیم شد و براي عملیاتی شدن آن باید فرآیندهایی همچون استعلام از نهادهاي ذیربط باید انجام می شد. 

 
آغاز فرآیند صدور شناسنامه براي فرزندان اتباع خارجه و مادران ایرانی 

وي افزود: تقریبا از مردادماه سال جاري کار به صورت رسمی آغاز شده و سه ماه پس از آن که حدود آبان ماه است. فرزندان اتباع
مهاجر اولین استان هاي که استعلام خود را انجام داده اند موفق به دریافت شناسنامه خواهند شد. در حال حاضر استان همدان از

 
دیگراستان ها پیشی گرفته و احتمالا تا دوهفته آینده این افراد شناسنامه خود را دریافت خواهند کرد. 

وي در پاسخ به مجري برنامه مبنی بر اینکه اطلاعات آموزش و پرورش براي جذب فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی و مردان
خارجی از چه منبعی تامین می شود؟ گفت: آموزش و پرورش یا باید با شناسنامه ثبت نام کند و یا با برگه حمایت تحصیلی(کارت
پناهندگی) ثبت نام کند و چون فرزندان حاصل از مادران ایرانی و پدران خارجی هنوز شناسنامه خود را دریافت نکرده اند باید از برگه
حمایت تحصیلی براي ثبت نام استفاده کنند و به این دلیل که صدور شناسنامه ها پس از آبان ماه آغاز شده براي اینکه این دانش
آموزان از تحصیل عقب نمانند براي ثبت نام در سال تحصیلی جاري هم از برگه حمایت تحصیلی استفاده کردند ولی فرآیند دریافت

 
شناسنامه فرآیندي جدا است که در حال طی شدن است و در آینده نزدیک شناسنامه به این افراد داده خواهد شد. 

 
افغانستان ناامن است و مردم آن مجبور به مهاجرت هستند 

محمدرضا اسماعیلی رئیس انجمن دوستی ایران و افغانستان دیگر مهمان میزگرد سعادت آباد با اشاره به قانون جدید در اخذ
شناسنامه باري فرزندان حاصل از مادران ایرانی و اتباع خارجی گفت: مراحل و فرآیند قانون جدید طی شده و ما امیدواریم طی ماه
هاي آینده اجراي آن تسریع شود. باید به این نکته هم توجه کرد با ایجاد شرایط مناسب توسط وزارت کشور بیش از 450 هزار



محصل در مراکز تحصیلی تحصیل می کنند. تعدادي از این دانش آموزان با اهتمام مقام معظم رهبري و دستور ایشان مبنی بر توجه
به تحصیل اتباع خارجی با همت دستگاه هاي مختلف در حال تحصیل در ایران هستند.ضمن اینکه بر اساس سوابق تاریخی ملت ایران

 
و افغانستان قوم و خویش هستند اما نکاتی هم مثل قدرت پول و مشکلاتی که احیانا اتباع افغانی در ایران دارند هم مهم است. 

وي با اشاره به تبعات و مشکلات جدي مهاجرت هاي غیرقانونی براي هموطنان و اتباع افغانی اظهار داشت: حضور مهاجران غیرقانونی
در کشور، معضلات اجتماعی، امنیتی، انتظامی و حقوقی را در کشور ایجاد کرده است. ولی به طور طبیعی وقتی در کشوري نا امنی
وجود دارد؛ مشکلاتی براي اتباع آن کشور هم به وجود می آید. در حال حاضر هنوز جنگ در کشور افغانستان شعله ور است و دلیل
ناامنی زندگی و اشتغال در این کشور با مشکل مواجه است و مردم با پذیرش بار اقتصادي زیاد، براي حفظ جان خود مجبور به

 
مهاجرت هستند. 

 
مهاجران غیرقانونی باید به کشورشان بازگردانده شوند 

در بخش دیگر از این میزگرد مدیر کل اتباع خارجی وزارت کشور درباره نحوه نگاه به اتباع غیرقانونی افغان به عنوان شهروند درجه 2
و دستگیري این افراد و استرداد به کشورشان گفت: بیش از 40 سال است که جمهوري اسلامی ایران در تمامی حوزه ها به پناهندگان
خدمات می دهد و همیشه هم سازمان هاي بین المللی به خدمات مطلوب ایران اذعان داشته اند. شرایط ناامن افغانستان همچنان
ادامه خواهد داشت و علیرغم تدبیر ما بر این که این اتباع بتوانند به کشور خود برگردند و در کمال امنیت زندگی کنند ولی همچنان
در حوزه هاي مختلفی همچون بهداشت و درمان، آموزش و اشتغال و معیشت و حوادث غیر مترقبه به آنها خدمات می دهیم. اما
تکالیف مشخصی هم براي مواردي مثل مهاجران غیر قانونی وجود دارد. تکلیف فرد غیر مجاز مشخص است. او به شکل غیرقانونی وارد
کشور شده و به شکل غیرقانونی هم در کشور ما زندگی می کند و تکلیف هم همین است که هرجا دیده شد توسط پلیس دستگیر
شده و با انتقال به اردوگاه ها به کشورشان بازگردانده می شوند. اما بارها مشاهده شده این افراد خطراتی در مسیرها ایجاد می کنند و
باندهاي قاچاق انسان هم با دریافت مبالغ هنگفت موجب ایجاد شرایط نامناسب می شوند ولی باز هم مهاجران غیرقانونی باید طرد

 
شوند و اتباع قانونی هم با دریافت خدمات در کشور ما زندگی می کنند. 

وي درباره آمار حضور مهاجران غیرقانونی در کشورمان گفت: آمار دقیقی از این افراد وجود ندارد ولی به طور تخمینی 1 میلیون و صد

 
تا 1 میلیون و 250 هزار نفر مهاجر غیر مجاز داریم که بر اساس شرایط کشور باید به کشورشان بازگردانده شوند. 

 
آغاز برنامه تثبیت هویت و صدور گذرنامه هاي الکترونیکی اتباع افغان 

محمودي با تاکید بر اینکه شهروندان ایرانی براي اشتغال به صورت غیرقانونی وارد کشوري نمی شوند اظهار داشت: اگر عزیزان افغانی
بخواهند با روادید کار وارد ایران شوند قطعا همراه با نیازسنجی وزارت کار همراه است. شغل آنها مشخص است و تحت حمایت قانون
هم قرار می گیرند اما بحث ما درباره اتباع غیرقانونی است که به صورت انفرادي یا توسط باندهاي قاچاق انسان وارد ایران شده و خود

 
را به استانها و شهرهاي مختلف می رسانند و مشاغلی را هم اشغال می کنند. 

وي با اشاره به مشکلات کشور افغانستان در صدور روادید براي اتباع افغانی خاطرنشان کرد: صدور روادید توسط دولت افغانستان
زمانبر است و حدود 6 تا 1 سال طول می کشد و افرادي هم که مراجعه می کنند نمی توانند در این صف منتظر بمانند. بارها به
مقامات افغان گوشزد کرده ایم . حدود دوماه است که برنامه تثبیت هویت و صدور گذرنامه هاي الکترونیکی آغاز شده و نماینده اي
هم به ایران فرستاده اند تا این فرآیند به درستی انجام شود و موجب گردد تا اتباع افغان بتوانند در کمال عزت و انگیزه وارد ایران

 
شده با روادید کارکنند و با مشکل مواجه نشوند. 

 
طرح تکریم اتباع خارجی حتی براي مهاجران غیرقانونی الزامی است 

محمدرضا اسماعیلی رئیس انجمن دوستی ایران و افغانستان در ادامه میزگرد سعادت آباد با اشاره به انتشار خبرهایی در چندسال
گذشته مبنی بر عدم توجه به کرامت انسانی اتباع خارجی، طرح تکریم اتباع خارجی با اهتمام دفتر مقام معظم رهبري و وزارت کشور
به همراه انجمن دوستی ایران و افغانستان تصویب و به دستگاه هاي مختلف ابلاغ شد و بر اساس آن دستگاه ها و نهادها موظف شدند



 
رفتار انسانی با این اتباع حتی اتباع غیرقانونی داشته باشند. 

وي افزود: پس از 40 سال حضور اتباع افغانی در ایران، موجی از اتباع فرهنگی و تحصیلکرده افغانی در کشور ما زندگی می کنند.
قطعا ورود اتباع قانونی خارجی به ایران کار بسیار خوبی است که باید انجام شود و آیا ظرفیت به کارگیري اتباع افغانی به ایران براي
کار وجود دارد؟ که البته من معتقدم این ظرفیت وجود دارد که اتباع غیر قانونی هم در ایران سازماندهی شوند و دستگاه ها نهادهاي

 
مسئول باید خود را براي ایجاد ظرفیت آماده کنند. 

رئیس انجمن دوستی ایران و افغانستان با اشاره به سفر آخرهیات افغانی به ایران و برگزاري جلسات متعدد با وزیر کشور و مدیر کل
اتباع خارجی وزارت کشور اظهار داشت: براي آمدن متقاضیان کار به ایران در این جلسات تصمیماتی گرفته شد و اگر این مصوبات به

 
نتایج خوبی برسد شرایط مهاجران هم مشخص خواهد شد. 

مخاطبان در سرتاسر دنیا از طریق وب سایتWWW.RADIOTEHRAN.IR ضمن استفاده از پخش زنده شبکه، در جریان

 
آخرین خبرهاي رادیو تهران قرار بگیرید. 

 
ما را در اینستاگرام و دیگر شبکه هاي اجتماعی با شناسه Tehraan360@ پیدا و همراهی کنید. 

 
همچنین علاقه مندان می توانند برنامه هاي رادیو تهران را از اپلیکیشن ایران صدا دریافت کنند. 

هرگونه بهره برداري و استفاده از محتواي پایگاه اطلاع رسانی رادیو تهران تنها با ذکر منبع مجاز است



4 موج شکن سواحل گواتر تا زرآباد به شیلات واگذار شد

منبع: ایرناشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/10/08

چابهار- ایرنا- مدیر کلاداره بنادر و دریانوردي سیستان وبلوچستان گفت: چهار موج شکن چندمنظوره (اسکله هاي مردمی)
در سواحل گواتر تا زرآباد کنارك در جهت منافع عامه و اشتغال پایدار ساحل نشینان به اداره کل شیلات واگذار شد.

چابهار- ایرنا- مدیر کلاداره بنادر و دریانوردي سیستان
وبلوچستان گفت: چهار موج شکن چندمنظوره (اسکله هاي
مردمی) در سواحل گواتر تا زرآباد کنارك در جهت منافع
عامه و اشتغال پایدار ساحل نشینان به اداره کل شیلات

 
واگذار شد. 

بهروز آقایی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: 6 موج شکن چندمنظوره مردمی از سال 87 در
سواحل استان آغاز شد و تعداد 4 باب از این سازه ها پس
از اتمام و طی کردن دوران تضمین سازه اي مطابق
تشریفات کمیسیون تحویل و در راستاي اجراي مصوبه

 
هیأت دولت به اداره کل شیلات استان سیستان و بلوچستان واگذار شد. 

وي افزود: این اقدام در راستاي مسوولیت هاي اجتماعی سازمان بنادر و دریانوردي، حفظ حقوق عامه در سواحل استان، محرومیت
زدایی و اشتغال پایدار صورت گرفت و بر همین اساس؛ موج شکن هاي رودیک در سواحل شهرستان دشتیاري، گوردیم، بیردف و جد

 
در سواحل شهرستان کنارك براي بهره برداري به اداره کل شیلات استان واگذار شد. 

مدیر کل بنادر و دریانوردي و دبیر کمیته ساماندهی و مدیریت سواحل استان (ICZM) تصریح کرد: با تصویب واگذاري موج شکن
هاي سواحل جنوب کشور توسط هیات دولت؛ استان سیستان و بلوچستان بعنوان نخستین استان و پیشرو در این زمینه در جهت

 
اجراي مصوبات دولت گام برداشته تا ضمن مدیریت زمان، فرصت هاي اشتغال براي مردم ساحل نشین نیز فراهم شود. 

 
برچسب ها 

 
- سواحل چابهار و کنارك 

 
- چابهار 

 
- اداره کل شیلات سیستان وبلوچستان 

 
- اختصاصی ایرنا 

- اداره کل بنادر و دریانوردي استان سیستان و بلوچستان



جزییاتی از تسهیلات جدید کرونایی

منبع: خبر داغشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت: تسهیلات کرونایی
جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است.

به گزارش خبرداغ به نقل از تسنیم، چند هفته گذشته بود
که حسین محمودي سفید کوهی، مدیرکل دفتر هدایت
نیروي کار و کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
درباره کسب و کارهایی که تسهیلات کرونا دریافت کردند
گفت:آن دسته از افرادي که جاماندگان دریافت تسهیلات

 
کرونایی هستند امکان ثبت نام جدید برایشان وجود ندارد. 

محمودي اظهار داشت:براي یک سري از حوزه ها با توجه
به میزان آسیبی که از کرونا دیده اند نیز شرایطی تعریف
شده است. حوزه گردشگري, وزشی و فرهنگی از جمله این

کسب و کارها هستند، که پرداخت تسهیلات کرونایی به آنها از سوي ستاد ملی کرونا تصویب شده است. در حوزه گردشگري وزارت
میراث فرهنگی و صنایع دستی,با همکاري وزارت کار و معاونت اقتصادي در ستاد ملی کرونا پیشنهاد داده شد, بر اساس لیستی که
وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی در اختیار وزارت کار قرار داده است, اجازه ثبت نام وجود دارد و تا پایان آذر ماه مشاغل

 
متقاضی می توانند بر اساس مبلغی که وزارت گردشگري پیشنهاد داده است می توانند از تسهیلات بهره مند شوند. 

 
بیشتر بخوانید: 

حقوق کدام دسته از بازنشستگان افزایش می یابد؟ وي با توجه به اینکه تعدادي از باشگاه هاي ورزشی به خاطر شرایط کرونایی مجبور
به تعطیل شدن کردند گفت:در ستاد ملی کرونا، مصوب شد این دسته از باشگاه ها هم در صورتی که متقاضی دریافت وام کرونا
هستند می توانند اقدام کنند. یکی از مصوبات ستاد براي سه گروه گردشگري, ورزشی و فرهنگی این بود که اسمهال تسهیلات تا
پایان اردیبهشت ماه باشد. یعنی اگر پیش از این تسهیلاتی دریافت کرده اند و اکنون قرار است تسهیلات جدید دریافت کنند, مدت

 
بازپرداخت آن تا پایان اردیبهشت ماه باشد. 

محمودي گفت:براي وزارت فرهنگ هم در ستاد ملی کرونا مصوب شد,کسب وکارهاي حوزه وزارت ارشاد هم فرصت جدیدي ایجاد

 
شد تا با ثبت نام در سامانه کارا از دریافت تسهیلات بهره مند شوند. 

وي اظهار داشت: افراد و بنگاه هایی در این سه حوزه می توانند در سامانه کارا ثبت نام کنند که اطلاعات آنها را نهادهاي بخشی
مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار سامانه کارا قرار داده باشد. در حال حاضر امکان ثبت نام براي افراد عادي در سامانه کارا وجود
ندارد, تنها افرادي می توانند ثبت نام کنند که نهاد مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار وزارت کار قرارداده باشد و از سوي وزارت کار در



 
سامانه کارا بارگذاري شده باشد. 

اکنون علاالدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت:

 
تسهیلات کرونایی جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

وي ادامه داد: به بخش حمل و نقل که از گذشته این تسهیلات پرداخت می شد و اکنون براي پرونده هاي باقی مانده ادامه دارد. مبلغ

 
مد نظر براي بخش حمل و نقل 3هزار و 500میلیارد تومان پیش بینی از قبل بود که درحال پرداخت است. 

ازوجی با بیان اینکه چارچوب پرداخت تسهیلات مانند اعطاي تسهیلات قبلی است گفت: تفاوت در حال حاضر این است که چگونگی
پرداخت را خود بخش اجرایی مربوطه تعیین کرده است.بر اساس لیستی از بنگاه ها و واحدهاي تولیدي که دستگاه هاي مربوطه از

 
بنگاه ها مشخص می کنند, تسهیلات از سوي بانک ها پرداخت می شود. 

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار ادامه داد:این تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده در سه بخش
گردشگري، ورزش و فرهنگ، هنر و رسانه تعلق می گیرد. بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش ورزش 800 میلیارد تومان و

بخش فرهنگ و رسانه 1700 میلیارد تومان دریافت می کنند.



فراز و نشیب سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در راه آهن گیلان

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/10/08

راه آهن آستارا - آستارا مسیر ریلی ایران و جمهوري آذربایجان که در فروردین 97 افتتاح شد قرار بود کشور همسایه در قبال
15 سال حق بهره برداري 60 میلیون دلار را ظرف مدت 2 سال در بارانداز آستارا سرمایه گذاري کند اما اینک با اتمام این

زمان فقط 20 میلیون دلار آن محقق شده است.

راه آهن آستارا - آستارا مسیر ریلی ایران و جمهوري
آذربایجان که در فروردین 97 افتتاح شد قرار بود کشور
همسایه در قبال 15 سال حق بهره برداري 60 میلیون دلار
را ظرف مدت 2 سال در بارانداز آستارا سرمایه گذاري کند
اما اینک با اتمام این زمان فقط 20 میلیون دلار آن محقق

 
شده است. 

این خط آهن بین ایران و جمهوري آذربایجان مکمل
کریدور ریلی شمال - جنوب و دروازه تجاري کشورمان با

اوراسیاست مسیري که اکنون روزانه هشت واگن محصولات کشاورزي از آستارا در گیلان صادر می شود و قطارهاي باري روسیه و

 
جمهوري آذربایجان از طریق این مسیر ریلی به بارانداز راه آهن آستارا در کشورمان وارد و کالاها را بارگیري یا تخلیه می کنند. 

این کالاها از بارانداز آستارا به وسیله کامیون ها به نقاط مختلف ایران حمل می شود وکه بعد از اتصال خط آهن آستارا به بندر انزلی و
رشت، کریدور شمال - جنوب به طور کامل فعال و ارتباط بنادر جنوبی نظیر چابهار با بندرهاي انزلی و آستارا فراهم و امکان ترانزیت

 
ریلی به خارج از کشور نیز میسر خواهد شد. 

مدیرکل امور بین الملل راه آهن جمهوري اسلامی ایران 14 بهمن ماه 96 در بازدید از پل ریلی آستارا - آستارا گفته بود که راه آهن
آستارا-آستارا از برکات و دستاوردهاي برجام است و کشورهاي اروپایی براي انتقال بار از این محور ریلی تمایل نشان می دهند و
جمهوري آذربایجان براي این راه آهن از مرز ایران تا بارانداز آن در آستارا حدود 60 میلیون دلار سرمایه گذاري می کند و در ماه هاي

 
آینده 500 میلیون دلار نیز براي احداث خط آهن از بارانداز تا رشت سرمایه گذاري خواهد کرد. 

عباس نظري تصریح کرده بود که نبود خط ریلی آستارا - آستارا ، گسستی در کریدور شمال - جنوب ایجاد می کند اما با تقویت
ارتباطات ایران و جمهوري آذربایجان و اجراي این خط ریلی، کریدور تکمیل می شود و قطارهاي باري از خط ریلی آستارا - آستارا به
طول هزار و 800 کیلومتر در ایران تردد خواهند کرد و پیش بینی می شود در مرحله نخست سالانه 2 میلیون تن کالا از این خط

 
ریلی جابه جا شود و بعد از اتصال آستارا به خط آهن قزوین - رشت این ظرفیت تا پنج میلیون تن افزایش می یابد. 

حسین عاشوراي عضو هیات مدیره راه آهن جمهوري اسلامی ایران در چهارم فروردین 97 در بازدید از راه آهن آستارا - آستارا اعلام
کرده بود که جمهوري آذربایجان براي توسعه بارانداز ریلی در در غرب گیلان (آستارا) 60 میلیون دلار سرمایه گذاري می کند و بهره

 
برداري از حمل و نقل کالا در این خط ریلی به مدت 15 سال به آن کشور واگذار می شود . 



طول راه آهن ایران از آستارا تا بندر عباس بالغ بر 2 هزار کیلومتر است و حمل و نقل کالا در این خط ریلی از نظر اقتصادي براي

 
کشور ما منافع زیادي خواهد داشت. 

 
معاون اقتصادي جمهوري آذربایجان: راه آهن آستارا اقتصاد ایران و جمهوري آذربایجان را توسعه می دهد 

موصال محموداف معاون اقتصادي راه آهن جمهوري آذربایجان در 20 فروردین 97 در بازدید از پروژه ریلی آستارا - آستارا اظهار
کرده بود که کشورهاي اروپایی براي حمل و نقل کالا از این خط ریلی پیشنهادهاي زیادي داده اند و این مسیر، اقتصاد ایران و
جمهوري آذربایجان را توسعه می دهد و جمهوري آذربایجان براي توسعه بارانداز آستارا و خط آهن آستارا-رشت سرمایه گذاري می

 
کند و به زودي حمل و نقل کالا از طریق خط آهن آستارا-آستارا رونق خواهد گرفت. 

بعد از افتتاح راه آهن آستارا - آستارا در فروردین 97 و اعلام سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در پروژه بارانداز و ریل آن، ساخت و
ساز و ریل گذاري در بارانداز سرعت گرفت و چند کارگاه با صدها کارگر و ماشین آلات، مهندسان و کارشناسان بومی و غیربومی

 
مشغول به کار شدند اما در اوایل تابستان آن سال، پروژه متوقف شد. 

""ولی داداشی"" نماینده وقت آستارا در مجلس شوراي اسلامی در 21 تیرماه همان سال، علت توقف عملیات اجرایی را تعلل در
ارسال اسناد هزینه هاي اجرایی پروژه به باکو اعلام کرد و گفت: باید اسناد هزینه هاي مالی براي تأیید به پایتخت جمهوري آذربایجان
ارسال می شد و تعلل در این کار، باعث توقف عملیات اجرایی شد که اما با پیگیري موضوع، مشکل رفع شده و اجراي طرح سرعت می

 
گیرد. 

 
تاکید وزیر راه و شهرسازي ایران و وزیر اقتصاد و صنعت جمهوري آذربایجان بر اجراي پروژه 

مسئولان محلی و استانی با رسانه اي کردن رکود نسبی و توقف گاه و بیگاه پروژه پیگیر موضوع و رفع موانع کار بودند تا اینکه در دي
ماه 97 محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي جمهوري اسلامی ایران و شاهین مصطفی اف وزیر اقتصاد و صنعت جمهوري آذربایجان در
بازدید از راه آهن آستارا بر همکاري هاي اقتصادي دو جانبه در خصوص رفع مشکلات این مسیر ریلی تاکید کردند؛ اما تعهدات کشور
همسایه در خصوص سرمایه گذاري، همچنان دچار مشکل بود و پروژه اي که قرار بود از سال 97 ظرف 2 سال اجرا و تکمیل شود،

 
تاکنون به سرانجام نرسیده است. 

ابوالقاسم یوسفی نژاد ناظر گمرکات گیلان در تیرماه 99 در بازدید از بارانداز و راه آهن آستارا گفت: زیرساخت هاي این بارانداز براي
تخلیه و بارگیري کالاها مناسب نیست و به دلیل نبود فضاي مناسب در بارانداز، کالاهاي تخلیه شده به منطقه ویژه اقتصادي بندر یا
گمرك آستارا بارگیري و موجب بروز مشکلاتی براي تجار می شود و جمهوري آذربایجان باید به تعهدات خود مبنی بر سرمایه گذاري

 
در اجراي این پروژه عمل کند. 

10 مرداد 99 نیز سید عباس موسوي سخنگوي وقت وزارت امور خارجه که قصد داشت به عنوان سفیر ایران در جمهوري آذربایجان
عازم این کشور شود، در بازدید از راه آهن آستارا در حضور مسئولان گفت: اجراي پروژه بارانداز راه آهن آستارا در مسیر کریدور ریلی
شمال - جنوب در همسایگی جمهوري آذربایجان باید تسریع شود و در این خصوص رایزنی هاي لازم با مقامات کشور همسایه انجام

 
می شود. 

استاندار گیلان نیز بارها در سخنرانی ها و بازدیدهایش از آستارا بر ضرورت اقدام کشور همسایه به تعهد خود در خصوص سرمایه



 
گذاري در راه آهن آستارا تاکید کرده و نسبت به پیگیري تحقق آن از طریق مبادي رسمی و دیپلماتیک قول مساعد داده است. 

به گفته ارسلان زارع اگر سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان که بنا بود ظرف 2 سال گذشته تحقق یابد، به طور کامل محقق می شد،
امروز شرایط بهتري را در توسعه این مسیر ریلی شاهد بودیم و باید تحقق این سرمایه گذاري را از طریق سفارت ایران در جمهوري

 
آذربایجان پیگیري کنیم. 

وي با اعلام اینکه عملیات ساخت راه آهن رشت به آستارا به منظور تکمیل کریدور ریلی شمال - جنوب با مشارکت قرارگاه سازندگی
خاتم الانبیاء (ص) ادامه دارد،گفت : راه آهن رشت - آستارا را نه تنها براي استان و کشورمان بلکه براي بسیاري از کشورهاي جهان

 
مهم می دانیم. 

 
سئوال نماینده آستارا از وزیر راه و شهرسازي 

نماینده مردم آستارا در مجلس شوراي اسلامی در آذرماه امسال اعلام کرده که جمهوري آذربایجان در سال 97 به 60 میلیون دلار
سرمایه گذاري در ساخت پایانه بارانداز راه آهن آستارا متعهد شده اما تاکنون حدود 22 میلیون دلار سرمایه گذاري کرده و متاسفانه
قبل از تحقق کامل تعهد خود، بهره برداري از مسیر ریلی و بارانداز را آغاز کرده است و این حق قانونی ماست که به عنوان کارفرما و
صاحب بارانداز با وحدت رویه و اعمال فشارهاي قانونی، شریک خارجی این طرح را براي عمل به تعهدات پایبند کنیم تا از مزایاي راه

 
آهن بهره مند شویم. 

غلامرضا مرحبا تاکید کرده که موضوع را مطابق قانون اساسی و با تکیه بر ابزارهاي نظارتی پیگیري می کند و باید منافع ملی کشوردر

 
راه آهن آستارا تامین شود. 

وي گفت که علت تحقق نیافتن کامل سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در این پروژه بزرگ ریلی را در قالب سئوالی از وزیر راه و

 
شهرسازي مطرح کرده و وزیر به زودي در کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی براي پاسخگویی حاضر خواهد شد. 

به گفته این نماینده مجلس، مردم آستارا بعد از سال ها انتظار شاهد راه اندازي راه آهن در این شهرستان مرزي هستند اما این پروژه،
تحول اقتصادي مناسبی در شهرستان و در حوزه کارآفرینی براي جوانان در پی نداشته است و براي اینکه ثمر لازم را بدهد باید

 
تکمیل شود. 

عباس صابر فرماندار آستارا نیز میزان پیشرفت فیزیکی بارانداز راه آهن را 50 درصد اعلام کرده و بر تحقق کامل سرمایه گذاري

 
خارجی براي تکمیل این پروژه و فعال شدن همه ظرفیت هاي ان تاکید می کند. 

با توجه به موارد مطروحه و با عنایت به اینکه طبق اعلام اداره کل گمرك آستارا از اول امسال تا پایان آبان ماه از طریق راه آهن این
شهرستان حدود 58 میلیون دلار کالا وارد و 70 میلیون دلار کالا به کشورهاي مختلف صادر شده و روند ترانزیت روبه افزایش است،

 
پیگیري جدي مسئولان سطوح مختلف براي تحقق کامل سرمایه گذاري کشور همسایه از اهمیت زیادي برخوردار است. 

امید است تا با اتصال ریل به راه آهن رشت و تکمیل کریدور شمال - جنوب، توسعه اقتصادي و رونق حمل و نقل در این شاهراه
منطقه اي رونق یابد و ایران به طور کامل از حقوق مالکانه خود در این پروژه بهره مند شود./ ایرنا



رونمایی از بازي حاج قاسم سلیمانی با عنوان «ژنرال در سایه»

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/10/08

بازي حاج قاسم سلیمانی با عنوان «ژنرال در سایه» همزمان با سالگرد شهادت شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی رونمایی شد.

رونمایی از بازي حاج قاسم سلیمانی با عنوان «ژنرال در
سایه» بازي حاج قاسم سلیمانی با عنوان «ژنرال در سایه»
همزمان با سالگرد شهادت شهید سپهبد حاج قاسم

 
سلیمانی رونمایی شد. 

به گزارش برنا؛ امیر رهبر، مدیر روابط عمومی مرکز متنا
سازمان فضاي مجازي بسیج مطرح کرد: بازي حاج قاسم
سلیمانی با عنوان «ژنرال در سایه» همزمان با سالگرد
شهادت شهید سلیمانی در هفنه آینده توسط مسئولین

 
ارشد نظامی رونمایی خواهد شد. 

مهندس مهدي جعفري جوزانی رئیس مرکز متنا سازمان فضاي مجازي بسیج درباره جزئیات ساخت و انتشار بازي «ژنرال در سایه»
که درباره سپهبد حاج قاسم سلیمانی تولید شده، توضیحاتی را ارائه داد که اخبار تکمیلی آن به زودي در اختیار رسانه ها قرار میگیرد.

مهندس مهدي جعفري جوزانی رئیس مرکز تولید و نشر دیجیتال انقلاب اسلامی در ادامه ، درباره جزئیات بازي ژنرال در سایه اظهار
کرد: همزمان با سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی، شاهد یک پروژه بسیار خیره کننده به اسم «ژنرال در سایه» خواهیم بود. این
بازي در سبک اکشن اول شخص ساخته شده و رواي اتفاقاتی است که در ده ماه محاصره شهر آمرلی توسط داعش بوقوع پیوسته و در
نهایت با ورود شهید حاج قاسم سلیمانی و همراهانش با هلیکوپتر به این شهر ضمن دلجویی از خانواده هاي بی دفاع / محاصره شهر را

 
در هم شکسته و منطقه آمرلی را از لوث حضور جنایتکاران دادعشی مورد حمایت رژیم تروریست آمریکا پاك میکند. 

او بیان کرد: این بازي بسیار جذاب که از داستان بسیار پرکشش و کیفیت فنی و هنري بسیار خوبی بهره میبرد همزمان با سالروز

 
شهادت حاج قاسم سلیمانی رونمایی و به زودي روانه بازار خواهد شد. 

امیر رهبر، مدیر روابط عمومی مرکز متنا سازمان فضاي مجازي بسیج در پایان به زمان و مکان و مهمانان مراسم اشاره و اعلام کرد: به

 
زودي جزییات مراسم در اختیار رسانه هاي محترم قرار میگیرد. 

 
بازي حاج قاسم سلیمانی ژنرال در سایه 

 
لینک کوتاه : کپی شد 



 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/10/08 11:32 چرا نمایندگان سن چهل سال را براي ریاست جمهوري انتخاب کردند/ فراکسیون زنان مجلس یازدهم

 
در طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري کم لطفی کرد 

 
1 1399/10/08 11:11 اشتغال زایی مراکز اندیشکده تعاونی ها براي جوانان+فیلم 

 
2 1399/10/08 10:51 قیمت طلا و دلار امروز 8 دي 99 

 
3 1399/10/08 10:37 چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟/ باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم 

 
4 1399/10/08 10:00 سامانه جدید بجاي بازارگاه! 

 
5 1399/10/08 09:33 استقلال با خودش بازي می کند! 

 
6 1399/10/08 09:21 دور بودن از حاشیه از نقاط قوت تیم مان است/ فقط براي قهرمانی تلاش می کنیم 

7 1399/10/08 09:09 آغاز اجراي طرح جایگزین توقیف موتورسیکلت ها در تهران/ثبت تخلفات موتورسواران در بانک اطلاعاتی/

 
پلیس مسئول قطع و وصل کردن برق بزرگراه ها نیست 

 
8 1399/10/08 09:07 بررسی روند اقدامات فرهنگی دانشگاه ها در ایام کرونا 

 
9 1399/10/08 09:00 نرخ بیکاري کم شد؟ +جدول 

 
10 1399/10/08 08:41 پازل تیم یحیی بدون ستاره اش چگونه تکمیل می شود؟ 

 
11 1399/10/08 08:35 نصرتی رابطه خوبی با بازیکنان دارد/ براي فولاد آرزوي موفقیت می کنم 
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آغاز نخستین پویش نذر فاطمیه همزمان با فرا رسیدن شهادت حضرت زهرا

سلام االله علیها در کشور

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/10/08

فرمانده قرارگاه جهادي حضرت مهدي (عجل االله) کشور از آغاز نخستین پویش نذر فاطمیه همزمان با فرارسیدن شهادت
حضرت زهرا سلام االله علیها در کشور خبر داد

فرمانده قرارگاه جهادي حضرت مهدي (عجل االله) کشور:
آغاز نخستین پویش نذر فاطمیه همزمان با فرا رسیدن
شهادت حضرت زهرا سلام االله علیها در کشور فرمانده
قرارگاه جهادي حضرت مهدي (عجل االله) کشور از آغاز
نخستین پویش نذر فاطمیه همزمان با فرارسیدن شهادت

 
حضرت زهرا سلام االله علیها در کشور خبر داد 

مهرشاد سهیلی در گفتگو با برنا , با بیان اینکه قرارگاه
حضرت مهدي (عجل االله) در ایام فاطمیه ، دهه بصیرت و

در سالروز شهادت سردار رشید اسلام حاج قاسم سلیمانی اقدام به برگزاري پویش نذر فاطمیه نموده است گفت: این پویش در فاطمیه
اول به روایت 45 روز با مشارکت آحاد خیرین و نیکوکاران تعدادي از زندانیان غیرعمد استان هاي لرستان، کردستان، قم، سیستان و

 
بلوچستان و تهران را آزاد می کند 

او افزود: در دهه دوم و به روایت 75 روز بیش از 300 هزار غذاي گرم در استان هاي محروم و مرزي طبخ و در سالروز شهادت صدیقه

 
طاهره حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها در بین محرومین و نیازمندان توزیع می شود 

فرمانده قرارگاه حضرت مهدي (عج) گفت: آحاد مردم عزیز ایران اسلامی جهت مشارکت در طرح پویش نذر فاطمیه می توانند به

 
آدرس: http://Nazrefatemie.com مراجعه کنند. 

سهیلی همچنین به اجراي پویش خیرات نان به یاد «حاج قاسم و شهدا» در سالروز شهادت سردار سلیمانی اشاره کرد و افزود: این

 
پویش با حضور گروه هاي جهادي براي مناطق محروم برگزار می شود. 

 
آغاز نخستین پویش نظر فاطمیه حضرت مهدي (عجل االله) کشور 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 



 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/10/08 11:32 چرا نمایندگان سن چهل سال را براي ریاست جمهوري انتخاب کردند/ فراکسیون زنان مجلس یازدهم

 
در طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوري کم لطفی کرد 

 
1 1399/10/08 11:11 اشتغال زایی مراکز اندیشکده تعاونی ها براي جوانان+فیلم 

 
2 1399/10/08 10:51 قیمت طلا و دلار امروز 8 دي 99 

 
3 1399/10/08 10:37 چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟/ باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم 

 
4 1399/10/08 10:00 سامانه جدید بجاي بازارگاه! 

 
5 1399/10/08 09:33 استقلال با خودش بازي می کند! 

 
6 1399/10/08 09:21 دور بودن از حاشیه از نقاط قوت تیم مان است/ فقط براي قهرمانی تلاش می کنیم 

7 1399/10/08 09:09 آغاز اجراي طرح جایگزین توقیف موتورسیکلت ها در تهران/ثبت تخلفات موتورسواران در بانک اطلاعاتی/

 
پلیس مسئول قطع و وصل کردن برق بزرگراه ها نیست 

 
8 1399/10/08 09:07 بررسی روند اقدامات فرهنگی دانشگاه ها در ایام کرونا 

 
9 1399/10/08 09:00 نرخ بیکاري کم شد؟ +جدول 

 
10 1399/10/08 08:41 پازل تیم یحیی بدون ستاره اش چگونه تکمیل می شود؟ 

 
11 1399/10/08 08:35 نصرتی رابطه خوبی با بازیکنان دارد/ براي فولاد آرزوي موفقیت می کنم 
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3.3 میلیارد ریال تسهیلات به هنرمندان صنایع دستی شیروان پرداخت شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/10/08

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شیروان گفت: «در 9 ماهه امسال، سه میلیارد و 300 میلیون ریال
تسهیلات مشاغل خانگی به صنعتگران و هنرمندان حوزه صنایع دستی شهرستان پرداخت شد.»

3.3 میلیارد ریال تسهیلات به هنرمندان صنایع دستی
شیروان پرداخت شد رئیس اداره میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی شیروان گفت: «در 9 ماهه
امسال، سه میلیارد و 300 میلیون ریال تسهیلات مشاغل
خانگی به صنعتگران و هنرمندان حوزه صنایع دستی

 
شهرستان پرداخت شد.» 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري برنا، میثم زارع با بیان این
مطلب اظهار کرد: «این تسهیلات در قالب وام هاي 150 و

 
300 میلیون ریالی به 20 صنعتگر و هنرمند صنایع دستی شهرستان پرداخت شد.» 

او با اشاره به ظرفیت مشاغل خانگی در افزایش تولید و اشتغال، عنوان کرد: «با توانمندسازي اقشار کم درآمد شهرستان از طریق تکیه

 
بر مشاغل خانگی و فعالیت در حوزه صنایع دستی، می توان اقتصاد این خانواده ها را بهبود داد.» 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شیروان افزود: «شناسایی، آموزش، پرداخت تسهیلات و حمایت از فعالان حوزه

 
صنایع دستی شهرستان با هدف رونق تولیدات این حوزه و اشتغال زایی در اهم برنامه هاي این اداره است.» 

شهرستان شیروان در گوشه شمال شرقی استان، از شمال به کشور ترکمنستان، از جنوب به شهرستان اسفراین، از شرق به شهرستان
فاروج و از غرب به شهرستان بجنورد محدود می شود و گلیم، جاجیم، تولیدات چرمی و مصنوعات چوبی ازجمله محصولات صنایع

دستی در این شهرستان است.



متاسفانه دو سوم بودجه به شرکت هاي دولتی و بانک ها تعلق دار

منبع: تابناكشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/10/08

 
متاسفانه دو سوم بودجه به شرکت هاي دولتی و بانک ها تعلق دار 

نماینده شیراز و زرقان در ادامه با بیان اینکه متاسفانه دو سوم بودجه به شرکت هاي دولتی و بانک ها تعلق دارد افزود: از این رو
حدود دو سوم بودجه به شرکت نفت، بانک ها، شرکت هاي بیمه اي و...تعلق دارد این در حالی است که مجلس در سال هاي گذشته

 
چندان دخالتی در عملکرد بانک ها نداشته است. 

تابناك فارس به نقل از ایلنا:علیرضا پاك فطرت با اشاره به اینکه بودجه سال 1400 نیاز به اصلاح دارد افزود: کاهش هزینه هاي دولت
از مهم ترین مسائلی است که در بودجه سال آینده باید لحاظ شود این در حالی است که افزایش درآمدهاي دولت در سال آینده به

 
هیچ وجه واقعی و امکان پذیر نیست. 

عضو کمیسیون عمران با اشاره به اینکه فروش یک میلیون و نیم بشکه نفت در روز در لایحه بودجه به هیچ وجه واقعی نیست و با
واقعیت هاي کشور همخوانی ندارد ادامه داد: با بررسی از میزان فروش نفت در سال جاري متوجه خواهیم شد که در چه وضعیتی قرار

 
داریم به طوري که هنوز مشخص نیست که تحریم ها در سال آینده همانند سال جاري در کشور وجود داشته باشد. 

نماینده شیراز و زرقان در ادامه با اشاره به اینکه لحاظ کردن در آمدهاي غیر واقعی در بودجه امري اشتباه است، بیان کرد: ذکر این

 
نکته ضروري است که بودجه به عنوان یک سند دخل و خرج کشور به شمار می رود. 

مجلس هیچ نظارتی بر دو سوم بودجه ندارد نماینده شیراز و زرقان با اشاره به اینکه نمایندگان همواره اذعان دارند که دولت اگر قصد
دارد تورم در سال آینده وجود نداشته باشد و تولید رونق بگیرد باید بودجه سال 1400 را اصلاح کند، افزود: بی شک مجلس روي دو
سوم بودجه سال آینده که به شرکتی ها و بانک ها تعلق دارد هیچ نظارتی ندارد به طوري که دولت هم هیچ موضوعی در این بخش به

 
نمایندگان ارائه نداده است. 

نماینده شیراز و زرقان در ادامه با اشاره به اینکه دولت تنها یک سوم بودجه و بودجه دولتی را براي بررسی به نمایندگان ارائه داده
است بیان کرد: اگرچه نمایندگان دور یازدهم تخصص کافی در بخش بودجه دارند اما امیدواریم براي بسته شدن بودجه ، دولت تمام

 
تلاشش را براي ارائه منطقی بودجه 1400 به کار گیرد. 

عضو کمیسیون عمران با اشاره به اینکه مبلغ زیادي از بودجه 1400 به فروش اوراق سلف نفتی اختصاص داده شده، افزود: فروش
سلفی به معناي فروش کاغذ و اوراق قرضه به مردم باعث چاپ پول و در نهایت ایجاد تورم می شود که در نهایت این مهم سبب

 
افزایش پایه پولی و کاهش ارزش پول خواهد شد. 

نماینده شیراز و زرقان در ادامه با اشاره به اینکه نمایندگان باید در بستن بودجه تمرکزشان را بر روي جداول استان هاي متبوع
معطوف کنند ادامه داد: بی شک این مهم سبب می شود تا نمایندگان بتوانند میزان قابل توجهی اعتبار براي پروژه هاي استان هاي

 
متبوع در نظر بگیرند. 



دولت دست استان ها را در بودجه 1400 باز بگذارد عضو کمیسیون عمران با اشاره به اینکه دولت باید دست استان ها را در بستن
بودجه باز بگذارد افزود: متاسفانه دولت در بستن بودجه به صورت متمرکز عمل می کند به طوري که دولت به تنهایی براي بودجه

 
استان ها اظهار نظر می کند. 

او افزود: قطعا اگر هر استان به تنهایی می توانست بودجه ارائه دهد به مراتب وضعیت استان ها بهتر از حال بود. متاسفانه در بودجه

 
سال آینده بیشتر پروژه هاي قدیمی که سال هاي گذشته هم بود، دوباره گنجانده شده است. 

نماینده شیراز و زرقان گفت: مسئولان استان فارس باید تمام تلاششان در بودجه سال آینده را براي توسعه تولید و اشتغال به کار

 
گیرند. 

او افزود: اگرچه استان فارس در موضوعات آب، راه آهن، درمان و .... با مشکلات متعددي مواجه است بنابراین نیاز است تا براي تجهیز

 
مراکز درمانی تکمیل بیمارستان ها تلاش کافی براي جذب بودجه انجام شود. 

عضو مجمع نمایندگان استان فارس تصریح کرد: با توجه به اینکه در حال حاضر کشور درگیر بیماري کرونا است اما باید این واقعیت
را پذیرفت که این بیماري همیشه نخواهد ماند و نمایندگان استان باید تمام تلاششان را براي جذب بودجه در حوزه گردشگري به کار

 
گیرند این در حالی است که رونق و مدیریت صحیح در بخش گردشگري استان می تواند باعث اشتغالزایی شود. 

نماینده شیراز و زرقان در ادامه با بیان اینکه متاسفانه دو سوم بودجه به شرکت هاي دولتی و بانک ها تعلق دارد افزود: از این رو
حدود دو سوم بودجه به شرکت نفت، بانک ها، شرکت هاي بیمه اي و...تعلق دارد این در حالی است که مجلس در سال هاي گذشته

چندان دخالتی در عملکرد بانک ها نداشته است.



دانشگاه قطر به رقابت "نوبل دانشجویی" می پیوندد

منبع: ایسناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/10/08

دانشگاه قطر هم به لیست دانشگاه هاي شرکت کننده در رقابت "نوبل دانشجویی" می پیوندد.

به گزارش ایسنا، دانشگاه "قطر" اعلام کرد که براي اولین
بار، دانشجویان این دانشگاه این فرصت را دارند که در
برنامه جایزه "نوبل دانشجویی" یا همان "هالت پرایز"

 
(Hult Prize) حضور پیدا کنند. 

این اقدام با همکاري مرکز کارآفرینی دانشگاه قطر انجام

 
می شود. 

 
جایزه هالت یک جنبش جهانی براي تغییر جهان است که جوانان را به چالش می کشد تا بزرگترین مشکلات دنیا را حل کنند. 

این ابتکار در سال 2009 میلادي توسط "احمد ال اشکار" آغاز شد و در بیش از 121 کشور دنیا پیگیري می شود."احمد ال اشکار"
مدیر و بنیاگذار "بنیاد هالت پرایز" است و از سوي مجله "تایم" در لیست افرادي قرار گرفته که ایده هاي آنها سبب تغییر جهان می
شود. همچنین مجله "تجارت کشورهاي حوزه خلیج فارس" در سال 2019 میلادي او را به عنوان یکی از 100 عرب زبان قدرتمند

 
معرفی کرده است. 

مدیر مرکز کارآفرینی دانشگاه قطر نیز درباره نوبل دانشجویی گفت: مشارکت ما در این برنامه، نقشه کارآفرینی بین المللی ما را تقویت

 
می کند و براي ما یک گام رو به جلو است. 

وي ادامه داد: ما امیدواریم با درگیر کردن دانشجویان خود در چنین رویدادهاي بزرگ بین المللی، مهارت هاي کارآفرینی و خلاقیت

 
آنها را بهبود ببخشیم. 

"جایزه هالت" به دانشجویان این فرصت را می دهد که در مورد ایده هاي کسب و کار خود بر سر یک جایزه 1 میلیون دلاري رقابت

 
کنند. 

 
دانشگاه قطر اعلام کرد دانشجویان این دانشگاه از دانشکده ها و سطوح مختلف می توانند در این رقابت شرکت کنند. 

انتهاي پیام



فراز و نشیب سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در راه آهن گیلان

منبع: جارستانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/10/08

جارستان به نقل از ایرنا؛ راه آهن آستارا &– آستارا مسیر ریلی ایران و جمهوري آذربایجان که در فروردین 97 افتتاح شد
قرار بود کشور همسایه در قبال 15 سال حق بهره برداري 60 میلیون دلار را ظرف مدت 2 سال در بارانداز آستارا سرمایه

گذاري کند اما اینک با اتمام این زمان فقط 20 (...)

 جارستان به نقل از ایرنا؛ راه آهن آستارا &– آستارا مسیر
ریلی ایران و جمهوري آذربایجان که در فروردین 97 افتتاح شد قرار بود کشور همسایه در قبال 15 سال حق بهره برداري 60 میلیون

 
دلار را ظرف مدت 2 سال در بارانداز آستارا سرمایه گذاري کند اما اینک با اتمام این زمان فقط 20 (...) 

جارستان به نقل از ایرنا؛ راه آهن آستارا &– آستارا مسیر ریلی ایران و جمهوري آذربایجان که در فروردین 97 افتتاح شد قرار بود
کشور همسایه در قبال 15 سال حق بهره برداري 60 میلیون دلار را ظرف مدت 2 سال در بارانداز آستارا سرمایه گذاري کند اما اینک

 
با اتمام این زمان فقط 20 میلیون دلار آن محقق شده است. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، این خط آهن بین ایران و جمهوري آذربایجان مکمل کریدور ریلی شمال &– جنوب و دروازه تجاري
کشورمان با اوراسیاست مسیري که اکنون روزانه هشت واگن محصولات کشاورزي از آستارا در گیلان صادر می شود و قطارهاي باري
روسیه و جمهوري آذربایجان از طریق این مسیر ریلی به بارانداز راه آهن آستارا در کشورمان وارد و کالاها را بارگیري یا تخلیه می

 
کنند. 

این کالاها از بارانداز آستارا به وسیله کامیون ها به نقاط مختلف ایران حمل می شود وکه بعد از اتصال خط آهن آستارا به بندر انزلی و
رشت، کریدور شمال &– جنوب به طور کامل فعال و ارتباط بنادر جنوبی نظیر چابهار با بندرهاي انزلی و آستارا فراهم و امکان

 
ترانزیت ریلی به خارج از کشور نیز میسر خواهد شد. 

دیرکل امور بین الملل راه آهن جمهوري اسلامی ایران: راه آهن آستارا-آستارا از برکات و دستاوردهاي برجام است و کشورهاي اروپایی
براي انتقال بار از این محور ریلی تمایل نشان می دهند و جمهوري آذربایجان براي این راه آهن از مرز ایران تا بارانداز آن در آستارا
حدود 60 میلیون دلار سرمایه گذاري می کند و در ماه هاي آینده، 500 میلیون دلار نیز براي احداث خط آهن از بارانداز تا رشت



 
سرمایه گذاري خواهد کرد. 

مدیرکل امور بین الملل راه آهن جمهوري اسلامی ایران 14 بهمن ماه 96 در بازدید از پل ریلی آستارا &– آستارا گفته بود که راه
آهن آستارا-آستارا از برکات و دستاوردهاي برجام است و کشورهاي اروپایی براي انتقال بار از این محور ریلی تمایل نشان می دهند و
جمهوري آذربایجان براي این راه آهن از مرز ایران تا بارانداز آن در آستارا حدود 60 میلیون دلار سرمایه گذاري می کند و در ماه هاي

 
آینده 500 میلیون دلار نیز براي احداث خط آهن از بارانداز تا رشت سرمایه گذاري خواهد کرد. 

عباس نظري تصریح کرده بود که نبود خط ریلی آستارا &– آستارا ، گسستی در کریدور شمال &– جنوب ایجاد می کند اما با
تقویت ارتباطات ایران و جمهوري آذربایجان و اجراي این خط ریلی، کریدور تکمیل می شود و قطارهاي باري از خط ریلی آستارا &–
آستارا به طول هزار و 800 کیلومتر در ایران تردد خواهند کرد و پیش بینی می شود در مرحله نخست سالانه 2 میلیون تن کالا از

 
این خط ریلی جابه جا شود و بعد از اتصال آستارا به خط آهن قزوین &– رشت این ظرفیت تا پنج میلیون تن افزایش می یابد. 

حسین عاشوراي عضو هیات مدیره راه آهن جمهوري اسلامی ایران در چهارم فروردین 97 در بازدید از راه آهن آستارا &– آستارا
اعلام کرده بود که جمهوري آذربایجان براي توسعه بارانداز ریلی در در غرب گیلان (آستارا) 60 میلیون دلار سرمایه گذاري می کند و

 
بهره برداري از حمل و نقل کالا در این خط ریلی به مدت 15 سال به آن کشور واگذار می شود . 

طول راه آهن ایران از آستارا تا بندر عباس بالغ بر 2 هزار کیلومتر است و حمل و نقل کالا در این خط ریلی از نظر اقتصادي براي

 
کشور ما منافع زیادي خواهد داشت. 

 معاون اقتصادي جمهوري آذربایجان: راه آهن آستارا اقتصاد

 
ایران و جمهوري آذربایجان را توسعه می دهد 

موصال محموداف معاون اقتصادي راه آهن جمهوري آذربایجان در 20 فروردین 97 در بازدید از پروژه ریلی آستارا &– آستارا اظهار
کرده بود که کشورهاي اروپایی براي حمل و نقل کالا از این خط ریلی پیشنهادهاي زیادي داده اند و این مسیر، اقتصاد ایران و
جمهوري آذربایجان را توسعه می دهد و جمهوري آذربایجان براي توسعه بارانداز آستارا و خط آهن آستارا-رشت سرمایه گذاري می

 
کند و به زودي حمل و نقل کالا از طریق خط آهن آستارا-آستارا رونق خواهد گرفت. 

بعد از افتتاح راه آهن آستارا &– آستارا در فروردین 97 و اعلام سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در پروژه بارانداز و ریل آن، ساخت
و ساز و ریل گذاري در بارانداز سرعت گرفت و چند کارگاه با صدها کارگر و ماشین آلات، مهندسان و کارشناسان بومی و غیربومی

 
مشغول به کار شدند اما در اوایل تابستان آن سال، پروژه متوقف شد. 



"ولی داداشی" نماینده وقت آستارا در مجلس شوراي اسلامی در 21 تیرماه همان سال، علت توقف عملیات اجرایی را تعلل در ارسال
اسناد هزینه هاي اجرایی پروژه به باکو اعلام کرد و گفت: باید اسناد هزینه هاي مالی براي تأیید به پایتخت جمهوري آذربایجان ارسال
می شد و تعلل در این کار، باعث توقف عملیات اجرایی شد که اما با پیگیري موضوع، مشکل رفع شده و اجراي طرح سرعت می گیرد.

 تاکید وزیر راه و شهرسازي ایران و وزیر اقتصاد و صنعت

 
جمهوري آذربایجان بر اجراي پروژه 

مسئولان محلی و استانی با رسانه اي کردن رکود نسبی و توقف گاه و بیگاه پروژه پیگیر موضوع و رفع موانع کار بودند تا اینکه در دي
ماه 97 محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي جمهوري اسلامی ایران و شاهین مصطفی اف وزیر اقتصاد و صنعت جمهوري آذربایجان در
بازدید از راه آهن آستارا بر همکاري هاي اقتصادي دو جانبه در خصوص رفع مشکلات این مسیر ریلی تاکید کردند؛ اما تعهدات کشور
همسایه در خصوص سرمایه گذاري، همچنان دچار مشکل بود و پروژه اي که قرار بود از سال 97 ظرف 2 سال اجرا و تکمیل شود،

 
تاکنون به سرانجام نرسیده است. 

ابوالقاسم یوسفی نژاد ناظر گمرکات گیلان در تیرماه 99 در بازدید از بارانداز و راه آهن آستارا گفت: زیرساخت هاي این بارانداز براي
تخلیه و بارگیري کالاها مناسب نیست و به دلیل نبود فضاي مناسب در بارانداز، کالاهاي تخلیه شده به منطقه ویژه اقتصادي بندر یا
گمرك آستارا بارگیري و موجب بروز مشکلاتی براي تجار می شود و جمهوري آذربایجان باید به تعهدات خود مبنی بر سرمایه گذاري

 
در اجراي این پروژه عمل کند. 

استاندار گیلان: اگر سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان که بنا بود ظرف 2 سال گذشته تحقق یابد، به طور کامل محقق می شد، امروز
شرایط بهتري را در توسعه این مسیر ریلی شاهد بودیم و تحقق این سرمایه گذاري را از طریق سفارت ایران در جمهوري آذربایجان

 
پیگیري می کنیم. 

10 مرداد 99 نیز سید عباس موسوي سخنگوي وقت وزارت امور خارجه که قصد داشت به عنوان سفیر ایران در جمهوري آذربایجان
عازم این کشور شود، در بازدید از راه آهن آستارا در حضور مسئولان گفت: اجراي پروژه بارانداز راه آهن آستارا در مسیر کریدور ریلی
شمال &– جنوب در همسایگی جمهوري آذربایجان باید تسریع شود و در این خصوص رایزنی هاي لازم با مقامات کشور همسایه

 
انجام می شود. 

استاندار گیلان نیز بارها در سخنرانی ها و بازدیدهایش از آستارا بر ضرورت اقدام کشور همسایه به تعهد خود در خصوص سرمایه

 
گذاري در راه آهن آستارا تاکید کرده و نسبت به پیگیري تحقق آن از طریق مبادي رسمی و دیپلماتیک قول مساعد داده است. 



به گفته ارسلان زارع اگر سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان که بنا بود ظرف 2 سال گذشته تحقق یابد، به طور کامل محقق می شد،
امروز شرایط بهتري را در توسعه این مسیر ریلی شاهد بودیم و باید تحقق این سرمایه گذاري را از طریق سفارت ایران در جمهوري

 
آذربایجان پیگیري کنیم. 

وي با اعلام اینکه عملیات ساخت راه آهن رشت به آستارا به منظور تکمیل کریدور ریلی شمال &– جنوب با مشارکت قرارگاه
سازندگی خاتم الانبیاء (ص) ادامه دارد،گفت : راه آهن رشت &– آستارا را نه تنها براي استان و کشورمان بلکه براي بسیاري از

 
کشورهاي جهان مهم می دانیم. 

 
 سئوال نماینده آستارا از وزیر راه و شهرسازي 

نماینده مردم آستارا در مجلس شوراي اسلامی در آذرماه امسال اعلام کرده که جمهوري آذربایجان در سال 97 به 60 میلیون دلار
سرمایه گذاري در ساخت پایانه بارانداز راه آهن آستارا متعهد شده اما تاکنون حدود 22 میلیون دلار سرمایه گذاري کرده و متاسفانه
قبل از تحقق کامل تعهد خود، بهره برداري از مسیر ریلی و بارانداز را آغاز کرده است و این حق قانونی ماست که به عنوان کارفرما و
صاحب بارانداز با وحدت رویه و اعمال فشارهاي قانونی، شریک خارجی این طرح را براي عمل به تعهدات پایبند کنیم تا از مزایاي راه

 
آهن بهره مند شویم. 

نماینده آستارا در مجلس شوراي اسلامی: جمهوري آذربایجان تاکنون حدود 22 میلیون دلار سرمایه گذاري کرده اما قبل از تحقق

 
کامل تعهد خود، بهره برداري از مسیر ریلی و بارانداز را آغاز کرده است. 

غلامرضا مرحبا تاکید کرده که موضوع را مطابق قانون اساسی و با تکیه بر ابزارهاي نظارتی پیگیري می کند و باید منافع ملی کشوردر

 
راه آهن آستارا تامین شود. 

وي گفت که علت تحقق نیافتن کامل سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در این پروژه بزرگ ریلی را در قالب سئوالی از وزیر راه و

 
شهرسازي مطرح کرده و وزیر به زودي در کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی براي پاسخگویی حاضر خواهد شد. 

به گفته این نماینده مجلس، مردم آستارا بعد از سال ها انتظار شاهد راه اندازي راه آهن در این شهرستان مرزي هستند اما این پروژه،
تحول اقتصادي مناسبی در شهرستان و در حوزه کارآفرینی براي جوانان در پی نداشته است و براي اینکه ثمر لازم را بدهد باید

 
تکمیل شود. 

عباس صابر فرماندار آستارا نیز میزان پیشرفت فیزیکی بارانداز راه آهن را 50 درصد اعلام کرده و بر تحقق کامل سرمایه گذاري



 
خارجی براي تکمیل این پروژه و فعال شدن همه ظرفیت هاي ان تاکید می کند. 

با توجه به موارد مطروحه و با عنایت به اینکه طبق اعلام اداره کل گمرك آستارا از اول امسال تا پایان آبان ماه از طریق راه آهن این
شهرستان حدود 58 میلیون دلار کالا وارد و 70 میلیون دلار کالا به کشورهاي مختلف صادر شده و روند ترانزیت روبه افزایش است،

 
پیگیري جدي مسئولان سطوح مختلف براي تحقق کامل سرمایه گذاري کشور همسایه از اهمیت زیادي برخوردار است. 

امید است تا با اتصال ریل به راه آهن رشت و تکمیل کریدور شمال &– جنوب، توسعه اقتصادي و رونق حمل و نقل در این شاهراه

 
منطقه اي رونق یابد و ایران به طور کامل از حقوق مالکانه خود در این پروژه بهره مند شود. 

گزارش از عیسی پاشاپور



ضرورت ارتباط دانشگاه با صنعت/مدرسه کیف وکفش تبریز اشتغال محور است

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/10/08

تبریز- مدیرکل فنی و حرفه اي و کاربنیان سازمان سماي دانشگاه آزاد اسلامی کشور بر ضرورت ارتباط دانشگاه ها با صنعت
تاکید کرد و گفت: دانشگاه آزاد در این خصوص گام هاي بزرگی برداشته است.

به گزارش آرانیوز:وحید کیا عصر امروز در حاشیه بازدید از
مدرسه عالی مهارتی کیف و کفش تبریز افزود: این مدرسه
اشتغال محور و مسئله محور بوده و زمینه کارآفرینی را

 
ایجاد می کند. 

وي با اشاره به اینکه دانشگاه هاي نسل پنجم و ششم
مسئله محور هستند، ادامه داد: دانشگاه آزاد اسلامی نیز در
سند تحول که در حال تدوین است تغییراتی داده و روي

 
موضوع دانشگاه هاي مسئله محور تاکید ویژه اي داریم. 

وي با بیان اینکه آموزش هاي عمومی و مهارتی در قالب فنی و حرفه اي انجام می شود، افزود: آموزش مهارتی در قالب فعالیت

 
دانشجویان در صنایع انجام می شود و باعث ارتباط دوسویه دانشگاه ها و صنعت خواهد شد. 

مدیرکل آموزش هاي فنی و حرفه اي، مهارتی و کاربنیان سماي دانشگاه آزاد کشور افزود: مدرسه مهارتی کیف و کفش تبریز الگویی
در کشور است که باعث تربیت افراد ماهر در صنعت کیف و کفش می شود و همچنین زمینه حفظ فن تولید کیف و کفش و استفاده

از استادان اهل فن و انتقال آن به نسل آینده را فراهم می سازد.



امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است

منبع: ایرناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/10/08

تهران- ایرنا- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ایران باید تبدیل به قدرت اقتصادي در منطقه شود زیرا امنیت ملی در گرو
این شاخص قرار دارد.

تهران- ایرنا- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ایران باید
تبدیل به قدرت اقتصادي در منطقه شود زیرا امنیت ملی

 
در گرو این شاخص قرار دارد. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا، «علیرضا رزم حسینی» در
همایش بین المللی مدیریت صنعتی اظهار داشت: اگر
تاکنون نتوانسته ایم در حد و اندازه نام کشوري مانند ایران
به جایگاه رفیع خود دست یابیم به نوع نگاه مدیران مربوط
می شود و براي دستیابی به اهداف مهم باید تحولی در این

 
نگاه صورت بگیرد. 

وي افزود: نرخ تورم، تولید سرانه کشور و تجارت از مهمترین شاخص هاي رشد اقتصادي محسوب می شود. توزیع عادلانه درآمد بین

 
مردم نه به معناي پخش پول بلکه ایجاد فرصت هاي یکسان براي خلق ثروت و کارآفرینی، یکی از شاخصه هاي قدرت اقتصادي است. 

رزم حسینی خاطرنشان کرد: در نظام بانکی کشور سال گذشته از 947 هزار میلیارد تومان، تسهیلات بنگاه هاي کوچک و خرد کمتر
از 6 درصد بوده و 90 درصد تسهیلات به 10 درصد افراد جامعه اختصاص پیدا کرده است که نشان می دهد توزیع عادلانه ثروت

 
صورت نگرفته و فرصت هاي مساوي براي همگان فراهم نشده است. 

به گفته وي، دسترسی به نظام هاي آموزشی، بهداشتی، امید به زندگی، میزان تولیدات فرهنگی، زیرساخت هاي شبکه هاي حمل و

 
نقلی، امنیت غذایی و تامین زندگی بازنشستگان از دیگر شاخصه هاي قدرت اقتصادي محسوب می شود. 

وي افزود: این درحالی است که زنجیره تامین نهاده هاي دامی ایران وابستگی بسیاري به خارج از کشور دارد که یکی از موانع رشد

 
محسوب می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اگر تبدیل به قدرت اقتصادي شویم و شاخص هاي پیشرفت و آبادانی افزایش پیدا کند ثمره آن
عزت و قدرت در منطقه خواهد بود و حفظ سرمایه هاي اجتماعی، انسانی، نخبگان و رضایت مندي روز افزون مردم از نظام را در پی

 
خواهد داشت. 

وي تاکید کرد: اگر خواستار قدرت دفاعی هستیم باید قدرت اقتصادي داشته باشیم زیرا بدون آن نمی توان قدرت دفاعی داشت. 



 
برچسب ها 

 
- رونق تولید 

 
- توسعه صادرات 

 
- رونق اقتصادي 

 
- تولید داخلی 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- علیرضا رزم حسینی 

 
- جهش تولید 

 
- افزایش تولید 

 
- رشد اقتصادي 

 
- تجارت 

- نرخ تورم



امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/10/08

تهران- درآمدنیوز- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ایران باید تبدیل به قدرت اقتصادي در منطقه شود زیرا امنیت ملی در
گرو این شاخص قرار دارد. نوشته امنیت ملی در گرو قدرت اقتصادي است اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

تهران- درآمدنیوز- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت:
ایران باید تبدیل به قدرت اقتصادي در منطقه شود زیرا

 
امنیت ملی در گرو این شاخص قرار دارد. 

به گزارش روز دوشنبه ایرنا، «علیرضا رزم حسینی» در
همایش بین المللی مدیریت صنعتی اظهار داشت: اگر

تاکنون نتوانسته ایم در حد و اندازه نام کشوري مانند ایران به جایگاه رفیع خود دست یابیم به نوع نگاه مدیران مربوط می شود و براي

 
دستیابی به اهداف مهم باید تحولی در این نگاه صورت بگیرد. 

وي افزود: نرخ تورم، تولید سرانه کشور و تجارت از مهمترین شاخص هاي رشد اقتصادي محسوب می شود. توزیع عادلانه درآمد بین

 
مردم نه به معناي پخش پول بلکه ایجاد فرصت هاي یکسان براي خلق ثروت و کارآفرینی، یکی از شاخصه هاي قدرت اقتصادي است. 

رزم حسینی خاطرنشان کرد: در نظام بانکی کشور سال گذشته از 947 هزار میلیارد تومان، تسهیلات بنگاه هاي کوچک و خرد کمتر
از 6 درصد بوده و 90 درصد تسهیلات به 10 درصد افراد جامعه اختصاص پیدا کرده است که نشان می دهد توزیع عادلانه ثروت

 
صورت نگرفته و فرصت هاي مساوي براي همگان فراهم نشده است. 

به گفته وي، دسترسی به نظام هاي آموزشی، بهداشتی، امید به زندگی، میزان تولیدات فرهنگی، زیرساخت هاي شبکه هاي حمل و

 
نقلی، امنیت غذایی و تامین زندگی بازنشستگان از دیگر شاخصه هاي قدرت اقتصادي محسوب می شود. 

وي افزود: این درحالی است که زنجیره تامین نهاده هاي دامی ایران وابستگی بسیاري به خارج از کشور دارد که یکی از موانع رشد

 
محسوب می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اگر تبدیل به قدرت اقتصادي شویم و شاخص هاي پیشرفت و آبادانی افزایش پیدا کند ثمره آن
عزت و قدرت در منطقه خواهد بود و حفظ سرمایه هاي اجتماعی، انسانی، نخبگان و رضایت مندي روز افزون مردم از نظام را در پی

 
خواهد داشت. 

وي تاکید کرد: اگر خواستار قدرت دفاعی هستیم باید قدرت اقتصادي داشته باشیم زیرا بدون آن نمی توان قدرت دفاعی داشت.



بررسی لزوم و نحوه واگذاري مالکیت دولتی استقلال و پرسپولیس با حضور

کارشناسان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/10/08

پیشنهاد هاي مختلف درباره نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي ورزشی به ویژه استقلال و پرسپولیس بررسی شد.

به گزارش حوزه احزاب و تشکل هاي گروه سیاسی باشگاه
خبرنگاران جوان، کارگروه ورزش دولت سایه با دعوت
جمعی از کارشناسان اقتصادي، صاحب نظران ورزشی و
کارشناسانی از شرکت فرابورس، پیشنهاد هایی درباره
چرایی و نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي ورزشی دولتی،

 
به ویژه استقلال و پرسپولیس را نقد و بررسی کرد. 

جلیلی در این نشست خاطرنشان کرد: از دهه هشتاد تاکنون مسئله واگذاري باشگاه هاي ورزشی در کشور مطرح است، اما هنوز به
نتیجه نرسیده است؛ طبیعی است که نگاه هاي متفاوتی در این زمینه وجود دارد، اما در نهایت کشور باید در این رابطه به تصمیم

 
صحیح برسد و آن تصمیم را به خوبی اجرا کند. 

جلیلی شبیه سازي اجراي الگو هاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال را گام اول براي مشورت به حاکمیت
جهت رسیدن به شرایط مطلوب برشمرد و تصریح کرد: با شبیه سازي مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، می توان به ابعاد آن ها

 
پی برد و به تصمیم قاطع رسید. 

وي افزود: بررسی مدل ها در چگونگی واگذاري ها به همراه نقاط قوت و ضعف هریک از آنها، قدم اولی است که می تواند پیش روي

 
تصمیم گیران این موضوع قرار گیرد؛ در این بررسی باید به ابعاد مختلف اجرایی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی نیز پرداخته شود. 

در ابتداي این نشست غلامحسین حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران به ارائه مطالبی درباره سابقه واگذاري باشگاه
هاي دولتی فوتبال در کشور هاي دیگر پرداخت. وي با اشاره به مدل هایی از مالکیت و اداره باشگاه ها نظیر مالکیت خصوصی،
سهامی، کنسرسیومی و .. گفت: امروز مالکیت دولتی باشگاه هاي حرفه اي یک امر غیر معمول و در برخی موارد مانند انگلیس و

 
آلمان، غیرقانونی تلقی می شود. 

حسینی نیا، باشگاه هاي حرفه اي در فوتبال ایران را به چهار گروه باشگاه هاي وابسته به صنایع نظیر فولاد خوزستان و ..، وابسته به
نیرو هاي نظامی و انتظامی نظیر پاس و...، وابسته به سازمان تربیت بدنی نظیر استقلال و پرسپولیس و بخش خصوصی نظیر نساجی
مازندران و .. تقسیم کرد و افزود: این تقسیم بندي نشانگر آن است که باشگاه داري در ایران توسط بخش دولتی ایجاد شده و دولت

 
هزینه هاي این ورزش را تقبل می کند. 



وي در ادامه توجه به نقش هواداران در باشگاه هاي فوتبال و لزوم فراهم کردن امکان سرمایه گذاري کارآفرینان در این عرصه را یک
لازمه مهم در تعیین نوع مالکیت باشگاه ها برشمرد و تصریح کرد: امروزه انواع تعاونی هاي جدید براساس سیاست هاي کلی اصل 44
قانون اساسی فراهم آمده است که تعاونی سهام عام یکی از آنهاست؛ از نظر ما شرکت هاي تعاونی سهام عام بیشترین مزایا را در
مقایسه با شرکت هاي دیگر دارا هستند و علاوه بر اینکه می توانند از مزایاي قانون تجارت استفاده کنند، از مزایاي مربوط به شرکت

 
هاي تعاونی نیز بهره منده خواهند شد. 

حسینی نیا افزود: مدل پیشنهادي ما براي واگذاري دو باشگاه استقلال و پرسپولیس، تبدیل آن ها به شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
است. 

وي محدودیت تملک سهام و برخورداري از حمایت و نظارت وزارت کار را از جمله تفاوت هاي تعاونی هاي سهام عام با شرکت هاي
سهامی عام برشمرد و خاطرنشان کرد: تامین بخشی از سرمایه از طریق پذیره نویسی، شرایط آزاد عضویت، اعمال راي و نظر براساس
میزان دارایی سهم و .. از جمله ویژگی هاي تعاونی سهام عام است که میتوان آن را مدل مناسب جهت واگذاري باشگاه هاي فوتبال

 
معرفی کرد. 

 
 

حسینی نیا تاکید کرد: در این مدل طبق قانون، حداکثر سهم هر شخص حقیقی، 5 درصد خواهد بود و اشخاص حقوقی نیز حداکثر

 
می توانند 10 درصد سهام شرکت تعاونی را داشته باشند و این محدودیت تملک سهام از تجمیع ثروت جلوگیري می کند. 

سید محمدکاظم اولیایی مدیرعامل اسبق باشگاه فوتبال استقلال تهران نیز استفاده از ظرفیت نهادهایی چون شرکت هاي پیشکسوت
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس و کانون هاي هواداري دو باشگاه را بازو هاي مهمی براي شروع تاسیس شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
دانست. 

در ادامه، ماشاءاالله عظیمی نایب رئیس اتاق تعاون ایران، عضو شوراي عالی بورس و هیئت اهلیت سازمان خصوصی سازي، ظرفیت
شرکت هاي تعاونی سهامی عام را بهترین فرصت براي تامین مالی در واگذاري باشگاه هاي فوتبال دانست و خاطرنشان کرد: سهامدار
کردن مردم از طریق شرکت هاي تعاونی، انگیزه هاي منفی براي سرمایه داري از این طریق را محدود می کند و به همین خاطر ما بر

 
تعاونی بودن مدل واگذاري استقلال و پرسپولیس تاکید داریم. 

وي سیاست هاي متناقض مسئولان دولت در زمینه واگذاري استقلال و پرسپولیس را یک مشکل بزرگ در شروع کار دانست و



اظهارداشت: مدل پیشنهادي اتاق تعاون، قالب شرکت هاي تعاونی توسعه و عمران شهرستانی است که این قابلیت را دارند تا ضمن در

 
نظر گرفتن جایگاه پیشکسوتان، طرفداران و مدیران باشگاه هاي ورزشی، واگذاري ها را در خود جاي بدهند. 

در ادامه احسان اصولی رئیس هیئت فوتبال استان خراسان رضوي و عضو مجمع فدراسیون این رشته نیز در توضیحات خود به

 
مخالفت با پیشنهاد عظیمی پرداخت. 

وي اتاق تعاون ایران را فاقد امکانات و شرایط کافی براي کارفرمایی واگذاري ها دانست و افزود: بدنه اجتماعی بزرگی پشتوانه فوتبال
است و این ورزش داراي سابقه 80 ساله اي است که ابعاد گوناگونی دارد؛ اگرچه بحث واگذاري یک مقوله اقتصادي است، اما نمیتوان

 
صرفا با اتکا به ساختار هاي اقتصادي به بررسی آن پرداخت. 

همچنین مهدي حاجی وند، محقق و کارشناس حوزه خصوصی سازي به ارائه گزارشی درباره لزوم اجراي سیاست خصوصی سازي در

 
فوتبال و مزایاي روش پیمان مدیریت پرداخت. 

حاجی وند درخصوص مزایاي روش پیمان مدیریت نسبت به سایر روش ها گفت: در این روش، مالکیت باشگاه ها همچنان به عهده
دولت است، اما مدیریت آن به صورت زماندار به متقاضیان داراي اهلیت واگذار می شود. اگر مدیریت، مورد تایید مالک بود، روند

 
همکاري ادامه خواهد داشت و در غیر اینصورت، پیمان مدیریت با فرد دیگري بسته خواهد شد. 

حاجی وند در ادامه، وضع موجود ورزش را ناشی از دخالت نادرست دولت در این حوزه دانست و خاطرنشان کرد: امروز فوتبال به یک
صنعت درآمدزا تبدیل شده که البته هزینه هاي آن نیز به دوش دولت است. متاسفانه جذب سرمایه از طریق مشارکت مردمی تقریبا
جایی در فوتبال ندارد؛ در حالیکه تجربه سایر کشور ها نشان داده که مدیریت و مالکیت بخش خصوصی در این زمینه بهتر بوده است.

حاجی وند بهره گیري اندك از منابع انسانی متخصص و فقدان مدیریت مناسب جهت توسعه سرمایه هاي هواداري در فوتبال را از
جمله اثرات منفی مدیریت دولتی باشگاه ها دانست و تصریح کرد: حمایت ناعادلانه از تیم هاي خاص و طرد بخش دولتی، عدم امکان

 
مطلوب نظارت و ارزیابی مالی و ایجاد پدیده هاي مانند دلالی در فوتبال از دیگر اثرات مدیریت فعلی دولتی در این ورزش است. 

وي با اشاره به تجربه مدل هاي استاندارد مالکیت باشگاه هاي ورزشی در سایر کشورر ها در مقایسه با ایران، خصوصی سازي فوتبال را
داراي یک فرآیند گام به گام دانست و افزود: اصلاح ساختار بنگاه ها، ارزش گذاري عادلانه سهام و روش صحیح واگذاري، توجه به
اهلیت خریداران و نظارت پس از واگذاري به همراه توانمندسازي بخش خصوصی از طریق حمایت دولت فرآیندي است که فوتبال

 
ایران براي رسیدن به جایگاه بهتر باید طی کند. 

حاجی وند خصوصی سازي یک شبه باشگاه هایی نظیر راه آهن، سیاه جامگان، برق شیراز و .. را نمونه هایی از عدم طی فرآیند

 
استاندارد خصوصی سازي دانست که منجر به بدترشدن وضعیت این باشگاه ها و از دست رفتن جایگاه قبلی آن ها شد. 

نگرانی نابجا از تبعات خصوصی سازي، تعدد مراکز تصمیم گیر، کمبود قوانین حمایتی دولت از بخش خصوصی براي حضور از فوتبال،
فراهم نبودن زیرساخت هاي درآمدزایی، عدم امکان حضور سرمایه گذاران خارجی، عدم اصلاح ساختار باشگاه ها پیش از واگذاري و ..

 
از جمله موانع پیش روي خصوصی سازي باشگاه هاي فوتبال در ایران بود که حاجی وند به آن ها اشاره کرد. 

وي زیان ده بودن باشگاه ها و شفاف نبودن صورت هاي مالی آن ها را از جمله موانع ارزش گذاري دانست و گفت: در مزایده هاي سال



93 و 94، اهلیت هاي در نظر گرفته شده براي سرخابی ها عبارت بود از: نداشتن بدهی معوقه بانکی، عدم سابقه محکومیت موثر
کیفري و عدم سوء سابقه امنیتی ثبت شده، اما باید در کنار این موارد، اهلیت توانایی تجاري و شناخت ورزشی نظیر برنامه مدیریتی و

 
درآمدزایی نیز از سوي خریداران احراز شود. 

نحوه درآمدزایی چند باشگاه برتر فوتبال جهان در سال هاي اخیر، بخش دیگري از ارائه حاجی وند بود که حق بخش تلویزیونی،

 
درآمدزایی از طریق تبلیغات از جمله مهم ترین محور هاي آن محسوب می شد. 

 
 

همچنین خاتونی، کارشناس حوزه جامعه شناسی ورزشی، واگذاري مالکیت سرخابی ها را نیازمند طی یک دوران گذار میان مدت
دانست و اظهار کرد: اجتماعی شدن باشگاه ها، امروز دیگر یک پدیده ساده نیست؛ براي اینکه هوادار فوتبال وارد عرصه سرمایه گذاري
شود و جهت ورود به مدیریت هاي غیر دولتی نیازمند یک دوران گذار 5 تا 10 ساله هستیم. اصرار بر طی یک شبه فرآیند واگذاري،
یک اشتباه از سوي دولت است؛ اگر فرآیند طی نشود و روند با شکست مواجه شود، بی اعتمادي نسبت به اصل واگذاري پدیده آمده و

 
این اتفاق مشکلات بزرگی را رقم خواهد زد. 

رضا محمدکاظمی، استاد دانشگاه تهران نیز واگذاري مالکیت باشگاه هاي فوتبال به شیوه خصوصی سازي واحد هاي صنعتی را یک
مدل مردود اقتصادي عنوان کرد و افزود: شیوه پیشنهادي از راه تعاونی یا همان جمع سپاري به مردم داراي سه ویژگی به روز بودن،
کارآمد بودن و داراي مطابقت با اسناد بالا دستی است و با خصوصی سازي معمول تفاوت هاي آشکاري دارد. این مدل از جانب
کارشناسان حاضر در نشست که در اتاق تعاون ایران، دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران و مجموعه اي از مدیران سابق که در فوتبال

 
حضور داشتند، پیشنهاد می شود. 

سید پندار توفیقی قائم مقام سابق باشگاه فوتبال استقلال تهران، مهم ترین عامل براي شروع فرآیند واگذاري استقلال و پرسپولیس را

 
تفاهم کارشناسان بر سر مدل کارآمد درآمدزایی این باشگاه ها در دوران پس از واگذاري عنوان کرد. 

توفیقی همچنین حمایت قانونی از حقوق باشگاه هاي ورزشی پس از واگذاري را پیش شرط مباحث صورت گرفته برشمرد و افزود: در
اولین گام براي تعیین نحوه درآمدزایی این باشگاه ها، باید تکلیف حق پخش تلویزیونی تعیین شود؛ در خارج از کشور حداقل 35

 
درصد درآمد باشگاه ها از طریق همین حق پخش است که در داخل کشور اینگونه نیست. 

گفتنی است مقرر شد تا در نشست آتی کارگروه ورزش، کارشناسان به ارائه شبیه سازي مدل هاي اجرایی بپردازند.



بررسی لزوم و نحوه واگذاري مالکیت دولتی استقلال و پرسپولیس با حضور

کارشناسان اقتصادي، ورزشی و اساتید دانشگاه

منبع: دانشجوشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/10/08

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، جلیلی در این نشست خاطرنشان کرد: از دهه هشتاد تاکنون مسئله واگذاري
باشگاه هاي ورزشی در کشور مطرح است، اما هنوز به نتیجه نرسیده است؛ طبیعی است که نگاه هاي متفاوتی در این زمینه

وجود دارد، اما در نهایت کشور باید در این رابطه به تصمیم صحیح برسد و آن تصمیم را به ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، جلیلی در این
نشست خاطرنشان کرد: از دهه هشتاد تاکنون مسئله
واگذاري باشگاه هاي ورزشی در کشور مطرح است، اما
هنوز به نتیجه نرسیده است؛ طبیعی است که نگاه هاي
متفاوتی در این زمینه وجود دارد، اما در نهایت کشور باید
در این رابطه به تصمیم صحیح برسد و آن تصمیم را به

 
خوبی اجرا کند. 

جلیلی شبیه سازي اجراي الگو هاي پیشنهادي در نحوه
واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال را گام اول براي مشورت به حاکمیت جهت رسیدن به شرایط مطلوب برشمرد و تصریح کرد: با

 
شبیه سازي مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، میتوان به ابعاد آن ها پی برد و به تصمیم قاطع رسید. 

وي افزود: بررسی مدل ها در چگونگی واگذاري ها به همراه نقاط قوت و ضعف هریک از آنها، قدم اولی است که میتواند پیش روي

 
تصمیم گیران این موضوع قرار گیرد؛ در این بررسی باید به ابعاد مختلف اجرایی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی نیز پرداخته شود. 

در ابتداي این نشست دکتر غلامحسین حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران به ارائه مطالبی درباره سابقه واگذاري
باشگاه هاي دولتی فوتبال در کشور هاي دیگر پرداخت. وي با اشاره به مدل هایی از مالکیت و اداره باشگاه ها نظیر مالکیت خصوصی،
سهامی، کنسرسیومی و .. گفت: امروز مالکیت دولتی باشگاه هاي حرفه اي یک امر غیر معمول و در برخی موارد مانند انگلیس و

 
آلمان، غیرقانونی تلقی می شود. 

حسینی نیا، باشگاه هاي حرفه اي در فوتبال ایران را به چهار گروه باشگاه هاي وابسته به صنایع نظیر فولاد خوزستان و ..، وابسته به
نیرو هاي نظامی و انتظامی نظیر پاس و...، وابسته به سازمان تربیت بدنی نظیر استقلال و پرسپولیس و بخش خصوصی نظیر نساجی
مازندران و .. تقسیم کرد و اظهار داشت: این تقسیم بندي نشانگر آنست که باشگاه داري در ایران توسط بخش دولتی ایجاد شده و

 
دولت هزینه هاي این ورزش را تقبل میکند. 

وي در ادامه توجه به نقش هواداران در باشگاه هاي فوتبال و لزوم فراهم کردن امکان سرمایه گذاري کارآفرینان در این عرصه را یک
لازمه مهم در تعیین نوع مالکیت باشگاه ها برشمرد و تصریح کرد: امروزه انواع تعاونی هاي جدید براساس سیاست هاي کلی اصل 44
قانون اساسی فراهم آمده است که تعاونی سهام عام یکی از آنهاست؛ از نظر ما شرکت هاي تعاونی سهام عام بیشترین مزایا را در



مقایسه با شرکت هاي دیگر دارا هستند و علاوه بر اینکه میتوانند از مزایاي قانون تجارت استفاده نمایند، از مزایاي مربوط به شرکت

 
هاي تعاونی نیز بهره منده خواهند شد. 

حسینی نیا افزود: مدل پیشنهادي ما براي واگذاري دو باشگاه استقلال و پرسپولیس، تبدیل آن ها به شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
است. 

وي محدویت تملک سهام و برخورداري از حمایت و نظارت وزارت کار را از جمله تفاوت هاي تعاونی هاي سهام عام با شرکت هاي
سهامی عام برشمرد و خاطرنشان کرد: تامین بخشی از سرمایه از طریق پذیره نویسی، شرایط آزاد عضویت، اعمال راي و نظر براساس
میزان دارایی سهم و .. از جمله ویژگی هاي تعاونی سهام عام است که میتوان آن را مدل مناسب جهت واگذاري باشگاه هاي فوتبال

 
معرفی کرد. 

حسینی نیا تاکید کرد: در این مدل طبق قانون، حداکثر سهم هر شخص حقیقی، 5 درصد خواهد بود و اشخاص حقوقی نیز حداکثر

 
می توانند 10 درصد سهام شرکت تعاونی را داشته باشند و این محدودیت تملک سهام از تجمیع ثروت جلوگیري می کند. 

سید محمدکاظم اولیایی مدیرعامل اسبق باشگاه فوتبال استقلال تهران نیز استفاده از ظرفیت نهادهایی، چون شرکت هاي پیشکسوت
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس و کانون هاي هواداري دو باشگاه را بازو هاي مهمی براي شروع تاسیس شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
دانست. 

در ادامه دکتر ماشاءاالله عظیمی نایب رئیس اتاق تعاون ایران، عضو شورایعالی بورس و هیئت اهلیت سازمان خصوصی سازي، ظرفیت
شرکت هاي تعاونی سهامی عام را بهترین فرصت براي تامین مالی در واگذاري باشگاه هاي فوتبال دانست و خاطرنشان کرد: سهامدار
کردن مردم از طریق شرکت هاي تعاونی، انگیزه هاي منفی براي سرمایه داري از این طریق را محدود می کند و به همین خاطر ما بر

 
تعاونی بودن مدل واگذاري استقلال و پرسپولیس تاکید داریم. 

وي سیاست هاي متناقض مسئولان دولت در زمینه واگذاري استقلال و پرسپولیس را یک مشکل بزرگ در شروع کار دانست و
اظهارداشت: مدل پیشنهادي اتاق تعاون، قالب شرکت هاي تعاونی توسعه و عمران شهرستانی است که این قابلیت را دارند تا ضمن در

 
نظر گرفتن جایگاه پیشکسوتان، طرفداران و مدیران باشگاه هاي ورزشی، واگذاري ها را در خود جاي بدهند. 

در ادامه احسان اصولی رئیس هیئت فوتبال استان خراسان رضوي و عضو مجمع فدراسیون این رشته نیز در توضیحات خود به

 
مخالفت با پیشنهاد دکتر عظیمی پرداخت. 

وي اتاق تعاون ایران را فاقد امکانات و شرایط کافی براي کارفرمایی واگذاري ها دانست و افزود: بدنه اجتماعی بزرگی پشتوانه فوتبال
است و این ورزش داراي سابقه 80 ساله اي است که ابعاد گوناگونی دارد؛ اگرچه بحث واگذاري یک مقوله اقتصادي است، اما نمیتوان

 
صرفا با اتکا به ساختار هاي اقتصادي به بررسی آن پرداخت. 

همچنین مهدي حاجی وند، محقق و کارشناس حوزه خصوصی سازي به ارائه گزارشی درباره لزوم اجراي سیاست خصوصی سازي در

 
فوتبال و مزایاي روش پیمان مدیریت پرداخت. 

 
فرایند گام به گام واگذاري 



حاجی وند درخصوص مزایاي روش پیمان مدیریت نسبت به سایر روش ها گفت: در این روش، مالکیت باشگاه ها همچنان به عهده

 
دولت است، اما مدیریت آن به صورت زماندار به متقاضیان داراي اهلیت واگذار می گردد. 

وي افزود: اگر مدیریت، مورد تایید مالک بود، روند همکاري ادامه خواهد داشت و در غیر اینصورت، پیمان مدیریت با فرد دیگري بسته

 
خواهد شد. 

حاجی وند در ادامه، وضع موجود ورزش را ناشی از دخالت نادرست دولت در این حوزه دانست و خاطرنشان کرد: امروز فوتبال به یک
صنعت درآمدزا تبدیل شده که البته هزینه هاي آن نیز به دوش دولت است. متاسفانه جذب سرمایه از طریق مشارکت مردمی تقریبا

 
جایی در فوتبال ندارد؛ درحالیکه تجربه سایر کشور ها نشان داده که مدیریت و مالکیت بخش خصوصی در این زمینه بهتر بوده است. 

حاجی وند بهره گیري اندك از منابع انسانی متخصص و فقدان مدیریت مناسب جهت توسعه سرمایه هاي هواداري در فوتبال را از
جمله اثرات منفی مدیریت دولتی باشگاه ها دانست و تصریح کرد: حمایت ناعادلانه از تیم هاي خاص و طرد بخش دولتی، عدم امکان

 
مطلوب نظارت و ارزیابی مالی و ایجاد پدیده هاي مانند دلالی در فوتبال از دیگر اثرات مدیریت فعلی دولتی در این ورزش است. 

وي با اشاره به تجربه مدل هاي استاندارد مالکیت باشگاه هاي ورزشی در سایر کشورر ها در مقایسه با ایران، خصوصی سازي فوتبال را
داراي یک فرایند گام به گام دانست و افزود: اصلاح ساختار بنگاه ها، ارزش گذاري عادلانه سهام و روش صحیح واگذاري، توجه به
اهلیت خریداران و نظارت پس از واگذاري به همراه توانمندسازي بخش خصوصی از طریق حمایت دولت فرایندي است که فوتبال

 
ایران براي رسیدن به جایگاه بهتر باید طی کند. 

حاجی وند خصوصی سازي یک شبه باشگاه هایی نظیر راه آهن، سیاه جامگان، برق شیراز و .. را نمونه هایی از عدم طی فرایند

 
استاندارد خصوصی سازي دانست که منجر به بدترشدن وضعیت این باشگاه ها و از دست رفتن جایگاه قبلی آن ها شد. 

نگرانی نابجا از تبعات خصوصی سازي، تعدد مراکز تصمیم گیر، کمبود قوانین حمایتی دولت از بخش خصوصی براي حضور از فوتبال،
فراهم نبودن زیرساخت هاي درآمدزایی، عدم امکان حضور سرمایه گذاران خارجی، عدم اصلاح ساختار باشگاه ها پیش از واگذاري و ..

 
از جمله موانع پیش روي خصوصی سازي باشگاه هاي فوتبال در ایران بود که حاجی وند به آن ها اشاره کرد. 

وي زیانده بودن باشگاه ها و شفاف نبودن صورت هاي مالی آن ها را از جمله موانع ارزشگذاري دانست و گفت: در مزایده هاي سال
93 و 94، اهلیت هاي در نظر گرفته شده براي سرخابی ها عبارت بود از: نداشتن بدهی معوقه بانکی، عدم سابقه محکومیت موثر
کیفري و عدم سوء سابقه امنیتی ثبت شده، اما باید در کنار این موارد، اهلیت توانایی تجاري و شناخت ورزشی نظیر برنامه مدیریتی و

 
درآمدزایی نیز از سوي خریداران احراز گردد. 

نحوه درآمدزایی چند باشگاه برتر فوتبال جهان در سال هاي اخیر، بخش دیگري از ارائه حاجی وند بود که حق بخش تلویزیونی،

 
درآمدزایی از طریق تبلیغات از جمله مهمترین محور هاي آن محسوب میشد. 

همچنین دکتر خاتونی، کارشناس حوزه جامعه شناسی ورزشی، واگذاري مالکیت سرخابی ها را نیازمند طی یک دوران گذار میان
مدت دانست و اظهار داشت: اجتماعی شدن باشگاه ها، امروز دیگر یک پدیده ساده نیست؛ براي اینکه هوادار فوتبال وارد عرصه

 
سرمایه گذاري شود و جهت ورود به مدیریت هاي غیر دولتی نیازمند یک دوران گذار 5 تا 10 ساله هستیم. 



وي افزود: اصرار بر طی یک شبه فرایند واگذاري، یک اشتباه از سوي دولت است؛ اگر فرایند طی نشود و روند با شکست مواجه گردد،

 
بی اعتمادي نسبت به اصل واگذاري پدیده آمده و این اتفاق مشکلات بزرگی را رقم خواهد زد. 

دکتر رضا محمدکاظمی، استاد دانشگاه تهران نیز واگذاري مالکیت باشگاه هاي فوتبال به شیوه خصوصی سازي واحد هاي صنعتی را
یک مدل مردود اقتصادي عنوان کرد و افزود: شیوه پیشنهادي از راه تعاونی یا همان جمع سپاري به مردم داراي سه ویژگی به روز

 
بودن، کارآمد بودن و داراي مطابقت با اسناد بالا دستی است و با خصوصی سازي معمول تفاوت هاي آشکاري دارد. 

وي افزود: این مدل از جانب کارشناسان حاضر در نشست که در اتاق تعاون ایران، دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران و مجموعه اي از

 
مدیران سابق که در فوتبال حضور داشتند، پیشنهاد می گردد. 

سید پندار توفیقی قائم مقام سابق باشگاه فوتبال استقلال تهران، مهمترین عامل براي شروع فرایند واگذاري استقلال و پرسپولیس را

 
تفاهم کارشناسان بر سر مدل کارآمد درآمدزایی این باشگاه ها در دوران پس از واگذاري عنوان کرد. 

توفیقی همچنین حمایت قانونی از حقوق باشگاه هاي ورزشی پس از واگذاري را پیش شرط مباحث صورت گرفته برشمرد و افزود: در
اولین گام براي تعیین نحوه درآمدزایی این باشگاه ها، باید تکلیف حق پخش تلویزیونی تعیین گردد؛ در خارج از کشور حداقل 35

 
درصد درآمد باشگاه ها از طریق همین حق پخش است که در داخل کشور اینگونه نیست. 

گفتنی است مقرر شد تا در نشست آتی کارگروه ورزش، کارشناسان به ارائه شبیه سازي مدل هاي اجرایی بپردازند.



نشست «تولید قدرت در فضاي مجازي»

منبع: رساشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/10/08

مرکز ارتقاي سواد فضاي مجازي سازمان سراج پنجمین رویداد زیست پلاس را با عنوان «تولید قدرت در فضاي مجازي» در
روز سه شنبه، 9 دي ماه به صورت مجازي برگزار می کند.

 مرکز ارتقاي سواد فضاي مجازي سازمان سراج پنجمین رویداد زیست پلاس را

 
با عنوان «تولید قدرت در فضاي مجازي» در روز سه شنبه، 9 دي ماه به صورت مجازي برگزار می کند. 

به گزارش خبرنگار سرویس فرهنگی و اجتماعی خبرگزاري رسا، مرکز ارتقاي سواد فضاي مجازي سازمان سراج به هراه کلینیک

 
سلامت ذهن فضاي مجازي سایه سار امید، پنجمین رویداد زیست پلاس را به صورت مجازي برگزار می کند. 

پنجمین نشست از سلسله نشست هاي تخصصی سواد فضاي مجازي همزمان با سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی با عنوان «تولید
قدرت در فضاي مجازي» برگزار می گردد که دکتر امیر خوراکیان، معاون فرهنگی، اجتماعی و امور محتوایی شوراي عالی فضاي

 
مجازي ارائه دهنده آن می باشد. 

لازم به ذکر است که این دوره، در روز سه شنبه نهم دي ماه ساعت 15:30 برگزار می گردد و علاقمندان جهت شرکت در این

 
نشست، تا ساعت 12 روز سه شنبه فرصت دارند تا با یکی از روش هاي زیر ثبت نام کنند: 

 
 http://serajeduc.ir :لینک ثبت نام

 
ارسال عدد 5 به سامانه پیامکی 5000260400 

 
ارسال عدد 5 به آیدي zistplus_sso در بله و تلگرام 

گفتنی است ارائه دهندگان این رویداد اساتید و نخبگان کشوري هستند و رویداد هاي قبلی زیست پلاس به ترتیب با عنوان هاي
«سواد حکرانی فضاي مجازي»، «فضاي مجازي و تحول آموزشی در عصر کرونا»، «چالش هاي حیطه عاطی، روانی و حرکتی در

 
آموزش هاي مجازي» و «فرصت هاي کارآفرینی و فضاي مجازي» برگزار شده است. 





جلسه هماهنگی برپایی نمایشگاه زنان کارآفرین قرچک برگزار شد

منبع: شبستانشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/10/08

جلسه هماهنگی برپایی نمایشگاه زنان کارآفرین شهرستان قرچک برگزار شد

 
جلسه هماهنگی برپایی نمایشگاه زنان کارآفرین شهرستان قرچک برگزار شد 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از شهرستان هاي تهران، جلسه هماهنگی
برپایی نمایشگاه تخصصی زنان کارآفرین قرچک به ریاست حبیبی معاون برنامه
ریزي و هماهنگی امور عمرانی فرمانداري و با حضور عبدي راد بخشدار مرکزي،
لطیفی مهر مشاور امور بانوان و خانواده فرمانداري، برخی رؤساي ادارات، دهیاران و

 
مدیران سازمان هاي مردم نهاد برگزار شد. 

االله بخش حبیبی معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور عمرانی فرمانداري شهرستان
قرچک در این جلسه گفت: این نمایشگاه به منظور حمایت از مشاغل خانگی و عرضه
دستاوردهاي زنان کارآفرین و سرپرست خانوار با تبعیت از دستورالعمل هاي ستاد

 
پیشگیري و مقابله با کرونا در اسفندماه برگزار می شود. 

وي ادامه داد: در حوزه اشتغال باید بتوانیم تمامی اقشار جامعه را حمایت و توانمند کنیم؛ گرچه شهرك صنعتی قرچک به پتانسیل
خوبی براي رونق اقتصادي و اشتغال در منطقه تبدیل شده اما نیاز است بر اساس سیاست هاي کلان، توسعه مشاغل خانگی را نیز

 
مدنظر داشته باشیم. 

حبیبی در خصوص حمایت ادارات از تشکل هاي مردمی نیز بیان داشت: ادارات و فعالان تشکل هاي مردمی باید با حمایت از این

 
نمایشگاه زمینه فروش محصولاتی که حاصل دسترنج زنان کارآفرین و سرپرست خانوار است، را فراهم کنند. 

وي در پایان اظهار داشت: براي استفاده از تمامی ظرفیت ها، کمیته هاي تخصصی برگزاري نمایشگاه با مسئولیت ادارات تشکیل
خواهد شد.



کمک یک میلیارد و 410 میلیون تومانی یکی از خیّران براي ساخت مسکن

مددجویی

منبع: ایلناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/10/08

یکی از خیّران تهرانی در جهت تکمیل پروژه 352 واحدي مسکن کمیته امداد استان تهران در شهرستان پیشوا، مبلغ یک
میلیارد و 410 میلیون تومان به این نهاد کمک کرد.

یکی از خیّران تهرانی در جهت تکمیل پروژه 352 واحدي
مسکن کمیته امداد استان تهران در شهرستان پیشوا، مبلغ

 
یک میلیارد و 410 میلیون تومان به این نهاد کمک کرد. 

به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد،
سید ابوالفضل پرپنچی،مدیرکل کمیته استان تهران در
نشست با یکی از خیّران که یک میلیارد و 410 میلیون
تومان به منظور تکمیل و تحویل به موقع 352 واحد
مسکن مددجویی این نهاد در شهرستان پیشوا کمک کرده

 
است،به منظور ارج نهادن به خدمات ارزشمند این خیّر با اهداء لوح سپاس و هدیه اي به رسم یادبود از وي تقدیر کرد. 

وي در این نشست به نقش خیّران در کمک به رفع مشکلات خانواده هاي تحت حمایت تأکید کرد و گفت: توانمندي جامعه هدف

 
تحت حمایت این نهاد، تنها با منابع دولتی امکان پذیر نیست و به مشارکت خیّران و انفاق نیاز دارد. 

پرپنچی،افزود:کمیته امداد یکی از نهادهاي متولی در حوزه توانمندسازي افراد آسیب پذیر جامعه است که براي انجام مأموریت هاي
خود به کمک هاي خیّران نیاز دارد و افراد نیک اندیش نقش مهمی در موفقیت این نهاد براي خدمت رسانی مطلوب تر به جامعه

 
هدف تحت حمایت دارند. 

مدیرکل کمیته امداد استان تهران با بیان اینکه جامعه هدف تحت حمایت این نهاد، نیازهاي متعددي از جمله معیشت، مسکن و
اشتغال دارند، بیان کرد: با توجه به شرایط سخت اقتصادي،زندگی براي خانواده هاي تحت حمایت این نهاد نیز سخت تر شده و کمک

 
هاي خیّران براي توانمندي و کاهش دغدغه هاي آنها، تأثیر بسزایی دارد. 

سلیمان آقایی رنجبر، رئیس کمیته امداد شهرستان ورامین با اشاره به کمک یک میلیارد و 410 میلیون تومانی این خیّر ،گفت: این
نیکوکار بیش از دو سال است همکاري خود را با این نهاد آغاز کرده و هم اکنون علاوه بر حمایت مادي و معنوي از 210 فرزند یتیم و

 
محسنین تحت حمایت، در سایر بخش ها نیز براي خدمت رسانی به جامعه هدف تحت حمایت، یاریگر این نهاد است. 

وي افزود: چندي قبل نیز با کمک 114 میلیون تومانی این خیّر موفق به خرید مسکن براي یک خانواده پنج نفره تحت حمایت این

 
نهاد شدیم. 



شایسته ذکر است: مردم نوعدوست و خیّران عزیز در جهت تکمیل و تحویل 352 واحد مسکن مددجویی کمیته امداد به خانواده هاي
تحت حمایت می توانند کمک هاي نقدي خود را از طریق شماره کارت مجازي 6037997950167014 کمیته امداد استان تهران
نزد صندوق قرض الحسنه امداد ولایت واریز کنند. همچنین براي اهداء کمک هاي غیرنقدي خود در قالب مصالح ساختمانی و سایر

موارد می توانند با مراجعه به نزدیکترین دفتر کمیته امداد یا مراکز نیکوکاري تابعه این نهاد در استان تهران اقدام نمایند.



کارخانه تولید لوله پلی اتیلن فردوس بر مدار تولید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/10/08

کارخانه تولید لوله پلی اتیلن در فردوس در کنار ایجاد اشتغال پایدار براي 75 نفر، امروز به عنوان یکی از واحد هاي مطرح
تولیدي در کشور شناخته می شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از بیرجند، تلفیق دانش، صنعت و همت متخصصان و
کارگران بومی کالایی تولید می کند که می توان به ایرانی

 
بودنش افتخار کرد. 

در کارخانه تولید لوله پلی اتیلن فردوس انواع لوله هاي

 
آبرسانی، گازرسانی و آبیاري قطره اي تولید می شود. 

 
لوله هاي تولید شده کارخانه از سایز 16 میلیمتر تا 630 میلیمتر است و عمر محصول تولیدي این کارخانه به 50 سال می رسد. 

منوري مدیر تولید کارخانه با اشاره به تولید سالانه 14 هزار تن لوله پلی اتیلن در این مجتمع صنعتی می گوید: مواد اولیه کارخانه از

 
پتروشیمی هاي داخلی تامین می شود و پس از تخلیه وارد 5 خط تولید کارخانه می شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- تولید 9 هزار و 600 تن لوله پی وي سی در کارخانه کویر بیرجند او افزود: درآمد این کارخانه بالغ بر 100 میلیارد تومان است که

 
سهم قابل توجهی از تولید لوله هاي پلی اتلین کشور را شامل می شود. 

 
منوري تصریح کرد: کارخانه به صورت مستقیم براي 75 نفر و به صورت غیر مستقیم براي 500 نفر کارآفرینی کرده است. 

 
رضایی مدیر کارخانه گفت: این مجتمع علاوه بر تامین نیاز داخلی در صدد برنامه ریزي براي توسعه صادرات در سال آینده است. 

فعالان این صنعت با پیروي از شعار ما می توانیم می خواهند زمینه تنوع محصول بیشتري را با استفاده از ضایعات لوله ها در سال
آینده ایجاد کنند.



عملیات شناساسی پهنه هاي اکتشافی سراوان تکمیل شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/10/08

گروه استان ها ـ رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان گفت: پروژه شناسایی پهنه هاي اکتشافی مواد
معدنی در شهرستان سراوان با پیشرفت فیزیکی 100 درصد به اتمام رسیده است.

گروه استان ها ـ رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت
سیستان و بلوچستان گفت: پروژه شناسایی پهنه هاي
اکتشافی مواد معدنی در شهرستان سراوان با پیشرفت
فیزیکی 100 درصد به اتمام رسیده است. - اخبار استانها -
به گزارش خبرگزاري تسنیم از سراوان، داود شهرکی در
جریان حضور در سراوان و بازدید از شهرك صنعتی این
شهرستان اظهار داشت: در مدت 9 ماه نخست سال جاري
میل به سرمایه گذاري در سراوان به میزان 446 میلیارد
ریال و سرمایه گذاري در بخش پروانه هاي بهره برداري

 
صنعتی برابر با 150 میلیارد ریال بوده است. 

رئیس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان سیستان و بلوچستان ادامه اداد: در این مدت 21 جواز تاسیس صنعتی با پیش بینی

 
سرمایه گذاري 446 میلیارد ریال و اشتغال 285 نفر براي شهرستان سراوان صادر شده است. 

«نشست سوت زنی در حوزه معدن»| از بروز فساد خانوادگی در معادن کرمان تا آسیب هاي محیط زیستی در معادن طلا/ حوزه

 
معدن خلأهاي قانونی دارد 

 
رئیس سازمان بسیج مهندسین صنعت و معدن: شبکه اطلاع رسانی جهت عارضه یابی عرصه تولید کشور ایجاد می شود 

 
چرا 4700 معدن در کشور غیرفعال است؟ 

وي خاطرنشان کرد: در 9 ماه نخست امسال تعداد 6 پروانه بهره برداري صنعتی با پیش بینی سرمایه گذاري 150 میلیارد ریال و

 
اشتغال 45 نفر در شهرستان سراوان صادر شده است. 

شهرکی ادامه داد : میل به سرمایه گذاري در بخش معدن و صنایع معدنی یا به عبارتی درخواست صدور پروانه اکتشاف، 14 فقره بوده

 
که هم اکنون در حال انجام امور اداري و فنی هستند. 

رئیس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان سیستان و بلوچستان ادامه داد: طرح هاي مهم در دست اجرا در این شهرستان شامل

 
درب تولیدي از یو پی وي سی، شن و ماسه دانه بندي است. 

شهرکی خاطرنشان کرد: پروژه شناسایی و پی جویی پهنه هاي اکتشافی مواد معدنی در شهرستان سراوان با اشتغال 55 نفر و



پیشرفت فیزیکی 100 درصد با مساحت 14 هزار و 328 کیلومترمربع توسط شرکت ایمیدرو انجام شده که نتایج آن به زودي اعلام
می شود.



افزایش 20 درصدي استفاده از تلفن هاي همراه از زمان شیوع کرونا

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/10/08

با شیوع ویروس کرونا استفاده از برنامه هاي کاربردي تلفن همراه افزایش یافته است، به طوري که مجموع زمان صرف شده
در این برنامه ها در جهان در سه ماهه اول سال 2020 نسبت به سه ماه آخر سال 2019 نزدیک به 20درصد افزایش داشته

است.

به گزارش جام جم آنلاین به نقل از ایتنا،تازه ترین گزارشی که از سوي معاونت فرهنگی، اجتماعی و امور محتوایی مرکز ملی
فضاي مجازي منتشر شده، نشان می دهد شیوع کرونا باعث شده کاربران تلفن همراه، زمان بیشتري را براي استفاده از برنامه هاي

 
کاربردي صرف کنند. 

در این گزارش ابتدا به وضعیت فروشگاه هاي برنامه هاي کاربردي جهان پرداخته شده و پس از آن به وضعیت فروشگاه هاي برنامه
هاي کاربردي تلفن همراه داخلی پرداخته است. این گزارش صراحتا به این موضوع تاکید نمی کند اما شواهد نشان می دهد همچنان

 
دانلود برنامه هاي مربوط به vpn، تلگرام، واتساپ، اینستاگرام و شبکه هاي اجتماعی خارجی در ایران، افزایش داشته است. 

 
بیشترین تعداد برنامه ساخته شده، ویژه شبکه هاي اجتماعی است 

دانلود یکی از مهم ترین مصادیق تولید محتوا در فضاي مجازي تولید برنامه هاي کاربردي تلفن همراه است. در سال 2019 این برنامه
ها 60 درصد از زمان صرف شده در رسانه هاي دیجیتال در امریکا را به خود اختصاص داده اند که نسبت به سال 2017 نزدیک به 13

 
درصد رشد داشته است. 

این افزایش صرفا به زمان صرف شده در برنامه ها مربوط نمی شود، بلکه تعداد برنامه ها در فروشگاه گوگل نیز ار 16 هزار برنامه در
دسامبر 2009 به 2 میلیون و 800 هزار برنامه در دسامبر 2019 رسیده و 175 برابر شده است. بیشترین تعداد برنامه هایی که

 
ساخته شده به ترتیب درباره شبکه هاي اجتماعی، سرگرمی، بازي، خرده فروشی، اخبار و اطلاعات و... بوده است. 

 
تاثیر کرونا بر استفاده از برنامه هاي کاربردي 

با شیوع ویروس کرونا استفاده از برنامه هاي کاربردي تلفن همراه افزایش یافته است، به طوري که مجموع زمان صرف شده در این
برنامه ها در جهان در سه ماهه اول سال 2020 نسبت به سه ماه آخر سال 2019 نزدیک به 20درصد افزایش داشته است. این میزان

 
در چین که خبر شیوع کرونا در آن زودتر از سایر کشورها منتشر شده، 30 درصد بوده است. 

 
Vpn ها برنامه برتر 

سایت گوگل پلی به صورت روزانه و بر اساس IP، برترین برنامه هاي کاربردي تلفن همراه را نمایش می دهد. بر این اساس برترین
برنامه ها در ایران 16 تیر امسال، VPN بوده است. بعد از سه VPN که رتبه اول تا سوم را به خود اختصاص داده اند، اینستاگرام،

 
واتس آپ، تلگرام برنامه هاي خارجی دیگري هستند که در لیست جستجوي کاربران ایرانی قرار دارند. 

 
درآمد 935 میلیارد دلاري ساخت برنامه در سال 2023 

بررسی اقتصادي برنامه هاي کاربردي تلفن همراه نیز می تواند اهمیت بازار به وجود آمده در این زمینه را نشان دهند. درآمد حاصل از



دانلود پولی و تبلیغات درون برنامه اي این برنامه ها از حدود 100 میلیارد دلار در سال 2014 به 365 میلیارد دلار در سال 2018

 
رسیده و پیش بینی می شود به 935 میلیارد دلار در سال 2023 برسد. 

 
تیک تاك، برترین برنامه دانلود شده در سال 2020 

بر اساس گزارشی که مرکز ملی فضاي مجازي منتشر شده است، بین سال هاي 2019 تا 2019 واتس اپ توانسته مقام نخست را در
بین برنامه هایی به دست بیاورد که بیشترین دانلود را داشته اند. رتبه هاي بعدي مربوط به مسنجر، فیس بوك و شبکه اجتماعی تازه
تاسیس تیک تاك است. برنامه تیک تاك در ژوئن 2020 بیشترین تعداد دانلود را در گوگل پل و اپ استور به خود اختصاص داده

 
است. 

 
وضعیت فروشگاه هاي برنامه هاي کاربردي در ایران 

این گزارش، فروشگاه هاي کاربردي در ایران را می به دو دسته فروشگاه هاي داخلی و خارجی تقسیم کرده است. بیشترین گوشی
هایی که در ایران استفاده می شوند داراي سیستم عامل اندورید یا I.O.S هستند. به همین دلیل گوگل پلی و اپ استور مهم ترین
فروشگاه هاي خارجی مورد استفاده کاربران ایرانی هستند. کافه بازار، مایکت، سیب اپ، ایران اپس، اول مارکت و... نیز فرشگاه هاي

 
ایرانی هستند. 

آماري که از سوي این فروشگاه ها اعلام شده، حکایت از وجود 29 هزار توسعه دهنده فعال در کشور دارد که نشان می دهد اشتغال

 
زایی توسط این برنامه ها قابل توجه است. 

سهم توسعه دهندگان از فروش برنامه هاي کاربردي تلفن همراه در کافه بازار از 21 میلیارد تومان در سال 94 به 189 میلیارد تومان

 
در سال 98 رسیده و 9 برابر شده است. 

در سال 94 تعداد برنامه هاي موجود در فروشگاه هاي برنامه هاي کاربردي ایرانی 35 هزار برنامه بوده که اکنون به 127 برنامه رسیده

 
است. 

 
بازارهاي پیش رو 

در دنیا تقریبا 110 میلیون فارسی زبان وجود دارند که می تواند بازار بزرگی براي فروشگاه هاي ایرانی باشد. به علاوه با توجه به روابط
خوب ایران با کشورهاي همسایه مسلمان و نزدیکی فرهنگی مانند افغانستان، قطر، عمان، لبنان، عراق و سوریه، فروشگاه هاي ایرانی

 
می توانند وارد بازار محتواي حلال در این بازارها شوند. 

با توجه به موفقیت هاي اخیر سازندگان بازي هاي تلفن همراه در ایران، با ورود فروشگاه هاي ایرانی به این کشورها و انتشار برنامه ها
و بازي هاي موفق، فروشگاه هاي ایرانی می توانند وارد حوزه انتشار بازي ها نیز بشوند.



حمیدرضا+غزنوي

کاهش بیکاري در صنعت لوازم خانگی با خروج خارجی ها از بازار

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/10/08

سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی از کاهش بیکاري در صنعت لوازم خانگی با خروج خارجی ها از بازار خبر داد.

 
سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی: 

 
کاهش بیکاري در صنعت لوازم خانگی با خروج خارجی ها از بازار 

 
سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی از کاهش بیکاري در صنعت لوازم خانگی با خروج خارجی ها از بازار خبر داد. 

 
سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی از کاهش بیکاري در صنعت لوازم خانگی با خروج خارجی ها از بازار خبر داد. 

 
کاهش بیکاري در صنعت لوازم خانگی 

 
به گزارش خبرگزاري صنایع، حمیدرضا غزنوي با اشاره به افتتاح طرح هاي جدید تولید در صنعت لوازم خانگی کشور، اظهار کرد: 

درحالی که انتظار می رفت تحت تاثیر همه گیري ویروس کرونا و تحریم هاي ظالمانه، صنعت لوازم خانگی همچون برخی دیگر از
صنایع دچار مشکلات متعدد شود، اما بهره برداري از طرح هاي مذکور نشان داد چراغ این صنعت خاموش نشده و پرفروغ تر از

 
گذشته روشن است. 

تحریم ها نه فقط نتوانسته جلوي تولید در صنعت لوازم خانگی را بگیرد، بلکه فرصت هاي بی نظیري نیز براي صنایع ایجاد کرده است.

وي ابراز امیدواري کرد نخبگان در ارائه تحلیل ها به این موضوعات نیز توجه کنند، زیرا اگر تحلیل ها درست باشد، محاسبات اشتباه

 
انجام نداده و تصمیمات اشتباه اتخاذ نمی شود. 

 
سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی در ادامه، خاطرنشان کرد: 

پیش از تحریم ها، بیش از 60 درصد بازار و صنعت لوازم خانگی کشور در اختیار شرکت هاي خارجی بود که علاوه بر تضعیف صنایع

 
داخلی، در موضوع اشتغال نیز با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کردیم. 

 
امروز اما در بسیاري شهرك هاي صنعتی بیکاري نداریم و یکی از مشکلات واحدهاي صنعتی، تامین نیروي کار مورد نیاز شده است. 

 
راه اندازي، خط جدید تولید تلویزیون با عمق ساخت داخل بالاتر 

غزنوي با اشاره به طرح هاي افتتاح شده از سوي وزیر صنعت در استان اصفهان، افزود: 



در یکی از برنامه ها، خط جدید تولید تلویزیون با عمق ساخت داخل بالاتر راه اندازي شد که طی آن همه بردهاي الکترونیک مورد

 
نیاز از ابتدا تا انتها در داخل ساخته می شود. 

 
سخنگوي انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی، ادامه داد: 

ساخت بردهاي الکترونیکی یاد شده در مقیاس اقتصادي انجام می شود که از این نظر، ایران دومین کشور خاورمیانه خواهد بود که به

 
این سطح از فناوري در تولید تلویزیون می رسد و در مرحله بعد، تولید ماژولدر دستور کار خواهد بود. 

 
ماژول که بالاترین ارزش را در بین قطعات متشکله تلویزیون دارد، تنها توسط سه برند بزرگ در جهان تولید می شود. 

 
تامین ارز، مشکل اصلی تولید 

 
دبیر انجمن تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویري کشور نیز در این خصوص، اظهار کرد: گفت: 

مشکل اصلی این روزهاي تولید با وجود همه تلاش هاي بانک مرکزي، تامین و تخصیص ارز است که در این صورت، مشکل اشتغال

 
نیز حل خواهد شد. 

 
شهیدي در ادامه، افزود: 

پس از خروج خارجی ها از بازار کشورمان، هرچند در ابتدا برخی شرکت ها از جمله شرکت هایی که با دو برند مطرح کره اي همکاري

 
می کردند با مشکلاتی در تولید و اشتغال مواجه شدند، اما این روزها خود را بازیافته و با قدرت مشغول تولید هستند. 

 
رشد 29.2 درصدي تولید یخچال و فریزر 

به گزارش خبرگزاري صنایع، بررسی آمارهاي منتشره وزارت صنعت حاکی از تولید 2 میلیون و 801 هزار و 100 دستگاه انواع یخچال

 
و فریزر، ماشین لباس شویی و تلویزیون از ابتداي سال 99 تا پایان آبان ماه است. 

در هشت ماه گذشته، یک میلیون و 334 هزار و 300 دستگاه یخچال و فریزر در کشور تولید شد که در هم سنجی با سال 98 رشد

 
29.2 درصدي نشان می دهد. 

 
مطابق این آمارها، در هشت ماهه سال جاري 665 هزار و 200 دستگاه ماشین لباس شویی توسط کارخانجات داخلی تولید شد. 

 
تولید یاد شده در مقایسه با مدت مشابه سال پیش رشد 58.2 درصدي داشته است. 

 
تولید انواع تلویزیون در این مدت با رشد 62.5 درصدي پیشتاز شد و به 801 هزار و 600 دستگاه رسید. 

انتهاي پیام///





پیشرفت 90 درصدي احداث ایستگاه آتش نشانی شهرك صنعتی خلخال

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل گفت: ایستگاه آتش نشانی شهرك صنعتی خلخال با 90 درصد پیشرفت
فیزیکی در دست اجرا می باشد.

محمد اهلی، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان
اردبیل در گفت و گو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه
خبرنگاران جوان از اردبیل، گفت: با توجه به حجم عظیم
سرمایه گذاري هاي صورت گرفته و وجود صنایع تاثیر گذار
در شهرك هاي صنعتی، آمادگی در مقابل حوادث و صیانت
از این سرمایه هاي ملی از اهمیت بسزایی در حفظ تولید و

 
اشتغال کشور برخوردار است. 

او اظهار داشت: یکی ضروریات آمادگی در مقابل سوانح آتش سوزي، احداث ایستگاه هاي آتش نشانی در شهرك هاي صنعتی است که
بدین منظور تاکنون 4 ایستگاه آتش نشانی در شهرك هاي صنعتی استان احداث و به مرحله بهره برداري رسیده و احداث ایستگاه

 
هاي آتش نشانی شهرك صنعتی خلخال و گرمی نیز در دست اجرا می باشد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل پیشرفت فیزیکی ایستگاه آتش نشانی خلخال را در حدود 90 درصد برشمرد و
افزود: با پایان احداث ساختمان آتش نشانی این شهرك، نسبت به خرید خودروي آتش نشانی و ادوات مربوطه توسط شرکت شهرك

 
هاي صنعتی اقدام خواهد شد. 

اهلی مجموع اعتبارات تخصیص یافته براي این ایستگاه را بیش از 20 میلیارد ریال برشمرد و افزود: در جهت بهره مندي هرچه بهتر
از امکانات این ایستگاه و پس از بهره برداري و تجهیز آن، راهبري این ایستگاه به شرکت خدماتی شهرك صنعتی خلخال که متشکلی

 
از واحد هاي تولیدي همان شهرك هستند واگذار خواهد شد. 

او هدف از ساخت و احداث این ایستگاه ها را کاهش زمان رسیدن به محل حادثه و ارتقاء ایمنی در شهرك ها و نواحی صنعتی و
همچنین صیانت از جان و مال واحد هاي تولیدي برشمرد و افزود: پیشگیري از وقوع حوادث در شهرك هاي صنعتی یکی از اهداف

 
مهم ماست که در صورت وقوع حادثه و آتش سوزي باید حضور در محل حادثه را به حداقل زمان ممکن کاهش دهیم. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل تجهیزات و ماشین آلات به کار گرفته شده در این ایستگاه ها را مطابق با نیاز هر
منطقه و بر اساس استاندارد هاي لازم برشمرد و گفت: این شرکت با هدف شناسایی کانون هاي پرخطر، جلوگیري از خطرات و
خسارات محتمل و توجه جدي به اقدامات پیشگیرانه، اقدام به تهیه توصیه نامه و شناسنامه و لیست نقاط ضعف براي واحد هاي

صنعتی و همچنین برگزاري دوره هاي آموزشی مربوطه نموده است.



افزایش صدور پروانه کسب به معناي رونق کسب و کار نیست

منبع: تسنیمشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/10/08

عضو هیات رئیسه اتاق اصناف ایران گفت: در دوره اپیدمی کرونا، برخی از اصناف با وجود مشکلات مالی شدید، تا به امروز
توانسته اند که کسب و کار خود را حفظ کنند اما سر پا ماندن واحدهاي صنفی تا پایان این اپیدمی بسیار اهمیت دارد.

عضو هیات رئیسه اتاق اصناف ایران گفت: در دوره اپیدمی
کرونا، برخی از اصناف با وجود مشکلات مالی شدید، تا به
امروز توانسته اند که کسب و کار خود را حفظ کنند اما سر
پا ماندن واحدهاي صنفی تا پایان این اپیدمی بسیار اهمیت

 
دارد. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از اتاق اصناف ایران،
محمود بنانژاد، اظهار کرد: با توجه به این که طی ماه هاي
گذشته شاهد بوده ایم حتی کمک دولت در حفظ مشاغل
صنفی چندان کارساز نبوده، نگرانی از آینده واحدهاي

صنفی جدي است. در صورت ورشکستگی واحدهاي صنفی و چنانچه بخواهیم دوباره آن ها را پس از کرونا ایجاد کنیم نیازمند هزینه

 
هاي بیشتر و صرف زمان و انرژي زیادي خواهیم بود و حتی ممکن است اجراي این کار در بسیاري از موارد ممکن هم نباشد. 

وي به این پرسش که آیا مشاوران کسب و کار می توانند مانع از ورشکستی اصناف شوند این چنین پاسخ داد: براي حفظ این مشاغل،
نیاز به سرمایه داریم و دولت باید با ارائه تسهیلات مناسب به حفظ مشاغل صنفی کمک کند. مشاوران کسب و کار هم نمی توانند یک
شبه کاري کنند. چراکه تغییر روش هاي کسب و کار، امري دراز مدت است. بنابراین تزریق سرمایه به واحدهاي صنفی در این برهه

 
زمانی اهمیت بسیار بالایی دارد تا این واحدها حفظ شوند. 

عضو هیئت رئیسه اتاق اصناف ایران اظهار کرد: حفظ واحدهاي صنفی هزینه هاي بسیاري دارد که در حال حاضر به هیچ عنوان
متناسب با درآمد آن ها نیست. با این حال، واحدهاي صنفی در تلاشند تا با سرمایه هاي پیشین خود، کسب و کارشان را حفظ کنند
چرا که چنانچه واحدي ورشکسته شد، هم صاحب آن کسب و کار و هم نیروهاي متخصص و شرکاي تجاري آن واحد صنفی و خانواده

 
هاي ایشان با مشکلات جدي مواجه خواهند شد. 

وي ادامه داد: از سوي دیگر، اگر به عنوان مثال یک هتل، کارمندان ماهر خود را که در زمان هاي مختلف آموزش دیده و تجربه کار
دارند را از دست بدهد، پس از کرونا، جایگزینی این افراد، به هیچ عنوان ساده نخواهد بود. ضمن این که هزینه هاي تاسیساتی راه

 
اندازي مجدد واحدهاي صنفی نیز بسیار بالا خواهد بود. 

خزانه دار اتاق اصناف ایران با اشاره به اعلام رشد 49٫4 درصدي صدور یا تمدید جواز صنفی در 8 ماهه ابتدایی سال 99 نسبت به
مدت مشابه سال از سوي معاون طرح و برنامه وزارت صمت، نیز این چنین گفت: همواره موانعی براي صدور پروانه کسب وجود داشته



است و ما انتقادهایی داشته ایم مبنی بر این که اگر می خواهیم نظارتی داشته باشیم، بهتر است این نظارت ها پس از صدور پروانه

 
بیشتر باشد و نه این که پیش از آن و در مرحله صدور پروانه کسب به استعلام هاي متعدد و زمان بر بپردازیم. 

بنانژاد افزود: اما با شیوع ویروس کرونا برخی از مراحل فرایند صدور و تمدید پروانه کسب تسهیل شد. به عنوان نمونه، استعلام
سازمان امور مالیاتی و تمدید کارت هاي بهداشت به تعویق افتاد. علاوه بر این، آموزش ها به صورت مجازي انجام شد و در برخی از

 
شهرستان ها و در ماه هاي ابتدایی اپیدمی کرونا، از کسبه تعهد گرفتند که بعدا در دوره هاي آموزشی شرکت کنند. 

رئیس اتاق اصناف استان خراسان رضوي تصریح کرد: بنابراین، شرایط تسهیل شده موجب شد که برخی از افراد که پیش تر پروانه
کسب نگرفته بودند در این مدت اقدام کنند. ضمن این که برخی براي اخذ پروانه هاي کسب پیش از کرونا اقدام کرده بودند و این
پرونده ها در این مدت به نتیجه رسیده است. به این ترتیب، افزایش صدور پروانه هاي کسب به معناي رونق کسب و کار نیست و

افرادي که بدون پروانه کسب، اشتغال داشتند، راحت تر این مجوز را دریافت کرده اند.



9 واحد صنایع تبدیلی در خراسان شمالی ایجاد شد

منبع: ایرناشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/10/08

بجنورد- ایرنا- رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی گفت: 9 واحد صنایع تبدیلی و تکمیلی با ظرفیت 137 هزار تن
در 9 ماه امسال ایجاد شد.

بجنورد- ایرنا- رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان
شمالی گفت: 9 واحد صنایع تبدیلی و تکمیلی با ظرفیت

 
137 هزار تن در 9 ماه امسال ایجاد شد. 

عبداالله یوسفی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: این صنایع در زمینه بسته بندي بذر، خوراك
آماده دام و طیور، بسته بندي سبزیجات و صیفی جات
تازه، رشته آش، آلوچه فرآوري شده، کشک، بستنی سنتی
و بسته بندي سرگل و گل زعفران با ظرفیت جذب 151

 
هزار تن مواد خام است. 

وي میزان سرمایه گذاري انجام شده در این طرح ها را 365 میلیارد ریال دانست و افزود: با ایجاد این واحدها 193 نفر در شهرستان

 
هاي بجنورد، فاروج و مانه و سملقان مشغول به کار شدند. 

یوسفی اظهار داشت: همچنین امسال 14 فقره جواز تاسیس در زمینه هاي خوراك آماده دام و طیور، کشمش، بسته بندي خشکبار و
غلات و برنج و سبزیجات و صیفی جات، آلوچه فرآوري شده و کشکش، بسته بندي سرگل و گل زعفران و فرآورده هاي لبنی، بسته

 
بندي انواع بذر و پنبه پاك کنی و تخمه فرآوري شده نیز صادر شده است. 

وي ظرفیت تولید این صنایع را 69 هزار تن عنوان کرد و گفت: براي این طرح ها 391 میلیارد ریال سرمایه گذاري شده است که با

 
بهره برداري از آنها براي 151 نفر شغل ایجاد شد. 

وي صدور 30 فقره موافقت اصولی در زمینه صنایع تبدیلی و تولیدات گیاهی و دامی، معرفی 6 طرح به مبلغ 100 میلیارد ریال براي
دریافت تسهیلات از بند ب تبصره 18 صندوق توسعه ملی، معرفی 11 طرح به مبلغ هزار و 529 میلیارد ریال براي دریافت تسهیلات

 
از بند الف ماده 52 صندوق توسعه ملی را از دیگر اقدامات انجام شده در این بازه زمانی دانست. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی گفت: میزان سرمایه گذاري در صنایع تکمیلی و تبدیلی بخش کشاورزي این استان

 
نسبت به پیش از دولت تدبیر و امید 338 درصد رشد یافته است. 

وي شمار کنونی صنایع تبدیلی و تکمیلی استان را 99 واحد عنوان کرد و گفت: ظرفیت تولیدي این واحدها 840 هزار تن است که



 
براي هزار و 166 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

وي اظهار داشت: سالانه یک میلیون و 200 هزار تن تا یک میلیون و 500 هزار تن انواع محصولات از مزارع و باغ هاي استان برداشت

 
می شود که صنایع تبدیلی و غذایی استان توان فرآوري 840 هزار تن آن را دارد. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی گفت: از مجموع واحدهاي تبدیلی و تکمیلی استان 32 واحد مربوط به حوزه تولیدات

 
دامی و 67 واحد نیز در بخش باغی و زراعی است. 

یوسفی اظهار داشت: برنامه ریزي شده تا با ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی در استان، سالانه 10 درصد به ظرفیت فراوري محصولات

 
کشاورزي استان افزوده شود. 

وي کمک به افزایش صادرات غیرنفتی، تسهیل در دسترسی به توسعه پایدار روستاها و وجود زمینه هاي مساعد براي مشارکت بخش

 
خصوصی در سرمایه گذاري صنایع تبدیلی و تکمیلی را از دیگر مزایاي صنایع کشاورزي استان برشمرد. 

وي اولویت هاي سرمایه گذاري در این حوزه را شامل بسته بندي و عصاره گیري گیاهان دارویی، صنایع تبدیلی میوه هاي دانه دار و

 
دانه ریز، بسته بندي و فرآوري گوشت قرمز و سورتینگ و بسته بندي انواع میوه و سبزي عنوان کرد. 

یوسفی، برنامه سازمان متبوع خود براي حمایت از این صنایع را تثبیت واحدهاي فعال و تامین تسهیلات سرمایه در گردش با
همکاري بانک ها، فعال کردن واحدهاي نیمه فعال و راکد و بازگرداندن آنها به چرخه تولید برشمرد و افزود: تسهیلات سرمایه در

 
گردش و بازسازي و نوسازي براي واحدهاي فرسوده از نیازهاي اصلی این بخش است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی بر اهمیت توسعه بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی تاکید کرد و گفت: کمک به توسعه
پایدار بخش کشاورزي و دستیابی به امنیت غذایی از طریق فرآوري و نگهداري محصولات کشاورزي، کاهش ضایعات محصولات،
افزایش ارزش افزوده و بهره وري این بخش، استفاده بهینه از منابع و امکانات موجود، ایجاد اشتغال پایدار و جذب نیروي انسانی آزاد

 
شده این بخش میسر است. 

یوسفی با بیان اینکه حدود 52 درصد محصولات کشاورزي خراسان شمالی شانس فرآوري دارد، اظهار داشت: سالانه بیش از یک

 
میلیون و 200 تا یک میلیون و 500 هزار تن محصول از مزارع و باغ هاي استان برداشت می شود. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی افزود: مابقی محصولات تولیدي استان به صورت تازه خوري مصرف و یا به دیگر استان

 
ها حمل می شود. 

 
70 درصد محصولات کشاورزي خراسان شمالی قابل ذخیره سازي، نگهداري و فرآوري است. 

خراسان شمالی 344 هزار هکتار عرصه کشاورزي دارد که از مجموع این میزان 300 هزار هکتار زراعی و مابقی باغی است و بیش از

 
80 هزار بهره بردار بخش کشاورزي در این حوزه فعالیت می کنند. این استان بیشترین شاغل در بخش کشاورزي را دارد. 

سهم خراسان شمالی 6 دهم درصد از تولید ناخالص داخلی تمامی بخش هاي اقتصادي کشور است که سهم بخش کشاورزي استان



 
1.1 درصد از تولید ناخالص بخش کشاورزي کشور است. 

مهم ترین بخش تولیدي این استان کشاورزي است و 36.4 درصد شاغلان استان در بخش کشاورزي مشغول به فعالیت هستند که این

 
شاخص در کشور 18.99 درصد است. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- کشاورزي 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- خراسان شمالی 

- صنایع کوچک و متوسط



سه پست اسکله جدید در بندر کاسپین احداث می شود

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیر مجتمع بندري کاسپین منطقه آزاد انزلی در خصوص برنامه ها و طرح هاي توسعه اي در حال اجرا و در دست اقدام
سازمان توضیحاتی ارائه داد.

مدیر مجتمع بندري کاسپین منطقه آزاد انزلی گفت :
فرآیند احداث سه پست اسکله در بندر کاسپین منطقه آزاد
انزلی در حال انجام است و تا نیمه اول سال آینده این سه
پست اسکله شامل 2 مورد آن توسط بخش خصوصی و یک

 
پست اسکله هم توسط قرارگاه خاتم الانبیا اجرا می شود. 

افشین عزیزي زمان بهره برداري این اسکله ها را نیمه
نخست سال آتی پیش بینی و اضافه کرد: در مجموع 22
پست اسکله در منطقه آزاد انزلی طراحی و برنامه ریزي
شده است که از این تعداد تا کنون سه پست اسکله مورد
بهره برداري قرار گرفته که 2 پست آن با سرمایه گذاري

 
بخش خصوصی داخلی به انجام رسیده است و هم اینک مقدمات احداث سه مورد دیگر در دست انجام است. 

 
وي سازمان منطقه آزاد انزلی را یکی از معدود نهادهاي دولتی کشور دانست که در زیرساختها موفق به جذب سرمایه گذار شده است. 
وي گفت: با ساخت سه پست اسلکه جدید که تا بهار سال آتی بهره برداري می شود در مجموع این 6 پست سالانه تا 2 میلیون تن

 
کالاي فله، کانتینري، سوخت و سایر اقلام تخلیه و بارگیري می شوند. 

وي اضافه کرد: با تکمیل زیرساخت هاي موجود اماکن پهلوگیري کشتی هایی با ظرفیت تا 9 هزار تن از جمله مزایاي منحصر به فرد
بزرگترین بندر دریاي خزر است که در زمان بهره برداري کامل امکان پهلوگیري کشتی هایی با ظرفیت بیش از 12 هزار تن را نیز

 
فراهم می کند. 

عزیزي، دارا بودن پسکرانه 350 هکتاري (درکنار محدوده بندري و لجستیک، این اراضی به بالغ بر 500 هکتار می رسد) که بزرگترین
پسکرانه در استان و یکی ازبزرگترین بنادر شمال کشور محسوب می شود و وجود شهرك هاي صنعتی و واحدهاي تولیدي در این
پسکرانه، برخورداري از مرکز نمایشگاهی منطقه و مجتمع هاي تجاري را از مزیت هاي منحصر به فرد مجتمع بندري کاسپین دانست

 
که آن را به یک بندر نسل سوم با برخورداري از مزایا و معافیت هاي مناطق آزاد کشور تبدیل کرده است. 

وي تصریح کرد: سازمان منطقه آزاد انزلی بر اساس راهبرد در حال اجراي خود و در راستاي شفافیت حداکثري در ارائه فرصت هاي
سرمایه گذاري براي تمامی سرمایه گذاران و شرکت هاي توانمند داخلی و خارجی که تجربه و تخصص لازم در اجرا و بهره برداري از
طرح هاي حوزه بندري دارند براي شفافیت در واگذاري و فرآیندهاي عقد قرارداد استفاده کرد که علاوه بر افزایش توان منطقه در
معادلات ترانزیتی و حمل و نقلی کشور موجب شد الگوهاي قراردادي سازمان با سرمایه گذاران بخش خصوصی از 49 سال به 29 سال

 
کاهش یابد. 

وي دلیل این امر را شفافیت بیشتر، تجربه موفق حضور سایر سرمایه گذاران و برند شدن منطقه آزاد انزلی به عنوان مرکز مراودات
کشورهاي حوزه دریاي خزر،کریدور شمال جنوب(هند و آسیاي جنوب شرقی)،مسیر ترانزیتی چین- قزاقستان - ایران به عنوان مسیر

 
فرعی کریدور یک و نقش محوري این منطقه در ارتباط با اتحادیه اقتصادي اوراسیا عنوان کرد. 



وي اظهار داشت: در بازدید رئیس کل دادگستري و سازمان بازرسی استان نیز شفافیت در فرایندهاي سرمایه گذاري و تأمین کالاهاي
اساسی و مواد اولیه واحدهاي تولیدي کشور مورد تأیید و تاکید قرار گرفت.از مزایاي الگوهاي جدید اطلاع رسانی و شفافیت در طرح
هاي سرمایه گذاري از سوي منطقه آزاد انزلی براي جذب سرمایه گذار بخش خصوصی، ایجاد رقابت سالم،تأمین منافع عامه و

 
درآمدزایی از طرح هاي سرمایه گذاري بخش خصوصی است و موجب می شود انحصاري در سرمایه گذاري صورت نگیرد. 

عزیزي در ادامه از اتصال بندر کاسپین به شبکه ریلی نیز خبر داد و افزود: 36 کیلومتر مسیر راه آهن از ایستگاه پیربازار به سمت بندر
کاسپین در حال احداث است که براساس قرارداد منعقده این سازمان و وزارت راه و شهرسازي و حمایت هاي سازمان برنامه و بودجه

 
در آینده نزدیک مورد بهره برداري قرار می گیرد. 

وي تاکید کرد: 2 کیلومتر از این مسیر در محدوده منطقه آزاد قرار دارد که تملک اراضی و زیرسازي هاي آن انجام شده و فرایند
احداث و ریل گذاري به صورت همزمان از دو سوي مسیر در حال انجام است و با اتصال مجتمع بندري کاسپین به مسیر ریل

 
سراسري استان گیلان به بنادر جنوبی کشور وصل خواهد شد. 

وي خاطر نشان کرد:به این ترتیب امکان ترانزیت کالا با حجم بیشتر در مسیر ریلی در سطح ملی و ترانزیت کالاهاي کشورهاي حاشیه

 
شمالی دریاي خزر،آسیاي میانه،چین و اوراسیا با کشورهاي حاشیه جنوبی خلیج فارس فراهم می شود. 

عزیزي افزایش درآمدهاي ارزي،تحکیم جایگاه بین المللی کشورمان در حوزه ترانزیت بین المللی و بین قاره اي،ایجاد اشتغال بیشتر و
صادرات مجدد کالاهاي در حال ترانزیت از این مسیر و فرآوري کالا را از مزایاي این اتصال عنوان کرد.



مدیریت زباله نیاز شهرهاي پایدار

منبع: شهریارشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/10/08

افرادي که از طریق جمع آوري پسماندها کسب درآمد می کنند، نه تنها طی شیوع بیماري کووید -19 دست از فعالیت
برنداشتند بلکه بسیار بیشتر از قبل به انجام این کار مشغول شده اند. فعالیتشان براي پاکیزگی شهرها در این دوران بسیار

مفید واقع شده است اما براي آن ها لطمات جسمی و جانی زیادي داشته است.

 
مدیریت زباله نیاز شهرهاي پایدار 

 افرادي که از طریق جمع آوري پسماندها کسب درآمد می
کنند، نه تنها طی شیوع بیماري کووید -19 دست از فعالیت برنداشتند بلکه بسیار بیشتر از قبل به انجام این کار مشغول شده اند.

 
فعالیتشان براي پاکیزگی شهرها در این دوران بسیار مفید واقع شده است اما براي آن ها لطمات جسمی و جانی زیادي داشته است. 

به گزارش شهریار به نقل از ایمنا، وضعیت کاري افرادي که در بخش جمع آوري مواد زائد فعالیت داشته اند همیشه چالش برانگیز

 
بوده است و این مسئله در دوران کرونا از شدت بیشتري نیز برخوردار شده است. 

هر ساله بیش از دو میلیارد تن پسماند جامد در سراسر دنیا جمع آوري می شود که بیش از 85 درصد فعالان در این زمینه، به صورت

 
غیررسمی و بدون نظارت دولت فعالیت می کنند. 

 
 



شیوع بیماري کووید -19 سلامت این افراد را بسیار تحت تأثیر قرار داده است و این در حالی است که اغلب آن ها در حمایت هاي
مقامات رسمی نادیده گرفته شده اند. از سوي دیگر بسته شدن مرزها و کاهش چشمگیر مواد پلاستیکی و نفت، معیشت فعالان بخش

 
مدیریت پسماند را تحت تأثیر قرار داده و اغلب آن ها را به وضعیت فقر مطلق کشانده است. 

مدیریت درست پسماند در شهرهاي جهان، به خصوص در دوران کرونا، نباید از دید مقامات ارشد کشورها پنهان بماند چرا که علاوه
بر تاثیر در پاکسازي هوا، مزایاي اقتصادي و غیراقتصادي زیادي دارد. در ادامه به بیان بعضی از مهم ترین فواید جمع آوري پسماندها

 
پرداخته می شود. 

 
کارآفرینی 

اکوسیستم مدیریت پسماند جامد، از قابلیت بسیار بالایی براي ایجاد مشاغل سبز برخوردار است. از بهترین و موفق ترین کشورهاي
جهان در زمینه کارآفرینی از طریق مدیریت مواد زائد می توان به برزیل و هند اشاره کرد که در آن ها، افراد بسیاري به این شیوه
کسب درآمد می کنند. توجه ویژه به فعالان این بخش، بر انگیزه آن ها براي کار بهتر می افزاید تا جایی که برخی از آن ها حتی از
طریق جمع آوري مواد زائد بسیار کوچک و سبک وزن، ماهانه درآمدهاي زیادي به دست می آورند به طوري که می توانند تمام
نیازهاي خود و اعضاي خانواده را تأمین کنند. ایستگاه هاي تحویل ضایعات نیز با پرس کردن مواد و بهینه سازي حجم آن ها روند

 
جمع آوري مواد قابل بازیافت را در جوامع کم درآمد تسهیل می کنند. 

 
پایداري و حفاظت از محیط زیست 

بیش از 90 درصد ضایعات در کشورهاي کم درآمد یا سوزانده می شود یا اینکه به دفن گاه هاي زباله انتقال می یابد. چنانچه مدیریت
ضایعات به درستی انجام نشود، آنگاه بخش اعظمی از این مواد به رودخانه ها، کانال هاي آب، مرداب ها و چاله هاي شهري راه پیدا
می کند که این امر، خطر وقوع سیل را در شهرها به طور چشمگیري افزایش می دهد. جمع آوري زباله ها در دفن گاه ها از سایر
مکان ها رایج تر است که همین باعث جمع شدن پشه ها، موش ها و سایر جانداران بیماري زا می شود. به عنوان مثال، در کشورهاي
آمریکاي لاتین و کارائیب، منشأ بسیاري از بیماري ها مربوط به انتقال ویروس از طریق جانوران در تماس با مواد زائد به ساکنان

 
اطراف است. 

 
 

فجایع اقلیمی نظیر طوفان ها، سیل ها و گردبادها هر روز نسبت به قبل افزایش می یابد که همین امر سیستم هاي مدیریت ضایعات
را با چالش هاي بسیاري مواجه کرده است. اگرچه شیوع بیماري کووید -19 از یک سو و تغییرات اقلیمی از سوي دیگر منجر به



کاهش بودجه ها در سراسر جهان شده است، با این حال، مقامات می توانند مدبرانه استراتژي هایی براي کاهش اثرات جزایر گرمایی و

 
آلودگی هوا به کار گیرند تا اثرات ناشی از زیان هاي اقتصادي دو پاندمی فوق را به حداقل برسانند. 

 
کاهش نابرابري 

شیوع همه گیري ویروس کرونا نابرابري هاي موجود در جهان را چند برابر کرده و شکاف طبقاتی بین مردم را به طور قابل توجهی
افزایش داده است. این در حالی است که بهبود سیستم هاي مدیریت پسماندها می تواند شرایط را تغییر دهد و باعث رشد اقتصادي و
کسب درآمد افراد فقیر شود. به عنوان مثال، برنامه هاي بهبود نه تنها به ایجاد مشاغل پایدار منجر می شود بلکه می تواند ایجاد و
توسعه بنگاه هاي کوچک و متوسط را در پی داشته باشد که این مؤسسات اغلب توسط زنان، ساکنان مناطق کم درآمد، جوانان

 
محروم، افراد داري معلولیت جسمی و سایر افراد نیازمند اداره می شود. 

 
 

بنابراین، مدیریت درست مواد زائد می تواند یکی از بهترین استراتژي ها براي کسب درآمد افراد فقیر به شمار رود و نابرابري هاي
اجتماعی را به طور چشمگیري تحت تأثیر قرار دهد. بدیهی است که اگر تمام افراد جامعه، به روش هاي درست مشغول کار شوند،
آنگاه نابرابري ها و شکاف طبقاتی به حداقل می رسد. از بهترین نمونه هاي جهان که با مدیریت موفق پسماند، نابرابري ها را به

حداقل رسانده است می توان به کشور یمن اشاره کرد.



لزوم شبیه سازي الگو هاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت پرسپولیس و

استقلال

منبع: میزانشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/10/08

نماینده رهبر معظم انقلاب در شوراي عالی امنیت ملی شبیه سازي اجراي الگو هاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت
پرسپولیس و استقلال را گام اول براي مشورت به حاکمیت جهت رسیدن به شرایط مطلوب برشمرد و گفت: با شبیه سازي

مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، می توان به ابعاد آن ها پی برد و به تصمیم قاطع رسید.

خبرگزاري میزان - کارگروه ورزش دولت سایه با دعوت جمعی از کارشناسان اقتصادي، صاحب نظران ورزشی و کارشناسانی از
شرکت فرابورس، پیشنهاد هایی درباره چرایی و نحوه واگذاري مالکیت باشگاه هاي ورزشی دولتی، به ویژه استقلال و پرسپولیس را نقد

 
و بررسی کرد. 

سعید جلیلی در این نشست خاطرنشان کرد: از دهه هشتاد تاکنون مسئله واگذاري باشگاه هاي ورزشی در کشور مطرح است، اما هنوز
به نتیجه نرسیده است؛ طبیعی است که نگاه هاي متفاوتی در این زمینه وجود دارد، اما در نهایت کشور باید در این رابطه به تصمیم

 
صحیح برسد و آن تصمیم را به خوبی اجرا کند. 

جلیلی شبیه سازي اجراي الگو هاي پیشنهادي در نحوه واگذاري مالکیت پرسپولیس و استقلال را گام اول براي مشورت به حاکمیت
جهت رسیدن به شرایط مطلوب برشمرد و تصریح کرد: با شبیه سازي مدل هاي پیشنهادي در چنین جلساتی، می توان به ابعاد آن ها

 
پی برد و به تصمیم قاطع رسید. 

وي افزود: بررسی مدل ها در چگونگی واگذاري ها به همراه نقاط قوت و ضعف هریک از آنها، قدم اولی است که می تواند پیش روي

 
تصمیم گیران این موضوع قرار گیرد؛ در این بررسی باید به ابعاد مختلف اجرایی، اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی نیز پرداخته شود. 

در ابتداي این نشست غلامحسین حسینی نیا رئیس دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران به ارائه مطالبی درباره سابقه واگذاري باشگاه
هاي دولتی فوتبال در کشور هاي دیگر پرداخت. وي با اشاره به مدل هایی از مالکیت و اداره باشگاه ها نظیر مالکیت خصوصی،
سهامی، کنسرسیومی و .. گفت: امروز مالکیت دولتی باشگاه هاي حرفه اي یک امر غیر معمول و در برخی موارد مانند انگلیس و

 
آلمان، غیرقانونی تلقی می شود. 

حسینی نیا، باشگاه هاي حرفه اي در فوتبال ایران را به چهار گروه باشگاه هاي وابسته به صنایع نظیر فولاد خوزستان و ..، وابسته به
نیرو هاي نظامی و انتظامی نظیر پاس وابسته به سازمان تربیت بدنی نظیر استقلال و پرسپولیس و بخش خصوصی نظیر نساجی
مازندران و .. تقسیم کرد و اظهار داشت: این تقسیم بندي نشانگر آنست که باشگاه داري در ایران توسط بخش دولتی ایجاد شده و

 
دولت هزینه هاي این ورزش را تقبل می کند. 

وي در ادامه توجه به نقش هواداران در باشگاه هاي فوتبال و لزوم فراهم کردن امکان سرمایه گذاري کارآفرینان در این عرصه را یک
لازمه مهم در تعیین نوع مالکیت باشگاه ها برشمرد و تصریح کرد: امروزه انواع تعاونی هاي جدید براساس سیاست هاي کلی اصل 44
قانون اساسی فراهم آمده است که تعاونی سهام عام یکی از آنهاست؛ از نظر ما شرکت هاي تعاونی سهام عام بیشترین مزایا را در



مقایسه با شرکت هاي دیگر دارا هستند و علاوه بر اینکه میتوانند از مزایاي قانون تجارت استفاده نمایند، از مزایاي مربوط به شرکت

 
هاي تعاونی نیز بهره منده خواهند شد. 

حسینی نیا افزود: مدل پیشنهادي ما براي واگذاري دو باشگاه استقلال و پرسپولیس، تبدیل آن ها به شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
است. 

وي محدویت تملک سهام و برخورداري از حمایت و نظارت وزارت کار را از جمله تفاوت هاي تعاونی هاي سهام عام با شرکت هاي
سهامی عام برشمرد و خاطرنشان کرد: تامین بخشی از سرمایه از طریق پذیره نویسی، شرایط آزاد عضویت، اعمال راي و نظر براساس
میزان دارایی سهم از جمله ویژگی هاي تعاونی سهام عام است که میتوان آن را مدل مناسب جهت واگذاري باشگاه هاي فوتبال

 
معرفی کرد. 

حسینی نیا تاکید کرد: در این مدل طبق قانون، حداکثر سهم هر شخص حقیقی، 5 درصد خواهد بود و اشخاص حقوقی نیز حداکثر

 
می توانند 10 درصد سهام شرکت تعاونی را داشته باشند و این محدودیت تملک سهام از تجمیع ثروت جلوگیري می کند. 

سید محمدکاظم اولیایی مدیرعامل اسبق باشگاه فوتبال استقلال تهران نیز استفاده از ظرفیت نهادهایی، چون شرکت هاي پیشکسوت
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس و کانون هاي هواداري دو باشگاه را بازو هاي مهمی براي شروع تاسیس شرکت هاي تعاونی سهام عام

 
دانست. 

در ادامه دکتر ماشاءاالله عظیمی نایب رئیس اتاق تعاون ایران، عضو شورایعالی بورس و هیئت اهلیت سازمان خصوصی سازي، ظرفیت
شرکت هاي تعاونی سهامی عام را بهترین فرصت براي تامین مالی در واگذاري باشگاه هاي فوتبال دانست و خاطرنشان کرد: سهامدار
کردن مردم از طریق شرکت هاي تعاونی، انگیزه هاي منفی براي سرمایه داري از این طریق را محدود می کند و به همین خاطر ما بر

 
تعاونی بودن مدل واگذاري استقلال و پرسپولیس تاکید داریم. 

وي سیاست هاي متناقض مسئولان دولت در زمینه واگذاري استقلال و پرسپولیس را یک مشکل بزرگ در شروع کار دانست و
اظهارداشت: مدل پیشنهادي اتاق تعاون، قالب شرکت هاي تعاونی توسعه و عمران شهرستانی است که این قابلیت را دارند تا ضمن در

 
نظر گرفتن جایگاه پیشکسوتان، طرفداران و مدیران باشگاه هاي ورزشی، واگذاري ها را در خود جاي بدهند. 

در ادامه احسان اصولی رئیس هیئت فوتبال استان خراسان رضوي و عضو مجمع فدراسیون این رشته نیز در توضیحات خود به

 
مخالفت با پیشنهاد دکتر عظیمی پرداخت. 

وي اتاق تعاون ایران را فاقد امکانات و شرایط کافی براي کارفرمایی واگذاري ها دانست و افزود: بدنه اجتماعی بزرگی پشتوانه فوتبال
است و این ورزش داراي سابقه 80 ساله اي است که ابعاد گوناگونی دارد؛ اگرچه بحث واگذاري یک مقوله اقتصادي است، اما نمی توان

 
صرفا با اتکا به ساختار هاي اقتصادي به بررسی آن پرداخت. 

همچنین مهدي حاجی وند، محقق و کارشناس حوزه خصوصی سازي به ارائه گزارشی درباره لزوم اجراي سیاست خصوصی سازي در

 
فوتبال و مزایاي روش پیمان مدیریت پرداخت. 

 
فرایند گام به گام واگذاري 

حاجی وند درخصوص مزایاي روش پیمان مدیریت نسبت به سایر روش ها گفت: در این روش، مالکیت باشگاه ها همچنان به عهده



 
دولت است، اما مدیریت آن به صورت زماندار به متقاضیان داراي اهلیت واگذار می گردد. 

وي افزود: اگر مدیریت، مورد تایید مالک بود، روند همکاري ادامه خواهد داشت و در غیر اینصورت، پیمان مدیریت با فرد دیگري بسته

 
خواهد شد. 

حاجی وند در ادامه، وضع موجود ورزش را ناشی از دخالت نادرست دولت در این حوزه دانست و خاطرنشان کرد: امروز فوتبال به یک
صنعت درآمدزا تبدیل شده که البته هزینه هاي آن نیز به دوش دولت است. متاسفانه جذب سرمایه از طریق مشارکت مردمی تقریبا

 
جایی در فوتبال ندارد؛ درحالیکه تجربه سایر کشور ها نشان داده که مدیریت و مالکیت بخش خصوصی در این زمینه بهتر بوده است. 

حاجی وند بهره گیري اندك از منابع انسانی متخصص و فقدان مدیریت مناسب جهت توسعه سرمایه هاي هواداري در فوتبال را از
جمله اثرات منفی مدیریت دولتی باشگاه ها دانست و تصریح کرد: حمایت ناعادلانه از تیم هاي خاص و طرد بخش دولتی، عدم امکان

 
مطلوب نظارت و ارزیابی مالی و ایجاد پدیده هاي مانند دلالی در فوتبال از دیگر اثرات مدیریت فعلی دولتی در این ورزش است. 

وي با اشاره به تجربه مدل هاي استاندارد مالکیت باشگاه هاي ورزشی در سایر کشورر ها در مقایسه با ایران، خصوصی سازي فوتبال را
داراي یک فرایند گام به گام دانست و افزود: اصلاح ساختار بنگاه ها، ارزش گذاري عادلانه سهام و روش صحیح واگذاري، توجه به
اهلیت خریداران و نظارت پس از واگذاري به همراه توانمندسازي بخش خصوصی از طریق حمایت دولت فرایندي است که فوتبال

 
ایران براي رسیدن به جایگاه بهتر باید طی کند. 

حاجی وند خصوصی سازي یک شبه باشگاه هایی نظیر راه آهن، سیاه جامگان، برق شیراز و .. را نمونه هایی از عدم طی فرایند

 
استاندارد خصوصی سازي دانست که منجر به بدترشدن وضعیت این باشگاه ها و از دست رفتن جایگاه قبلی آن ها شد. 

نگرانی نابجا از تبعات خصوصی سازي، تعدد مراکز تصمیم گیر، کمبود قوانین حمایتی دولت از بخش خصوصی براي حضور از فوتبال،
فراهم نبودن زیرساخت هاي درآمدزایی، عدم امکان حضور سرمایه گذاران خارجی، عدم اصلاح ساختار باشگاه ها پیش از واگذاري و ..

 
از جمله موانع پیش روي خصوصی سازي باشگاه هاي فوتبال در ایران بود که حاجی وند به آن ها اشاره کرد. 

وي زیانده بودن باشگاه ها و شفاف نبودن صورت هاي مالی آن ها را از جمله موانع ارزشگذاري دانست و گفت: در مزایده هاي سال
93 و 94، اهلیت هاي در نظر گرفته شده براي سرخابی ها عبارت بود از: نداشتن بدهی معوقه بانکی، عدم سابقه محکومیت موثر
کیفري و عدم سوء سابقه امنیتی ثبت شده، اما باید در کنار این موارد، اهلیت توانایی تجاري و شناخت ورزشی نظیر برنامه مدیریتی و

 
درآمدزایی نیز از سوي خریداران احراز گردد. 

نحوه درآمدزایی چند باشگاه برتر فوتبال جهان در سال هاي اخیر، بخش دیگري از ارائه حاجی وند بود که حق بخش تلویزیونی،

 
درآمدزایی از طریق تبلیغات از جمله مهمترین محور هاي آن محسوب می شد. 

همچنین خاتونی، کارشناس حوزه جامعه شناسی ورزشی، واگذاري مالکیت سرخابی ها را نیازمند طی یک دوران گذار میان مدت
دانست و اظهار داشت: اجتماعی شدن باشگاه ها، امروز دیگر یک پدیده ساده نیست؛ براي اینکه هوادار فوتبال وارد عرصه سرمایه

 
گذاري شود و جهت ورود به مدیریت هاي غیر دولتی نیازمند یک دوران گذار 5 تا 10 ساله هستیم. 

وي افزود: اصرار بر طی یک شبه فرایند واگذاري، یک اشتباه از سوي دولت است؛ اگر فرایند طی نشود و روند با شکست مواجه گردد،



 
بی اعتمادي نسبت به اصل واگذاري پدیده آمده و این اتفاق مشکلات بزرگی را رقم خواهد زد. 

رضا محمدکاظمی، استاد دانشگاه تهران نیز واگذاري مالکیت باشگاه هاي فوتبال به شیوه خصوصی سازي واحد هاي صنعتی را یک
مدل مردود اقتصادي عنوان کرد و افزود: شیوه پیشنهادي از راه تعاونی یا همان جمع سپاري به مردم داراي سه ویژگی به روز بودن،

 
کارآمد بودن و داراي مطابقت با اسناد بالا دستی است و با خصوصی سازي معمول تفاوت هاي آشکاري دارد. 

وي افزود: این مدل از جانب کارشناسان حاضر در نشست که در اتاق تعاون ایران، دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران و مجموعه اي از

 
مدیران سابق که در فوتبال حضور داشتند، پیشنهاد می گردد. 

سید پندار توفیقی قائم مقام سابق باشگاه فوتبال استقلال تهران، مهمترین عامل براي شروع فرایند واگذاري استقلال و پرسپولیس را

 
تفاهم کارشناسان بر سر مدل کارآمد درآمدزایی این باشگاه ها در دوران پس از واگذاري عنوان کرد. 

توفیقی همچنین حمایت قانونی از حقوق باشگاه هاي ورزشی پس از واگذاري را پیش شرط مباحث صورت گرفته برشمرد و افزود: در
اولین گام براي تعیین نحوه درآمدزایی این باشگاه ها، باید تکلیف حق پخش تلویزیونی تعیین گردد؛ در خارج از کشور حداقل 35

 
درصد درآمد باشگاه ها از طریق همین حق پخش است که در داخل کشور اینگونه نیست. 

 
گفتنی است مقرر شد تا در نشست آتی کارگروه ورزش، کارشناسان به ارائه شبیه سازي مدل هاي اجرایی بپردازند. 

بیشتر بخوانید: جلیلی: سردار زارعی نگذاشت بزك دشمن مصالح ملی را به بازي بگیرد جلیلی: ورود سمن ها براي احقاق حقوق عامه

 
یک امر لازم در کنار نظارت هاي قانونی است 

انتهاي پیام/



پاي سرمایه گذار مشکوك سینما به قمار هم باز شد/ سلطان بیت کوین ایران

کیست؟

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/10/08

ریحانه پارسا با یک افشا گري مدعی شده که ع.س، در رابطه با درگاه هاي بانکی کشور، فعال است و یکی از سرمایه گذاران
بیت کوین نیز محسوب می شود. ریحانه پارسا درباره ع.س گفته که او از جمله سرمایه گذاران فیلم هاي جشنواره فیلم فجر

امسال بوده و احتمالا منابع خبري و رسانه هاي رسمی صلاح ندیدند که به موضوع ...

 
 

به گزارش دیده بان ایران؛ ریحانه پارسا هنرپیشه سینما و تلویزیون ایران که از اواسط تابستان امسال به استانبول ترکیه مهاجرت
کرده و با کشف حجاب و افشاگري در لایو زنده با مسیح علی نژاد، همچون مهناز افشار، خبر از مهاجرت بی بازگشت به ایران داد،

 
اخیرا در پستی اینستاگرامی، از فردي به نام «ع.س» سخن گفت. 

ریحانه پارسا در اینستانوشته خود مدعی شده که ع.س، در رابطه با درگاه هاي بانکی کشور، فعال است و یکی از سرمایه گذاران بیت
کوین نیز محسوب می شود. ریحانه پارسا درباره ع.س گفته که او از جمله سرمایه گذاران فیلم هاي جشنواره فیلم فجر امسال بوده و
احتمالا منابع خبري، صلاح ندیدند که به موضوع ع.س وارد شوند. افشاگري اینستاگرامی ریحانه پارسا ظرف 12 ساعت با ده ها هزار

 
لایک و هزاران کامنت هوادارانشان که این روزها از مرز 1 میلیون دنبال کننده فراتر رفته است، مواجه شد. 



 
 

به نظر می رسد فردي که ریحانه پارسا از وي به عنوان ع.س نام برده است، جوان معروفی به نام سجاد خواجه علیجانی است. فردي
که در سال هاي اخیر از وي ایشان به عنوان سرمایه گذار جوان و پولدار فیلم هاي سینمایی یاد می شود و در حوزه ارزهاي دیجیتال
نیز سابقه زیادي دارد. سلفی سلبریتی ها از رامبد جوان و همسرش تا محمدرضا گلزار نشان می دهد که سجاد خواجه علیجانی ارتباط

 
نزدیکی با سلبریتی هاي سینماي ایران دارد. 

 
 

خبرگزاري تسنیم در گزارشی در 18 تیر ماه سال نود و هشت نوشت که پاي سرمایه گذار مشکوك به دنیاي تئاتر ایران هم باز شد.
ورود پول هاي مشکوك به ساخت و تولید فیلم هاي سینمایی و سریال هاي شبکه نمایش خانگی در سال هاي اخیر سبب شده تا

 
رسانه ها روي سرمایه گذاران و تهیه کنندگان فیلم ها و سریال هاي تلویزیونی و شبکه نمایش خانگی حساس شوند. 



 
 

 
سجاد خواجه علیجانی در کنار همسرش در سالن میلاد نمایشگاه بین المللی تهران در دي ماه سال 1397 

افتضاح سید محمد امامی و سید محمد هادي رضوي (داماد وزیر تعاون حسن روحانی) در دادگاه رسیدگی به مفاسد بانک سرمایه در
سال هاي اخیر سبب شده تا این دو محکوم به حبس و رد مال، به عنوان تهیه کننده سریال شهرزاد، از عوامل ورود پول کثیف به
صنعت سینما و تلویزیون ایران باشند. حال س.ع نیز به روایت تسنیم، به این قافله پیوسته است. سامانه ستاره 170 مربع گویا متعلق

 
به سجاد خواجه علیجانی است. 

پولسازي براي سینما از در مغازه یک نصاب ویندوز عنوانی است که سایت مشرق نیوز درباره احسان خواجه علیجانی در سال 98
روایت کرد. احسان خواجه علیجانی احتمالا از طریق معاملات بیت کوین، به ثروت خوبی رسیده و تلاش کرده از طریق کارآفرینی
دیجیتالی و هنر، کسب و کاري براي خودش دست و پا کند و مسیر براي او در سرمایه گذاري فیلم و سریال، هموار شده است. فیلم

 
ما همه با هم هستیم از جمله سرمایه گذاري هاي آقاي س. ع جوان است. 

سجاد خواجه علیجانی فرزند رضا طبق ابلاغیه 512/26 شعبه 101 دادگاه کیفر دو درگز نسبت به شکایت سید محمد مقدسی فرزند
علی متهم به کلاهبرداري شده بود. موضوعی که مربوط به سال 97 است و احتمالا تا کنون رسیدگی به اتهامات وي برگزار شده است.
در اسفند سال 1389، شرکت مسئولیت محدودي توسط آقاي سجاد خواجه علیجانی در حوزه رایانه و فناوري اطلاعات در تهران ثبت

 
می شود که مسیر را براي درآمد زایی وي هموار می کند. 

سجاد خواجه علیجانی کارش را در سال 98 با کافی نت آغاز کرد و سپس شرکت گلپا رایان ویستا را تاسیس کرد و سپس شرکت گلپا

 
تجارت جهانی ایرانیان را ثبت می کند و با شهناز اعظمی همکاري می کند. 

خواهر وي (معصومه خواجه علیجانی )، 30 خرداد 98 به مدیرعاملی شرکت افکار ایرانیان هوشمند، از مالکان اپ «برنده باش»
منصوب می شود. محسن مشایخی به همراه سجاد خواجه علیجانی ، اسپانسر مسابقه «برنده باش» شبکه 3 سیما هستند که پس از



 
انتشار استفتا آیت االله العظمی مکارم شیرازي، پخش برنامه متوقف شد. 

 
 

 
آگهی روزنامه رسمی شرکت افکار ایرانیان هوشمند که خواهر سجاد در آن مدیرعامل است 

 
 

 
اگهی تاسیس شرکت گلپا تجارت جهانی ایرانیان توسط سجاد خواجه علجیانی و شرکا در سال 1396 

سجاد خواجه علیجانی ، اسپانسر جشنواره فیلم فجر نیز است و نامش به عنوان یکی از سرمایه گذاران فیلم پرستاره «ما همه با هم
هستیم» نیز دیده می شود. او تا کنون 2 بار زوج گلزار-مدیري را به پرده نمایش آورد که با «رحمان 1400 » خیلی موفق نبود و
توقیف شد. سلفی او با رامبد جوان و همسرش نگار جواهریان، مجري برنامه خنداونه شبکه نسیم هم نشان می دهد که او با سلبریتی

 
ها و برخی تهیه کنندگان، رابطه گسترده اي داشت. 

منبع: دیده بان ایران



به دنبال بازبینی در تجارت خارجی کشور هستیم/ توسعه متوازن را با استفاده

از توانمندي شرکت هاي بزرگ و برتر در دستور کار داریم/ مدیریت راهبردي

بازار از اهم برنامه هاست

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/10/08

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: به صورت جدي به دنبال بازبینی تجارت خارجی کشور هستیم.

وزیر صمت در اتاق بازرگانی ایران: به دنبال بازبینی در
تجارت خارجی کشور هستیم/ توسعه متوازن را با استفاده
از توانمندي شرکت هاي بزرگ و برتر در دستور کار داریم/
مدیریت راهبردي بازار از اهم برنامه هاست وزیر صنعت،
معدن و تجارت بیان کرد: به صورت جدي به دنبال بازبینی

 
تجارت خارجی کشور هستیم. 

به گزارش خبرگزاري برنا؛ علیرضا رزم حسینی در نشست
با اعضاي هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و

کشاورزي ایران با بیان این مطلب، افزود: دخالت هاي دستگاه هاي غیر مرتبط را در حوزه تجارت خارجی کاهش می دهیم و بر اساس
قانون و با حمایت ارکان نظام، دولت، همکاري و تعامل تشکل ها، انجمن ها و بخش خصوصی به وظایف خود در این حوزه بر می

 
گردیم. 

 
تسهیل فرآیندهاي کسب و کار از جمله برنامه هاست 

وي با تاکید بر اینکه در حوزه کسب و کار به دنبال تسهیل امور براي انجام بهتر فرایندها هستیم، گفت : صدور کارت هاي بازرگانی را
تسهیل می کنیم و سخت گیري هایی که در فرآیندهاي صدور کارت بازرگانی از جمله ثبت اقامتگاه اداري و تجاري وجود دارد باید

 
مورد تجدید نظر قرار بگیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اعلام اینکه به دنبال شرایط بهتر براي انجام فرآیندهاي مرتبط با کسب و کار با حذف بخشنامه هاي
زائد هستیم، تصریح کرد: بخشنامه هاي خلق الساعه را در این مدت که در وزارت صنعت، معدن و تجارت مشغول بوده ام، حذف کرده

 
ام. 

 
مدیریت راهبردي بازار را در دستور کار داریم 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه مدیریت راهبردي بازار را از دیگر برنامه هاي خود می داند، افزود: مدیریت دستوري را قبول نداریم، البته

 
این تغییرات هزینه بر است اما با حمایت ارکان مختلف دولت، نظام و بخش خصوصی این مسیر را ادامه خواهیم داد. 



وي ترخیص کالاها از گمرکات را از جمله برنامه ها براي رفع موانع بازار و مدیریت راهبردي دانست و گفت: این تسهیل روند با

 
پیگیري هاي انجام شده تداوم خواهد یافت. 

وزیر صمت همچنین با اشاره به تشکیل چندین شورا در وزارت صمت از جمله شوراي معادن و صنایع معدنی، شوراي بازرگانی داخلی
و بازرگانی خارجی از اعضاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران، تشکل ها و بخش خصوصی خواست که مسائل مرتبط را

 
با این شوراهاي تخصصی در میان بگذارند. 

 
تصویب ابلاغیه هاي جدید صادراتی با تعامل وزارت اقتصاد، گمرك و بانک مرکزي 

رزم حسینی به تعامل خوب این وزارتخانه با بانک مرکزي، گمرك و وزارت امور اقتصادي و دارایی اشاره کرد و افزود: کارهاي خوبی در
این حوزه شروع شده است و تصویب ابلاغیه هاي جدید صادراتی در ستاد اقتصادي دولت نمونه اي از این همکاري هاي خوب و

 
تاثیرگذار بوده است. 

وي در ادامه با بیان اینکه اگر می خواهید اقتصاد شفاف باشد، باید بخش خصوصی حمایت شود، تصریح کرد: مجموعه ارکان حکومت
پشت سر برنامه هاي وزارت صمت است و به اداره این وزارتخانه با استفاده از ارکان حکومت، قوه قضاییه و تعامل با بخش خصوصی

 
اعتقاد داریم. 

وزیر صمت با اشاره به بیانات مقام معظم رهبري در خصوص تولید و کارآفرینی بیان کرد: مقام معظم رهبري کارآفرینان و
تولیدکنندگان را عابدین می خوانند، در همین راستا باید برداشت ها نسبت به کارآفرینی و ثروت آفرینی به خصوص در این شرایط

 
سخت کشور، تغییر داده شود. 

 
توسعه متوازن کشور با استفاده از توانمندي شرکت هاي بزرگ و برتر 

رزم حسینی از برنامه این وزارتخانه براي توسعه متوازن کشور با استفاده از توانمندي هاي شرکتهاي بزرگ و برتر کشور خبر داد و
گفت : کشور را باید تولیدکنندگان و کارآفرینان بچرخانند نه هزینه هاي دولتی و باید مدیریت توسعه را به شرکت هاي نامدار و بزرگ

 
بدهیم. 

گفتنی است در این جلسه اعضاي هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي به بیان مهمترین نقطه نظرات خود در

 
حوزه هاي مختلف پرداختند. 

مشکلات حوزه صدور کارت بازرگانی، افزایش سرمایه صندوق ضمانت صادرات براي کاهش ریسک هاي صادراتی، حذف و کاهش
بخشنامه هاي زائد و قوانین دست و پا گیر، مشکلات تجارت خارجی، حفظ سرمایه هاي بخش صنعت، تامین مواد اولیه کارخانجات،
استفاده و بهره گیري از ظرفیت هاي قانونی معادن، مشکلات بخش صنایع کوچک و متوسط، تامین مالی بنگاه ها، ظرفیتها و مسایل

 
تجارت فرامرزي از جمله موارد مطرح شده در این جلسه بود. 

در این جلسه همچنین از تلاش هاي وزارت صمت در تصویب سیاست هاي جدید ابلاغی توسط ستاد اقتصادي دولت، تعامل با بخش
خصوصی و برنامه هاي وزارت صمت در اصلاح صنعت خودرو و فولاد تقدیر به عمل آمد.



چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟/ باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/10/08

وزیر صمت در همایش بین المللی مدیریت صنعتی به نگاه مدیران به مسائل اقتصادي اشاره کرد و گفت: در 160 کشور مورد
بررسی، بالغ بر 150 کشور با تورم زیر 7 درصد روبرو هستند. چه اشکالی در کار ماست که نمی توانیم از ذخیره قدرت مردم

حداکثر استفاده را داشته باشیم؟ در کمتر روستایی شاهد هستیم که آب آشامیدنی ...

 
 

وزیر صمت در همایش بین المللی مدیریت صنعتی: چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟/ باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم وزیر صمت
در همایش بین المللی مدیریت صنعتی به نگاه مدیران به مسائل اقتصادي اشاره کرد و گفت: در 160 کشور مورد بررسی، بالغ بر 150
کشور با تورم زیر 7 درصد روبرو هستند. چه اشکالی در کار ماست که نمی توانیم از ذخیره قدرت مردم حداکثر استفاده را داشته

 
باشیم؟ در کمتر روستایی شاهد هستیم که آب آشامیدنی سالم نداشته باشند اما چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟ 

به گزارش خبرنگار اقتصادي برنا، علیرضا رزم حسینی در همایش بین المللی مدیریت صنعتی گفت: اگر بخواهیم ارزیابی کشورها را بر
اساس شاخص هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی انجام دهیم، باید نگاه کنیم که این کشورها چطور توانسته اند به جایگاه رفیع خود

 
دست یابند. شاید به نوع نگاه آنها بستگی دارد و مدیران ما نیاز دارند تحولی در این نگاه شان انجام دهند. 

وي تاکید کرد: اگر امروز بخواهیم کار خودمان و کشور را پیش ببریم باید به قدرت اقتصادي تبدیل شویم که امنیت ملی هم در گروي
آن است. مساله نرخ تورم و رشد تولید سرانه کشور از جمله مواردي است که باید به آن توجه کرد. توزیع عادلانه درآمد یا ثروت ربطی

 
به پخش پول ندارد بلکه باید به دید فرصت هاي مساوي براي کارآفرینی به آن نگاه کرد. 



 
 

رزم حسینی گفت: وقتی نظام بانکی ما هزار میلیارد تومان سهم بنگاه هاي کوچک بوده و اشتغال خرد ما کمتر از 6 درصد است، یعنی
توزیع عادلانه ثروت صورت نگرفته است. دسترسی به نظام هاي آموزشی و بهداشتی یا شاخص هاي امید به زندگی، تامین اجتماعی یا
مسائل مربوط به بازنشستگان باید بررسی شود. نمی خواهم نکات مثبت را نادیده بگیرم اما وقتی زنجیره تامین نهاده هاي دامی با

 
وابستگی بالایی به خارج از کشور همراه است، مساله امنیت غذایی هم مطرح می شود. 

وي ادامه داد: براي داشتن قدرت دفاعی هم، نیاز به قدرت اقتصادي داریم. در 160 کشور مورد بررسی، بالغ بر 150 کشور با تورم زیر
7 درصد روبرو هستند. چه اشکالی در کار ماست که نمی توانیم از ذخیره قدرت مردم حداکثر استفاده را داشته باشیم؟ در کمتر
روستایی شاهد هستیم که آب آشامیدنی سالم نداشته باشند اما چرا اقتصاد خانوارها قوي نشد؟ چرا مشاغلی که روزگاري آوازه بود

مثل مشاغل صنعت فرش، امروز خبري از آن نیست.



برنامه «بوم» زمانی الزام ایجاد می کند که در برنامه درسی مدارس گنجانده

شود

منبع: پاناشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/10/08

تهران (پانا) - تقریبا تمام مدیران مدارس باور دارند که جاي برنامه «بوم» در مدارس ما خالی بوده است چراکه نسل جدیدِ
دانش آموزان خواستار آموزش هاي عملی و مهارت هاي زندگی هستند و صِرف تدریس کتاب هاي مدرسه براي آنان کافی

نیست.

تهران (پانا) - تقریبا تمام مدیران مدارس باور دارند که
جاي برنامه «بوم» در مدارس ما خالی بوده است چراکه
نسل جدیدِ دانش آموزان خواستار آموزش هاي عملی و
مهارت هاي زندگی هستند و صِرف تدریس کتاب هاي

 
مدرسه براي آنان کافی نیست. 

به گزارش روابط عمومی سازمان پژوهش و برنامه ریزي
آموزشی، برنامه «بوم» یا همان «برنامه ویژه مدرسه»، مدتی است که در برخی از مدارس کشور با جدیت دنبال می شود. هرچند این
برنامه نیز بعد از همه گیري کرونا دچار محدودیت هاي زیادي شده است. با این حال در همین دوران هم برخی از مدارس،
راهکارهایی براي اجراي آن اندیشیده اند. در همین زمینه با سه تن از مدیران مدراس مجري طرح که در اجراي این برنامه موفقیت

 
هایی داشته اند، به گفتگو نشستیم و آنچه در ادامه می خوانید، گپ و گفت ما با آنان است. 

 
مدرسه فقط براي آموزش کتاب درسی نیست 

خانم بخرد مدیر مدرسه استعدادهاي درخشان اهواز، یکی از مدیرانی است که در اجراي این برنامه موفقیت هاي زیادي کسب کرده
است.او درباره آغاز اجراي این برنامه در مدرسه خود می گوید: پیش از دستورالعمل برنامه بوم معتقد بودم مدرسه باید براساس برنامه
5-5، برنامه هاي دیگري در کنار برنامه درسی دانش آموزان داشته باشد. به این معنا که مدرسه فقط مکانی براي انتقال دانش نباشد

 
بلکه آموزش مهارت هاي زندگی و کارآفرینی هم در آن مورد توجه قرار بگیرد. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه مدیر مدرسه استعدادهاي درخشان هستم، به این فکر می کردم که به هر حال این مدرسه عنوانی دارد
و جایگاه اجتماعی خاصی برایش تعریف شده و لازم است دانش آموزان آن هم متناسب با این تعریف، آموزش ببینند. بنابراین ما
حدودا از سال 93، 94 اجراي این برنامه را در کنار کتاب هاي درسی داشتیم و در همین راستا کلاس هایی مانند فن بیان، کارآفرینی

 
و ... تشکیل می دادیم. 

 
اگر آموزش دروس اجازه دهد، بوم را اجرا می کنیم 



بخرد با اشاره به ابلاغ برنامه «بوم» به مدارس سراسر کشور اضافه می کند: تا اینکه دستورالعمل «بوم» آمد و از سال 96، 97 به
اجراي این برنامه پرداختیم. در همین زمینه سال گذشته همایش پسماند دانش آموزي را براي اولین بار در کل کشور و به میزبانی

 
مدرسه خودمان برگزار کردیم که بسیار مورد استقبال قرار گرفت و بازتاب خیلی خوبی داشت. 

وي یادآوري می کند: سال گذشته نیز همه معلمان مدرسه ما 60 ساعت تدریس خود در برنامه ي بوم و تامین محتواي آموزشی را
داشتند. حتی سه چهار سال پیش از استارتاپ ها دعوت کردم تا به مدرسه ما بیایند چون اعتقاد قلبی من است که بچه ها باید با این
فضاها آشنا شوند. براي امسال هم برنامه ریزي کرده بودیم که اگر آموزش دروس مدارس در فضاي مجازي این اجازه را بدهد، حتما

 
برنامه بوم را خواهیم داشت. 

 
برنامه «بوم» نباید اختیاري باشد 

این مدیر مدرسه که تاکید دارد برنامه بوم باید جزو برنامه هاي درس قرار بگیرد، در این زمینه توضیح می دهد: سازمان پژوهش باید
برنامه بوم را جزء برنامه مدارس قرار بدهد و آن را از حالت اختیاري بودن بیرون بیاورد. چراکه در حال حاضر جاي فوق برنامه در

 
مدارس خالی است. 

بخرد می افزاید: مشکل اینجاست که حجم کتاب هاي درسی تغییري نکرده و براي معلم فرصتی ایجاد نشده تا امکان برنامه ریزي
داشته باشد. در صورتی که لازم است حجم کتاب درسی بین 18 تا 20 جلسه تعریف شود تا دست معلم براي تولید محتوا در مابقی

 
این زمان باز باشد. وقتی معلم اضطراب تمام کردن کتاب درسی را دارد، طبیعتا نمی تواند براي برنامه بوم وقت بگذارد. 

 
لزوم تغییر کتاب هاي درسی در دوران کرونا 

بخرد به نکته اي دیگر که ویژه دوران کروناست، اشاره می کند و می گوید: در حال حاضر که با کرونا رو به رو هستیم، زمان کلاس
هاي 90 دقیقه اي به 35 دقیقه کاهش پیدا کرده که معمولا 15 دقیقه آن صرف رفع اشکالات اتصال به اینترنت و ... می شود. یعنی

 
زمان مفید کلاس 20 دقیقه است. 

او در پاسخ به این پرسش که کرونا چقدر بر اجراي برنامه «بوم» موثر بوده است، توضیح می دهد: با وجود همه محدودیت هایی که
ایجاد کرده، امیدواریم در حد فاصل بین نوبت اول و نوبت دوم، در دهه ي فجر به مدت یک هفته برنامه هاي بوم را داشته باشیم تا

 
هم شادي و نشاطی ایجا کند و هم فضاي بچه ها قدري عوض شود ولی نمی دانیم تا آن زمان شرایط چگونه خواهد بود. 

 
بوم براي بسیاري از مدیران نامفهوم است 

بخرد یادآوري می کند: سال گذشته یک روز کامل، بازي ریاضی داشتیم و ریاضی و کاربردهایش را در مسیر زندگی مورد توجه قرار
دادیم تا دانش آموزان متوجه شوند ریاضی فقط یک درس در کتاب نیست بلکه در زندگی واقعی شان کاربرد بسیار دارد. امسال هم

 
بازه زمانی کوتاهی را براي اجراي این برنامه در نظر گرفته ایم. 

 
او در عین حال می گوید که برنامه بوم براي مدیران بسیاري از مدارس نامفهوم است. 

این مدیر مدرسه در اهواز توضیح می دهد: این برنامه براي خیلی از مدیران الزامی ایجاد نکرده و زمانی الزام ایجاد می کند که در



 
برنامه درسی مدارس گنجانده شود و در مقابل، از حجم دروس مدرسه کم کنیم تا معلمان ملزم به تولید محتوا شوند. 

 
استقبال خانواده ها از برنامه بوم 

این مدیر مدرسه درباره استقبال خانواده ها و محلی ها از اجراي این برنامه می گوید: استقبال بسیار خوب است. به طور مثال ما در
مدرسه استعداهاي درخشان، هر بخش از کتاب علوم را با حضور یکی از متخصصان تدریس کردیم. مادر یکی از دانش آموزان زمین
شناس بود و براي این بخش اردوي یک روزه اي تعریف کردیم و کلاس از فضاي مدرسه بیرون رفت و در فضایی که هم بیابان بود و
هم درختچه داشت، برگزار شد . به این شیوه هم احترام به محیط زیست را به دانش آموزان آموزش دادیم و هم مفاهیم زمین شناسی

 
در ذهن آنان ماندگار شد. 

 
گسترش فضاي آموزش 

او ادامه می دهد: هر سال تابستان یک اردوي خارج از استان براي بچه ها تعریف می کنم و سال گذشته به تهران آمدیم و از موزه

 
ایران باستان و پارك علم و فناوري بازدید کردیم. این گونه بازدیدها بر نگاه دانش آموزان بسیار موثر است. 

این مدیر مدرسه خاطرنشان می کند: یکی از دروس بچه ها علوم اجتماعی است که من این درس را در فضاي دادگستري و اتاق
دادستان برگزار می کنم . دادستان آسیب هاي فضاي مجازي را براي بچه ها تشریح می کند و آنان از اتاق دادیار و ... نیز بازدید می

 
کنند. همچنانکه درس مربوط به بانک را در فضاي خود بانک تدریس می کنیم. 

بخرد با اشاره به دیگر برنامه هاي خود اضافه می کند: براي آموزش زبان انگلیسی یک روز را به بازارچه میوه می رویم و بچه ها باید
پروسه خرید را کاملا به زبان انگلیسی طی کنند. بدین ترتیب هم با نام میوه ها به زبان انگلیسی آشنا می شوند و هم خرید کردن را

 
می آموزند. این گونه برنامه ها مهارت هاي زندگی را در آنان بالا می برد. ضمن اینکه با فرهنگ بومی محلی هم آشنا می شوند. 

 
بین وزارتخانه ها تعامل برقرار شود 

او به نکته مهمی اشاره می کند و می افزاید: اجراي برنامه بوم زمانی عملی است که مدرسه محور باشد یعنی مدیر مدرسه اختیار عمل
داشته باشد. در حال حاضر براي انجام هر برنامه باید رضایت همه را جلب کنیم و همین پروسه، مدیر و مدرسه را خسته می کند. به
عنوان نمونه می خواستیم درباره آسیب هاي کرونا یک فیلم کوتاه بسازیم و بچه هاي بازمانده از تحصیل و کودکان کار را نشان
بدهیم. 10 روز نامه نگاري کردیم تا بتوانیم دوربین را به فضاي بیرون ببریم و در نهایت مسئولان وزارت ارشاد گفتند چه لزومی دارد

 
چنین فیلمی ساخته شود. به همین دلیل می گویم باید بین وزارتخانه ها تعامل برقرار شود. 

بخرد یادآوري می کند: سال گذشته یک روز کلاس را با موضوع اینترنت اشیاء برگزار کردیم و از 2 استاد دانشگاه خواستم کنار ما
باشند . ما باید به این سمت و سو برویم چون کتاب هاي درسی مان واقعا خسته کننده است و هیچ جذابیتی بویژه براي نسل جدید

 
ندارد. آنان خواستار مطالب عملی و کاربردي در زندگی هستند. این نکته مهمی است که باید به آن توجه داشته باشیم. 

 
به مرحله فروش محصولات هم رسیده بودیم 

سیده مرضیه شجاعی لنگري، مدرس و مجري برنامه بوم و رئیس اداره آموزش دوره دوم ابتدایی مازندران نیز با اشاره به شروع اجراي



برنامه «بوم» در این استان می گوید: در سال تحصیلی 98_97 تعداد 305 مدرسه ابتدایی مجري برنامه بوم بودند و این برنامه اجرا
شد. اولین سال اجرا براي تمرین و دست ورزي و یادگیري برنامه بود تا مدیران بتوانند مرحله به مرحله اجراي برنامه را تمرین کنند و

 
در مسیر اجرا نقاط ضعف و قوت مشخص و براي سال هاي آتی برطرف شود. 

او درباره موضوعاتی که در این برنامه مورد توجه قرار گرفته اند، توضیح می دهد: بیشتر موضوعات مهارتی که براساس بوم و منطقه
مازندران هست و همچنین نیاز سنجی هایی که در مدرسه انجام شده بود و دانش آموزان هم علاقمند به آن موضوعات بودند، اجرا
شد مثلا پرورش گل هاي تزیینی به خاطر آب و هواي مناسب، پرورش کرم ابریشم به علت وجود درخت توت، پرورش قارچ به علت
در دسترس بودن مواد مورد نیاز و همچنین موضوعاتی انتخاب شد که مدرسین آن از خانواده ها باشند به عنوان مثال آموزش بافتنی
و چاپ روي پارچه و ... که از والدین متخصص استفاده شد. حتی بسیاري مواقع به تشکیل بازارچه و فروش محصولات هم رسیده بود.

 
مشارکت خانواده ها در اجراي بوم 

او نیز همچون همکار دیگرش در خوزستان از مشارکت خانواده ها در اجراي این برنامه سخن می گوید و می افزاید: در بیشتر مدارس
خانواده ها استقبال خیلی خوبی داشتند و در پیشبرد بهتر این برنامه مشارکت دارند. همچنین بسیاري از خانواده ها هم در کنار

 
فرزندانشان درگیر اجراي طرح بودند؛ مانند پرورش و تولید ابریشم در یکی از مدارس ناحیه دو ساري. 

شجاعی اضافه می کند: این که خانواده در اجراي برنامه با دانش آموز همکاري می کند، در تامین منابع مشارکت دارد، تدریس خیلی
از موضوعات توسط خانواده ها انجام می شود و با شور و شوق در جشنواره ها و نمایشگاه هاي برنامه ویژه مدرسه شرکت می کنند،
بیانگر بازخورد مثبت اجراي این برنامه در خانواده هاست. خوشبختانه تا کنون در اجراي برنامه ویژه مدرسه از سوي خانواده ها

 
مشکلاتی مشاهده نشده است. 

 
تاثیر کرونا بر اجراي بوم 

او درباره تاثیر کرونا بر اجراي این برنامه نیز توضیح می دهد: بیشتر برنامه هاي سال قبل ناتمام باقی ماند. بعضی از موضوعات که
قابلیت ادامه در فضاي مجازي را داشت، تمام شد. مثلا موضوعات کتاب خوانی و سبک هاي مطالعه یا کلاس هاي عقیدتی و ... ولی به
طور مثال موضوعاتی مثل پرورش گل و فروش آن در اسفند نیمه کاره ماند. همین طور نمایشگاه و جشنواره ها برگزار نشد و مدیران

 
نتوانستند ارزشیابی از برنامه انجام دهند. 

 
ادامه برنامه بوم در فضاي مجازي 

شجاعی در عین حال ادامه می دهد: اما در سال جاري که از ابتدا مدارس به صورت مجازي بود، فعالیت هاي متنوع مجازي در نظر
گرفته شد و مشغول اجرا هستند. امسال با توجه به تجربه سال قبل موضوعاتی انتخاب شد که در فضاي مجازي قابلیت اجرا داشته
باشد. شیوع کرونا و تعطیلی مدارس فرصتی براي مدیران ایجاد کرد تا برنامه بوم را بدون دغدغه کمبود فضاي فیزیکی و کمبود ساعت

 
آموزشی اجرا کنند. 

او معتقد است در این زمان تعداد زیادي دانش آموز می توانند از یک موضوع آموزشی استفاده کنند یا بدون محدودیت زمانی، هر

 
زمانی که فرصت داشتند، محتواي آموزشی را ببینند. پس محدودیت مکانی و زمانی نداریم. 



 
برنامه بوم اوقات فراغت دانش آموزان را پر می کند 

شجاعی از نکته دیگري هم سخن می گوید: نکته دیگر حضور مدرسان در مدارس بود که مدیر را با مشکلاتی مواجه می کرد امسال
مدرسان می توانند محتواي آموزشی را آماده کنند و در اختیار دانش آموزان قرار دهند. دانش آموزان به علت شیوع کرونا و ماندن در

 
خانه فرصت زیادي دارند و برنامه بوم می تواند اوقات فراغت آنان را به بهترین شکل پر کند. 

او ادامه می دهد: در زمان شیوع کرونا، بیشترین تاکید بر آموزش استفاده درست از فضاي مجازي، آموزش کاربرد نرم افزارهاي
مختلف، آموزش تولید محتوا، سواد رسانه اي، چالش هاي حضور دانش آموزان در فضاي مجازي، حرکات جسمی و آموزش ورزش

 
هاي در خانه، راه هاي کنترل خشم، بورس و سواد مالی و ... بوده است. 

 
تلاش کردیم خانواده ها به زحمت نیافتند 

شجاعی خاطرنشان می کند: به مدیران تاکید شد موضوعاتی انتخاب شود که باعث زحمت خانواده ها در این ایام نباشد، هزینه بر

 
نباشد و نیاز کمتري به تهیه و خرید وسیله از بازار باشد. 

 
حلقه گمشده آموزش 

مونس پازوکی مدیر دبیرستان هجرت و زنده یاد مهدي زاده و مدرس برنامه «بوم» در پاکدشت است که خیلی زود به اجراي این
برنامه پرداخته است. او در چند مقطع تحصیلی مختلف این برنامه را اجرا کرده و حال که حدود دو سال از اجراي اولیه این برنامه می

 
گذرد، نتایج آن را رضایت بخش می داند و خشنود است که اجراي این برنامه به خانواده ها و سطح محله هم کشیده شده است. 

او درباره زمان شروع اجراي این برنامه می گوید: مدرسه ما یکی از اولین مدرسه هایی است که این برنامه را اجرا کرد. چون ما
متوسطه اول داریم و کاردانش و از آنجا که خود من مدتی بعد به عنوان مدرس کشوري مشغول به کار شدم، میزان درگیري ام با این
برنامه بیشتر شد و طبق فرمت بخشنامه پیش رفتیم. خوشبختانه یکی از معدود برنامه هایی است که با استقبال خوب از طرف معلمان
و همکاران ما در مدارس رو به رو شد. درواقع این برنامه قسمت فراموش شده ي امر آموزش است که در این 40 سال کمتر به آن

 
توجه شده بود. 

پازوکی درباره ساز و کار اجراي این برنامه توضیح می دهد: طبیعتا در وهله اول نیازسنجی کردیم و خود من هم مشاهداتی داشتم .
پس از نیازسنجی، فراوانی گرفتیم و بررسی کردیم که چه موضوعاتی با استقبال بیشتري رو به رو شده است. بعد از آن، برنامه زمان
بندي شده را در اختیار دانش آموزان گذاشتیم و آموزش پیوسته معلمان را در پیش گرفتیم چراکه لازم بود طراحی آموزشی و اجراي

 
برنامه را به آنان آموزش بدهیم. 

 
تحت الشعاع کرونا قرار گرفتیم 

این مدرس اضافه می کند: سال گذشته خیلی خوب پیش می رفتیم و خوشبختانه اولیاء هم بسیار راضی بودند که متاسفانه به کرونا
برخوردیم و حالا این برنامه تحت الشعاع کرونا قرار گرفته است. البته چون هفتاد هشتاد درصد کار را جلو برده بودیم، امسال هم با

 
توجه به شرایط جدید، برنامه ریزي کردیم. 



او در عین حال اضافه می کند: طبیعتا بیشتر برنامه هاي ما به فضاي مجازي منتقل شده است و دوستان هم این پیام را داده اند که

 
نیازمند موضوعاتی خاص این زمان هستند که هم براي دانش آموزان جذاب باشد و هم تجربه خوبی براي همکاران محسوب شود. 

پازوکی درباره همکاري خانواده ها و محله با اجراي این برنامه می گوید: خوشبختانه در این مدت، مدرسه ارتباط زنده تري هم با اولیاء
و هم با محله برقرار کرده است و دانش آموزان هم پدران و مادران خود را در جریان برنامه ها قرار می دهند و خوشحالیم که حالا

 
خانواده ها هم خود را جزیی از مدرسه می بینند. 

 
تاکید بر آموزش مهارت هاي زندگی 

او با ارائه توضیحاتی درباره موضوعاتی که در اجراي این برنامه مورد توجه قرار گرفته اند، می گوید: از سال گذشته تاکنون حدودا 12
ساعت برنامه داشته ایم و سال گذشته براي پرداختن به بعضی از موضوعات بازتاب خوبی گرفتیم مانند نحوه مطالعه که این موضوع در
خانواده ها هم مطرح شده بود و در گفتگوهایی که با اولیا داشتیم، بازتاب خوب آن را مطرح کردند. چراکه بسیاري از دانش آموزان ما
نمی دانستند چگونه باید به مطالعه بپردازند و این موضوع خیلی برایشان کارگشا بود. به جز آن بر مباحثی مانند مهارت «نه گفتن»
کار کردیم که این موضوع هم بازتاب خیلی خوبی داشت. ضمن اینکه براي هر یک از این موضوعات، طوري به دانش آموزان تکلیف
می دادیم که اولیاء هم درگیر شوند. «تاب آوري» بویژه در دوران کرونا که بسیاري از کودکان و نوجوانان دچار کسالت هاي ناشی از

 
خانه نشینی شده اند، دیگر موضوعی بود که بر آن کار کردیم. 

پازوکی اضافه می کند: مدرسه من در محیطی حاشیه اي و توان اقتصادي خانواده ها ضعیف است. بنابراین یکی از موضوعاتی که بر
آن کار کردیم، نحوه هزینه کرد بود به این معنا که دانش آموزان یاد بگیرند بخشی از همان پول توجیبی اندك خود را پس انداز کنند.

 
توجه بر موضوعات خاص دوران کرونایی 

او درباره آموزش هاي مربوط به دروان کرونا می گوید: با توجه به شرایط پاندمی، موضوعاتی مانند تغذیه سالم و کم هزینه را هم مورد
توجه قرار داده ایم. ضمن اینکه کنترل وزن دیگر موضوع مهمی بوده که در دوران کرونا به آن پرداخته ایم چراکه در این دوره
کرونایی، تحرك و فعالیت بدنی بچه ها به حداقل می رسد و افزایش وزن، تهدیدي جدي است. از طرف دیگر استفاده بهینه از فضاي
مجازي براي تاب آوري هم مورد توجه ما بوده است. چرا که در این دوره پرخاشگري در کودکان به دلیل خستگی هاي ناشی از در
خانه ماندن و تعطیلی همه فعالیت هاي مورد علاقه شان زیاد شده است. در همین زمینه با پلیس فتا هم صحبت کرده ایم تا آموزش

 
آسیب هاي احتمالی فضاي مجازي را براي دانش آموزان داشته باشیم. 

پازوکی در پایان خاطرنشان می کند: تلاش می کنیم سواد رسانه اي بچه ها را بالا ببریم. به جز اینها از پادکست و کتاب و ... هم
استفاده می کنیم. عموما دبیران ادبیات خودشان کتاب را براي دانش آموزان می خوانند و در ادامه بچه ها درباره آن کتاب صحبت
می کنند. به این ترتیب، مهارت تفکر، شنیدن و حرف زدن را می آموزند. زیرا متاسفانه 90 درصد بچه هاي ما مهارت گوش کردنشان
ضعیف است و بدون درك درست و دقیق مطالب، اظهار نظر می کنند. به همین دلیل آموزش این مهارت ها، نیاز جدي آنان به شمار

 
می آید. 

برنامه ویژه مدرسه بوم مدیران مدارس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی



تشریح جزئیات وام جدید کرونا / پرداخت تسهیلات به صورت بنگاه محور

منبع: دانشجوشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/10/08

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، چند هفته گذشته بود که حسین محمودي سفید کوهی، مدیرکل دفتر هدایت
نیروي کار و کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره کسب و کار هایی که تسهیلات کرونا دریافت کردند

گفت:آن دسته از افرادي که جاماندگان دریافت تسهیلات کرونایی هستند امکان ثبت نام جدید ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، چند هفته
گذشته بود که حسین محمودي سفید کوهی، مدیرکل
دفتر هدایت نیروي کار و کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی درباره کسب و کار هایی که تسهیلات کرونا
دریافت کردند گفت:آن دسته از افرادي که جاماندگان
دریافت تسهیلات کرونایی هستند امکان ثبت نام جدید

 
برایشان وجود ندارد. 

محمودي اظهار داشت:براي یک سري از حوزه ها با توجه به میزان آسیبی که از کرونا دیده اند نیز شرایطی تعریف شده است. حوزه
گردشگري، وزشی و فرهنگی از جمله این کسب و کار ها هستند، که پرداخت تسهیلات کرونایی به آن ها از سوي ستاد ملی کرونا
تصویب شده است. در حوزه گردشگري وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی، با همکاري وزارت کار و معاونت اقتصادي در ستاد ملی
کرونا پیشنهاد داده شد، بر اساس لیستی که وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی در اختیار وزارت کار قرار داده است، اجازه ثبت نام
وجود دارد و تا پایان آذر ماه مشاغل متقاضی می توانند بر اساس مبلغی که وزارت گردشگري پیشنهاد داده است می توانند از

 
تسهیلات بهره مند شوند. 

وي با توجه به اینکه تعدادي از باشگاه هاي ورزشی به خاطر شرایط کرونایی مجبور به تعطیل شدن کردند گفت:در ستاد ملی کرونا،
مصوب شد این دسته از باشگاه ها هم در صورتی که متقاضی دریافت وام کرونا هستند می توانند اقدام کنند. یکی از مصوبات ستاد
براي سه گروه گردشگري، ورزشی و فرهنگی این بود که اسمهال تسهیلات تا پایان اردیبهشت ماه باشد. یعنی اگر پیش از این

 
تسهیلاتی دریافت کرده اند و اکنون قرار است تسهیلات جدید دریافت کنند، مدت بازپرداخت آن تا پایان اردیبهشت ماه باشد. 

محمودي گفت:براي وزارت فرهنگ هم در ستاد ملی کرونا مصوب شد، کسب وکار هاي حوزه وزارت ارشاد هم فرصت جدیدي ایجاد

 
شد تا با ثبت نام در سامانه کارا از دریافت تسهیلات بهره مند شوند. 

وي اظهار داشت: افراد و بنگاه هایی در این سه حوزه می توانند در سامانه کارا ثبت نام کنند که اطلاعات آن ها را نهاد هاي بخشی
مربوطه اطلاعات آن ها را در اختیار سامانه کارا قرار داده باشد. در حال حاضر امکان ثبت نام براي افراد عادي در سامانه کارا وجود
ندارد، تنها افرادي می توانند ثبت نام کنند که نهاد مربوطه اطلاعات آن ها را در اختیار وزارت کار قرارداده باشد و از سوي وزارت کار

 
در سامانه کارا بارگذاري شده باشد. 



اکنون علاالدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت:

 
تسهیلات کرونایی جدید ویژه کسب و کار هاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

وي ادامه داد: به بخش حمل و نقل که از گذشته این تسهیلات پرداخت می شد و اکنون براي پرونده هاي باقی مانده ادامه دارد. مبلغ

 
مد نظر براي بخش حمل و نقل 3 هزار و 500 میلیارد تومان پیش بینی از قبل بود که درحال پرداخت است. 

ازوجی با بیان اینکه چارچوب پرداخت تسهیلات مانند اعطاي تسهیلات قبلی است گفت: تفاوت در حال حاضر این است که چگونگی
پرداخت را خود بخش اجرایی مربوطه تعیین کرده است. بر اساس لیستی از بنگاه ها و واحد هاي تولیدي که دستگاه هاي مربوطه از

 
بنگاه ها مشخص می کنند، تسهیلات از سوي بانک ها پرداخت می شود. 

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار ادامه داد:این تسهیلات به کسب و کار هاي آسیب دیده در سه بخش
گردشگري، ورزش و فرهنگ، هنر و رسانه تعلق می گیرد. بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش ورزش 800 میلیارد تومان و

بخش فرهنگ و رسانه 1700 میلیارد تومان دریافت می کنند.



وام جدید کرونا در راه است + جزئیات

منبع: رکناشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/10/08

اقتصادي رکنا: مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار از پرداخت جدید تسهیلات کرونایی به اصناف آسیب
دیده از کرونا خبر داد.

به گزارش رکنا، چند هفته گذشته بود که حسین محمودي
سفید کوهی، مدیرکل دفتر هدایت نیروي کار و کاریابی
هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره کسب و
کارهایی که تسهیلات کرونا دریافت کردند گفت:آن دسته
از افرادي که جاماندگان دریافت تسهیلات کرونایی هستند

 
امکان ثبت نام جدید برایشان وجود ندارد. 

وام کروناي جدید به چه مشاغلی پرداخت می شود ؟
محمودي اظهار داشت: براي یک سري از حوزه ها با توجه به میزان آسیبی که از کرونا دیده اند نیز شرایطی تعریف شده است. حوزه
گردشگري, وزشی و فرهنگی از جمله این کسب و کارها هستند، که پرداخت تسهیلات کرونایی به آنها از سوي ستاد ملی کرونا
تصویب شده است. در حوزه گردشگري وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی,با همکاري وزارت کار و معاونت اقتصادي در ستاد ملی
کرونا پیشنهاد داده شد, بر اساس لیستی که وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی در اختیار وزارت کار قرار داده است, اجازه ثبت نام
وجود دارد و تا پایان آذر ماه مشاغل متقاضی می توانند بر اساس مبلغی که وزارت گردشگري پیشنهاد داده است می توانند از

 
تسهیلات بهره مند شوند. 

وي با توجه به اینکه تعدادي از باشگاه هاي ورزشی به خاطر شرایط کرونایی مجبور به تعطیل شدن کردند گفت:در ستاد ملی کرونا،
مصوب شد این دسته از باشگاه ها هم در صورتی که متقاضی دریافت وام کرونا هستند می توانند اقدام کنند. یکی از مصوبات ستاد
براي سه گروه گردشگري, ورزشی و فرهنگی این بود که اسمهال تسهیلات تا پایان اردیبهشت ماه باشد. یعنی اگر پیش از این

 
تسهیلاتی دریافت کرده اند و اکنون قرار است تسهیلات جدید دریافت کنند, مدت بازپرداخت آن تا پایان اردیبهشت ماه باشد. 

محمودي گفت:براي وزارت فرهنگ هم در ستاد ملی کرونا مصوب شد,کسب وکارهاي حوزه وزارت ارشاد هم فرصت جدیدي ایجاد

 
شد تا با ثبت نام در سامانه کارا از دریافت تسهیلات بهره مند شوند. 

وي اظهار داشت: افراد و بنگاه هایی در این سه حوزه می توانند در سامانه کارا ثبت نام کنند که اطلاعات آنها را نهادهاي بخشی
مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار سامانه کارا قرار داده باشد. در حال حاضر امکان ثبت نام براي افراد عادي در سامانه کارا وجود
ندارد, تنها افرادي می توانند ثبت نام کنند که نهاد مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار وزارت کار قرارداده باشد و از سوي وزارت کار در

 
سامانه کارا بارگذاري شده باشد. 



اکنون علاالدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت:

 
تسهیلات کرونایی جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

وي ادامه داد: به بخش حمل و نقل که از گذشته این تسهیلات پرداخت می شد و اکنون براي پرونده هاي باقی مانده ادامه دارد. مبلغ

 
مد نظر براي بخش حمل و نقل 3هزار و 500میلیارد تومان پیش بینی از قبل بود که درحال پرداخت است. 

ازوجی با بیان اینکه چارچوب پرداخت تسهیلات مانند اعطاي تسهیلات قبلی است گفت: تفاوت در حال حاضر این است که چگونگی
پرداخت را خود بخش اجرایی مربوطه تعیین کرده است.بر اساس لیستی از بنگاه ها و واحدهاي تولیدي که دستگاه هاي مربوطه از

 
بنگاه ها مشخص می کنند, تسهیلات از سوي بانک ها پرداخت می شود. 

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار ادامه داد:این تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده در سه بخش
گردشگري، ورزش و فرهنگ، هنر و رسانه تعلق می گیرد. بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش ورزش 800 میلیارد تومان و

بخش فرهنگ و رسانه 1700 میلیارد تومان دریافت می کنند.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



ایجاد کارخانه هاي فرآوري در سیستان و بلوچستان در دستور کار است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/10/08

مهرستان - رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان گفت: فعالیت هاي لازم براي ایجاد کارخانه هاي
فرآوري در استان در دستور کار قرار گرفته است.

مهرستان - رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان
و بلوچستان گفت: فعالیت هاي لازم براي ایجاد کارخانه

 
هاي فرآوري در استان در دستور کار قرار گرفته است. 

به گزارش خبرنگار مهر، داوود شهرکی صبح امروز در
نشست با فرماندار مهرستان که در محل این فرمانداري
برگزار شد، اظهار داشت: اتفاقات خوبی در حوزه ي صنعت،
معدن و تجارت در سطح استان سیستان و بلوچستان رخ
داده که شناسایی ذخایر اقتصادي و بی نظیر طلا، مس،
منیزیت، تیتانیوم از «ن جمله است و فعالیت هاي لازم

 
براي ایجاد کارخانه هاي فرآوري نیز در دستور کار قرار گرفته است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت سیستان و بلوچستان گفت: نگاه ما تعریف پروژه هاي صنعتی و معدنی براي هر شهرستان است

 
تا با حضور سرمایه گذاران شهرستان هاي استان به تناسب به رشد و توسعه اقتصادي برسند. 

وي ادامه داد: در ناحیه صنعتی مهرستان 26 فقره قرارداد ایجاد واحد صنعتی در گستره ي 8 هکتار منعقد شده که با 5 واحد به بهره

 
برداري رسیده تا کنون زمینه ي اشتغال 50 نفر فراهم شده است. 

شهرکی در ادامه به موضوع تنظیم بازار اشاره کرد و گفت: از ابتداي سال بیش از 350 تن انواع کالاهاي اساسی از جمله شکر، مرغ،
برنج و روغن خوراکی با هدف تنظیم بازار در شهرستان مهرستان توزیع شده و آمادگی این وجود دارد در صورت نیاز کالاهاي اساسی

 
بی تري براي شهرستان ارسال شود. 

محمد رفیع دهواري، فرماندار مهرستان نیز در این جلسه ضمن تقدیر از تلاش هاي صورت پذیرفته در حوزه ي صنعت، معدن و
تجارت در این شهرستان به پتانسیل مهرستان در زمینه ي خرما اشاره کرد و گفت: هم اکنون 20 هزار تن خرما در سردخانه هاي
شهرستان موجود می باشد که با توجه به نوع و کیفیت و بسته بندي مناسب می توان از این ظرفیت جهت تولید و صادرات و

 
همچنین راه اندازي کارخانه هاي تولیدي الکل استفاده نمود. 

پس از این نشست از تأسیسات سیلندر پرکنی، طرح تولیدي آجر از معادن شل در ناحیه صنعتی، سردخانه نگهداري محصول خرما،
پاساژ تجاري 100و احدي بازدید بعمل آمد.



عدم وجود برنامه مدون براي مهاجرت معکوس به روستاهاي استان سمنان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/10/08

سمنان- خالی شدن روستاها از سکنه به خصوص در شرق استان سمنان به دلیل فقدان آب، تولید، اشتغال و … می تواند با
تغییر دیدگاه مسئولان نسبت به حمایت تولید به مهاجرت معکوس بدل شود.

سمنان- خالی شدن روستاها از سکنه به خصوص در شرق
استان سمنان به دلیل فقدان آب، تولید، اشتغال و … می
تواند با تغییر دیدگاه مسئولان نسبت به حمایت تولید به

 
مهاجرت معکوس بدل شود. 

خبرگزاري مهر، گروه استان ها - غلامرضا نیک خو: یکی از
معضلاتی که استان سمنان به آن دچار است، مهاجرت از
روستاها به شهرها به خصوص در شرق استان و شهرستان
هاي شاهرود، دامغان و میامی است که سبب شده تا
بسیاري از روستاها خالی از سکنه شده و یا چند پیرمرد و

 
پیرزن در آنها باقی مانده باشد. 

دلایل این مهاجرت نیز طی یک دهه اخیر کاملاً مشخص است. مقوله اقتصاد؛ همان چیزي که از زمان خشکسالی و کاهش آب در

 
نتیجه کاهش کشاورزي، دامداري، تولید و در پی آن راهی شدن مردم براي کاریابی به شهرها تاکنون رخ داده است. 

 
مهاجرت گسترده 

مردم روستاها مثلاً در بخش بی ارجمند در جنوب شرقی استان سمنان از یک دهه قبل تاکنون مهاجرت گسترده اي به شاهرود، آزاد
شهر، سمنان و تهران داشته اند و بسیاري شأن امروز از روستاهایشان کیلومترها فاصله دارند زیرا در روستا نمی توان کاري کرد نه آب
براي کشاورزي و دامداري است و نه بازاري براي فروش محصولاتی مانند صنایع دستی در نتیجه باید به شهر رفت تا بتوان ارتزاق

 
خانواده را داشت. 

این امر سبب شده تا بسیاري از روستاهاي استان سمنان این روزها یا خالی از سکنه شوند و یا با جمعیت پنج نفر، ده نفر ادامه زندگی
دهند و در نتیجه تبعات منفی بسیاري نیز گریبان گیر استان سمنان به ویژه شرق این استان شده است. غم بار اینکه هیچ اعتبار و

 
اهتمامی نیز از سوي مسئولان استانداري سمنان براي بازگشت مردم مهاجرت کرده به روستاهایشان رخ نداده است. 

نمی خواهیم خدمات مسئولان را نادیده بگیریم اما تجربه نشان داده که اگر در روستاهایی مانند قلعه بالا نیز مردم مهاجرت کرده به
شهر تا حدودي به روستا بازگشته اند اولاً به دلیل ترویج گردشگري است که مردم این روستا خود به ظرفیت هاي آن پی برده و تلاش
کردند و ثانیاً ویژگی هاي طبیعی و اقلیمی سبب شده تا آن روستاها گردشگر پذیر شوند لذا دولت جز اعطاي چند وام که آن هم

 
سودش را گرفته است براي توسعه اشتغال روستایی چه کاري کرده است؟ 



 
برنامه مدونی نیست 

هر زمان شاهد بودیم که یک برنامه کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت جامع، شامل ظرفیت شناسی، شناخت پتانسیل ها و داشته
هاي هر منطقه به تفکیک شرایط، برنامه عملیاتی ارتقاي تولید و زیرساخت هاي آن در بستر برنامه هاي یک تا 20 ساله، استفاده از
منابع دولتی و بخش خصوصی، ایجاد بازارهاي روستایی چه بازار الکترونیک روستایی و چه بازارهاي فیزیکی، برند سازي لبنیات و
صنایع دستی و دیگر تولیدات روستایی، ایجاد بستر براي سرمایه گذاري تولیدي در روستاها و ده ها مورد دیگر توسط دولت برنامه
ریزي و اجرا شد، می توانیم بگوییم دولت براي مهاجرت معکوس به روستاها تلاش کرده وگرنه دادن چند وام براي اینکه مردم خانه

 
هاي مادر بزرگشان را کاه گل کنند و بوم گردي راه بیندازند نامش اقدام عملی نیست. 

چرا مهاجرت معکوس به روستاها اهمیت دارد؟ این موضوع از چند جنبه قابل بررسی است اما دو مورد از مهمترین چرایی اهمیت

 
خالی نشدن روستاها از جمعیت را بررسی می کنیم که این دو عامل یکی شأن امنیت و دیگري اقتصاد است. 

روستاهاي خالی شده استان سمنان عمدتاً در حاشیه کویر هستند و این منطقه محل اصلی ترانزیت مواد مخدر کشور محسوب می
شود. براي مثال در منطقه بی ارجمند و کال شور از قدیم الایام ترانزیت تریاك صورت می گرفت و در نتیجه جنوب استان سمنان

 
شاهراه توزیع مواد مخدر براي شمال کشور و تهران است. 

 
کاهش جمعیت و کاهش امنیت 

حال فرض کنید خالی شدن روستاهاي منطقه جنوب استان سمنان از جمعیت می تواند سبب شود تا خروج جمعیت از نسبیت ایجاد
پاسگاه، درمانگاه و … رخ دهد در نتیجه وقتی جمعیت کم می شود حتی دهیاري هم برداشته می شود زیرا براي دهیاري و درمانگاه و
پاسگاه باید جمعیت تا یک حدي وجود داشته باشد پس در نتیجه شما با یک منطقه اي روبرو هستید که خالی از سکنه، خالی از

 
پاسگاه و خالی از امکانات است. آیا می توان در چنین محلی با مواد مخدر و بزهکاري ها مقابله کرد؟ 

پس جمعیت همیشه امنیت آفرین است موضوع دوم در قبال شهرها رخ می دهد. چه تضمینی است که سرریز جمعیتی فاصله گرفته
از روستاهایی که هیچ چیز ندارند حتی آب خوردن، به شهرها موجب ایجاد مشاغل کاذب، فروش مواد مخدر، بزهکاري و … نشود؟

 
پس حضور جمعیت در روستاها امنیت می آورد. 

مقوله بعد اقتصاد است از دیرباز می گویند در ایران شهري اقتصاد قوي دارد که روستاي قوي پشتش باشد یعنی ما زمانی می توانیم
اقتصاد شهرمان را پویا و قوي ببینیم که روستاهاي مولد داشته باشیم روستا وقتی مولد باشد می تواند به شهرهایمان کمک کند

 
موضوعی که امروز شاهد آن نیستیم. 

 
تغییر وضعیت شهرها و روستاها 

امروز جاي شهرها و روستاهاي ما عوض شده است زمانی روستاهاي ما محل تولید بودند و شهر مصرف کننده محصولات روستایی اما
امروز روستایی ها نیز مایحتاج خودشان را از شهرها تأمین می کنند در نتیجه چرخه تولید و مصرف سنتی ما در سطح استان سمنان
به خصوص شهرستان هاي داراي تعداد زیاد روستا مانند دامغان و مهدي شهر و شاهرود و میامی، بر هم خورده است و این موجب می

 
شود تا اقتصاد مولد ما نیز دچار خسران شود. 



دلایل زیادي براي ماندگاري جمعیت در روستاها می توان ذکر کرد اما وقتی به اقدام براي ماندگاري جمعیت روستایی می رسیم
تقریباً اقدام درخور توجهی نمی بینیم. دولت تمام اقداماتش را در وام دادن می بیند و هر وقت صحبت از خانه ساختن، اشتغال،

 
مشاغل خانگی و دامداري و حتی ازدواج می شود ابتدا می گوید وام! گو اینکه تمام مشکل ماندگاري روستاییان در پول است! 

این نشان می دهد که ما تا دو مورد اصلی حل نشود نمی توانیم مهاجرت معکوس به روستاها را شاهد باشیم نخست تغییر تفکر و
رویه مسئولان دولتی در قبال روستاها که همه چیز را در وام و تسهیلات مشاهده نکنند بلکه روستاها آب می خواهد، امنیت می
خواهد، روان سالم براي زیستن می خواهد و … و ثانیاً برنامه ریزي میان مدت و بلند مدت براي اینکه یک روستایی بداند در روستا
چه آینده اي خواهد داشت که شهر را رها کرده و به روستایش برود. متأسفانه روستاهاي ما رها شده و کارهاي مقطعی و وام دادن

 
نهایت کاري است که دولت درباره آنها انجام می دهد. 

کارشناس اقتصادي



سرآمدن صبر 14 ساله یک سرمایه گذار / دست نیاز سرمایه گذار با هدف

اشتغال زایی براي هزار نفر در نور

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/10/08

به گزارش خبرگزاري فارس از شهرستان نور، آذر ماه
خبري با عنوان« روشن شدن بارقه هاي امید...» در
خبرگزاري فارس  منتشر شد (بیشتر اینجا بخوانید) در این
گزارش مسؤولان در پی گلایه این سرمایه گذار و بررسی

 
مشکل وي وعده حل و پیگیري را دادند. 

امابعد از مدتی فضا همچنان مه آلود است چون سرمایه
گذار پروژه بار دیگر از خبرنگاران خواست تا عواملی که

 
سبب کندي کار می شود را از طریق رسانه ها به گوش مسؤولان برسانند. 

این سرمایه گذار که به قول خودش دیگر چیزي به جز امید براي وي باقی نمانده و آرزو دارد هر چه زودتر این مجتمع افتتاح و صدها

 
نفر در آن مشغول کار شوند. 

حسین نوروزي سرمایه گذار مجتمع تجاري ـ تفریحی نگین شمال نور از ما خواست تا براي شنیدن درد دل و انعکاس آن به محل
مجتمع برویم ناگهان محل جلسه را تغییر داد و در منزلش از ما پذیرایی کرد اما وقتی به منزلش رفتیم با صحنه اسفباري مواجه

 
شدیم. 

 
 

 
  انتظار پشت درب هاي بسته/ امروز و فردا شدن تحقق وعده  

وارد اتاق هایی خالی بدون فرش شدیم که تنها یک تشک و پتو روي زمین و بخاري گازي که لوله آن از دودکش شومینه خارج شده

 
بود به عنوان وسیله گرمایشی روشن بود، با خودمان گفتیم این وضعیت سخت هرگز شایسته یک سرمایه گذار نیست... 

وقتی علت را پرسیدیم، به موارد مطرح شده در گفت و گوي قبلی اشاره کرد و پاسخ داد: اختلاف نظرهاي شهرداري، نظام مهندسی،
ادارات خدمات رسان و برخی مکاتبات بین آنان، هر چند مدت بار اضافه اي را بر بارهاي قبلی که به دوش من انداختند، تحمیل می

0:00



 
کنند که دیگر توانش را ندارم. 

 
بار هزینه ها کمرم را شکست خانه ام را فروختم! 

وي اضافه کرد: فاکتورها کمرشکن است، براي اتفاقاتی که تاکنون افتاد، همه چیزم را دادم، از 17 هزار متر مربع مجتمع که 50 درصد
آن مال من بود اکنون فقط 4 هزار متر مربع براي من مانده است، چگونه باید 17 هزار متر را تکمیل کنم، هزینه فاکتورها، خرید

 
امتیازات و غیره را پرداخت کنم. 

نوروري بیان کرد: منزلم را فروختم تا بدهی ها را بدهم و اکنون در این سن و سال که با زحمت توانستم آبرو جمع کنم،  تنها آرزوي

 
من این است که اجاره نشین نباشم! 

این سرمایه گذار ادامه داد: البته انتشار خبر قبلی تاثیر به سزایی داشت و  شهرداري، نظام مهندسی و اداره برق توافقاتی کردند و قرار
شد تا 14 هزار متر خروجی نظام به عهده شهرداري و مابقی بر عهده سرمایه گذار باشد که حدود 3 هزار متر سهم من می شد و

 
پذیرفتم، اما دوباره نقشه اصلاح و براي همین فاکتور جدید صادر شد که علاوه بر مبالغ قبلی هزینه جدیدي اضافه شد. 

 
کارم به دادگاه کشید بدهکار شدم! 

وي به یک طبقه اضافه که در نقشه بود ولی وجود خارجی نداشت اما سال ها به عنوان یک مشکل اصلی مطرح و مانع پیشرفت کار
شد، اشاره و بیان کرد: این طبقه در واقع پشت بام مجتمع است که شهردار وقت آن را نپذیرفتند و احدي از اعضاي شوراي وقت هم

 
درخواست غیرمعقول داشتند و همین امر سبب شد تا کار ما به اطلاعات و دادگاه هم بکشد. 

ولی در دادگاه با اعتراف به بهتان و عذرخواهی وي، بنده تبرئه شدم اما پس از آن سنگ اندازي و مانع تراشی اضافه شد البته قبلا هم
تهدید کرده بودند که اجازه نمی دهند کار پیش برود با این مانع تراشی 7 میلیارد وام من برگشت خورد، سند ندادند و بدهکارم

 
کردند. 

 
داستان فروش واحدهاي تجاري با دادن حق مالکیت به خریداران 

  وي بار دیگر از انتشار درد دل قبلی، قدردانی کرد و گفت: اصلاح نقشه و حذف یک طبقه اضافه که نمی دانم از کجا آمده بود از
ثمرات انتشار خبر قبلی بود اما براي همین اصلاح مجددا فاکتور جدید صادر کردند در صورتی که می توانستند کمک کنند و این

 
مبلغ را نگیرند. 

نوروزي از دیگر مشکلات را فروش واحدهاي تجاري سهم شهرداري با دادن حق مالکیت به خریداران عنوان کرد و افزود: در قرارداد
مشارکت مقرر بود که سرقفلی فروخته شود که علاوه بر اینکه به نفع شهرداري بود چون شهرداري با این نحوه فروش همه حقوق را از

 
خود سلب کرده و دیگر منافعی ندارد در حالی که می توانست درآمد پایدار براي خود ایجاد کند. 

نوروزي گفت: از طرفی برابر اساسنامه طبقات و واحدها براي مشاغل خاص تعیین که کاملا نظام مند و شکیل بود، فروش سرقفلی
ضمن نظم دادن به بازار، محل قرار گرفتن مشاغل را نظام مند می کرد که شهردار با فروش مالکیت حقوق دیگران را ضایع کرده است.



وي با اشاره سابقه تصمیم گیري و مذاکره با شهرداري در احداث این مجتمع، بیان کرد: مردم نور می دانند که زمین مجتمع متعلق
به کشتارگاه سنتی بوده که علاوه بر بوي بد، فاضلاب آن وارد رودخانه می شد و به محیط زیست لطمه شدید می زد، وقتی براي
مذاکره به شهرداري رفتم، در همان زمان به من پیشنهاد شد که زمین را خریداري کنم که اگر اینکار را می کردم در مجموع براي

 
خرید زمین و گرفتن پروانه باید 7 میلیارد هزینه می کردم اما اکنون 70 میلیارد هزینه کردم و هنوز به نتیجه نرسیدم. 

 
14 سال است هزینه کردم بازار سنتی شکست نمی خورد 

سرمایه گذار مجتمع تجاري ـ تفریحی نگین شمال نور در بخش دیگري از سخنان خود به مزایاي این بازار اشاره کرد و افزود: اینجا
بازار سنتی است، بازارهاي دیگر و مجموعه اي ممکن است شکست بخورد که تجربه هم این موضوع را ثابت کرد ولی سراغ نداریم که
بازار سنتی شکست خورده باشد زیرا با 50 ـ 60 میلیون سرمایه می توان در این بازار شروع به کار کرد و خریدار هم حق چانه زدن

 
دارد و با کمی بالاتر یا پائین تر خرید می کند. 

وي با بیان اینکه اگر شهرداري و نظام مهندسی کمک کنند تا دهه فجر این مجتمع تکمیل و حدود هزار نفر مشغول به کار می شوند،
خاطر نشان کرد: نظام مهندسی و شهرداري باید با تعامل بیشتر مرا به عنوان یک شریک بپذیرند و مشکلاتم را درك کنند، به ضرر و
زیان شریک هم فکر کنند، 14 سال هزینه کردم، با همه مشکلات مجتمع را نگهداري کردم در قرارداد شهرداري تعهد کرده بود در
صورت پیشرفت فیزیکی 50 درصدي پروژه، سند تحویل دهد و موارد متعدد که الان به آنها استناد می شود بنابراین انتظار دارم در

 
این مورد هم به قرارداد استناد کنند و شراکت داشته باشند. 

نوروزي در پایان بار دیگر با درخواست از نظام مهندسی براي کمک به تکمیل و راه اندازي پروژه، گفت: اگر همکاري و تعامل بیشتر
شود با سرعت کنتور برق همه واحدها هم وصل می شود، واحدهایی که به تناسب شغل نیاز به گاز و آب دارند نیز انشعابات آن ها

 
متصل و پروژه فعال می شود. 

به گزارش فارس، آقاي نوروزي از استان آذربایجان براي سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال اقدام به فعال کردن این پروژه در این مجتمع
کرده، 14 سال هم از انتظارش می گذرد، این یک طرف ماجرا طرف دیگر شعار مسؤولانی که می گویند سرمایه گذار نداریم تا از
اشتغال زایی حمایت کنیم! اینجاست که تفاوت بین حرف و عمل آشکار می شود، آیا در این مورد سکوت جایز است، مسؤولان

 
رسیدگی کنند. 

انتهاي پیام/86023/ج



795 قاچاقچی در چهارمحال و بختیاري دستگیر شدند
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795 قاچاقچی در چهارمحال و بختیاري دستگیر شدند 

مهر/ استاندار چهارمحال و بختیاري گفت: 795 قاچاقچی

 
در چهارمحال و بختیاري در سالجاري دستگیر شدند. 

اقبال عباسی، استاندار چهارمحال و بختیاري شامگاه
یکشنبه در ستاد مبارزه با قاچاق کالا با اشاره به اینکه
795 قاچاقچی در چهارمحال و بختیاري دستگیر شدند،
اظهار داشت: 780 پرونده در راستاي مبارزه با قاچاق کالا

 
در این استان در سال جاري تشکل شده است. 

 
وي گفت: ارزش ریالی این تعداد پرونده 350 میلیارد ریال بوده است. 

 
استاندار چهارمحال و بختیاري تاکید کرد: در این راستا تعداد 231 خودرو قاچاقچیان در این استان توقیف شده است. 

 
وي تاکید کرد: مبارزه با ورود کالاهاي قاچاق به استان و کشور نقش مهمی در رونق بخش تولید دارد. 

استاندار چهارمحال و بختیاري بیان کرد: فعال بودن کارخانه هاي تولیدي در گرو جلوگیري از ورود کالاي قاچاق به کشور و استان

 
است. 

 
وي بیان کرد: نیروي انتظامی نقش مهمی در شناسایی قاچاقچیان کالا در محورهاي ارتباطی استان دارد و این امر قابل تقدیر است. 

استاندار چهارمحال و بختیاري در ادامه با بیان اینکه باید تلاش کرد از واردات کالا جلوگیري کرد و صادرات را توسعه دارد، گفت:

 
توسعه کشور در گرو توسعه صادرات است. 

 
وي افزود: افزایش صادرات موجب فعال بودن کارخانه تولیدي و اشتغال در استان چهارمحال و بختیاري و سایر مناطق کشور است. 

 
آخرین خبر چهارمحال و بختیاري در اینستاگرام : 

https://instagram.com/Shahrekordtoday



وام جدید کرونایی +جزئیات

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت: تسهیلات کرونایی
جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه…

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت: تسهیلات کرونایی

 
جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

چند هفته گذشته بود که حسین محمودي سفید کوهی، مدیرکل
دفتر هدایت نیروي کار و کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی درباره کسب و کارهایی که تسهیلات کرونا دریافت کردند
گفت: آن دسته از افرادي که جاماندگان دریافت تسهیلات کرونایی

 
هستند امکان ثبت نام جدید برایشان وجود ندارد. 

محمودي اظهار داشت: براي یک سري از حوزه ها با توجه به میزان
آسیبی که از کرونا دیده اند نیز شرایطی تعریف شده است. حوزه گردشگري, وزشی و فرهنگی از جمله این کسب و کارها هستند، که
پرداخت تسهیلات کرونایی به آنها از سوي ستاد ملی کرونا تصویب شده است. در حوزه گردشگري وزارت میراث فرهنگی و صنایع
دستی,با همکاري وزارت کار و معاونت اقتصادي در ستاد ملی کرونا پیشنهاد داده شد، بر اساس لیستی که وزارت میراث فرهنگی و
صنایع دستی در اختیار وزارت کار قرار داده است, اجازه ثبت نام وجود دارد و تا پایان آذر ماه مشاغل متقاضی می توانند بر اساس

 
مبلغی که وزارت گردشگري پیشنهاد داده است می توانند از تسهیلات بهره مند شوند. 

وي با توجه به اینکه تعدادي از باشگاه هاي ورزشی به خاطر شرایط کرونایی مجبور به تعطیل شدن کردند گفت: در ستاد ملی کرونا ،
مصوب شد این دسته از باشگاه ها هم در صورتی که متقاضی دریافت وام کرونا هستند می توانند اقدام کنند. یکی از مصوبات ستاد
براي سه گروه گردشگري, ورزشی و فرهنگی این بود که اسمهال تسهیلات تا پایان اردیبهشت ماه باشد. یعنی اگر پیش از این

 
تسهیلاتی دریافت کرده اند و اکنون قرار است تسهیلات جدید دریافت کنند, مدت بازپرداخت آن تا پایان اردیبهشت ماه باشد. 

محمودي گفت:براي وزارت فرهنگ هم در ستاد ملی کرونا مصوب شد,کسب وکارهاي حوزه وزارت ارشاد هم فرصت جدیدي ایجاد

 
شد تا با ثبت نام در سامانه کارا از دریافت تسهیلات بهره مند شوند. 

وي اظهار داشت: افراد و بنگاه هایی در این سه حوزه می توانند در سامانه کارا ثبت نام کنند که اطلاعات آنها را نهادهاي بخشی
مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار سامانه کارا قرار داده باشد. در حال حاضر امکان ثبت نام براي افراد عادي در سامانه کارا وجود
ندارد, تنها افرادي می توانند ثبت نام کنند که نهاد مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار وزارت کار قرارداده باشد و از سوي وزارت کار در

 
سامانه کارا بارگذاري شده باشد. 



اکنون علاالدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت:

 
تسهیلات کرونایی جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

وي ادامه داد: به بخش حمل و نقل که از گذشته این تسهیلات پرداخت می شد و اکنون براي پرونده هاي باقی مانده ادامه دارد. مبلغ

 
مد نظر براي بخش حمل و نقل 3هزار و 500میلیارد تومان پیش بینی از قبل بود که درحال پرداخت است. 

ازوجی با بیان اینکه چارچوب پرداخت تسهیلات مانند اعطاي تسهیلات قبلی است گفت: تفاوت در حال حاضر این است که چگونگی
پرداخت را خود بخش اجرایی مربوطه تعیین کرده است.بر اساس لیستی از بنگاه ها و واحدهاي تولیدي که دستگاه هاي مربوطه از

 
بنگاه ها مشخص می کنند, تسهیلات از سوي بانک ها پرداخت می شود. 

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار ادامه داد: این تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده در سه بخش
گردشگري، ورزش و فرهنگ، هنر و رسانه تعلق می گیرد. بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش ورزش 800 میلیارد تومان و

بخش فرهنگ و رسانه 1700 میلیارد تومان دریافت می کنند.



17 واحد تولیدي راکد در اردبیل به چرخه تولید بازگشت

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/10/08

 
17 واحد تولیدي راکد در اردبیل به چرخه تولید بازگشت 

ایرنا/ فرماندار اردبیل گفت: امسال با حمایت دولت 17
واحد تولیدي راکد در این شهرستان فعال شد و با فعال
سازي این واحدها براي 170 نفر زمینه اشتغال ایجاد شده

 
است. 

مسعود امامی یگانه، فرماندار اردبیل در بازدید از واحدهاي
تولیدي شهرك صنعتی شماره یک اردبیل، حمایت از
واحدهاي تولیدي، تامین زیرساخت هاي لازم واحدها و

 
احیاي واحدهاي راکد را ضروري دانست. 

وي با اشاره به ایجاد اشتغال در واحدهاي تولیدي کوچک گفت: حمایت ها از این واحدها مورد توجه قرار گرفته و اقدامات خوبی هم

 
در شهرستان از قبیل ارائه تسهیلات و تامین زیرساخت ها براي واحدهاي کوچک انجام شده است. 

فرماندار اردبیل گفت: واحدهاي تولیدي و صنعتی راکد و نیمه فعال در این شهرستان شناسایی شده و تلاش بر این است مشکلات

 
این واحدها برطرف شود. 

امامی یگانه بیان کرد: ایجاد اشتغال پایدار در مناطق محروم از اولویت اساسی مسئولان استان است و برنامه ریزي شده امسال با

 
اجراي طرح هاي اشتغال زا زمینه رونق اقتصادي در این شهرستان فراهم شود. 

وي درباره اعطاي تسهیلات مشاغل خانگی افزود: یکی از اولویت هاي توسعه اشتغال، اعطاي تسهیلات مشاغل خانگی است که با ارایه

 
تسهیلات به مشاغل خانگی براي 211 نفر شغل ایجاد شده است. 

 
در این بازدید مدیران واحدهاي تولیدي مشکلات مربوط به تولیدات و صادرات را بیان کردند. 

 
آخرین خبر اردبیل در اینستاگرام : 

https://instagram.com/ardabil__today



تحصیل و اشتغال ورزشکاران موردتوجه روساي هیئت هاي ورزشی استان باشد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان، گفت:تحصیل و اشتغال ورزشکاران موردتوجه روساي هیئت هاي ورزشی استان باشد.

مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان: تحصیل و اشتغال
ورزشکاران موردتوجه روساي هیئت هاي ورزشی استان
باشد مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان، گفت:تحصیل
و اشتغال ورزشکاران موردتوجه روساي هیئت هاي ورزشی

 
استان باشد. 

به گزارش خبرنگار برنا از همدان، حمید سیفی در جلسه
کارگروه ورزشی هیئت ها که با حضور تنی چند از روساي
هیئت هاي ورزشی برگزار شد، اظهار کرد: هیئت هاي

 
ورزشی بازوان اجرایی اداره کل ورزش و جوانان هستند. 

وي با تأکید بر اینکه هیئت ها باید به صورت چندوجهی عمل کنند، گفت: امروز با توجه به شرایط اقتصادي کشور باید به فکر ایجاد

 
یک درآمد پایدار براي هیئت ورزشی و یا ورزش استان باشیم تا شاهد رشد و شکوفایی هرچه بیشتر باشیم. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان، گفت: تأکید می کنم امروز اعتبار کافی در اداره کل ورزش و جوانان وجود دارد اما هیئت ها

 
براي جذب آن باید برنامه محور باشند. 

وي با اشاره به انعقاد تفاهم نامه با دانشگاه نهاوند، گفت: متأسفانه یکی از مواردي که در ورزش مغفول می ماند بحث تحصیل

 
ورزشکاران و قهرمانان است که روساي هیئت هاي ورزشی باید این مهم توجه داشته باشند. 

سیفی افزود: در این زمینه دانشگاه ملی نهاوند آمادگی پذیرش قهرمانان و بانوان ورزشکار استان همدان را با شرایط ویژه را دارد لذا

 
انتظار داریم قهرمانان ما از این فرصت ایجادشده بهره مند شوند. 

وي با اشاره به دیدارهاي صورت گرفته و ارتباطات موجود، گفت: زي چند ماه اخیر 70 درصد بودجه ورزش و جوانان استان همدان را

 
اضافه کردیم و مبلغی نیز براي هیئت هاي ورزشی استان جذب کرده ایم تا بتوانیم برنامه ها را به درستی و هدفمند ادامه دهیم. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان حقوق ورزشی را دیگر بحث موردتوجه هیئت هاي ورزشی استان عنوان کرد و گفت: در این

 
زمینه باید توجه بسیار زیادي شود تا در صورت بروز هرگونه حادثه توان پاسخگویی داشته باشیم. 



وي در پایان بابیان اینکه همدان چشم وچراغ ورزش کشور است، گفت: امروز گوشه به گوشه استان همدان استعدادهاي نهفته ورزشی
وجود دارد که باید براي آینده ورزش استان به دنبال شکوفایی ایشان باشیم.



تورم اردبیل بالاتر از میانگین کشوري است/ رتبه 9 اردبیل در تورم نقطه به

نقطه کل خانوارها

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/10/08

 خبرگزاري فارس- اردبیل| سرویس اقتصادي: مرکز آمار
ایران پس از بررسی شاخص قیمت مصرف کننده در آذر ماه سال 99، درصد تغییر شاخص کل نسبت به مدت مشابه سال قبل را به
تفکیک استان ها منتشر کرد که در این آمار درصد تغییر شاخص کل براي خانوارهاي کشور نسبت به آذر ماه سال 98، 44.8 درصد
اعلام شد، در این ماه عدد شاخص کل براي خانوارهاي کشور (100=1395) به  280.6 رسید که نسبت به ماه قبل 2 درصد افزایش

 
نشان می دهد. 

 
رتبه 9 اردبیل در تورم نقطه به نقطه کل خانوارها 

بیشترین نرخ تورم نقطه به نقطه مربوط به استان  کردستان 54.2 درصد و کمترین آن مربوط به استان قم با 41.2 درصد است و
استان اردبیل نیز با تورم 48 درصدي در رتبه 9 قرار دارد؛ یعنی خانوارهاي ساکن استان  کردستان نسبت به آذر ماه 1398 به طور
متوسط 9.4 درصد بیشتر از میانگین کل کشور و خانوارهاي استان قم 3.6 درصد کمتر از میانگین کل کشور براي خرید یک
«مجموعه کالا و خدمات یکسان» هزینه کرده اند و خانوارهاي استان اردبیل نیز به طور متوسط 3.2 درصد بیشتر براي خرید یک

 
مجموعه کالا و خدمات یکسان هزینه پرداخت کرده اند. 

 
 



 
  

طبق آمار اعلامی نرخ تورم دوازده ماهه منتهی به آذر ماه 1399 براي کل خانوارهاي کشور به عدد 30.5 درصد رسیده و در عین حال
نرخ تورم دوازده ماهه استان اردبیل نیز 28.4 درصد بوده و در رتبه 26 قرار دارد بیشترین نرخ تورم دوازده ماهه مربوط به استان
هرمزگان با 35.3 درصد و کمترین نرخ تورم دوازده ماهه منتهی به آذر ماه 1399 نیز مربوط به استان آذربایجان غربی با 27.2 درصد

 
است. 

 
رتبه 14 اردبیل در تورم نقطه به نقطه خانوارهاي شهري 

در آذر ماه 1399 عدد شاخص کل براي خانوارهاي شهري (100=1395) به 277.7 رسید که نسبت به ماه قبل 1.9 درصد افزایش

 
نشان می دهد. 

درصد تغییر شاخص کل نسبت به ماه مشابه سال قبل (تورم نقطه به نقطه) براي خانوارهاي شهري کشور 44.2  درصد است و
بیشترین نرخ تورم نقطه به نقطه خانوارهاي شهري در این ماه مربوط به استان کردستان با 53.6 درصد و کمترین آن مربوط به استان

 
قم با 41.2 درصد است و استان اردبیل نیز با 46 درصد در رتبه 14 قرار دارد. 

یعنی خانوارهاي شهري ساکن استان کردستان به طور متوسط 9.4 درصد بیش از میانگین کل کشور براي خرید یک«مجموعه کالا و
خدمات یکسان» هزینه کرده اند و خانوارهاي استان اردبیل نیز به طور متوسط 1.8 درصد بیشتر از میانگین کشوري براي خرید یک

 
مجموعه کالا و خدمات یکسان هزینه پرداخت کرده اند . 

 
 

 
  

نرخ تورم دوازده ماهه منتهی به آذر ماه 1399 براي خانوارهاي شهري کل کشور 30.5 درصد بوده و در عین حال در استان اردبیل
نیز نرخ تورم دوازده ماهه منتهی به این ماه 28 درصد رسیده و از این حیث نیز در رتبه 24 قرار دارد و بیشترین نرخ تورم دوازده
ماهه مربوط به استان هرمزگان با 35 درصد و کمترین نرخ تورم دوازده ماهه منتهی به آذر ماه سال 99 نیز مربوط به استان

 
آذربایجان غربی با 26.9 درصد است. 

 
رتبه 7 اردبیل در تورم نقطه به نقطه خانوارهاي روستایی 



در آذر ماه 1399 عدد شاخص کل براي خانوارهاي روستایی کشور (100=1395) به 296.3 بوده که نسبت به ماه قبل 2.7 درصد

 
افزایش داشته و درصد تغییر شاخص کل خانوارهاي روستایی نسبت به ماه مشابه سال قبل (تورم نقطه به نقطه) 48 درصد است. 

بیشترین نرخ تورم نقطه به نقطه خانوارهاي روستایی مربوط به استان همدان با 58.1 درصد و کمترین آن مربوط به استان سیستان و
بلوچستان با 39.5 درصد است و استان اردبیل نیز با 53.5 درصد در رتبه 7 قرار دارد؛ یعنی خانوارهاي روستایی ساکن استان همدان
به طور متوسط 10.1 درصد بیشتر از میانگین کل کشور براي خرید یک «مجموعه کالا و خدمات یکسان» هزینه کرده اند و
خانوارهاي روستایی ساکن استان اردبیل نیز به طور متوسط 5.5 درصد بیشتر براي خرید یک مجموعه کالا و خدمات یکسان هزینه

 
پرداخت کرده اند. 

 
 

 
  

نرخ تورم دوازده ماهه منتهی به آذر ماه 1399 براي خانوارهاي روستایی کشور به 30.5 درصد رسیده و نرخ تورم دوازده ماهه براي
خانوارهاي روستایی استان اردبیل نیز 29.5 درصد بوده و از این حیث در رتبه 16 قرار دارد و بیشترین نرخ تورم دوازده ماهه مربوط
به استان هرمزگان با 35.9 درصد بوده و کمترین نرخ تورم دوازده ماهه منتهی به آذر ماه سال 1399 نیز مربوط به استان خوزستان با

 
25.7 درصد است. 

 
تورم 61.4 درصدي خوراکی ها و آشامیدنی ها در استان اردبیل 

یکی دیگر از نکات مهم دیگر در این گزارش تورم  61.4 درصدي اردبیل در دسته خوراکی هاو آشامیدنی ها است به طوریکه تورم
نقطه اي کل کشور در این شاخص 57.9 درصد است و استان اردبیل با تورم بالاي 61 درصدي خود در این دسته بندي در رتبه 8
قرار دارد و این درحالیست که از نظر ضریب اهمیت نیز این دسته از مواد و کالاهاي مصرفی در استان اردبیل ضریب اهمیت 37.05
درصدي داشته و استان اردبیل از این حیث پس از استان سیستان بلوچستان داراي بالاترین ضریب اهمیت در تورم نقطه به نقطه

 
دارد و این امر نشانگر فشار مضاعف بر مردم به دلیل بالا بودن ضریب اهمیت این دسته از اقلام در امرار معاش آنها دارد. 

در کنار آن در خصوص اقلام غیرخوراکی و خدمات نیز تورم نقطه اي استان اردبیل در این ماه به عدد 38.2 درصدي رسیده است و
ضریب اهمیت آن نیز 62.95 درصد است و در عین حال تورم نقطه اي کل کشور در این بخش نیز 38.7 درصد است و از این حیث

 
استان اردبیل تورم پایین تري نسبت به میانگین کشوري داشته است. 



 
تورم بالا اقشار کم درآمد جامعه را با مشکل جدي مواجه کرده است 

یکی از شهروندان اردبیلی در گفتگو با خبرنگار فارس در اردبیل بیان کرد: متاسفانه در طی ماه هاي اخیر وضعیت تورمی در کشور و
استان اردبیل در سطح بسیار نامناسبی قرار گرفته و افزایش تورم و قیمت هاي لحظه اي سبب مشکلات زیادي براي مردم به خصوص

 
اقشار کم درآمد جامعه شده است. 

وي افزود: در حال حاضر قیمت بسیاري از اقلام حتی کالاهاي اساسی به صورت ماهانه و هفتگی و گاها به صورت روزانه در حال
افزایش بوده و این در حالیست که نظارت کافی نیز در این خصوص وجود ندارد و شاهد افزایش بی رویه قیمت ها در طول ماه هستیم.

این شهروند اردبیلی تصریح کرد: وضعیت اقتصادي موجود در سطح جامعه در شرایط مناسبی قرار ندارد و اغلب از مردم با توجه به
تورم بالاي موجود در بازار از خرید بسیاري از اقلام و حتی برخی کالاهاي اساسی عاجز هستند و امیدواریم که مسئولان امر توجه

 
جدي به این مشکل داشته باشند. 

 
 

 
  

 
مسؤولان نظارت کافی به بازار ندارند 

یکی دیگر از شهروندان اردبیلی گفت: افزایش قیمت به صورت لحظه اي باعث سردرگمی مردم و حتی خود فروشندگان شده است و
نیاز است تا مسؤولان اهتمام جدي نسبت به حل این مشکل داشته باشند و پس از بررسی علل موجود براي این مشکل اقدامات

 
اساسی در راستاي حل آن انجام دهند. 

این شهروند اردبیلی ادامه داد: در حالی که مسؤولان از عدم کمبود در خصوص کالاهاي اساسی مورد نیاز خانوار و سایر اقلام در کشور
خبر می دهند اما همچنان شاهد افزایش بی رویه قیمت  ها در سطح بازار هستیم و این نشان می  دهد که مشکل اصلی در خصوص

 
افزایش قیمت  ها به عدم نظارت صحیح بر بازار و وجود دلالان در این خصوص است که سبب افزایش قیمت می  شود. 

به گزارش خبرگزاري فارس از اردبیل، از آنجائی که استان اردبیل جزو استان هاي کم برخوردار کشور بوده و مردم با مشکلاتی
همچون معضل بیکاري و نبود اشتغال و درآمد مناسب دست و پنجه نرم می کنند تورم 48 درصدي و بالاتر از میانگین کشوري این



استان براي اغلب مردم مشکل ساز بوده و با توجه به وضعیت اقتصادي حاکم بر جامعه سبب بروز مشکلات معیشتی براي مردم به

 
خصوص اقشار کم درآمد جامعه شده است. 

انتظار می رود که مسؤولان امر با توجه جدي به وضعیت جامعه اقداماتی اساسی در کنترل تورم و کاهش نرخ اقلام و کالاهاي اساسی

 
باشند. 

 
گزارش: مهران عقلمند 

انتهاي پیام/3463/ي



از توسعه شرکت هاي تعاون و گسترش مراکز نوآوري حمایت می شود

منبع: سیتناشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/10/08

به گزارش سیتنا، مراکز نوآوري و توسعه تعاون ایران با
حضور معاون علمی و فناوري رییس جمهوري افتتاح شد تا
با ارائه خدمات به تعاونی ها فعالیت هاي این حوزه شتاب

 
گیرد. 

در قالب «مراکز نوآوري و توسعه تعاون ایران» هشت
خدمت ویژه در حوزه هاي مربوط به تامین اجتماعی،
بانکی، مالیاتی، حقوقی و ضمانتی در اختیار تعاونی ها قرار

می گیرد. در این مرکز شتاب دهنده هایی نیز مستقر هستند. این مرکز پلی است میان بخش هاي تعاون کشور. بخش هایی مانند 90

 
هزار تعاونی فعال، اتحادیه هاي تعاونی و اتاق تعاون. 

 
اندیشکده تعاون هم حلقه واسط دستگاه حاکمیتی و مجامع علمی در سطوح علمی و انجام مطالعات کاربردي در حوزه تعاون است. 

محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، علی وحدت مدیر عامل صندوق نوآوري و شکوفایی، حمیدرضا طیبی رییس
جهاد دانشگاهی و محمدرضا پورابراهیمی رییس کمیسیون اقتصادي مجلس نیز از دیگر حاضران در مراسم افتتاح مراکز نوآوري و

 
توسعه تعاون ایران(منتا) بودند. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در این مراسم، گفت: توسعه بخش تعاون در کشور به فرهنگ سازي نیاز دارد. اقتصاد دانش

 
بنیان هم فرهنگ جدیدي است که به کشور تزریق شده است. 

به گفته ستاري، توسعه نتیجه یک فرهنگ است. باید فرهنگ و دیدگاه ها تغییر کند تا توسعه اتفاق بیفتد . یعنی باید ایده هاي خلاق

 
جوانان محلی براي جولان دادن، توسعه یافتن و تجاري شدن پیدا کنند. این کار هم فقط در قالب تغییر فرهنگ و نگاه بروز می کند. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري ادامه داد: در صنعت خودرو تلاش کردیم این تغییر فرهنگ را ایجاد کنیم یعنی جوانان و ایده
هاي آنها را به داشته ها و امکانات کارخانجات بزرگ خودروسازي وصل کردیم تا با این کار فرصتی براي تجاري سازي این ایده ها،

 
توسعه صنعت خودرو و انتفاع مالی کارخانجات بزرگ فراهم شد. 

رییس بنیاد ملی نخبگان در ادامه بیان کرد: بخش تعاون کشور نیز به همین تغییر نگاه نیاز دارد یعنی باید فرصتی براي تبلور خلاقیت
و ایده هاي نو جوانان در تعاونی ها ایجاد شود و مبتکران و نخبگان با ایجاد مراکز نوآوري و با کمک ایده هاي فناورانه خود، به توسعه

 
این بخش کمک کنند. 



معاون علمی و فناوري رییس جمهوري افزود: صندوق هاي زیادي در حوزه تعاون وجود دارد که باید حامی ایده هاي نو باشد و شرایط

 
را براي توسعه شرکت هاي خلاق این حوزه فراهم کند. این صندوق ها بر روي ایده هاي جوانان و ایده هاي آنها سرمایه گذاري کنند. 

ستاري با اشاره به ورود مفاهیم نوین به دایره لغات کشور، گفت: با شکل گیري زیست بوم فناوري و نوآوري دایره لغات ادبیات کشور

 
گسترده تر شد و این روزها مفاهیمی چون استارتاپ ها، دانش بنیان ها، شتاب دهنده ها و شرکت هاي خلاق را زیاد می شنویم. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري هچنین تاکید کرد: این لغات نتیجه شکل گیري اقتصاد دانش بنیان در کشور است. حوزه

 
تعاون هم به چنین تغییر دیدگاه ها و نگاه هایی نیاز دارد تا زمینه توسعه آن به کمک ایده هاي نوي جوانان فراهم شود. 

این مراکز تا کنون در 10 استان آذربایجان شرقی، اردبیل، کردستان، البرز، کرمان، فارس، هرمزگان، مازندران و قم افتتاح شده است.

 
هدف از این اقدام ارتقا نظام نوآوري بخش تعاون و توسعه زیست بوم نوآوري و کارآفرینی این حوزه است. 

 
اعتبار به تعاونی هاي دانش بنیان اختصاص می یابد 

همچنین محمد شریعتمداري، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این مراسم گفت:  امروز شاهد افتتاح دو مرکز، نوآورانه و اندیشه
محور در بخش تعاون کشور هستیم. افتتاح این دو مرکز، یک نقطه عطف در فعالیت هاي فناورانه بخش تعاون است. همچنین باید
تاکید کرد که موضوع نوآوري و ایجاد و توسعه اقتصاد دانش بنیان نیز در دوره حضور دکتر ستاري در معاونت علمی و فناوري رباست

 
جمهوري شاهد یک تحول اساسی بود. 

شریعتمداري توضیحاتی در مورد اصل 43 قانون اساسی ارائه داد و بیان کرد: در صورت اولویت بخشی به بخش تعاون،  می توان

 
بسیاري از مشکلات اقتصادي کشور را کاهش داد. در مسائلی مانند خصوصی سازي نیز باید تعاونی هاي کشور را در اولویت قرار داد. 

شریعتمداري توسعه استانی تعاونی ها را یک راهبرد قابل توجه ذکر کرد و گفت: حوزه هایی مانند شیلات، آبزیان و کشاورزي، مستعد
فعالیت هاي فناوري محور بخش تعاونی ها است تا از خروجی و ما حصل چنین فعالیت هاي، شاهد تغییرات اساسی در اقتصاد کشور
باشیم. اختصاص یک خط اعتباري ویژه براي تعاونی هاي دانش بنیان و تخصیص 30 میلیارد تومان براي مراکز نوآوري استانی و مرکز

 
نوآوري منتا، نیز یک خبر خوش در این زمینه است که با حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري ممکن شده است. 

در ادامه این مراسم تفاهم نامه همکاري هاي مشترك بین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و معاونت علمی و فناوري ریاست
جمهوري در زمینه حمایت از تشکیل و توسعه شرکت هاي تعاون و حمایت از گسترش مراکز نوآوري و شتاب دهنده هاي این حوزه
به امضاي سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري و محمد شریعتمداري وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی رسید. در این
تفاهم نامه مقرر شده است که خط اعتباري 230 میلیارد تومانی براي شرکت هاي تعاونی دانش بنیان، جوانان و مراکز نوآوري بخش

تعاون در نظر گرفته شود.



فرش قرمز محله ها براي جهانـدیدگان

منبع: همشهريشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/10/08

شهرك هاي قدیمی در غرب تهران، چند سالی است که با تغییر هرم جمعیتی از جوان به سوي سالمند پیش رفته اند.

 همشهري آنلاین _ سمیرا باباجانپور: سالمندان بیشترین
جمعیت شهرك هایی همچون «اکباتان» و «شهید فکوري» در منطقه 5 و شهرك «دانشگاه» در منطقه 21 را تشکیل می دهند.

 
موضوعی که سبب شده تا نخستین سراي «تجربه» با محوریت حمایت از سالمندان در غرب تهران فعال شود. 

محدوده غربی پایتخت به دلیل ساخت خانه هاي نوساز و رونق انبوه سازي پس پیروزي از انقلاب، بیشترین جمعیت شهرك نشین را
به خود دیده است، چراکه به سبب وجود زمین هاي مناسب و وسیع، این محدوده از تهران محل مناسبی براي شهرك سازي بوده

 
است. 

ارگان هاي دولتی و غیردولتی زیادي با خرید این زمین ها شروع به شهرك سازي کرده و واحدهاي ساخته شده را در اختیار
کارمندان و کارکنان خود قرار داده اند. بیشتر کارمندانی که در این شهرك ها ساکن شدند، چند سالی است که بازنشسته شده اند و

 
دوران سالمندي را می گذرانند و همین موضوع بافت جمعیتی متفاوتی را براي ساکنان این شهرك ها رقم زده است. 

براي مثال، ساکنان شهرك دانشگاه که بیشتر کارمندان و استادان دانشگاه «تهران» و پرستاران بازنشسته هستند، جمعیت 70
درصدي سالمندي را براي این شهرك رقم زده اند. همین وضعیت در شهرك اکباتان منطقه 5 نیز وجود دارد. موضوعی که چند سالی
است دغدغه اهالی شهرك ها و مدیران شهري قرار گرفته است، براي اینکه بتوانند بهترین و بیشترین حمایت را از قشر سالمند داشته

 
باشند و از توانمندي ها و تجربه این سالمندان تحصیل کرده، بهره مند شوند. 

- 8 هزار سالمند در شهرك اکباتان شهرك اکباتان براساس آخرین سرشماري سال 1395، 45 هزار نفر جمعیت دارد. به گفته «ربابه
تبریزي»، دبیر شورایاري شهرك، این جمعیت در حال حاضر به سبب مهاجرت، مرگ و میر و تغییر محل سکونت، کمتر شده است. با
این حال، تبریزي از جمعیت 8 هزار نفري خبر می دهد که به عنوان سالمند در این شهرك زندگی می کنند. او می گوید: «این تعداد
جمعیت سالمند در یک محدوده مسکونی در تهران شبیه ندارد. جمعیت سالمند فرهیخته اي که اکثراً بازنشسته مراکز فرهنگی،

 
هنري و علمی هستند.» 



 
 

- «گنجینه»، پویش محلی سالمندي تبریزي با اشاره به طرح «گنجینه» که یک پویش محلی سالمندي است، می گوید: «سال
گذشته، این طرح از سوي شورایاري شهرك اکباتان مطرح شد تا سالمندان به عنوان گنجینه دانش و تجربه مورد توجه مدیران شهري
قرار بگیرند و بتوانیم بین آنها و نسل حال و آینده، پلی از تعامل بزنیم. ما در شهرك از نیروي سالمند سالم، توانمند و با تجربه بهره

 
مند هستیم که هرکدام می توانند کوهی از دانش و آموزش در اختیار جوانان قرار دهند. 

این طرح مطرح شده است و امیدواریم بسیار زود در مناطق 22 گانه اجرایی شود.» تبریزي از طرح «سلامت سالمندان در شهرك
اکباتان» نام می برد و ادامه می دهد: «این طرح چند سال پیش با مشارکت شورایاري شهرك اکباتان و وزارت بهداشت اجرایی شده
است تا میزان سلامت سالمندان این شهرك سنجیده شود. خوشبختانه به سبب سطح سواد بالا و بهره مندي از امکانات مناسب

 
زندگی، سالمندان این شهرك از سلامت خوبی برخوردارند.» 

 
شکل گیري بزرگ ترین انجمن جهاندیدگان 

تبریزي درباره شکل گیري بزرگ ترین انجمن جهاندیدگان غرب تهران در اکباتان می گوید: «در سال 1384، زنان بازنشسته شهرك،
گروهی با عنوان «کانون جهاندیدگان» و «گروه بانوان» راه اندازي کردند که در حال حاضر بیش از هزار عضو دارد و شهروندان براي
عضویت جدید باید در نوبت باشند. این کانون ها بسیار فعال و خود جوش هستند و با برنامه ریزي هاي مناسب، اوقات فرح بخشی
براي سالمندان رقم می زنند. از دل همین کانون، زمینه راه اندازي نخستین انجمن «آلزایمر» کشور شکل گرفت که هم اکنون در

 
سطح بین المللی فعال است و دستاوردهاي علمی و تجربی فوق العاده اي در زمینه آلزایمر کسب کرده است.» 

- راه اندازي سراي تجربه غرب تهران با بررسی آمار جمعیتی شهر تهران و پیش بینی تغییرات در هرم جمعیتی، مشخص است که در
سال 1430 حدود 25 درصد از کل جمعیت پایتخت، سالمند خواهند بود. این موضوع را پیش از اینکه یک وضعیت بحرانی بسنجیم
باید با برنامه ریزي و مدیریت از آن به عنوان یک فرصت استفاده کنیم. «الهه تیرا»، مدیر محله اکباتان و عضو هیئت مدیره بنیاد
فرهنگی سالمندان با تأکید بر این موضوع از راه اندازي نخستین سراي تجربه در غرب تهران خبر می دهد و می گوید: «سراي تجربه
از سوي شهرداري در 4 منطقه تهران شامل مناطق 2، 5، 6 و 20 راه اندازي شده است. شهرك اکباتان با توجه به جمعیت بالاي
سالمند ساکن در این شهرك و قابلیت ها و توانمندي هاي آنها به عنوان پایلوت انتخاب شده است تا در آینده اي نزدیک به عنوان

 
یک طرح موفق در همه مناطق پایتخت اجرایی شود.» 



 
 

- تنهایی؛ مشکل مهم سالمندان شهري تیرا با بیان اینکه تنهایی، انزوا و فاصله از اجتماع از مهم ترین مشکلات سالمندان پایتخت
محسوب می شود، ادامه می دهد: «ما شهرك اکباتان را نمونه یک شهر عمودي در نظرمی گیریم. بیشتر سالمندان این محله از سواد
و توانایی بالایی برخوردارند. مشکل اصلی، تنهایی و انزوا است که می تواند بر کیفیت زندگی و سلامت سالمند تأثیر بگذارد. موضوع
مهمی که باید از سوي مدیران شهري مد نظر قرار بگیرد و تلاش هایی در زمینه مشارکت اجتماعی و بهره گیري از تجربه هاي آنها

 
انجام شود.» 

- از آموزش تا تعامل اجتماعی فعالیت سراي تجربه در 2 بخش در سراي محله اکباتان دنبال می شود. در بخش نخست، سراي تجربه
با هدف بهبود زندگی سالمندان و مشارکت اجتماعی آنها برنامه ها و فعالیت هایی را با محوریت کارگاه هاي آموزشی و مهارت
آموزشی، فضاهاي ورزشی و هنري، خانه کودك و کتابخانه متناسب با سالمندان دایر می کند. در بخش دوم نیز با توجه به ظرفیت
هاي فکري، تخصصی و تجربی سالمندان، از توانمندي ها و ظرفیت هاي این قشر از جامعه براي بهبود کیفیت زندگی سایر شهروندان
در سطح محله استفاده می شود، این اقدامات به معناي آن است که فضایی مختص تبادل تجربه با سالمندان و ارائه خدمات تخصصی

 
با تأکید بر نیازهاي بین نسلی فراهم می شود.» 

 
 الهه تیرا/ مدیر محله اکباتان 

- بازسازي سراي محله براي سالمندان مدیر محله سراي اکباتان از بازسازي و مناسب سازي این سراي محله براي فعالیت سالمندان
می گوید: «از ابتداي دي ماه، طرح بازسازي سراي محله اکباتان از سوي شهرداري منطقه آغاز شده است. در نقشه جدید، طبقه
همکف براي سالمندان مناسب سازي می شود. از سویی، طرح کافه تجربه و کارآفرینی سالمندان نیز مطرح شده است که در سراي

 
تجربه دنبال خواهد شد.» 



 
 معصومه صالحی / مدیر انجمن آلزایمر کشور در شهرك اکباتان 

 
مؤسس نخستین انجمن آلزایمر کشور در اکباتان: 

- تعامل جوانان با سالمندان یک معامله دو سر سود است حفظ سلامت سالمندي یکی از مهم ترین موضوع هایی است که در زمینه
حمایت از سالمندان مطرح می شود. سلامت جسمی، ضامن سلامت روحی و محرکی براي تعاملات اجتماعی آنها و دوري از انزوا

 
است. 

«معصومه صالحی»، مدیر تنها انجمن آلزایمر کشور در شهرك اکباتان می گوید: «پراکندگی جمعیت سالمندي در پایتخت متفاوت
است. در مناطق مرکزي به سبب اصالت محله ها و سکونت شهروندان قدیمی، جمعیت سالمندي بیشتر است. در بیشتر محله هاي
شرق تهران نیز وضعیت این گونه است. هرچه محله قدیمی تر باشد و جابه جایی مسکونی کمتر اتفاق افتاده باشد، جمعیت سالمندي
بیشتري در آن محدوده خواهیم داشت. در غرب تهران وضعیت متفاوت است. بیشتر محله ها نوساز و جوان هستند. براي مثال، در
منطقه 22 جمعیت جوان ساکن هستند و منطقه 9 جمعیت سالمند بیشتري دارد. اما در مناطق 5 و 21 به موجب توسعه شهرك
سازي به ویژه سکونت کارمندان اداره ها و سازمان ها، جمعیت سالمندان بیشتر است. اکثر این افراد دوران بازنشستگی را می گذرانند.

 
در نتیجه، جمعیت بالایی از شهرك نشینان را سالمندان تشکیل می دهند.» 

- هدایت طرح «بانک زمان» در دست جوانان او با تأکید به روند رو به رشد جمعیت سالمندان تهران می افزاید: «سال ها فعالیت در
انجمن آلزایمر و تحقیق و مطالعه درباره این بیماران، یک موضوع را برایم مشخص کرده است. اینکه تنهایی و انزوا که به دنبال خود
افسردگی را به همراه دارد، دلیل اصلی ابتلاي سالمندان به آلزایمر است. براي مثال، ما در شهرك اکباتان سالمندانی با توانمندي
جسمی و اجتماعی بالایی داریم، ولی متأسفانه در بیشتر مواقع، تنهایی مانع از حضور در جمع و مشارکت اجتماعی آنها می شود. این

 
موضوع سبب شد تا طرحی را براي مدیران شهري و بهداشتی کشور آماده کنم. این طرح «بانک زمان» نام دارد. 

بانک زمان، طرحی است که در فرایند اجراي آن جوانان وارد عمل می شوند و در تعامل با سالمندان نه تنها از تجربیات آنها استفاده
می کنند، بلکه می توانند زمینه را براي بهبود زندگی سالمندي خود نیز آماده کنند. این تعامل 2 سویه می تواند سالمندان شهر را از
انزوا خارج کند. اینکه جوانان به سالمندانی که در خانواده، همسایه و یا محله خود زندگی می کنند بی توجه نباشند و با ساده ترین
رفتارها همچون برپایی یک دورهمی شعرخوانی، گپ وگفت دوستانه، مطالعه و کتابخوانی و حتی قدم زدن و خرید کردن، سالمند را با

 
خود همراه کنند. در واقع تعامل جوانان با سالمندان یک معامله دو سر سود است.» 

- آلزایمر مهم ترین بیماري سالمندان شهر نشین صالحی بر این باور است، آلزایمر مهم ترین بیماري است که سالمند شهرنشین را
خانه نشین می کند. او درباره فعالیت انجمن می گوید: «دورهمی و برپایی کانون جهاندیگان در اکباتان در همان سال هاي 1384

 
زمینه را براي راه اندازي این انجمن فراهم کرد.» 

زمانی که فعالیت انجمن آلزایمر آغاز شد، نخستین فعالیت اش نگهداري از بیماران بود. اما تشکیل کارگروه درمانی و حرفه اي موجب



شد تا اعضاي انجمن فعالیت هاي خود را گسترش دهند. این روزها انجمن به طور حرفه اي براي درمان و پیشگیري از آلزایمر تلاش

 
می کند. آنقدر که فعالیت خود را به استان ها و شهرهاي دیگر گسترش داده است. 

او می گوید: «آلزایمر از سخت ترین بیماري هایی است که تقریباً درمانی ندارد و بیش از درمان به مراقبت احتیاج دارد. اما می توان با
تشخیص زودهنگام این بیماري، آن را کنترل کرد. با کنترل زودهنگام، بیماري، 5 سال به تعویق می افتد و بیمار با درمان هاي

 
دارویی و غیردارویی زندگی بهتري خواهد داشت.» 

- شهرکی با 70 درصد جمعیت سالمند 70درصد از ساکنان شهرك دانشگاه در منطقه 21 را سالمندان تشکیل داده اند. شهرکی که
بیشتر ساکنان آن کارمندان دانشگاه تهران و پرستاران بازنشسته هستند. «عطیه کریمی»، مدیر محله شهرك دانشگاه، درباره بافت
جمعیتی شهرك و مدیرت برنامه هاي سراي محله با محوریت سالمندان می گوید: «بیشتر اهالی شهرك دانشگاه از بازنشستگان
جامعه پزشکی و پرستاري هستند. براي همین بافت جمعیتی این شهرك را بیشتر سالمندان تشکیل می دهند. این بافت جمعیتی
موجب شده است تا توجه به نیازها و مطالبات سالمندان در این شهرك از اهمیت بیشتري برخوردار باشد. براساس نیازسنجی که از
سوي گروه کارشناسی «خانه سلامت» انجام شده است، تنهایی و نبود امکانات مناسب ورزشی و تفریحی از جمله مهم ترین مشکلات

 
اهالی این محله است.» 

- محروم از امکانات براي سالمندان کریمی در ادامه می افزاید: «وقتی می گوییم 70 درصد جمعیت یک شهرك سالمند هستند یعنی
باید شهرك از نظر امکانات رفاهی و خدماتی، مناسب این قشر از شهروندان باشد. متأسفانه ما در شهرك دانشگاه از ساده ترین
خدمات مربوط به سالمندان همچون یک درمانگاه شبانه روزي، بانک، ورزشگاه محروم هستیم. بسیاري از سالمندان خواهان ساخت

 
استخر در این شهرك هستند. 

 
چون آب درمانی براي این افراد بسیار مفید است. اما ساده ترین خدمات ورزشی نیز مهیا نیست.» 

کریمی درباره فعالیت هاي سراي محله با محوریت سالمندان می گوید: «اداره سلامت شهرداري تهران، سراهاي محله ها را به نوعی
پاتوق سالمندان معرفی می کند تا مکانی امن و ایمن براي فعالیت این عزیزان باشد. در شهرك دانشگاه، سالمندان از طرح هاي
مشارکتی، بسیار استقبال می کنند. براي مثال، زمانی که طرح «دوشنبه هاي سالمندي» از سوي اداره سلامت شهرداري اجرا شد، با
وجود اینکه این طرح در مدت زمان معینی اجرایی شد، ولی در شهرك دانشگاه به سبب استقبال خوب سالمندان ادامه پیدا کرده

 
است.» 

- طرح هاي خودجوش محلی مدیر محله شهرك دانشگاه ادامه می دهد: «برنامه ریزي براي ورزش صبحگاهی، برگزاري کلاس هاي
روان شناسی و شرکت در اردوهاي تفریحی و گردشگري در کنار نشست هاي صمیمی محلی موجب شده است تا سالمندان محله
بتوانند فعال تر و شاداب تر زندگی کنند. این روحیه، زمینه ساز یک طرح خودجوش در شهرك دانشگاه شده است.» او می گوید: «هر
ماه 15 نفر از سالمندان دورهم جمع می شوند و با خرید گل و شیرینی به عیادت سالمندانی می روند که تنها زندگی می کنند و
خانواده اي ندارند. در این مهمانی خودمانی سالمندان به مشکلات جسمانی همسایه سالمند خود رسیدگی می کنند و اگر آنها خرید و

نیازي داشته باشد، انجام می دهند.»



پرداخت تسهیلات به بیش از 3 هزار طرح روستایی و عشایر

منبع: ایلناشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه در گفتگو با صداوسیماي کرمانشاه، گفت: به بیش از 3
هزار و 300 طرح روستایی و عشایري تسهیلات پرداخت شده است.

معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
کرمانشاه در گفتگو با صداوسیماي کرمانشاه، گفت: به بیش
از 3 هزار و 300 طرح روستایی و عشایري تسهیلات

 
پرداخت شده است. 

به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار
و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه، مختار احمدي با بیان
اینکه از سال 97 تاکنون 4 هزار و 790 طرح اشتغالزا در
مناطق روستایی و عشایري به بانک هاي عامل معرفی شده

اند، گفت: به 3 هزار و 362 طرح، 3 میلیون و 482 هزار و 582 میلیون ریال تسهیلات از محل اعتبارات صندوق توسعه ي ملی

 
تسهیلات پرداخت شده است. 

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه افزود: پرداخت تسهیلات به این طرح ها زمینه اشتغال

 
6 هزار و 90 نفر را فراهم کرده است. 

 
وي همچنین اظهارکرد: این تسهیلات به بخش هاي اولویت دار همچون صنعت، کشاورزي و خدمات اعطا می شود. 

 
وي افزود: متقاضیان براي ثبت نام می توانند به سامانه کارا و یا به دستگاه هاي اجرایی مجوز دهنده مراجعه کنند. 

مختار احمدي در پایان بیان کرد: همچنین از محل منابع صندوق توسعه ملی از محل اعتبارات اشتغال پایدار در مناطق روستایی و
عشایري علاوه بر سهمیه استان مبلغ 600 میلیارد تومان تسهیلات ویژه مناطق زلزله استان با ایجاد 19 هزار و 439 فرصت شغلی به

17 هزار و 383 طرح اشتغالزا پرداخت شده است.



نخستین مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان در رودان افتتاح شد

منبع: هرمزشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/10/08

نخستین مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان با حضور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس و رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس به صورت ویدئو کنفرانس در شهرستان رودان افتتاح

شد. نوشته نخستین مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان در رودان افتتاح شد اولین بار در شبکه ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان در حاشیه افتتاح مرکز نوآوري بخش تعاون

 
اظهار کرد: این مرکز به منظور اهدافی از جمله تبدیل شدن تعاونی ها به واحدهاي خلاق و نوآور ایجاد شده است. 

وي افزود: این مرکز بستري براي رشد و پرورش ایده هاي نو بر مبناي دانش، حمایت از طرح هاي پژوهشگران، محققان، دانشجویان و
کمک به شکل گیري و حیات شرکت هاي دانش بنیان، ایجاد بستر مناسب براي کارآفرینی، اشتغال و انتقال تکنولوژي در استان بویژه
در حوزه تعاون و تجاري سازي محصولات، ارائه خدمات حمایتی و پشتیبانی از ساخت و توسعه محصولات مبتنی بر فناوري و نوآوري
و یا انتقال دانش فنی توسط صاحبان ایده ها در بخش تعاون به منظور تحقق اهداف مرکز با حضور تیم هاي خلاق و نوآور و تسهیل

 
ارتباط و تعامل واحدهاي تعاونی فعال با صاحبان ایده هاي خلاقانه و استارت آپ راه اندازي شده است. 

هادي ابراهیمی با بیان اینکه تعاون به عنوان یکی از بخش هاي بزرگ اقتصادي، نقش مهمی در تولید و اشتغال دارد و در استان نیز

 
بیش از سه هزار تعاونی در بخش هاي مختلف فعالیت دارند، خلاقیت و نوآوري براي تعاونی ها را یک ضرورت عنوان کرد. 

وي اضافه کرد: در حال حاضر حمایت از اقتصاد دانش بنیان و علم و عمل، محور فضاي حرکت بخش تعاون را به سوي فعالیت هاي
اقتصادي دانش پایه و نوبنیان فراهم کرده که ایجاد مراکز نوآوري بخش تعاون به عنوان هسته محرك و پیش برنده الگوي دانش محور
تعاونی، تاثیر بسزایی در ایجاد و شکل گیري تیم هاي کاري و دانش بنیان در بخش تعاون خواهد داشت، در این راستا و بمنظور
حمایت از استارت آپ ها و استفاده از ایده هاي برتر و به روز شدن فعالیت ها ایجاد مراکز توسعه و نوآوري تعاون می تواند به این امر

 
کمک کند. 

ابراهیمی افزود: با راه اندازي این مرکز، شرکت هاي تعاونی داراي ایده هاي خلاقانه و نوآور و دانش بنیان مورد حمایت قرار می گیرند

 
تا ایده ها تبدیل به تجاري سازي شوند. 

به گزارش هرمز، مرکز نوآوري و توسعه تعاون هرمزگان با پیش بینی اشتغال 20 نفر، در مجموعه اي چند منظوره به وسعت هشت
هکتار با سرمایه گذاري 60 میلیارد ریال که 20 میلیارد از طریق تسهیلات بانکی و مابقی سهم آورده، تاسیس و در حوزه هاي مختلف

 
کشاورزي و شیلاتی از جمله گیاهان دارویی، کشاورزي، باغ مرکبات و نخیلات، پرورش ماهی و میگو و تولید انرژي سبز فعالیت دارد. 

انتهاي پیام/



شهرك هاي صنعتی آیینه دِق جوانان بیکار کهگیلویه و بویراحمد / 13 شهرکی

که به انبار محصولات دیگر استان ها تبدیل شده اند

منبع: تسنیمشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/10/08

گروه استان ها ـ 13 شهرك صنعتی در کهگیلویه و بویراحمد براي ایجاد اشتغال و رونق بخشیدن به صنعت استان ایجاد شده
، که اکثر آنها تعطیل یا به انبار محصولات دیگر استان ها تبدیل شده است.

گروه استان ها ـ 13 شهرك صنعتی در کهگیلویه و
بویراحمد براي ایجاد اشتغال و رونق بخشیدن به صنعت
استان ایجاد شده ، که اکثر آنها تعطیل یا به انبار
محصولات دیگر استان ها تبدیل شده است. - اخبار استانها

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم از یاسوج، استان کهگیلویه و
بویراحمد هر چند استان نوپایی بوده از منابع طبیعی و
ظرفیت هاي بالقوه فراوانی برخوردار است، ولی از وجود
کارخانه هاي تولیدي صنعتی و سرمایه گذاري هاي کلان

 
بی بهره بوده و تاکنون نیز نتوانسته براي تعداد زیاد دانش آموختگان بیکار خود چاره اي اساسی بیندیشد. 

متاسفانه با تمام ظرفیت ها در کهگیلویه و بویراحمد نبود سرمایه براي به حرکت درآوردن چرخ صنعت در این استان سبب شده که
هر روزه بر تعداد بیکاران افزوده شود و همچنان فارغ التحصیلان دانشگاهی در این دیار براي جا نماندن از قافله زندگی به استان هاي

 
همجوار براي کارگري ساختمانی و یا کار در رستوران ها و شرکت ها بروند. 

یکی از دلایل عمده نبود استقبال سرمایه گذران براي سرمایه گذاري در این استان بروکراسی اداري پیچیده و بی مهري ادارات در

 
همکاري با افراد سرمایه گذار است. 

کمبود نقدیگی و تحریم هاي ناجوانمردانه دشمنان نیز مزید بر علت شده تا روند توسعه و سرمایه گذاري در استان محروم، اما غنی
کهگیلویه و بویراحمد به کندي طی شود و برخی کارخانه ها و مراکز تولیدي که در سال هاي اخیر فعالیت خود را آغاز کرده اند نیز با

 
رکود و ورشکستگی مواجه شوند. 

به گفته مهدي روشنفکر نماینده بویراحمد، دنا و مارگون در مجلس شوراي اسلامی شهرك هاي صنعتی در یاسوج همانند شهر ارواح

 
هستند و به انبار اصناف تبدیل شده اند. 

جهش تولید در استان ها ـ 4| تحقق جهش تولید در صنعتی استراتژیک/ خودکفایی ایران در تولید انواع چسب صنعتی مایع و رزین

 
هاي آغشته سازي + فیلم 

 
انتقال بی ضابطه پساب صنعتی به اراضی طبیعی و زراعی قزوین؛ چه کسی مقصر است؟ 



 
5 باب منزل مسکونی براي محرومان همدان توسط بسیجیان دانشگاه صنعتی ساخته شد 

اکثر ساختمان ها در شهرك هاي صنعتی در شهر یاسوج که قرار بود چرخ صنعت را بچرخانند و چراغ اشتغال را روشن کنند اکنون یا

 
به تملک بانک درآمده اند یا قفل تعطیلی بر دروازه هایشان آویخته و یا هم به انبار اجناس ورودي دیگر استان ها تبدیل شده اند. 

این انبارها در سامانه انبارها ثبت نشده اند، اما به گفته موسوي مدیر شهرك هاي صنعتی از مزایاي شهرك هاي صنعتی استفاده می

 
کنند. 

این واحدها در سال هاي گذشته از طریق بانک ها تسهیلات کارآفرینی دریافت کرده اند، اما اکثر آنها به دلیل عدم توانایی در فعالیت

 
و یا نبود توجیه اقتصادي مناسب براي کسب و کار بدهکار بانک شده و ساختمان ها به مصادره بانک رفته اند. 

صمیمی دوست معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد در رابطه این شهرك ها گفت: قرار است تا پایان سال واحد هایی که

 
می توانند به چرخه تولید بازگردند مورد حمایت قرار گیرد. 

بدون شک با راه اندازي واحدهاي راکد در شهرك هاي صنعتی استان کهگیلویه و بویراحمد زمینه اشتغال جوانا این دیار محروم فراهم

 
خواهد شد و نور امید به یک زندگی معقول در دل مردم روشن خواهدشد. 

اگر به ظرفیت داخلی در استان کهگیلویه و بویراحمد توجه شود و صنایع تبدیلی در این استان ایجاد شود، علاوه بر اشتغال و توسعه،
تولید محصولات نهایی نیز براي تولید کننده مقرون به صرفه خواهد بود.



مسابقه "لقمه مهارتی" با رویکرد مهارت، فن و تخصص با کاربرد عمومی در

آذربایجان شرقی

منبع: ایسناشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/10/08

مرکز تخصصی کارآفرینی و مهارت هاي کسب و کار اداره کل آموزش فنی و حرفه اي آذربایجان شرقی، مسابقه "لقمه
مهارتی" را با رویکرد مهارت، فن و تخصص با کاربردهاي عمومی را برگزار می کند.

مرکز تخصصی کارآفرینی و مهارتهاي کسب و کار اداره کل
آموزش فنی و حرفه اي استان آذربایجان شرقی، مسابقه
"لقمه مهارتی" را با رویکرد مهارت، فن و تخصص با
کاربردهاي عمومی و با هدف استفاده ازتجارب مربیان سایر
استان ها، ترغیب و تشویق همکاران به تولید محتواهاي
کوتاه مدت، نیازسنجی و رفع نیازهاي مهارتی( ضروري)
جامعه، ویژه مربیان،کارشناسان مراکز، ادارات کل استانها،
مرکزتربیت مربی و آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي آزاد
سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور و عموم علاقه مندان

 
برگزار می کند. 

علاقمندان جهت شرکت در این مسابقه کافیست
ویدیوهایی (کمتر از یک دقیقه) با موضوع " یک نکته
مهارتی و فنی تخصصی با کاربرد عمومی" مثل؛ نحوه
تعویض شمع خودرو، رفع خطاهاي ساده لوازم خانگی، رفع
ایرادات جرئی خودرو، فوت و فن هاي آشپزي، خیاطی و ...
با ابزارهاي مختلفی چون، تلفن همراه، نرم افزارهاي موشن

 
گرافیک، اینفو گرافیک و ... تهیه و ارسال کنند. 

گفتنی است؛ حجم فایل ارسالی باید کمتر از 25 مگابایت

 
باشد و مهلت ارسال آثار تا 6 بهمن 99 و اعلام نتایج نیز در ایام دهه مبارك فجر خواهد بود. 

براساس این گزارش؛ معیارهاي داوري بر مبناي؛ موضوع، رعایت اصول و فنون فیلم برداري با تلفن همراه، رعایت اصول تولید محتواي

 
موشن گرافی، نظم و چارچوب مناسب و رعایت زمان خواهد بود. 

علاقمندان عزیز می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر و رفع هرگونه مشکل و همچنین ارسال آثار از طریق شماره تلفن هاي

 
09183533373 و 041_32859252 و یا با آدرس ایمیلkarafrini@eatvto.ir در ارتباط باشند. 

 
شایان ذکر است؛ به نفرات "اول تا سوم" جوایز ارزنده اي اهدا خواهد شد. 



انتهاي پیام



هدف گذاري ایجاد 2000 شغل براي جوانان

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/10/08

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) ملایر را به عنوان نقطه هدف براي ایجاد اشتغال و فعالیت هاي اجتماع محور

 
انتخاب کرده تا به واسطه برنامه ریزي هاي صورت گرفته 2 هزار شغل جدید براي جوانان جویاي کار ایجاد کند. 

ابتداي آذرماه سالجاري بود که معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت در همدان گفت: مجموع مشاغل ایجادشده توسط

 
بنیاد برکت در شهرستان هاي اسدآباد و نهاوند و 63 روستاي این استان تا پایان سالجاري به 3 هزار و 518 شغل می رسد. 

رضا راضی زاده با یادآوري اینکه بنیاد برکت سال گذشته در استان همدان 396 طرح اشتغال زایی اجتماع محور را با اعتبار 386
میلیارد ریال و اشتغالزایی هزار و 118 افتتاح کرده، فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت را در استان همدان براي سال
99 برشمرد و عنوان کرد: براي امسال نیز ایجاد 800 طرح اشتغال زایی در دستور کار است که ایجاد 2 هزار و 400 شغل براي

 
متقاضیان را به دنبال خواهد داشت. 

طبق گفته راضی زاده حجم کل سرمایه گذاري براي ایجاد این تعداد شغل جدید 720 میلیارد ریال تعیین و 8 مجري و تسهیل گر

 
بنیاد برکت در خدمت رسانی به مناطق روستایی و محروم استان همدان مشغول فعالیت هستند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت در استان همدان رسته شغل هاي ایجاد شده را پرورش دام سبک و سنگین،
زنبورداري، پرورش مرغ، تولید فرش دستبافت، کشت گیاهان دارویی و مشاغل فنی و خدماتی اعلام و تأکید کرد: این موارد به ترتیب

 
بیشترین سهم را از مشاغل بنیاد برکت در استان همدان دارند. 

نماینده مردم ملایر در مجلس شوراي اسلامی هم با بیان اینکه بنیاد برکت در تمام کشور نقاطی را به عنوان جامعه هدف طرح هاي
خود براي ایجاد اشتغال مدنظر قرار داده است، مطرح کرد: این طرح به نوعی است که چند نیروي متمرکز براي اشتغال و نه استخدام،

 
به صورت پروژه اي به کار گرفته می شوند. 

هادي بیگی نژاد ادامه داد: براساس این طرح ظرفیت هاي شهرستان ها و تمامی روستاهاي آن شناسایی و درنهایت در 4 حوزه

 
طراحی عملیات آغاز می شود. 

وي عنوان کرد: با پیگیري هاي مستمر به عمل آمده با ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) و مدیرعامل بنیاد برکت، مقرر شد ملایر به

 
عنوان نقطه هدف بنیاد برکت براي ایجاد اشتغال و فعالیت هاي اجتماع محور انتخاب شود. 

دبیر کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: پیش بینی می شود با ورود بنیاد برکت به این شهرستان و اعطاي تسهیلات،

 
مقدمات ایجاد 2 هزار شغل فراهم شود. 

بیگی نژاد درباره وضعیت اجراي 4 حوزه نیز مطرح کرد: یکی از حوزه ها کسب و کارهاي خرد به شکل سرمایه گذاري هاي 50
میلیون تومانی(طرح هایی چون پرورش مرغ) هستند، بدین ترتیب بررسی می شود که چه تعداد در شهرستان ملایر امکان ورود به

 
این طرح را دارند. 

نماینده مردم ملایر در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: حوزه بعدي سرمایه گذاري ها تا سقف 500 میلیون تومان است و حوزه دیگر،

 
مربوط به طرح هاي نیمه صنعتی با سرمایه گذاري هاي 700 میلیون تومانی تا یک میلیارد تومانی را شامل می شود. 

وي حوزه چهارم را کسب و کارهاي بالاتر و با سرمایه گذاري هاي ده میلیارد تومانی اعلام کرد و ادامه داد: تمامی نقاط شهرستان
ملایر به لحاظ این 4 حوزه مورد بررسی قرار خواهند گرفت تا موقعیت هاي سرمایه گذاري، افراد، نیازهاي آموزشی و پیگیري هاي

 
لازم انجام و قرارداد انجام کار نیز بسته شود. 

بیگی نژاد با بیان اینکه در یکسال آتی شاهد آغاز این طرح اشتغالزایی در شهرستان ملایر خواهیم بود، افزود: این طرح چشم انداز



 
ایجاد 2 هزار شغل در شهرستان ملایر را دارد. 

شهرستان ملایر یکی از شهرستان هاي استان همدان است که نه تنها به لحاظ موقعیت جغرافیایی و ارتباطی می تواند در این زمینه
مطرح باشد، بلکه به لحاظ ظرفیت هاي بسیار در زمینه هاي صنایع دستی، کشاورزي، معدنی و ... نیز شرایط مطلوبی براي ورود به

 
بحث هاي اشتغال زایی را دارد. 

توانمندسازي اقتصادي، اشتغال زایی و امور زیربنایی در این شهرستان آن هم بر پایه طرح هاي اجتماع محور، می تواند بارقه هاي
امید را براي ورود به بحث اشتغال پایدار و مولد به همراه داشته باشد که امید است تا با پیگیري هاي به عمل آمده و ورود بنیاد برکت

در این طرح، شاهد رونق تولید و اشتغال زایی مناسب در شهرستان ملایر به ویژه روستاهاي آن باشیم.



حفظ و صیانت از منافع کارفرما و حقوق کارگران از وظایف ما است

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/10/08

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در جمع اعضاء هیئت هاي تشخیص و حل اختلاف گفت: خروجی اداره تعاون،
کار و رفاه اجتماعی در حوزه روابط کار و مسائل کارگري عملکرد شوراي هاي حل اختلاف و هیئت هاي تشخیص است.

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در جمع اعضاء
هیئت هاي تشخیص و حل اختلاف گفت: خروجی اداره
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حوزه روابط کار و مسائل
کارگري عملکرد شوراي هاي حل اختلاف و هیئت هاي

 
تشخیص است. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین در یزد؛ عماد تشکري در
این نشست که به صورت ویدئو کنفرانسی برگزار شد، اظهار
کرد: این مجموعه ها ماهیت قضائی و شبه قضایی داشته و
جایگاه مهم و تاثیرگذاري دارند. افراد عضو هیئت هاي

تشخیص و حل اختلاف به قضاوت و تشخیص اختلاف و صدور راي می پردازند. دو طرف دعوي عموما بر سر معیشت با هم اختلاف

 
دارند. در نتیجه عملکرد این دو مجموعه به رضایت مردم از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دولت و نظام برمی گردد. 

وي ادامه داد: حفظ و صیانت از منافع کارفرما و سرمایه گذار از وظایف و اولویت هاي ما است. باید از سرمایه گذاري که براي ایجاد

 
اشتغال قدم برداشته است حمایت کرد. 

این مقام مسئول با اشاره به اینکه مهمترین منابع یک کارفرما و سرمایه گذار در بخش اشتغال، نیروي انسانی است تصریح کرد:
مجموعه اقتصادي ایی موفق است که بتواند رضایت کارگر و زیردستان خود را به همراه داشته باشد و مطابق قانون و شرع، حقوق،
مطالبات و مواردي که قانون مشخص کرده را به کارگران پرداخت کند. حفظ و صیانت از حقوق کارگران نیز یکی از مهمترین وظایف

 
ما به شمار می رود. 

 
باید حلقه اتصال حفظ منافع کارفرما و کارگر باشیم 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد تاکید کرد: ما وظیفه داریم به عنوان اداره کار، ابزارهاي نظارتی بیشتري اعمال کنیم و

 
حلقه اتصال حفظ منافع کارفرما و کارگر باشیم و در این راه هیچ گرایشی به هر دو سمت نداشته باشیم. 

وي شوراهاي حل اختلاف را مجموعه اي دموکراسی خواه و پیشرفته در کشور عنوان کرد و افزود: اگر نگاهی به ترکیب حاضران در
این شورا داشته باشیم مشاهده می کنیم که قاضی به عنوان نماینده دستگاه قضایی و مجري عدالت، نمایندگان تخصصی از اداره کار
که نماینده دولت محسوب می شوند براي نظارت بر اجراي قوانین، نماینده فرمانداري به عنوان فردي که بر مشکلات حاکم بر اوضاع
سیاسی، اجتماعی منطقه و کشور واقف است، نماینده کارفرما و کارگر که هر گروه براي اینکه حقی از این دو ضایع نشود حاضر

 
هستند. 

تشکري اضافه نمود: نگاه ما این نیست که مراجع حل اختلاف و هیئت تشخیص هاي به جاي مردم تصمیم بگیرند و براي مردم
انتخاب کنید که چه چیزي درست است یا غلط. قرار است براساس قوانین موجود و اتفاقاتی که روي داده و البته براساس مستندات و

 
قوانین آراء صادر شود. 

 
قوانین باید براي کارگر و کارفرما اجرا شود 



سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با بیان اینکه قوانین باید براي کارگر و کارفرما اجرا شود گفت: در این مجموعه ها همه
یک شخصیت داریم. چه نماینده کارفرما و چه نماینده کارگر. وقتی حق با کارگر است ضرورتی ندارد که نماینده کارفرما حتما راي را

 
به نفع کارگر بدهد و بالعکس. بلکه باید مطابق قوانین و حق نظر بدهیم. 

وي تاکید کرد: در صدد تشکیل شورایی هستیم تا بر آراء نظارت داشته باشد و آنها را بررسی کند با علم اینکه هیئت ها در صدور آراء

 
مستقل هستند. آراء را با حضور کارشناسان بررسی و ارزیابی می کنیم که در صدور آراء روال به درستی پیموده شده یا نه. 

تشکري تصریح کرد: تمام تلاشمان را باید انجام دهیم تا ادعا کنیم که شوراهاي حل اختلاف و هیئت هاي تشخیص در مقایسه با
دادگاه و سایر نهادهاي شبه قضایی سالمترین و موثق ترین مراجع قضایی به لحاظ اجراي قانون هستند و بی طرفانه ترین آرا از اینجا

 
صادر می شود. 

 
وحدت رویه در صدور آرا 

وي با اشاره به اینکه در صدور آراء باید یک وحدت رویه را حاکم کنیم بیان کرد: تلاش می کنیم تا ساماندهی بخش صدور آرا را انجام
دهیم تا در موارد مشابه وحدت رویه اي در هیئت هاي تشخیص با مراجعه به بایگانی آراء صادره به وجود بیاید. اگر سندي در یک

 
پرونده ملاك صدور راي قرار می گیرد در پرونده هاي دیگر نیز همین مسئله رعایت شود. 

 
کاهش زمان رسیدگی به درخواست هاي مراجعین 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر کاهش زمان رسیدگی به درخواست ها گفت: اگر پرونده اي زمان می برد دلیل متقنی
داشته باشیم که چرا راي صادر نمی شود. جامعه مطمئن باشد که هیچ ضرورتی براي رسیدگی در شوراي هاي حل اختلاف و

 
تشخیص براي سفارش کردن نیست. 

وي خاطرنشان کرد: باید در مرحله تشخیص وقت گذاشته شود و رسیدگی ها براساس ارزیابی و تشخیص درست انجام شود. چرا که
هیئت هاي حل اختلاف باید براساس شواهد و مدارك موجود تکمیل شده در هیئت هاي تشخیص باید راي بدهند، گرچه قانون گذار

 
دست را باز گذاشته است که اعضاء دقیق تر به پرونده نگاه کنند. 

این مقام مسئول از مامورین تحقیق خواست گزارشی هایی که می نویسند، موشکافانه بوده و در حد توان مستندات لازم را به دست

 
آورده و ضمیمه پرونده نمایند. 

وي در پایان تاکید کرد: تلاش مجموعه تعاون، کار و رفاه اجتماعی این است که روابط کار سالم تري داشته باشیم تا نیروي کار
احساس کند آینده و سابقه اش حفظ می شود و سرمایه گذار نیز با خیال راحت و مطمئن در استان سرمایه گذاري کند. این اداره کل

 
حامی و طرفدار کارآفرینی است که به دنبال سود و بهره بردن از سرمایه اش باشد و در کنار آن منافع کارگر را نیز پرداخت کند. 
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امضاي قرارداد ساخت کارخانه دوم کنسانتره سنگ آهن اُپال پارسیان

منبع: عصر معدنشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/10/08

عصر معدن- قرارداد ساخت کارخانه دوم تولید کنسانتره سنگ آهن اپُال پارسیان، با حضور رئیس هیات عامل ایمیدرو و مدیر
عامل بانک پارسیان امضا و مبادله شد.

عصر معدن- قرارداد ساخت کارخانه دوم تولید کنسانتره سنگ آهن اپُال پارسیان، با حضور رئیس هیات عامل ایمیدرو و مدیر

 
عامل بانک پارسیان امضا و مبادله شد. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از روابط عمومی ایمیدرو، مهندس وجیه اله جعفري رییس هیات عامل ایمیدرو ظهر در
مراسمی که با حضور سهامداران، کارفرمایان و پیمانکار طرح برگزار شد، گفت: احداث دومین کارخانه تولید کنسانتره سنگ آهن اپال

 
پارسیان، گام مهمی در جهت کاهش محرومیت، توسعه صنایع معدنی، افزایش اشتغال و درآمدزایی در منطقه سنگان است. 

وي با بیان اینکه این طرح زمینه سرعت گرفتن فعالیت هاي معدنی و مشارکت بخش خصوصی را فراهم می کند، ادامه داد: اجراي

 
این پروژه یکی از روش هایی است که به هدایت نقدینگی جامعه به سمت فعالیت هاي تولیدي و مولد کمک شایانی می کند. 

کوروش پرویزیان مدیر عامل بانک پارسیان در این نشست گفت؛ بانک پارسیان توسعه مناطق مرزي و کم برخوردار از جمله سنگان را

 
همواره مد نظر داشته و سرمایه گذاري در این طرح نیز در همین راستا انجام می شود. 

 
پیش بینی راه اندازي زودتر از موعد 

مسعود سمیعی نژاد مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري پارسیان نیز اظهار داشت: با اجراي این طرح کارخانه دوم کنسانتره سنگ آهن
اپال پارسیان به ظرفیت تولید 2.4 میلیون تن ساخته خواهد شد. وي میزان سرمایه گذاري طرح را معادل 145 میلیون یورو اعلام
کرد و گفت: حدود 80 درصد طراحی کارخانه دوم، مشابه کارخانه نخست اپال پارسیان در سنگان است. به گفته سمیعی نژاد به سبب
آماده بودن شرایط و مقدمات، بخشی از امور طرح انجام شده و پیش بینی می شود زودتر از موعد مقرر راه اندازي شود. طبق قرارداد

 
طرح فوق در مدت 29 ماه ساخته خواهد شد. 

جعفر سرقینی مدیر عامل شرکت آسکوتک نیز با یادآوري اقدامات پیشین ایمیدرو در این پروژه، گفت: ایمیدرو از گذشته شریک این

 
طرح بوده و زمینه تحقق آن را فراهم کرده بود. وي ادامه داد: به زودي تامین تجهیزات کارخانه آغاز می شود. 

نخستین کارخانه تولید کنسانتره سنگ آهن از مجتمع معدنی سنگان در سال 92 با ظرفیت تولید 2.6 میلیون تنی از سوي ایمیدرو
راه اندازي و دو سال بعد به شرکت اپال پارسیان (وابسته به سرمایه گذاري بانک پارسیان) واگذار شد. اکنون کارخانه دوم با ظرفیت

تولید 2.4 میلیون تن، با مشارکت 60درصدي سرمایه گذاري پارسیان و 40درصدي ایمیدرو در آستانه عملیات اجرایی قرار دارد.



شتاب نوآوري و هوش مصنوعی در گردشگري

منبع: ایرناشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/10/08

تهران- ایرنا- روزنامه شرق در گزارشی نوشت: بیماري عالم گیر کووید 19 علاوه بر اینکه بر سبک زندگی انسان ها تأثیر
گذاشت، تغییر را به یکی از ویژگی هاي اصلی کسب وکارهاي مختلف به ویژه صنعت گردشگري تبدیل کرد. البته تغییر از

مدت ها پیش و با ظهور فناوري هاي نوین اطلاعاتی و ارتباطی آغاز شده بود.

تهران- ایرنا- روزنامه شرق در گزارشی نوشت: بیماري عالم
گیر کووید 19 علاوه بر اینکه بر سبک زندگی انسان ها
تأثیر گذاشت، تغییر را به یکی از ویژگی هاي اصلی کسب
وکارهاي مختلف به ویژه صنعت گردشگري تبدیل کرد.
البته تغییر از مدت ها پیش و با ظهور فناوري هاي نوین

 
اطلاعاتی و ارتباطی آغاز شده بود. 

روزنامه شرق هشتم دي یادداشتی به قلم حسن تقی زاده
انصاري رییس جامعه گردشگري الکترونیکی ایران منتشر
کرد و نوشت: تغییرات و اصلاحات عمده در چشم اندازها،

راهبردها، اولویت ها و فعالیت ها اجتناب ناپذیر است. الگوهاي سنتی بیش از پیش با الگوهاي مدرن جایگزین می شوند، رویکردها و
راهکارها در حال دگرگونی است، جنس چالش ها تغییر یافته و به طورکلی می توان گفت با تغییر پارادایم روبه رو هستیم. در عصر
حاضر که عصر اقتصاد نوآوري است، چابک سازي سازمان، ارتقاي بهره وري و به کارگیري فناوري هاي نوین جزء شروط اساسی براي

 
ادامه حیات کسب وکارها، به ویژه کسب وکارهاي گردشگري است. 

امروز در دنیا شاهد تحولی عمیق در عرصه فناوري هستیم که از آن به عنوان «انقلاب صنعتی چهارم» یاد می شود و به گفته «سوندار
پیچاي»، مدیرعامل گوگل، تأثیرات هوش مصنوعی مهم تر و عمیق تر از آتش و برق است. اگر نخستین انقلاب صنعتی را در اواسط
سده هجدهم تا نوزدهم در نظر بگیریم که جوامع کشاورزي و روستایی با بهره گیري از نیروي آب و بخار تبدیل به جوامع صنعتی و
شهري شدند، دومین انقلاب صنعتی از اواخر قرن نوزدهم تا اوایل قرن بیستم رخ داد که صنایع نفت، فولاد و برق موجب پدیدارشدن
فرایند تولید انبوه شد و تلفن، چراغ برق، ضبط صوت و موتور احتراق اختراع شد. سومین انقلاب صنعتی که از اواسط تا اواخر قرن
بیستم رخ داد، انقلاب دیجیتال نام گرفت که در آن فناوري هاي الکتریکی و مکانیکی آنالوگ به فناوري هاي دیجیتال تبدیل شد و
طی آن شاهد ظهور و فراگیري رایانه شخصی، اینترنت و فناوري هاي اطلاعات و ارتباطات بودیم؛ اما اکنون به عصر چهارمین انقلاب
صنعتی رسیده ایم؛ عصري که با سیستم هاي فیزیکی-مجازي (Cyber-Physical Systems) و فناوري هاي نوینی در حوزه
هاي رباتیک، هوش مصنوعی (AI)، بلاك چین، نانوتکنولوژي، اینترنت اشیا (IoT)، و... همراه است. این انقلاب روش هاي تولید

 
محصول و مدیریت کسب وکارها را در هر صنعتی متحول خواهد کرد و صنعت گردشگري نیز از این قاعده مستثنا نیست. 

یکی از مهم ترین فناوري هاي انقلاب صنعتی چهارم، فناوري «هوش مصنوعی» است. هوش مصنوعی یا AI با ایجاد تحولی عمیق در
عرصه فناوري، به تحلیل داده ها، انجام فعالیت هاي خلاقانه و پیچیده، تصمیم گیري هاي استراتژیک و مدل سازي و شبیه سازي



کمک شایانی کرده و با ارتقاي بهره وري و بهینه سازي خدمات، ارزش افزوده و مزیت رقابتی بسیار ارزشمندي را براي کسب وکارها
فراهم می کند. با استفاده از هوش مصنوعی می توان کارهایی را که انجام آنها به طور معمول نیازمند زمان طولانی و تفکر و به
کارگیري هوش و قدرت تصمیم گیري انسانی است، به ماشین ها و ربات ها محول کرد و ضمن صرفه جویی در وقت، منابع و افزایش
بهره وري، احتمال بروز خطا را کاهش داد. یکی از رایج ترین کاربردهاي هوش مصنوعی در صنعت گردشگري، تحلیل رفتار و نیاز
گردشگران، ارائه خدمات متنوع امور مشتریان به صورت آنلاین و طراحی «چت بات» در هتل ها، آژانس هاي مسافرتی، موزه ها و
اماکن تاریخی، مراکز تفریحی و... است؛ به گونه اي که در کمترین زمان، بدون دخالت انسان می توان به همه سؤالات و درخواست
هاي مشتریان پاسخ داد و آنها را راهنمایی کرد و براي خدمات آینده درخواستی گردشگران و افزایش میزان رضایتمندي آنان کاربرد

 
دارد. 

از دیگر کاربردهاي هوش مصنوعی، شناخت نیاز، سلیقه و انتظارات مخاطبان است. این اتفاق به کمک هوش مصنوعی و با مشاهده و
تحلیل تعاملات، جست وجوها و دیگر فعالیت هاي کاربر در صفحات وب سایت، پلتفرم ها و شبکه هاي اجتماعی صورت می گیرد.
براي مثال، امروزه وب سایت هاي گردشگري قادرند بر اساس جست وجو، نحوه تعامل، ورود اطلاعات، محتواي دریافتی و دیگر
اطلاعاتی که بین مخاطب و وب سایت ردوبدل می شود، به نیازها، انتظارات و علاقه مندي هاي مخاطب پی برده و بر اساس آن، انواع
محصولات و خدمات جذاب را ویژه کاربر شخصی سازي و طراحی کرده و با قیمت دهی منعطف به وي ارائه کنند یا براي تغییر
تمایلات در فصل هاي مختلف، پیش بینی خدمات مورد نیاز را فراهم کنند. همچنین بسیاري از کسب وکارهاي گردشگري با استفاده
از هوش مصنوعی، انواع داده هاي مالی و تجاري خود را پردازش و ارزیابی کرده و بر اساس نتایج آن، اقدام به بخش بندي مشتریان،

 
قیمت گذاري انعطاف پذیر، تدوین استراتژي کسب وکار و افزایش درآمد و راندمان کاري می کنند. 

اهمیت و جایگاه فناوري هاي انقلاب صنعتی چهارم روز به روز فزونی می گیرد. هم اکنون هوش مصنوعی دست کم بازاري 70
میلیارددلاري در اختیار دارد که از آن به عنوان «آینده همه چیز» تعبیر می شود. در گردشگري نیز با توجه به گسترش فناوري هاي
اطلاعاتی و ارتباطی نوین که باعث افزایش بهره وري و کاهش هزینه شده، می توان محصولات و خدمات جدیدتر، جذاب تر و ارزان
تري را براي گردشگران تدارك دید و با تبدیل فعالیت هاي سنتی به فعالیت هاي نوآورانه و مدرن، تجربه لذت بخشی را در حوزه هاي
مختلف گردشگري پیش روي مشتریان قرار داد. براي انجام این کار، نیازمند طراحی اکوسیستم نوآوري، خلاقیت و کارآفرینی مبتنی
بر فناوري در گردشگري و صنایع وابسته هستیم. اینجاست که کسب وکارهاي نوین، دانش بنیان و استارتاپ ها، با ماهیت چابک،

 
نوآورانه و فناورانه خود می توانند به کمک صنعت گردشگري آمده و محصولات و خدمات نوینی را در این حوزه تولید کنند. 

ضروري است فرصت مساعدي براي تأسیس، فعالیت و حمایت از مراکز نوآوري، شتاب دهنده ها، آکادمی هاي کارآفرینی، مراکز رشد
(انکوباتورها) و صندوق هاي سرمایه گذاري فراهم شده و از آنها در راستاي ایجاد اکوسیستم نوآوري گردشگري حمایت و پشتیبانی
شود. بعُد دیگري که باید به طور جدي به آن توجه کرد، بعُد آموزشی و مهارت افزایی مدیران، کارآفرینان، مشاوران و کارکنان
گردشگري و صنایع وابسته است. با حمایت و ایجاد مرکز نوآوري تخصصی گردشگري و صنایع وابسته، مشاغل گردشگري، فرایندها و
فعالیت هاي آنها می بایست مورد بازبینی، اصلاح، حذف و ادغام قرار گیرد، آموزش، مهارت و مشاوره هاي لازم به فعالان صنعت ارائه
شود و از ایده هاي نوآورانه، استارتاپ ها و کسب وکارهاي نوین گردشگري در حوزه هاي مختلف به ویژه آموزش، مشاوره، پشتیبانی و
تأمین سرمایه حمایت به عمل آید تا از این طریق، صنعت گردشگري کشور با بهره مندي از فناوري هاي نوین و همگام با دانش روز

 
دنیا، به توسعه و تعالی خود ادامه دهد و گردشگران را از خدمات مطلوب و مدرن بهره مند کند. 

 
منبع: روزنامه شرق 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 



 
- نانوتکنولوژي 

 
- شیراز 
- ایران



شناسایی واحدهاي تولیدي و صنعتی راکد در اردبیل

منبع: موجشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/10/08

فرماندار اردبیل شناسایی واحدهاي تولیدي و صنعتی راکد

 
و نیمه فعال در اردبیل خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري موج اردبیل، مسعود امامی یگانه
فرماندار اردبیل شناسایی واحدهاي تولیدي و صنعتی راکد
و نیمه فعال در اردبیل خبر داد و گفت: در تلاش هستیم
هر چه سریع ترمشکلات این واحدهاي تولیدي و صنعتی

 
در سطح شهرستان اردبیل رفع شود. 

وي با اشاره به فعال سازي 17 واحد تولیدي راکد در شهرستان اردبیل بیان کرد: با حمایت هاي دولت 17 واحد تولیدي راکد در

 
اردبیل فعال شده و در این راستا براي 170 نفر ایجاد اشتغال شده است. 

فرماندار اردبیل با اشاره به ایجاد اشتغال در واحدهاي تولیدي کوچک گفت: حمایت ها از این واحدها مورد توجه قرار گرفته و اقدامات

 
خوبی هم در شهرستان از قبیل ارائه تسهیلات و تامین زیرساخت ها براي واحدهاي کوچک انجام شده است. 

امامی یگانه بیان کرد: ایجاد اشتغال پایدار در مناطق محروم از اولویت اساسی مسئولان استان است و برنامه ریزي شده امسال با

 
اجراي طرح هاي اشتغال زا زمینه رونق اقتصادي در این شهرستان فراهم شود. 

وي درباره اعطاي تسهیلات مشاغل خانگی افزود:یکی ازاولویت هاي توسعه اشتغال، اعطاي تسهیلات مشاغل خانگی است که با ارایه
تسهیلات به مشاغل خانگی براي 211 نفر شغل ایجاد شده است.



حوادث ناشی از کار در لرستان 67 درصد کاهش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/10/08

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان گفت: حوادث ناشی از کار در این استان طی 9 ماهه امسال
نسبت به مدت مشابه سال گذشته 67 درصد کاهش یافته است.

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
لرستان گفت: حوادث ناشی از کار در این استان طی 9
ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 67 درصد

 
کاهش یافته است. 

به گزارش ایرنا علی آشتاب روز دوشنبه در جمع رسانه ها
بدون اشاره به تعداد حوادث اتفاق افتاده در بخش هاي
کارگري استان اعلام کرد: یکی از وظایف اصلی و اساسی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی صیانت از نیروي کار،
نظارت و مشاوره تخصصی به کارگران و کارفرمایان در

 
راستاي جلوگیري از بروز حوادث است. 

وي اظهار داشت: بازرسان علاوه بر نظارت هاي برنامه ریزي شده، نظارت غیر مستقیم را از طریق استقرار مسئول ایمنی در کارگاه ها،
رصد فعالیت کمیته هاي حفاظت فنی و بهداشت کار، بررسی عملکرد ایمنی پیمانکاران از طریق صدور صلاحیت ایمنی، توجه و

 
نظارت بر آموزش ایمنی کارگران و کارفرمایان را انجام می دهند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی لرستان به شیوع کرونا در کشور اشاره کرد و افزود: جهت پیشگیري و مقابله با کرونا و صیانت از
نیروي انسانی شاغل در واحدهاي اقتصادي، تشدید بازرسی در کارگاه هاي مشمول قانون کار در دستور کار قرار گرفت و در 9 ماهه

 
سال جاري پنج هزار و 814 مورد بازرسی کلی از واحدهاي کارگري استان انجام شد. 

2 هزار و 836 تعاونی فعال با اشتغال 28 هزار نفر در لرستان وجود دارد و مشخصات 130 هزار کارگر بیمه شده نیز در استان ثبت

 
شده است. 

 
برچسب ها 

 
- کارگر 

 
- خط حادثه 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

- لرستان



بانوي طلبه و کارآفرین رودسري مجتمع فرهنگی بوم گردي احداث کرد

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/10/08

حوزه/معاونت فرهنگی مدرسه علمیه فاطمیه سلام االله علیها رودسر از احداث مجتمع بوم گردي توسط یکی از طلاب این
مدرسه خبرداد.

 
بانوي طلبه و کارآفرین رودسري مجتمع فرهنگی بوم گردي احداث کرد 

حوزه/معاونت فرهنگی مدرسه علمیه فاطمیه سلام االله علیها
رودسر از احداث مجتمع بوم گردي توسط یکی از طلاب این

 
مدرسه خبرداد. 

خانم آقاجانی در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري«حوزه»در گیلان،
اظهار کرد: یک مجتمع بوم گردي با هدف کارآفرینی توسط خانم
احمدزاده از خواهران طلبه مدرسه علمیه فاطمیه سلام االله علیها
رودسر با کمک همسرش که کارشناسی ارشد گردشگري است،

 
تأسیس شده است. 

وي ادامه داد: این زوج خلاق با ساخت بناهاي سنتی از جمله خانه هاي تمام چوبی، سنگی و کاهگلی، ضمن زنده نگه داشتن میراث
گذشتگان، با ارائه کتاب هاي متنوع و به نمایش گذاشتن صنایع دستی بومی و غذاهاي محلی، گردشگرها را بافرهنگ اصیل منطقه

 
آشنا می نمایند. 

معاون فرهنگی مدرسه فاطمیه سلام االله علیها رودسر تصریح کرد: بخش زیادي از بناها توسط خانم احمدزاده طراحی و ساخته شده

 
است و تبلیغ فرهنگی و مذهبی براي میهمان هاي غیرایرانی را نیز خودشان برعهده دارند. 

خانم آقا جانی افزود: امام جمعه شهرستان رودسر و مدیر و هیئت أمناي مدرسه فاطمیه سلام االله علیها از بخش هاي مختلف این

 
بناي بوم گردي و فعالیت هاي فرهنگی آن بازدید کردند و از تلاش هاي این زوج هنرمند و کارآفرین تقدیر و تشکر کردند. 

انتهاي پیام/



استودیو کشاورز در البرز گشایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/10/08

کرج - ایرنا - سازمان جهاد کشاورزي استان البرز، تلویزیون اینترنتی «استودیو کشاورز» را با حضور مسوولان کشوري و
استانی براي اطلاع رسانی به جامعه هدف را راهاندازي کرد.

 کرج - ایرنا - سازمان جهاد کشاورزي استان البرز،

 
تلویزیون اینترنتی «استودیو کشاورز» را با حضور مسوولان کشوري و استانی براي اطلاع رسانی به جامعه هدف را راهاندازي کرد. 

به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی، سازمان جهاد کشاورزي مدیر هماهنگی ترویج کشاورزي جهاد کشاورزي استان البرز در آیین
بهره برداري از استودیو کشاورز ضمن تسلیت ایام شهادت بانوي نمونه اسلام، حضرت فاطمه زهرا (س) و نخستین سالگرد شهادت
سردار ملی کشور سردار حاج قاسم سلیمانی، گفت: تنوع در روش هاي آموزشی، خلاقیت و نوآوري از ویژگی هاي بارز آموزش و ترویج

 
زنده و پویا بوده که یکی از اهداف راه اندازي این استودیو ارائه برنامه هاي آموزسی به بهره برداران است. 

مریم اکبري افزود: برقراري ارتباط تنگاتنگ بین مروجان و مراکز تحقیقاتی و بهره برداران بخش کشاورزي نیازمند نوآوري و خلاقیت
است که در این شرایط کرونایی یک برنامه آموزشی و ترویجی پویا باید از فضاهاي موجود (فضا) براي انجام فعالیت ها و اهداف خود

 
استفاده و بهره کافی را ببرد. 

وي ادامه داد: نزدیک به یکسال از آمدن مهمان ناخوانده بیماري کووید 19 در دنیا و کشورمان می گذرد که از ابتدا آموزش هاي این
سازمان با برنامه ریزي از طریق گروه ها و کانال هاي شبکه هاي مجازي( ایتا سروش و...) سامانه پیامکی و همچنین سامانه هاي
تخصصی وزارت(پات) بوده که مطالب آموزشی را به شکل پیام کوتاه، پوستر، موشن گرافی و فیلم هاي آموزشی کوتاه براي مخاطبین

 
خود از جمله مروجین مسوول پهنه هاي تولیدي کشاورزان و بهره برداران انجام می داد. 

اکبري اضافه کرد: با گذشت زمان و ماندگاري این ویروس منحوس با برنامه ریزي منظم تري آموزش هاي تحت وب و هر هفته سه

 
شنبه ها از ساعت 10 تا 11 صبح براي مخاطبین انجام می گیرد. 



وي گفت: با طراحی این فضاي مجازي بستر مناسبی براي فراگیري آموزش براي کشاورزان و مروجین ایجاد شده که به راحتی قابل

 
بهره برداري است. 

اکبري افزود: رویکرد تلویزیون اینترنتی تهیه و پخش برنامه هاي آموزشی ترویجی با محوریت کارشناسان ، مروجین و بهره برداران
بهش کشاورزي که مقرر شده هفته اي 2 ساعت در سطح ملی و در بستر اینترنت پخش شود و به زودي به شکل استانی با ساعت

 
بیشتر در خدمت بهره برداران و علاقه مندان بخش کشاورزي باشیم. 

اکبري اظهار امیدواري کرد که با توجه به ظرفیت ها استعداد ها و پتانسیل هاي علمی و تحقیقاتی و همچنین توان کارشناسی استان

 
بتوانیم گام موثري در جهت توسعه پایدار کشاورزي استان برداریم. 

 
 

 
سازمان تحقیقات تنها راه رسیدن به کشاورزي دانش بنیان است 

رییس سازمان جهادکشاورزي استان البرز نیز در این آیین گفت: تنها امکان و ابزاري که می تواند کشاورزي سنتی ما را به سمت
کشاورزي اقتصادي با توجه به کشاورزي دانش بنیان منتقل کند، سازمان تحقیقات آموزش و ترویج کشاورزي است که در سال هاي

 
اخیر تلاش هاي خیلی خوبی در این زمینه انجام داده است. 

عبداالله مخبر افزود: آموزش و ترویج از جمله بخش هاي نحیف، ضعیف و آسیب دیده بود که در سال هاي اخیر فعالیت هاي ویژه اي
را انجام داده است و با اجراي گام دوم نظام نوین ترویج همچنان در راستاي دانش بنیان کردن بخش کشاورزي قدم هاي موثري بر

 
می دارد. 

رییس سازمان جهادکشاورزي استان البرز، با بیان اینکه ضریب نفوذ دانش در بخش کشاورزي هنوز نسبت به صنعت و خدمات عقب
افتاده است، گفت: در حوزه نوآوري و ایجاد جهش در این بخش، همه ما با رویکرد نوآوري، باید یک الگو و زبان مشترکی بین بخش

 
اجرا، تحقیقات و آموزش ایجاد کنیم. 

وي افزود: همین استودیو، ابزاري براي زبان گفتگو و ایجاد ارتباط بین موسسات آموزشی، علمی و تحقیقاتی و کشاورزان و بهره

 
برداران ایجاد خواهد کرد. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان البرز این استان را به عنوان قطب نوآوري و فناوري معرفی کرد و گفت: با داشتن ظرفیت ها و



فرصت هاي ویژه کارآفرینی با حضور کشاورزان پیشرو در بخش کشاورزي در این استان، امیدواریم با استفاده از ظرفیت استودیو

 
کشاورز بتوانیم الگوهاي موفقی را در سطح کشور معرفی کنیم. 

 
 

 
دانش بنیان کردن کشاورزي ارتقاي معیشت کشاورزان را در پی خواهد داشت 

رییس موسسه ترویج و آموزش کشاورزي و رییس ستاد ملی رسانه وزارت جهادکشاورزي نیز در این آیین گفت: استان البرز جز استان

 
هاي پیشرو در راه اندازي استودیو کشاورز و این اتفاق بزرگ رسانه اي است. 

علی اکبر مویدي با اشاره به حرکت کشاورزي، از سمت کشاورزي وابسته به منابع، به کشاورزي وابسته به دانش در دنیا، افزود: در

 
کشور ما نیز کشاورزي منبع بنیان است و هنوز به نهاده، خاك و آب وابسته است که این کشاورزي پایدار و اقتصادي نخواهد بود. 

معاون سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي اظهار داشت: تنها راه براي رسیدن به کشاورزي وابسته به دانش که اقتصادي تر
است و باعث افزایش تولید و ارتقاي معیشت کشاورزان خواهد شد، دانش بنیان کردن کشاورزي و حرکت جدي به سمت نفوذ دانش

 
در عرصه کشاورزي است. 

مویدي افزود: این حرکت به سمت کشاورزي دانش بنیان و کاهش وابستگی و اتکا به تولید داخلی در کشور ما اتفاق افتاده است، ما

 
باید این راه را تسهیل کنیم. 

معاون آموزش و ترویج سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي بیان داشت: هنر آموزش و ترویج این است که خود را با شرایط
هماهنگ کند، در این مجموعه کار با منابع انسانی است، یعنی وظیفه اصلی ما فرهنگ سازي و ارتقاي دانش کشاورزان است که کار

 
آسانی نیست. 

وي تصریح کرد: مجموعه آموزش و ترویج کشاورزي باید از طریق رهیافت هاي مختلف ترویجی و روش هاي نوین آموزشی، به

 
خصوص با شرایط جدید حاکم در کل دنیا فعالیت کند. 

رییس موسسه آموزش و ترویج کشاورزي در بخش دیگري از سخنان خود، با اشاره به اینکه توجه به بحث علم و تحقیق اتفاق بسیار



بزرگی است که در بخش کشاورزي رخ داده است، گفت: استان البرز داراي موسسات مهم علمی تحقیقاتی و افراد صاحب نظر و

 
متخصص است، اما هنر این است که این علم و دانش در عرصه در تفاوت افزایش عملکرد نمود پیدا کند. 

مویدي خاطر نشان کرد: با عملیاتی شدن نظام نوین ترویج و در گام دوم این نظام، هدف اصلی ما دیدن نتایج نفوذ دانش در مزرعه

 
است. 

 
وي یادآور شد: در طرح یاوران تولید محققان ما در عرصه کنار کشاورز و مروجان حضور فعال دارند. 

وي افزود: در این برنامه در عرض پنج ماه گذشته، بیش از 700 مورد حضور محققان در کنار بخش اجرا و احصا مسایل و مشکلات و

 
ارایه راه حل هاي مناسب رضایت بخش و بی سابقه بوده است. 

رییس ستاد ملی وزارت جهادکشاورزي با بیان اینکه، جاي عملکرد صحیح ارتباطات در عرصه کشاورزي همواره خالی بوده است، اضافه
کرد: همین راه اندازي استودیو کشاورز در تمام استان هاي کشور و ایجاد شبکه آموزشی مجازي کشاورزي بسیار گسترده، یکی از

 
روش هاي مهم در تسهیل ارتباطات بین بهره برداران و مسؤولان بخش کشاورزي است. 

وي گفت: ما باید علاوه بر تجهیز و آماده سازي زیرساخت ها، به کیفیت محتواي این برنامه ها اهتمام ورزیم، تا با استقبال گسترده

 
بهره برداران و ذي نفعان بخش کشاورزي روبرو باشیم. 

معاون آموزش و ترویج کشاورزي ابراز امیدواري کرد، با گسترش این برنامه، علاوه بر ایجاد شبکه هاي استانی کشاورزي در همه استان

 
ها، در آینده نزدیک شاهد افتتاح شبکه کشاورزي ملی در صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران باشیم. 

 
استودیو کشاورز مقرر است در تمام استان هاي کشور ایجاد شود که استان البرز جز استان هاي پیشرو و پیشگام در این زمینه است. 

راه اندازي استودیو کشاورز جزو موضوعات مورد توجه وزارت جهاد کشاورزي و مؤسسه آموزش و ترویج است و هدف آن رفتن به

 
سوي ترویجی فراگیر و دیجیتال است. 

 
استان البرز داراي حدود 70 هزار هکتار زمین کشاورزي و باغی و حدود 350 هزار راس دام سبک و سنگین است. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- سازمان تحقیقات آموزش و ترویج کشاورزي 

- استان البرز



موفقیت یک شرکت دانش بنیان در تولید دستگاه ساخت ماسک

منبع: تسنیمشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان در حوزه تولید ماسک گفت: دستگاه ساخت ماسکِ این شرکت متمایز است چراکه احتمال
درگیري با دست در آن کم است؛ در این دستگاه با ایجاد اشعه UV و گاز اوزون، ماسک را به صورت کاملاً عاري از باکتري و

میکروب به مصرف کننده می دهیم.

مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان در حوزه تولید ماسک
گفت: دستگاه ساخت ماسکِ این شرکت متمایز است
چراکه احتمال درگیري با دست در آن کم است؛ در این
دستگاه با ایجاد اشعه UV و گاز اوزون، ماسک را به صورت
کاملاً عاري از باکتري و میکروب به مصرف کننده می

 
دهیم. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار علمی خبرگزاري تسنیم؛ صادق حسنی
مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان در حوزه تولید ماسک
گفت: فارغ از بررسی مدل هاي دستگاه هاي مختلفی که

در دنیا وجود دارد، دستگاه این شرکت کاملاً متمایز است یعنیT شکل یا L شکل نیست که مسیر ماسک منحرف شود و احتمال
درگیري با دست در آن بیشتر بشود؛ ما تونل استریل UV داریم که با ایجاد اشعه UV و گاز اوزون، ماسک را به صورت کاملاً عاري از

 
باکتري و میکروب به مصرف کننده می دهیم. 

امیر طاهري رئیس هیئت مدیره این شرکت دانش بنیان نیز اظهار کرد: با توجه به تجربه و سابقه ي 10 ساله که از همکاري با
دوستان مختلف در تخصص هاي مختلف دانشگاهی کسب کردیم، یک پشتوانه قوي به وجود آمده است که ما می توانیم در حوزه
هاي مختلف ورود کنیم و گره هاي زیادي از حوزه هاي صنایع غذایی، دارویی و شیمیایی براي کشورمان باز کنیم؛ پروژه دستگاه
حلال هاي فوق بحرانی نیز جزو پروژه هاي مهم شرکت است که در حال پیگیري هستیم تا بتوانیم آن را در کشور بومی سازي کنیم

 
و به دلیل قیمت بسیار بالایی که این دستگاه ها دارد بتوانیم قیمتش را پایین بیاوریم. 

به گزارش تسنیم؛ این خط تولید با همکاري مهندسان رشته هاي مختلف به صورت صفر تا 100 طراحی شده است و تولید ماسک
هاي عاري از هرگونه آلودگی، مورد هدف قرار گرفته است؛ انباشت علمی حاصل شده از تولید دستگاه هاي بسته بندي دارو و صنایع
غذایی در این شرکت دانش بنیان، سبب شده است که متخصصان در کوتاه ترین زمان ممکن بعد از شیوع ویروس کرونا، به این

 
فناوري مهم دست پیدا کنند. 

خطوط تولید تمام اتوماتیک ماسک ساخت داخل با قابلیت هاي متفاوت از نمونه هاي خارجی، امروز بومی شده است و در دسترس
صنعتگران قرار گرفته است؛ توجه به نیاز مشتري، در این واحد فناور، با تکیه بر متخصصان داخلی همراه شده است تا در کنار هم

 
سدي در برابر خروج ارز از کشور ایجاد کنند. 



 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
تولید ماهانه 5 میلیون کیت تشخیص کرونا توسط دانش بنیان ها 

فضاهاي آموزشی دانشگاه آزاد را به اشتغال دانش بنیان مردم اختصاص دادیم



17 واحد تولیدي راکد در اردبیل فعال شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/10/08

گروه استان ها - فرماندار اردبیل گفت: امسال با حمایت دولت 17 واحد تولیدي راکد در این شهرستان فعال شد و با فعال
سازي این واحدها براي 170 نفر زمینه اشتغال ایجاد شده است.

گروه استان ها - فرماندار اردبیل گفت: امسال با حمایت
دولت 17 واحد تولیدي راکد در این شهرستان فعال شد و
با فعال سازي این واحدها براي 170 نفر زمینه اشتغال

 
ایجاد شده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم ازاردبیل به نقل از روابط
عمومی فرمانداري، مسعود امامی یگانه صبح امروز در
بازدید از واحدهاي تولیدي شهرك صنعتی شماره یک
اردبیل اظهار داشت: حمایت از واحدهاي تولیدي، تامین
زیرساخت هاي لازم واحدها و احیاي واحدهاي راکد

ضروري است که به همین منظور امسال با حمایت دولت 17 واحد تولیدي راکد در این شهرستان فعال شد و با فعال سازي این

 
واحدها براي 170 نفر زمینه اشتغال ایجاد شده است. 

وي با اشاره به ایجاد اشتغال در واحدهاي تولیدي کوچک گفت: حمایت ها از این واحدها مورد توجه قرار گرفته و اقدامات خوبی هم

 
در شهرستان از قبیل ارائه تسهیلات و تامین زیرساخت ها براي واحدهاي کوچک انجام شده است. 

فرماندار اردبیل گفت: واحدهاي تولیدي و صنعتی راکد و نیمه فعال در این شهرستان شناسایی شده و تلاش بر این است مشکلات

 
این واحدها برطرف شود. 

امامی یگانه بیان کرد: ایجاد اشتغال پایدار در مناطق محروم از اولویت اساسی مسئولان استان است و برنامه ریزي شده امسال با

 
اجراي طرح هاي اشتغال زا زمینه رونق اقتصادي در این شهرستان فراهم شود. 

وي درباره اعطاي تسهیلات مشاغل خانگی افزود:یکی ازاولویت هاي توسعه اشتغال، اعطاي تسهیلات مشاغل خانگی است که با ارایه

 
تسهیلات به مشاغل خانگی براي 211 نفر شغل ایجاد شده است. 

 
فرمانده قرارگاه خاتم الانبیا: تحولی بنیادي در زمینه تولید و اشتغال در استان گلستان رقم می زنیم 

 
گشایش در دل تحریم/ پروژه هاي آستان قدس اشتغال و محرومیت زدایی را رقم می زند 

 
ظرفیت هاي اشتغال زایی مجتمع دخانیات آذربایجان غربی توسعه می یابد 

فرماندار اردبیل حمایت از واحدهاي تولیدي، تامین زیرساخت هاي لازم واحدها و احیاي واحدهاي راکد را اولویت مهم عنوان کرد و



 
افزود: دراین زمینه اقدامات عملی مبناي کار است. 

وي گفت: امروز از دو مجموعه موفق تولید مبل و تولید انواع سازه هاي فلزي و سوله بازدید داشتیم که دو مجموعه موفق بوده و
تولیداتشان به استان ها و کشورهاي همجوار صادر می شود و همچنین در این مجموعه ها براي 100 نفر اشتغال مستقیم ایجاد شده

است.



تبعیض در پرداحت عیدي کارگران بازنشسته/ چرا مستمري بگیران تامین

اجتماعی را موقع پرداخت عیدي کارمند دولت حساب می کنند؟

منبع: ایلناشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/10/08

یک فعال صنفی بازنشستگان تامین اجتماعی با انتقاد از پرداخت عیدي کارمندي به کارگران بازنشسته تامین اجتماعی گفت:
این شیوه اجحاف و تبعیض در حق بازنشستگان تامین اجتماعی است.

یک فعال صنفی بازنشستگان تامین اجتماعی با انتقاد از
پرداخت عیدي کارمندي به کارگران بازنشسته تامین
اجتماعی گفت: این شیوه اجحاف و تبعیض در حق

 
بازنشستگان تامین اجتماعی است. 

عیدعلی کریمی (نایب رئیس کانون بازنشستگان تامین
اجتماعی قزوین) در گفتگو با خبرنگار ایلنا، با عنوان این
مطلب که بازنشستگان از وزیر کار انتظار افزایش حقوق و
عیدي دو برابري همانند شاغلان را دارند، ادامه داد:

بازنشستگان در طول سال به عنوان کارگر حقوق می گیرند به همین دلیل انتظار می رود که در پایان سال نیز همانند کارگران
حقوقی معادل دو برابر حقوقشان را به عنوان عیدي دریافت کنند اما اینگونه نیست و کارگران بازنشسته مانند کارمندان معادل پایه

 
حقوق شان عیدي دریافت می کنند. 

او افزود: هر ساله با نزدیک شدن به پایان سال و ایام نوروز، بحث عیدي کارمندان و کارگران در جامعه مطرح می شود و در این میان
بازنشستگان تامین اجتماعی باتوجه به اینکه از حقوق و مزایاي کمتري برخوردارند در انتظار دریافت عیدي دوران اشتغال شان

 
هستند تا شاید بتوانند با آن از پس هزینه هاي شب عید برآیند. 

او با بیان اینکه بازنشستگان تامین اجتماعی تا دیروز کارگر بودند اما امروز براي دریافت عیدي؛ کارمند دولت به حساب می آیند،
گفت: این شیوه اجحاف و تبعیض در حق بازنشستگان تامین اجتماعی است و باید این افراد که هر کدام سالها براي این کشور زحمت
کشیده اند حداقل عیدي دو برابر حقوق را دریافت کنند تا شاید مشکل حقوق کمی که در طول سال دریافت می کنند تا حدودي

 
جبران شود. 

این فعال کارگري افزود: سال هاست که فعالان کارگري و بازنشسته این مطالبه را مطرح می کنند اما تاکنون هیچ واکنشی از سوي

 
مقامات به این خواسته دیده نشده است. 

وي گفت: پیگیري بهبود وضعیت اقتصادي و جهش حقوق بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی وظیفه کانون
بازنشستگان تامین اجتماعی است که متاسفانه در این زمینه عکس العمل مطلوبی از سوي کانون مشاهده نمی شود.



نیروگاه هاي گازي تهران با کمبود سوخت براي تولید برق مواجه هستند

منبع: خبر فوريشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/10/08

معاون بهره برداري نیروي برق استان تهران گفت: با کاهش دما و افزایش مصرف گاز شهري، نیروگاه هایی از این دست براي
تولید برق با مشکل مواجه شده اند و براي همین از مصرف کنندگان درخواست داریم در مصرف برق صرفه جویی کنند.

معاون بهره برداري نیروي برق استان تهران گفت: با کاهش
دما و افزایش مصرف گاز شهري، نیروگاه هایی از این دست
براي تولید برق با مشکل مواجه شده اند و براي همین از
مصرف کنندگان درخواست داریم در مصرف برق صرفه

 
جویی کنند. 

یحیی شکري روز دوشنبه اظهار داشت: شهروندان استان
تهران می توانند با مدیریت و کاهش مصرف برق خود این
شرکت و نیروهاي گازي را در تامین برق پایدار یاري کنند.

معاون بهره برداري و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروي برق
استان تهران افزود: بر اساس اعلام شرکت گاز استان شاهد افزایش مصرف گاز امسال نسبت به مدت مشابه هستیم که اگر این روند

 
ادامه یابد، محدودیت هایی در حوزه گاز و به تبع آن در برق نیز اعمال می شود. 

وي با اشاره به اینکه شاهد همکاري مشترکان برق استان تهران در روزهاي اوج مصرف بوده ایم گفت: با مدیریت مصرف در بخش

 
هاي کشاورزي، صنعتی، تجاري و خانگی با موفقیت از دوره اوج مصرف تابستان عبور کردیم. 

شکري با اهتمام بر اینکه توسعه احداث نیروگاه هاي خورشیدي تا حدودي به تداوم تامین برق کمک می کند گفت: گسترش این
نیروگاه ها یکی از راهبردهاي محوري شرکت توزیع نیروي برق استان تهران در راستاي کاهش تلفات و جبران افت ولتاژ شبکه برق

 
است. 

معاون بهره برداري و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروي برق استان تهران خاطر نشان کرد: با تولید انرژي هاي پاك سالیانه میلیون ها
مترمکعب سوخت فسیلی صرفه جویی و از انتشار گازهاي آلاینده جلوگیري می شود؛ همچنین علاوه بر مزایاي پدافند غیرعامل در

اشتغال زایی جوانان منطقه نیز تأثیر خواهد داشت.



تشریح جزئیات وام جدید کرونا / تسهیلات به صورت بنگاه محور پرداخت می

شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/10/08

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، چند هفته گذشته بود که حسین محمودي سفید کوهی، مدیرکل دفتر هدایت
نیروي کار و کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره کسب و کار هایی که تسهیلات کرونا دریافت کردند

گفت:آن دسته از افرادي که جاماندگان دریافت تسهیلات کرونایی هستند امکان ثبت نام جدید ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، چند هفته
گذشته بود که حسین محمودي سفید کوهی، مدیرکل
دفتر هدایت نیروي کار و کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی درباره کسب و کار هایی که تسهیلات کرونا
دریافت کردند گفت:آن دسته از افرادي که جاماندگان
دریافت تسهیلات کرونایی هستند امکان ثبت نام جدید

 
برایشان وجود ندارد. 

محمودي اظهار داشت:براي یک سري از حوزه ها با توجه به میزان آسیبی که از کرونا دیده اند نیز شرایطی تعریف شده است. حوزه
گردشگري، وزشی و فرهنگی از جمله این کسب و کار ها هستند، که پرداخت تسهیلات کرونایی به آن ها از سوي ستاد ملی کرونا
تصویب شده است. در حوزه گردشگري وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی، با همکاري وزارت کار و معاونت اقتصادي در ستاد ملی
کرونا پیشنهاد داده شد، بر اساس لیستی که وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی در اختیار وزارت کار قرار داده است، اجازه ثبت نام
وجود دارد و تا پایان آذر ماه مشاغل متقاضی می توانند بر اساس مبلغی که وزارت گردشگري پیشنهاد داده است می توانند از

 
تسهیلات بهره مند شوند. 

وي با توجه به اینکه تعدادي از باشگاه هاي ورزشی به خاطر شرایط کرونایی مجبور به تعطیل شدن کردند گفت:در ستاد ملی کرونا،
مصوب شد این دسته از باشگاه ها هم در صورتی که متقاضی دریافت وام کرونا هستند می توانند اقدام کنند. یکی از مصوبات ستاد
براي سه گروه گردشگري، ورزشی و فرهنگی این بود که اسمهال تسهیلات تا پایان اردیبهشت ماه باشد. یعنی اگر پیش از این

 
تسهیلاتی دریافت کرده اند و اکنون قرار است تسهیلات جدید دریافت کنند، مدت بازپرداخت آن تا پایان اردیبهشت ماه باشد. 

محمودي گفت:براي وزارت فرهنگ هم در ستاد ملی کرونا مصوب شد، کسب وکار هاي حوزه وزارت ارشاد هم فرصت جدیدي ایجاد

 
شد تا با ثبت نام در سامانه کارا از دریافت تسهیلات بهره مند شوند. 

وي اظهار داشت: افراد و بنگاه هایی در این سه حوزه می توانند در سامانه کارا ثبت نام کنند که اطلاعات آن ها را نهاد هاي بخشی
مربوطه اطلاعات آن ها را در اختیار سامانه کارا قرار داده باشد. در حال حاضر امکان ثبت نام براي افراد عادي در سامانه کارا وجود
ندارد، تنها افرادي می توانند ثبت نام کنند که نهاد مربوطه اطلاعات آن ها را در اختیار وزارت کار قرارداده باشد و از سوي وزارت کار



 
در سامانه کارا بارگذاري شده باشد. 

اکنون علاالدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت:

 
تسهیلات کرونایی جدید ویژه کسب و کار هاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

وي ادامه داد: به بخش حمل و نقل که از گذشته این تسهیلات پرداخت می شد و اکنون براي پرونده هاي باقی مانده ادامه دارد. مبلغ

 
مد نظر براي بخش حمل و نقل 3 هزار و 500 میلیارد تومان پیش بینی از قبل بود که درحال پرداخت است. 

ازوجی با بیان اینکه چارچوب پرداخت تسهیلات مانند اعطاي تسهیلات قبلی است گفت: تفاوت در حال حاضر این است که چگونگی
پرداخت را خود بخش اجرایی مربوطه تعیین کرده است. بر اساس لیستی از بنگاه ها و واحد هاي تولیدي که دستگاه هاي مربوطه از

 
بنگاه ها مشخص می کنند، تسهیلات از سوي بانک ها پرداخت می شود. 

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار ادامه داد:این تسهیلات به کسب و کار هاي آسیب دیده در سه بخش
گردشگري، ورزش و فرهنگ، هنر و رسانه تعلق می گیرد. بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش ورزش 800 میلیارد تومان و

بخش فرهنگ و رسانه 1700 میلیارد تومان دریافت می کنند.



جزئیات وام جدید کرونا

منبع: مشرقشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/10/08

 
- اقتصاد 

 
جزئیات وام جدید کرونا 

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی
جدید از تسهیلات کرونایی گفت: تسهیلات کرونایی جدید ویژه کسب و

 
کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

به گزارش مشرق، چند هفته گذشته بود که حسین محمودي سفید کوهی،
مدیرکل دفتر هدایت نیروي کار و کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی درباره کسب و کارهایی که تسهیلات کرونا دریافت کردند گفت:
آن دسته از افرادي که جاماندگان دریافت تسهیلات کرونایی هستند امکان

 
ثبت نام جدید برایشان وجود ندارد. 

بیشتر بخوانید: واریز وام یک میلیونی کرونا براي 6.9 میلیون نفر دیگر محمودي اظهار داشت: براي یک سري از حوزه ها با توجه به
میزان آسیبی که از کرونا دیده اند نیز شرایطی تعریف شده است. حوزه گردشگري, وزشی و فرهنگی از جمله این کسب و کارها
هستند، که پرداخت تسهیلات کرونایی به آنها از سوي ستاد ملی کرونا تصویب شده است. در حوزه گردشگري وزارت میراث فرهنگی
و صنایع دستی,با همکاري وزارت کار و معاونت اقتصادي در ستاد ملی کرونا پیشنهاد داده شد، بر اساس لیستی که وزارت میراث
فرهنگی و صنایع دستی در اختیار وزارت کار قرار داده است, اجازه ثبت نام وجود دارد و تا پایان آذر ماه مشاغل متقاضی می توانند بر

 
اساس مبلغی که وزارت گردشگري پیشنهاد داده است می توانند از تسهیلات بهره مند شوند. 

وي با توجه به اینکه تعدادي از باشگاه هاي ورزشی به خاطر شرایط کرونایی مجبور به تعطیل شدن کردند گفت: در ستاد ملی کرونا،
مصوب شد این دسته از باشگاه ها هم در صورتی که متقاضی دریافت وام کرونا هستند می توانند اقدام کنند. یکی از مصوبات ستاد
براي سه گروه گردشگري, ورزشی و فرهنگی این بود که اسمهال تسهیلات تا پایان اردیبهشت ماه باشد. یعنی اگر پیش از این

 
تسهیلاتی دریافت کرده اند و اکنون قرار است تسهیلات جدید دریافت کنند, مدت بازپرداخت آن تا پایان اردیبهشت ماه باشد. 

محمودي گفت:براي وزارت فرهنگ هم در ستاد ملی کرونا مصوب شد,کسب وکارهاي حوزه وزارت ارشاد هم فرصت جدیدي ایجاد

 
شد تا با ثبت نام در سامانه کارا از دریافت تسهیلات بهره مند شوند. 

وي اظهار داشت: افراد و بنگاه هایی در این سه حوزه می توانند در سامانه کارا ثبت نام کنند که اطلاعات آنها را نهادهاي بخشی
مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار سامانه کارا قرار داده باشد. در حال حاضر امکان ثبت نام براي افراد عادي در سامانه کارا وجود



ندارد, تنها افرادي می توانند ثبت نام کنند که نهاد مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار وزارت کار قرارداده باشد و از سوي وزارت کار در

 
سامانه کارا بارگذاري شده باشد. 

اکنون علاالدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت:

 
تسهیلات کرونایی جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

وي ادامه داد: به بخش حمل و نقل که از گذشته این تسهیلات پرداخت می شد و اکنون براي پرونده هاي باقی مانده ادامه دارد. مبلغ

 
مد نظر براي بخش حمل و نقل 3هزار و 500میلیارد تومان پیش بینی از قبل بود که درحال پرداخت است. 

ازوجی با بیان اینکه چارچوب پرداخت تسهیلات مانند اعطاي تسهیلات قبلی است گفت: تفاوت در حال حاضر این است که چگونگی
پرداخت را خود بخش اجرایی مربوطه تعیین کرده است.بر اساس لیستی از بنگاه ها و واحدهاي تولیدي که دستگاه هاي مربوطه از

 
بنگاه ها مشخص می کنند, تسهیلات از سوي بانک ها پرداخت می شود. 

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار ادامه داد: این تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده در سه بخش
گردشگري، ورزش و فرهنگ، هنر و رسانه تعلق می گیرد. بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش ورزش 800 میلیارد تومان و

 
بخش فرهنگ و رسانه 1700 میلیارد تومان دریافت می کنند. 

منبع: تسنیم



طرح بهینه سازي موتورخانه ها در چهارمحال و بختیاري آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/10/08

شهرکرد- ایرنا- مدیرعامل شرکت گاز چهارمحال و بختیاري از آغاز طرح بهینه سازي موتورخانه هاي مسکونی و تجاري در
این استان خبر داد و گفت: این طرح در مرحله ثبت نام قرار دارد.

شهرکرد- ایرنا- مدیرعامل شرکت گاز چهارمحال و
بختیاري از آغاز طرح بهینه سازي موتورخانه هاي مسکونی
و تجاري در این استان خبر داد و گفت: این طرح در

 
مرحله ثبت نام قرار دارد. 

سیامک حیدري روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
افزود: شرکت ملی گاز ایران همسو با سیاست هاي کلان
وزارت نفت مبنی بر بهینه سازي مصرف گاز طبیعی و در
نتیجه کاهش آلودگی هوا و هزینه مشترکان و ایجاد
اشتغال در کشور طرح ملی بهینه سازي موتورخانه هاي

 
مسکونی و تجاري را در دستور کار خود قرار داده است. 

وي ادامه داد: در این طرح تلاش می شود تا با حمایت مالی و فنی از آن دسته مشترکان گاز طبیعی که سیستم موتورخانه مرکزي

 
گرمایشی دارند، نسبت به بررسی وضع فنی آنها به صورت رایگان اقدام شود. 

حیدري تصریح کرد: با اختصاص و پرداخت هزینه هاي لازم توسط شرکت ملی گاز، سیستم موتورخانه مشترکان در بخش هاي

 
سرویس و تنظیم مشعل، عایق کاري تاسیسات و نصب دستگاه ضدرسوب مغناطیسی ارزیابی، اصلاح و بهینه سازي می شود. 

مدیرعامل شرکت گاز چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه متقاضیان می توانند با ورود به سایت شرکت گاز در این طرح ثبت نام کنند،
اظهار داشت: با ثبت نام در این طرح متقاضیان با شرکت هاي معرفی شده توسط اتحادیه شوفاژکاران قرارداد بسته و سپس مجري

 
مربوطه براي اصلاح موتورخانه ها به صورت رایگان اقدام می کند و پس از تایید ناظر هزینه آن را از شرکت گاز دریافت می کند. 

حیدري با بیان اینکه اجراي این طرح مصرف گاز را 10 درصد کاهش می دهد، خاطرنشان کرد: تاکنون پنج مجري در استان در این

 
طرح ثبت نام کرده است. 

به گزارش ایرنا، ضریب نفوذ گاز طبیعی در مناطق شهري چهارمحال و بختیاري بیش از 99.3 درصد و ضریب نفوذ گاز طبیعی در

 
مناطق روستایی 89.8 درصد است. 

هم اینک 329 هزار مشترك در این استان از خدمات شرکت گاز برخوردار هستند. 



 
برچسب ها 

 
- شرکت ملی گاز ایران 

 
- چهارمحال وبختیاري 

 
- بهینه سازي مصرف انرژي 

- کارآمدي دولت



نخستن مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/10/08

بندرعباس - ایرنا - اولین مرکز نوآوري بخش تعاون هرمزگان با حضور ویدیو کنفرانسی معاون علمی و فناوري رییس جمهور،
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، رییس کمیسیون اقتصادي مجلس، رییس کمیسیون اجتماعی مجلس و مدیرکل تعاون و کار

هرمزگان در شهرستان رودان آغاز بکار کرد.

بندرعباس - ایرنا - اولین مرکز نوآوري بخش تعاون
هرمزگان با حضور ویدیو کنفرانسی معاون علمی و فناوري
رییس جمهور، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، رییس
کمیسیون اقتصادي مجلس، رییس کمیسیون اجتماعی
مجلس و مدیرکل تعاون و کار هرمزگان در شهرستان

 
رودان آغاز بکار کرد. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی هرمزگان روز دوشنبه
در حاشیه افتتاح مرکز نوآوري بخش تعاون در شهرستان
رودان اظهار داشت: این مرکز به منظور اهدافی از جمله
تبدیل شدن تعاونی ها به واحدهاي خلاق و نوآور و بستري

براي رشد و پرورش ایده هاي نو بر مبناي دانش، حمایت از طرح هاي پژوهشگران، محققان، دانشجویان و کمک به شکل گیري و
حیات شرکت هاي دانش بنیان، ایجاد بستر مناسب براي کارآفرینی، اشتغال و انتقال فناوري در استان بویژه در حوزه تعاون آغاز بکار

 
کرده است. 

هادي ابراهیمی ادامه داد: همچنین تجاري سازي محصولات، ارائه خدمات حمایتی و پشتیبانی از ساخت و توسعه محصولات مبتنی بر

 
فناوري و نوآوري و یا انتقال دانش فنی توسط صاحبان ایده ها در بخش تعاون نیز از اهداف این مرکز است. 

وي اضافه کرد: تعاون به عنوان یکی از بخش هاي بزرگ اقتصادي، نقش مهمی در تولید و اشتغال دارد و در هرمزگان افزون بر سه

 
هزار تعاونی در بخش هاي مختلف فعالیت دارند و خلاقیت و نوآوري اکنون یک ضرورت براي تعاونی هاست. 

به گفته وي، درحال حاضر حمایت از اقتصادي دانش بنیان و علم و عمل، محور فضاي حرکت بخش تعاون را به سوي فعالیت هاي
اقتصادي دانش پایه و نوبنیان فراهم کرده که ایجاد مراکز نوآوري بخش تعاون به عنوان هسته محرك و پیش برنده الگوي دانش محور

 
تعاونی، تاثیر بسزایی در ایجاد و شکل گیري تیم هاي کاري و دانش بنیان در بخش تعاون خواهد داشت. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی هرمزگان افزود: در این راستا و بمنظور حمایت از استارت آپ ها و استفاده از ایده هاي برتر و به
روز شدن فعالیتها، ایجاد مراکز توسعه و نوآوري تعاون می تواند به این امر کمک کند که با راه اندازي این مرکز، شرکت هاي تعاونی

داراي ایده هاي خلاقانه و نوآور و دانش بنیان مورد حمایت قرار می گیرند تا ایده ها تبدیل به تجاري سازي شوند. 



مرکز نوآوري و توسعه تعاون هرمزگان با همت شرکت تعاونی کشاورزي تاك سبز طبیعت رودان و با پیش بینی اشتغال20 نفر، در
مجموعه اي چند منظوره به وسعت هشت هکتار با سرمایه گذاري60 میلیارد ریال که 20 میلیارد از طریق تسهیلات بانکی و مابقی
سهم آورده، تاسیس و در حوزه هاي مختلف کشاورزي و شیلاتی از جمله گیاهاي دارویی ، کشاورزي ، باغ مرکبات و نخیلات، پرورش

 
ماهی و میگو و تولید انرژي سبز فعالیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- هرمزگان 

 
- اداره کل تعاون کار و امور اجتماعی استان هرمزگان 

- بندرعباس



مراکز نوآوري و توسعه تعاون ایران گشایش یافت

منبع: تسنیمشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/10/08

مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران (منتا) با هدف ارائه خدمات به تعاونی ها و شتاب دهی فعالیت هاي این حوزه با حضور
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و معاون علمی و فناوري رییس جمهوري افتتاح شد.

مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران (منتا) با هدف ارائه
خدمات به تعاونی ها و شتاب دهی فعالیت هاي این حوزه
با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و معاون علمی و

 
فناوري رییس جمهوري افتتاح شد. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ در قالب
"مراکز نوآوري و توسعه تعاون ایران" هشت خدمت ویژه
در حوزه هاي مربوط به تامین اجتماعی، بانکی، مالیاتی،
حقوقی و ضمانتی در اختیار تعاونی ها قرار می گیرد؛ در
این مرکز شتاب دهنده هایی نیز مستقر هستند؛ این مرکز

پُلی است میان بخش هاي تعاون کشور. بخش هایی مانند 90 هزار تعاونی فعال، اتحادیه هاي تعاونی و اتاق تعاون کهاندیشکده تعاون

 
هم حلقه واسط دستگاه حاکمیتی و مجامع علمی در سطوح علمی و انجام مطالعات کاربردي در حوزه تعاون است. 

محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، علی وحدت مدیر عامل صندوق نوآوري و شکوفایی، حمیدرضا طیبی رییس
جهاد دانشگاهی و محمدرضا پورابراهیمی رییس کمیسیون اقتصادي مجلس نیز از دیگر حاضران در مراسم افتتاح مراکز نوآوري و

 
توسعه تعاون ایران(منتا) بودند. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در این مراسم، گفت: توسعه بخش تعاون در کشور به فرهنگ سازي نیاز دارد، اقتصاد دانش
بنیان هم فرهنگ جدیدي است که به کشور تزریق شده است؛ به گفته ستاري، توسعه نتیجه یک فرهنگ است و باید فرهنگ و
دیدگاه ها تغییر کند تا توسعه اتفاق بیفتد ، یعنی باید ایده هاي خلاق جوانان محلی براي جولان دادن، توسعه یافتن و تجاري شدن

 
پیدا کنند که این کار هم فقط در قالب تغییر فرهنگ و نگاه بروز می کند. 

ستاري ادامه داد: در صنعت خودرو تلاش کردیم این تغییر فرهنگ را ایجاد کنیم یعنی جوانان و ایده هاي آنها را به داشته ها و
امکانات کارخانجات بزرگ خودروسازي وصل کردیم تا با این کار فرصتی براي تجاري سازي این ایده ها، توسعه صنعت خودرو و انتفاع

 
مالی کارخانجات بزرگ فراهم شد. 

رییس بنیاد ملی نخبگان در ادامه خاطرنشان کرد: بخش تعاون کشور نیز به همین تغییر نگاه نیاز دارد، یعنی باید فرصتی براي تبلور
خلاقیت و ایده هاي نوجوانان در تعاونی ها ایجاد شود و مبتکران و نخبگان با ایجاد مراکز نوآوري و با کمک ایده هاي فناورانه خود، به
توسعه این بخش کمک کنند؛ صندوق هاي زیادي در حوزه تعاون وجود دارد که باید حامی ایده هاي نو باشد و شرایط را براي توسعه



 
شرکت هاي خلاق این حوزه فراهم کند که این صندوق ها بر روي ایده هاي جوانان و ایده هاي آنها سرمایه گذاري کنند. 

ستاري با اشاره به ورود مفاهیم نوین به دایره لغات کشور، گفت: با شکل گیري زیست بوم فناوري و نوآوري، دایره لغات ادبیات کشور
گسترده تر شد و این روزها مفاهیمی چون استارتاپ ها، دانش بنیان ها، شتاب دهنده ها و شرکت هاي خلاق را زیاد می شنویم؛ این
لغات نتیجه شکل گیري اقتصاد دانش بنیان در کشور است. حوزه تعاون هم به چنین تغییر دیدگاه ها و نگاه هایی نیاز دارد تا زمینه

 
توسعه آن به کمک ایده هاي نوي جوانان فراهم شود. 

این مراکز تاکنون در 10 استان آذربایجان شرقی، اردبیل، کردستان، البرز، کرمان، فارس، هرمزگان، مازندران و قم افتتاح شده است؛

 
هدف از این اقدام ارتقاء نظام نوآوري بخش تعاون و توسعه زیست بوم نوآوري و کارآفرینی این حوزه است. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
انتشار لیست 110 برنامه حمایت از "شرکت هاي دانش بنیان" 

 
فعالیت 5500 شرکت دانش بنیان در کشور؛ تسهیلات لازم پرداخت می شود 

اختصاص 1835 میلیارد تومان از منابع صندوق توسعه ملی به شرکت هاي دانش بنیان



تسهیلات کرونایی جدید بنگاه محور است

منبع: با اقتصادشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/10/08

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار با ارایه توضیحاتی درباره تسهیلات کرونایی جدید، گفت: تسهیلات
کرونایی جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور پرداخت می شود.

به گزارش بااقتصاد، چند هفته گذشته بود که حسین
محمودي سفید کوهی، مدیرکل دفتر هدایت نیروي کار و
کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره
کسب و کارهایی که تسهیلات کرونا دریافت کردند
گفت:آن دسته از افرادي که جاماندگان دریافت تسهیلات

 
کرونایی هستند امکان ثبت نام جدید برایشان وجود ندارد. 

محمودي اظهار داشت:براي یک سري از حوزه ها با توجه
به میزان آسیبی که از کرونا دیده اند نیز شرایطی تعریف

شده است. حوزه گردشگري, وزشی و فرهنگی از جمله این کسب و کارها هستند، که پرداخت تسهیلات کرونایی به آنها از سوي ستاد
ملی کرونا تصویب شده است. در حوزه گردشگري وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی,با همکاري وزارت کار و معاونت اقتصادي در
ستاد ملی کرونا پیشنهاد داده شد, بر اساس لیستی که وزارت میراث فرهنگی و صنایع دستی در اختیار وزارت کار قرار داده است,
اجازه ثبت نام وجود دارد و تا پایان آذر ماه مشاغل متقاضی می توانند بر اساس مبلغی که وزارت گردشگري پیشنهاد داده است می

 
توانند از تسهیلات بهره مند شوند. 

وي با توجه به اینکه تعدادي از باشگاه هاي ورزشی به خاطر شرایط کرونایی مجبور به تعطیل شدن کردند گفت:در ستاد ملی کرونا،
مصوب شد این دسته از باشگاه ها هم در صورتی که متقاضی دریافت وام کرونا هستند می توانند اقدام کنند. یکی از مصوبات ستاد
براي سه گروه گردشگري, ورزشی و فرهنگی این بود که اسمهال تسهیلات تا پایان اردیبهشت ماه باشد. یعنی اگر پیش از این

 
تسهیلاتی دریافت کرده اند و اکنون قرار است تسهیلات جدید دریافت کنند, مدت بازپرداخت آن تا پایان اردیبهشت ماه باشد. 

محمودي گفت:براي وزارت فرهنگ هم در ستاد ملی کرونا مصوب شد,کسب وکارهاي حوزه وزارت ارشاد هم فرصت جدیدي ایجاد

 
شد تا با ثبت نام در سامانه کارا از دریافت تسهیلات بهره مند شوند. 

وي اظهار داشت: افراد و بنگاه هایی در این سه حوزه می توانند در سامانه کارا ثبت نام کنند که اطلاعات آنها را نهادهاي بخشی
مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار سامانه کارا قرار داده باشد. در حال حاضر امکان ثبت نام براي افراد عادي در سامانه کارا وجود
ندارد, تنها افرادي می توانند ثبت نام کنند که نهاد مربوطه اطلاعات آنها را در اختیار وزارت کار قرارداده باشد و از سوي وزارت کار در

 
سامانه کارا بارگذاري شده باشد. 

اکنون علاالدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار درباره جزئیاتی جدید از تسهیلات کرونایی گفت:



 
تسهیلات کرونایی جدید ویژه کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بنگاه محور است. 

وي ادامه داد: به بخش حمل و نقل که از گذشته این تسهیلات پرداخت می شد و اکنون براي پرونده هاي باقی مانده ادامه دارد. مبلغ

 
مد نظر براي بخش حمل و نقل 3هزار و 500میلیارد تومان پیش بینی از قبل بود که درحال پرداخت است. 

ازوجی با بیان اینکه چارچوب پرداخت تسهیلات مانند اعطاي تسهیلات قبلی است گفت: تفاوت در حال حاضر این است که چگونگی
پرداخت را خود بخش اجرایی مربوطه تعیین کرده است.بر اساس لیستی از بنگاه ها و واحدهاي تولیدي که دستگاه هاي مربوطه از

 
بنگاه ها مشخص می کنند, تسهیلات از سوي بانک ها پرداخت می شود. 

مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت کار ادامه داد:این تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده در سه بخش
گردشگري، ورزش و فرهنگ، هنر و رسانه تعلق می گیرد. بخش گردشگري 2000 میلیارد تومان، بخش ورزش 800 میلیارد تومان و

بخش فرهنگ و رسانه 1700 میلیارد تومان دریافت می کنند./ تسنیم



هشت حادثه پیش از آتشی که شعله گرفت

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/10/08

 
 

 
هشت حادثه پیش از آتشی که شعله گرفت 

خبرآنلاین/ امروزه تصور نادرستی در محافل شیعه رایج است که حوادث منتهی به شهادت حضرت فاطمه(س)، همچون هجوم به خانه

 
ایشان و مصدومیتش، طی سه روز پس از رحلت پیامبر (ص) رخ داده است؛ 

بر این اساس، مدت مصدومیت تا شهادت حضرت صدیقه طاهره (س) را قریب 72 یا 92 روز می دانند. بر اساس منابع تاریخی جمع

 
آوري شده، سیر زمانی مهمترین رخدادها تا رخداد شهادت حضرت زهرا(س) را به روایت زیر به تصویر کشیده است 

 
نخستین اقدامات و حادثه ها، طی پنجاه روز پس از رحلت پیامبر خدا(ص) را می توان به شرح زیر دسته بندي کرد: 

 
ظهري که «پیامبر» چشم از جهان فروبست 

به نقل از کتاب طبقات الکبري، رسول خدا روز دوشنبه هنگام زوال (ظهر) در حالی که سر آن حضرت بر دامان امیرمؤمنان علی بن
ابی طالب (ع) بود، چشم از جهان فرو بستند. امام علی و خانواده پیامبر اقدام به برگزاري مراسم تدفین و برگزاري نماز بر پیامبر را بر

 
عهده داشتند. 

 
نخستین اقدام گروه انصار: نشستی در سقیفه با سخنرانی ابوبکر 



 
 

 
ابن سعد، تاریخ نگار مشهور اهل بصره در جلد دوم صفحه 218 کتاب طبقات الکبري نوشته است: 

عصر روز دوشنبه و پس از اقامه نماز ظهر، انصار در «سقیفه بنی ساعده» اجتماع کردند تا درباره خلافت پس از رسول خدا (ص)
مشورت کنند. در سقیفه، جناب ابوبکر سخنرانی کرد. پس از آنکه گروهی از حاضران در سقیفه با ابوبکر بیعت کردند، عده اي براي

 
تثبیت آن به راه افتادند. 

 
نخستین اقدام طرفداران «علی»: نشستی در مسجد با سخنرانی ابوذر 

 
 

 
ابن ابی الحدید در جلد اول صفحه 219 و در جلد دوم صفحه 51 و صفحه 220 می نویسد: 

«برَاء بن عازِب» نقل می کند که عده اي از بنی هاشم مشغول غسل رسول خدا (ص) بودند و من از شدت غصه و ناراحتی مصیبت
وارد شده و از ترس اینکه مبادا خلافت را از دست بنی هاشم خارج سازند، بین این گروه و مسجد در رفت و آمد بودم. در این اثناء

 
خبر رسید که عده اي در سقیفه اجتماع کرده اند. 

طولی نکشید که «عمر»، «ابوعبیده جراح» و عده اي از اهل سقیفه را به همراه «ابوبکر» دیدم که به راه افتاده اند و هر که را می

 
بینند دستش را گرفته، به عنوان بیعت به دست «ابوبکر» می دهند. 

سپس ابوبکر بر منبر رسول خدا (ص) نشسته خطبه اي خواند. ابوذر، که از مسئله بیعت آگاهی یافته بود، به مسجد رفت و طی

 
سخنانی مردم را به اطاعت از حضرت علی (ع) فراخواند. 

همان شب تعدادي از اصحاب پیامبر براي تغییر دادن وضع به وجودآمده گرد هم آمدند. آنان عبارت بودند از: برَاء بن عازب، مقداد،

 
سلمان، ابوذر، عمار، حُذَیفه، ابوالهِیثم بن تیهان و عُباده بن ثابت. 

 
نخستین اقدام سیاسی «علی و فاطمه»: دیدارهاي خانه به خانه 



 
 

 
قیس هلالی از عالمان کوفه در کتاب خود با نام «سلیم بن قیس» در صفحه 580 می نویسد: 

پس از جریان سقیفه، علی در حالی که همسرش فاطمه را بر مرکبی سوار کرده و دست حسن و حسین را گرفته بود، به در خانه تمام

 
کسانی که در « بدَر» حضور داشتند، مراجعه و طلب یاري کرد. 

از میان آنان، 44 نفر پاسخ مثبت دادند و بنا شد فرداي آن شب، همگی در محلی حاضر شوند؛ اما از میان این جمع، تنها 4 نفر، یعنی
سلمان، ابوذر، مقداد و زبیر بر سر قرار با علی حضور یافتند. این اقدام، دو شب دیگر نیز تکرار شد ولی کسی بر آن چهار نفر افزوده

 
نشد. 

 
نخستین حرکت فرهنگی «علی»: جمع آوري کل قرآن در یک کتاب 

 
 

سلیم بن قیس در صفحه 581 جلد دوم کتاب خود می نویسد: 



علی (ع) پس از مراجعات شبانه به در خانه اصحاب پیامبر و به دلیل مایوس شدن از همراهی آنان، به صورت فوري اقدام به جمع

 
آوري قرآن کرد و طی سه شبانه روز قرآن را به صورت کتابی کامل جمع کرد و آن را به اصحاب ارائه داد. 

علی(ع) هفت روز پس از وفات رسول خدا (ص) و پس از اینکه قرآن را به صورت کامل جمع آوري کرده بود، به مسجد نبوي آمد و

 
آنجا خطبه اي خواند و قرآن را بر مسلمانانِ مدینه عرضه کرد. 

 
نخستین اقدام حاکمان: تصرف اموال «علی و فاطمه» 

 
 

 
دیلمی در کتاب ارشاد القلوب صفحه 384 و نیز ابن ابی الحدید در صفحه 263 از جلد 16 کتاب خود نوشته اند: 

گروه به قدرت رسیدگان خلافت، با هدف جلوگیري از اقدامات امیرمؤمنان(ع) در براندازي حکومت شان، به تصرف اموال و زمین هاي
علی (ع) اقدام کردند؛ زیرا به عقیده آنان، انسانی که منابع مالی در اختیار ندارد، همتش کاهش یافته، احساس حقارت می کند و با

 
اشتغال به کسب و کار، از طلب مُلک و خلافت فاصله می گیرد. 

لذا از سوي خلیفه، شخصی به نام «اشجع بن مزاحم ثقفی» به همراه سی تن از بهترین جنگ جویان قبیله ثقیف مأمور به این کار

 
شدند و سه گروه از اموال علی را گرفتند: 

 
اول تمام محصولات و سرزمین خیبر که توسط پیامبر خدا (ص) براي اهل بیت قرار داده شده بود، مصادره شد. 

 
دوم: کل زمین هاي فدك 

 
سوم: مزرعه «بانقیا» (در یکی از روستاهاي اطراف مدینه) که اداره آن به علی(ع) واگذار شده بود. 

لذا در زمان حضورِ نداشتن غالبِ مردانِ شهرِ مدینه و حرکت آنان با لشگر «اسامه»، افرادي براي تصرف فدك و اخراج وکلا و

 
کارگزاران حضرت فاطمه(س) که در آن مشغول کار بودند، اعزام شدند. 

 
نخستین اقدام «فاطمه» پس از ماجراي غصب اموال: سخنرانی «فدکیه» در مسجدالنبی 



 
 

 
شیخ مفید در کتاب الارشاد صفحه 289 نوشته است: 

با تصرف منابع مالی امیرمؤمنان(ع) و به ویژه فدك، از روز دهمِ پس از رحلت رسول خدا (ص) به بعد، اقدامات امیرمؤمنان(ع) و

 
حضرت زهرا (س) براي باز پس گیري آن آغاز شد. 

 
حضور امیرمؤمنان (ع) به عنوان شاهد، و آمدن حضرت فاطمه (س) به مسجدالنبی و ایراد خطبه در همین ایام، اتفاق افتاده است. 

در میان تاریخ نگاران، تنها «ابن ابی الحدید» به زمان غصب فدك اشاره کرده است. او در این باره می نویسد: ماجراي فدك و حضور

 
حضرت فاطمه (س) نزد خلیفه، ده روز پس از رحلت رسول خدا (ص) اتفاق افتاد. 

 
نخستین بیعت خواهی خلیفه از علی ابن ابی طالب 

 
سلیم بن قیس در جلد دوم کتاب خود در صفحه 581 نوشته است: 

پس از عرضه قرآن توسط «علی» در مسجد، خلیفه کسی را براي بیعت خواهی به درِ خانه علی(ع) فرستاد. فرستاده خلیفه طی دو

 
نوبت به درِ خانه او آمد و پیغام وي را رساند، اما با پاسخ منفی امام (ع) مواجه شد. 

 
نخستین حمله به خانه علی و فاطمه و فاجعه بزرگی که رخ داد 

 
سلیم بن قیس در ادامه می نویسد: 

جمعی به سردستگی «قُنفُذ» براي بیعت خواهی به در خانه حضرت فاطمه(س) آمدند. سپس با روشن کردن هیزم پشت در خانه،

 
اصحاب خانه را تهدید کردند.... 

 
که به آن فاجعه بزرگ تاریخ منجر شد.... 

به روایت سلمان فارسی، حضرت فاطمه (س) پس از هجوم با آتش به خانه شان، دچار چنان مصدومیتی شدند که منجر به بستري

 
شدن ایشان شد و همین وضعیت تا زمان شهادتش ادامه یافت. 



 
این روایت در منابع مکتوبی زیر بیان شده است: 

(صفار قمی، 1404ق، ص174؛ کلینی، 1363، ج1، ص241 و 458؛ ج3، ص228؛ ج4، ص561؛ مفید، 1414ق، ص185؛ طبري،
1413ق، ص134؛ ابن عبدالوهاب، 1369 ق، ص47؛ طبرسی، 1406ق، ص22؛ قطب راوندي، 1409ق، ج2، ص526؛ ابن شهرآشوب،
1376ق، ج3، ص116؛ اربلی، بی تا، ج3، ص268؛ ج 2، ص77؛ طبري، 1386ق، ص52؛ حلی، 1424ق، ص58؛ خصیبی، 1411 ق،
ص176؛ ابن بطریق، 1407ق، ص390؛ شهید اول، 1419 ق، ج2، ص62؛ طبرانی، 1415ق، ج6، ص328؛ همو، 1404ق، ج3، ص58؛

 
ابن عساکر، 1415ق، ج42، ص131؛ هیثمی، 1408ق، ج9، ص166) 

 
 

 
مدت بیماري تا شهادت دختر پیامبر(ص) 

آغاز بیماري ناشی از مصدومیتِ حضرت فاطمه (س) نردیک به 50 روز پس از رحلت رسول خدا (ص) بوده است. پرسش اینجاست که

 
این بیماري چند روز طول کشید تا به شهادت آن حضرت منتهی شد؟ 

در تعداد زیادي از روایات، مدت حیاتِ حضرت فاطمه (س) پس از رسول خدا (ص) 75 روز ذکر شده است. بنابراین برخی از مورخان
بر این باورند که با توجه به تاریخ رحلت رسول خدا (ص) (28 صفر یا 2 ربیع الاول)، شهادتِ حضرت فاطمه (س) در حدود نیمه ماه

 
جُمَادَي الأولیَ رخ داده است. بسیاري دیگر از مورخان نیز این تاریخ را 95 روز ذکر کرده اند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 

instagram.com/akharinkhabar



کمک هاي مستقیم مردمی به کودکان کار، بستر آسیب هاي خیلی جدي تر می

کند

منبع: شبستانشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/10/08

کشفی نژاد با اشاره به آثار حمایت هاي مستقیم مردم به کودکان کار، گفت: حمایت از کودکان کار و خیابانی تشویق کسانی
است که از آنها بهره کشی اقتصادي می کنند و کمک هاي مستقیم مردمی به کودکان کار، بستر آسیب هاي خیلی جدي تر

می کند.

کشفی نژاد با اشاره به آثار حمایت هاي مستقیم مردم به کودکان کار، گفت: حمایت از کودکان کار و خیابانی تشویق کسانی
است که از آنها بهره کشی اقتصادي می کنند و کمک هاي مستقیم مردمی به کودکان کار، بستر آسیب هاي خیلی جدي تر می کند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از شیراز، «سید
محمدصادق کشفی نژاد»،امروز (دوشنبه 8 دي) با حضور در
جمع خبرنگاران با اشاره به اهمیت مسئله حضور کودکان کار و
خیابانی در سطح جامعه، گفت: با آموزش و فرهنگ سازي از
طریق رسانه هاي جمعی به منظور سوق دادن کمک هاي مردمی
به موسسات مرتبط به جاي پرداخت مستقیم به کودکان خیابانی

و تعیین تکلیف کودکان مهاجر غیر قانونی و الزام به رعایت قوانین دولت جمهوري اسلامی ایران توسط مهاجرین قانونی و داراي کارت
اقامت و همچنین تامین نیروي متخصص و اعتبارات لازم به منظور ساماندهی و اشتغال خانواده کودکان کار و خیابانی می توان هر

 
چه بیشتر به این چالش بزرگ سراسري رسیدگی کرد. 

مدیر کل بهزیستی فارس با اظهار نگرانی از این موضوع گفت: خرید و یا کمک مردم به این کودکان در حقیقت کمک به حضور هر چه

 
بیشتر آنها در خیابان است که می تواند بستر آسیب هاي خیلی جدي تر باشد. 

کشفی نژاد همچنین بازمانده شدن از تحصیل و دیگر نیازهاي اساسی از جمله بازي و تفریح کودکان کار و خیابانی را نتیجه دلسوزي
هاي عموم و خرید مردم از آنها دانست و ادامه داد: حمایت مستقیم مردم از کودکان کار و خیابانی نه تنها موجب کمک به آنها نمی
شود، بلکه تشویق کسانی که از این کودکان بهره کشی اقتصادي می کنند را به همراه دارد و کمک هاي مستقیم مردمی به کودکان

 
کار، بستر آسیب هاي خیلی جدي تر می کند. 

مدیرکل بهزیستی فارس حضور و فعالیت کودکان خیابانی را عامل گسترش بیشتر کرونا ویروس دانست و شدیداً خواستار ارجاع این

 
کودکان به مراکز روزانه و شبانه روزي خدمت رسانی به کودکان کار و خیابانی سازمان بهزیستی شد. 

وي همچنین نحوه ارجاع این کودکان را از طریق اورژانس اجتماعی، سامانه هاي مربوطه، شناسایی توسط تیم مددکاري و یا به صورت
خود معرف دانست.




